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SESIÓN ORDINARIA  DO 

EXCELENTÍSIMO CONCELLO 

PLENO DE DATA DOCE DE 

XANEIRO DE DOUS MIL VINTE E 

TRES 

 

No Salón de Sesións da Casa do Concello 

da cidade da Coruña, a 12 de xaneiro de 

2023. Baixo a presidencia da Excma. 

Sra. Alcaldesa, dona Inés Rey García, 

e coa asistencia dos edís D. José Manuel 

Lage Tuñas, D.ª Eudoxia María Neira 

Fernández, D. Francisco Dinís Díaz 

Gallego, D.ª Eva Martínez Acón, D. 

Jesús Javier Celemín Santos, D. Juan 

Ignacio Borrego Vázquez, D.ª Diana 

María Sobral Cabanas, D. Miguel 

Lorenzo Torres, D.ª Rosa María 

Gallego Neira, D. Roberto Rodríguez 

Martínez, D.ª Esperanza Peñalosa 

López-Pin, D. Antonio Deus Álvarez, 

D. Juan Carlos Varela Vázquez, D. 

Roberto García Fernández, D.ª María 

Nazaret Cendán Gayoso, D. Roberto 

Luis Coira Andrade, D.ª María García 

Gómez, D.ª Silvia Cameán Calvete, D. 

Alberto Lema Suárez, D. Iago 

Martínez Durán, D. Francisco Xesús 

Jorquera Caselas, D.ª Avia Veira 

González, D.ª Mónica Martínez Lema, 

D.ª Isabel Faraldo Calvo e D.ª Susana 

Soneira Lema, reúnese, previa 

convocatoria regulamentariamente 

circulada, o Excelentísimo Concello 

Pleno, co obxecto de celebrar sesión 

ordinaria en primeira convocatoria. 

 

Desculpa a súa ausencia por enfermidade 

a señora concelleira D.ª María Esther 

Dolores Fontán Prado. 

 

Dá fe do acto o infraescrito secretario 

xeral do Pleno, don Manuel José Díaz 

Sánchez, e atópase ademais presente o 

interventor xeral, don Ángel David 

Murado Codesal. 

 SESIÓN ORDINARIA DEL 

EXCELENTÍSIMO AYUNTAMIENTO 

PLENO DE FECHA DOCE DE ENERO 

DE DOS MIL VEINTITRÉS 

 

 

En el Salón de Sesiones de las Casas 

Consistoriales de la ciudad de A Coruña, a 

12 de enero de 2023. Bajo la presidencia 

de la Excma. Sra. Alcaldesa, doña Inés 

Rey García, y con la asistencia de los 

ediles D. José Manuel Lage Tuñas, D.ª 

Eudoxia María Neira Fernández, D. 

Francisco Dinís Díaz Gallego, D.ª Eva 

Martínez Acón, D. Jesús Javier Celemín 

Santos, D. Juan Ignacio Borrego 

Vázquez, D.ª Diana María Sobral 

Cabanas, D. Miguel Lorenzo Torres, D.ª 

Rosa María Gallego Neira, D. Roberto 

Rodríguez Martínez, D.ª Esperanza 

Peñalosa López-Pin, D. Antonio Deus 

Álvarez, D. Juan Carlos Varela Vázquez, 

D. Roberto García Fernández, D.ª María 

Nazaret Cendán Gayoso, D. Roberto Luis 

Coira Andrade, D.ª María García Gómez, 

D.ª Silvia Cameán Calvete, D. Alberto 

Lema Suárez, D. Iago Martínez Durán, D. 

Francisco Xesús Jorquera Caselas, D.ª 

Avia Veira González, D.ª Mónica 

Martínez Lema,  D.ª Isabel Faraldo Calvo 

y D.ª Susana Soneira Lema se reúne, 

previa convocatoria reglamentariamente 

circulada, el Excelentísimo Ayuntamiento 

Pleno, al objeto de celebrar sesión 

ordinaria en primera convocatoria. 

 

 

Disculpa su ausencia por enfermedad la 

señora concejala D.ª María Esther 

Dolores Fontán Prado. 

 

Da fe del acto el infrascrito secretario 

general del Pleno, don Manuel José Díaz 
Sánchez, hallándose además presente el 

interventor general, don Ángel David 

Murado Codesal. 
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Ás dez horas e oito minutos, a 

Presidencia declara aberta a sesión e 

pásase a tratar os seguintes asuntos 

incluídos na orde do día. 

 

Intervencións 
 

Presidencia 
 

Moi bo día a todos e a todas. Saudamos 

os membros da Corporación, señor 

secretario, señor interventor, personal 

municipal que nos acompaña, xornalistas 

acreditados así como aqueles que nos 

seguen dende a tribuna do público e a 

través do sinal do streaming municipal. 

 

 

Damos comezo a este pleno ordinario. 

 

I – PARTE RESOLUTIVA 

 

ASUNTO 1 

 

COMUNICACIÓNS DA ALCALDÍA 
 

 

1.- Comunicado da Alcaldía sobre a 

violencia machista. 

 

Presidencia 
 

Ben, nas Comunicacións da Alcaldía, e 

como saben, aprobouse por unanimidade 

unha moción conxunta desta corporación 

sobre a violencia de xénero. Dentro dos 

compromisos adquiridos estaba o de 

iniciar cada Pleno ordinario agardando 

tantos minutos de silencio como persoas 

fosen asasinadas polo machismo desde o 

anterior Pleno. 

 

Según datos da Delegación do Goberno 

contra a violencia de xénero, infórmase 

que o número de mulleres asasinadas por 

violencia de xénero en España ascende a 

49 mulleres no ano 2022, a 3 no ano 2023 

 

A las diez horas y ocho minutos, la 

Presidencia declara abierta la sesión y se 

pasa a tratar los siguientes asuntos 

incluidos en el orden del día. 

 

Intervenciones 
 

Presidencia 

 

Muy buenos días a todos y a todas. 

Saludamos a los miembros de la 

Corporación, señor secretario, señor 

interventor, personal municipal que nos 

acompaña, periodistas acreditados así 

como a aquellos que nos siguen desde la 

tribuna del público y a través de la 

retransmisión en directo municipal. 

 

Damos comienzo a este pleno ordinario. 

 

I – PARTE RESOLUTIVA 

 

ASUNTO 1 

 

COMUNICACIONES DE LA 

ALCALDÍA 

 

1.- Comunicado de la Alcaldía sobre la 

violencia machista. 

 

Presidencia 

 

Bien, en las Comunicaciones de la 

Alcaldía, y como saben, se aprobó por 

unanimidad una moción conjunta de esta 

corporación sobre la violencia de género. 

Dentro de los compromisos adquiridos 

estaba el de iniciar cada Pleno ordinario 

esperando tantos minutos de silencio como 

personas fueran asesinadas por el 

machismo desde el anterior Pleno. 

 

Según datos de la Delegación del Gobierno 

contra la violencia de género, se informa 

que el número de mujeres asesinadas por 

violencia de género en España asciende a 

49 mujeres en el año 2022, a 3 en el año 
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e a 1.185 desde o 1 de xaneiro de 2003, 

data na que que comezaron os rexistros. 

O número de menores asasinadas e 

asasinados ascende a 2 no ano 2022 e a 

48 desde o 1 de xaneiro do ano 2013, 

quedando 383 menores orfos e orfas 

desde 2013, 38 no ano 2022 e 6 no ano 

2023. 

 

Desde o Pleno do 13 de decembro de 

2022 ata o día de hoxe confirmáronse 12 

mulleres asasinadas por violencia de 

xénero, polo que se gardan  12 minutos de 

silencio. 

 

Os 12 minutos serán polas seguintes 

vítimas: 

 

1. 10/12/2022. Ángela Cabañero García, 

de 48 anos, en Albacete. 

 

2. 11/12/2022. Irina Mihaelaque, de 34 

anos, en Lleida. Deixa 3 fillos e 2 fillas 

menores de idade. 

 

3. 17/12/2022. Yaqueline Alonzo 

Naranjo, de 31 anos, en Sevilla. Deixa 2 

fillas e 1 fillo menor de idade. 

 

4. 19/12/2022. Mª Carmen Rincón 

Huerta, de 80 anos, en Zaragoza. 

 

5. 22/12/2022. Soraya Suárez Martín, de 

32 anos, en Asturias. Deixa 2 fillos 

menores de idade. 

 

6. 26/12/2022. Carmen, de apelidos non 

coñecidos, de 88 anos, en Barcelona. 

 

7. 28/12/2022. Rebeca Huayta, de 45 

anos, en Bizkaia. 

 

8. 28/12/2022. Elena, de apelidos non 

coñecidos, de 34 anos, en Toledo. Deixa 

unha filla e un fillo menores de idade e 

estaba embarazada.  

 

9. 28/12/2022. Unha muller de identidade 

2023 y a 1.185 desde el 1 de enero de 2003, 

fecha en la que comenzaron los registros. 

El número de menores asesinadas y 

asesinados asciende a 2 en el año 2022 y a 

48 desde el 1 de enero del año 2013, 

quedando 383 menores huérfanos y 

huérfanas desde 2013, 38 en el año 2022 y 

6 en el año 2023. 

 

Desde el Pleno de 13 de diciembre de 2022 

hasta el día de hoy se confirmaron 12 

mujeres asesinadas por violencia de 

género, por lo que se guardan 12 minutos 

de silencio. 

 

Los 12 minutos serán por las siguientes 

víctimas: 

 

1. 10/12/2022. Ángela Cabañero García, 

de 48 años, en Albacete. 

 

2. 11/12/2022. Irina Mihaelaque, de 34 

años, en Lleida. Deja 3 hijos e 2 hijas 

menores de edad. 

 

3. 17/12/2022. Yaqueline Alonzo Naranjo, 

de 31 años, en Sevilla. Deja 2 hijas e 1 hijo 

menor de edad. 

 

4. 19/12/2022. Mª Carmen Rincón Huerta, 

de 80 años, en Zaragoza. 

 

5. 22/12/2022. Soraya Suárez Martín, de 

32 años, en Asturias. Deja 2 hijos menores 

de edad. 

 

6. 26/12/2022. Carmen, de apellidos no 

conocidos, de 88 años, en Barcelona. 

 

7. 28/12/2022. Rebeca Huayta, de 45 años, 

en Bizkaia. 

 

8. 28/12/2022. Elena, de apellidos no 

conocidos, de 34 años, en Toledo. Deja una 

hija y un hijo menores de edad y estaba 

embarazada.  

 

9. 28/12/2022. Una mujer de identidad 
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descoñecida, de 20 anos, en Madrid.  

 

10. 8/01/2022. Hayate, de apelidos non 

coñecidos, de 46 anos, en Santa Cruz de 

Tenerife.  

 

11. 8/01/2022. Eva María Aza, de 46 

anos, en Cádiz. 

 

12. 8/01/2022. Belén Palomo, de 24 anos, 

en Piedrabuena, Ciudad Real.  

 

Hoxe imos gardar 12 minutos de silencio. 

Non recordo gardar tantos minutos de 

silencio polas vítimas mortais da 

violencia de xénero neste mandato salvo 

no primeiro Pleno ordinario de aquel mes 

de setembro de 2019 onde esta 

corporación gardou 19 minutos, pero non 

por 19 mulleres que foran asasinadas no 

anterior mes, senón era a data acumulada 

desde o mes de maio de 2019, é dicir, 

cinco meses, 19 mulleres. Hoxe imos 

gardar 12 minutos en un mes, e creo que 

nestes 12 minutos e nos que veñan 

despois deberíamos facer unha reflexión 

profunda sobre o que ten pasado neste 

país no último mes, que están asasinando 

mulleres polo feito de ser mulleres, e me 

pregunto que pasaría se en vez de 12 

mulleres tiveran sido, e perdoen a 

frivolidade, pero creo que cómpre dicilo, 

12 futbolistas de Primeira División, 12 

deputados ou 12 youtubers. Como estaría 

este país e como estarían as nosas rúas se 

non foran mulleres as asasinadas.  

 

 

Creo que cómpre unha reflexión, cómpre 

non blanquear a quen segue negando a 

violencia de xénero, a quen segue 

negando a súa existencia porque as 12 

mulleres asasinadas están aquí, non son 

unicamente nomes e apelidos non 

coñecidos, deixan menores orfos e orfas, 

deixan familias e son vítimas do 

terrorismo machista que é unha lacra que 

non nos pode facer avanzar como 

desconocida, de 20 años, en Madrid.  

 

10. 8/01/2022. Hayate, de apellidos no 

conocidos, de 46 años, en Santa Cruz de 

Tenerife.  

 

11. 8/01/2022. Eva María Aza, de 46 años, 

en Cádiz. 

 

12. 8/01/2022. Belén Palomo, de 24 años, 

en  Piedrabuena, Ciudad Real.  

 

Hoy vamos a guardar 12 minutos de 

silencio. No recuerdo guardar tantos 

minutos de silencio por las víctimas 

mortales de la violencia de género en este 

mandato salvo en el primer Pleno 

ordinario de aquel mes de septiembre de 

2019 donde esta corporación guardó 19 

minutos, pero no por 19 mujeres que 

hubieran sido asesinadas en el anterior 

mes, sino era la fecha acumulada desde el 

mes de mayo de 2019, es decir, cinco 

meses, 19 mujeres. Hoy vamos a guardar 

12 minutos en un mes, y creo que en estos 

12 minutos y en los que vengan después 

deberíamos hacer una reflexión profunda 

sobre lo que ha pasado en este país en el 

último mes, que están asesinando mujeres 

por el hecho de ser mujeres, y me pregunto 

qué pasaría si en vez de 12 mujeres 

hubieran sido, y perdonen la frivolidad, 

pero creo que hace falta decirlo, 12 

futbolistas de Primera División, 12 

diputados o 12 youtuberos. Cómo estaría 

este país y como estarían nuestras calles si 

no fueran mujeres las asesinadas.  

 

Creo que hace falta una reflexión, hace 

falta no blanquear a quien sigue negando 

la violencia de género, a quién sigue 

negando su existencia porque las 12 

mujeres asesinadas están aquí, no son 

únicamente nombres y apellidos no 

conocidos, dejan menores huérfanos y 

huérfanas, dejan familias y son víctimas 

del terrorismo machista que es una lacra 

que no nos puede hacer avanzar como 
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sociedade mentres sigamos con estas 

cifras insoportables de asasinatos 

machistas. Aínda que só fora unha, sería 

así mesmo insoportable, pero creo que as 

cifras deste mes son intolerables en 

calquera sociedade democrática e 

avanzada. 

 

Así que solicito a todos os presentes que 

nos poñamos en pé para gardar 12 

minutos de silencio. 

 

(Gárdanse 12 minutos de silencio). 

 

2.- Aprobación de actas. 

 

Aprobación dos borradores das actas 

das sesións plenarias seguintes, 

celebradas no 2022: 

 

- Extraordinaria e urxente, do 21 de 

outubro de 2022. 

- Ordinaria, do 10 de novembro de 

2022. 

 

Presidencia 
 

Na Parte Resolutiva tamén se atopa a 

aprobación das actas das sesións 

plenarias extraordinaria e urxente do 21 

de outubro de 2022 e ordinaria do 10 de 

novembro de 2022 ás que non constan 

ningunha obxección e polo tanto 

entendemos aprobadas. 

 

Pasamos xa, respecto da Área de 

Urbanismo, Vivenda, Infraestruturas e 

Mobilidade ó asunto número dous, señor 

Secretario. 

 

Señora García Gómez 

 

Perdón, perdón. Si, perdón. 

 

Presidencia 
 

Si, señora García. 

 

sociedad mientras sigamos con estas cifras 

insoportables de asesinatos machistas. 

Aunque solo fuera una, sería asimismo 

insoportable, pero creo que las cifras de 

este mes son intolerables en cualquier 

sociedad democrática y avanzada. 

 

 

Así que solicito a todos los presentes que 

nos pongamos en pie para guardar 12 

minutos de silencio. 

 

(Se guardan 12 minutos de silencio). 

 

2.- Aprobación de actas. 

 

Aprobación de los borradores de las actas 

de las sesiones plenarias siguientes, 

celebradas en 2022: 

 

- Extraordinaria y urgente, del 21 de 

octubre de 2022. 

- Ordinaria, de 10 de noviembre de 2022. 

 

 

Presidencia 

 

En la Parte Resolutiva también se 

encuentra la aprobación de las actas de las 

sesiones plenarias extraordinaria y 

urgente de 21 de octubre  de 2022 y 

ordinaria de 10 de noviembre  de 2022 a 

las que no constan ninguna objeción y por 

lo tanto entendemos aprobadas. 

 

Pasamos ya, respeto del área de 

Urbanismo, Vivienda, Infraestructuras y 

Movilidad al asunto número dos, señor 

Secretario. 

 

Señora García Gómez 

 

Perdón, perdón. Sí, perdón. 

 

Presidencia 

 

Sí, señora García. 
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Señora García Gómez 
 

Si. Señora alcaldesa, gustaríame antes de 

iniciar o debate do punto de Urbanismo, 

plantexar unha cuestión de orde.  

 

O Grupo Municipal da Marea Atlántica 

presentou unha proposición con vistas a 

ser incorporada á Parte Resolutiva do 

Pleno, que tiña como obxectivo 

establecer unha moratoria na autorización 

de pisos turísticos. Chegounos que esa 

proposición non tiña ningún problema 

técnico, nin administrativo, que 

impedise, bueno, pois que fose 

incorporada á Parte Resolutiva do Pleno, 

pero definitivamente non foi, non é o 

caso, non se incorporou á Parte 

Resolutiva do Pleno para que poda ser 

debatida e votada e queríamos preguntar 

pois cales foran eses motivos. 

 

Presidencia 
 

Pode citar o artigo do Regulamento 

Orgánico Municipal que se está 

incumplindo ó plantexar a cuestión de 

orde e cal invoca para o seu 

cumprimento? 

 

Para plantexar unha cuestión de orde 

entendo que, entende que se está 

incumprindo algún artigo do 

Regulamento Orgánico Municipal ou 

non? 

 

Señora García Gómez 
 

Si, hai un artigo no Regulamento 

Orgánico Municipal, pero non sei o 

número agora mesmo. 

 

Presidencia 
 

Señor Secretario, doulle a palabra neste 

punto. 

 

Señor Secretario 

Señora García Gómez 

 

Sí. Señora alcaldesa, me gustaría antes de 

iniciar el debate del punto de Urbanismo, 

plantear una cuestión de orden.  

 

El Grupo Municipal de la Marea Atlántica 

presentó una proposición con vistas a ser 

incorporada a la Parte Resolutiva del 

Pleno, que tenía como objetivo establecer 

una moratoria en la autorización de pisos 

turísticos. Nos llegó que esa proposición 

no tenía ningún problema técnico, ni 

administrativo, que impidiera, bueno, pues 

que fuera incorporada a la Parte 

Resolutiva del Pleno, pero definitivamente 

no fue, no es el caso, no se incorporó a la 

parte Resolutiva del Pleno para que pueda 

ser debatida y votada y queríamos 

preguntar pues cuáles fueran esos motivos. 

 

 

Presidencia 

 

¿Puede citar el artículo del Reglamento 

Orgánico Municipal que se está 

incumpliendo al plantear la cuestión de 

orden y cuál invoca para su cumplimiento? 

 

 

Para plantear una cuestión de orden 

entiendo que ¿entiende que se está 

incumpliendo algún artículo del 

Reglamento Orgánico Municipal o no? 

 

 

Señora García Gómez 

 

Sí, hay un artículo en el Reglamento 

Orgánico Municipal, pero no sé el número 

ahora mismo. 

 

Presidencia 

 

Señor Secretario, le doy la palabra en este 

punto. 

 

Señor Secretario 
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Si, bueno. Respecto á proposición 

presentada temos que partir do que di o 

artigo 34.3 do Regulamento Orgánico en 

relación co 51 e a facultade da 

Presidencia. O presidente, por razóns de 

urxencia debidamente motivada, poderá 

incluír na convocatoria —é dicir, na orde 

do día— a iniciativa propia ou a proposta 

dos portavoces, asuntos que non fosen 

previamente informados pola respectiva 

comisión informativa, pero non poderá 

adoptarse acordo algún se o Pleno non 

ratifica a súa inclusión.  

 

 

É dicir, é unha facultade da Alcaldía 

incluír ou non na orde do día. Desde o 

momento que non está incluído na orde 

do día non pode tratarse nin deliberarse 

sobre o asunto. 

 

Presidencia 
 

Ben, moitas grazas, señor Secretario. 

 

Á vista dos argumentos esgrimidos pola 

Secretaría Xeral, e concretamente ese 

artigo que expresa que é facultade da 

Presidencia da Corporación fixar a orde 

do día, non entendendo que concorrían os 

motivos expresados, non se incluíu ese 

punto na orde do día que, como digo, é 

facultade da Presidencia a súa inclusión 

ou non. 

 

Polo tanto, queda resolta a cuestión de 

orde. 

 

URBANISMO, VIVENDA, 

INFRAESTRUTURAS E 

MOBILIDADE SOSTIBLE 

 

Urbanismo 

 

ASUNTO 2 

 

3.- Expte. 631/2022/157 

 

Sí, bueno. Respecto a la proposición 

presentada tenemos que partir de lo que 

dice el artículo 34.3 del Reglamento 

Orgánico en relación con el 51 y la 

facultad de la Presidencia. El presidente, 

por razones de urgencia debidamente 

motivada, podrá incluir en la convocatoria 

—es decir, en el orden del día— a iniciativa 

propia o a propuesta de los portavoces, 

asuntos que no hayan sido previamente 

informados por la respectiva comisión 

informativa, pero no podrá adoptarse 

acuerdo alguno si el Pleno no ratifica su 

inclusión.  

 

Es decir, es una facultad de la Alcaldía 

incluir o no en el orden del día. Desde el 

momento que no está incluido en el orden 

del día no puede tratarse ni deliberarse 

sobre el asunto. 

 

Presidencia 

 

Bien, muchas gracias, señor Secretario. 

 

A la vista de los argumentos esgrimidos 

por la Secretaría General, y concretamente 

ese artículo que expresa que es facultad de 

la Presidencia de la Corporación fijar la 

orden del día, no entendiendo que 

concurrían los motivos expresados, no se 

incluyó ese punto en la orden del día que, 

como digo, es facultad de la Presidencia su 

inclusión o no. 

 

Por lo tanto, queda resuelta la cuestión de 

orden. 

 

URBANISMO, VIVIENDA, 

INFRAESTRUCTURAS Y MOVILIDAD 

SOSTENIBLE 

 

Urbanismo 

 

ASUNTO 2 

 

3.- Expte. 631/2022/157 
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Aprobación definitiva do documento 

do Estudo de detalle para a ordenación 

do volume edificable no soar nº 50 da 

rúa Emilio González López, Polígono 

das Roseiras, A Coruña, novembro 

2022. 

 

Este asunto foi ditaminado 

favorablemente pola Comisión 

Informativa de Urbanismo e Vivenda en 

sesión celebrada o día 9 de xaneiro de 

2022, cos votos a favor do Grupo 

Municipal Socialista e as abstencións dos 

grupos municipais do Partido Popular, de 

Marea Atlántica, do BNG y das 

concelleiras non adscritas D.ª Isabel 

Faraldo Calvo, D.ª Mónica Martínez 

Lema e D.ª Susana Soneira Lema, 

propoñendo ó Pleno municipal a 

adopción dos seguintes acordos: 

 

Primeiro: Aprobar definitivamente o 

documento do “Estudo de detalle para a 

ordenación do volume edificable no solar 

nº 50 da rúa Emilio Glez. López, 

Polígono de As Roseiras - A Coruña. 

Novembro 2022”, promovido por 

Desarrolla Obras y Servicios SL, 

redactado por Arqyur, SC e asinado polo 

arquitecto Alfredo Garrote Pazos, e as 

arquitectas Mónica Mesejo Conde e Sara 

Prieto Hortas. 

 

Segundo: Ordenar a realización dos 

trámites administrativos recollidos no 

artigo 82 e 88 da Lei 2/2016, do 10 de 

febreiro, do solo de Galicia, e 

concordantes do regulamento de 

desenvolvemento desta, para procurar a 

eficacia do acto de aprobación definitiva 

e a entrada en vigor do documento. 

 

Terceiro.- Notificar este acordo ao 

promotor e ás áreas municipais 

interesadas na tramitación do expediente 

 

 

Intervencións 

Aprobación definitiva del documento del 

Estudio de detalle para la ordenación del 

volumen edificable en el solar nº 50 de la 

calle Emilio González López, Polígono de 

los Rosales, A Coruña, noviembre 2022. 

 

 

Este asunto fue dictaminado 

favorablemente por la Comisión 

Informativa de Urbanismo y Vivienda en 

sesión celebrada el día 9 de enero de 2022, 

con los votos a favor del Grupo Municipal 

Socialista y las abstenciones de los grupos 

municipales del Partido Popular, de 

Marea Atlántica, del BNG y de las 

concejalas no adscritas D.ª Isabel Faraldo 

Calvo, D.ª Mónica Martínez Lema y D.ª 

Susana Soneira Lema, proponiendo al 

Pleno municipal a adopción de los 

siguientes acuerdos: 

 

Primero: Aprobar definitivamente el 

documento del “Estudio de detalle para la 

ordenación del volumen edificable en el 

solar nº 50 de la calle Emilio Glez. López, 

Polígono de los Rosales - A Coruña. 

Noviembre 2022”, promovido por 

Desarrolla Obras y Servicios SL, 

redactado por Arqyur, SC y firmado por el 

arquitecto Alfredo Garrote Pazos y las 

arquitectas Mónica Mesejo Conde y Sara 

Prieto Hortas. 

 

Segundo: Ordenar la realización de los 

trámites administrativos recogidos en el 

artículo 82 y 88 de la Ley 2/2016, del 10 de 

febrero, del suelo de Galicia, y 

concordantes del reglamento de desarrollo 

de esta, para buscar la eficacia del acto de 

aprobación definitiva y la entrada en vigor 

del documento. 

 

Tercero: Notificar este acuerdo al 

promotor y a las áreas municipales 

interesadas en la tramitación del 

expediente. 

 

Intervenciones 
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Presidencia 
 

Pasamos xa ó asunto número dous. Señor 

secretario. 

 

Señor Secretario 
 

Asunto número dous, Urbanismo, 

Expediente de aprobación definitiva do 

documento do Estudo de detalle para a 

ordenación do volume edificable no soar 

nº 50 da rúa Emilio González López, 

Polígono das Roseiras, A Coruña, 

novembro 2022. 

 

Presidencia 
 

Moitas grazas. 

 

Ten a palabra o concelleiro de 

Urbanismo, señor Díaz Gallego, e a 

continuación se abrirá unha quenda de 

debate única de cinco minutos por 

concelleira non adscrita ou grupo 

municipal. 

 

Señor Díaz Gallego 

 

Grazas, señora alcaldesa. Bos días a 

todos. 

 

A proposta que traemos hoxe a 

aprobación por parte do Pleno municipal 

da Coruña é o documento do Estudo de 

detalle para a ordenación do volume 

edificable no solar da rúa Emilio 

González López, 50, no barrio dos 

Rosales, unha aprobación que vai 

permitir poñer fin a unha situación que 

non se tiña que ter producido, que leva 

anos sendo obxecto de demandas veciñais 

do barrio e que ademais está a provocar 

problemas de salubridade, seguridade e 

mesmo estéticos nun barrio que xa 

finalizou hai tempo o seu proceso 

urbanizador e de construción de vivenda. 

 

 

Presidencia 

 

Pasamos ya al asunto número dos. Señor 

secretario. 

 

Señor Secretario 

 

Asunto número dos, Urbanismo, 

Expediente de aprobación definitiva del 

documento del Estudio de detalle para la 

ordenación del volumen edificable en el 

solar nº 50 de la calle Emilio González 

López, Polígono de los Rosales, A Coruña, 

noviembre 2022. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias. 

 

Tiene la palabra el concejal de Urbanismo, 

señor Díaz Gallego, y a continuación se 

abrirá un turno de debate único de cinco 

minutos por concejala no adscrita o grupo 

municipal. 

 

 

Señor Díaz Gallego 

 

Gracias, señora alcaldesa. Buenos días a 

todos. 

 

La propuesta que traemos hoy a 

aprobación por parte del Pleno municipal 

de A Coruña es el documento del Estudio 

de detalle para la ordenación del volumen 

edificable en el solar de la calle Emilio 

González López, 50, en el barrio de los 

Rosales, una aprobación que va a permitir 

poner fin a una situación que no se tenía 

que haber producido, que lleva años 

siendo objeto de demandas vecinales del 

barrio y que además está provocando 

problemas de salubridad, seguridad e 

incluso estéticos en un barrio que ya 

finalizó hace tiempo su proceso 

urbanizador y de construcción de vivienda. 

 



 

10 

Dende o inicio do mandato, o Goberno de 

Inés Rey tivo un compromiso firme coa 

erradicación e finalización, legalización e 

demolición, de ser o caso, de todos os 

edificios que quedaron sen edificar 

fundamentalmente pola crise 

inmobiliaria. Deste xeito, 

desbloqueáronse legalizacións e licenzas 

como as dos edificios das rúas da Rolda 

de Nelle, Maravillas e Nosa Señora de 

Fátima, actualmente en obras, os situados 

no Parque do Vioño e os situados nas rúas 

Cancela de Afuera e Vistalegre. A estes 

mencionados tamén hai que sumar o 

situado na Rolda de Monte Alto ou o 

esqueleto municipal das Xubias de Arriba 

que será demolido despois de décadas de 

demandas veciñais sobre o seu estado de 

abandono e problemas de inseguridade. 

 

 

En trámite tamén os situados en Padre 

Rubinos e Sagrada Familia que 

esperemos conten con licenzas nos 

vindeiros meses e outro dos máis 

emblemáticos, o situado na avenida de 

Fisterra, pode xa legalizarse coas 

modificacións necesarias grazas ós 

cambios de perímetro de seguridade do 

complexo industrial de Repsol. 

 

Outros con menos impacto na cidade 

tamén teñen sido desbloqueados, como 

construcións sen terminar na praza de 

Tabacos, onde xa está rematada a nova 

promoción e con ela todo o ámbito ou hai 

escasos días o esqueleto da vivenda 

unifamiliar da rúa Florencia, con gran 

visibilidade dende a autopista, que conta 

ó fin con licenza para rematar a súa 

construción. 

 

Só fixeron falta dúas cousas para chegar 

a esta situación de desbloqueo e de 

mellora da cidade: vontade e traballo. 

Vontade da alcaldesa, Inés Rey, por dar 

prioridade a estes proxectos fronte a 

outras políticas que buscaban paralizalos 

Desde el inicio del mandato, el Gobierno 

de Inés Rey tuvo un compromiso firme con 

la erradicación y finalización, legalización 

y demolición, de ser el caso, de todos los 

edificios que se quedaron sin edificar 

fundamentalmente por la crisis 

inmobiliaria. De este modo, se 

desbloquearon legalizaciones y licencias 

como las de los edificios de las calles de la 

Ronda de Nelle, Maravillas y Nuestra 

Señora de Fátima, actualmente en obras, 

los ubicados en el Parque del Vioño y los 

ubicados en las calles Cancela de Afuera y 

Vistalegre. A estos mencionados también 

hay que sumar el ubicado en la Ronda de 

Monte Alto o el esqueleto municipal de las 

Xubias de Arriba que será demolido 

después de décadas de demandas vecinales 

sobre su estado de abandono y problemas 

de inseguridad. 

 

En trámite también los ubicados en Padre 

Rubinos y Sagrada Familia que esperemos 

cuenten con licencias en los próximos 

meses y otro de los más emblemáticos, el 

ubicado en la avenida de Fisterra, puede 

ya legalizarse con las modificaciones 

necesarias gracias a los cambios de 

perímetro de seguridad del complejo 

industrial de Repsol. 

 

Otros con menos impacto en la ciudad 

también han sido desbloqueados, como 

construcciones sin terminar en la plaza de 

Tabacos, donde ya está finalizada la nueva 

promoción y con ella todo el ámbito o hace 

escasos días el esqueleto de la vivienda 

unifamiliar de la calle Florencia, con gran 

visibilidad desde la autopista, que cuenta 

al fin con licencia para finalizar su 

construcción. 

 

Solo hicieron falta dos cosas para llegar a 

esta situación de desbloqueo y de mejora 

de la ciudad: voluntad y trabajo. Voluntad 

de la alcaldesa, Inés Rey, por dar 

prioridad la estos proyectos frente a otras 

políticas que buscaban paralizarlos aun 
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aínda máis, e traballo dos servizos de 

Licenzas e Planeamiento para coordinar 

as obras de legalización e finalización co 

planeamento vixente, o Plan de 2013. 

 

O presente Estudo de detalle foi 

presentado pola promotora o 30 de maio 

de 2022 e aprobado inicialmente pola 

Xunta de Goberno o 8 de xuño de 2022. 

Conta con informes sectoriais favorables 

e tivo unicamente unha alegación dun 

particular que foi debidamente 

respondida. 

 

O Estudo de detalle permitirá finalizar a 

construción existente realizando os 

cambios necesarios no volume e nas 

alturas para axustarse ó planeamento 

actual, unha finalización que como xa 

salientei ó comezo desta intervención, é 

unha demanda veciñal dende hai máis de 

10 anos á que non se lle deu resposta por 

parte dos gobernos anteriores.  

 

A situación coa que nos atopamos en 

2019 era a seguinte, e vou ler 

textualmente unha nova daquela época na 

prensa local, concretamente neste caso na 

Voz de Galicia: Os veciños dos Rosales 

xa perderon a conta dos anos que leva 

parado o proxecto de construción dun 

edificio de oito alturas e baixo na rúa 

Emilio González López. Tampouco se 

acordan das veces de que de forma 

individual e a través da Asociación 

veciñal, protestaron #ante as 

administracións para que adoptasen un 

plan para evitar os perigos e os graves 

riscos que supón o esqueleto do inmoble. 

 

 

Hoxe, o que os veciños si saberán é que 

foi este goberno, o Goberno de Inés Rey, 

o que se reuniu coa propiedade, o que 

instou a dar solución a este problema e o 

que trae a Pleno unha aprobación 

definitiva do Estudo de detalle que vai 

permitir dar licenza para a súa 

más, y trabajo de los servicios de Licencias 

y Planeamiento para coordinar las obras 

de legalización y finalización con el 

planeamiento vigente, el Plan de 2013. 

 

El presente Estudio de detalle fue 

presentado por la promotora el 30 de mayo 

de 2022 y aprobado inicialmente por la 

Junta de Gobierno el 8 de junio de 2022. 

Cuenta con informes sectoriales 

favorables y tuvo únicamente una 

alegación de un particular que fue 

debidamente respondida. 

 

El Estudio de detalle permitirá finalizar la 

construcción existente realizando los 

cambios necesarios en el volumen y en las 

alturas para ajustarse al planeamiento 

actual, una finalización que como ya 

destaqué al comienzo de esta intervención, 

es una demanda vecinal desde hace más de 

10 años a la que no se le dio respuesta por 

parte de los gobiernos anteriores.  

 

La situación con la que nos encontramos 

en 2019 era a siguiente, y voy a leer 

textualmente una noticia de aquella época 

en la prensa local, concretamente en este 

caso en la Voz de Galicia: Los vecinos de 

los Rosales ya perdieron la cuenta de los 

años que lleva parado el proyecto de 

construcción de un edificio de ocho alturas 

y bajo en la calle Emilio González López. 

Tampoco se acuerdan de las veces de que 

de forma individual y a través de la 

Asociación vecinal, protestaron ante las 

administraciones para que adoptasen un 

plan para evitar los peligros y los graves 

riesgos que supone el esqueleto del 

inmueble. 

 

Hoy, lo que los vecinos sí sabrán es que fue 

este gobierno, el Gobierno de Inés Rey, el 

que se reunió con la propiedad, el que instó 

a dar solución a este problema y el que trae 

a Pleno una aprobación definitiva del 

Estudio de detalle que va a permitir dar 

licencia para su finalización. Lo saben los 
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finalización. Sábeno os veciños dos 

Rosales, pero tamén o saben os de Vioño, 

os da Sagrada Familia, os da Agra ou os 

de Monte Alto. Saben que hai un goberno 

que atende as súas demandas, moitas 

delas históricas, e que responde con 

solucións. 

 

Grazas. 

 

Presidencia 
 

Moitas grazas, señor concelleiro. 

 

Turno para a señora Soneira. 

 

Señora Soneira Lema 

 

Bos días, señora presidenta, bos días 

concelleiros e concelleiras, bos días 

tamén ós medios de comunicación, ás 

persoas que están na tribúa e ós veciños e 

veciñas que están tamén escoitándonos 

por streaming. 

 

Con respecto a este asunto dous, según a 

información que se dou deste asunto, 

parece que cumpre toda a normativa 

vixente. Polo tanto, evidentemente, non 

me vou a opoñer a súa aprobación, sobre 

todo porque é unha demanda de fai moito 

tempo dos veciños e veciñas. 

 

Presidencia 
 

Moitas grazas, señora Soneira. 

 

Turno para a señora Faraldo. 

 

Señora Faraldo Calvo 
 

Bo día, alcaldesa, concelleiras e 

concelleiros, persoal traballador do 

Concello, prensa e veciñanza que nos siga 

tanto por directo ou por streaming. Bo día 

neste primeiro pleno do ano 23. Sinto ás 

veces non poder facer alusións concretas. 

Desde a posición que me atopo non 

vecinos de los Rosales, pero también lo 

saben los de Vioño, los de la Sagrada 

Familia, los del Agra o los de Monte Alto. 

Saben que hay un gobierno que atiende sus 

demandas, muchas de ellas históricas, y 

que responde con soluciones. 

 

 

Gracias. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias, señor concejal. 

 

Turno para la señora Soneira. 

 

Señora Soneira Lema 

 

Buenos días, señora presidenta, buenos 

días concejales y concejalas, buenos días 

también a los medios de comunicación, a 

las personas que están en la tribuna y a los 

vecinos y vecinas que están también 

escuchándonos en directo. 

 

Con respecto a este asunto dos, según la 

información que se dio de este asunto, 

parece que cumple toda la normativa 

vigente. Por lo tanto, evidentemente, no me 

voy a oponer su aprobación, sobre todo 

porque es una demanda de hace mucho 

tiempo de los vecinos y vecinas. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias, señora Soneira. 

 

Turno para la señora Faraldo. 

 

Señora Faraldo Calvo 

 

Buenos días, alcaldesa, concejalas y 

concejales, personal trabajador del 

Ayuntamiento, prensa y vecindario que nos 

siga en directo. Buenos días en este primer 

pleno del año 23. Siento a veces no poder 

hacer alusiones concretas. Desde la 

posición que me encuentro no consigo ver 
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consigo ver as persoas ou colectivos que 

siguen este pleno desde a tribuna do 

público. Vaia o meu saludo particular se 

os houbera. 

 

Por outra parte, hoxe un saúdo especial ás 

veciñas de Elviña, todos os meses 

reivindicando ás portas deste concello 

unha solución. Parece que en novembro 

se lles convocou, se lles plantexou un 

acordo que asumen. Señor Díaz, 

conselleiro de Urbanismo, non o deixe 

durmir nun caixón, déalle a saída 

oportuna e rápida que se poida, pois non 

frustremos máis a unha veciñanza que 

confía en atopar por fin saída ó seu 

conflito. 

 

O primeiro que destaca neste primeiro 

pleno do 2023 son os 12 minutos de 

silencio atronador, minutos por cada 

vítima de violencia de xénero en tan só un 

mes. Discutir baixo estas condicións todo 

o que se faga para parar con esta lacra 

desde o Ministerio ou desde calquera 

organismo de igualdade, sería 

simplemente deleznable. 

 

Non quero seguir sen enviar as nosas 

condolencias como Unidas Podemos a 

familiares e amizades polo recente 

finamento de don Rogelio Groba, que 

tanta pegada deixa na nosa cidade. Hoxe 

faremos un rogo en recoñecemento da súa 

meritoria labor. 

 

Comezamos o ano sen orzamentos 

municipais. Para min non é novidade. 

Nos dous anos que levo de concelleira xa 

estou afeita a orzamentos prorrogados, 

pero amosa ás claras certa incapacidade 

negociadora deste goberno que nin con 

uns nin con outros é capaz de chegar a un 

acordo orzamentario. Os grandes 

prexudicados? A cidade no seu conxunto, 

os barrios en concreto coa parálise nos 

equipamentos que esto supón, os 

afectados polos convenios nominativos 

a las personas o colectivos que siguen este 

pleno desde la tribuna del público. Vaya mi 

saludo particular si los hubiera. 

 

 

Por otra parte, hoy un saludo especial a las 

vecinas de Elviña, todos los meses 

reivindicando a las puertas de este 

ayuntamiento una solución. Parece que en 

noviembre se les convocó, se les planteó un 

acuerdo que asumen. Señor Díaz, 

consejero de Urbanismo, no lo deje dormir 

en un cajón, dele la salida oportuna y 

rápida que se pueda, pues no frustremos 

más a un vecindario que confía en 

encontrar por fin salida a su conflicto. 

 

 

Lo primero que destaca en este primer 

pleno de 2023 son los 12 minutos de 

silencio atronador, minutos por cada 

víctima de violencia de género en tan sólo 

un mes. Discutir bajo estas condiciones 

todo lo que se haga para parar con esta 

lacra desde el Ministerio o desde cualquier 

organismo de igualdad, sería simplemente 

deleznable. 

 

No quiero seguir sin enviar nuestras 

condolencias como Unidas Podemos a 

familiares y amistades por la reciente 

muerte de don Rogelio Groba, que tanta 

huella deja en nuestra ciudad. Hoy 

haremos un ruego en reconocimiento de su 

meritoria labor. 

 

Comenzamos el año sin presupuestos 

municipales. Para mí no es novedad. En 

los dos años que llevo de concejala ya 

estoy acostumbrada a presupuestos 

prorrogados, pero muestra a las claras 

cierta incapacidad negociadora de este 

gobierno que ni con unos ni con otros es 

capaz de llegar a un acuerdo 

presupuestario. ¿Los grandes 

perjudicados? La ciudad en su conjunto, 

los barrios en concreto con la parálisis en 

los equipamientos que esto supone, los 
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que quedan en suspensión, e por si fora 

pouco aparece a noticia de que o Concello 

podería perder ata 8 millóns en axudas 

para a rehabilitación de edificios 

públicos. Tras os 900.000 € perdidos na 

primeira convocatoria da que o Concello 

quedou excluído, pudéranse engadir os 7 

millóns que parece ser se perden na 

segunda convocatoria á espera da 

resolución definitiva. Supoño que algo 

terá que explicar hoxe aquí o Goberno 

local ante a situación, a publicación 

provisional no Ministerio na que non 

aparece, que de confirmarse tanto 

afectaría a infraestruturas da cidade como 

mercados de Monte Alto, de Santa Lucía, 

o local municipal da Fábrica de Tabacos, 

pero sobre todo as arcas municipais. 

 

 

 

Pola contra, nos atopamos cun asunto de 

Urbanismo que non ten máis debate para 

nós, porque é a aprobación definitiva dun 

estudo de detalle para ordear o volume 

dun solar nos polígonos das Roseiras que 

o único que destaca de esto é a axilidade 

na súa tramitación, nunha concellería, a 

de Urbanismo que precisamente non 

destaca pola axilidade na tramitación das 

licencias.  

 

 

En todo caso xa adiantamos o noso voto 

a favor. 

 

Grazas. 

 

Presidencia 
 

Moitas grazas, señora Faraldo. 

 

Turno para a señora Martínez. 

 

Señora Martínez Lema 

 

Moi bos días a todos. Desde esta nova 

bancada quero agradecer todo o cariño 

afectados por los convenios nominativos 

que quedan en suspensión, y por si fuera 

poco aparece la noticia de que el 

Ayuntamiento podría perder hasta 8 

millones en ayudas para la rehabilitación 

de edificios públicos. Tras los 900.000 € 

perdidos en la primera convocatoria de la 

que el Ayuntamiento quedó excluido, se 

podrían añadir los 7 millones que parece 

ser se pierden en la segunda convocatoria 

a la espera de la resolución definitiva. 

Supongo que algo tendrá que explicar hoy 

aquí el Gobierno local ante la situación, la 

publicación provisional en el Ministerio en 

la que no aparece, que de confirmarse 

tanto afectaría a infraestructuras de la 

ciudad como mercados de Monte Alto, de 

Santa Lucía, el local municipal de la 

Fábrica de Tabacos, pero sobre todo las 

arcas municipales. 

 

Por el contrario, nos encontramos con un 

asunto de Urbanismo que no tiene más 

debate para nosotros, porque es la 

aprobación definitiva de un estudio de 

detalle para ordenar el volumen de un 

solar en los polígonos de los Rosales que 

lo único que destaca de esto es la agilidad 

en su tramitación, en una concejalía, la de 

Urbanismo que precisamente no destaca 

por la agilidad en la tramitación de las 

licencias.  

 

En todo caso ya adelantamos nuestro voto 

a favor. 

 

Gracias. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias, señora Faraldo. 

 

Turno para la señora Martínez. 

 

Señora Martínez Lema 

 

Muy buenos días a todos. Desde esta nueva 

bancada quiero agradecer todo el cariño 
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recibido desde o pasado 21 de decembro. 

O compromiso e a responsabilidade é o 

mesmo que desde o primeiro día, así que 

seguirei actuando con coherencia e 

sentido común para defender os intereses 

dos cidadáns. 

 

Boto en falta neste primeiro pleno do ano 

máis asuntos. En calquera caso, o que 

hoxe se inclúe na orde do día paréceme 

unha moi boa noticia. Celebro que se 

poida aprobar definitivamente o Estudo 

de detalle para a ordenación do volume 

edificable no solar número 50 da rúa 

Emilio González López, nos Rosales, e 

promovido por Desarrolla. O que 

esteamos máis preto de ter un esqueleto 

menos na cidade é unha boa nova. 

Alégrome de que o expediente neste caso 

fose tan rápido, ben sexa pola dilixencia, 

ou ben sexa por tamén, pola velocidade 

nos informes sectoriais, por todo. Será 

importante agora, moi importante, que a 

tramitación da licenza fose igual de áxil 

para por fin deixar de ver outro esqueleto 

nesta cidade como neste caso, que levaba 

moitos anos abandonado. 

 

Igual que no seu día votei a favor da 

aprobación inicial, hoxe votarei a favor. 

 

Presidencia 
 

Moitas grazas. 

 

Turno para o Bloque Nacionalista 

Galego, señora Veira. 

 

Señora Veira González 

 

Grazas, señora alcaldesa. 

 

En primeiro lugar, gustaríame saudar os 

concelleiros e concelleiras da 

Corporación, o funcionariado que nos 

acompaña nesta sesión plenaria, o persoal 

dos medios de comunicación que dará 

conta dela e tamén a cidadanía que nos 

recibido desde el pasado 21 de diciembre. 

El compromiso y la responsabilidad es el 

mismo que desde el prime día, así que 

seguiré actuando con coherencia y sentido 

común para defender los intereses de los 

ciudadanos. 

 

Echo en falta en este primer pleno del año 

más asuntos. En cualquier caso, lo que hoy 

se incluye en el orden del día me parece 

una muy buena noticia. Celebro que se 

pueda aprobar definitivamente el Estudio 

de detalle para la ordenación del volumen 

edificable en el solar número 50 de la calle 

Emilio González López, en los Rosales, y 

promovido por Desarrolla. El que estemos 

más cerca de tener un esqueleto menos en 

la ciudad es una buena noticia. Me alegro 

de que el expediente en este caso fuera tan 

rápido, bien sea por la diligencia, o bien 

sea por también, por la velocidad en los 

informes sectoriales, por todo. Será 

importante ahora, muy importante, que la 

tramitación de la licencia fuera igual de 

ágil para por fin dejar de ver otro 

esqueleto en esta ciudad como en este caso, 

que llevaba muchos años abandonado. 

 

Igual que en su día voté a favor de la 

aprobación inicial, hoy votaré a favor. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias. 

 

Turno para el Bloque Nacionalista Galego, 

señora Veira. 

 

Señora Veira González 

 

Gracias, señora alcaldesa. 

 

En primer lugar, me gustaría saludar a los 

concejales y concejalas de la Corporación, 

al funcionariado que nos acompaña en esta 

sesión plenaria, al personal de los medios 

de comunicación que dará cuenta de ella y 

también a la ciudadanía que nos sigue en 
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segue na tribuna. Eu tampouco podo ver 

nunca se hai xente na tribuna ou non, en 

todo caso o meu saúdo á cidadanía que ou 

nos seguen desde a tribuna ou nos segue 

desde o sinal de internet. 

 

Ben, a min gustaríame, co seu permiso, 

señora alcaldesa, contribuír á súa 

reflexión, á reflexión que facía no inicio 

desta sesión plenaria sobre os 12 minutos 

que gardamos de silencio. Pediunos que 

reflexionásemos, algunhas, obviamente, 

xa levamos moito máis tempo 

reflexionando sobre este drama social que 

impide que realmente poidamos 

chamarnos democracia. Se as mulleres 

temos que vivir con medo, pois non 

vivimos realmente nun sistema 

verdadeiramente democrático porque non 

somos verdadeiramente libres. 

 

En primeiro lugar, gustaríame dicir que 

igual que cómpre non branquear a 

violencia machista, non branquear 

aqueles que negan a violencia machista, 

cómpre tamén que sexamos claros e que 

falemos da violencia machista como algo 

estrutural. A violencia machista, os 

asasinatos son só a punta do iceberg da 

violencia machista coa que adoita 

ilustrarse o conxunto da violencia 

machista. Os asasinatos son a derradeira 

consecuencia de todo un sistema que nos 

discrimina, pero baixo o xeo, baixo a 

auga, mellor dito, hai moito xeo, hai 

moitos modos de violencia machista, hai 

micromachismos, hai violencia sexual, 

hai violencia económica, e para toda esta 

violencia, incluídos evitar os asasinatos 

machistas cómpren medios, medios 

humanos e medios materiais.  

 

Podemos falar de medios humanos e 

medios materiais a longo prazo, podemos 

falar de como cómpre facer fincapé na 

cuestión educacional, na educación 

afectivo-sexual, que cómpre tamén a 

medio prazo, cómpre reforzar os centros 

la tribuna. Yo tampoco puedo ver nunca si 

hay gente en la tribuna o no, en todo caso 

mi saludo a la ciudadanía que o nos siguen 

desde la tribuna o nos sigue desde la señal 

de internet. 

 

Bien, a mí me gustaría, con su permiso, 

señora alcaldesa, contribuir a su reflexión, 

a la reflexión que hacía en el inicio de esta 

sesión plenaria sobre los 12 minutos que 

guardamos de silencio. Nos pidió que 

reflexionáramos, algunas, obviamente, ya 

llevamos mucho más tiempo reflexionando 

sobre este drama social que impide que 

realmente podamos llamarnos 

democracia. Si las mujeres tenemos que 

vivir con miedo, pues no vivimos realmente 

en un sistema verdaderamente 

democrático porque no somos 

verdaderamente libres. 

 

En primer lugar, me gustaría decir que 

igual que hace falta no blanquear a la 

violencia machista, no blanquear a 

aquellos que niegan la violencia machista, 

hace falta también que seamos claros y que 

hablemos de la violencia machista como 

algo estructural. La violencia machista, los 

asesinatos son solo la punta del iceberg de 

la violencia machista con la que suele 

ilustrarse el conjunto de la violencia 

machista. Los asesinatos son la última 

consecuencia de todo un sistema que nos 

discrimina, pero bajo el hielo, bajo el 

agua, mejor dicho, hay mucho hielo, hay 

muchos modos de violencia machista, hay 

micromachismos, hay violencia sexual, 

hay violencia económica, y para toda esta 

violencia, incluidos evitar los asesinatos 

machistas hacen falta medios, medios 

humanos y medios materiales.  

 

Podemos hablar de medios humanos y 

medios materiales a largo plazo, podemos 

hablar de cómo debe hacerse hincapié en 

la cuestión educacional, en la educación 

afectivo-sexual, que hace falta también a 

medio plazo, hace falta reforzar los centros 
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de información ás mulleres, os centros de 

atención e de acollida ás mulleres, 

cómpre reforzar os xulgados, os xulgados 

de violencia machista e, por suposto, 

cómpren medios a curto prazo, cómpre 

reforzar as forzas e corpos de seguridade 

do Estado que hoxe en día están 

absolutamente desbordadas á hora de 

atender os casos de violencia machista. 

Sabemos na Coruña, e así se ten 

denunciado, que hai arredor de 50 casos 

ou máis por cada policía nacional. É 

imposíbel que un policía nacional só 

atenda a 50 mulleres sobre as que hai 

ordes de afastamento contra os seus 

agresores.  

 

Polo tanto, cómpren medios e cómpre 

tamén poñerlle nome á violencia 

machista no seu conxunto. Simplemente 

me gustaría contribuír á reflexión que 

iniciou a señora alcaldesa. 

 

Ben, no que ten a ver co asunto da orde 

do día, é un asunto, diríamos, menor. Non 

menor, evidentemente, para a veciñanza 

dos Rosales que leva moito tempo 

demandando que se remate este 

esquelete. O obxectivo do Estudo de 

detalle é, efectivamente, ordenar o 

volume e polo tanto que se remate a 

edificación, evidentemente licenza 

mediante. 

 

Estamos de acordo con que haxa unha 

política de estudo de cada un dos 

esqueletes para que se rematen porque, 

efectivamente, é unha das maneiras de 

colmatar a cidade, rematar co que son 

auténticos focos de sucidade, de 

problemas de convivencia, de problemas 

de seguridade que mesmo afectan ás 

veces a outros inmóbeis da contorna, pero 

gustaríame tamén que o Goberno tomase 

nota de que este problema non só afecta 

ós esqueletes. O mesmo problema de 

sucidade e de focos de infección, de 

convivencia, de seguridade, que afectan a 

de información a las mujeres, los centros 

de atención y de acogida a las mujeres, 

hace falta reforzar los juzgados, los 

juzgados de violencia machista y, por 

supuesto, hacen falta medios a corto plazo, 

hace falta reforzar las fuerzas y cuerpos de 

seguridad del Estado que actualmente 

están absolutamente desbordadas a la 

hora de atender los casos de violencia 

machista. Sabemos en A Coruña, y así se 

ha denunciado, que hay alrededor de 50 

casos o más por cada policía nacional. Es 

imposible que un policía nacional solo 

atienda a 50 mujeres sobre las que hay 

órdenes de alejamiento contra sus 

agresores.  

 

Por lo tanto, hacen falta medios y hace 

falta también ponerle nombre a la 

violencia machista en su conjunto. 

Simplemente me gustaría contribuir a la 

reflexión que inició la señora alcaldesa. 

 

Bien, en lo relativo al asunto del orden del 

día, es un asunto, diríamos, menor. No 

menor, evidentemente, para el vecindario 

de los Rosales que lleva mucho tiempo 

demandando que se finalice este esqueleto. 

El objetivo del Estudio de detalle es, 

efectivamente, ordenar el volumen y por lo 

tanto que se finalice la edificación, 

evidentemente licencia mediante. 

 

 

Estamos de acuerdo con que haya una 

política de estudio de cada uno de los 

esqueletos para que se finalicen porque, 

efectivamente, es una de las maneras de 

colmatar la ciudad, finalizar con lo que son 

auténticos focos de suciedad, de problemas 

de convivencia, de problemas de seguridad 

que incluso afectan a veces a otros 

inmuebles del entorno, pero me gustaría 

también que el Gobierno tomara nota de 

que este problema no solo afecta a los 

esqueletos. El mismo problema de 

suciedad y de focos de infección, de 

convivencia, de seguridad, que afectan a 
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outros inmóbeis, tamén o fan, ou tamén 

son causa de todo isto, algunhas ruínas 

que hai na nosa cidade e tamén moitos 

soares que hai na nosa cidade sen 

edificar, e polo tanto gustaríame que esta 

política da que acaba de facer mención o 

señor Díaz Gallego, tamén se aplique a 

soares e ruínas que afectan seriamente a 

barrios da nosa cidade. 

 

Desde o BNG imos votar a favor deste 

asunto, mais queremos apuntar dúas 

cuestións. Parécenos tremendo que sexa 

este o único asunto na Parte Resolutiva 

desta sesión, e non é porque, 

efectivamente, esteamos nunha cidade, 

nun concello no que as Xuntas de 

Goberno teñen atribuídas moitas 

funcións, e non é porque non haxa temas 

relevantes que traer a este pleno. Póñolle 

exemplos do seu propio ámbito, señor 

Díaz Gallego. Podería traer a este pleno a 

regulación das vivendas de uso turístico 

cuxa regulación propoñía a Marea 

Atlántica, cuxa proposición traía a Marea 

Atlántica a este pleno e que nós tamén 

demandamos nunha moción en setembro; 

poderían traer unha ordenanza de 

accesibilidade que ben lle fai falla a nosa 

cidade; podería traer a este pleno a 

ordenanza de mobilidade que teñen aí 

paralizada; poderían traer mudanzas de 

planeamento que teñen pendentes; 

poderían avanzar no acordo ó que teñen 

chegado coa veciñanza de Elviña 

afectada polo Parque Ofimático que teñen 

unha vez tras outra diante deste pazo 

municipal; poderían traer unha ordenanza 

de (óese un sinal acústico indicativo da 

finalización do tempo de intervención)  
de transparencia —remato xa— a este 

pleno. Poderían traer moitos asuntos, 

realmente teñen asuntos pendentes e esta 

cidade ten retos suficientes que afrontar 

como para ter só un asunto na orde do día 

da Parte Resolutiva. 

 

 

otros inmuebles, también lo hacen, o 

también son causa de todo esto, algunas 

ruinas que hay en nuestra ciudad y también 

muchos solares que hay en nuestra ciudad 

sin edificar, y por lo tanto me gustaría que 

esta política de la que acaba de hacer 

mención el señor Díaz Gallego, también se 

aplique a solares y ruinas que afectan 

seriamente a barrios de nuestra ciudad. 

 

Desde el BNG vamos a votar a favor de 

este asunto, pero queremos apuntar dos 

cuestiones. Nos parece tremendo que sea 

este el único asunto en la Parte Resolutiva 

de esta sesión, y no es porque, 

efectivamente, estemos en una ciudad, en 

un ayuntamiento en el que las Juntas de 

Gobierno tienen atribuidas muchas 

funciones, y no es porque no haya temas 

relevantes que traer a este pleno. Le pongo 

ejemplos de su propio ámbito, señor Díaz 

Gallego. Podría traer a este pleno la 

regulación de las viviendas de uso turístico 

cuya regulación proponía la Marea 

Atlántica, cuya proposición traía la Marea 

Atlántica a este pleno y que nosotros 

también demandamos en una moción en 

septiembre; podrían traer una ordenanza 

de accesibilidad que bien le hace falta 

nuestra ciudad; podría traer a este pleno a 

ordenanza de movilidad que tienen ahí 

paralizada; podrían traer cambios de 

planeamiento que tienen pendientes; 

podrían avanzar en el acuerdo al que han 

llegado con el vecindario de Elviña 

afectado por el Parque Ofimático que 

tienen una vez tras otra delante de este 

pazo municipal; podrían traer una 

ordenanza de (se oye una señal acústica 

indicativa de la finalización del tiempo de 

intervención)  de transparencia —finalizo 

ya— a este pleno. Podrían traer muchos 

asuntos, realmente tienen asuntos 

pendientes y esta ciudad tiene retos 

suficientes que afrontar como para tener 

solo un asunto en el orden del día de la 

Parte Resolutiva. 
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Nomeo estas cuestións, que son da súa 

incumbencia, señor Díaz Gallego, pero 

podo nomearlles dúas que son ben 

faciliñas: poderían traer un modificativo 

de crédito para dar resposta ás 

necesidades de convenios das entidades 

sociais ou poderían traer a aprobación 

definitiva do Regulamento do Consello 

municipal da Cultura. Teñen cuestións 

que traer á Parte Resolutiva do Pleno e a 

verdade é que é bastante inédito, non? a 

pasividade coa que se toman vostedes as 

sesións plenarias. 

 

Nada máis. 

 

Presidencia 
 

Moitas grazas, señora Veira, e comparto 

totalmente a súa reflexión. 

 

Turno para a Marea Atlántica, señor 

Martínez. 

 

Señor Martínez Durán 

 

Grazas, alcaldesa. Moi bo día a todos e a 

todas, ós membros da Corporación, 

persoal municipal, profesionais dos 

medios de comunicación e ás persoas, 

veciños, veciñas que nos seguen a través 

do streaming ou tamén a través da... 

dende a tribuna deste salón de plenos.  

 

 

 

O certo é que este primeiro pleno do ano, 

ou o inicio deste primeiro pleno do ano 

resulta desolador. Por un lado, pois esa 

atrocidade que trae, que traen aquí eses 

12 minutos de silencio —non vou engadir 

unha palabra á reflexión que acaba de 

facer a señora Veira e que subscribo e 

subscribimos neste grupo—, e por outro 

lado a orde do día do Pleno, é un pleno 

pírrico. Nós preguntámonos se isto é todo 

o que A Coruña necesita ou se isto é todo 

o que o Goberno municipal ten que 

Nombro estas cuestiones, que son de su 

incumbencia, señor Díaz Gallego, pero 

puedo nombrarles dos que son bien 

faciliñas: podrían traer un modificativo de 

crédito para dar respuesta a las 

necesidades de convenios de las entidades 

sociales o podrían traer la aprobación 

definitiva del Reglamento del Consejo 

municipal de la Cultura. Tienen cuestiones 

que traer a la Parte Resolutiva del Pleno y 

la verdad es que es bastante inédito, ¿no? 

la pasividad con la que se toman ustedes 

las sesiones plenarias. 

 

Nada más. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias, señora Veira, y comparto 

totalmente su reflexión. 

 

Turno para la Marea Atlántica, señor 

Martínez. 

 

Señor Martínez Durán 

 

Gracias, alcaldesa. Muy buenos días a 

todos y a todas, a los miembros de la 

Corporación, personal municipal, 

profesionales de los medios de 

comunicación y a las personas, vecinos, 

vecinas que nos siguen a través de la 

retransmisión en directo o también a través 

de la... desde la tribuna de este salón de 

plenos.  

 

Lo cierto es que este primer pleno del año, 

o el inicio de este primer pleno del año 

resulta desolador. Por un lado, pues esa 

atrocidad que trae, que traen aquí esos 12 

minutos de silencio —no voy a añadir una 

palabra a la reflexión que acaba de hacer 

la señora Veira y que suscribo y 

suscribimos en este grupo—, y por otro 

lado el orden del día del Pleno, es un pleno 

pírrico. Nosotros nos preguntamos si esto 

es todo lo que A Coruña necesita o si esto 

es todo lo que el Gobierno municipal tiene 
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propoñer nesta altura do ano e do 

mandato. 

 

Xa sabemos, alcaldesa, que a facultade de 

incluír ou non a nosa proposición para a 

moratoria dos pisos turísticos é da 

Presidencia, o que nos preguntamos é por 

que non se inclúe. Eso non o resolve o 

Regulamento Orgánico Municipal, eso 

pode resolvelo vostede dando unha 

explicación: por que a alcaldesa, por que 

o Goberno municipal, por que o Partido 

Socialista, ademais de parecer 

completamente alleo á problemática de 

acceso á vivenda e ó aluguer nesta cidade 

se resiste desta maneira a cumprir o 

acordado? É que a regulación dos pisos 

turísticos na cidade foi un acordo asinado 

en decembro de 2021. Nos 13 meses que 

transcorreron dende a sinatura dese 

acordo, o problema o único que fixo foi 

agravarse e o mínimo é dar unha 

explicación de por que o Goberno 

municipal nin ten iniciativa para facerlle 

fronte ó problema de que na Coruña é 

imposible alugar, nin deixa que os demais 

teñamos iniciativa para dar resposta a ese 

problema.  

 

Canto máis, canto máis, alcaldesa, ten 

que subir o prezo do aluguer para que este 

goberno decida facer algo? Algo.  

 

Estamos en xaneiro, mediados de xaneiro 

do 2023 e este concello non ten 

orzamentos, as entidades sociais desta 

cidade non teñen garantidos os seus 

convenios para os próximos 12 meses e 

isto tampouco é obxecto deste primeiro 

pleno do ano. 

 

Cito literalmente: A actitude do Goberno 

en minoría, presentando os orzamentos 

tarde e non negociando o modificativo é 

infantil, pueril e irresponsable. Recoñece 

estas palabras, señora Rey? Que opina a 

alcaldesa de 2023 sobre o que pensaba a 

candidata Inés Rey en 2018? porque que 

que proponer en esta altura del año y del 

mandato. 

 

Ya sabemos, alcaldesa, que la facultad de 

incluir o no nuestra proposición para la 

moratoria de los pisos turísticos es de la 

Presidencia, lo que nos preguntamos es 

por qué no se incluye. Eso no lo resuelve el 

Reglamento Orgánico Municipal, eso 

puede resolverlo usted dando una 

explicación: por qué la alcaldesa, por qué 

el Gobierno municipal, por qué el Partido 

Socialista, además de parecer 

completamente enajeno a la problemática 

de acceso a la vivienda y al alquiler en esta 

ciudad se resiste de esta manera a cumplir 

lo acordado. Es que la regulación de los 

pisos turísticos en la ciudad fue un acuerdo 

firmado en diciembre de 2021. En los 13 

meses que transcurrieron desde la firma de 

ese acuerdo, el problema lo único que hizo 

fue agravarse y lo mínimo es dar una 

explicación de por qué el Gobierno 

municipal ni tiene iniciativa para hacerle 

frente al problema de que en A Coruña es 

imposible alquilar, ni deja que los demás 

tengamos iniciativa para dar respuesta a 

ese problema.  

 

¿Cuánto más, cuánto más, alcaldesa, tiene 

que subir el precio del alquiler para que 

este gobierno decida hacer algo? Algo.  

 

Estamos en enero, mediados de enero de 

2023 y este ayuntamiento no tiene 

presupuestos, las entidades sociales de 

esta ciudad no tienen garantizados sus 

convenios para los próximos 12 meses y 

esto tampoco es objeto de este primer 

pleno del año. 

 

Cito literalmente: La actitud del Gobierno 

en minoría, presentando los presupuestos 

tarde y no negociando el modificativo es 

infantil, pueril e irresponsable. ¿Reconoce 

estas palabras, señora Rey? ¿Qué opina la 

alcaldesa de 2023 sobre lo que pensaba la 

candidata Inés Rey en 2018? porque que el 
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o Goberno de Xulio Ferreiro no seu 

último ano de mandato presentou e 

trasladou ó Partido Socialista para 

negociar unha proposta de orzamentos 

antes de que rematase o ano 18. Se iso era 

infantil, pueril e irresponsable, cales son 

os cualificativos para a situación actual? 

con todo a favor, a mediados de xaneiro 

sen unha proposta de orzamentos, sen un 

inicio de negociación y ademais, como 

veremos despois, van caendo as pezas 

coma un dominó: primeiro o BNG e 

agora o Partido Popular, os grupos van 

renunciando a que haxa un debate 

orzamentario e unha proposta de contas 

para este ano, xa so queda a Marea 

Atlántica cunha proposta para iniciar un 

debate. 

 

Este é o panorama desolador co que 

comezamos o ano e un único asunto que 

é —aínda que non se mencione noutras 

intervencións— a legalización dun 

esquelete, porque este esquelete ten o seu 

currículum. Esto foi unha obra iniciada 

con licenza do ano 2008 que quedou 

inacabada na crise, cuxa licenza caducou 

o Goberno municipal da Marea Atlántica 

en 2018 porque tiña un expediente de 

reposición de legalidade, porque naquel 

momento os servizos técnicos de 

Urbanismo deste concello dixeron que 

non era legalizable porque non cumpría 

as determinacións do planeamento en 

vigor, do Plan de 2013, entre outras 

cousas porque superaba a edificabilidade 

máxima, a altura máxima na planta baixa 

e tamén a disposición de entreplantas. 

Nós podemos compartir o propósito deste 

expediente, que é que se complete o que 

agora é un esquelete, efectivamente. 

Normalmente ó Partido Popular e ó 

Partido Socialista se lles esquece que no 

deseño constitucional español a 

propiedade privada está sometida á súa 

función social. Se esta obra, se esta 

propiedade ten que cumprir unha función 

social, será moito máis fácil que a cumpra 

Gobierno de Xulio Ferreiro en su último 

año de mandato presentó y trasladó al 

Partido Socialista para negociar una 

propuesta de presupuestos antes de que 

finalizara el año 18. Si eso era infantil, 

pueril e irresponsable, ¿cuáles son los 

calificativos para la situación actual? con 

todo a favor, a mediados de enero sin una 

propuesta de presupuestos, sin un inicio de 

negociación y además, como veremos 

después, van cayendo las piezas como un 

dominó: primero el BNG y ahora el 

Partido Popular, los grupos van 

renunciando a que haya un debate 

presupuestario y una propuesta de cuentas 

para este año, ya solo queda la Marea 

Atlántica con una propuesta para iniciar 

un debate. 

 

Este es el panorama desolador con el que 

comenzamos el año y un único asunto que 

es —aunque no se mencione en otras 

intervenciones— la legalización de un 

esqueleto, porque este esqueleto tiene su 

currículo. Esto fue una obra iniciada con 

licencia del año 2008 que se quedó 

inacabada en la crisis, cuya licencia 

caducó el Gobierno municipal de la Marea 

Atlántica en 2018 porque tenía un 

expediente de reposición de legalidad, 

porque en aquel momento los servicios 

técnicos de Urbanismo de este 

ayuntamiento dijeron que no era 

legalizable porque no cumplía las 

determinaciones del planeamiento en 

vigor, del Plan de 2013, entre otras cosas 

porque superaba la edificabilidad máxima, 

la altura máxima en la planta baja y 

también la disposición de entreplantas. 

Nosotros podemos compartir el propósito 

de este expediente, que es que se complete 

el que ahora es un esqueleto, 

efectivamente. Normalmente al Partido 

Popular y al Partido Socialista se les 

olvida que en el diseño constitucional 

español a propiedad privada está sometida 

a su función social. Si esta obra, si esta 

propiedad tiene que cumplir una función 



 

22 

se está rematada e transformada en 

vivendas, e sempre é mellor completar a 

cidade, reparar, recuperar, rehabilitar, 

que promover obra nova ou novos 

desenvolvementos tanto desde o punto de 

vista do emprego eficiente do solo, que é 

un recurso escaso e non renovable, como 

desde o punto de vista da redución de 

emisións.  

 

 

Nós podemos compartir ese propósito 

deste expediente e por esa razón non imos 

votar en contra. Agora ben, o que non 

compartimos, aparte dunha certa 

indulxencia xeral, son algunhas das 

solucións concretas que se lle dan neste 

estudo de detalle á obra para a súa 

hipotética legalización. O Goberno 

municipal tivo a oportunidade de 

mellorar a resposta desas solucións 

amosando algo máis de xenerosidade na 

estimación da alegación presentada a este 

estudo de detalle, e por esa razón 

tampouco imos votar a favor. 

 

Quen vai aplaudir (óese un sinal acústico 

indicativo da finalización do tempo de 

intervención) —xa vou rematando, 

alcaldesa— quen vai aplaudir este 

expediente? Oxalá a veciñanza do barrio 

dos Rosais, desde logo a promotora da 

obra, que se fixo cos dereitos, con todos 

os dereitos dese proxecto por 4 millóns de 

euros poucos meses antes de que o 

Tribunal Superior de Xustiza de Galiza 

refrendase as decisións que tomara o 

Goberno municipal da Marea Atlántica e 

seguramente —a teor do manifestado na 

Comisión de Urbanismo— tamén o 

Partido Popular, que verá neste 

expediente un exemplo de axilidade na 

tramitación de determinados expedientes 

urbanísticos. Desde logo, a Marea 

Atlántica non vai aplaudir que hoxe, 12 

de xaneiro de 2023, neste pleno o 

Goberno municipal o único que teña que 

propoñerlle a esta corporación é a 

social, será mucho más fácil que la cumpla 

si está finalizada y transformada en 

viviendas, y siempre es mejor completar la 

ciudad, reparar, recuperar, rehabilitar, 

que promover obra nueva o nuevos 

desarrollos tanto desde el punto de vista 

del empleo eficiente del suelo, que es un 

recurso escaso y no renovable, como desde 

el punto de vista de la reducción de 

emisiones.  

 

Nosotros podemos compartir ese propósito 

de este expediente y por esa razón no 

vamos a votar en contra. Ahora bien, lo 

que no compartimos, aparte de una cierta 

indulgencia general, son algunas de las 

soluciones concretas que se le dan en este 

estudio de detalle a la obra para su 

hipotética legalización. El Gobierno 

municipal tuvo la oportunidad de mejorar 

la respuesta de esas soluciones mostrando 

algo más de generosidad en la estimación 

de la alegación presentada a este estudio 

de detalle, y por esa razón tampoco vamos 

a votar a favor. 

 

¿Quién va a aplaudir (se oye una señal 

acústica indicativo de la finalización del 

tiempo de intervención) —ya voy 

finalizando, alcaldesa— quién va a 

aplaudir este expediente? Ojalá el 

vecindario del barrio de los Rosales, desde 

luego la promotora de la obra, que se hizo 

con los derechos, con todos los derechos de 

ese proyecto por 4 millones de euros pocos 

meses antes de que el Tribunal Superior de 

Justicia de Galicia refrendase las 

decisiones que había tomado el Gobierno 

municipal de la Marea Atlántica y 

seguramente —a tenor del manifestado en 

la Comisión de Urbanismo— también el 

Partido Popular, que verá en este 

expediente un ejemplo de agilidad en la 

tramitación de determinados expedientes 

urbanísticos. Desde luego, la Marea 

Atlántica no va a aplaudir que hoy, 12 de 

enero de 2023, en este pleno el Gobierno 

municipal lo único que tenga que 
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legalización dun esquelete nos Rosais. 

 

 

Nada máis, moitas grazas. 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas, señor Martínez. 

 

Turno para o Partido Popular, señor 

Deus. 

 

Señor Deus Álvarez 

 

Bo día a todos, concelleiros e 

concelleiras, bo día tamén ós 

funcionarios que están aquí 

acompañándonos e a todas as persoas que 

seguen este pleno. 

 

Empezamos este pleno, efectivamente, 

dunha maneira moi triste e quixera tamén 

expresar miña máis enérxica condena ós 

asasinatos de todas e cada unha das 

mulleres que se están producindo e 

adherirme a todo o que dixeron os meus 

compañeiros de que o estado de dereito 

debe ser forte e dotarse de todas as 

ferramentas e medios para erradicar 

dunha vez esta lacra. 

 

Entrando no tema que traemos a este 

pleno, traen este único asunto na orde do 

día para a aprobación definitiva dun 

estudo de detalle para a ordenación dun 

volume edificable nun soar no Polígono 

das Roseiras. O aspecto quizá máis 

rechamante é que non se trata dun soar 

baleiro, senón que no mesmo existe unha 

estrutura dun edificio xa construído en 

aplicación do anterior plan urbanístico e 

que quedou sen terminar polas razóns xa 

coñecidas das consecuencias da crise do 

2010. Digamos que coa tramitación deste 

estudo de detalle preténdese xustificar e 

legalizar que parte da estrutura 

construída se axuste aos criterios 

establecidos no actual Plan Xeral de 

proponerle a esta corporación es la 

legalización de un esqueleto en los Rosais. 

 

Nada más, muchas gracias. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias, señor Martínez. 

 

Turno para el Partido Popular, señor 

Deus. 

 

Señor Deus Álvarez 

 

Buenos días a todos, concejales y 

concejalas, buenos días también a los 

funcionarios que están aquí 

acompañándonos y a todas las personas 

que siguen este pleno. 

 

Empezamos este pleno, efectivamente, de 

una manera muy triste y quisiera también 

expresar mi más enérgica condena a los 

asesinatos de todas y cada una de las 

mujeres que se están produciendo y 

adherirme a todo lo que dijeron mis 

compañeros de que el estado de derecho 

debe ser fuerte y dotarse de todas las 

herramientas y medios para erradicar de 

una vez esta lacra. 

 

Entrando en el tema que traemos a este 

pleno, traen este único asunto en el orden 

del día para la aprobación definitiva de un 

estudio de detalle para la ordenación de un 

volumen edificable en un solar en el 

Polígono de Los Rosales. El aspecto quizá 

más llamativo es que no se trata de un solar 

vacía, sino que en el mismo existe una 

estructura de un edificio ya construido en 

aplicación del anterior planeamiento 

urbanístico y que quedó sin terminar por 

las razones ya conocidas de las 

consecuencias de la crisis del 2010. 

Digamos que con la tramitación de este 

estudio de detalle se pretende justificar y 

legalizar que parte de la estructura 

construida se ajuste a los criterios 
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Ordenación Municipal, e a razón 

principal desta tramitación vén imposta 

como consecuencia de que o anterior 

Goberno de Marea Atlántica decretou a 

caducidade da licenza municipal de 

obras neste soar. 

 

Si, señor Martínez, efectivamente, nós 

imos apoiar isto porque cremos que hai 

que rematar as cousas que están 

iniciadas, porque sabido é por todos os 

coruñeses que a xestión que vostedes 

realizaron no seu goberno foi caótica 

para os intereses da cidade e dos 

coruñeses: colapso na tramitación de 

licenzas, paralización de todos os 

desenvolvementos urbanísticos previstos 

no Plan Xeral, caos na tramitación de 

axudas á rehabilitación. É dicir, 

ningunha política de vivenda máis aló da 

parálise, e a pesar diso teñen o valor de 

falar dese indulto a esqueletos 

inmobiliarios, despois de todos os 

trastornos que orixinaron a particulares, 

a empresas, coa consecuente 

deterioración de emprego e á falta de 

oferta de vivenda nova na cidade que 

provocou o éxodo de numerosas persoas 

e familias a concellos limítrofes. 

 

Na Comisión de Urbanismo, 

efectivamente, o outro día, pois me 

alegraba e dicíallo ao señor Díaz, e 

explícome por que. A tramitación deste 

expediente comeza o 30 de maio de 2022 

coa súa presentación no Rexistro e 

apróbase inicialmente o 8 de xuño na 

Xunta de Goberno Local. Despois de 

cumprir os trámites de información 

pública, informes sectoriais, 

contestación da única alegación 

presentada, informes técnicos e 

xurídicos, sete meses despois tráese a 

aprobación definitiva a este pleno. 

 

Oxalá esta axilidade na tramitación —si, 

axilidade, señor Martínez, é que a xente, 

os coruñeses demándano, as empresas 

establecidos en el actual Plan General de 

Ordenación Municipal, y la razón principal 

de esta tramitación viene impuesta como 

consecuencia de que el anterior Gobierno 

de Marea Atlántica decretó la caducidad de 

la licencia municipal de obras en este solar. 

 

Sí, señor Martínez, efectivamente, nosotros 

vamos a apoyar esto porque creemos que 

hay que rematar las cosas que están 

iniciadas, porque sabido es por todos los 

coruñeses que la gestión que ustedes 

realizaron en su gobierno fue caótica para 

los intereses de la ciudad y de los 

coruñeses: colapso en la tramitación de 

licencias, paralización de todos los 

desarrollos urbanísticos previstos en el 

Plan General, caos en la tramitación de 

ayudas a la rehabilitación. Es decir, 

ninguna política de vivienda más allá de la 

parálisis, y a pesar de ello tienen el valor de 

hablar de ese indulto a esqueletos 

inmobiliarios, después de todos los 

trastornos que han originado a particulares, 

a empresas, con el consiguiente deterioro 

de empleo y a la falta de oferta de vivienda 

nueva en la ciudad que ha provocado el 

éxodo de numerosas personas y familias a 

concellos limítrofes. 

 

En la Comisión de Urbanismo, 

efectivamente, el otro día, pues me 

alegraba y se lo decía al señor Díaz, y me 

explico por qué. La tramitación de este 

expediente comienza el 30 de mayo de 

2022 con su presentación en el Registro y 

se aprueba inicialmente el 8 de junio en la 

Junta de Gobierno Local. Después de 

cumplir los trámites de información 

pública, informes sectoriales, contestación 

de la única alegación presentada, informes 

técnicos y jurídicos, siete meses después se 

trae la aprobación definitiva a este pleno. 

 

 

Ojalá esta agilidad en la tramitación —sí, 

agilidad, señor Martínez, es que la gente, 

los coruñeses lo demandan, las empresas 
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tamén— axilidade na tramitación se dese 

en todas as solicitudes urbanísticas e os 

atrasos en obter a licenza municipal non 

fose un quebradizo de cabeza para os 

coruñeses e para as empresas que ven 

como a súa carga de traballo demórase 

máis aló dos prazos previstos pola Lei.  

 

 

Cando se quere se pode, e este debería 

ser o criterio do seu departamento, señor 

Díaz. Outro día falaremos dos atrasos de 

máis dun ano en solicitudes de licenzas 

de obra moito menores que o asunto que 

nos ocupa e que están estancadas. Se a 

parálise foi a actitude que definiu ao 

Goberno de Marea en temas 

urbanísticos, no desenvolvemento de 

polígonos residenciais previstos no Plan 

Xeral pouco avanzamos co Goberno de 

Inés Rey. Con moitos problemas e 

lentamente conseguimos avanzar en 

Xuxán e Someso, pero seguimos 

esperando San Pedro de Visma, que pasa 

coas Percebeiras?, o Parque do Agra, 

están a negociar algo? O Portiño, 

Penamoa, Zapateira, Monte Alfeirán, As 

Rañas ou a denegación dese estudo de 

detalle do solar de Valiña que non tivo 

tanta sorte cun recurso xudicial aberto 

que veremos que trae consigo. 

 

Seguimos esperando un impulso decidido 

do Goberno municipal para axilizar 

trámites que traia investimento e 

desenvolver solo para construír 

vivendas, tamén de protección, novos 

equipamentos, viarios, aparcamentos, o 

cal non é incompatible coa renovación do 

parque inmobiliario existente 

fomentando a rehabilitación de edificios. 

Atrasos como o producido para o comezo 

do edificio que o Concello ten 

comprometido empezar en Xuxán por 

discrepancias entre os departamentos de 

Plan e Licenzas, señor Díaz, pois non son 

cuestións menores de xestión interna e do 

día a día da súa concellería. 

también— agilidad en la tramitación se 

diese en todas las solicitudes urbanísticas y 

los retrasos en obtener la licencia 

municipal no fuese un quebradero de 

cabeza para los coruñeses y para las 

empresas que ven cómo su carga de trabajo 

se demora más allá de los plazos previstos 

por la Ley.  

 

Cuando se quiere se puede, y este debería 

ser el criterio de su departamento, señor 

Díaz. Otro día hablaremos de los retrasos 

de más de un año en solicitudes de licencias 

de obra mucho menores que el asunto que 

nos ocupa y que están estancadas. Si la 

parálisis fue la actitud que definió al 

Gobierno de Marea en temas urbanísticos, 

en el desarrollo de polígonos residenciales 

previstos en el Plan General poco hemos 

avanzado con el Gobierno de Inés Rey. 

Con muchos problemas y lentamente 

hemos conseguido avanzar en Xuxán y 

Someso, pero seguimos esperando San 

Pedro de Visma, ¿qué pasa con las 

Percebeiras?, el Parque del Agra ¿están 

negociando algo? O Portiño, Penamoa, 

Zapateira, Monte Alfeirán, As Rañas o la 

denegación de ese estudio de detalle del 

solar de Valiña que no tuvo tanta suerte con 

un recurso judicial abierto que veremos qué 

trae consigo. 

 

Seguimos esperando un impulso decidido 

del Gobierno municipal para agilizar 

trámites que traiga inversión y desarrollar 

suelo para construir viviendas, también de 

protección, nuevos equipamientos, viales, 

aparcamientos, lo cual no es incompatible 

con la renovación del parque inmobiliario 

existente fomentando la rehabilitación de 

edificios. Retrasos como el producido para 

el comienzo del edificio que el Concello 

tiene comprometido empezar en Xuxán por 

discrepancias entre los departamentos de 

Planeamiento y Licencias, señor Díaz, pues 

no son cuestiones menores de gestión 

interna y del día a día de su concejalía. 
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Temos un problema de vivenda na cidade 

e máis aló de anuncios propagandísticos 

que vostedes e os seus socios de Marea 

realizan de cando en vez, non coñecemos 

ningunha iniciativa real nesta materia. 

Iso si, os 9 millóns de euros do seu pacto 

de vivenda con Marea teñen máis idas e 

vindas que o baúl da Piquer. Tardaron 

case catro anos en poñer en marcha o 

pequeno edificio de Pontejos e seguimos 

sen empezar en Xuxán. Mentres tanto os 

prezos da vivenda nova na cidade 

dispáranse pola escasa oferta e pola 

inflación e vemos como moitos coruñeses 

teñen que ir comprar vivenda fóra do 

noso concello, a concellos limítrofes. 

 

 

Volvendo ao asunto que nos ocupa, a 

intención do Estudo de detalle é definir o 

volume ou sólido capaz cos parámetros 

que fixa a norma zonal de aplicación. O 

volume que se ordena neste estudo de 

detalle corresponde a un edificio de 

planta baixa, sete plantas e baixo cuberta 

con ocupacións totais en plantas baixo 

rasantes e o 70 % en plantas altas. É 

necesario realizar a demolición dunha 

planta da actual estrutura e a demolición 

das entreplantas da planta baixa para 

adaptalo aos criterios do Plan Xeral, e 

conta cos informes sectoriais pertinentes.  

 

 

O noso Grupo non vai poñer obstáculos 

ao desenvolvemento urbanístico da 

cidade, dentro sempre dos parámetros 

que fixa o actual Plan Xeral, polo que 

supón de xeración de actividade 

económica e emprego, ademais de 

contribuír a poñer ao dispor dos 

coruñeses máis oferta de vivenda. 

 

Por todo iso, imos votar a favor. 

 

Moitas grazas.  

 

 

Tenemos un problema de vivienda en la 

ciudad y más allá de anuncios 

propagandísticos que ustedes y sus socios 

de Marea realizan de vez en cuando, no 

conocemos ninguna iniciativa real en esta 

materia. Eso sí, los 9 millones de euros de 

su pacto de vivienda con Marea tienen más 

idas y venidas que el baúl de la Piquer. Han 

tardado casi cuatro años en poner en 

marcha el pequeño edificio de Pontejos y 

seguimos sin empezar en Xuxán. Mientras 

tanto los precios de la vivienda nueva en la 

ciudad se disparan por la escasa oferta y 

por la inflación y vemos cómo muchos 

coruñeses tienen que ir a comprar vivienda 

fuera de nuestro concello, a concellos 

limítrofes. 

 

Volviendo al asunto que nos ocupa, la 

intención del Estudio de detalle es definir 

el volumen o sólido capaz con los 

parámetros que fija la norma zonal de 

aplicación. El volumen que se ordena en 

este estudio de detalle corresponde a un 

edificio de planta baja, siete plantas y 

bajocubierta con ocupaciones totales en 

plantas bajo rasantes y el 70 % en plantas 

altas. Es necesario realizar la demolición 

de una planta de la actual estructura y la 

demolición de las entreplantas de la planta 

baja para adaptarlo a los criterios del Plan 

General, y cuenta con los informes 

sectoriales pertinentes.  

 

Nuestro Grupo no va a poner obstáculos al 

desarrollo urbanístico de la ciudad, dentro 

siempre de los parámetros que fija el actual 

Plan General, por lo que supone de 

generación de actividad económica y 

empleo, además de contribuir a poner a 

disposición de los coruñeses más oferta de 

vivienda. 

 

Por todo ello, vamos a votar a favor. 

 

Muchas gracias. 
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Presidencia 
 

Moitas grazas, señor Deus, grazas ó 

Partido Popular. 

 

Señor Díaz, pecha o turno. 

 

Señor Díaz Gallego 

 

Sí. Bueno, antes de nada agradecer o voto 

favorable tanto da señora Soneira, como 

da señora Martínez. Como falaban as 

dúas, é unha demanda veciñal que 

levaban moito tempo reclamando, sobre 

todo os veciños dos Rosais, e que hoxe 

damos un paso máis para poder conseguir 

esa licenza de finalización. 

 

Señora Faraldo, aínda que non ten que ver 

co tema do asunto de hoxe, que mencione 

a noticia de que se poden perder 8 millóns 

de euros..., será que se poden gañar, 

porque non se pode perder o que non se 

ten. Se nós, como Concello, 

presentámonos a unha solicitude de 

fondos da que aínda non saíu nin unha 

sola resolución para ese lote de máis de 7 

millóns de euros, eu non sei, salvo que 

sexa adiviña. Entón, dígame cal é o 

número da lotería porque se quere a 

levamos a medias, ou se non, non se 

poden perder fondos que nin se 

conseguiron aún nin sabemos aínda de 

ningunha resolución do Ministerio que 

nos diga que non os imos a conseguir, 

porque a realidade é que aínda non. A 

semana pasada aínda estabamos 

introducindo documentación para esa 

solicitude, co cal non temos información 

de que se vaian a perder esos 8 millóns de 

euros. Se a ten vostede, agradezo que nola 

traslade. O feito é que, digamos que a 

noticia... o doulle a volta ó titular: o 

Concello da Coruña pode gañar 8 millóns 

de euros para mellorar os equipamentos 

da cidade. 

 

Con respecto a axilidade, non? que 

Presidencia 
 

Muchas gracias, señor Deus, gracias al 

Partido Popular. 

 

Señor Díaz, cierra el turno. 

 

Señor Díaz Gallego 

 

Sí. Bueno, antes de nada agradecer el voto 

favorable tanto de la señora Soneira, como 

de la señora Martínez. Como decían las 

dos, es una demanda vecinal que llevaban 

mucho tiempo reclamando, sobre todo los 

vecinos de los Rosales, y que hoy damos un 

paso más para poder conseguir esa 

licencia de finalización. 

 

Señora Faraldo, aunque no tiene que ver 

con el tema del asunto de hoy, que 

mencione la noticia de que se pueden 

perder 8 millones de euros..., será que se 

pueden ganar, porque no se puede perder 

lo que no se tiene. Si nosotros, como 

Ayuntamiento, nos presentamos a una 

solicitud de fondos de la que aún no salió 

ni una sola resolución para ese lote de más 

de 7 millones de euros, yo no sé, salvo que 

sea adivina. Entonces, dígame cuál es el 

número de la lotería porque si quiere la 

llevamos a medias, o si no, no se pueden 

perder fondos que ni se consiguieron aún 

ni sabemos aún de ninguna resolución del 

Ministerio que nos diga que no los vamos 

a conseguir, porque la realidad es que aun 

no. La semana pasada aun estábamos 

introduciendo documentación para esa 

solicitud, con lo cual no tenemos 

información de que se vayan a perder esos 

8 millones de euros. Si la tiene usted, 

agradezco que nos la traslade. El hecho es 

que, digamos que la noticia... o le doy la 

vuelta al titular: el Ayuntamiento de A 

Coruña puede ganar 8 millones de euros 

para mejorar los equipamientos de la 

ciudad. 

 

Con respecto a agilidad, ¿no? que 
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reclamaban a Urbanismo, pois este 

expediente é unha mostra de esa 

axilidade, de como nun corto período de 

tempo, en practicamente seis meses 

podemos traer a aprobación definitiva 

este estudo de detalle. Como xa comentei 

na Comisión de Urbanismo os que soen 

motivar os retrasos nos estudos de detalle, 

na tramitación dos estudos de detalle son 

os informes sectoriais que neste caso 

foron informados con bastante axilidade. 

Noutros casos, pois tanto veñan do 

Ministerio ou doutras administracións, de 

Patrimonio, pois sempre provocan a 

maioría de retrasos que por sorte neste 

expediente non o foron, non? 

 

Señora Veira, completamente de acordo 

con vostede no tema das ruínas e dos 

solares baleiros. É certo que, bueno, 

como dicía antes, estamos traballando de 

xeito importante no tema dos esqueletes, 

das construcións a medio terminar pola 

crise inmobiliaria e tamén, bueno, hai un 

traballo importante en ruínas. É certo que 

é unha tramitación moito máis lenta, é 

unha tramitación que require tamén de 

máis intereses do propietario que 

normalmente nas ruínas non o hai, e así 

como nas legalizacións si que o hai, 

entón, bueno, de verdade que de acordo 

en que o traballo que se está a facer é 

intenso aínda que os froitos seguramente 

sexan moito máis lentos. 

 

Falaba vostede, eso si, do tema de que as 

cousas que podiamos traer aquí a Pleno e 

que as Xuntas de Goberno Local ó mellor 

non teñen atribuídas tantas atribucións, 

non? como dicimos, vaia a redundancia, 

de case todos os temas que me comentou 

aquí vostede, que son da miña Área, teñen 

que ir á Xunta de Goberno. As 

ordenanzas que menciona terían que ir a 

unha Xunta de Goberno antes de vir a este 

pleno, o problema da veciñanza de 

Elviña, que efectivamente está en vías de 

resolución, ten que ir a unha Xunta de 

reclamaban a Urbanismo, pues este 

expediente es una muestra de esa agilidad, 

de cómo en uno corto período de tiempo, 

en prácticamente seis meses podemos traer 

la aprobación definitiva este estudio de 

detalle. Como ya comenté en la Comisión 

de Urbanismo los que suelen motivar los 

retrasos en los estudios de detalle, en la 

tramitación de los estudios de detalle son 

los informes sectoriales que en este caso 

fueron informados con bastante agilidad. 

En otros casos, pues tanto vengan del 

Ministerio o de otras administraciones, de 

Patrimonio, pues siempre provocan la 

mayoría de retrasos que por suerte en este 

expediente no lo fueron, ¿no? 

 

Señora Veira, completamente de acuerdo 

con usted en el tema de las ruinas y de los 

solares vacíos. Es cierto que, bueno, como 

decía antes, estamos trabajando de manera 

importante en el tema de los esqueletos, de 

las construcciones a medio terminar por la 

crisis inmobiliaria y también, bueno, hay 

un trabajo importante en ruinas. Es cierto 

que es una tramitación mucho más lenta, 

es una tramitación que requiere también de 

más intereses del propietario que 

normalmente en las ruinas no lo hay, y así 

como en las legalizaciones sí que lo hay, 

entonces, bueno, de verdad que de acuerdo 

en que el trabajo que se está haciendo es 

intenso aunque los frutos seguramente 

sean mucho más lentos. 

 

Hablaba usted, eso sí, del tema de que las 

cosas que podíamos traer aquí a Pleno y 

que las Juntas de Gobierno Local a lo 

mejor no tienen atribuidas tantas 

atribuciones, ¿no? como decimos, valga la 

redundancia, de casi todos los temas que 

me comentó aquí usted, que son de mi 

Área, tienen que ir a la Junta de Gobierno. 

Las ordenanzas que menciona tendrían 

que ir a una Junta de Gobierno antes de 

venir a este pleno, el problema del 

vecindario de Elviña, que efectivamente 

está en vías de resolución, tiene que ir a 
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Goberno, non a este pleno, e así con case 

todos os temas que nos planteou na súa 

intervención. Polo tanto, si, 

efectivamente, as Xuntas de Goberno na 

Coruña teñen bastantes atribucións. 

Habida conta do que se ve nas ordes do 

día das Xuntas estamos levando moitos 

temas e estamos levando a cabo, sacando 

adiante moitas solucións. 

 

 

Señor Martínez, eu levo dicindo o mesmo 

sobre o tema dos pisos turísticos cada vez 

que sae o tema neste pleno: as licenzas e 

as autorizacións para os pisos turísticos as 

dá a Xunta de Galicia. Polo tanto, se 

quere monopolizar este tema aquí, cando 

estamos a falar doutro asunto, unha 

suspensión de licenzas e de 

comunicacións previas non existindo 

licenzas e comunicacións previas de pisos 

turísticos na Coruña, é un paripé. Entón, 

a min paréceme ben, pero a única 

realidade é que foi este goberno o único 

que fixo algo, que foi incluír esas taxas de 

basuras que están pagando agora as 

vivendas turísticas, e como xa anunciei 

no Pleno anterior, estamos traballando 

nesas licenzas de actividade que 

exixiremos que a Xunta pida para poder 

autorizar esas vivendas turísticas. 

 

Bueno, señor Deus, agradecer o voto 

favorable tamén do Grupo do Partido 

Popular. Con respecto ós temas que 

mencionou, bueno, faime gracia que fale 

do problema da vivenda gobernando 

vostedes a Xunta de Galicia e non tendo 

nin unha soa vivenda... Repito sempre o 

mesmo, o dato, todos os plenos: non hai 

ningunha vivenda pública construída pola 

Xunta de Galicia na Coruña que non 

tivese orixe no Goberno de Touriño, non 

fixeron ningunha. As de Xuxán, 2017, 

estamos en 2023 e aínda non están 

entregadas. O outro día foi a conselleira 

outra vez, vai cada pouco. Non teñen 

solicitada a licenza de primeira 

una Junta de Gobierno, no a este pleno, y 

así con casi todos los temas que nos 

planteó en su intervención. Por lo tanto, sí, 

efectivamente, las Juntas de Gobierno en A 

Coruña tienen bastantes atribuciones. 

Habida cuenta de lo que se ve en los 

órdenes del día de las Juntas estamos 

llevando muchos temas y estamos llevando 

a cabo, sacando adelante muchas 

soluciones. 

 

Señor Martínez, yo llevo diciendo lo mismo 

sobre el tema de los pisos turísticos cada 

vez que sale el tema en este pleno: las 

licencias y las autorizaciones para los 

pisos turísticos las da la Xunta de Galicia. 

Por lo tanto, si quiere monopolizar este 

tema aquí, cuando estamos hablando de 

otro asunto, una suspensión de licencias y 

de comunicaciones previas no existiendo 

licencias y comunicaciones previas de 

pisos turísticos en A Coruña, es un paripé. 

Entonces, a mí me parece bien, pero la 

única realidad es que fue este gobierno el 

único que hizo algo, que fue a incluir esas 

tasas de basuras que están pagando ahora 

las viviendas turísticas, y como ya anuncié 

en el Pleno anterior, estamos trabajando 

en esas licencias de actividad que 

exigiremos que la Xunta pida para poder 

autorizar esas viviendas turísticas. 

 

Bueno, señor Des, agradecer el voto 

favorable también del Grupo del Partido 

Popular. Con respecto a los temas que 

mencionó, bueno, me hace gracia que 

hable del problema de la vivienda 

gobernando ustedes la Xunta de Galicia y 

no teniendo ni una sola vivienda... Repito 

siempre lo mismo, el dato, todos los 

plenos: no hay ninguna vivienda pública 

construida por la Xunta de Galicia en A 

Coruña que no tuviera origen en el 

Gobierno de Touriño, no hicieron ninguna. 

Las de Xuxán, 2017, estamos en 2023 y aun 

no están entregadas. El otro día fue la 

conselleira otra vez, va cada poco. No 

tienen solicitada la licencia de primera 
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ocupación, co cal, iban a entregarse en 

verano, despois iba ser en outono, agora 

falan de Semana Santa. A tramitación non 

a teñen feita, non sei se será Semana 

Santa ou seguirán vindo por aquí a 

anunciar datas novas cada seis meses, 

non?  

 

E tamén, que xusto hoxe mencione que 

non se estén tramitando os polígonos e os 

ámbitos da cidade, cando vimos de 

aprobar inicialmente o Proxecto de 

urbanización de San Pedro de Visma con 

máis de 1.000 vivendas de protección 

oficial, que leva dende o ano 2000 ese 

expediente en marcha, que vemos de 

desbloquear tamén o tema de San Amaro, 

que temos as obras de urbanización de 

Someso, que como xa dixen no Pleno 

anterior, comezarán agora no mes de 

febreiro, ou que se están finalizando as 

obras en Xuxán, pois non deixa de ser, 

bueno, non deixa de ser cuestionable, 

non?, que o plantexe xusto neste pleno 

municipal. 

 

Dito o cal, bueno, pola nosa parte, dende 

logo a vontade é a que expresei (óese un 

sinal acústico indicativo da finalización 

do tempo de intervención)  na 

intervención inicial de finalizar estes 

esqueletes, estas construcións que 

quedaron sen acabar pola crise 

inmobiliaria e dende logo poñer fin a esta 

demanda veciñal do barrio dos Rosais 

que leva xa máis de 10 anos reclamando 

que se finalice este esqueleto e que hoxe 

dá un paso definitivo para a súa 

finalización. 

 

Grazas. 

 

Presidencia 
 

Moitas grazas, señor Díaz, grazas a todos. 

 

 

Procedemos á votación deste punto, deste 

ocupación, con lo cual, iban a entregarse 

en verano, después iba ser en otoño, ahora 

hablan de Semana Santa. La tramitación 

no la tienen hecha, no sé si será Semana 

Santa o seguirán viniendo por aquí a 

anunciar fechas nuevas cada seis meses, 

¿no?  

 

Y también, que justo hoy mencione que no 

se estén tramitando los polígonos y los 

ámbitos de la ciudad, cuando acabamos de 

aprobar inicialmente el Proyecto de 

urbanización de San Pedro de Visma con 

más de 1.000 viviendas de protección 

oficial, que lleva desde el año 2000 ese 

expediente en marcha, que acabamos de 

desbloquear también el tema de San 

Amaro, que tenemos las obras de 

urbanización de Someso, que como ya dije 

en el Pleno anterior, comenzarán ahora en 

el mes de febrero, o que se están 

finalizando las obras en Xuxán, pues no 

deja de ser, bueno, no deja de ser 

cuestionable, ¿no?, que lo plantee justo en 

este pleno municipal. 

 

Dicho lo cual, bueno, por nuestra parte, 

desde luego la voluntad es la que expresé 

(se oye una señal acústica indicativa de la 

finalización del tiempo de intervención)  
en la intervención inicial de finalizar estos 

esqueletos, estas construcciones que se 

quedaron sin acabar por la crisis 

inmobiliaria y desde luego poner fin a esta 

demanda vecinal del barrio de los Rosales 

que lleva ya más de 10 años reclamando 

que se finalice este esqueleto y que hoy da 

un paso definitivo para su finalización. 

 

 

Gracias. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias, señor Díaz, gracias a 

todos. 

 

Procedemos a la votación de este punto, de 
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asunto dous. 

 

Votación do asunto número dous 

 

Seguidamente, pola Presidencia sométese 

a votación  o asunto número dous 

referenciado na orde do día, 

producíndose o seguinte resultado: 

 

Vota a favor o Grupo Municipal do 

Partido Socialista (PSdeG-PSOE) (8 

votos). 

 

Vota a favor o Grupo Municipal do 

Partido Popular (PP) (9 votos). 

 

Abstense o Grupo Municipal da Marea 

Atlántica (MA) (4 abstencións). 

 

Vota a favor o Grupo Municipal do 

Bloque Nacionalista Galego (BNG) (2 

votos). 

 

Vota a favor a concelleira non adscrita 

D.ª Mónica Martínez Lema (1 voto). 

 

Vota a favor a concelleira non adscrita 

D.ª Isabel Faraldo Calvo (1 voto). 

 

Vota a favor a concelleira non adscrita 

D.ª Susana Soneira Lema (1 voto) 

 

Presidencia 
 

Ben. Queda aprobado. 

 

Acordo 
 

Primeiro: Aprobar definitivamente o 

documento do “Estudo de detalle para a 

ordenación do volume edificable no solar 

nº 50 da rúa Emilio Glez. López, 

Polígono de As Roseiras - A Coruña. 

Novembro 2022”, promovido por 

Desarrolla Obras y Servicios SL, 

redactado por Arqyur, SC e asinado polo 

arquitecto Alfredo Garrote Pazos, e as 

arquitectas Mónica Mesejo Conde e Sara 

este asunto dos. 

 

Votación del asunto número dos 

 

Seguidamente, por la Presidencia se 

somete a votación  el asunto número dos 

referenciado en el orden del día, 

produciéndose el siguiente resultado: 

 

Vota a favor el Grupo Municipal del 

Partido Socialista (PSdeG-PSOE) (8 

votos). 

 

Vota a favor el Grupo Municipal del 

Partido Popular (PP) (9 votos). 

 

Se abstiene el Grupo Municipal de la 

Marea Atlántica (MA) (4 abstenciones). 

 

Vota a favor el Grupo Municipal del 

Bloque Nacionalista Galego (BNG) (2 

votos). 

 

Vota a favor la concejala no adscrita D.ª 

Mónica Martínez Lema (1 voto). 

 

Vota a favor la concejala no adscrita D.ª 

Isabel Faraldo Calvo (1 voto). 

 

Vota a favor la concejala no adscrita D.ª 

Susana Soneira Lema (1 voto) 

 

Presidencia 

 

Bien. Queda aprobado. 

 

Acuerdo 
 

Primero: Aprobar definitivamente el 

documento del “Estudio de detalle para la 

ordenación del volumen edificable en el 

solar nº 50 de la calle Emilio Glez. López, 

Polígono de los Rosales - A Coruña. 

Noviembre 2022”, promovido por 

Desarrolla Obras y Servicios SL, 

redactado por Arqyur, SC y firmado por el 

arquitecto Alfredo Garrote Pazos y las 

arquitectas Mónica Mesejo Conde y Sara 



 

32 

Prieto Hortas. 

 

Segundo: Ordenar a realización dos 

trámites administrativos recollidos no 

artigo 82 e 88 da Lei 2/2016, do 10 de 

febreiro, do solo de Galicia, e 

concordantes do regulamento de 

desenvolvemento desta, para procurar a 

eficacia do acto de aprobación definitiva 

e a entrada en vigor do documento. 

 

Terceiro: Notificar este acordo ao 

promotor e ás áreas municipais 

interesadas na tramitación do expediente. 

 

 

Presidencia 
 

Pasamos xa á Parte non resolutiva, 

Control e seguimento da xestión, señor 

Secretario. 

 

II. PARTE NON RESOLUTIVA. 

CONTROL E SEGUIMENTO DA 

XESTIÓN: 

 

4. Ter coñecemento: 

 

-Das resolucións da Xunta de Goberno 

Local, desde a número vinte seis mil trece 

(26.013) do cinco de decembro do dous 

mil vinte e dous, á número trescentos 

vinte e nove (329), do oito de xaneiro de 

dous mil vinte e tres. 

 

-E dos decretos da Alcaldía, desde o 

número nove mil cento setenta e oito 

(9.178), do cinco de decembro do dous 

mil vinte e dous, ao número noventa e 

nove (99), do cinco de xaneiro do dous 

mil vinte e tres. 

 

Señor Secretario 
 

A continuación mocións, rogos e 

preguntas. 

 

Presidencia 

Prieto Hortas. 

 

Segundo: Ordenar la realización de los 

trámites administrativos recogidos en el 

artículo 82 y 88 de la Ley 2/2016, del 10 de 

febrero, del suelo de Galicia, y 

concordantes del reglamento de desarrollo 

de esta, para buscar la eficacia del acto de 

aprobación definitiva y la entrada en vigor 

del documento. 

 

Tercero: Notificar este acuerdo al 

promotor y a las áreas municipales 

interesadas en la tramitación del 

expediente. 

 

Presidencia 

 

Pasamos ya a la parte no resolutiva, 

Control y seguimiento de la gestión, señor 

Secretario. 

 

II. PARTE NO RESOLUTIVA. 

CONTROL Y SEGUIMIENTO DE LA 

GESTIÓN: 

 

4. Tomar conocimiento: 

 

-De las resoluciones de la Junta de 

Gobierno Local, desde la número veintiséis 

mil trece (26.013) de cinco de diciembre  

de dos mil veintidós, a la número 

trescientos veintinueve (329), de ocho de 

enero  de dos mil veintitrés. 

 

-Y de los decretos de la Alcaldía, desde el 

número nueve mil ciento setenta y ocho 

(9.178), de cinco de diciembre  de dos mil 

veintidós, al número noventa y nueve (99), 

de cinco de enero  del dos mil veintitrés. 

 

 

Señor Secretario 

 

A continuación mociones, ruegos y 

preguntas. 

 

Presidencia 
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Moitas grazas. 

 

2º. Mocións. 

 

MOCIÓN PRESENTADA POLA 

CONCELLEIRA NON ADSCRITA 

D.ª SUSANA SONEIRA LEMA 
 

Única. Moción sobre as tarifas dos 

parkings públicos do Concello. 
 

 

Sobre esta moción consta presentada 

unha emenda de substitución do 

Grupo Municipal do Partido Popular. 
 

Presidencia 

 

Primeira das mocións, presentada pola 

concelleira non adscrita, señora Soneira 

Lema, sobre as tarifas dos parkings 

públicos do Concello. 

 

Ten a palabra a señora Soneira. 

 

Señora Soneira Lema 

 

Grazas, alcaldesa. 

 

A peonización das cidades é xa unha 

tendencia imparable no mundo en que 

vivimos e máis tendo en conta a entrada 

en vigor da Lei 7/2021, de Cambio 

climático e transición enerxética, que ten 

por obxecto asegurar o cumprimento dos 

obxectivos do Acordo de París de 2015 na 

que se establece que a partir deste ano 

2023 deberanse cumprir polos concellos 

con máis de 50.000 habitantes a redución 

da contaminación dentro das contornas 

urbanas. Ademais, son moito, moitas as 

ventaxas que elo acarrea, entre outras e 

moi importantes, a humanización da 

cidade, a mellora da seguridade vial, a 

dinamización do comercio. En definitiva, 

a mellora da calidade de vida dos veciños 

e veciñas, sempre que se faga de maneira 

 

Muchas gracias. 

 

2º. Mociones. 

 

MOCIÓN PRESENTADA POR LA 

CONCEJALA NO ADSCRITA D.ª 

SUSANA SONEIRA LEMA 

 

Única. Moción sobre las tarifas de los 

aparcamientos públicos del 

Ayuntamiento. 

 

Sobre esta moción consta presentada una 

enmienda de relevo del Grupo Municipal 

del Partido Popular. 

 

Presidencia 

 

Primera de las mociones, presentada por 

la concejala no adscrita, señora Soneira 

Lema, sobre las tarifas de los 

aparcamientos públicos del Ayuntamiento. 

 

Tiene la palabra a señora Soneira. 

 

Señora Soneira Lema 

 

Gracias, alcaldesa. 

 

La peatonalización de las ciudades es ya 

una tendencia imparable en el mundo en 

que vivimos y más teniendo en cuenta la 

entrada en vigor de la Ley 7/2021, de 

Cambio climático y transición energética, 

que tiene por objeto asegurar el 

cumplimiento de los objetivos del Acuerdo 

de París de 2015 en la que se establece que 

a partir de este año 2023 se deberán 

cumplir por los ayuntamientos con más de 

50.000 habitantes la reducción de la 

contaminación dentro de los entornos 

urbanos. Además, son mucho, muchas las 

ventajas que ello acarrea, entre otras y 

muy importantes, la humanización de la 

ciudad, la mejora de la seguridad vial, la 

dinamización del comercio. En definitiva, 

la mejora de la calidad de vida de los 
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organizada e pensando nun futuro a 

corto-medio prazo. 

 

 

A peonización que se está a facer na nosa 

cidade, no centro e noutras áreas de alta 

densidade de tránsito, a considero 

necesaria polos motivos anteriormente 

expostos, pero aínda así tamén hai que ter 

presente as desvantaxas que provoca 

mentras non se crean as infraestruturas 

necesarias para que se poidan traer ó 

centro as persoas que viven fóra da cidade 

e que por motivos diversos actualmente 

non teñen alternativa a acceder ó mesmo 

co seu vehículo particular e incluso tamén 

son prexudicados os veciños e veciñas 

que viven nesas áreas sen praza de 

aparcamento propia e que ata agora 

aparcaban nas prazas de superficie que se 

eliminaron. O que está a acontecer na 

actualidade é que a eliminación de prazas 

en superficie obriga a utilizar os 

aparcadoiros públicos de pago que teñen 

unhas tarifas de coste moi elevadas, case 

diría algunhas, desorbitadas, como son, 

entre outros os seguintes: aparcadoiro da 

praza de Pontevedra, 2,05 €/hora; 

aparcadoiro praza Palloza, 2 €/ hora; 

aparcadoiro os Cantóns, 1,85 €/hora; 

aparcadoiro Palexco, 1,81 €/hora; 

aparcadoiro Orzán-Riazor, 1,75 €/hora. 

Tamén é certo que hai outros 

aparcadoiros, como é o da Fábrica de 

Tabaco, que teñen un coste moito máis 

reducido, 1,10 €/hora. Polo tanto, se este 

pode ter un prezo de case un 50 % máis 

baixo, cabe pensar que os outros tamén 

poden facelo, sobre todo pola mellor 

localización respecto do centro, tendo de 

maneira xeral unha ocupación moito 

maior que se ve incrementada desde a 

eliminación de prazas en superficie e por 

tanto iso revirte en moitísimos máis 

ingresos. 

 

 

Por outra parte, no sentido do control que 

vecinos y vecinas, siempre que se haga de 

manera organizada y pensando en un 

futuro la corto-medio plazo. 

 

La peatonalización que se está haciendo en 

nuestra ciudad, en el centro y en otras 

áreas de alta densidad de tránsito, la 

considero necesaria por los motivos 

anteriormente expuestos, pero aun así 

también hay que tener presente las 

desventajas que provoca mientras no se 

crean las infraestructuras necesarias para 

que se puedan traer al centro a las 

personas que viven fuera de la ciudad y que 

por motivos diversos actualmente no tienen 

alternativa a acceder al mismo con su 

vehículo particular e incluso también son 

perjudicados los vecinos y vecinas que 

viven en esas áreas sin plaza de 

aparcamiento propia y que hasta ahora 

aparcaban en las plazas de superficie que 

se eliminaron. Lo que está sucediendo en 

la actualidad es que la eliminación de 

plazas en superficie obliga a utilizar los 

aparcamientos públicos de pago que tienen 

unas tarifas de coste muy elevadas, casi 

diría algunas, desorbitadas, como son, 

entre otros los siguientes: aparcamiento de 

la plaza de Pontevedra, 2,05 €/hora; 

aparcamiento plaza Palloza, 2 €/ hora; 

aparcamiento los Cantones, 1,85 €/hora; 

aparcamiento Palexco, 1,81 €/hora; 

aparcamiento Orzán-Riazor, 1,75 €/hora. 

También es cierto que hay otros 

aparcamientos, como es el de la Fábrica de 

Tabaco, que tienen un coste mucho más 

reducido, 1,10 €/hora. Por lo tanto, si este 

puede tener un precio de casi un 50 % más 

bajo, cabe pensar que los otros también 

pueden hacerlo, sobre todo por la mejor 

localización respecto del centro, teniendo 

de manera general una ocupación mucho 

mayor que se ve incrementada desde la 

eliminación de plazas en superficie y por 

tanto eso revierte en muchísimos más 

ingresos. 

 

Por otra parte, en el sentido del control 
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se debe realizar sobre as empresas 

concesionarias, segundo algúns medios 

de comunicación que veñen tratando este 

asunto, existen varios aparcadoiros 

municipais que sorprendentemente 

operan dende fai anos de maneira 

irregular, co prexuízo que esto supón para 

as arcas municipais e para o servicio que 

se están dando á veciñanza, cuestións que 

non vén a denunciar esta moción, máis 

ben se trata de propoñer que se realice 

unha revisión sobre a situación actual. 

 

 

Por todo o exposto anteriormente e tendo 

en conta as necesidades de evitar máis 

cargas económicas á cidadanía e ó 

mesmo tempo protexer a actividade 

económica do centro da cidade que 

fundamentalmente é a de negocios 

rexentados maiormente por autónomos e 

micropemes dedicadas ó comercio polo 

miúdo da hostelería, que se podería ver 

afectada pola redución de afluencia de 

clientes ó non poder acceder a esas áreas 

con vehículo propio, e tamén polo alto 

coste que supón a día de hoxe moitos dos 

aparcadoiros existentes na cidade, (óese 

un sinal acústico indicativo da 

finalización do tempo de intervención) 
propoño o seguinte acordo: instar o 

Goberno municipal revisar con carácter 

de urxencia todos os aparcadoiros que 

dependen do control municipal co fin de 

comprobar e verificar que están 

cumprindo a normativa vixente ó 

respecto e as condicións contractuais da 

concesión; estudar o asunto exposto 

tratando de buscar unha solución para a 

redución de tarifas de aparcadoiros que a 

día de hoxe son moi elevadas; e por 

último, unha vez se realizan todas estas 

xestións expostas nos apartados 

anteriores, que se informe o Pleno dos 

acordos adoptados e as medidas que se 

van a levar a cabo para dar a solución ó 

exposto nesta moción. 

 

que se debe realizar sobre las empresas 

concesionarias, según algunos medios de 

comunicación que vienen tratando este 

asunto, existen varios aparcamientos 

municipales que sorprendentemente 

operan desde hace años de manera 

irregular, con el perjuicio que esto supone 

para las arcas municipales y para el 

servicio que se están dando al vecindario, 

cuestiones que no viene a denunciar esta 

moción, más bien se trata de proponer que 

se realice una revisión sobre la situación 

actual. 

 

Por todo lo expuesto anteriormente y 

teniendo en cuenta las necesidades de 

evitar más cargas económicas a la 

ciudadanía y al mismo tiempo proteger la 

actividad económica del centro de la 

ciudad que fundamentalmente es la de 

negocios regentados mayormente por 

autónomos y micropymes dedicadas al 

comercio al por menor de la hostelería, 

que se podría ver afectada por la 

reducción de afluencia de clientes al no 

poder acceder la esas áreas con vehículo 

propio, y también por el alto coste que 

supone a día de hoy muchos de los 

aparcamientos existentes en la ciudad, (se 

oye una señal acústica indicativa de la 

finalización del tiempo de intervención) 
propongo el siguiente acuerdo: instar al 

Gobierno municipal a revisar con carácter 

de urgencia todos los aparcamientos que 

dependen del control municipal con el fin 

de comprobar y verificar que están 

cumpliendo la normativa vigente al 

respecto y las condiciones contractuales de 

la concesión; estudiar el asunto expuesto 

tratando de buscar una solución para la 

reducción de tarifas de aparcamientos que 

a día de hoy son muy elevadas; y por 

último, una vez se realizan todas estas 

gestiones expuestas en los apartados 

anteriores, que se informe al Pleno de los 

acuerdos adoptados y las medidas que se 

van a llevar a cabo para dar la solución a 

lo expuesto en esta moción. 
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Presidencia 
 

Moitas grazas, señora Soneira. 

 

Consta unha emenda do Partido Popular 

—non sei se a admite ou non— á súa 

moción. 

 

Señora Soneira Lema 

 

Pois o sinto moitísimo, pero non vou 

admitir, non vou aceptar a emenda do 

Grupo Popular, que é de substitución, 

porque non se corresponde co que eu 

propoño na moción. Non discuto a 

importancia das súas propostas, pero non 

pode ser motivo de substitución porque 

obvia o importante da moción que 

presentei. 

 

Presidencia 
 

Moi ben, moitas grazas, moitas grazas. 

Garden silencio. 

 

Turno para a señora Faraldo. 

 

Señora Faraldo Calvo 
 

Grazas, señora alcaldesa. 

 

Efectivamente, a nova forma de ver, 

vivir, aproveitar e compartir os espazos 

urbanos implican, ademais de buscar 

alternativas para reducir o volume do 

tránsito de vehículos particulares, reducir 

a presencia dos coches nas rúas. A 

famosa frase de se se compra unha vaca 

será porque se ten unha corte, a resposta 

é que por cada oito vacas na cidade hai 

unha corte. É dicir, que para os cerca de 

120.000 turismos rexistrados na cidade 

existen unhas 15.000 prazas de 

aparcamento cuberto, ademais cun 

reparto desigual, pois en barrios 

construídos antes da normativa que 

obriga a construír garaxes en cada 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias, señora Soneira. 

 

Consta una enmienda del Partido Popular 

—no sé si la admite o no— a su moción. 

 

 

Señora Soneira Lema 

 

Pues lo siento muchísimo, pero no voy a 

admitir, no voy a aceptar la enmienda del 

Grupo Popular, que es de sustitución, 

porque no se corresponde con lo que yo 

propongo en la moción. No discuto la 

importancia de sus propuestas, pero no 

puede ser motivo de sustitución porque 

obvia lo importante de la moción que 

presenté. 

 

Presidencia 

 

Muy bien, muchas gracias, muchas 

gracias. Guarden silencio. 

 

Turno para la señora Faraldo. 

 

Señora Faraldo Calvo 

 

Gracias, señora alcaldesa. 

 

Efectivamente, la nueva forma de ver, 

vivir, aprovechar y compartir los espacios 

urbanos implican, además de buscar 

alternativas para reducir el volumen del 

tránsito de vehículos particulares, reducir 

la presencia de los coches en las calles. La 

famosa frase de si se compra una vaca será 

porque se tiene un establo, la respuesta es 

que por cada ocho vacas en la ciudad hay 

un establo. Es decir, que para los cerca de 

120.000 turismos registrados en la ciudad 

existen unas 15.000 plazas de 

aparcamiento cubierto, además con un 

reparto desigual, pues en barrios 

construidos antes de la normativa que 

obliga a construir garajes en cada 
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comunidade, as carencias son maiores. 

Por iso, apoiando a necesidade de 

rebaixar o uso do vehículo privado, tamén 

é certo que no camiño desa transición 

téñense que adoptar medidas que palíen o 

primeiro impacto desta redución. 

 

Ás once horas e doce minutos sae do 

Salón de Sesións o señor Martínez 

Durán. 
 

A principal medida, sen dúbida algunha 

debe ser potenciar e incentivar o 

transporte público urbano e 

metropolitano, transporte de calidade e a 

prezos tan asequibles que sexa irresistible 

utilizalos. Ese é o principal camiño e aí é 

onde este concello ten a responsabilidade 

de aplicar as medidas máis contundentes 

que inviten a usar os transportes 

colectivos, mais unha medida paralela, 

aínda que sexa menor, pode ser a que 

hoxe se trae aquí con esta moción. Así 

nos atopamos con aparcadeiros públicos 

—aparcadoiros, perdón, públicos— 

infrautilizados, ou como subliña esta 

moción da concelleira Susana Soneira, 

con diferenzas salientables nas súas 

tarifas entre uns e outros. 

 

Entendemos que o Concello, no camiño 

de peonizar humanizando rúas e barrios, 

tamén ten que aportar medidas paliativas 

á eliminación das prazas de aparcamento, 

que sen supoñer incentivar o uso do 

vehículo particular, minimicen o impacto 

das necesarias restricións para frear o 

cambio climático e para asumir a 

transición enerxética.  

 

 

Tamén é o momento de lembrar que o 

estado irregular dalgunhas das 

concesións podería permitir ó Concello 

recuperalas e administralas directamente 

a través da empresa municipal EMVSA. 

Os parquings de Salgado Torres, Monte 

Alto, Vioño, os das prazas de Galicia, 

comunidad, las carencias son mayores. 

Por eso, apoyando la necesidad de rebajar 

el uso del vehículo privado, también es 

cierto que en el camino de esa transición 

se tienen que adoptar medidas que palíen 

el primer impacto de esta reducción. 

 

A las once horas y doce minutos sale del 

Salón de Sesiones el señor Martínez 

Durán. 

 

La principal medida, sin duda alguna debe 

ser potenciar e incentivar el transporte 

público urbano y metropolitano, 

transporte de calidad y a precios tan 

asequibles que sea irresistible utilizarlos. 

Ese es el principal camino y ahí es donde 

este ayuntamiento tiene la responsabilidad 

de aplicar las medidas más contundentes 

que inviten a usar los transportes 

colectivos, pero una medida paralela, 

aunque sea menor, puede ser la que hoy se 

trae aquí con esta moción. Así nos 

encontramos con aparcaderos públicos —

aparcamientos, perdón, públicos— 

infrautilizados, o como subraya esta 

moción de la concejala Susana Soneira, 

con diferencias reseñables en sus tarifas 

entre unos y otros. 

 

Entendemos que el Ayuntamiento, en el 

camino de peatonalizar humanizando 

calles y barrios, también tiene que aportar 

medidas paliativas a la eliminación de las 

plazas de aparcamiento, que sin suponer 

incentivar el uso del vehículo particular, 

minimicen el impacto de las necesarias 

restricciones para frenar el cambio 

climático y para asumir la transición 

energética.  

 

También es el momento de recordar que el 

estado irregular de algunas de las 

concesiones podría permitir al 

Ayuntamiento recuperarlas y 

administrarlas directamente a través de la 

empresa municipal EMVSA. Los párquines 

de Salado Torres, Monte Alto, Vioño, los 
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María Pita, San Cristóbal, o Maestro 

Mateo, desenvolven a súa actividade sen 

axustarse ás condicións fixadas nos 

contratos de concesión. O Concello está 

en facultade de poder negociar desde 

unha posición de maior forza. 

 

 

Imos votar a favor desta moción. Grazas. 

 

 

Presidencia 
 

Moitas grazas, señora Faraldo. 

 

Turno para a señora Martínez. 

 

Señora Martínez Lema 

 

Certo é que os excesivos prezos para os 

garaxes unido a liñas de buses 

insuficientes e deficientes, froito dunha 

máis que necesaria reordenación de liñas, 

dificultan o día do cidadán dentro do 

plantexamento de mobilidade que ten este 

goberno. Concordo coa idea de priorizar 

o peón, de facer máis humanas as cidades, 

pero todo debe ir da man. Non pode ser 

que suframos tanto as consecuencias de 

que os plantexamentos non vaian 

acompañados de medidas que suavicen o 

drástico cambio na mobilidade dunha 

cidade. 

 

O Partido Socialista no seu programa 

prometía unha remodelación das liñas de 

autobuses, recoñecía o problema. É 

evidente que o seguimos tendo baixo o 

seu mandato. Mentres non teñamos 

alternativas reais, son moitos os que 

temos que usar o coche, segundo o INE, 

case 50.000 usuarios nesta cidade. 

Mentres non se fagan os cambios 

necesarios para unha mobilidade 

realmente sostible, a xente necesita 

aparcar sen deixarse tantos cartos no 

intento. 

 

de las plazas de Galicia, María Pita, San 

Cristóbal, el Maestro Mateo, desarrollan 

su actividad sin ajustarse a las condiciones 

fijadas en los contratos de concesión. El 

Ayuntamiento está en facultad de poder 

negociar desde una posición de mayor 

fuerza. 

 

Vamos a votar a favor de esta moción. 

Gracias. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias, señora Faraldo. 

 

Turno para la señora Martínez. 

 

Señora Martínez Lema 

 

Cierto es que los excesivos precios para los 

garajes unido a líneas de buses 

insuficientes y deficientes, fruto de una más 

que necesaria reordenación de líneas, 

dificultan el día del ciudadano dentro del 

planteamiento de movilidad que tiene este 

gobierno. Concuerdo con la idea de 

priorizar al peatón, de hacer más humanas 

las ciudades, pero todo debe ir de la mano. 

No puede ser que suframos tanto las 

consecuencias de que los planteamientos 

no vayan acompañados de medidas que 

suavicen el drástico cambio en la 

movilidad de una ciudad. 

 

El Partido Socialista en su programa 

prometía una remodelación de las líneas 

de autobuses, reconocía el problema. Es 

evidente que lo seguimos teniendo bajo su 

mandato. Mientras no tengamos 

alternativas reales, son muchos los que 

tenemos que usar el coche, según el INE, 

casi 50.000 usuarios en esta ciudad. 

Mientras no se hagan los cambios 

necesarios para una movilidad realmente 

sostenible, la gente necesita aparcar sin 

dejarse tanto dinero en el intento. 
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En canto ós aparcamentos municipais, a 

realidade é que son moitos os que se 

atopan en situación irregular en canto a 

súa cesión, o que provoca, entre outras 

cousas, que queden obsoletos e fóra de 

calquera plantexamento de accesibilidade 

e mobilidade dunha cidade que pretende 

ser modelo neste sentido. Refírome, por 

exemplo, á falta de ascensores para 

permitir o acceso de persoas con 

problemas de mobilidade, deficiencias 

que sen embargo non reflicten unha 

compensación no prezo dos mesmos para 

o cidadán. 

 

 

Prezos asequibles significaría dar 

resposta ás necesidades dos condutores, 

significaría contribuír a eliminar o tráfico 

innecesario, aquel que se produce cando 

os vehículos buscan aparcamentos. 

Significaría liberar a superficie para que 

poidan fluír os tráficos necesarios, como 

o transporte público, servicios de 

emerxencia ou os transportistas de 

mercancías. 

 

Estando, pois, totalmente de acordo coa 

petición que fai a señora Susana Soneira, 

o meu voto a favor. 

 

Presidencia 
 

Moitas grazas. 

 

Turno para o BNG, señora Veira. 

 

Señora Veira González 

 

Si. En primeiro lugar gustaríanos sinalar 

que desde o BNG imos votar a favor desta 

moción e que a imos respectar tal e como 

a formulou a señora Soneira. 

 

Desde logo, desde o BNG vimos 

insistindo neste asunto, por iso no seu día 

presentamos unha pregunta escrita para 

coñecer en que situación se atopaban as 

En cuanto a los aparcamientos 

municipales, la realidad es que son muchos 

los que se encuentran en situación 

irregular en cuanto a su cesión, lo que 

provoca, entre otras cosas, que se queden 

obsoletos y fuera de cualquier 

planteamiento de accesibilidad y 

movilidad de una ciudad que pretende ser 

modelo en este sentido. Me refiero, por 

ejemplo, a la falta de ascensores para 

permitir el acceso de personas con 

problemas de movilidad, deficiencias que 

sin embargo no reflejan una compensación 

en el precio de los mismos para el 

ciudadano. 

 

Precios asequibles significaría dar 

respuesta a las necesidades de los 

conductores, significaría contribuir a 

eliminar el tráfico innecesario, aquel que 

se produce cuando los vehículos buscan 

aparcamientos. Significaría liberar la 

superficie para que puedan fluir los 

tráficos necesarios, como el transporte 

público, servicios de emergencia o los 

transportistas de mercancías. 

 

Estando, pues, totalmente de acuerdo con 

la petición que hace la señora Susana 

Soneira, mi voto a favor.  

 

Presidencia 

 

Muchas gracias. 

 

Turno para el BNG, señora Veira. 

 

Señora Veira González 

 

Sí. En primer lugar nos gustaría señalar 

que desde el BNG vamos a votar a favor de 

esta moción y que la vamos a respetar tal y 

como la formuló la señora Soneira. 

 

Desde luego, desde el BNG venimos 

insistiendo en este asunto, por eso en su día 

presentamos una pregunta escrita para 

conocer en qué situación se encontraban 
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concesións dos aparcamentos, dos 

aparcadoiros públicos, e o que nos 

contestou o Goberno local a comezos de 

2020 era que se estaba estudando a mellor 

forma de xestionar estes aparcadoiros 

tendo en conta a necesidade de acometer 

obras, así como as empresas que na 

actualidade tiñan cedidas as prazas de 

rotación, e que o Servizo de Edificación 

estaba redactando a inicios de 2020 un 

proxecto de ascensor para acceder ó 

aparcadoiro de María Pita. 

 

Como non viamos avances neste asunto, 

volvimos traer o asunto a Pleno e fixemos 

unha pregunta oral en outubro de 2022, 

hai ben pouco, na que preguntabamos se 

o Goberno local tiña algún plan para a 

xestión dos aparcadoiros na cidade 

porque entendiamos e entendemos que 

cómpre homoxeneizar a política de 

aparcadoiros na nosa cidade, porque 

algúns están xestionados por EMVSA, 

outros non pagan o seu canon, outros 

están nunha situación absolutamente 

irregular, e por hixiene na xestión dos 

recursos públicos e tamén por 

coordinación con outras políticas de 

mobilidade cómpre, pois, poñer orde, 

non? 

 

Nós faciamos mención naquel momento, 

que é o 25 de xaneiro de 2019, se 

resolveran as concesións dos 

aparcadoiros soterrados de María Pita, 

Mestre Mateo, San Cristobo e praza de 

Galiza, e que naquel acordo da Xunta de 

Goberno Local se determinou que as 

concesións rematarían ós seis meses ou 

cando o Goberno local asumise a xestión 

directa, e desde aquela ningún outro 

acordo se tomou. O aparcadoiro de 

Vioño, como comentaba, funcionaba sen 

pagar o canon desde 2008 e a concesión 

do de Luís Seoane anulouse o ano pasado 

e pasou a xestionalo EMVSA. 

 

 

las concesiones de los aparcamientos, de 

los aparcamientos públicos, y lo que nos 

contestó al Gobierno local a comienzos de 

2020 era que se estaba estudiando la mejor 

forma de gestionar estos aparcamientos 

teniendo en cuenta la necesidad de 

acometer obras, así como las empresas que 

en la actualidad tenían cedidas las plazas 

de rotación, y que el Servicio de 

Edificación estaba redactando a inicios de 

2020 un proyecto de ascensor para 

acceder al aparcamiento de María Pita. 

 

Como no veíamos avances en este asunto, 

volvimos traer el asunto a Pleno e hicimos 

una pregunta oral en octubre de 2022, 

hace bien poco, en la que preguntábamos 

si el Gobierno local tenía algún plan para 

la gestión de los aparcamientos en la 

ciudad porque entendíamos y entendemos 

que hace falta homogeneizar la política de 

aparcamientos en nuestra ciudad, porque 

algunos están gestionados por EMVSA, 

otros no pagan su canon, otros están en 

una situación absolutamente irregular, y 

por higiene en la gestión de los recursos 

públicos y también por coordinación con 

otras políticas de movilidad hace falta, 

pues, poner orden, ¿no? 

 

 

Nosotros hacíamos mención en aquel 

momento, que es el 25 de enero de 2019, se 

resolvieran las concesiones de los 

aparcamientos enterrados de María Pita, 

Maestro Mateo, San Cristóbal y plaza de 

Galicia, y que en aquel acuerdo de la Junta 

de Gobierno Local se determinó que las 

concesiones finalizarían a los seis meses o 

cuando el Gobierno local asumiera la 

gestión directa, y desde aquel momento 

ningún otro acuerdo se tomó. El 

aparcamiento de Vioño, como comentaba, 

funcionaba sin pagar el canon desde 2008 

y la concesión del de Luis Seoane se anuló 

el año pasado y pasó a gestionarlo 

EMVSA. 
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Ás once horas e dezasete minutos entra 

no Salón de Sesións o señor Martínez 

Durán. 

 

Entón, o que temos son aparcadoiros de 

propiedade municipal ou incumprindo as 

súas obrigas, ou nun limbo legal e 

ademais seguimos sen saber e seguimos 

sen conseguir que o Goberno local nos 

conteste a como están contratadas as 

persoas que están a traballar neses 

aparcadoiros, onde van os cartos que 

pagan as persoas por aparcar neles ou 

cando caducan os demais aparcadoiros da 

cidade. Aínda non fomos capaces de que 

nos contestase o Goberno local a 

ningunha destas preguntas.  

 

 

En todo caso, consideramos que unha boa 

política de planificación dos aparcadoiros 

públicos é chave para continuar coa 

política de liberación de espazo público 

para os peóns, para racionalizar e 

democratizar o espazo público, para 

reducir o tráfico ao que é imprescindible 

para o bo funcionamento da cidade: o 

tráfico de transporte público, vehículo de 

emerxencias, transporte de mercadorías e 

en ocasións moi concretas, o vehículo 

particular. Se queremos fomentar os 

espazos peonís de convivencia hai que 

eliminar tamén o tráfico de busca de 

aparcamento e iso tamén se consegue, 

tamén se consegue, cunha boa política de 

aparcadoiros públicos, pero naquel 

momento, en outubro de 2022, o señor 

Lage Tuñas nese costume que ten 

reiterado de anunciar cuestións cando nós 

facemos preguntas orais, dixo que ía crear 

un servizo de concesións e que ía aprobar 

unha instrución que regulase as 

concesións. Non nos contestou a nada do 

que lle preguntabamos, pero anunciou 

esas dúas cuestións e aínda a día de hoxe 

non coñecemos que se efectivizasen. 

 

 

A las once horas y diecisiete minutos 

entra en el Salón de Sesiones el señor 

Martínez Durán. 

 

Entonces, lo que tenemos son 

aparcamientos de propiedad municipal o 

incumpliendo sus deberes, o en un limbo 

legal y además seguimos sin saber y 

seguimos sin conseguir que el Gobierno 

local nos conteste a cómo están 

contratadas las personas que están 

trabajando en esos aparcamientos, a 

dónde va el dinero que pagan las personas 

por aparcar en ellos o cuándo caducan los 

demás aparcamientos de la ciudad. Aun no 

fuimos capaces de que nos contestara el 

Gobierno local a ninguna de estas 

preguntas.  

 

En todo caso, consideramos que una buena 

política de planificación de los 

aparcamientos públicos es llave para 

continuar con la política de liberación de 

espacio público para los peatones, para 

racionalizar y democratizar el espacio 

público, para reducir el tráfico a lo que es 

imprescindible para el buen 

funcionamiento de la ciudad: el tráfico de 

transporte público, vehículo de 

emergencias, transporte de mercancías y 

en ocasiones muy concretas, el vehículo 

particular. Si queremos fomentar los 

espacios peatonales de convivencia hay 

que eliminar también el tráfico de 

búsqueda de aparcamiento y eso también 

se consigue, también se consigue, con una 

buena política de aparcamientos públicos, 

pero en aquel momento, en octubre de 

2022, el señor Lage Tuñas en esa 

costumbre que ha reiterado de anunciar 

cuestiones cuando nosotros hacemos 

preguntas orales, dijo que iba a crear un 

servicio de concesiones y que iba a 

aprobar una instrucción que regulara las 

concesiones. No nos contestó a nada de lo 

que le preguntábamos, pero anunció esas 

dos cuestiones y aún a día de hoy no 

conocemos que se efectivizasen. 
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En todo caso, estamos a favor da moción 

e, como digo, votaremos a favor dela. 

 

Presidencia 
 

Moitas grazas, señora Veira. 

 

Pode saír. 

 

Ás once horas e dezanove minutos sae 

do Salón de Sesións a señora Cendán 

Gayoso. 
 

Turno para a Marea Atlántica, señora 

García e, por favor, solicito a 

substitución. Grazas. 

 

Ás once horas e dezanove minutos sae 

do Salón de Sesións a señora alcaldesa 

e pasa a presidir a sesión o señor 

Borrego Vázquez. 
 

Señora García Gómez 

 

Si. Moi bos días a todas as persoas que 

van seguindo este pleno, cidadanía, 

medios de comunicación, funcionariado, 

compañeiros e compañeiras de 

Corporación. 

 

A Marea Atlántica vaise abster nesta 

moción por uns motivos que 

argumentarei a continuación, pero antes 

quería comentarlle, señor Díaz, 

concelleiro de Urbanismo, que non por 

repetir e repetir pleno tras pleno, como 

vostede acaba de indicar, vai rematar 

sendo certo a afirmación de que o 

Concello non pode facer nada cos pisos 

turísticos. Aí ó lado ten vostede o 

exemplo do Concello de Santiago, a 

Alcaldía do Partido Socialista que está 

regulando a autorización de pisos 

turísticos a través do Plan Xeral de 

Ordenación e que vén avalado ademais 

por sentencias tanto do Tribunal Superior 

de Xustiza de Galicia como o Tribunal 

 

En todo caso, estamos a favor de la moción 

y, como digo, votaremos a favor de ella. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias, señora Veira. 

 

Puede salir. 

 

A las once horas y diecinueve minutos 

sale del Salón de Sesiones la señora 

Cendán Gayoso. 

 

Turno para la Marea Atlántica, señora 

García y, por favor, solicito la sustitución. 

Gracias. 

 

A las once horas y diecinueve minutos 

sale del Salón de Sesiones la señora 

alcaldesa y pasa a presidir la sesión el 

señor Borrego Vázquez. 

 

Señora García Gómez 

 

Sí. Muy buenos días a todas las personas 

que van siguiendo este pleno, ciudadanía, 

medios de comunicación, funcionariado, 

compañeros y compañeras de 

Corporación. 

 

La Marea Atlántica se va a abstener en 

esta moción por unos motivos que 

argumentaré a continuación, pero antes 

quería comentarle, señor Díaz, concejal de 

Urbanismo, que no por repetir y repetir 

pleno tras pleno, como usted acaba de 

indicar, va a acabar siendo cierta la 

afirmación de que el Ayuntamiento no 

puede hacer nada con los pisos turísticos. 

Ahí al lado tiene usted el ejemplo del 

Ayuntamiento de Santiago, la Alcaldía del 

Partido Socialista que está regulando la 

autorización de pisos turísticos a través del 

Plan General de Ordenación y que viene 

avalado además por sentencias tanto del 

Tribunal Superior de Xustiza de Galicia 

como el Tribunal Supremo que habilitan a 
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Supremo que habilitan os concellos a 

actuar precisamente para regular este uso 

e este aproveitamento. Cítolle unhas 

cuantas por se vostede non as ten a man: 

sentenza do Tribunal Superior de Xustiza 

de 7 de abril de 2022, de Pontevedra; 

sentenza do Tribunal Superior de Xustiza 

do 8 de abril de 2022 relativa 

precisamente ó caso de Santiago; 

sentenza do Tribunal Supremo de 19 de 

novembro de 2020 para o caso de Bilbao. 

 

Nós cremos, e o Partido Socialista tamén 

o creu nalgún momento, que asinou un 

pacto coa Marea Atlántica, que é posible 

e é necesario que o Concello da Coruña 

regule os pisos turísticos para frear as 

consecuencias negativas que están tendo 

no acceso a unha vivenda pagable nos 

barrios. 

 

Dito isto, efectivamente a Marea 

Atlántica vaise abster nesta moción 

porque entendemos que, efectivamente, 

hai unha problemática relativa co 

aparcamento na cidade, pero que as 

políticas de fomento dende o Concello 

deben ser a de proporcionar alternativas ó 

coche e non seguir abaratando que o 

vehículo privado, pois, acceda ó centro da 

cidade e ó núcleo urbano. É unha cuestión 

de prioridades e é moi clara. Aquí a 

moción o que pretende é que se abarate o 

aparcamento e o aparcamento público, 

pero non se trae unha moción para 

denunciar os retrasos que está tendo o bus 

urbanos nos barrios coma Novo Mesoiro 

e Eirís, e que están motivando as queixas 

dos veciños dende hai xa semanas. 

 

 

Ás once horas e vinte e un minutos sae 

do Salón de Sesións o señor Jorquera 

Caselas. 

 

Precisamente un dos problemas de levar 

o coche ó centro urbano e ós núcleos de 

poboación é, xa non só as emisións, xa 

los ayuntamientos a actuar precisamente 

para regular este uso y este 

aprovechamiento. Le cito unas cuantas por 

si usted no las tiene a mano: sentencia del 

Tribunal Superior de Justicia de 7 de abril 

de 2022, de Pontevedra; sentencia del 

Tribunal Superior de Justicia de 8 de abril  

de 2022 relativa precisamente al caso de 

Santiago; sentencia del Tribunal Supremo 

de 19 de noviembre de 2020 para el caso 

de Bilbao. 

 

Nosotros creemos, y el Partido Socialista 

también lo creyó en algún momento, que 

firmó un pacto con la Marea Atlántica, que 

es posible y es necesario que el 

Ayuntamiento de A Coruña regule los pisos 

turísticos para frenar las consecuencias 

negativas que están teniendo en el acceso 

a una vivienda pagable en los barrios. 

 

Dicho esto, efectivamente la Marea 

Atlántica se va a abstener en esta moción 

porque entendemos que, efectivamente, 

hay una problemática relativa con el 

aparcamiento en la ciudad, pero que las 

políticas de fomento desde el Ayuntamiento 

debe ser la de proporcionar alternativas al 

coche y no seguir abaratando que el 

vehículo privado, pues, acceda al centro de 

la ciudad y al núcleo urbano. Es una 

cuestión de prioridades y es muy clara. 

Aquí la moción lo que pretende es que se 

abarate el aparcamiento y el aparcamiento 

público, pero no se trae una moción para 

denunciar los retrasos que está teniendo el 

bus urbanos en los barrios como Novo 

Mesoiro y Eirís, y que están motivando las 

quejas de los vecinos desde hace ya 

semanas. 

 

A las once horas y veintiún minutos sale 

del Salón de Sesiones el señor Jorquera 

Caselas. 

 

Precisamente uno de los problemas de 

llevar el coche al casco urbano y a los 

núcleos de población es, ya no solo las 
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non só os gases contaminantes, a calidade 

do aire, senón directamente a falta de 

espazo físico. Non se vai solucionar 

abaratando os aparcamentos xa que chega 

un momento incluso —e temos a mostra 

dos aparcamentos do centro— que xa non 

caben máis coches. Ou sexa, que 

realmente, bueno, se cadra as medidas de 

fomento deben de ser outras. 

 

 

O coche eléctrico que se nos vende como 

a panacea non vai solucionar tampouco o 

déficit de espazo público nas cidades, que 

está ocupado polo vehículo privado. Pode 

contribuír á electrificación, digamos, do 

transporte e pode contribuír á 

substitución dos combustibles fósiles, 

pero non vai facer cidades máis 

habitables porque o espazo estano 

ocupando os coches, precisamente coches 

cada vez máis grandes e de maior 

consumo, debería estar destinado ás 

persoas e ás actividades de vivir e 

desfrutar, pois, nas cidades.  

 

Xa que se fala de xustiza e de 

sustentabilidade, se apela —é curioso, 

non?—, se apela ó Acordo de París de 

cambio climático para abaratar os 

aparcamentos na cidade, si nos gustaría 

mencionar cales son (óese un sinal 

acústico indicativo da finalización do 

tempo de intervención) as medidas —e 

vou ir acabando—, as medidas que dende 

o punto de vista da Marea Atlántica 

cómpre abordar.  

 

Dende o punto de vista da mobilidade, 

pois un transporte público urbano e 

interurbano, metropolitano, que funcione 

e que estea integradas as diferentes redes 

nunha autoridade única de transporte. 

Efectivamente, aparcamentos disuasorios 

na  periferia que estean conectados 

precisamente con esa rede de transporte 

público e fomentar, pois os traxectos 

peonís e en bici. 

emisiones, ya no solo los gases 

contaminantes, la calidad del aire, sino 

directamente la falta de espacio físico. No 

se va a solucionar abaratando los 

aparcamientos ya que llega un momento 

incluso —y tenemos la muestra de los 

aparcamientos del centro— que ya no 

caben más coches. O sea, que realmente, 

bueno, a lo mejor las medidas de fomento 

deben de ser otras. 

 

El coche eléctrico que se nos vende como 

la panacea no va a solucionar tampoco el 

déficit de espacio público en las ciudades, 

que está ocupado por el vehículo privado. 

Puede contribuir a la electrificación, 

digamos, del transporte y puede contribuir 

a la sustitución de los combustibles fósiles, 

pero no va a hacer ciudades más 

habitables porque el espacio lo están 

ocupando los coches, precisamente coches 

cada vez más grandes y de mayor consumo, 

debería estar destinado a las personas y a 

las actividades de vivir y disfrutar, pues, en 

las ciudades.  

 

Ya que se habla de justicia y de 

sostenibilidad, se apela —es curioso, 

¿no?—, se apela al Acuerdo de París de 

cambio climático para abaratar los 

aparcamientos en la ciudad, sí nos 

gustaría mencionar cuáles son (se oye una 

señal acústica indicativa de la 

finalización del tiempo de intervención) 
las medidas —y voy a ir acabando—, las 

medidas que desde el punto de vista de la 

Marea Atlántica hace falta abordar.  

 

Desde el punto de vista de la movilidad, 

pues un transporte público urbano e 

interurbano, metropolitano, que funcione y 

que esté integradas las diferentes redes en 

una autoridad única de transporte. 

Efectivamente, aparcamientos disuasorios 

en la periferia  que estén conectados 

precisamente con esa red de transporte 

público y fomentar, pues los trayectos 

peatonales y en bici. 
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Ás once horas e vinte e tres minutos 

entra no Salón de Sesións a señora 

Cendán Gayoso. 

 

Ímonos abster tamén en relación á 

moción do Partido Popular porque aínda 

que é unha moción, pois bastante serena, 

o que agocha detrás é, pois a belixerancia 

de sempre do Partido Popular fronte ás 

peonalizacións e é unha postura que en 

ningún caso podemos compartir dende a 

Marea Atlántica. 

 

Nada máis. Moitas grazas. 

 

Presidencia 
 

Moitas grazas, señora García. 

 

Polo Partido Popular, señor Deus, ten a 

palabra. 

 

Señor Deus Álvarez 

 

Moitas grazas. 

 

Non cabe dúbida que os asuntos que 

teñen que ver coa mobilidade son 

complexos e, se cabe, aínda máis nunha 

cidade como a nosa. Levámolo 

advertindo durante todo este mandato, 

pero sobre todo desde que Inés Rey 

decidiu tomar decisións sen consenso, 

realizando nos barrios actuacións que 

afectan os coruñeses sen antes 

proporcionarlles alternativas reais. O 

modelo de mobilidade hoxe na nosa 

cidade baséase unicamente en poñerlle 

obstáculos ao uso do vehículo privado 

sen dispoñer dun servizo de transporte 

público adaptado ás necesidades. 

 

Señora Soneira, todos estamos en que é 

necesario encamiñarse cara a unha 

mobilidade máis branda, coa utilización 

de combustibles menos contaminantes, 

con menos dependencia do coche e a 

 

A las once horas y veintitrés minutos 

entra en el Salón de Sesiones la señora 

Cendán Gayoso. 

 

Nos vamos a abstener también en relación 

a la moción del Partido Popular porque 

aunque es una moción, pues bastante 

serena, lo que esconde detrás es, pues la 

beligerancia de siempre del Partido 

Popular frente a las peatonalizaciones y es 

una postura que en ningún caso podemos 

compartir desde la Marea Atlántica. 

 

Nada más. Muchas gracias. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias, señora García. 

 

Por el Partido Popular, señor Deus, tiene 

la palabra. 

 

Señor Deus Álvarez 

 

Muchas gracias. 

 

No cabe duda que los asuntos que tienen 

que ver con la movilidad son complejos y, 

si cabe, todavía más en una ciudad como la 

nuestra. Lo llevamos advirtiendo durante 

todo este mandato, pero sobre todo desde 

que Inés Rey decidió tomar decisiones sin 

consenso, realizando en los barrios 

actuaciones que afectan a los coruñeses sin 

antes proporcionarles alternativas reales. 

El modelo de movilidad hoy en nuestra 

ciudad se basa únicamente en ponerle 

obstáculos al uso del vehículo privado sin 

disponer de un servicio de transporte 

público adaptado a las necesidades. 

 

 

Señora Soneira, todos estamos en que es 

necesario encaminarse hacia una movilidad 

más blanda, con la utilización de 

combustibles menos contaminantes, con 

menos dependencia del coche y la 
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utilización do transporte público, pero 

estará de acordo comigo que non hai que 

poñer o carro antes que os bois porque se 

non, efectivamente, xeraranse problemas 

aos que vivimos na cidade e aos que 

cheguen da área. O sector servizos e o 

comercio resentirase e provocarase un 

descenso de residentes tamén no centro 

da nosa cidade e todo isto é consecuencia 

dunha política de mobilidade baseada na 

improvisación, sen ter un plan de 

mobilidade actualizado e tomando 

decisións atropeladas que o único que 

provocan é malestar aos coruñeses e 

dificultades aos que chegan á nosa 

cidade. 

 

Ás once horas e vinte e cinco minutos 

entra no Salón de Sesións a señora 

alcaldesa e pasa a presidir a sesión. 

 

O problema non son só os aparcamentos 

públicos. Inés Rey xa dixo que descarta 

novos aparcamentos públicos, que para 

este goberno municipal provocaría un 

efecto chamada ao uso do coche. As 

alternativas que temos neste momento xa 

as coñecemos: liñas de buses pouco 

eficientes, horarios e frecuencias 

inadecuadas, uso da bicicleta estacional 

e desprazamentos a pé que 

afortunadamente podemos realizar na 

nosa cidade, pero os datos seguen sendo 

túzaros: segue crecendo o número de 

coches na nosa cidade, máis de 140.000 

vehículos, 143.000 vehículos; o 53 % dos 

coruñeses emprega o vehículo privado a 

diario para acudir ao traballo ou 

estudar; só o 1,3 % dos desprazamentos 

realízase en bicicleta, moto ou patinete; 

o 89 % dos coches rexistrados na cidade 

dormen na vía pública e nos barrios máis 

poboados da cidade os edificios non 

contan con garaxes. 

 

O problema, señora Soneira, non son só 

os aparcamentos públicos. O problema 

está a agravarse polas decisións que se 

utilización del transporte público, pero 

estará de acuerdo conmigo que no hay que 

poner el carro antes que los bueyes porque 

si no, efectivamente, se generarán 

problemas a los que vivimos en la ciudad y 

a los que lleguen del área. El sector 

servicios y el comercio se resentirá y se 

provocará un descenso de residentes 

también en el centro de nuestra ciudad y 

todo esto es consecuencia de una política 

de movilidad basada en la improvisación, 

sin tener un plan de movilidad actualizado 

y tomando decisiones atropelladas que lo 

único que provocan es malestar a los 

coruñeses y dificultades a los que llegan a 

nuestra ciudad. 

 

A las once horas y veinticinco minutos 

entra en el Salón de Sesiones la señora 

alcaldesa y pasa a presidir la sesión. 
 

El problema no son solo los aparcamientos 

públicos. Inés Rey ya ha dicho que descarta 

nuevos aparcamientos públicos, que para 

este gobierno municipal provocaría un 

efecto llamada al uso del coche. Las 

alternativas que tenemos en este momento 

ya las conocemos: líneas de buses poco 

eficientes, horarios y frecuencias 

inadecuadas, uso de la bicicleta estacional 

y desplazamientos a pie que 

afortunadamente podemos realizar en 

nuestra ciudad, pero los datos siguen 

siendo tozudos: sigue creciendo el número 

de coches en nuestra ciudad, más de 

140.000 vehículos, 143.000 vehículos; el 

53 % de los coruñeses emplea el vehículo 

privado a diario para acudir al trabajo o 

estudiar; solo el 1,3 % de los 

desplazamientos se realiza en bicicleta, 

moto o patinete; el 89 % de los coches 

registrados en la ciudad duermen en la vía 

pública y en los barrios más poblados de la 

ciudad los edificios no cuentan con garajes. 

 

El problema, señora Soneira, no son solo 

los aparcamientos públicos. El problema se 

está agravando por las decisiones que se 
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toman sen ter en conta que na cidade 

existen oito vehículos por cada praza de 

aparcamento público ou privado que se 

oferta. 

 

Sabe vostede o que realmente si se está 

producindo? Un aumento 

desproporcionado do prezo das prazas de 

garaxe. Xa se sabe, cando hai dificultade 

para aparcar nas rúas en superficie, 

soben os prezos das prazas de garaxe. A 

Coruña é a segunda cidade galega onde 

o prezo dunha praza de garaxe é máis 

elevado. 

 

Ás once horas e vinte e seis minutos 

entra no Salón de Sesións o señor 

Jorquera Caselas. 

 

Ante todo isto, a postura da señora 

alcaldesa xa a coñecemos: o Concello 

non está obrigado a proporcionar 

alternativas, se alguén se compra un 

coche —traducíndoo— é porque ten unha 

praza reservada para onde gardalo, pero 

isto non é o habitual na nosa cidade. 

Como vostede saberá, están a 

implantarse na cidade tamén, froito desa 

lei que vostede menciona de cambio 

climático, as zonas de baixas emisións, 

zonas nas que pola súa propia definición 

poderase restrinxir o paso dos vehículos 

que se consideren máis contaminantes no 

caso de que se determine que a calidade 

do aire empeore. Son case 11 millóns de 

euros dos fondos Next que se investirán 

en sinalización, nunha rede de cámaras 

de vixilancia e outro tipo de sensores.  

 

 

Esperamos con expectación esa 

ordenanza de mobilidade que se nos dixo 

que estaría lista antes de que finalizase o 

ano pasado e que incluiría estes aspectos 

das restricións, a que vehículos afectará, 

en que horarios e xornadas, se a 

restrición é temporal ou definitiva e en 

que medida afectarán os residentes as 

toman sin tener en cuenta que en la ciudad 

existen ocho vehículos por cada plaza de 

aparcamiento público o privado que se 

oferta. 

 

¿Sabe usted lo que realmente sí se está 

produciendo? Un aumento 

desproporcionado del precio de las plazas 

de garaje. Ya se sabe, cuando hay 

dificultad para aparcar en las calles en 

superficie, suben los precios de las plazas 

de garaje. A Coruña es la segunda ciudad 

gallega en donde el precio de una plaza de 

garaje es más elevado. 

 

A las once horas y veintiséis minutos 

entra en el Salón de Sesiones el señor 

Jorquera Caselas. 

 

Ante todo esto, la postura de la señora 

alcaldesa ya la conocemos: el 

Ayuntamiento no está obligado a 

proporcionar alternativas, si alguien se 

compra un coche —traduciéndolo— es 

porque tiene una plaza reservada para 

donde guardarlo, pero esto no es lo habitual 

en nuestra ciudad. Como usted sabrá, se 

están implantando en la ciudad también, 

fruto de esa ley que usted menciona de 

cambio climático, las zonas de bajas 

emisiones, zonas en las que por su propia 

definición se podrá restringir el paso de los 

vehículos que se consideren más 

contaminantes en caso de que se determine 

que la calidad del aire empeore. Son casi 11 

millones de euros de los fondos Next que 

se invertirán en señalización, en una red de 

cámaras de vigilancia y otro tipo de 

sensores.  

 

Esperamos con expectación esa ordenanza 

de movilidad que se nos dijo que estaría 

lista antes de que finalizase el año pasado y 

que incluiría estos aspectos de las 

restricciones, a qué vehículos afectará, en 

qué horarios y jornadas, si la restricción es 

temporal o definitiva y en qué medida 

afectarán a los residentes las zonas de bajas 
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zonas de baixas emisións, zonas de 

baixas emisións que afectarán ao 55 % 

da poboación, 137.000 coruñeses que 

teñen dereito a coñecer cales son os plans 

de Inés Rey. Sexan valentes e díganllo. 

 

Iso si, xa se apuraron a poñer a venda 

antes da ferida dicindo que non se 

aplicarán restricións a vehículos nin se 

sancionará. Claro, as eleccións están 

preto, pero os coruñeses xa non cren o 

que di a súa alcaldesa, á vista de como se 

impoñen medidas sen diálogo nin 

consenso.  

 

Miren, instalaranse 103 cámaras de 

vixilancia, instalaranse 12 radares de 

control didáctico da velocidade, equipos 

de lectura de matrículas, 62 sensores con 

capacidade sancionadora, todo un Gran 

Irmán de vixilancia, toda unha 

declaración de intencións (óese un sinal 

acústico indicativo da finalización do 

tempo de intervención), todo un arsenal 

—termino xa— que segundo Inés Rey vai 

ser decorativo. Mentres tanto todos os 

barrios da cidade expresan o seu 

malestar pola situación actual e estes 

proxectos que traerán consigo máis 

dificultades para aparcar. 

 

Sinto que non apoie a nosa emenda, 

señora Soneira, porque eu creo que si 

recolle as pretensións da súa moción. A 

pesar diso, votaremos a favor da súa 

moción se non sae a nosa. 

 

Moitas grazas. 

 

Presidencia 
 

Moitas grazas, señor Deus. 

 

Turno para o Grupo Socialista, señor 

Lage. 

 

Señor Lage Tuñas 

 

emisiones, zonas de bajas emisiones que 

afectarán al 55 % de la población, 137.000 

coruñeses que tienen derecho a conocer 

cuáles son los planes de Inés Rey. Sean 

valientes y díganselo. 

 

Eso sí, ya se han apurado a poner la venda 

antes de la herida diciendo que no se 

aplicarán restricciones a vehículos ni se 

sancionará. Claro, las elecciones están 

cerca, pero los coruñeses ya no creen lo que 

dice su alcaldesa, a la vista de cómo se 

imponen medidas sin diálogo ni consenso.  

 

 

Fíjense, se instalarán 103 cámaras de 

vigilancia, se instalarán 12 radares de 

control didáctico de la velocidad, equipos 

de lectura de matrículas, 62 sensores con 

capacidad sancionadora, todo un Gran 

Hermano de vigilancia, toda una 

declaración de intenciones (se oye una 

señal acústica indicativa de la 

finalización del tiempo de intervención), 

todo un arsenal —termino ya— que según 

Inés Rey va ser decorativo. Mientras tanto 

todos los barrios de la ciudad expresan su 

malestar por la situación actual y estos 

proyectos que traerán consigo más 

dificultades para aparcar. 

 

Siento que no apoye nuestra enmienda, 

señora Soneira, porque yo creo que sí 

recoge las pretensiones de su moción. A 

pesar de ello, votaremos a favor de su 

moción si no sale la nuestra. 

 

Muchas gracias. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias, señor Deus. 

 

Turno para el Grupo Socialista, señor 

Lage. 

 

Señor Lage Tuñas 
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Grazas. Bos días, señora alcaldesa, bo día 

a todos e a todas. 

 

En primeiro lugar, manifestar a posición 

con respecto á emenda formulada polo 

Partido Popular. A nosa posición é 

contraria, non porque non sexan 

razonables algunhas das cousas que 

suscitan, senón porque entendo que viría 

a desvirtuar un pouco a intencionalidade 

que ten a propoñente, e polo tanto creo 

que —como ben apuntaba— intenta 

poñer un foco específico nunha 

problemática que detecta, problemática 

que debe de ser analizada con rigor e, 

polo tanto, debe de contar cos estudos 

económicos necesarios, iso é así, pero 

que pon de manifesto, bueno, pois unha 

preocupación que non é novidosa. É dicir, 

que bueno, pois incluso por razóns de 

orde persoal ou familiar todos podemos 

coñecer no desenvolvemento habitual 

cando se fala do acceso ás prazas de 

aparcamento.  

 

En calquera caso, señora Soneira, creo 

que hai que facer algunhas 

consideracións, non? A primeira —e eu 

creo que debe de quedar sempre ben 

claro—, o Goberno municipal ten un 

marco que é un marco da normativa da 

que nos dotamos, non da que se dota o 

Concello, senón o marco legal no que 

podemos operar e dentro dese marco é 

donde podemos traballar, iso en primeiro 

lugar. 

 

En segundo lugar, vostede fai unha serie 

de consideracións, aportando unha serie 

de datos dos cales somos coñecedores, e 

eu entendo que hai unha posición 

construtiva, cousa que teño que 

agradecerlle, esta iniciativa construtiva, 

donde se pon sobre a mesa un estudo e 

unha revisión. Bueno, evidentemente 

estamos a falar de concesións municipais 

e polo tanto todas elas teñen unha norma 

pola que se regulan. Hai un prego de 

Gracias. Buenos días, señora alcaldesa, 

buen día a todos y a todas. 

 

En primer lugar, manifestar la posición 

con respecto a la enmienda formulada por 

el Partido Popular. Nuestra posición es 

contraria, no porque no sean razonables 

algunas de las cosas que suscitan, sino 

porque entiendo que vendría a desvirtuar 

un poco la intencionalidad que tiene la 

proponente, y por lo tanto creo que —como 

bien apuntaba— intenta poner un foco 

específico en una problemática que 

detecta, problemática que debe de ser 

analizada con rigor y, por lo tanto, debe de 

contar con los estudios económicos 

necesarios, eso es así, pero que ponen de 

manifiesto, bueno, pues una preocupación 

que no es novedosa. Es decir, que bueno, 

pues incluso por razones de orden personal 

o familiar todos podemos conocer en el 

desarrollo habitual cuando se habla del 

acceso a las plazas de aparcamiento.  

 

 

En cualquier caso, señora Soneira, creo 

que hay que hacer algunas 

consideraciones, ¿no? La primera —y yo 

creo que debe de quedar siempre bien 

claro—, el Gobierno municipal tiene un 

marco que es un marco de la normativa de 

la que nos dotamos, no de la que se dota el 

Ayuntamiento, sino el marco legal en el 

que podemos operar y dentro de ese marco 

es donde podemos trabajar, eso en primer 

lugar. 

 

En segundo lugar, usted hace una serie de 

consideraciones, aportando una serie de 

datos de los cuales somos conocedores, y 

yo entiendo que hay una posición 

constructiva, cosa que tengo que 

agradecerle, esta iniciativa constructiva, 

donde se ponen sobre la mesa un estudio y 

una revisión. Bueno, evidentemente 

estamos hablando de concesiones 

municipales y por lo tanto todas ellas 

tienen una norma por la que se regulan. 
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condicións e son diferentes os de uns e os 

doutras, máis alá de que compartamos a 

necesidade de facer unha revisión a fondo 

e un estudo do conxunto das concesións 

que son propiedade municipal, pero que 

teñen operadores na súa maior parte 

privados. 

 

Eu creo que vostede constata unha serie 

de situacións que xa son estruturais 

porque, digamos, están aí dende fai moito 

tempo, bueno, pero ponlle voz a esa 

situación. Ata aí nada que dicir, compartir 

preocupacións que aquí se suscitan, o 

Pleno tamén é un espacio onde, teño que 

dicirlle —aínda que vostede leva pouco 

tempo na Corporación— que é o primeiro 

Pleno, o primeiro Pleno nos últimos 15 

plenos onde a maior parte das 

temáticas..., non, única e exclusivamente, 

a maior parte das temáticas son de 

carácter municipal, o cal, bueno, pois é 

moi de agradecer, non? 

 

 

Pasando un pouco a outras cuestións máis 

de fondo, eu xa entendo que os voceiros e 

voceiras respectivos, pois aproveitarán os 

tres ou catro plenos ordinarios que 

quedan para facer... vamos acaban de 

darlle o pistoletazo de salida á 

precampaña electoral cunha serie de 

alocucións que acaban de facer aquí, 

todas moi respectables. En calquera caso 

permítanme que non entre nelas por 

agora. Se fose necesario nalgunha outra 

ocasión poderase facer, pero si nesta 

materia, non? 

 

Dicía a señora Veira que eu fixera algún 

anuncio ó respecto porque lle contestaba 

ás preguntas —eu entendo que cando 

formulan preguntas e llas contestan é 

porque o que buscan é que lle dean 

información—, e dicía a señora Veira que 

comprometéramos a creación dun servizo 

de concesións. Pois señora Veira, o 

Servizo de Concesións está creado, eu 

Hay un pliego de condiciones y son 

diferentes los de unos y los de otras, más 

allá de que compartamos la necesidad de 

hacer una revisión a fondo y un estudio del 

conjunto de las concesiones que son 

propiedad municipal, pero que tienen 

operadores en su mayor parte privados. 

 

Yo creo que usted constata una serie de 

situaciones que ya son estructurales 

porque, digamos, están ahí desde hace 

mucho tiempo, bueno, pero le ponen voz a 

esa situación. Hasta ahí nada que decir, 

compartir preocupaciones que aquí se 

suscitan, el Pleno también es un espacio 

donde, tengo que decirle —aunque usted 

lleva poco tiempo en la Corporación— que 

es el primer pleno, el primer pleno en los 

últimos 15 plenos donde la mayor parte de 

las temáticas..., no, única y 

exclusivamente, la mayor parte de las 

temáticas son de carácter municipal, lo 

cual, bueno, pues es muy de agradecer, 

¿no? 

 

Pasando un poco a otras cuestiones más de 

fondo, yo ya entiendo que los portavoces y 

respectivos, pues aprovecharán los tres o 

cuatro plenos ordinarios que quedan para 

hacer... vamos acaban de darle el 

pistoletazo de salida a la precampaña 

electoral con una serie de alocuciones que 

acaban de hacer aquí, todas muy 

respetables. En cualquier caso permítanme 

que no entre en ellas por ahora. Si fuera 

necesario en alguna otra ocasión se podrá 

hacer, pero sí en esta materia, ¿no? 

 

 

Decía la señora Veira que yo había hecho 

algún anuncio al respecto porque le 

contestaba a las preguntas —yo entiendo 

que cuándo formulan preguntas y se las 

contestan es porque lo que buscan es que 

le den información—, y decía la señora 

Veira que habíamos comprometido  la 

creación de un servicio de concesiones. 

Pues señora Veira, el Servicio de 
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non sei se vostede o sabe, pero non só o 

anunciamos, senón que se creou o 

Servizo de Concesións. É dicir, este 

concello non tivo nunca un servizo de 

concesións, non o tivo, hoxe ten un 

servizo de concesións. Foi un primeiro 

paso (óese un sinal acústico indicativo 

da finalización do tempo de 

intervención) —e remato—, non o 

fixemos este mes, xa fai tempo que o 

fixemos. O que si lle podo anunciar hoxe 

é que entre este mes e o mes de febreiro 

vamos a dar a coñecer todas as 

concesións e o patrimonio municipal que 

ata o de agora parece que fora un tema 

tabú: todo o mundo fala del dende fai 

bastantes anos, pero digamos que non hai 

unha accesibilidade, a que todo o mundo 

coñeza cal é o patrimonio e as concesións 

municipais. Pois o que lle podo dicir é 

que este goberno vai a, digamos, 

transparentar, facer público cales son as 

concesións municipales, cando rematan e 

por quen están xestionadas, e se hai 

concesións municipais que estean en 

situacións irregulares, tamén se lle dará 

unha solución (óense dous sinais 

acústicos indicativos da finalización do 

tempo de intervención)  porque é 

imprescindible. 

 

Polo tanto, creo que imos a dar un paso 

importante, e nese terreo tamén están os 

aparcamentos que son concesións 

municipales. Uns teñen unhas situacións 

e outros teñen outras, o que se require é 

de poñer luz sobre un tema que, bueno, 

pois durante moito tempo non formou 

parte da axenda municipal. Neste 

mandato con Inés Rey ó frente os 

coruñeses e as coruñesas van a coñecer 

cal é o patrimonio municipal en término 

de concesións. Creo que é importante 

para todos e para todas. 

 

Presidencia 
 

Moitas grazas. 

Concesiones está creado, yo no sé si usted 

lo sabe, pero no solo lo anunciamos, sino 

que se creó el Servicio de Concesiones. Es 

decir, este ayuntamiento no tuvo nunca un 

servicio de concesiones, no lo tuvo, hoy 

tiene un servicio de concesiones. Fue un 

primer paso (se oye una señal acústica 

indicativa de la finalización del tiempo de 

intervención) —y finalizo—, no lo hicimos 

este mes, ya hace tiempo que lo hicimos. Lo 

que sí le puedo anunciar hoy es que entre 

este mes y el mes de febrero vamos a dar a 

conocer todas las concesiones y el 

patrimonio municipal que hasta ahora 

parece que había sido un tema tabú: todo 

el mundo habla de él desde hace bastantes 

años, pero digamos que no hay una 

accesibilidad, la que todo el mundo 

conozca cuál es el patrimonio y las 

concesiones municipales. Pues lo que le 

puedo decir es que este gobierno va a, 

digamos, transparentar, hacer público 

cuáles son las concesiones municipales, 

cuándo finalizan y por quién están 

gestionadas, y si hay concesiones 

municipales que estén en situaciones 

irregulares, también se le dará una 

solución (se oyen dos señales acústicas 

indicativos de la finalización del tiempo de 

intervención)  porque es imprescindible. 

 

Por lo tanto, creo que vamos a dar un paso 

importante, y en ese terreno también están 

los aparcamientos que son concesiones 

municipales. Unos tienen unas situaciones 

y otros tienen otras, lo que se requiere es 

de poner luz sobre un tema que, bueno, 

pues durante mucho tiempo no formó parte 

de la agenda municipal. En este mandato 

con Inés Rey al frente los coruñeses y las 

coruñesas van a conocer cuál es el 

patrimonio municipal en término de 

concesiones. Creo que es importante para 

todos y para todas. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias. 
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Non aceptada a emenda presentada polo 

Grupo Popular, vaise votar esta en 

primeiro lugar. De non prosperar se 

votará a moción. 

 

Votación da emenda presentada polo 

Grupo Municipal do Partido Popular á 

única moción da concelleira non 

adscrita D.ª Susana Soneira Lema 
 

Seguidamente pola Presidencia sométese 

a votación a emenda de substitución 

presentada polo Grupo Municipal do 

Partido Popular á única moción da 

concelleira non adscrita D.ª Susana 

Soneira Lema sobre as tarifas dos 

parkings públicos do Concello, 

producíndose o seguinte resultado: 

 

Vota en contra o Grupo Municipal do 

Partido Socialista (PSdeG-PSOE) (8 

votos). 

 

Vota a favor o Grupo Municipal do 

Partido Popular (PP) (9 votos). 

 

Abstense o Grupo Municipal da Marea 

Atlántica (MA) (4 abstencións). 

 

Vota en contra o Grupo Municipal do 

Bloque Nacionalista Galego (BNG) (2 

votos). 

 

Abstense a concelleira non adscrita D.ª 

Mónica Martínez Lema (1 abstención). 

 

Vota en contra a concelleira non adscrita 

D.ª Isabel Faraldo Calvo (1 voto). 

 

Vota en contra a concelleira non adscrita 

D.ª Susana Soneira Lema (1 voto). 

 

Presidencia 
 

Grazas. Queda rexeitada a emenda. 

 

Pasamos xa á votación sobre a moción. 

 

No aceptada la enmienda presentada por 

el Grupo Popular, se va a votar esta en 

primer lugar. De no prosperar se votará la 

moción. 

 

Votación de la enmienda presentada por 

el Grupo Municipal del Partido Popular a 

la única moción de la concejala no 

adscrita D.ª Susana Soneira Lema 

 

Seguidamente por la Presidencia se somete 

a votación la enmienda de sustitución 

presentada por el Grupo Municipal del 

Partido Popular a la única moción de la 

concejala no adscrita D.ª Susana Soneira 

Lema sobre las tarifas de los 

aparcamientos públicos del Ayuntamiento, 

produciéndose el siguiente resultado: 

 

Vota en contra el Grupo Municipal del 

Partido Socialista (PSdeG-PSOE) (8 

votos). 

 

Vota a favor el Grupo Municipal del 

Partido Popular (PP) (9 votos). 

 

Se abstiene el Grupo Municipal de la 

Marea Atlántica (MA) (4 abstenciones). 

 

Vota en contra el Grupo Municipal del 

Bloque Nacionalista Galego (BNG) (2 

votos). 

 

Se abstiene la concejala no adscrita D.ª 

Mónica Martínez Lema (1 abstención). 

 

Vota en contra la concejala no adscrita D.ª 

Isabel Faraldo Calvo (1 voto). 

 

Vota en contra la concejala no adscrita D.ª 

Susana Soneira Lema (1 voto). 

 

Presidencia 

 

Gracias. Queda rechazada la enmienda. 

 

Pasamos ya a la votación sobre la moción. 
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Votación da única moción presentada 

pola concelleira non adscrita D.ª 

Susana Soneira Lema 
 

Seguidamente pola Presidencia sométese 

a votación a única moción presentada 

pola concelleira non adscrita D.ª Susana 

Soneira Lema sobre as tarifas dos 

parkings públicos do Concello, 

producíndose o seguinte resultado: 

 

Vota a favor o Grupo Municipal do 

Partido Socialista (PSdeG-PSOE) (8 

votos). 

 

Vota a favor o Grupo Municipal do 

Partido Popular (PP) (9 votos). 

 

Abstense o Grupo Municipal da Marea 

Atlántica (MA) (4 abstencións). 

 

Vota a favor o Grupo Municipal do 

Bloque Nacionalista Galego (BNG) (2 

votos). 

 

Vota a favor a concelleira non adscrita 

D.ª Mónica Martínez Lema (1 voto). 

 

Vota a favor a concelleira non adscrita 

D.ª Isabel Faraldo Calvo (1 voto). 

 

Vota a favor a concelleira non adscrita 

D.ª Susana Soneira Lema (1 voto). 

 

Presidencia 
 

Moitas grazas. 

 

Queda aprobada. 

 

5. Moción da concelleira non adscrita 

D.ª Susana Soneira Lema sobre as 

tarifas dos parkings públicos do 

Concello.  

 

Acordo 

 

 

Votación de la única moción presentada 

por la concejala no adscrita D.ª Susana 

Soneira Lema 

 

Seguidamente por la Presidencia se somete 

a votación la única moción presentada por 

la concejala no adscrita D.ª Susana 

Soneira Lema sobre las tarifas de los 

aparcamientos públicos del Ayuntamiento, 

produciéndose el siguiente resultado: 

 

Vota a favor el Grupo Municipal del 

Partido Socialista (PSdeG-PSOE) (8 

votos). 

 

Vota a favor el Grupo Municipal del 

Partido Popular (PP) (9 votos). 

 

Se abstiene el Grupo Municipal de la 

Marea Atlántica (MA) (4 abstenciones). 

 

Vota a favor el Grupo Municipal del 

Bloque Nacionalista Galego (BNG) (2 

votos). 

 

Vota a favor la concejala no adscrita D.ª 

Mónica Martínez Lema (1 voto). 

 

Vota a favor la concejala no adscrita D.ª 

Isabel Faraldo Calvo (1 voto). 

 

Vota a favor la concejala no adscrita D.ª 

Susana Soneira Lema (1 voto). 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias. 

 

Queda aprobada. 

 

5. Moción de la concejala no adscrita D.ª 

Susana Soneira Lema sobre las tarifas de 

los parkings públicos del Ayuntamiento. 

 

 

Acuerdo 
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Instar o Goberno municipal a: 

 

1. Revisar con carácter de urxencia todos 

os aparcadoiros que dependen do control 

municipal, co fin, de comprobar e 

verificar que están cumprindo a 

normativa vixente ao respecto e as 

condicións contractuais da concesión.  

 

2. Estudar o asunto exposto, tratando de 

buscar unha solución para a redución de 

tarifas de aparcadoiros, que a día de hoxe 

son moi elevadas. 

 

3. Unha vez se realicen as xestións 

expostas nos apartados anteriores, que se 

informe ao Pleno dos acordos adoptados 

e as medidas que se van a levar a cabo, 

para dar solución ao exposto nesta 

moción.  

 

Intervencións 

 

Presidencia 
 

Turno para a concelleira non adscrita, a 

señora Faraldo Calvo, coa súa primeira 

moción sobre a pista deportiva da 

Sagrada Familia. Non constan emendas. 

 

Señora Faraldo, ten a palabra. 

 

MOCIÓNS PRESENTADAS POLA 

CONCELLEIRA NON ADSCRITA 

DONA ISABEL FARALDO CALVO 

 

Primeira. Moción para a posta en valor 

e debido acondicionamento da pista 

deportiva da Sagrada Familia. 

 

Señora Faraldo Calvo 
 

Grazas, señora alcaldesa. 

 

O deporte é un transmisor  de valores nas 

distintas etapas da vida das persoas, 

desenvólvense destrezas físicas, promove 

a socialización e a diversión, apréndese 

Instar al Gobierno municipal a: 

 

1. Revisar con carácter de urgencia todos 

los aparcamientos que dependen del 

control municipal, con el fin, de comprobar 

y verificar que están cumpliendo la 

normativa vigente al respecto y las 

condiciones contractuales de la concesión.  

 

2. Estudiar el asunto expuesto, tratando de 

buscar una solución para la reducción de 

tarifas de aparcamientos, que a día de hoy 

son muy elevadas. 

 

3. Una vez se realicen las gestiones 

expuestas en los apartados anteriores, que 

se informe al Pleno de los acuerdos 

adoptados y las medidas que se van a 

llevar a cabo, para dar solución a lo 

expuesto en esta moción. 

 

Intervenciones 

 

Presidencia 

 

Turno para la concejala no adscrita, la 

señora Faraldo Calvo, con su primera 

moción sobre la pista deportiva de la 

Sagrada Familia. No constan enmiendas. 

 

Señora Faraldo, tiene la palabra. 

 

MOCIONES PRESENTADAS POR LA 

CONCEJALA NO ADSCRITA DOÑA 

ISABEL FARALDO CALVO 

 

Primera. Moción para la puesta en valor 

y debido acondicionamiento de la pista 

deportiva de la Sagrada Familia. 

 

Señora Faraldo Calvo 

 

Gracias, señora alcaldesa. 

 

El deporte es un transmisor  de valores en 

las distintas etapas de la vida de las 

personas, se desarrollan destrezas físicas, 

promueve la socialización y la diversión, 
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xogando a formar parte dun equipo, se 

inculca disciplina, esforzo e xogo limpo, 

mellora a autoestima e supón unha 

práctica para manter unha boa saúde. 

  

 

Ás once horas e corenta e un minutos 

sae do Salón de Sesións o señor 

Lorenzo Torres. 

 

Por iso é salientable a obriga municipal 

de non só crear senón tamén manter 

debidamente as instalacións, pistas e 

estruturas deportivas dos diferentes 

barrios. No caso da pista deportiva 

ubicada na Nosa Señora de Fátima, que 

presta esa función ao barrio da Sagrada 

Familia e á veciñanza que convive no 

cadrado entre dúas avenidas, a avenida de 

Fisterra e a avenida de Arteixo, e dúas 

roldas, a Rolda de Nelle  e a Rolda de 

Outeiro, esta zona para a práctica de 

diferentes xogos ten que compatibilizar o 

seu uso con outros dous que nada teñen 

que ver co mundo do deporte: o punto de 

entrega de alimentos da Cociña 

Económica e o punto de material de 

limpeza do persoal de CESPA. 

 

 

Entendendo a importancia destes dous 

servizos, o que se pretende é a 

reubicación en outros locais que non 

sexan os baixos das gradas da pista, que 

ademais de ser baixos que precisan unha 

inmediata actuación de tratamento das 

humidades —xa elevado a este Pleno en 

varias ocasións e aprobado por 

unanimidade no mesmo— supoñen 

ademais para a pista un desgaste 

engadido polo paso de vehículos, o uso 

para limpeza de materiais e ademais, 

sendo ocupada a pista polas persoas que 

acoden, tanto ao punto de entrega de 

alimentos como polos traballadores do 

servizo de limpeza da cidade, convivindo 

de forma incómoda incluso para as tres 

actividades que non teñen encaixe entre 

se aprende jugando a formar parte de un 

equipo, se inculca disciplina, esfuerzo y 

juego limpio, mejora la autoestima y 

supone una práctica para mantener una 

buena salud. 

 

A las once horas y cuarenta y un minutos 

sale del Salón de Sesiones el señor 

Lorenzo Torres. 

 

Por eso es destacable la obligación 

municipal de no solo crear sino también 

mantener debidamente las instalaciones, 

pistas y estructuras deportivas de los 

diferentes barrios. En el caso de la pista 

deportiva ubicada en Nuestra Señora de 

Fátima, que presta esa función al barrio de 

la Sagrada Familia y al vecindario que 

convive en el cuadrado entre dos avenidas, 

la avenida de Fisterra y la avenida de 

Arteixo, y dos rondas, la Ronda de Nelle  y 

la Ronda de Outeiro, esta zona para la 

práctica de diferentes juegos tiene que 

compatibilizar su uso con otros dos que 

nada tienen que ver con el mundo del 

deporte: el punto de entrega de alimentos 

de la Cocina Económica y el punto de 

material de limpieza del personal de 

CESPA. 

 

Entendiendo la importancia de estos dos 

servicios, lo que se pretende es la 

reubicación en otros locales que no sean 

los bajos de las gradas de la pista, que 

además de ser bajos que necesitan una 

inmediata actuación de tratamiento de las 

humedades —ya elevado a este Pleno en 

varias ocasiones y aprobado por 

unanimidad en el mismo— suponen 

además para la pista un desgaste añadido 

por el paso de vehículos, el uso para 

limpieza de materiales y además, siendo 

ocupada la pista por las personas que 

acuden, tanto al punto de entrega de 

alimentos como por los trabajadores del 

servicio de limpieza de la ciudad, 

conviviendo de forma incómoda incluso 

para las tres actividades que no tienen 
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elas.  

 

Parece que o máis idóneo sería reubicar 

ambos servizos en locais máis oportunos 

para a realización da súa labor entre as 

posibilidades existentes no barrio e deixar 

os baixos ubicados na parte interior do 

graderío para dar resposta a necesidades 

orixinadas precisamente pola práctica dos 

deportes, como poden ser vestiarios, 

almacenillos ou outras que se determinen. 

Cuestións que, ademais, demanda a 

veciñanza a través da súa asociación 

veciñal e hoxe pretendemos darlle voz 

aquí. 

 

Ante todo o exposto, elevamos a este 

Pleno para a súa consideración e 

aprobación os seguintes acordos: mellora 

dos locais baixo as gradas e da pista 

deportiva da Sagrada Familia ubicada na 

Nosa Señora de Fátima; reubicación a 

outros puntos, a outros locais máis 

idóneos do punto entrega de alimentos da 

Cociña Económica e do cedido para o 

persoal de CESPA, a fin de facilitar, 

ademais, o completo uso da instalación 

deportiva para fins relacionados co 

deporte. Grazas. 

 

Presidencia 

 

Grazas, señora Faraldo. 

 

Turno para a señora Soneira. 

 

Señora Soneira Lema 

 

Ao ler esta moción me sorprende moito 

que un concello como é o da nosa cidade, 

con case 250.000 habitantes, teña un 

polideportivo que ademais de para 

practicar deporte se usa tamén como 

punto de entrega de alimentos da Cociña  

Económica, algo, por outra parte, 

esencial para mitigar as penurias 

económicas que moitos veciños e veciñas 

están atravesando desgraciadamente na 

encaje entre ellas.  

 

Parece que lo más idóneo sería reubicar 

ambos servicios en locales más oportunos 

para la realización de su labor entre las 

posibilidades existentes en el barrio y dejar 

los bajos ubicados en la parte interior del 

graderío para dar respuesta a necesidades 

originadas precisamente por la práctica de 

los deportes, como pueden ser vestuarios, 

almacenillos u otras que se determinen. 

Cuestiones que, además, demanda el 

vecindario a través de su asociación 

vecinal y hoy pretendemos darle voz aquí. 

 

 

Ante todo lo expuesto, elevamos a este 

Pleno para su consideración y aprobación 

los siguientes acuerdos: mejora de los 

locales bajo las gradas y de la pista 

deportiva de la Sagrada Familia ubicada 

en Nuestra Señora de Fátima; reubicación 

a otros puntos, a otros locales más idóneos 

del punto entrega de alimentos de la 

Cocina Económica y del cedido para el 

personal de CESPA, a fin de facilitar, 

además, el completo uso de la instalación 

deportiva para fines relacionados con el 

deporte. Gracias. 

 

Presidencia 

 

Gracias, señora Faraldo. 

 

Turno para la señora Soneira. 

 

Señora Soneira Lema 

 

Al leer esta moción me sorprende mucho 

que un ayuntamiento como es el de nuestra 

ciudad, con casi 250.000 habitantes, tenga 

un polideportivo que además de para 

practicar deporte se usa también como 

punto de entrega de alimentos de la Cocina  

Económica, algo, por otra parte, esencial 

para mitigar las penurias económicas que 

muchos vecinos y vecinas están 

atravesando desgraciadamente en la 
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actualidade. Pero sorprende máis aínda 

que se xunte nun polideportivo unha 

recollida de alimentos e un almacén da 

empresa de limpeza CESPA. Me quedei 

sorprendidísima, non?.  

 

A promoción e protección do deporte 

debe ser unha prioridade para o Goberno 

municipal e dende logo estas cousas non 

son precisamente un exemplo de xestión, 

sobre todo cando o Goberno municipal 

ten a posibilidade de darlle solución 

establecendo estas actividades noutros 

locais máis adecuados. Por iso vou votar 

si, coa esperanza de que se cumpra dunha 

vez por todas o proposto na moción canto 

antes. 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas. 

 

Turno para a señora Martínez. 

 

Señora Martínez Lema 

 

Señora Faraldo, pola parte que me toca 

como responsable ata hai uns días da 

xestión deportiva e como xa lle dixen 

nalgunha outra ocasión, a obra da 

remodelación da pista deportiva da 

Sagrada Familia foi  pensada para facer 

en fases. Unha vez rematado o 

acondicionamento da propia pista era a 

vez da impermeabilización das bancadas. 

Os orzamentos estaban pedidos polos 

técnicos do Servizo Municipal de 

Deportes, pero no 2022 os cartos para 

realizar esas obras non foron suficientes. 

Intentouse que a Concellería de Servizos 

Sociais puidese afrontar o gasto pero 

tampouco alí había presuposto para a 

obra.  

 

O meu desexo é que este ano e canto antes 

eses traballos se poidan levar a cabo 

porque, como ben indica vostede, son 

moi necesarios e o estado dos locais é 

actualidad. Pero sorprende más aún que se 

junte en un polideportivo una recogida de 

alimentos y un almacén de la empresa de 

limpieza CESPA. Me quedé 

sorprendidísima, ¿no?.  

 

La promoción y protección del deporte 

debe ser una prioridad para el Gobierno 

municipal y desde luego estas cosas no son 

precisamente un ejemplo de gestión, sobre 

todo cuando el Gobierno municipal tiene la 

posibilidad de darle solución 

estableciendo estas actividades en otros 

locales más adecuados. Por eso voy a votar 

sí, con la esperanza de que se cumpla de 

una vez por todas lo propuesto en la 

moción lo antes posible. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias. 

 

Turno para la señora Martínez. 

 

Señora Martínez Lema 

 

Señora Faraldo, por la parte que me toca 

como responsable hasta hace unos días de 

la gestión deportiva y como ya le dije en 

alguna otra ocasión, la obra de la 

remodelación de la pista deportiva de la 

Sagrada Familia fue  pensada para hacer 

en fases. Una vez finalizado el 

acondicionamiento de la propia pista era 

la vez de la impermeabilización de las 

bancadas. Los presupuestos estaban 

pedidos por los técnicos del Servicio 

Municipal de Deportes, pero en el 2022 el 

dinero para realizar esas obras no fueron 

suficientes. Se intentó que la Concejalía de 

Servicios Sociales pudiera afrontar el 

gasto pero tampoco allí había presupuesto 

para la obra.  

 

Mi deseo es que este año y cuanto antes 

esos trabajos se puedan llevar a cabo 

porque, como bien indica usted, son muy 

necesarios y el estado de los locales es 
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lamentable. Ben é certo que moitas das 

pistas multideporte da cidade están 

xestionadas por Infraestruturas e 

habituaba haber un bo entendemento 

entre as concellerías. Un claro exemplo 

que me vén agora á cabeza foi o acordo 

que se fixo para a construción para levar 

a cabo a pista da Tolerancia, con Juan 

Villoslada ao fronte da Concellería. 

 

En canto á pouca idoneidade da utilidade 

deses locais estou totalmente de acordo 

con vostede, dona Isabel. Puidémolo 

comprobar cunha actividade que 

realizamos precisamente na inauguración 

da pista —tras a súa remodelación— cos 

nenos dos campamentos deportivos 

asistindo a unha sesión cos campións de 

Europa de 3x3 co coruñés Carlos 

Martínez á cabeza: mentres os cativos 

xogaban ao baloncesto varios coches 

estaban na pista, ademais da ringleira de 

persoas que accedían á Cociña  

Económica. A verdade é que a imaxe dos 

vehículos circulando pola  pista 

recentemente arranxada non me pareceu 

adecuada. Deume a impresión de que se 

estaban tirando os cartos, por un lado 

arranxas e por outro descoidas. O certo é 

que non ten moito sentido, polo que me 

sumo totalmente á súa petición de buscar 

un lugar máis axeitado para a Cociña 

Económica e para CESPA, para que 

deixen de entrar vehículos na pista que 

provoquen que dentro de pouco necesite 

un novo arranxo e sobre todo pola 

seguridade dos rapaces que alí practican 

deporte.  

 

O meu voto será a favor. 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas. 

 

Turno para o  BNG, señora Veira. 

 

Señora Veira González 

lamentable. Bien es cierto que muchas de 

las pistas multideporte de la ciudad están 

gestionadas por Infraestructuras y 

habituaba haber un buen entendimiento 

entre las concejalías. Un claro ejemplo que 

me viene ahora a la cabeza fue el acuerdo 

que se hizo para la construcción para 

llevar a cabo la pista de la Tolerancia, con 

Juan Villoslada al frente de la Concejalía. 

 

En cuanto a la poca idoneidad de la 

utilidad de esos locales estoy totalmente de 

acuerdo con usted, doña Isabel. Lo 

pudimos comprobar con una actividad que 

realizamos precisamente en la 

inauguración de la pista —tras su 

remodelación— con los niños de los 

campamentos deportivos asistiendo a una 

sesión con los campeones de Europa de 

3x3 con el coruñés Carlos Martínez a la 

cabeza: mientras los niños jugaban al 

baloncesto varios coches estaban en la 

pista, además de la fila de personas que 

accedían a la Cocina  Económica. La 

verdad es que la imagen de los vehículos 

circulando por la pista recientemente 

arreglada no me pareció adecuada. Me dio 

la impresión de que se estaba tirando el 

dinero, por un lado arreglas y por otro 

descuidas. Lo cierto es que no tiene mucho 

sentido, por lo que me sumo totalmente a 

su petición de buscar un lugar más 

adecuado para la Cocina Económica y 

para CESPA, para que dejen de entrar 

vehículos en la pista que provoquen que 

dentro de poco necesite un nuevo arreglo y 

sobre todo por la seguridad de los chavales 

que allí practican deporte.  

 

Mi voto será a favor. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias. 

 

Turno para  el BNG, señora Veira. 

 

Señora Veira González 
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Desde o BNG tamén imos votar a favor 

desta moción. É unha demanda que 

ademais nos veu de trasladar a nova 

directiva da asociación veciñal da 

Sagrada Familia e ademais a cuestión da 

ubicación da Cociña  Económica é un 

problema mesmo para as persoas que 

acoden á propia  Cociña Económica, que 

teñen que facer ringleira alí, nese punto 

do barrio, moitas veces á intemperie, 

moitas veces sufrindo frío e as 

inclemencias do tempo. Creo que sería 

mellor que tivesen outro lugar onde poder 

recoller a comida. Desde logo a 

utilización da pista como aparcadoiro, 

case, como zona de carga e descarga non 

é nin moito menos axeitado.  

 

A Sagrada Familia é unha zona que 

precisa de espazos públicos e de espazos 

públicos que se poidan empregar para o 

desfrute da veciñanza e a verdade é que si 

que consideramos axeitada a proposta. 

Evidentemente hai que falar, hai que 

negociar, hai que dialogar coa Cociña  

Económica para esta reubicación e o que 

lle pedimos o Goberno local é que o faga.  

Que dialogue coa Cociña Económica e 

que procure outro local no barrio para 

esta finalidade.  

 

Pola nosa banda, nada máis. 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas, señora Veira. 

 

Turno para a Marea Atlántica, señora 

Cameán. 

 

Señora Cameán Calvete 

 

Moitísimas grazas, alcaldesa. Moi bo día. 

 

 

 En primeiro lugar, gustaríanos sumarnos 

á reflexión que tivo hoxe aquí lugar sobre 

 

Desde el BNG también vamos a votar a 

favor de esta moción. Es una demanda que 

además nos ha trasladado la nueva 

directiva de la asociación vecinal de la 

Sagrada Familia y además la cuestión de 

la ubicación de la Cocina  Económica es 

un problema incluso para las personas que 

acuden a la propia Cocina Económica, que 

tienen que hacer fila allí, en ese punto del 

barrio, muchas veces a la intemperie, 

muchas veces sufriendo frío y las 

inclemencias del tiempo. Creo que sería 

mejor que tuvieran otro lugar donde poder 

recoger la comida. Desde luego la 

utilización de la pista como aparcamiento, 

casi, como zona de carga y descarga no es 

ni mucho menos adecuado.  

 

La Sagrada Familia es una zona que 

necesita espacios públicos y espacios 

públicos que se puedan emplear para el 

disfrute del vecindario y la verdad es que 

sí que consideramos adecuada la 

propuesta. Evidentemente hay que hablar, 

hay que negociar, hay que dialogar con la 

Cocina Económica para esta reubicación y 

lo que le pedimos al Gobierno local es que 

lo haga.  Que dialogue con la Cocina 

Económica y que busque otro local en el 

barrio para esta finalidad.  

 

Por nuestra parte, nada más. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias, señora Veira. 

 

Turno para la Marea Atlántica, señora 

Cameán. 

 

Señora Cameán Calvete 

 

Muchísimas gracias, alcaldesa. Muy 

buenos días.  

 

En primer lugar, nos gustaría sumarnos a 

la reflexión que tuvo hoy aquí lugar sobre 
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os últimos asasinatos machistas, sobre 

estas terribles cifras. Ben é certo que estas 

cifras, cada asasinato machista que 

acontece é terrible, independentemente 

de que sexan dez, vinte...só con que exista 

un xa a situación é terrible, por tanto 

queremos sumarnos a esta reflexión. 

Invitar tamén a que reflexionemos sobre 

o nivel de capilaridade que ten este tipo 

de violencia. Non é un caso illado. Esta 

violencia sucede porque é estrutural, 

como ben dixo a compañeira Veira, pero 

é que ademais trátase dunha violencia que 

é sistémica. Cando dicimos que esta 

violencia é sistémica o que queremos 

denunciar tamén é que se trata dunha 

violencia que está normalizada na nosa 

sociedade. Por tanto, cremos que parte 

das solucións que debemos reivindicar 

teñen que ver tamén con deixar de 

normalizar que isto aconteza, con 

entender que existen distintos tipos de 

violencias machistas. Cando o dicimos en 

plural facemos referencia a distintos tipos 

de violencia como pode ser económica, 

como pode ser obstétrica, como pode ser 

institucional e outras tantas moitas. Penso 

que aquí, nesta corporación, temos 

debatido nalgún momento sobre eses 

datos —e que tamén son terribles— da 

xuventude, que non comprende o que é a 

violencia machista, que normaliza 

conductas de control, conductas de 

posesión e entenden que iso é o amor. 

Pois, efectivamente, moito temos que 

cambiar porque iso non se pode 

normalizar e dende logo tamén 

consideramos oportuno que é unha 

responsabilidade das administracións 

públicas, que se queremos solucionar esta 

problemática, dende logo, ten que pasar 

necesariamente por unha abordaxe 

integral para que se aborde esa violencia 

estrutural e, dende logo, con máis 

recursos públicos. 

 

Ben, dito isto, adianto o  noso voto 

favorable a esta moción. Trátase dunha 

los últimos asesinatos machistas, sobre 

estas terribles cifras. Bien es cierto que 

estas cifras, cada asesinato machista que 

sucede es terrible, independientemente de 

que sean diez, veinte…solo con que exista 

uno ya la situación es terrible, por tanto 

queremos sumarnos a esta reflexión. 

Invitar también a que reflexionemos sobre 

el nivel de capilaridad que tiene este tipo 

de violencia. No es un caso aislado. Esta 

violencia sucede porque es estructural, 

como bien dijo la compañera Veira, pero 

es que además se trata de una violencia 

que es sistémica. Cuando decimos que esta 

violencia es sistémica lo que queremos 

denunciar también es que se trata de una 

violencia que está normalizada en nuestra 

sociedad. Por tanto, creemos que parte de 

las soluciones que debemos reivindicar 

tienen que ver también con dejar de 

normalizar que esto suceda, con entender 

que existen distintos tipos de violencias 

machistas. Cuando lo decimos en plural 

hacemos referencia a distintos tipos de 

violencia como puede ser económica, como 

puede ser obstétrica, como puede ser 

institucional y otras muchas tantas. Creo 

que aquí, en esta corporación, hemos 

debatido en algún momento sobre esos 

datos —y que también son terribles— de la 

juventud, que no comprende lo que es la 

violencia machista, que normaliza 

conductas de control, conductas de 

posesión y entienden que eso es el amor. 

Pues, efectivamente, mucho tenemos que 

cambiar porque eso no se puede 

normalizar y desde luego también 

consideramos oportuno que es una 

responsabilidad de las administraciones 

públicas, que si queremos solucionar esta 

problemática, desde luego, tiene que pasar 

necesariamente por un abordaje integral 

para que se aborde esa violencia 

estructural y, desde luego, con más 

recursos públicos. 

 

Bien, dicho esto, adelanto nuestro voto 

favorable a esta moción. Se trata de una 
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demanda que tamén nos fixo chegar a 

asociación veciñal da Sagrada Familia e 

por tanto imos apoiala. Entendemos que 

se debe trasladar o reparto de alimentos 

da Cociña Económica a outro lugar; 

primeiro, porque o lugar, como xa se 

manifestou, non é o máis idóneo, non 

reúne as condicións; en segundo lugar, 

pois bueno, para permitir que unha pista 

polideportiva poida ser empregada, non?.  

 

Ademais, cremos que é de especial 

relevancia, tamén, destacar o papel e o 

traballo e o labor que desenvolve na nosa 

cidade a Cociña Económica, non?, diante 

dun contexto socioeconómico que é moi 

complicado, que empeorou coa pandemia 

e coa inflación. Queremos destacar algún 

dos datos que manifestaba publicamente 

esta entidade. Sinalaba que durante o 

2022 atenderon as maiores cifras nesta 

entidade, concretamente 600 familias 

novas. Sinalaban tamén que isto tiña que 

ver cos prezos en alza dos alimentos 

básicos e de que moitas familias acudían, 

tamén por primeira vez, a esta entidade e 

os repartos de alimentos porque a pesares 

de ter un salario, pois, non podían chegar, 

basicamente, a fin de mes.  

 

 

Tamén comentaban que incluso tendo un 

salario, con ese salario xa pagaban o 

aluguer e con iso xa lles ía o importe do 

salario. Por tanto, está claro que tamén 

unha das principais problemáticas que 

temos na nosa cidade é o acceso á 

vivenda. Só por dar algún dato, A Coruña 

é a cidade galega na que máis está a subir 

o aluguer, concretamente subiu case nun 

43 % dende o 2014, segundo datos do 

IGVS e entendemos que son cifras que 

amosan unha problemática social moi 

relevante na nosa cidade, que debe 

solucionarse. Por iso non entendemos que 

haxa 9 millóns de euros no orzamento e 

un acordo que foi asinado coa Marea 

Atlántica sen executar. Non entendemos 

demanda que también nos hizo llegar la 

asociación vecinal de la Sagrada Familia 

y por tanto la vamos a apoyar. Entendemos 

que se debe trasladar el reparto de 

alimentos de la Cocina Económica a otro 

lugar; primero, porque el lugar, como ya 

se manifestó, no es el más idóneo, no reúne 

las condiciones; en segundo lugar, pues 

bueno, para permitir que una pista 

polideportiva pueda ser empleada, ¿no?.  

 

Además, creemos que es de especial 

relevancia, también, destacar el papel y el 

trabajo y la labor que desarrolla en 

nuestra ciudad la Cocina Económica, 

¿no?, ante de un contexto socioeconómico 

que es muy complicado, que empeoró con 

la pandemia y con la inflación. Queremos 

destacar alguno de los datos que 

manifestaba públicamente esta entidad. 

Señalaba que durante el 2022 atendieron 

las mayores cifras en esta entidad, 

concretamente 600 familias nuevas. 

Señalaban también que esto tenía que ver 

con los precios en alza de los alimentos 

básicos y de que muchas familias acudían, 

también por primera vez, a esta entidad y 

los repartos de alimentos porque a pesar 

de tener un salario, pues, no podían llegar, 

básicamente, a fin de mes.  

 

También comentaban que incluso teniendo 

un salario, con ese salario ya pagaban el 

alquiler y con eso ya les iba el importe del 

salario. Por tanto, claro está que también 

una de las principales problemáticas que 

tenemos en nuestra ciudad es el acceso a la 

vivienda. Solo por dar algún dato, A 

Coruña es la ciudad gallega en la que más 

está subiendo el alquiler, concretamente 

subió casi en un 43 % desde el 2014, según 

datos del IGVS y entendemos que son 

cifras que muestran una problemática 

social muy relevante en nuestra ciudad, 

que debe solucionarse. Por eso no 

entendemos que haya 9 millones de euros 

en el presupuesto y un acuerdo que fue 

firmado con la Marea Atlántica sin 
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que tendo unha forza política construtiva 

nesta corporación, que presenta propostas 

como a de hoxe para propoñer unha 

moratoria dos pisos turísticos nin sequera 

se poida debater e cremos que, dende 

logo, o que non pode ser é que a resposta 

a problemáticas graves, como é a 

problemática da vivenda, quede en mans 

de entidades como a Cociña Económica 

ou, como vimos recentemente, da 

Asociación Potenciemos, que está a 

poñer en contacto a propietarios con 

posibles inquilinos de aluguer.  

 

 

Máis nada, simplemente tamén resaltar 

que comezamos o 2023 sen un orzamento 

municipal, un orzamento municipal que 

seguramente podería estar (óese un sinal 

acústico indicativo da finalización do 

tempo de intervención) a dar solución a 

algunhas das cuestións que aquí estamos 

falando e desafortunadamente, pois 

tampouco temos aínda ningunha proposta 

de modificativo de crédito para os 

convenios das entidades sociais 

deportivas, etc.  

 

Como xa adiantei, votaremos a favor. 

Grazas. 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas, señora Cameán. 

 

Turno para o Partido Popular, señor 

Deus. 

 

Señor Deus Álvarez 

 

Moitas grazas. 

 

Falar do barrio da Sagrada Familia é falar 

dun dos barrios máis arraigados da nosa 

cidade. Este barrio creceu nos anos 60-70 

cun desenvolvemento urbanístico que 

hoxe non é o máis adecuado pero que 

cubría as necesidades de albergar unha 

ejecutar. No entendemos que teniendo una 

fuerza política constructiva en esta 

corporación, que presenta propuestas 

como la de hoy para proponer una 

moratoria de los pisos turísticos ni siquiera 

se pueda debatir y creemos que, desde 

luego, lo que no puede ser es que la 

respuesta a problemáticas graves, como es 

la problemática de la vivienda, quede en 

manos de entidades como la Cocina 

Económica o, como vimos recientemente, 

de la Asociación Potenciemos, que está 

poniendo en contacto a propietarios con 

posibles inquilinos de alquiler.  

 

Nada más, simplemente también resaltar 

que comenzamos el 2023 sin un 

presupuesto municipal, un presupuesto 

municipal que seguramente podría estar 

(se oye una señal acústica indicativa de la 

finalización del tiempo de intervención) 

dando solución a algunas de las cuestiones 

que aquí estamos hablando y 

desafortunadamente, pues tampoco 

tenemos aún ninguna propuesta de 

modificativo de crédito para los convenios 

de las entidades sociales deportivas, etc.  

 

Como ya adelanté, votaremos a favor. 

Gracias. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias, señora Cameán. 

 

Turno para el Partido Popular, señor 

Deus. 

 

Señor Deus Álvarez 

 

Muchas gracias. 

 

Hablar del barrio de la Sagrada Familia es 

hablar de uno de los barrios más 

arraigados de nuestra ciudad. Este barrio 

creció en los años 60-70 con un desarrollo 

urbanístico que hoy no es el más adecuado 

pero que cubría las necesidades de 
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poboación que chegaba á cidade dunha 

contorna máis rural: rúas estreitas, poucas 

zonas verdes e espazos públicos e 

edificios entre medianeiras. Nestes 

edificios non se pensaba no 

envellecemento da poboación e hoxe as 

barreiras arquitectónicas, sobre todo a 

ausencia de ascensores, condicionan 

moito a vida dos seus moradores. 

 

Foi durante moitos anos e ata fai un par 

de décadas un barrio moi populoso, cun 

comercio de proximidade moi puxante. 

Aos poucos, esta actividade comercial 

foise apagando e hoxe a maioría dos seus 

baixos están baleiros, como ocorre en 

moitos dos barrios da cidade. O corazón 

do barrio fórmao a praza da Sagrada 

Familia, o centro social e esta pista 

deportiva, que constitúe un punto de 

encontro no barrio e cuxa problemática 

hoxe debatemos nesta moción. 

 

 

Cónstame que a actual xunta directiva da 

asociación de veciños e comerciantes 

trasladou a todos os grupos municipais 

esta preocupación. Desde aquí quero 

trasladar a todos os integrantes desa xunta 

—todos eles cun gran arraigo no barrio— 

todo o noso apoio e ánimo para traballar 

polo barrio onde viven e algúns tamén 

traballan. 

 

Preparando esta moción e buscando 

antecedentes —que sabía que existían— 

para remodelar esta zona deportiva 

atopeime cun artigo de prensa de agosto 

de 2015, que titulaba: o concello revisará 

as reformas das prazas que anunciou o 

Partido Popular. Entre estes proxectos 

atopábanse o mercado de Monte Alto, o 

Remanso —en Catro Camiños— e a pista 

da Sagrada Familia. Pretendían darlle 

outro aire aos proxectos e vimos o que 

fixeron: Monte Alto, aínda hoxe non se 

iniciou, o  Remanso, indemnizando á 

empresa á que estaba adxudicada a obra e 

albergar una población que llegaba a la 

ciudad de un entorno más rural: calles 

estrechas, pocas zonas verdes y espacios 

públicos y edificios entre medianeras. En 

estos edificios no se pensaba en el 

envejecimiento de la población y hoy las 

barreras arquitectónicas, sobre todo la 

ausencia de ascensores, condicionan 

mucho la vida de sus moradores. 

 

Fue durante muchos años y hasta hace un 

par de décadas un barrio muy populoso, 

con un comercio de proximidad muy 

pujante. Poco a poco, esta actividad 

comercial se fue apagando y hoy la 

mayoría de sus bajos están vacíos, como 

ocurre en muchos de los barrios de la 

ciudad. El corazón del barrio lo forma la 

plaza de la Sagrada Familia, el centro 

social y esta pista deportiva, que constituye 

un punto de encuentro en el barrio y cuya 

problemática hoy debatimos en esta 

moción. 

 

Me consta que la actual junta directiva de 

la asociación de vecinos y comerciantes 

trasladó a todos los grupos municipales 

esta preocupación. Desde aquí quiero 

trasladar a todos los integrantes de esa 

junta —todos ellos con un gran arraigo en 

el barrio— todo nuestro apoyo y ánimo 

para trabajar por el barrio donde viven y 

algunos también trabajan. 

 

Preparando esta moción y buscando 

antecedentes —que sabía que existían— 

para remodelar esta zona deportiva me 

encontré con un artículo de prensa de 

agosto de 2015, que titulaba: el 

ayuntamiento revisará las reformas de las 

plazas que anunció el Partido Popular. 

Entre estos proyectos se encontraban el 

mercado de Monte Alto, el Remanso —en 

Cuatro Caminos— y la pista de la Sagrada 

Familia. Pretendían darle otro aire a los 

proyectos y vimos lo que hicieron: Monte 

Alto, aun hoy no se inició, el  Remanso, 

indemnizando a la empresa a la que estaba 
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a pista da Sagrada Familia sen facer. Máis 

que impulso, o que fixeron foi frealos en 

seco.  

 

Neste proxecto, que aínda lembran os 

veciños e que no 2015 se orzamentaba en 

420.000 € contemplábase unha 

remodelación total da zona de xogos e, 

por suposto, dar un novo uso aos espazos 

que hoxe se atopan baixo as bancadas. 

Evidentemente, os veciños queren 

impulsar o uso deste espazo deportivo, 

pero atópanse que os locais baixo as 

bancadas están a ser utilizados con outros 

fins. Fórmanse longas colas de persoas 

que precisan axuda e van a recoller 

alimentos, e doutra banda, os 

traballadores da empresa municipal de 

limpeza utilizan a pista para lavar con 

produtos agresivos contedores e demais 

utensilios.  

 

Compartimos con vostede, señora 

Faraldo, que o encaixe destas dúas 

actividades o uso deportivo da instalación 

non ten sentido. Foi unha ocasión perdida 

o anuncio da Concellería de Deportes 

para realizar unha reforma integral da 

pista polideportiva, que ao final quedou 

no pintado do enreixado da superficie da 

pista e das paredes, e que esta actuación 

non fose máis ambiciosa e contemplase o 

traslado deses usos a outro lugar máis 

adecuado, tendo en conta, ademais, o 

gran número de baixos baleiros que hai 

no barrio. 

 

Preocupa, ademais, á asociación de 

veciños, as longas colas de persoas que se 

forman na pista, cunha total exposición e 

falta de intimidade para realizar esa 

recollida de alimentos, tratándose 

ademais de persoas que na súa maior 

parte non son do barrio. 

 

A Sagrada Familia é un barrio que 

demanda atención, pídena os seus 

veciños, as súas non difiren moito dos 

adjudicada la obra y la pista de la Sagrada 

Familia sin hacer. Más que impulso, lo que 

hicieron fue frenarlos en seco.  

 

En este proyecto, que aún recuerdan los 

vecinos y que en el 2015 se presupuestaba 

en 420.000 € se contemplaba una 

remodelación total de la zona de juegos y, 

por supuesto, dar un nuevo uso a los 

espacios que hoy se encuentran bajo las 

bancadas. Evidentemente, los vecinos 

quieren impulsar el uso de este espacio 

deportivo, pero se encuentran que los 

locales bajo las bancadas están siendo 

utilizados con otros fines. Se forman largas 

colas de personas que necesitan ayuda y 

van a recoger alimentos, y por otro lado, 

los trabajadores de la empresa municipal 

de limpieza utilizan la pista para lavar con 

productos agresivos contenedores y demás 

utensilios.  

 

Compartimos con usted, señora Faraldo, 

que el encaje de estas dos actividades el 

uso deportivo de la instalación no tiene 

sentido. Fue una ocasión perdida el 

anuncio de la Concejalía de Deportes para 

realizar una reforma integral de la pista 

polideportiva, que al final se quedó en el 

pintado del enrejado de la superficie de la 

pista y de las paredes, y que esta actuación 

no fuera más ambiciosa y contemplara el 

traslado de esos usos a otro lugar más 

adecuado, teniendo en cuenta, además, el 

gran número de bajos vacíos que hay en el 

barrio. 

 

Preocupa, además, a la asociación de 

vecinos, las largas colas de personas que 

se forman en la pista, con una total 

exposición y falta de intimidad para 

realizar esa recogida de alimentos, 

tratándose además de personas que en su 

mayor parte no son del barrio. 

 

La Sagrada Familia es un barrio que 

demanda atención, la piden sus vecinos, 

las suyas no difieren mucho de los otros 
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outros barrios da cidade: mellora do 

pavimento das rúas e beirarrúas; limpeza 

integral do barrio, descoidado hai moitos 

anos; mantemento do arboledo e gran 

porte da praza e da rúa na rúa Belén; 

coidado das zonas axardinadas; 

recolocación do sistema de enchido de 

camións cisterna; cambiar na praza a 

localización da estación de  BiciCoruña; 

inspeccionar o uso de moitos baixos 

comerciais; incentivar o comercio do 

barrio; unha remodelación integral da rúa 

Sagrada Familia; recuperación da policía 

de barrio; por suposto, tomar medidas 

urxentes para recolocar a recollida de 

alimentos fóra da pista polideportiva e 

trasladar o almacén do servizo de 

limpeza. 

 

Votaremos a favor desta moción. Moitas 

grazas. 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas, señor Deus. 

 

Turno para o Grupo Socialista, señora  

Neira. 

 

Señora Neira Fernández 

 

Grazas, señora alcaldesa. 

 

Ben, antes de nada, súmome ás reflexións 

que se efectuaron sobre o drama que 

estamos a vivir e que hoxe se reflicte 

neses doce terribles e atronadores 

minutos de silencio. 

 

Entrando en materia, pois a verdade é 

que me sorprende un pouco a 

formulación que se fixo por parte da 

maioría dos grupos. En primeiro lugar, 

porque se pide que o Goberno dialogue 

coa Cociña Económica e eu pregúntolles 

que cren que fai o Goberno e 

concretamente a concelleira de Benestar 

Social, que fundamentalmente ten dentro 

barrios de la ciudad: mejora del pavimento 

de las calles y aceras; limpieza integral del 

barrio, descuidado hace muchos años; 

mantenimiento del arbolado y gran porte 

de la plaza y de la calle en la calle Belén; 

cuidado de las zonas ajardinadas; 

recolocación del sistema de llenado de 

camiones cisterna; cambiar en la plaza la 

localización de la estación  de BiciCoruña; 

inspeccionar el uso de muchos bajos 

comerciales; incentivar el comercio del 

barrio; una remodelación integral de la 

calle Sagrada Familia; recuperación de la 

policía de barrio; por supuesto, tomar 

medidas urgentes para recolocar la 

recogida de alimentos fuera de la pista 

polideportiva y trasladar el almacén del 

servicio de limpieza. 

 

Votaremos a favor de esta moción. Muchas 

gracias. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias, señor Deus. 

 

Turno para el Grupo Socialista, señora 

Neira. 

 

Señora Neira Fernández 

 

Gracias, señora alcaldesa. 

 

Bueno, antes de nada, me sumo a las 

reflexiones que se han efectuado acerca del 

drama que estamos viviendo y que hoy se 

refleja en esos doce terribles y atronadores 

minutos de silencio. 

 

Entrando en materia, pues la verdad es que 

me sorprende un poco el planteamiento que 

se ha hecho por parte de la mayoría de los 

grupos. En primer lugar, porque se pide 

que el Gobierno dialogue con la Cocina 

Económica y yo les pregunto qué creen que 

hace el Gobierno y concretamente la 

concejala de Bienestar Social, que 

fundamentalmente tiene dentro de sus 
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das súas múltiples obrigacións as do 

diálogo con estas entidades. A Cociña 

Económica, se vostedes falan con ela, 

dilles que unha vez que se arranxe o que 

é a bancada, para que poidan prestar o 

servizo de comidas que, por certo, non 

está inutilizada a pista dúas horas, está 

de 12 a 12.45. Os nenos e as nenas 

enténdese que de luns a venres están no 

colexio, salvo que esteamos en períodos 

non lectivos. Estariamos a falar dos 

períodos vacacionais, estariamos a falar 

das fins de semana. E efectivamente hai 

que convivir. 

 

Poderiamos irnos a outro local?, podería 

irse a  Cociña Económica a outro local?  

En primeiro lugar, se vostedes lle 

preguntan á Cociña Económica, que 

entendo que traen estas cuestións, ou 

cando falan en boca  da Cociña 

Económica será porque falaron con eles, 

dinlles que non, polo que é a propia 

dinámica da repartición, polo que é a 

comodidade dos usuarios e das usuarias. 

Podemos facer demagoxia e podemos, 

ben, pois dos tres minutos que temos, 

catro minutos ou cinco, podemos falar 

das colas da fame, podemos enchelos de 

bobadas, pero a realidade é a que é. 

Existe unha petición por parte da Cociña 

Económica e vaise facer. Eu non sei se 

había diñeiro ou non había diñeiro. No 

ámbito de servizos sociais, na Área de 

Servizos Sociais, non é unha cuestión 

económica, é unha cuestión 

competencial. O certo é que desde a Área 

de Deportes vaise efectuar e nuns días o 

arranxo das bancadas, 

fundamentalmente para evitar as 

filtracións e que se poida seguir 

prestando ese servizo de maneira 

absolutamente adecuada, entendendo 

que a demanda da Cociña Económica, 

que ese é o lugar e non outro, o óptimo 

para que se siga efectuando a repartición 

de alimento, polas propias 

características da repartición. 

múltiples obligaciones las del diálogo con 

estas entidades. La Cocina Económica, si 

ustedes hablan con ella, les dice que una 

vez que se arregle lo que es el graderío, 

para que puedan prestar el servicio de 

comidas que, por cierto, no está inutilizada 

la pista dos horas, está de 12 a 12.45. Los 

niños y las niñas se entiende que de lunes a 

viernes están en el colegio, salvo que 

estemos en períodos no lectivos. 

Estaríamos hablando de los períodos 

vacacionales, estaríamos hablando de los 

fines de semana. Y efectivamente hay que 

convivir.  

 

¿Podríamos irnos a otro local?, ¿podría irse 

la  Cocina Económica a otro local?  En 

primer lugar, si ustedes le preguntan a la 

Cocina Económica, que entiendo que traen 

estas cuestiones, o cuando hablan en  boca 

de la Cocina Económica será porque han 

hablado con ellos, les dicen que no, por lo 

que es la propia dinámica del reparto, por 

lo que es la comodidad de los usuarios y de 

las usuarias. Podemos hacer demagogia y 

podemos, bueno, pues de los tres minutos 

que tenemos, cuatro minutos o cinco, 

podemos hablar de las colas del hambre, 

podemos llenarlos de tonterías, pero la 

realidad es la que es. Existe una petición 

por parte de la Cocina Económica y se va a 

hacer. Yo no sé si había dinero o no había 

dinero. En el ámbito de servicios sociales, 

en el Área de Servicios Sociales, no es una 

cuestión económica, es una cuestión 

competencial. Lo cierto es que desde el 

Área de Deportes se va a efectuar en unos 

días el arreglo de las gradas, 

fundamentalmente para evitar las 

filtraciones y que se pueda seguir prestando 

ese servicio de manera absolutamente 

adecuada, entendiendo que la demanda de 

la Cocina Económica, que ese es el lugar y 

no otro, el óptimo para que se siga 

efectuando el reparto de alimento, por las 

propias características del reparto. 
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Respecto a esa visión negativa e non vou 

dicir apocalíptica, que tampouco o ton foi 

ese, da situación da Sagrada Familia, 

pois fagamos memoria do que é a 

Sagrada Familia e o que foi, entendendo 

que existen demandas que, loxicamente, 

hai que seguir cumprindo e hai que 

seguir atendendo, porque os barrios 

cambian, modifícanse e van xurdindo 

necesidades novas. Non esquezamos que 

a Sagrada Familia, tendo as 

características que ten, foi o primeiro 

ARI de España nun barrio, ben, con 

especiais circunstancias naquel 

momento. Por certo, Goberno do Partido 

Socialista, Javier Losada. E non 

esquezamos todas as obras da Sagrada 

Familia e a contorna que se efectuaron: 

o arranxo da pista deportiva, do que é o 

pavimento por parte de Deportes, o 

arranxo da iluminación da pista 

deportiva por parte da Concellería de 

Infraestruturas no ano 2022, a contorna 

de San Leopoldo, o parque de San 

Rosendo, as pintadas de San Jaime, etc. 

Por tanto, aos poucos.  

 

Ás once horas e cincuenta e nove 

minutos entra no Salón de Sesións o 

señor Lorenzo Torres. 

 

Respecto a —e con isto xa finalizo— que 

quero dicir, pois que loxicamente a cada 

un de nós tócanos xestionar unha época. 

Pero, oia, que a maior parte dos que 

estivemos aquí tivemos 

responsabilidades de goberno. Nós ou os 

nosos partidos. E a Cociña Económica 

presta a repartición desde o ano 2013 e, 

por suposto, apoio, todo o do mundo á 

Cociña Económica. Boten unha ollada 

aos importes dos convenios nominativos 

dos  últimos anos. Dígoo por isto de 

apoiar á Cociña Económica. Quen ten 

memoria sábeno e quen non, é moi 

sinxelo, vaise ao histórico e sábese. 

Dígoo, máis que nada, por baixadas 

 

Respecto a esa visión negativa y no voy a 

decir apocalíptica, que tampoco el tono ha 

sido ese, de la situación de la Sagrada 

Familia, pues hagamos memoria de lo que 

es la Sagrada Familia y lo que ha sido, 

entendiendo que existen demandas que, 

lógicamente, hay que seguir cumpliendo y 

hay que seguir atendiendo, porque los 

barrios cambian, se modifican y van 

surgiendo necesidades nuevas. No 

olvidemos que la Sagrada Familia, 

teniendo las características que tiene, fue el 

primer ARI de España en un barrio, bueno, 

con especiales circunstancias en aquel 

momento. Por cierto, Gobierno del Partido 

Socialista, Javier Losada. Y no olvidemos 

todas las obras de Sagrada Familia y el 

entorno que se han efectuado: el arreglo de 

la pista deportiva, de lo que es el pavimento 

por parte de Deportes, el arreglo de la 

iluminación de la pista deportiva por parte 

de la Concejalía de Infraestructuras en el 

año 2022, el entorno de San Leopoldo, el 

parque de San Rosendo, las pintadas de San 

Jaime, etc. Por lo tanto, poco a poco.  

 

 

A las once horas y cincuenta y nueve 

minutos entra en el Salón de Sesiones el 

señor Lorenzo Torres. 

 

Respecto a —y con esto ya finalizo— qué 

quiero decir, pues que lógicamente a cada 

uno de nosotros nos toca gestionar una 

época. Pero, oiga, que la mayor parte de los 

que hemos estado aquí hemos tenido 

responsabilidades de gobierno. Nosotros o 

nuestros partidos. Y la Cocina Económica 

presta el reparto desde el año 2013 y, por 

supuesto, apoyo, todo el del mundo a la 

Cocina Económica. Echen un vistazo a los 

importes de los convenios nominativos de  

los últimos años. Lo digo por esto de 

apoyar a la Cocina Económica. Quienes 

tienen memoria lo saben y quien no, es 

muy sencillo, se va al histórico y se sabe. 

Lo digo, más que nada, por bajadas 
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considerables que houbo noutros 

períodos á Cociña Económica, 

concretamente no ano 2017, que 

afortunadamente nestes momentos está 

nas cifras de colaboración que ten que ter 

unha institución como a cociña que 

presta, ben, pois unha (óese un sinal 

acústico indicativo da finalización do 

tempo de intervención) labor e un 

traballo absolutamente non pagable, 

impagable, para esta cidade.  

 

Nada máis e moitas grazas. 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas, señora Neira. 

 

Non constan emendas a esta moción, polo 

que imos votar a mesma. 

 

Votación da primeira moción 

presentada pola concelleira non 

adscrita D.ª Isabel Faraldo Calvo 
 

Seguidamente, pola Presidencia sométese 

a votación a primeira moción presentada 

pola concelleira non adscrita D.ª Isabel 

Faraldo Calvo, para a posta en valor e 

debido acondicionamento da pista 

deportiva da Sagrada Familia (Nosa 

Señora de Fátima), producíndose o 

seguinte resultado: 

 

Vota a favor o Grupo Municipal do 

Partido Socialista (PSdeG-PSOE) (8 

votos). 

 

Vota a favor o Grupo Municipal do 

Partido Popular (PP) (9 votos). 

 

Vota a favor o Grupo Municipal da Marea 

Atlántica (MA) (4 votos). 

 

Vota a favor o Grupo Municipal do 

Bloque Nacionalista Galego (BNG) (2 

votos). 

 

considerables que ha habido en otros 

períodos a la Cocina Económica, 

concretamente en el año 2017, que 

afortunadamente en estos momentos está 

en las cifras de colaboración que tiene que 

tener una institución como la cocina que 

presta, bueno, pues una (se oye una señal 

acústica indicativa de la finalización del 

tiempo de intervención) labor y un trabajo 

absolutamente no pagable, impagable, para 

esta ciudad.  

 

Nada más y muchas gracias. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias, señora Neira. 

 

No constan enmiendas a esta moción, por 

lo que vamos a votar la misma. 

 

Votación de la primera moción 

presentada por la concejala no adscrita 

D.ª Isabel Faraldo Calvo 

 

Seguidamente, por la Presidencia se 

somete a votación la primera moción 

presentada por la concejala no adscrita 

D.ª Isabel Faraldo Calvo, para la puesta 

en valor y debido acondicionamiento de la 

pista deportiva de la Sagrada Familia 

(Nuestra Señora de Fátima), 

produciéndose el siguiente resultado: 

 

Vota a favor el Grupo Municipal del 

Partido Socialista (PSdeG-PSOE) (8 

votos). 

 

Vota a favor el Grupo Municipal del 

Partido Popular (PP) (9 votos). 

 

Vota a favor el Grupo Municipal de la 

Marea Atlántica (MA) (4 votos). 

 

Vota a favor el Grupo Municipal del 

Bloque Nacionalista Galego (BNG) (2 

votos). 
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Vota a favor a concelleira non adscrita 

D.ª Mónica Martínez Lema (1 voto). 

 

Vota a favor a concelleira non adscrita 

D.ª Isabel Faraldo Calvo (1 voto). 

 

Vota a favor a concelleira non adscrita 

D.ª Susana Soneira Lema (1 voto). 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas. 

 

Queda aprobada por unanimidade da 

corporación. 

 

6. Moción da concelleira non adscrita 

D.ª Isabel Faraldo Calvo para a posta 

en valor e debido acondicionamento da 

pista deportiva da Sagrada Familia 

(Nosa Señora de Fátima) 

 

Acordo 

 

1. Mellora dos locais baixo as gradas e da 

pista deportiva da Sagrada Familia, 

ubicada en Nosa Señora de Fátima. 

 

2. Reubicación a outros locais máis 

idóneos do punto de entrega de alimentos 

da Cociña Económica e do cedido para o 

persoal de Cespa, a fin de facilitar, 

ademais o completo uso da instalación 

deportiva para fins relacionados co 

deporte. 

 

Presidencia 

 

Neste punto, sendo case as doce imos 

facer unha pausa de vinte minutos. 

Retomamos a sesión ás doce e vinte. 

Grazas a todos e a todas. 

 

Ás doce horas e dous minutos a 

Presidencia resolve facer un receso na 

sesión, que se retoma ás doce horas e 

vinte e oito minutos cos mesmos 

asistentes relacionados ut supra, a 

Vota a favor la concejala no adscrita D.ª 

Mónica Martínez Lema (1 voto). 

 

Vota a favor la concejala no adscrita D.ª 

Isabel Faraldo Calvo (1 voto). 

 

Vota a favor la concejala no adscrita D.ª 

Susana Soneira Lema (1 voto). 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias. 

 

Queda aprobada por unanimidad de la 

corporación. 

 

6. Moción de la concejala no adscrita D.ª 

Isabel Faraldo Calvo para la puesta en 

valor y debido acondicionamiento de la 

pista deportiva de la Sagrada Familia 

(Nuestra Señora de Fátima) 

 

Acuerdo 

 

1. Mejora de los locales bajo las gradas y 

la pista deportiva de la Sagrada Familia, 

ubicada en Nosa Señora de Fátima.  

 

2. Reubicación a otros locales más idóneos 

del punto de entrega de alimentos de la 

Cocina Económica y del cedido para el 

personal de Cespa, a fin de facilitar, 

además el completo uso de la instalación 

deportiva para fines relacionados con el 

deporte. 

 

Presidencia 

 

En este punto, siendo casi las doce vamos 

a hacer una pausa de veinte minutos. 

Retomamos la sesión a las doce y veinte. 

Gracias a todos y a todas. 

 

A las doce horas y dos minutos la 

Presidencia resuelve hacer un receso en 

la sesión, que se reanuda a las doce horas 

y veintiocho minutos con los mismos 

asistentes relacionados ut supra, a 
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excepción da señora Neira Fernández e 

os señores Lage Tuñas e Díaz Gallego, 

que non se atopan presentes no Salón 

de Sesións. 

 

Presidencia 

 

Ben, retomamos a sesión coa segunda das 

mocións presentadas pola concelleira non 

adscrita, señora Faraldo, para a 

valoración das estradas municipais con 

prioridade de asfaltado.  

 

Ten a palabra. 

 

Segunda. Moción para a valoración 

das estradas municipais con prioridade 

de asfaltado. 

 

Señora Faraldo Calvo 

 

Moitas grazas, alcaldesa. 

 

Un plan de mobilidade urbana sostible 

ten que contemplar aquelas actuacións 

que permitan potenciar formas máis 

sostibles de desprazamento pola cidade 

(camiñar, bicicleta, transporte público). 

Debe contribuír a unha maior cohesión 

social e a unha clara defensa do medio 

ambiente. En definitiva, debe contribuír a 

dar maior calidade de vida para as 

persoas, pero así como se perseguen 

formas sostibles de mobilidade, que 

minimicen o impacto medioambiental, a 

correcta xestión do transporte público, a 

redución da mobilidade de vehículos 

particulares, a inclusión de novas 

tecnoloxías, tamén temos a 

obrigatoriedade de potenciar e procurar a 

seguridade viaria. 

 

O estado actual dalgunhas das estradas da 

cidade non só é dun gran deterioro, senón 

que ademais presenta un risco tanto para 

os vehículos que circulan como 

especialmente para motoristas e ciclistas 

nos tramos da cidade nos que non existe 

excepción de la señora Neira Fernández y 

los señores Lage Tuñas y Díaz Gallego, 

que no se encuentran presentes en el 

Salón de Sesiones. 

 

Presidencia 

 

Bien, reanudamos la sesión con la segunda 

de las mociones presentadas por la 

concejala no adscrita, señora Faraldo, 

para la valoración de las carreteras 

municipales con prioridad de asfaltado.  

 

Tiene la palabra. 

 

Segunda. Moción para la valoración de 

las carreteras municipales con prioridad 

de asfaltado. 

 

Señora Faraldo Calvo 

 

Muchas gracias, alcaldesa. 

 

Un plan de movilidad urbana sostenible 

tiene que contemplar aquellas actuaciones 

que permitan potenciar formas más 

sostenibles de desplazamiento por la 

ciudad (caminar, bicicleta, transporte 

público). Debe contribuir a una mayor 

cohesión social y a una clara defensa del 

medio ambiente. En definitiva, debe 

contribuir a dar mayor calidad de vida 

para las personas, pero así como se 

persiguen formas sostenibles de movilidad, 

que minimicen el impacto medioambiental, 

la correcta gestión del transporte público, 

la reducción de la movilidad de vehículos 

particulares, la inclusión de nuevas 

tecnologías, también tenemos la 

obligatoriedad de potenciar y procurar la 

seguridad viaria. 

 

El estado actual de algunas de las 

carreteras de la ciudad no solo es de un 

gran deterioro, sino que además presenta 

un riesgo tanto para los vehículos que 

circulan como especialmente para 

motoristas y ciclistas en los tramos de la 
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carril bici. 

 

Ademais, un dos grandes prexudicados 

deste estado das estradas son tanto os 

transportes públicos (autobuses, taxis) 

como os vehículos de reparto, pois o 

estado dalgunhas delas supón tensións 

tanto na guía dos vehículos como nas 

condicións ergonómicas que acaban 

repercutindo na saúde das persoas 

condutoras. Socavóns, fendas, 

alcantarillas desaxustadas convértense 

nun perigo para a condución non só polas 

posibilidades de toparse con elas senón 

tamén polas manobras para evitalas, máis 

todavía en épocas de choiva, de menos 

horas de luz solar no día, onde se reduce 

considerablemente a visibilidade. 

 

 

Ás doce horas e trinta minutos entran 

no Salón de Sesións o señor Díaz 

Gallego e a señora Neira Fernández. 

 

Estradas como a entrada ao núcleo de 

vivendas de Vío, que veñen demandando 

desde fai tempo e que xa se levaron a este 

Pleno a través de diversas iniciativas, a 

súa adecuada pavimentación. 

 

Zonas como o aparcadoiro da praza de 

Agustín Díaz, no barrio do Birloque, moi 

utilizado, ademais, por estar a carón de 

instalacións deportivas, está a resultar 

intransitable polos socavóns existentes. 

 

Viales céntricos como a avenida de 

Arteixo —na baixada do Pazo da Ópera 

ao cruce con Juan Flórez— os socavóns 

son, vamos, dignos de ver, os aledaños da 

praza de Monforte, a avenida de Linares 

Rivas ata Sánchez Bregua —onde as 

fendas son enormes—, os tramos do 

paseo marítimo tanto na parte da avenida 

de Barrié de la Maza como en zonas 

denominadas alcalde Francisco Vázquez. 

Son algúns exemplos salientables das 

estradas coruñesas. Incluso, situacións 

ciudad en que no existe carril bici. 

 

Además, uno de los grandes perjudicados 

de este estado de las carreteras son tanto 

los transportes públicos (autobuses, taxis) 

como los vehículos de reparto, pues el 

estado de algunas de ellas supone 

tensiones tanto en la conducción de los 

vehículos como en las condiciones 

ergonómicas que acaban repercutiendo en 

la salud de las personas conductoras. 

Socavones, brechas, alcantarillas 

desajustadas se convierten en un peligro 

para la conducción no solo por las 

posibilidades de toparse con ellas sino 

también por las maniobras para evitarlas, 

más aún en épocas de lluvia, de menos 

horas de luz solar en el día, donde se 

reduce considerablemente la visibilidad. 

 

A las doce horas y treinta minutos entran 

en el Salón de Sesiones el señor Díaz 

Gallego y la señora Neira Fernández. 
 

Carreteras como la entrada al núcleo de 

viviendas de Vío, que vienen demandando 

desde hace tiempo y que ya se llevaron a 

este Pleno a través de diversas iniciativas, 

su adecuada pavimentación. 

 

Zonas como el aparcamiento de la plaza de 

Agustín Díaz, en el barrio del Birloque, 

muy utilizado, además, por estar al lado de 

instalaciones deportivas, está resultando 

intransitable por los socavones existentes. 

 

Viales céntricos como la avenida de 

Arteixo —en la bajada del Palacio de la 

Ópera al cruce con Juan Flórez— los 

socavones son, vamos, dignos de ver, los 

aledaños de la plaza de Monforte, la 

avenida de Linares Rivas hasta Sánchez 

Bregua —donde las brechas son 

enormes—, los tramos del paseo marítimo 

tanto en la parte de la avenida de Barrié de 

la Maza como en zonas denominadas 

alcalde Francisco Vázquez. Son algunos 

ejemplos reseñables de las carreteras 
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absurdas, anómalas, como viarios 

asfaltados só na súa parte central 

deixando as marxes esquerdas e dereitas 

coa pavimentación orixinal e deteriorada, 

como foi o caso da rúa Juan Sebastián 

Elcano e Regata Cutty Shark en 

Adormideiras, xa posto en coñecemento 

do Goberno local a través doutras 

iniciativas plenarias. 

 

 

Bueno, ante todo o exposto e sendo como 

é en materia de vías públicas o 

mantemento do bo estado de 

conservación unha obriga do Concello, 

elevamos a este Pleno para a súa 

consideración a aprobación dos seguintes 

acordos: estudo das deficiencias das 

estradas municipais para acometer coa 

máxima celeridade posible o arranxo das 

que, polos seus deterioros así o esixan e, 

a resultas deste estudo pertinente, 

elaborar un plan de reparación gradual 

dos viais da cidade. Grazas. 

 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas, señora Faraldo. 

 

Turno para a señora Soneira. 

 

Señora Soneira Lema 

 

Moitas grazas. 

 

O correcto asfaltado é unha condición 

necesaria para a seguridade viaria nas 

estradas, polo que sempre é conveniente 

levar un control sobre este para que non 

alcance un nivel de deterioro que sexa 

causante de accidentes de tráfico, sen 

entrar no desgaste que produce nos 

vehículos, que fai máis frecuente a 

aparición de avarías.  

 

En moitas estradas no noso concello, 

como as citadas na moción, é moi 

coruñesas. Incluso, situaciones absurdas, 

anómalas, como viales asfaltados solo en 

su parte central dejando los márgenes 

izquierdos y derechos con la 

pavimentación original y deteriorada, 

como fue el caso de la calle Juan Sebastián 

Elcano y Regata Cutty Shark en 

Adormideras, ya puesto en conocimiento 

del Gobierno local a través de otras 

iniciativas plenarias. 

 

Bueno, ante todo lo expuesto y siendo como 

es en materia de vías públicas el 

mantenimiento del buen estado de 

conservación una del Ayuntamiento, 

elevamos a este Pleno para su 

consideración la aprobación de los 

siguientes acuerdos: estudio de las 

deficiencias de las carreteras municipales 

para acometer con la máxima celeridad 

posible el arreglo de las que, por sus 

deterioros así lo exijan y, a resultas de este 

estudio pertinente, elaborar un plan de 

reparación gradual de los viales de la 

ciudad. Gracias. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias, señora Faraldo. 

 

Turno para la señora Soneira. 

 

Señora Soneira Lema 

 

Muchas gracias. 

 

El correcto asfaltado es una condición 

necesaria para la seguridad vial en las 

carreteras, por lo que siempre es 

conveniente llevar un control sobre este 

para que no alcance un nivel de deterioro 

que sea causante de accidentes de tráfico, 

sin entrar en el desgaste que produce en los 

vehículos, que hace más frecuente la 

aparición de averías.  

 

En muchas carreteras en nuestro 

ayuntamiento, como las citadas en la 
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necesaria a reparación ou renovación do 

asfaltado.  

 

Vou apoiar a moción e quería facer 

mención aquí tamén, aproveitando que 

me parece que vén ao caso, os pasos 

peonís. Habería que facer un estudo de 

cantos veciños e veciñas caen ao día 

cruzando  por estes pasos, xa que podo 

asegurar que son moitos e moitas. 

Posiblemente sería tamén necesario que o 

Concello buscase unha solución 

cambiando estes materiais que se están 

utilizando na actualidade. 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas, señora Soneira. 

 

Turno para a señora Martínez. 

 

Ás doce horas e trinta e tres minutos 

entra no Salón de Sesións o señor Lage 

Tuñas. 

 

Señora Martínez Lema 

 

Moitas grazas. 

 

Subscribo cada palabra da exposición de 

motivos e dos acordos que propón na 

moción a señora Isabel Faraldo e tamén 

estou totalmente de acordo co 

apuntamento que fixo a señora Susana 

Soneira. Eu tamén engadiría a necesidade 

de acondicionar os pasos de peóns da 

cidade, de toda a cidade, que tanta falta 

fai. Votarei a favor. 

 

Presidencia 

 

Grazas. 

 

Turno para o BNG, señora Veira. 

 

Señora Veira González 

 

Desde o BNG imos votar a favor desta 

moción, es muy necesaria la reparación o 

renovación del asfaltado.  

 

Voy a apoyar la moción y quería hacer 

mención aquí también, aprovechando que 

me parece que viene al caso, los pasos 

peatonales. Habría que hacer un estudio 

de cuántos vecinos y vecinas se caen al día 

cruzando  por estos pasos, ya que puedo 

asegurar que son muchos y muchas. 

Posiblemente sería también necesario que 

el Ayuntamiento buscara una solución 

cambiando estos materiales que se están 

utilizando en la actualidad. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias, señora Soneira. 

 

Turno para la señora Martínez. 

 

A las doce horas y treinta y tres minutos 

entra en el Salón de Sesiones el señor 

Lage Tuñas. 

 

Señora Martínez Lema 

 

Muchas gracias. 

 

Suscribo cada palabra de la exposición de 

motivos y de los acuerdos que propone en 

la moción la señora Isabel Faraldo y 

también estoy totalmente de acuerdo con la 

observación que hizo la señora Susana 

Soneira. Yo también añadiría la necesidad 

de acondicionar los pasos de cebra de la 

ciudad, de toda la ciudad, que tanta falta 

hace. Votaré a favor. 

 

Presidencia 

 

Gracias. 

 

Turno para el BNG, señora Veira. 

 

Señora Veira González 

 

Desde el BNG vamos a votar a favor de 
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moción. A verdade é que se  podería facer 

unha absolutamente paralela sobre o 

estado das beirarrúas da nosa cidade, 

porque o certo é que sofren exactamente 

o mesmo problema co engadido de que os 

resultados polas deficiencias das 

beirarrúas son os que levamos as persoas 

que resultan, efectivamente, danadas 

fisicamente moitas veces polo estado 

destas beirarrúas, polo estado dos pasos 

de peóns e demais. Terei oportunidade 

neste Pleno de poñer o foco en como está 

o tránsito das vías peonís e das zonas 

peonís da nosa cidade. 

 

O certo é que nós cremos que hai que 

estudar as deficiencias actuais das 

estradas que son de competencia 

municipal. Cremos que o Concello, 

ademais, debería de solicitar á 

Deputación, tamén, o resto das estradas 

que non son aínda competencia do 

Concello pero que si percorren, ademais, 

pois o centro dalgúns barrios da nosa 

cidade. Vese o que acontece no Birloque 

—do que imos falar hoxe— ou o que 

acontece, tamén, no barrio de Elviña —

do que falamos no anterior Pleno—. Pero 

é que tamén cremos que aquelas 

empresas que realizan o mantemento das 

vías públicas debían de ter, mínimo, unha 

cuadrilla que fixese un control e unha 

supervisión do estado constante das 

estradas municipais. Non se trata só de 

atallar aquilo que se vai demandando, un 

pouco así, a salto de mata, senón que haxa 

un control absolutamente diario do estado 

das rúas e tamén das vías e das beirarrúas 

da nosa cidade. Por iso imos votar a favor 

desta moción. 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas, señora Veira. 

 

Turno para a Marea Atlántica, señor 

Lema. 

 

esta moción. La verdad es que se podría 

hacer una absolutamente paralela sobre el 

estado de las aceras de nuestra ciudad, 

porque lo cierto es que sufren exactamente 

el mismo problema con el añadido de que 

los resultados por las deficiencias de las 

aceras son los que llevamos las personas 

que resultan, efectivamente, dañadas 

físicamente muchas veces por el estado de 

estas aceras, por el estado de los pasos de 

cebra y demás. Tendré oportunidad en este 

Pleno de poner el foco en cómo está el 

tránsito de las vías peatonales y de las 

zonas peatonales de nuestra ciudad. 

 

Lo cierto es que nosotros creemos que hay 

que estudiar las deficiencias actuales de 

las carreteras que son de competencia 

municipal. Creemos que el Ayuntamiento, 

además, debería solicitar a la Diputación, 

también, el resto de las carreteras que no 

son aún competencia del Ayuntamiento 

pero que sí recorren, además, pues el 

centro de algunos barrios de nuestra 

ciudad. Se ve lo que sucede en el Birloque 

—del que vamos a hablar hoy— o lo que 

sucede, también, en el barrio de Elviña —

del que hablamos en el anterior Pleno—. 

Pero es que también creemos que aquellas 

empresas que realizan el mantenimiento de 

las vías públicas debían de tener, mínimo, 

una cuadrilla que hiciera un control y una 

supervisión del estado constante de las 

carreteras municipales. No se trata solo de 

atajar aquello que se va demandando, un 

poco así, a salto de mata, sino que haya un 

control absolutamente diario del estado de 

las calles y también de las vías y de las 

aceras de nuestra ciudad. Por eso vamos a 

votar a favor de esta moción. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias, señora Veira. 

 

Turno para la Marea Atlántica, señor 

Lema. 
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Señor Lema Suárez 

 

Ben, bo día. Grazas, señora alcaldesa, un 

saúdo a todos os presentes e tamén os que 

nos seguen desde a casa.  

 

Nós imos tamén apoiar esta moción. 

Parécenos que abusa un pouco da 

xeneralidade, que se poderían incluír 

algúns aspectos como o establecemento 

de prioridades, aquelas zonas que 

historicamente padeceron 

desinvestimento no coidado do entorno 

urbano, pois debían ser prioritarias, 

aquelas densamente poboadas ou tamén 

aquelas que carecen de rúas peonís ou de 

arborado. En todo caso pensamos que 

sobre o fondo do asunto, que é inapelable, 

que debemos, por tanto, apoiar esta 

moción. 

 

Estamos xa nun momento —xa isto se 

comentou antes— chegando ao final 

deste mandato e estamos nun momento, 

tamén, de balance, e o balance hai que 

facelo tamén respecto daqueles 

obxectivos que estableceu este goberno 

antes de tomar posesión. Refírome, por 

suposto, á folla de ruta establecida nun 

programa electoral que á vista do seu grao 

de cumprimento podemos dicir que era 

case, case, un documento máis artístico 

que un documento político porque no  

punto 13 dese programa electoral, da súa 

primeira sección, Modelo Urbanístico, 

dicía o seguinte: realizaremos estudos de 

espazo público por distritos a fin de 

ampliar espazos para peatón, mellorar a 

mobilidade e a accesibilidade. Non 

sabemos onde están estes estudos do 

espazo público, como non sabemos, a 

verdade, que pasou coa maioría deste 

documento interesante, como declaración 

de intencións, pero desde logo, non como 

folla de ruta e cun grao de cumprimento 

que, non estou agora aquí para improvisar 

porcentaxes, pero, desde logo, moi baixo. 

 

Señor Lema Suárez 

 

Bien, buenos días. Gracias, señora 

alcaldesa, un saludo a todos los presentes 

y también a los que nos siguen desde casa.  

 

Nosotros vamos también a apoyar esta 

moción. Nos parece que abusa un poco de 

la generalidad, que se podrían incluir 

algunos aspectos como el establecimiento 

de prioridades, aquellas zonas que 

históricamente padecieron desinversión en 

el cuidado del entorno urbano, pues debían 

ser prioritarias, aquellas densamente 

pobladas o también aquellas que carecen 

de calles peatonales o de arbolado. En 

todo caso pensamos que sobre el fondo del 

asunto, que es inapelable, que debemos, 

por tanto, apoyar esta moción. 

 

 

Estamos ya en un momento —ya esto se 

comentó antes— llegando al final de este 

mandato y estamos  en un momento, 

también, de balance, y el balance hay que 

hacerlo también respecto de aquellos 

objetivos que estableció este gobierno 

antes de tomar posesión. Me refiero, por 

supuesto, a la hoja de ruta establecida en 

un programa electoral que a la vista de su 

grado de cumplimiento podemos decir que 

era casi, casi, un documento más artístico 

que un documento político porque en el  

punto 13 de ese programa electoral, de su 

primera sección, Modelo Urbanístico, 

decía lo siguiente: realizaremos estudios 

de espacio público por distritos a fin de 

ampliar espacios para peatón, mejorar la 

movilidad y la accesibilidad. No sabemos 

dónde están estos estudios del espacio 

público, como no sabemos, la verdad, qué 

pasó con la mayoría de este documento 

interesante, como declaración de 

intenciones, pero desde luego, no como 

hoja de ruta y con un grado de 

cumplimiento que, no estoy ahora aquí 

para improvisar porcentajes, pero, desde 

luego, muy bajo. 
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Temos que dicir ademais,dúas cuestións: 

nesta cidade este concello conta con dous 

contratos de conservación do espazo 

público e das vías, un nos que ademais 

están zonificados e son polo mesmo 

importe, un pola zona norte por 1.652.000 

€ e outro pola zona sur polo mesmo 

importe, é dicir, cóntase con dous 

contratos de 3 millóns de euros en total 

para esta finalidade. Entón, como se 

explica, por tanto, á vista deste 

investimento tan alto, plurianual, que 

aquí se está denunciando no fondo desta 

cuestión, que é o —entendemos— estado 

de mala conservación de moitas vías 

públicas da nosa cidade, que estamos 

padecendo unha das, eu creo que, das 

eivas características deste goberno, que é 

o exceso de atención ao centro fronte aos 

barrios. A ninguén se lle escapa que parte 

do investimento destes contratos de 

mantemento foi destinado a outras 

finalidades, que era, por exemplo, a 

reforma da entorna dos Cantóns – 

Mariña, cando debería dedicarse, como 

todos sabemos, ao fin inicialmente 

previsto.  

 

Entón, nós apoiamos, como dixemos, esta 

moción. Pensamos que o goberno non 

cumpriu, como en moitos outros casos 

que teremos a ocasión, creo, de analizar 

neste mesmo Pleno, coa maioría do seu 

programa electoral, que contemplaba 

tamén unha monitorizaxe do estado das 

vías e tampouco pensamos que estea no 

seu ámbito de decisión priorizando 

aquelas zonas que padeceron 

historicamente o desinvestimento desta 

administración, pensamos que iso 

contrasta, desde logo, coas políticas que 

se seguiron durante o mandato do 

Goberno de  Xulio Ferreiro e 

convidámolos a destinar ás finalidades 

previstas a dotación destes dous contratos 

de investimentos. Nada máis e grazas. 

 

 

Tenemos que decir además dos cuestiones: 

en esta ciudad este ayuntamiento cuenta 

con dos contratos de conservación del 

espacio público y de las vías, uno en los 

que además están zonificados y son por el 

mismo importe, uno por la zona norte por 

1.652.000 € y otro por la zona sur por el 

mismo importe, es decir, se cuenta con dos 

contratos de 3 millones de euros en total 

para esta finalidad. Entonces, cómo se 

explica, por tanto, a la vista de esta 

inversión tan alta, plurianual, que aquí se 

está denunciando en el fondo de esta 

cuestión, que es el —entendemos— estado 

de mala conservación de muchas vías 

públicas de nuestra ciudad, que estamos 

padeciendo uno de los, yo creo que, de los 

defectos característicos de este gobierno, 

que es el exceso de atención al centro 

frente a los barrios. A nadie se le escapa 

que parte de la inversión de estos contratos 

de mantenimiento fue destinado a otras 

finalidades, que era, por ejemplo, la 

reforma del entorno de los Cantones – 

Marina, cuando debería dedicarse, como 

todos sabemos, al fin inicialmente previsto.  

 

 

Entonces, nosotros apoyamos, como 

dijimos, esta moción. Creemos que el 

Gobierno no cumplió, como en muchos 

otros casos que tendremos la ocasión, 

creo, de analizar en este mismo Pleno, con 

la mayoría de su programa electoral, que 

contemplaba también una monitorización 

del estado de las vías y tampoco pensamos 

que esté en su ámbito de decisión 

priorizando aquellas zonas que padecieron 

históricamente la desinversión de esta 

administración, creemos que eso 

contrasta, desde luego, con las políticas 

que se siguieron durante el mandato del 

Gobierno de Xulio  Ferreiro y les 

invitamos a destinar a las finalidades 

previstas la dotación de estos dos contratos 

de inversiones. Nada más y gracias. 
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Presidencia 

 

Moitas grazas, señor Lema. 

 

Turno para o Partido Popular, señor 

Deus. 

 

Señor Deus Álvarez 

 

Moitas grazas. 

 

Efectivamente, señora Faraldo, 

debatemos xa en varias ocasións sobre o 

estado de moitas rúas da nosa cidade. 

Tamén é certo que unha cidade como a 

nosa debe dispoñer dun plan de 

mobilidade urbana sustentable, un 

PMUS, entre outras cousas, mire 

vostede, para poder acceder a axudas 

estatais, por exemplo as que abaratan o 

bus urbano. Ademais debe servir como 

folla de roteiro a curto, medio e longo 

prazo para impulsar programas e 

realizar obras que permitan alcanzar de 

forma gradual unha mobilidade máis 

sustentable e de menor impacto 

ambienta. O único PMUS, como vostedes 

saben, fíxose durante o mandato do 

Partido Popular. E cansámonos de falar 

de mobilidade sustentable, de 

contaminación, de calidade do aire, pero 

sen traballar e dialogar para levar a 

cabo actuacións ou realizar a 

actualización do mesmo. Seguimos 

esperando, por certo, por esa ordenanza 

de mobilidade que anunciou que ía estar 

lista antes de final de ano 2022 e que 

seguramente non está nin lla espera antes 

de que acabe este mandato.  

 

É certo que na cidade a falta de 

mantemento en moitísimas rúas é 

evidente. Requírese un mantemento 

continuo en todos os barrios. Basta con 

escoitar aos profesionais do sector do 

taxi que coñecen dabondo o estado da 

nosa rede viaria. O Concello ten 

aproximadamente 350 km de rúas que 

Presidencia 

 

Muchas gracias, señor Lema. 

 

Turno para el Partido Popular, señor 

Deus. 

 

Señor Deus Álvarez 

 

Moitas grazas. 

 

Efectivamente, señora Faraldo, hemos 

debatido ya en varias ocasiones sobre el 

estado de muchas calles de nuestra ciudad. 

También es cierto que una ciudad como la 

nuestra debe disponer de un plan de 

movilidad urbana sostenible, un PMUS, 

entre otras cosas, fíjese usted, para poder 

acceder a ayudas estatales, como por 

ejemplo las que abaratan el bus urbano. 

Además debe servir como hoja de ruta a 

corto, medio y largo plazo para impulsar 

programas y realizar obras que permitan 

alcanzar de forma gradual una movilidad 

más sostenible y de menor impacto 

ambienta. El único PMUS, como ustedes 

saben, se hizo durante el mandato del 

Partido Popular. Y nos cansamos de hablar 

de movilidad sostenible, de contaminación, 

de calidad del aire, pero sin trabajar y 

dialogar para llevar a cabo actuaciones o 

realizar la actualización del mismo. 

Seguimos esperando, por cierto, por esa 

ordenanza de movilidad que anunció que 

iba a estar lista antes de final de año 2022 

y que seguramente no está ni se la espera 

antes de que acabe este mandato.  

 

 

 

Es cierto que en la ciudad la falta de 

mantenimiento en muchísimas calles es 

evidente. Se requiere un mantenimiento 

continuo en todos los barrios. Basta con 

escuchar a los profesionales del sector del 

taxi que conocen de sobra el estado de 

nuestra red viaria. El Concello tiene 

aproximadamente 350 km de calles que 
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manter. Estudos recentes dinnos e 

puxeron de manifesto que máis da metade 

desas vías de titularidade municipal non 

están en bo estado. Evidentemente, por 

esta rede de rúas circulan diariamente 

miles de vehículos que unidos ás 

inclemencias meteorolóxicas acaban 

desgastando o firme e obrigando a 

realizar un necesario mantemento. A 

percepción dos cidadáns sobre as rúas 

municipais é mala cando os plans de 

mantemento que se realizan non son 

eficientes e se permite que a 

deterioración avance sen que se adopten 

medidas. É fundamental realiza, ademais 

un control e unha coordinación entre os 

servizos municipais e as empresas 

concesionarias encargadas de realizar o 

mantemento de rúas e beirarrúas. E 

estamos a ver todos os días queixas na 

maioría dos barrios da cidade, poñendo 

de manifesto o estado lamentable de 

moitas rúas e beirarrúas da cidade. 

Viámolo recentemente en barrios como 

Vío, As Rañas, Elviña ou Someso. Tamén 

no Birloque, coa zona que sinala na súa 

moción, señora Faraldo, no barrio das 

Flores. Os veciños de Matogrande 

denuncian o mal estado de beirarrúas e 

estradas, nos Rosales ou en Eirís. Tamén 

en Labañou ou o Ventorrillo quéixanse 

de falta de mantemento. Hai variedade e 

cantidade de rúas na cidade nas que non 

hai que facer un esforzo grande para 

atopar unha fochanca. Cando non son 

fochas, son firmes en mal estado que 

dificultan a condución non só a 

particulares senón tamén a transportes 

públicos e á repartición de mercadorías. 

E tampouco é necesario irse fóra do 

centro. Rúas como a avenida dos Mallos, 

rúas como Pla e Cancela, o tramo da 

avenida de Arteixo que vostede 

menciona, señora Faraldo. Tramos do 

paseo marítimo, Monte Alto, Sagrada 

Familia, o Castrillón son exemplos 

claros desa falta de mantemento.  

 

mantener. Estudios recientes nos dicen y 

han puesto de manifiesto que más de la 

mitad de esas vías de titularidad municipal 

no están en buen estado. Evidentemente, 

por esta red de calles circulan diariamente 

miles de vehículos que unidos a las 

inclemencias meteorológicas acaban 

desgastando el firme y obligando a realizar 

un necesario mantenimiento. La 

percepción de los ciudadanos sobre las 

calles municipales es mala cuando los 

planes de mantenimiento que se realizan no 

son eficientes y se permite que el deterioro 

avance sin que se adopten medidas. Es 

fundamental realizar además un control y 

una coordinación entre los servicios 

municipales y las empresas concesionarias 

encargadas de realizar el mantenimiento de 

calles y aceras. Y estamos viendo todos los 

días quejas en la mayoría de los barrios de 

la ciudad, poniendo de manifiesto el estado 

lamentable de muchas calles y aceras de la 

ciudad. Lo veíamos recientemente en 

barrios como Vío, As Rañas, Elviña o 

Someso. También en O Birloque, con la 

zona que señala en su moción, señora 

Faraldo, en el barrio de las Flores. Los 

vecinos de Matogrande denuncian el mal 

estado de aceras y carreteras, en los 

Rosales o en Eirís. También en Labañou o 

el Ventorrillo se quejan de falta de 

mantenimiento. Hay variedad y cantidad de 

calles en la ciudad en las que no hay que 

hacer un esfuerzo grande para encontrar un 

bache. Cuando no son socavones, son 

firmes en mal estado que dificultan la 

conducción no solo a particulares sino 

también a transportes públicos y al reparto 

de mercancías. Y tampoco es necesario irse 

fuera del centro. Calles como la avenida de 

los Mallos, calles como Pla y Cancela, el 

tramo de la avenida de Arteixo que usted 

menciona, señora Faraldo. Tramos del 

paseo marítimo, Monte Alto, Sagrada 

Familia, el Castrillón son ejemplos claros 

de esa falta de mantenimiento.  
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Un problema común tamén nas rúas son 

as tapas dos sumidoiros ou do rexistro 

dos viais, que provocan situacións de 

risco ou as baldosas levantadas nas 

beirarrúas ou as sucidades e o verdín e 

malas herbas.  

 

Mención á parte merecen os pasos de 

peóns das rúas. É certo, instouse a este 

goberno municipal en numerosas 

ocasións neste Pleno para realizar unha 

reparación adecuada en moitos deles 

porque estaban nun estado lamentable, 

con fochas e fochancas que provocan 

caídas ou dificultan o uso por persoas 

con mobilidade reducida. Tamén os 

alcorques das árbores, a limpeza dos 

sumidoiros e da rede de pluviais. E todo 

isto segue pasando co orzamento 

municipal máis alto da historia, que 

contaba inicialmente con 63 millóns de 

euros para investimentos, ás que logo se 

engadiron 36 millóns de euros máis, ata 

99 millóns de euros. E a finais de 

novembro executouse só o 14,6 % desa 

cantidade. Mire, señora Faraldo, a 

cantidade de actuacións que poderían 

realizarse. Parece que este goberno 

municipal está máis dedicado a 

reurbanizar rúas que nin os veciños 

piden. Claro exemplo de Pardo Bazán.  

 

Por todo iso, unha vez máis, imos votar a 

favor desta moción. 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas, señor Deus. 

 

Turno para o Goberno, señor Díaz. 

 

Señor Díaz Gallego 

 

Grazas, alcaldesa. 

 

Anticipar o noso voto favorable á 

presente moción da señora Faraldo. 

Como dicimos moitas veces, non só por 

Un problema común también en las calles 

son las tapas de las alcantarillas o del 

registro de los viales, que provocan 

situaciones de riesgo o las baldosas 

levantadas en las aceras o las suciedades y 

el verdín y malas hierbas.  

 

Mención aparte merecen los pasos de 

peatones de las calles. Es cierto, de instó a 

este gobierno municipal en numerosas 

ocasiones en este Pleno a realizar una 

reparación adecuada en muchos de ellos 

porque estaban en un estado lamentable, 

con socavones y baches que provocan 

caídas o dificultan el uso por personas con 

movilidad reducida. También los alcorques 

de los árboles, la limpieza de los sumideros 

y de la red de pluviales. Y todo esto sigue 

pasando con el presupuesto municipal más 

alto de la historia, que contaba inicialmente 

con 63 millones de euros para inversiones, 

a las que luego se añadieron 36 millones de 

euros más, hasta 99 millones de euros. Y a 

finales de noviembre se había ejecutado 

solo el 14,6 % de esa cantidad. Fíjese, 

señora Faraldo, la cantidad de actuaciones 

que podrían haberse realizado. Parece que 

este gobierno municipal está más dedicado 

a reurbanizar calles que ni los vecinos 

piden. Claro ejemplo de Pardo Bazán.  

 

 

Por todo ello, una vez más, vamos a votar 

a favor de esta moción. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias, señor Deus. 

 

Turno para el Gobierno, señor Díaz. 

 

Señor Díaz Gallego 

 

Gracias, alcaldesa. 

 

Anticipar nuestro voto favorable a la 

presente moción de la señora Faraldo. 

Como decimos muchas veces, no solo por 
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estar de acordo cos temas que plantexa na 

moción, senón que porque ademais se 

está a traballar xa intensamente no campo 

do mantemento da rede viaria da cidade. 

 

 

O Concello da Coruña conta xa cunha 

empresa dedicada exclusivamente ao 

mantemento de calzadas, de rúas e 

avenidas da Coruña, empresa que conta 

por primeira vez na historia cun 

orzamento de 2 millóns de euros para 

ditas labores, froito da decisión deste 

goberno de Inés Rey de priorizar e 

mellorar o mantemento, tanto das vías 

públicas como dos espazos peonís ou do 

saneamento, que tamén aumentaron 

considerablemente o importe dos seus 

contratos de mantemento neste mandato.  

 

 

Xa existe, polo tanto, un plan para a 

reparación gradual dos viarios da cidade, 

un plan que permite semanalmente —que 

hai que aclarar á señora Veira— xa existe 

esa cuadrillas que semanalmente revisa a 

cidade, que se atendan as incidencias 

puntuais no estado do firme das calzadas 

e que tamén permita acometer de xeito 

xeral unha rúa completa ou unha avenida 

coa finalidade de reparar o firme de 

mesma. Ademais, ao abeiro do citado 

contrato realízanse actuacións non 

programadas con anterioridade que son 

atendidas baixo demanda a través das 

incidencias rexistradas a través das canles 

municipais. Entre elas atópanse 

actuacións de urxencia como a retirada e 

limpeza de verquidos ou outros 

elementos que interfiren na correcta 

circulación: sinalización de accidentes, 

reparación de afundimentos ou baches, 

recolocación, pintado e reparación de 

bolardos ou elementos limitadores 

situados nas beirarrúas. 

 

 

Na parte expositiva da moción fálase de 

estar de acuerdo con los temas que plantea 

en la moción, sino que porque además se 

está trabajando ya intensamente en el 

campo del mantenimiento de la red viaria 

de la ciudad. 

 

El Ayuntamiento de A Coruña cuenta ya 

con una empresa dedicada exclusivamente 

al mantenimiento de calzadas, de calles y 

avenidas de A Coruña, empresa que cuenta 

por primera vez en la historia con un 

presupuesto de 2 millones de euros para 

dichas labores, fruto de la decisión de este 

gobierno de Inés Rey de priorizar y 

mejorar el mantenimiento, tanto de las vías 

públicas como de los espacios peatonales 

o del saneamiento, que también 

aumentaron considerablemente el importe 

de sus contratos de mantenimiento en este 

mandato.  

 

Ya existe, por lo tanto, un plan para la 

reparación gradual de los viarios de la 

ciudad, un plan que permite semanalmente 

—que hay que aclarar a la señora Veira— 

ya existe esa cuadrillas que semanalmente 

revisa la ciudad, que se atiendan las 

incidencias puntuales en el estado del 

firme de las calzadas y que también 

permita acometer de manera general una 

calle completa o una avenida con la 

finalidad de reparar el firme de misma. 

Además, al amparo del citado contrato se 

realizan actuaciones no programadas con 

anterioridad que son atendidas bajo 

demanda a través de las incidencias 

regristradas a través de los canales 

municipales. Entre ellas se encuentran 

actuaciones de urgencia como la retirada 

y limpieza de vertidos u otros elementos 

que interfieren en la correcta circulación: 

señalización de accidentes, reparación de 

hundimientos o baches, recolocación, 

pintado y reparación de bolardos o 

elementos limitadores situados en las 

aceras. 

 

En la parte expositiva de la moción se 
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puntos onde hai problemas co firme. 

Algúns témolos xa detectados e en 

previsión de repararse, outros, a verdade 

é que non consideramos que exista tal 

problema. Aínda así, bueno, pasaremos a 

revisalos. En todo caso, bueno, 

parafraseando un pouco á súa compañeira 

Yolanda Díaz voulle dar uns datos, non?  

 

 

Só no ano 2022 acometéronse melloras 

completas de firme en 55.000 metros 

cadrados de calzadas na cidade. O 

obxectivo das intervencións é mellorar o 

estado dos elementos que constitúen as 

calzadas incrementando a seguridade dos 

cidadáns, reforzando as actuacións nas 

rúas da cidade cunha seguridade viaria 

máis óptima. 

 

Só no polígono da Grela, en 2022 

interveuse en máis de 6.000 metros 

cadrados de firme e no que vai de 

mandato, unha inversión de 2,5 millóns 

de euros en melloras das calzadas do 

polígono. 

 

Na rolda de Nelle e na avenida de Arteixo 

en 2022, máis de 10.000 metros cadrados 

de novo firme, pero tamén realizamos 

intervencións neste ano traballos de 

conservación, reparación, mantemento de 

firmes en outras rúas, como pode ser  Ana 

Mogas Fontcuberta, Newton, Parrote, 

Cantón, Sagrada Familia, barrio das 

Flores, Os Mallos ou Bens, onde a 

reurbanización do núcleo, cun importe de 

más dun millón de euros vai tamén 

mellorar, como non pode ser doutro 

modo, o firme de todas as rúas. 

 

 

Podemos falar tamén de reclamacións 

históricas en materia de firmes que teñen 

atendido neste mandato, como o asfaltado 

completo do vial 22, unha reclamación, 

reivindicación histórica do barrio de 

Palavea, con ese vial comunica Palavea 

habla de puntos donde hay problemas con 

el firme. Algunos los tenemos ya 

detectados y en previsión de repararse, 

otros, la verdad es que no consideramos 

que exista tal problema. Aun así, bueno, 

pasaremos a revisarlos. En todo caso, 

bueno, parafraseando un poco a su 

compañera Yolanda Díaz le voy a dar unos 

datos, ¿no?.  

 

Solo en el año 2022 se acometieron 

mejoras completas de firme en 55.000 

metros cuadrados de calzadas en la 

ciudad. El objetivo de las intervenciones es 

mejorar el estado de los elementos que 

constituyen las calzadas incrementando la 

seguridad de los ciudadanos, reforzando 

las actuaciones en las calles de la ciudad 

con una seguridad viaria más óptima. 

 

Solo en el polígono de la Grela, en 2022 se 

intervino en más de 6.000 metros 

cuadrados de firme y en lo que va de 

mandato, una inversión de 2,5 millones de 

euros en mejoras de las calzadas del 

polígono. 

 

En la ronda de Nelle y en la avenida de 

Arteixo en 2022, más de 10.000 metros 

cuadrados de nuevo firme, pero también 

realizamos intervenciones en este año 

trabajos de conservación, reparación, 

mantenimiento de firmes en otras calles, 

como puede ser  Ana Mogas Fontcuberta, 

Newton, Parrote, Cantón, Sagrada 

Familia, barrio de las Flores, Los Mallos 

o Bens, donde la reurbanización del 

núcleo, con un importe de más de un millón 

de euros va también mejorar, como no 

puede ser de otro modo, el firme de todas 

las calles. 

 

Podemos hablar también de reclamaciones 

históricas en materia de firmes que han 

atendido en este mandato, como el 

asfaltado completo del vial 22, una 

reclamación, reivindicación histórica del 

barrio de Palavea, con ese vial comunica 
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con Zapateira, que xunto coa rúa Ginebra, 

tamén reasfaltada neste mandato é na que 

había queixas constantes dende hai 

bastantes anos para os vehículos de 

emerxencia que accedían ao policlínico.  

 

 

Podemos falar, tamén, dos Mallos. Falaba 

o señor Deus dos Mallos. Foi este 

goberno o que reparou o firme de 

hormigón da avenida dos Mallos, que 

levaba moitos anos en mal estado. 

 

Na Falperra, no barrio do que era o 

presidente da asociación de veciños o 

señor Deus, a rúa Alfonso VII, por 

exemplo, que se queixaban dende hai 

moitísimos anos os veciños, está 

totalmente reparada e xa se solicitaron 

fondos europeos para a renovación de Pla 

y Cancela, que consideramos que nos 

próximos meses dispoñeremos dos 

mesmos. 

 

En Labañou renovouse por completo a 

avenida de Gran Canaria, pero tamén 

Pintor Llorens, tamén Cultura. En Monte 

Alto, Vía Ártabra, pero tamén San 

Fernando, Santo Tomás o Alcalde Abella.  

En Elviña, as prazas Pintor Colmeiro e 

Isaac Díaz Pardo. En Feáns a rúa Laxe. 

En Zapateira, máis de dez rúas. No 

Martinete, nas rúas Mozart e Lois Peña 

Novo ou en Visma, as avenidas de San 

Pedro de Visma ou a rúa Aguillón.  

 

E podería seguir inundando o Pleno de 

datos, porque a realidade é que 

intervimos en moitísimas, en decenas e 

decenas de rúas da cidade, que bueno, 

señor Lema, eu sei que sempre lle gusta 

dicir ao Grupo da Marea Atlántica que se 

inviste só no centro e sacan o dato do 

reasfaltado dos Cantóns. O asfaltado dos 

Cantóns, que custou 200.000 €, 

efectivamente, que bueno, podemos 

contestar o que é a inversión en Bens, un 

millón de euros ou a inversión de Feáns, 

Palavea con Zapateira, que junto con la 

calle Ginebra, también reasfaltada en este 

mandato es en la que había quejas 

constantes desde hace bastantes años para 

los vehículos de emergencia que accedían 

al policlínico.  

 

Podemos hablar, también, de los Mallos. 

Hablaba el señor Dios de los Mallos. Fue 

este gobierno el que reparó el firme de 

hormigón de la avenida de los Mallos, que 

llevaba muchos años en mal estado. 

 

En la Falperra, en el barrio del que era el 

presidente de la asociación de vecinos el 

señor Deus, la calle Alfonso VII, por 

ejemplo, que se quejaban desde hace 

muchísimos años los vecinos, está 

totalmente reparada y ya se solicitaron 

fondos europeos para la renovación de Pla 

y Cancela, que consideramos que en los 

próximos meses dispondremos de los 

mismos. 

 

En Labañou se renovó por completo la 

avenida de Gran Canaria, pero también 

Pintor Llorens, también Cultura. En Monte 

Alto, Vía Ártabra, pero también San 

Fernando, Santo Tomás el Alcalde Abella.  

En Elviña, las plazas Pintor Colmeiro e 

Isaac Díaz Pardo. En Feáns la calle Laxe. 

En Zapateira, más de diez calles. En el 

Martinete, en las calles Mozart y Lois Peña 

Novo o en Visma, las avenidas de San 

Pedro de Visma o la calle Aguillón.  

 

Y podría seguir inundando el Pleno de 

datos, porque la realidad es que 

intervenimos en muchísimas, en decenas y 

decenas de calles de la ciudad, que bueno, 

señor Lema, yo sé que siempre le gusta 

decir al Grupo de la Marea Atlántica que 

se invierte solo en el centro y sacan el dato 

del reasfaltado de los Cantones. El 

asfaltado de los Cantones, que costó 

200.000 €, efectivamente, que bueno, 

podemos contestar lo que es la inversión en 

Bens, un millón de euros o la inversión de 
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de medio millón de euros ou coa 

inversión en Labañou de 800.000 €. 

Cando queira, os datos están aí para 

comprobalos. Non son inversións no 

centro, son inversións en todos os barrios 

da cidade. 

 

Reitero, polo tanto, o noso voto a favor. 

Queda moito por facer, porque había 

moito sen atender dende hai bastantes 

anos, pero o compromiso deste goberno 

é, como non pode ser doutro xeito, poñer 

ao día ás rúas da cidade e para iso estase 

a mobilizar unha inversión nunca vista en 

materia de infraestruturas, que non é que 

o digamos nós senón que se ve 

diariamente nas rúas da Coruña. Grazas. 

 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas, señor Díaz. 

 

Non constan emendas a esta moción, polo 

que imos proceder á súa votación. 

 

Votación da segunda moción 

presentada pola concelleira non 

adscrita D.ª Isabel Faraldo Calvo 
 

Seguidamente, pola Presidencia sométese 

a votación a segunda moción presentada 

pola concelleira non adscrita D.ª Isabel 

Faraldo Calvo, para a valoración das 

estradas municipais con prioridade de 

asfaltado, producíndose o seguinte 

resultado: 

 

Vota a favor o Grupo Municipal do 

Partido Socialista (PSdeG-PSOE) (8 

votos). 

 

Vota a favor o Grupo Municipal do 

Partido Popular (PP) (9 votos). 

 

Vota a favor o Grupo Municipal da Marea 

Atlántica (MA) (4 votos). 

 

Feáns, de medio millón de euros o con la 

inversión en Labañou de 800.000 €. 

Cuando quiera, los datos están ahí para 

comprobarlos. No son inversiones en el 

centro, son inversiones en todos los barrios 

de la ciudad. 

 

Reitero, por lo tanto, nuestro voto a favor. 

Queda mucho por hacer, porque había 

mucho sin atender desde hace bastantes 

años, pero el compromiso de este gobierno 

es, como no puede ser de otro modo, poner 

al día a las calles de la ciudad y para eso 

se está movilizando una inversión nunca 

vista en materia de infraestructuras, que 

no es que lo digamos nosotros sino que se 

ve diariamente en las calles de A Coruña. 

Gracias. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias, señor Díaz. 

 

No constan enmiendas a esta moción, por 

lo que vamos a proceder a su votación. 

 

Votación de la segunda moción 

presentada por la concejala no adscrita 

D.ª Isabel Faraldo Calvo 

 

Seguidamente, por la Presidencia se 

somete a votación la segunda moción 

presentada por la concejala no adscrita 

D.ª Isabel Faraldo Calvo, para la 

valoración de las carreteras municipales 

con prioridad de asfaltado, produciéndose 

el siguiente resultado: 

 

Vota a favor el Grupo Municipal del 

Partido Socialista (PSdeG-PSOE) (8 

votos). 

 

Vota a favor el Grupo Municipal del 

Partido Popular (PP) (9 votos). 

 

Vota a favor el Grupo Municipal de la 

Marea Atlántica (MA) (4 votos). 
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Vota a favor o Grupo Municipal do 

Bloque Nacionalista Galego (BNG) (2 

votos). 

 

Vota a favor a concelleira non adscrita 

D.ª Mónica Martínez Lema (1 voto). 

 

Vota a favor a concelleira non adscrita 

D.ª Isabel Faraldo Calvo (1 voto). 

 

Vota a favor a concelleira non adscrita 

D.ª Susana Soneira Lema (1 voto). 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas. 

 

Queda aprobada por unanimidade da 

corporación. 

 

7. Moción da concelleira non adscrita 

D.ª Isabel Faraldo Calvo para a 

valoración das estradas municipais con 

prioridade de asfaltado. 

 

Acordo 

 

1. Estudo das deficiencias das estradas 

municipais  para acometer coa máxima 

celeridade posible o arranxo das que 

polas súas deficiencias así o esixan.  

 

2. A resultas do estudo pertinente, 

elaborar un plan de reparación gradual 

dos viais da cidade. 

 

Presidencia 

 

Remata aquí o turno da señora Faraldo. 

 

 

MOCIÓN PRESENTADA POLA 

CONCELLEIRA NON ADSCRITA 

DONA MÓNICA MARTÍNEZ LEMA 

 

Única. Moción para que o Concello da 

Coruña xestione na súa totalidade as 

instalacións do estadio de atletismo de 

Vota a favor el Grupo Municipal del 

Bloque Nacionalista Galego (BNG) (2 

votos). 

 

Vota a favor la concejala no adscrita D.ª 

Mónica Martínez Lema (1 voto). 

 

Vota a favor la concejala no adscrita D.ª 

Isabel Faraldo Calvo (1 voto). 

 

Vota a favor la concejala no adscrita D.ª 

Susana Soneira Lema (1 voto). 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias. 

 

Queda aprobada por unanimidad de la 

corporación. 

 

7. Moción de la concejala no adscrita D.ª 

Isabel Faraldo Calvo para la valoración 

de las carreteras municipales con 

prioridad de asfaltado. 

 

Acuerdo 
 

1. Estudio de las deficiencias de las 

carreteras municipales para acometer con 

la máxima celeridad posible el arreglo de 

las que por sus deficiencias así lo exijan.  

 

2. A resultas del estudio pertinente, 

elaborar un plan de reparación gradual de 

los viales de la ciudad.  

 

Presidencia 
 

Finaliza aquí el turno de la señora 

Faraldo. 

 

MOCIÓN PRESENTADA POR LA 

CONCEJALA NON ADSCRITA DOÑA 

MÓNICA MARTÍNEZ LEMA 

 

Única. Moción para que el Ayuntamiento 

de A Coruña gestione en su totalidad las 

instalaciones del estadio de atletismo de 



 

85 

Elviña.  

 

Sobre esta moción o Grupo Municipal 

do Partido Popular presenta unha 

emenda de adición. 

 

Presidencia 
 

Turno para a concelleira non adscrita, 

señora Martínez Lema, coa moción que 

presenta á que consta unha emenda de 

adición do Grupo Popular. 

 

Señora Martínez, ten a palabra. 

 

Señora Martínez Lema 
 

Moitas grazas. 

 

A Coruña ten o mellor estadio de 

atletismo de toda Galicia e un enorme 

potencial para ser referente nacional 

como cidade deportiva de alto 

rendemento pero os nosos atletas non 

poden sacar partido del. Dende que en 

1995 a cidade quedou sen as pistas de 

Riazor, o atletismo coruñés desespera 

pola construción dunhas novas, unha 

promesa que segue incumprida ante o 

hartazgo, decepción e desesperación dos 

atletas e os seus técnicos. Unha promesa 

incluída no programa electoral do PSOE 

para este mandato. A Coruña tería a súa 

pista de atletismo municipal. Dentro do 

apartado “Por un deporte para todos e 

todas” lemos: un caso particularmente 

rechamante é o do atletismo cuxa 

evolución nos últimos anos esixe dotar 

sen demora á cidade dunha pista cuberta 

que permita aos atletas un uso 

sistemático da mesma. Tamén di o 

programa: crearemos unha nova cidade 

deportiva en terreos da Fábrica de 

Armas, compatible co proxecto da 

Cidade das TIC na que se proxecta un 

estadio de atletismo.  

 

Na nosa chegada á Concellaría de 

Elviña.  

 

Sobre esta moción el Grupo Municipal del 

Partido Popular presenta una enmienda 

de adición. 

 

Presidencia 

 

Turno para la concejala no adscrita, 

señora Martínez Lema, con la moción que 

presenta a la que consta una enmienda de 

adición del Grupo Popular. 

 

Señora Martínez, tiene la palabra. 

 

Señora Martínez Lema 

 

Muchas gracias. 

 

A Coruña tiene el mejor estadio de 

atletismo de toda Galicia y un enorme 

potencial para ser referente nacional como 

ciudad deportiva de alto rendimiento pero 

nuestros atletas no pueden sacar partido 

de él. Desde que en 1995 la ciudad se 

quedó sin las pistas de Riazor, el atletismo 

coruñés desespera por la construcción de 

unas nuevas, una promesa que sigue 

incumplida ante el hartazgo, decepción y 

desesperación de los atletas y sus técnicos. 

Una promesa incluida en el programa 

electoral del PSOE para este mandato. A 

Coruña tendría su pista de atletismo 

municipal. Dentro del apartado “Por un 

deporte para todos y todas” leemos: un 

caso particularmente llamativo es el del 

atletismo cuya evolución en los últimos 

años exige dotar sin demora a la ciudad de 

una pista cubierta que permita a los atletas 

un uso sistemático de la misma. También 

dice el programa: crearemos una nueva 

ciudad deportiva en terrenos de la Fábrica 

de Armas, compatible con el proyecto de la 

Ciudad de las TIC en la que se proyecta un 

estadio de atletismo.  

 

 

En nuestra llegada a la Concejalía de 
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Deportes non tivemos coñecemento de 

movemento ao respecto. Traballando 

man a man co mundo do atletismo 

coñecemos de preto as súas demandas. 

Para poñer en valor o atletismo 

celebrouse, entre outras cousas, o 

“Coruña corre en pista” con 5 probas 

disputadas no estadio de Elviña e unha no 

Palacio dos Deportes, pero para eles, para 

os deportistas, o imprescindible seguen 

sendo as instalacións. Deunos tempo a 

deixar proxectada a posible construción 

dun módulo cuberto en Xuxán. É por iso 

que, por suposto, acepto a emenda do 

Partido Popular. Tamén propuxemos, 

cunha encarecida petición á alcaldesa, 

que por favor negociase co reitor a cesión 

do estadio municipal de Elviña para a 

xestión municipal, algo que só eles poden 

acordar. A Universidade da Coruña é a 

dona do estadio de atletismo que, 

mediante un convenio co Concello, 

permite que os clubes da cidade poidan 

facer uso del. O problema, o gran 

problema é que as restricións que poñen 

na UDC son un grande obstáculo para a 

correcta utilización do mesmo. O 

convenio é de luns a venres e sábados 

pola mañá. Os sábados pola tarde e os 

domingos non poden usar o estadio e 

desde estas pasadas Navidades, coa 

decisión unilateral da Universidade, sen 

ter en conta o convenio, pecharon, queren 

pechar en determinadas épocas do ano 

por eficiencia enerxética, deixando aos 

atletas sen un lugar para adestrar en 

momentos de gran relevancia para a súa 

temporada. Outro atranco, cando queren 

organizar unha competición hai que pedir 

permiso á Universidade e que a pista 

estea libre. Outro dos principais 

impedimentos é a prohibición de facer 

lanzamentos ou a de usar as bancadas e a 

sala de musculación, o ximnasio, para 

facer exercicios de forza.  

 

 

Semella moito, ás veces, que os clubs 

Deportes no tuvimos conocimiento de 

movimiento al respeto. Trabajando mano a 

mano con el mundo del atletismo 

conocemos de cerca sus demandas. Para 

poner en valor el atletismo se celebró, 

entre otras cosas, el “Coruña corre en 

pista” con 5 pruebas disputadas en el 

estadio de Elviña y una en el Palacio de los 

Deportes, pero para ellos, para los 

deportistas, lo imprescindible siguen 

siendo las instalaciones. Noa dio tiempo a 

dejar proyectada la posible construcción 

de un módulo cubierto en Xuxán. Es por 

eso que, por supuesto, acepto la enmienda 

del Partido Popular. También propusimos, 

con una encarecida petición a la alcaldesa, 

que por favor negociara con el rector la 

cesión del estadio municipal de Elviña 

para la gestión municipal, algo que solo 

ellos pueden acordar. La Universidad de A 

Coruña es la dueña del estadio de 

atletismo que, mediante un convenio con el 

Ayuntamiento, permite que los clubes de la 

ciudad puedan hacer uso de él. El 

problema, el gran problema es que las 

restricciones que ponen en la UDC son un 

gran obstáculo para la correcta utilización 

del mismo. El convenio es de lunes a 

viernes y sábados por la mañana. Los 

sábados por la tarde y los domingos no 

pueden usar el estadio y desde estas 

pasadas Navidades, con la decisión 

unilateral de la Universidad, sin tener en 

cuenta el convenio, cerraron, quieren 

cerrar en determinadas épocas del año por 

eficiencia energética, dejando a los atletas 

sin un lugar para entrenar en momentos de 

gran relevancia para su temporada. Otro 

obstáculo, cuando quieren organizar una 

competición hay que pedir permiso a la 

Universidad y que la pista esté libre. Otro 

de los principales impedimentos es la 

prohibición de hacer lanzamientos o la de 

usar las bancadas y la sala de 

musculación, el gimnasio, para hacer 

ejercicios de fuerza.  

 

Parece mucho, a veces, que los clubes 
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molestan, que están de prestado e é que, 

ademais dito en palabras da vicerreitora 

de Deportes e da súa directora deportiva, 

tamén para o seu desconsolo, o deporte 

non é unha prioridade para a 

Universidade. Créanme que nestes 2 

últimos anos o traballo de diálogo coa 

Universidade para facilitarlles a vida aos 

nosos atletas foi incansable e continuo. 

Aplicando a coherencia e o sentido 

común poderiamos dicir que A Coruña 

coas súas dimensións e a imperiosa 

necesidade de novas instalacións 

deportivas para múltiples deportes non 

necesita un  novo estadio de atletismo 

senón controlar a través do Concello a 

xestión do que xa existe, e iso é o que 

solicito nesta moción ademais de que se 

constrúa este ano un módulo cuberto que 

complete as necesidades do atletismo 

coruñés. 

 

Moitas grazas. 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas. Turno para a señora 

Soneira. 

 

Señora Soneira Lema 

 

Grazas. 

 

Como ben se reflexa na moción, A 

Coruña vén reivindicando un estadio de 

atletismo desde o ano 1995, cando se 

quitaron as pistas de Riazor prometendo 

o alcalde de entón a construción dun 

estadio. Estamos ante un incumprimento 

político máis prometido por varios 

candidatos á alcaldía, posteriormente 

elixidos, que vai en detrimento do deporte 

neste concello. A estas alturas do século 

XXI non é normal que unha cidade como 

A Coruña non teña estadio de atletismo 

propio. Agora que están próximas as 

eleccións pode ser o momento de facer a 

proposta, pero esta vez en serio, de 

molestan, que están de prestado y es que, 

además dicho en palabras de la 

vicerrectora de Deportes y de su directora 

deportiva, también para su desconsuelo, el 

deporte no es una prioridad para la 

Universidad. Créanme que en estos 2 

últimos años el trabajo de diálogo con la 

Universidad para facilitarles la vida a 

nuestros atletas fue incansable y continuo. 

Aplicando la coherencia y el sentido 

común podríamos decir que A Coruña con 

sus dimensiones y la imperiosa necesidad 

de nuevas instalaciones deportivas para 

múltiples deportes no necesita un  nuevo 

estadio de atletismo sino controlar a través 

del Ayuntamiento la gestión del que ya 

existe, y eso es lo que solicito en esta 

moción además de que se construya este 

año un módulo cubierto que complete las 

necesidades del atletismo coruñés. 

 

 

Muchas gracias. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias. Turno para la señora 

Soneira. 

 

Señora Soneira Lema 

 

Gracias. 

 

Como bien se refleja en la moción, A 

Coruña lleva reivindicando un estadio de 

atletismo desde el año 1995, cuando se 

quitaron las pistas de Riazor prometiendo 

el alcalde de entonces la construcción de 

un estadio. Estamos ante un 

incumplimiento político más prometido 

por varios candidatos a la alcaldía, 

posteriormente elegidos, que va en 

detrimento del deporte en este 

ayuntamiento. A estas alturas del siglo XXI 

no es normal que una ciudad como A 

Coruña no tenga estadio de atletismo 

propio. Ahora que están próximas las 

elecciones puede ser el momento de hacer 
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construír un estadio de atletismo que 

satisfaga a gran canteira de atletas que hai 

no noso entorno. Non pode retrasarse 

máis.  

 

 

Vou apoiar esta moción porque, mentres 

non se dispoña dun estadio de atletismo 

propio, a mellor opción é alcanzar un 

acordo coa Universidade da Coruña para 

xestionar o estadio de Elviña. 

 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas, señora Soneira. 

 

Turno para a señora Faraldo. 

 

Señora Faraldo Calvo 

 

Grazas, señora alcaldesa. 

 

Dende que nos botaron do estadio de 

Riazor estamos de prestado. Esta triste 

realidade do atletismo coruñés declarábaa 

á prensa o presidente do Club Marineda 

Atlético, Toto Bazán. O campo 

universitario de Elviña impide entrenar 

lanzamentos, entre outras restricións, e en 

Riazor perdeuse a oportunidade de ter 

pistas e así, un deporte estrela como o 

atletismo vive de prestado, como ben se 

dixo, e debendo favores. Descoñecemos 

se a boa vontade da Universidade da 

Coruña ao aceptar ceder as súas 

instalacións no Campus de Elviña 

mediante convenio co Concello veuse 

superada pola obrigatoriedade de 

satisfacer as súas propias necesidades ou 

se as restricións son froito dun celo 

excesivo, pero o que é un feito é que os 

deportistas da cidade, os nosos e as nosas 

atletas, ven mermada a súa posibilidade 

de entrenamento e práctica. Nin 

lanzamento de disco, nin de xabarina, nin 

de martelo. Ademais, os deportistas non 

poden usar servizos que son só para os 

la propuesta, pero esta vez en serio, de 

construir un estadio de atletismo que 

satisfaga la gran cantera de atletas que 

hay en nuestro entorno. No puede 

retrasarse más.  

 

Voy a apoyar esta moción porque, 

mientras no se disponga de un estadio de 

atletismo propio, la mejor opción es 

alcanzar un acuerdo con la Universidad de 

A Coruña para gestionar el estadio de 

Elviña. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias, señora Soneira. 

 

Turno para la señora Faraldo. 

 

Señora Faraldo Calvo 
 

Gracias, señora alcaldesa. 

 

Desde que nos echaron del estadio de 

Riazor estamos de prestado. Esta triste 

realidad del atletismo coruñés la 

declaraba a la prensa el presidente del 

Club Marineda Atlético, Toto Bazán. El 

campo universitario de Elviña impide 

entrenar lanzamientos, entre otras 

restricciones, y en Riazor se perdió la 

oportunidad de tener pistas y así, un 

deporte estrella como el atletismo vive de 

prestado, como bien se dijo, y debiendo 

favores. Desconocemos si la buena 

voluntad de la Universidad de A Coruña al 

aceptar ceder sus instalaciones en el 

Campus de Elviña mediante convenio con 

el Ayuntamiento se vio superada por la 

obligatoriedad de satisfacer sus propias 

necesidades o si las restricciones son fruto 

de un celo excesivo, pero lo que es un 

hecho es que los deportistas de la ciudad, 

nuestros y nuestras atletas, ven mermada 

su posibilidad de entrenamiento y práctica. 

Ni lanzamiento de disco, ni de jabalina, ni 

de martillo. Además, los deportistas no 

pueden usar servicios que son solo para los 
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universitarios, como ben se dixo, como a 

sala de musculación ou o acceso ás gradas 

para facer os exercicios de forza, ou a 

carencia, por exemplo, de espazos 

suficientes para gardar o material, 

amontoado en caixóns nun pequeno 

almacén con carencia, tamén, de luz, e 

ademais, compartir a instalación con 

outros deportes, o que complica moitas 

veces os entrenamentos. 

 

Votamos a favor da moción como medida 

provisional e solucionadora temporal dun 

problema que ten que ter outra resposta, o 

cumprimento das promesas electorais, 

pero, sobre todo, o compromiso cunha 

demanda xusta do deporte coruñés: unha 

instalación á altura das necesidades do 

atletismo na que todo o atletismo teña 

cabida. Unha resposta que leva esperando 

o seu cumprimento dende o ano 1995 no 

que se prometeu unha reubicación digna, 

un estadio para o atletismo. Ningún 

partido político gobernante dende entón 

cumpriu con esta demanda. A necesidade 

dun estadio onde se poidan practicar 

todas as especialidades con pistas abertas 

en módulo cuberto, con zonas para 

lanzadores, con ximnasio a pé de pista, 

con gradas para os exercicios de forza 

non pode ser substituída por un convenio 

de boa fe coa Universidade nunhas pistas 

a compartir con outras prácticas 

deportivas dos e das estudantes. Non 

como solución definitiva. 

 

 

Votamos a favor, insisto, recalcando a 

necesidade de que a cidade teña o seu 

propio estadio de atletismo á altura das 

necesidades actuais e así dea cumprida 

resposta a unha vella promesa ante unha 

demanda más que xusta. Grazas. 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas, señora Faraldo. 

 

universitarios, como bien se dijo, como la 

sala de musculación o el acceso a las 

gradas para hacer los ejercicios de fuerza, 

o la carencia, por ejemplo, de espacios 

suficientes para guardar el material, 

amontonado en cajones en un pequeño 

almacén con carencia, también, de luz y 

además, compartir la instalación con otros 

deportes, lo que complica muchas veces los 

entrenamientos. 

 

Votamos a favor de la moción como 

medida provisional y solucionadora 

temporal de un problema que tiene que 

tener otra respuesta, el cumplimiento de 

las promesas electorales, pero, sobre todo, 

el compromiso con una demanda justa del 

deporte coruñés: una instalación a la 

altura de las necesidades del atletismo en 

la que todo el atletismo tenga cabida. Una 

respuesta que lleva esperando su 

cumplimiento desde el año 1995 en el que 

se prometió una reubicación digna, un 

estadio para el atletismo. Ningún partido 

político gobernante desde entonces 

cumplió con esta demanda. La necesidad 

de un estadio donde se puedan practicar 

todas las especialidades con pistas 

abiertas en módulo cubierto, con zonas 

para lanzadores, con gimnasio a pie de 

pista, con gradas para los ejercicios de 

fuerza no puede ser sustituida por un 

convenio de buena fe con la Universidad 

en unas pistas a compartir con otras 

prácticas deportivas de los y de las 

estudiantes. No como solución definitiva. 

 

Votamos a favor, insisto, recalcando la 

necesidad de que la ciudad tenga su propio 

estadio de atletismo a la altura de las 

necesidades actuales y así dé cumplida 

respuesta a una vieja promesa ante una 

demanda más que justa. Gracias. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias, señora Faraldo. 
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Turno para o BNG, señor Jorquera. 

 

Señor Jorquera Caselas 
 

Grazas. 

 

Un saúdo a todos e a todas. 

 

Señora Mónica Martínez, co agarimo e o 

respecto que sabe que lle teño, 

sorpréndeme a rapidez con que vostede 

pasa da oposición ao Goberno e logo do 

Goberno á oposición. Digo isto, á parte de 

por algúns comentarios que fixo en 

algunha intervención anterior, porque 

menos de un mes despois de que vostede 

cesase como concelleira de Deportes 

presenta esta moción na que lembra os 

incumprimentos en materia de atletismo 

por parte do partido no Goberno do 

Concello da Coruña, e efectivamente, o 

PSdG-PSOE, no seu programa electoral 

de 2019, entre outras cousas propuña 

crear unha cidade deportiva nos terreos 

na Fábrica de Armas, compatible coa 

Cidade das TIC, que incluíse un estadio 

de atletismo, e desta promesa, como di o 

refrán castelán, se te vin non lembro.  

 

 

Coincidimos na necesidade de abordar o 

problema de fondo que motiva esta 

moción: las dificultades dos clubs e dos 

atletas da nosa cidade para poder adestrar, 

incluso competir, sen ter que sortear 

numerosos obstáculos, un problema que 

arrinca da reforma do estadio de Riazor 

de 1995. Son deportivista, todos estamos 

de acordo na importancia social do 

Deportivo, o Deportivo é un dos 

principais referentes da nosa cidade, mais 

o certo é que se reformou un estadio 

municipal pensando só nas necesidades e 

nos intereses do Deportivo e os atletas 

foron os grandes prexudicados. Agardo 

que os problemas que isto xerou se teñan 

en conta á hora de considerar futuras 

novas reformas do estadio. Cal é o 

Turno para el BNG, señor Jorquera. 

 

Señor Jorquera Caselas 
 

Gracias. 

 

Un saludo a todos y a todas. 

 

Señora Mónica Martínez, con el cariño y el 

respeto que sabe que le tengo, me 

sorprende la rapidez con que usted pasa de 

la oposición al Gobierno y luego del 

Gobierno a la oposición. Digo esto, aparte 

de por algunos comentarios que hizo en 

alguna intervención anterior, porque 

menos de un mes después de que usted 

cesara como concejala de Deportes 

presenta esta moción en la que recuerda 

los incumplimientos en materia de 

atletismo por parte del partido en el 

Gobierno del Ayuntamiento de A Coruña, 

y efectivamente, el PSdG-PSOE, en su 

programa electoral de 2019, entre otras 

cosas proponía crear una ciudad deportiva 

en los terrenos en la Fábrica de Armas, 

compatible con la Ciudad de las TIC, que 

incluyera un estadio de atletismo, y de esta 

promesa, como dice el refrán castellano, si 

te he visto no me acuerdo. 

 

Coincidimos en la necesidad de abordar el 

problema de fondo que motiva esta 

moción: las dificultades de los clubes y de 

los atletas de nuestra ciudad para poder 

entrenar, incluso competir, sin tener que 

sortear numerosos obstáculos, un 

problema que arranca de la reforma del 

estadio de Riazor de 1995. Soy 

deportivista, todos estamos de acuerdo en 

la importancia social del Deportivo, el 

Deportivo es uno de los principales 

referentes de nuestra ciudad, pero lo cierto 

es que se reformó un estadio municipal 

pensando solo en las necesidades y en los 

intereses del Deportivo y los atletas fueron 

los grandes perjudicados. Espero que los 

problemas que esto generó se tengan en 

cuenta a la hora de considerar futuras 
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problema? O problema é que na súa 

moción vostede parece desbotar a 

posibilidade de que haxa un estadio 

municipal de atletismo, propoñendo que 

o Concello asuma a xestión e, incluso, a 

titularidade do estadio de atletismo de 

Elviña. Incluso razoa, aludindo, entre 

outros motivos, a que esta opción tería un 

menor custo económico, pero para que así 

sexa ten que estar de acordo o titular da 

instalación que é a Universidade da 

Coruña, e non se se vostede, no tempo 

que exerceu como concelleira delegada 

de Deportes puido constatar que por parte 

da Universidade existe esa disposición 

para a cesión da titularidade ou, cando 

menos, a cesión da xestión da instalación, 

porque o certo é que as universidades 

acostuman a ter estadios universitarios. 

Mais en calquera caso, como na parte 

dispositiva da moción o que se fai é 

simplemente instar ao Goberno 

municipal para que procure un acordo de 

xestión coa UDC que permita optimizar o 

uso do estadio de atletismo do Campus de 

Elviña, imos votar a favor da moción e 

cremos que a emenda aceptada que 

presentou o Partido Popular, ademais, a 

complementa.  

 

 

Nada máis e moitas grazas. 

 

Presidencia 
 

Moitas grazas, señor Jorquera. 

 

Turno para a Marea Atlántica, señor 

Lema. 

 

Señor Lema Suárez 

 

Ben, moitas grazas. 

 

Nós tamén pensabamos dicir que é unha 

mágoa que esta moción non fose posta en 

marcha durante o período no que dona 

Mónica Martínez ostentaba o cargo de 

nuevas reformas del estadio. ¿Cuál es el 

problema? El problema es que en su 

moción usted parece descartar la 

posibilidad de que haya un estadio 

municipal de atletismo, proponiendo que el 

Ayuntamiento asuma la gestión e, incluso, 

la titularidad del estadio de atletismo de 

Elviña. Incluso razona, aludiendo, entre 

otros motivos, a que esta opción tendría un 

menor coste económico, pero para que así 

sea tiene que estar de acuerdo el titular de 

la instalación que es la Universidad de A 

Coruña, y no sé si usted, en el tiempo que 

ejerció como concejala delegada de 

Deportes pudo constatar que por parte de 

la Universidad existe esa disposición para 

la cesión de la titularidad o, cuando 

menos, la cesión de la gestión de la 

instalación, porque lo cierto es que las 

universidades acostumbran a tener 

estadios universitarios. Pero en cualquier 

caso, como en la parte dispositiva de la 

moción lo que se hace es simplemente 

instar al Gobierno municipal para que 

procure un acuerdo de gestión con la UDC 

que permita optimizar el uso del estadio de 

atletismo del Campus de Elviña, vamos a 

votar a favor de la moción y creemos que 

la enmienda aceptada que presentó el 

Partido Popular, además, la complementa.  

 

Nada más y muchas gracias. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias, señor Jorquera. 

 

Turno para la Marea Atlántica, señor 

Lema. 

 

Señor Lema Suárez 
 

Bien, muchas gracias. 

 

Nosotros también pensábamos decir que es 

una lástima que esta moción no fuera 

puesta en marcha durante el período en el 

que doña Mónica Martínez ostentaba el 
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titular de concelleira de Deportes. 

Entendemos que, pola súa natureza, o que 

esixe é unha relación directa entre a 

Alcaldía e o equipo rectoral da UDC. 

Aquí do que estamos falando é deste tipo 

de negociacións que pensamos que ás 

veces dan bo resultado para que, 

finalmente, poidamos optimizar un 

recurso como é este estadio de Elviña. 

 

Nós compartimos tamén o fondo do 

asunto. Somos unha cidade cun gran 

potencial para albergar competicións 

deportivas. Este non é un factor 

unicamente que teña que ver co 

autocoidado e coa saúde senón tamén co 

que é un factor de atracción de visitantes, 

un factor, polo tanto, tamén turístico e 

económico. 

 

A nós interésannos varias cuestións que 

pon de manifesto esta moción da 

concelleira dona Mónica Martínez, entre 

elas unha clara, que xa falamos antes 

dela, que é o incumprimento do programa 

electoral do Partido Socialista. Neste 

sentido quero recordar algunhas 

cuestións que quedan pendentes.  

 

Que foi, por exemplo, da promoción de 

vivenda pública desde Emvsa, do 

observatorio para o seguimento do prezo 

dos alugueres, do rexistro de soares e 

edificios en ruínas, do fomento de novas 

tipoloxías de vivenda, do distrito 

universitario dos Mallos, da liberación de 

solo propiedade de Defensa, dos edificios 

tutelados para a súa rehabilitación, das 

áreas de rehabilitación específica, dos 

proxectos de eco-barrios, do ente público 

para xestionar os trens portuarios, da 

reordenación dos terreos portuarios, dos 

estudos de espazo público que falamos 

antes? 

 

 

Onde está o plan de mobilidade e espazo 

público desenvolto pola Axencia de 

cargo de titular de concejala de Deportes. 

Entendemos que, por su naturaleza, lo que 

exige es una relación directa entre la 

Alcaldía y el equipo rectoral de la UDC. 

Aquí de lo que estamos hablando es de este 

tipo de negociaciones que pensamos que a 

veces dan buen resultado para que, 

finalmente, podamos optimizar un recurso 

como es este estadio de Elviña. 

 

Nosotros compartimos también el fondo 

del asunto. Somos una ciudad con un gran 

potencial para albergar competiciones 

deportivas. Este no es un factor 

únicamente que tenga que ver con el 

autocuidado y con la salud sino también 

con el que es un factor de atracción de 

visitantes, un factor, por lo tanto, también 

turístico y económico. 

 

A nosotros nos interesan varias cuestiones 

que pone de manifiesto esta moción de la 

concejala doña Mónica Martínez, entre 

ellas una clara, que ya hablamos antes de 

ella, que es el incumplimiento del 

programa electoral del Partido Socialista. 

En este sentido quiero recordar algunas 

cuestiones que quedan pendientes.  

 

¿Qué fue, por ejemplo, de la promoción de 

vivienda pública desde Emvsa, del 

observatorio para el seguimiento del 

precio de los alquileres, del registro de 

solares y edificios en ruinas, del fomento 

de nuevas tipologías de vivienda, del 

distrito universitario de los Mallos, de la 

liberación de suelo propiedad de Defensa, 

de los edificios tutelados para su 

rehabilitación, de las áreas de 

rehabilitación específica, de los proyectos 

de eco-barrios, del ente público para 

gestionar los trenes portuarios, de la 

reordenación de los terrenos portuarios, 

de los estudios de espacio público que 

hablamos antes? 

 

¿Dónde está el plan de movilidad y espacio 

público desarrollado por la Agencia de 
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Ecoloxía Urbana, a reordenación das 

liñas de autobús, os novos carril-bus, a 

optimización da conexión da cidade co 

aeroporto de Alvedro, os abonos 

mensuais para os usuarios do bus, a 

empresa eléctrica municipal, o parque de 

Monte Alto, a estratexia para un consumo 

responsable da auga, a estratexia 

municipal para combater o cambio 

climático, o plan municipal de calidade 

do aire?  

 

Que foi do plan de alumeado municipal, 

da marca Coruña Verde, da rede de 

sendas peonís urbanas, do parque urbano 

Penamoa-Bens, da rede de alerta 

ambiental municipal, da nova ordenanza 

de benestar animal, da revitalización dos 

parques industriais, da app para facilitar a 

compra nos mercados municipais, da 

reforma do mercado de Monte Alto e 

Santa Lucía, da comunicación entre o 

mercado de San Agustín e a rúa 

Panaderas, do plan de sinalética das zonas 

comerciais, dos novos viveiros de 

empresas, do plan de relevo xeracional 

das empresas, da ventanilla única para 

atender aos emprendedores, da zona 

franca da Coruña, da estratexia de 

emprego para A Coruña, do observatorio 

de emprego, das axudas ás contratacións 

das ONGs, da rede wifi municipal, do 

famoso ferri entre A Coruña e Irlanda, do 

evento sobre a cascarilla de cacao —non 

hai que esquecelo—, do incremento de 

rutas e frecuencias desde Alvedro —hoxe 

están anunciando algunhas, espero que 

isto contribúa en algo pero sospeito que 

imos quedar aínda moi lonxe de onde o 

deixamos—, da nova marca turística para 

A Coruña, do observatorio de igualdade, 

da rede de mentoras, do premio de 

igualdade, da web Coruña Diversa, do 

centro de estudos LGTB, da estratexia 

contra o paro xuvenil, do Consello da 

Xuventude da Coruña, do albergue 

xuvenil, das axudas para o acceso á 

vivenda da mocidade, do regulamento 

Ecología Urbana, la reordenación de las 

líneas de autobús, los nuevos carril-bus, la 

optimización de la conexión de la ciudad 

con el aeropuerto de Alvedro, los abonos 

mensuales para los usuarios del bus, la 

empresa eléctrica municipal, el parque de 

Monte Alto, la estrategia para un consumo 

responsable del agua, la estrategia 

municipal para combatir el cambio 

climático, el plan municipal de calidad del 

aire?  

 

¿Qué fue del plan de alumbrado municipal, 

de la marca Coruña Verde, de la red de 

sendas peatonales urbanas, del parque 

urbano Penamoa-Bens, de la red de alerta 

ambiental municipal, de la nueva 

ordenanza de bienestar animal, de la 

revitalización de los parques industriales, 

de la app para facilitar la compra en los 

mercados municipales, de la reforma del 

mercado de Monte Alto y Santa Lucía, de 

la comunicación entre el mercado de San 

Agustín y la calle Panaderas, del plan de 

señalética de las zonas comerciales, de los 

nuevos viveros de empresas, del plan de 

relevo generacional de las empresas, de la 

ventanilla única para atender a los 

emprendedores, de la zona franca de A 

Coruña, de la estrategia de empleo para 

Coruña, del observatorio de empleo, de las 

ayudas a las contrataciones de las ONGs, 

de la red wifi municipal, del famoso ferri 

entre A Coruña e Irlanda, del evento sobre 

la cascarilla de cacao —no hay que 

olvidarlo—, del incremento de rutas y 

frecuencias desde Alvedro —hoy están 

anunciando algunas, espero que esto 

contribuya en algo pero sospecho que 

vamos a quedarnos aún muy lejos de donde 

lo dejamos—, de la nueva marca turística 

para A Coruña, del observatorio de 

igualdad, de la red de mentoras, del 

premio de igualdad, de la web Coruña 

Diversa, del centro de estudios LGTB, de 

la estrategia contra el paro juvenil, del 

Consejo de la Juventud de A Coruña, del 

albergue juvenil, de las ayudas para el 
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para limitar as casas de apostas no 

contorno dos colexios, do impulso aos 

centros de FP, do traslado da Escola 

Municipal de Música, da Univercity, do 

proxecto Lembranzas do Porto, da noite 

máxica para a música en primavera, do 

plan integral do sector audiovisual, da 

Coruña Film Comission, do plan de 

dinamización das casas museo, do 

Consello Municipal de Memoria 

Histórica desactivado o Consello da 

Memoria Democrática, do centro para a 

memoria histórica na casa museo Casares 

Quiroga, do observatorio social da 

Coruña, do clúster socio-sanitario da 

Coruña —felizmente non empregado, 

non posto en marcha— da erradicación 

total do chabolismo, da casa da raqueta, 

do trofeo Cidade da Coruña de natación, 

da celebración descentralizada dos 

plenos, do consello municipal de 

solidariedade e cooperación, do novo 

regulamento municipal de participación 

ou da oficina cidadá? 

 

 

Estamos agora no momento no que toca 

empezar a facer balance. Onde está todo 

aquelo que o Goberno do PSOE prometía 

no ano 2019? que parecía que iamos por 

fin a asistir a unha (óese un sinal 

acústico indicativo da finalización do 

tempo de intervención) —xa remato— a 

unha especie como de chegada do 

supermán da xestión pero, á vista dos 

deberes que se puxeron vostedes a si 

mesmos, pois o certo é que o balance é 

máis ben moi pobre. 

 

Nada máis e grazas. 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas, señor Lema. 

 

Turno para o Partido Popular, señor 

García. 

 

acceso a la vivienda de la juventud, del 

reglamento para limitar las casas de 

apuestas en el entorno de los colegios, del 

impulso a los centros de FP, del traslado 

de la Escuela Municipal de Música, de la 

Univercity, del proyecto Recuerdos del 

Puerto, de la noche mágica para la música 

en primavera, del plan integral del sector 

audiovisual, de A Coruña Film Comission, 

del plan de dinamización de las casas 

museo, del Consejo Municipal de Memoria 

Histórica desactivado el Consejo de la 

Memoria Democrática, del centro para la 

memoria histórica en la casa museo 

Casares Quiroga, del observatorio social 

de A Coruña, del clúster socio-sanitario de 

A Coruña —felizmente no empleado, no 

puesto en marcha— de la erradicación 

total del chabolismo, de la casa de la 

raqueta, del trofeo Ciudad de A Coruña de 

natación, de la celebración 

descentralizada de los plenos, del consejo 

municipal de solidaridad y cooperación, 

del nuevo reglamento municipal de 

participación o de la oficina ciudadana? 

 

Estamos ahora en el momento en el que 

toca empezar a hacer balance ¿Dónde está 

todo aquello que el Gobierno del PSOE 

prometía en el año 2019? que parecía que 

íbamos por fin a asistir a una (se oye una 

señal acústica indicativa de la 

finalización del tiempo de intervención) 
—ya finalizo— a una especie como de 

llegada del supermán de la gestión pero, a 

la vista de los deberes que se pusieron 

ustedes a sí mismos, pues lo cierto es que 

el balance es más bien muy pobre. 

 

Nada más y gracias. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias, señor Lema. 

 

Turno para el Partido Popular, señor 

García. 
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Señor García Fernández 

 

Grazas, señora alcaldesa. 

 

Permítanme a expresión, estou 

alucinando hoxe, alucinando. Non polo 

contido da moción, coa que estamos 

totalmente de acordo, señora Martínez. É 

unha moción que é un reflexo da forma 

de gobernar de Inés Rey. Un líder nunca 

deixa a unha cidade como Coruña que 

sufra esta situación de debilidade. 

Explícome. Vostede, señora Martínez, 

dispoñía dunhas competencias en 

materia de Deporte inigualables para 

facer o que quería, ou iso presupoñíase, 

e asumiu o 100 % do programa do PSOE. 

Pois ben, agora tráenos unha moción na 

que insta o Goberno a que levemos o que 

levamos demandando este grupo en 

diversas comisións informativas, en 

diversas preguntas orais, en diversas 

preguntas escritas e en reiteradas 

ocasións. Entón, a pregunta é que fixo 

vostede tamén ata a data, co maior 

orzamento que tivemos. Por que esta 

valentía que ten hoxe non llo dixo á 

señora alcaldesa ou ao grupo de 

goberno. Ou é que a alcaldesa lle negou 

calquera tipo de acción de goberno? 

Polo falado hoxe creo que van máis por 

aí os tiros. 

 

E doutra banda, a lectura desta moción, 

pois, o Goberno de Inés Rey está 

descomposto, verdade? Acórdase, señora 

Sobral? Acordábame do coche escoba? 

Isto é un camión escoba, o que teñen 

vostedes que hai que retirar. 

 

Pódeme dicir, señora alcaldesa, que tipo 

de coordinación teñen vostedes? Existe 

comunicación entre concellerías? 

Sabemos que non. Sabe, señora 

alcaldesa, que está a fallar e faltando ao 

respecto aos atletas? Como explicará ao 

tecido deportivo que non poderá atender 

as súas demandas diarias? Están a 

Señor García Fernández 
 

Gracias, señora alcaldesa. 

 

Permítanme la expresión, estoy flipando 

hoy, flipando. No por el contenido de la 

moción, con la que estamos totalmente de 

acuerdo, señora Martínez. Es una moción 

que es un reflejo de la forma de gobernar 

de Inés Rey. Un líder nunca deja a una 

ciudad como Coruña que sufra esta 

situación de debilidad. Me explico. Usted, 

señora Martínez, disponía de unas 

competencias en materia de Deporte 

inigualables para hacer lo que quería, o eso 

se presuponía, y asumió el 100 % del 

programa del PSOE. Pues bien, ahora nos 

trae una moción en la que insta al Gobierno 

a que llevemos lo que llevamos 

demandando este grupo en diversas 

comisiones informativas, en diversas 

preguntas orales, en diversas preguntas 

escritas y en reiteradas ocasiones. 

Entonces, la pregunta es qué ha hecho 

usted también hasta la fecha, con el mayor 

presupuesto que hemos tenido. Por qué esta 

valentía que tiene hoy no se lo ha dicho a 

la señora alcaldesa o al grupo de gobierno. 

¿O es que la alcaldesa le ha negado 

cualquier tipo de acción de gobierno? Por 

lo hablado hoy creo que van más por ahí los 

tiros. 

 

Y por otro lado, la lectura de esta moción, 

pues, el Gobierno de Inés Rey está 

descompuesto, ¿verdad? ¿Se acuerda, 

señora Sobral? Me acordaba del coche 

escoba. Esto es un camión escoba, lo que 

tienen ustedes que hay que retirar. 

 

¿Me puede decir, señora alcaldesa, qué tipo 

de coordinación tienen ustedes? ¿Existe 

comunicación entre concejalías? Sabemos 

que no. ¿Sabe, señora alcaldesa, que está 

fallando y faltando al respeto a los atletas? 

¿Cómo explicará al tejido deportivo que no 

podrá atender sus demandas diarias? Nos 

están llamando las entidades deportivas 
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chamarnos as entidades deportivas 

porque a día de hoxe non saben con quen 

teñen que contactar. Que débiles son, que 

debilidade de xestión, señora alcaldesa, e 

o verdadeiramente penoso e triste de todo 

isto non é a súa incapacidade para 

xestionar os problemas e solucionalos, o 

que me produce máis tristeza sabe o que 

é? É a impotencia que traslada ás 

entidades deportivas, que están cansadas 

de ter xa tres concelleiros. Impotencia os 

que de verdade dispoñemos dun 

programa deportivo, impotencia os que 

de verdade sentimos o deporte como 

unha forma de vida, aos que de verdade 

cremos que o deporte é moito máis que 

sacarse unha foto cun club ou ir correr 

unha carreira popular, aos que cremos 

que o deporte é estar a realizar xestión 

deportiva dunha maneira profesional, e é 

estar coas entidades para solucionar os 

seus problemas. Para todos eles, os que 

cremos no deporte con maiúsculas, é 

unha verdadeira impotencia, pero non se 

preocupen, a xente do deporte somos 

loitadores, sabemos loitar contra 

gobernos que non cren na actividade 

física e no deporte. Esta situación de 

interinidade, de desconcerto do Goberno 

de Inés Rey é un insulto ao conxunto do 

noso tecido deportivo para cada un dos 

nosos deportistas, para cada unha das 

nosas familias que fan un esforzo 

inmenso todos os meses cos seus nenos e 

para todas esas persoas que están detrás 

das entidades todos os días do ano 

choiando sen parar, choiando, para que 

con poucos recursos saquen adiante a 

súa actividade deportiva. 

 

En todo caso, a nosa posición nesta 

moción é a que vimos reclamando 

sempre, desde o minuto un e con criterio. 

En primeiro lugar, que toda persoa e, 

sobre todo, se é político, ten que cumprir, 

como dicía a señora Martínez, a promesa 

que fai ante o cidadán, que cumpra o 

programa electoral. Segundo, que 

porque a día de hoy no saben con quién 

tienen que contactar. Qué débiles son, qué 

debilidad de gestión, señora alcaldesa, y lo 

verdaderamente penoso y triste de todo 

esto no es su incapacidad para gestionar los 

problemas y solucionarlos, lo que me 

produce más tristeza ¿sabe lo que es? Es la 

impotencia que traslada a las entidades 

deportivas, que están cansadas de tener ya 

tres concejales. Impotencia los que de 

verdad disponemos de un programa 

deportivo, impotencia los que de verdad 

sentimos el deporte como una forma de 

vida, a los que de verdad creemos que el 

deporte es mucho más que sacarse una foto 

con un club o ir a correr una carrera 

popular, a los que creemos que el deporte 

es estar realizando gestión deportiva de una 

manera profesional, y es estar con las 

entidades para solucionar sus problemas. 

Para todos ellos, los que creemos en el 

deporte con mayúsculas, es una verdadera 

impotencia, pero no se preocupen, la gente 

del deporte somos luchadores, sabemos 

luchar contra gobiernos que no creen en la 

actividad física y en el deporte. Esta 

situación de interinidad, de desconcierto 

del Gobierno de Inés Rey es un insulto al 

conjunto de nuestro tejido deportivo para 

cada uno de nuestros deportistas, para cada 

una de nuestras familias que hacen un 

esfuerzo inmenso todos los meses con sus 

niños y para todas esas personas que están 

detrás de las entidades todos los días del 

año currando sin parar, currando, para que 

con pocos recursos saquen adelante su 

actividad deportiva. 

 

 

 

En todo caso, nuestra posición en esta 

moción es la que venimos reclamando 

siempre, desde el minuto uno y con 

criterio. En primer lugar, que toda persona 

y, sobre todo, si es político, tiene que 

cumplir, como decía la señora Martínez, la 

promesa que hace ante el ciudadano, que 

cumpla el programa electoral. Segundo, 
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xestionen esta cidade, non sexan 

mediocres, con accións que só se fan con 

vontade e se non, pregunten, que non 

pasa nada. E en terceiro lugar, esta 

moción que este grupo quere recoller, é o 

compromiso deste goberno que, mentres 

que non executen unhas pistas municipais 

de atletismo e de lanzamentos, se adquira 

o compromiso de dotar partida 

orzamentaria neste exercicio para 

realizar un proxecto dun módulo cuberto 

de atletismo nesta cidade. 

 

Moitas grazas. 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas, señor García. 

 

Turno para o Goberno, señor Lage. 

 

Por favor, garden silencio os concelleiros 

e as concelleiras mentres están a falar, 

mesmo os do seu propio grupo. Garden 

silencio. 

 

Señor Lage Tuñas 

 

Grazas, señora alcaldesa. 

 

Señora Martínez, grazas pola proposta 

que achega ao Pleno. Sorría porque vía 

moito balbordo nas filas do Partido 

Popular. Señor García, despois xa llo 

comento en máis detalle pero estábase 

saíndo do guión e é normal que miraran 

para atrás, para reconvilo ás instrucións 

que lle deran, pero vostede é un pouco 

revoltoso e aínda quere seguir facendo as 

súas cousiñas. En fin, o que se diría en 

termos de marcar territorio. Foi moi 

evidente. 

 

Bueno, vamos co asunto que ten a 

seriedade... o asunto ten relevancia. A 

moción sitúa o marco de debate nas 

necesidades que ten o atletismo na 

cidade, o deporte en xeral pero o 

que gestionen esta ciudad, no sean 

mediocres, con acciones que solo se hacen 

con voluntad y si no, pregunten, que no 

pasa nada. Y en tercer lugar, esta moción 

que este grupo quiere recoger, es el 

compromiso de este gobierno que, mientras 

que no ejecuten unas pistas municipales de 

atletismo y de lanzamientos, se adquiera el 

compromiso de dotar partida 

presupuestaria en este ejercicio para 

realizar un proyecto de un módulo cubierto 

de atletismo en esta ciudad. 

 

Muchas gracias. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias, señor García. 

 

Turno para el Gobierno, señor Lage. 

 

Por favor, guarden silencio los concejales 

y las concejalas mientras están hablando, 

incluso los de su propio grupo. Guarden 

silencio. 

 

Señor Lage Tuñas 

 

Gracias, señora alcaldesa. 

 

Señora Martínez, gracias por la propuesta 

que trae al Pleno. Sonreía porque veía 

mucho revuelo en las filas del Partido 

Popular. Señor García, después ya se lo 

comento en más detalle pero se estaba 

saliendo del guion y es normal que mirasen 

para atrás, para abroncarlo a las 

instrucciones que le habían dado, pero 

usted es un poco revoltoso y aún quiere 

seguir haciendo sus cositas. En fin, lo que 

se diría en términos de marcar territorio. 

Fue muy evidente. 

 

Bueno, vamos con el asunto que tiene la 

seriedad... el asunto tiene relevancia. La 

moción sitúa el marco de debate en las 

necesidades que tiene el atletismo en la 

ciudad, el deporte en general pero el 



 

98 

atletismo neste caso que, como ben 

apuntaba a señora Martínez na súa 

moción, pois hai unha demanda de máis 

espazos, dunha mellor xestión das 

instalacións existentes e creo que é 

facilmente compartible a reflexión.  

 

É certo que ao longo de todo o mandato 

se traballou, e o fixo tamén a señora 

Martínez, para intentar ter a mellor 

xestión posible neste terreo, tamén o 

anterior concelleiro de Deportes, o señor 

Borrego, ámbolos dous traballaron con 

esforzo nesa dirección, púxose de 

manifesto algunha das dificultades e 

axustes que son necesarios facer e o que 

lle podo dicir é que o Goberno municipal 

vai seguir na liña de traballo que xa viña 

facendo, neste caso a propia señora 

Martínez, que era a concelleira de 

Deportes, como tamén o concelleiro que 

a precedeu. Neste caso as competencias 

recaen na Alcaldía.  

 

É certo que non solo se vai traballar nese 

sentido, senón que se vai abrir unha vía 

de diálogo máis intensa coa propia 

Universidade. Aquí o que se formula é 

que se busque un acordo que mellore a 

xestión do estadio de atletismo de Elviña 

para que se poida dispor, non sei se na súa 

totalidade, pero desde logo con moitas 

máis posibilidades das que hai ata o de 

agora, das que se conseguiron ata o de 

agora nestes tres anos e medio e poder 

quitarlle proveito. Creo que é facilmente 

compartible a moción. Vai a contar, como 

non pode ser doutra maneira, co noso 

respaldo e creo que todo o que fagamos 

para mellorar a situación dos clubs 

deportivos, creo que benvido sexa. Polo 

tanto, vamos a traballar todos nesa 

dirección.  

 

Señor García, diríxome a vostede porque 

fixo unha serie de alusións, non estas que 

teñen que ver co, digamos, co Got Talent, 

nin con estas cousiñas propias de 

atletismo en este caso que, como bien 

apuntaba la señora Martínez en su moción, 

pues hay una demanda de más espacios, de 

una mejor gestión de las instalaciones 

existentes y creo que es fácilmente 

compartible la reflexión.  

 

Es cierto que a lo largo de todo el mandato 

se trabajó, y lo hizo también la señora 

Martínez, para intentar tener la mejor 

gestión posible en este terreno, también el 

anterior concejal de Deportes, el señor 

Borrego, ambos trabajaron con esfuerzo 

en esa dirección, se puso de manifiesto 

alguna de las dificultades y ajustes que son 

necesarios hacer y lo que le puedo decir es 

que el Gobierno municipal va a seguir en 

la línea de trabajo que ya venía haciendo, 

en este caso la propia señora Martínez, que 

era la concejala de Deportes, como 

también el concejal que la precedió. En 

este caso las competencias recaen en la 

Alcaldía.  

 

Es cierto que no solo se va a trabajar en 

ese sentido, sino que se va a abrir una vía 

de diálogo más intensa con la propia 

Universidad. Aquí lo que se formula es que 

se busque un acuerdo que mejore la 

gestión del estadio de atletismo de Elviña 

para que se pueda disponer, no sé si en su 

totalidad, pero desde luego con muchas 

más posibilidades de las que hay hasta 

ahora, de las que se consiguieron hasta 

ahora en estos tres años y medio y poder 

sacarle provecho. Creo que es fácilmente 

compartible la moción. Va a contar, como 

no puede ser de otra manera, con nuestro 

respaldo y creo que todo lo que hagamos 

para mejorar la situación de los clubes 

deportivos, creo que bienvenido sea. Por lo 

tanto, vamos a trabajar todos en esa 

dirección.  

 

Señor García, me dirijo a usted porque 

hizo una serie de alusiones, no estas que 

tienen que ver con el, digamos, con el Got 

Talent, ni con estas cositas propias de 
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precampaña electoral, pero si con 

algunhas que me parecen relevantes se se 

quere falar en termos de equipamentos 

para a cidade. Vostedes como goberno —

non falo de vostede persoalmente, creo 

que non se trata diso— vostedes como 

goberno autonómico o que teñen son 

unhas instalacións, desde logo, que 

deixan moito que desexar. Entón, o que si 

lle pediría é que os mesmos esforzos que 

fan noutros concellos, que estean 

dispostos, por unha vez, a facelos nesta 

cidade. Eu creo que si hai unha posición 

construtiva e eu creo que todas as que se 

escoitaron, á marxe das brincadeiras e dos 

exercicios preelectorales —vamos a 

chamarlle así porque aquí houbo un 

pouquiño de todo—, creo que si sería bo 

que houbese tamén un compromiso por 

parte da Administración autonómica. 

Creo que poder dispor de grandes 

equipamentos ou infraestruturas neste 

ámbito, poderíase acadar algún tipo de 

acordo coas estruturas da Dirección Xeral 

de Deportes e eu creo que non hai que 

renunciar en ningún caso a que outras 

administracións tamén poidan axudar.  

 

 

Sabemos que os equipamentos son 

equipamentos que non se fan dun día para 

outro, de feito (óese un sinal acústico 

indicativo da finalización do tempo de 

intervención) a propia señora Martínez 

facía alusión ao proxecto de Xuxán, que 

require, ademais, de estudo de detalle, co 

cal eu creo que aí hai un traballo que se 

segue facendo, dando continuidade ao 

que xa se viña facendo no ámbito da 

Concellaría de Deportes. Eu creo que 

temos que traballar todos nesa dirección, 

vamos a facelo de cara a este ano 2023 

que está comezando, pero o que si lle 

pediría á parte de que se presente, señor 

García, a este concurso de Got Talent 

dentro do seu grupo, intentando marcar 

territorio, si lle diría que tamén poden 

contribuír de forma positiva a que 

precampaña electoral, pero sí con algunas 

que me parecen relevantes si se quiere 

hablar en términos de equipamientos para 

la ciudad. Ustedes como gobierno —no 

hablo de usted personalmente, creo que no 

se trata de eso— ustedes como gobierno 

autonómico lo que tienen son unas 

instalaciones, desde luego, que dejan 

mucho que desear. Entonces, lo que sí le 

pediría es que los mismos esfuerzos que 

hacen en otros ayuntamientos, que estén 

dispuestos, por una vez, a hacerlos en esta 

ciudad. Yo creo que sí hay una posición 

constructiva y yo creo que todas las que se 

escucharon, al margen de las bromas y de 

los ejercicios preelectorales —vamos a 

llamarle así porque aquí hubo un poquito 

de todo—, creo que sí sería bueno que 

hubiera también un compromiso por parte 

de la Administración autonómica. Creo 

que poder disponer de grandes 

equipamientos o infraestructuras en este 

ámbito, se podría alcanzar algún tipo de 

acuerdo con las estructuras de la 

Dirección General de Deportes y yo creo 

que no hay que renunciar en ningún caso a 

que otras administraciones también 

puedan ayudar.  

 

Sabemos que los equipamientos son 

equipamientos que no se hacen de un día 

para otro, de hecho (se oye una señal 

acústica indicativa de la finalización del 

tiempo de intervención) la propia señora 

Martínez hacía alusión al proyecto de 

Xuxán, que requiere, además, de estudio de 

detalle, con lo cual yo creo que ahí hay un 

trabajo que se sigue haciendo, dando 

continuidad a lo que ya se venía haciendo 

en el ámbito de la Concejalía de Deportes. 

Yo creo que tenemos que trabajar todos en 

esa dirección, vamos a hacerlo de cara a 

este año 2023 que está comenzando, pero 

lo que sí le pediría aparte de que se 

presente, señor García, a este concurso de 

Got Talent dentro de su grupo, intentando 

marcar territorio, sí le diría que también 

pueden contribuir de forma positiva a que 
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busquemos a cooperación e a 

colaboración como se ten chegado 

noutras ocasións, tanto coa 

Administración Xeral do Estado como 

coa Xunta de Galicia (óense dous sinais 

acústicos indicativos da finalización do 

tempo de intervención) e mellorar as 

instalacións deportivas na cidade da 

Coruña. 

 

O noso voto vai ser favorable. 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas, señor Lage. 

 

Aceptada a emenda por parte da 

propoñente, procedemos á votación desta 

moción. 

 

Votación da única moción da 

concelleira non adscrita dona Mónica 

Martínez Lema  
 

 

Seguidamente pola Presidencia sométese 

a votación a moción da concelleira non 

adscrita D.ª Mónica Martínez Lema 

transaccionada co Grupo Municipal do 

Partido Popular, para que o Concello da 

Coruña xestione na súa totalidade as 

instalacións do estadio de atletismo de 

Elviña, producíndose o seguinte 

resultado: 

 

 

Vota a favor o Grupo Municipal do 

Partido Socialista (PSdeG-PSOE) (8 

votos). 

 

Vota a favor o Grupo Municipal do 

Partido Popular (PP) (9 votos). 

 

Vota a favor o Grupo Municipal da Marea 

Atlántica (MA) (4 votos). 

 

Vota a favor o Grupo Municipal do 

Bloque Nacionalista Galego (BNG) (2 

busquemos la cooperación y la 

colaboración como se ha llegado en otras 

ocasiones, tanto con la Administración 

General del Estado como con la Xunta de 

Galicia (se oyen dos señales acústicas 

indicativas de la finalización del tiempo de 

intervención) y mejorar las instalaciones 

deportivas en la ciudad de A Coruña. 

 

 

Nuestro voto va a ser favorable. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias, señor Lage. 

 

Aceptada la enmienda por parte de la 

proponente, procedemos a la votación de 

esta moción. 

 

Votación de la única moción de la 

concejala no adscrita doña Mónica 

Martínez Lema 
 

 

Seguidamente por la Presidencia se somete 

a votación la moción de la concejala no 

adscrita D.ª Mónica Martínez Lema 

transaccionada con el Grupo Municipal 

del Partido Popular, para que el 

Ayuntamiento de A Coruña gestione en su 

totalidad las instalaciones del estadio de 

atletismo de Elviña, produciéndose el 

siguiente resultado: 

 

 

Vota a favor el Grupo Municipal del 

Partido Socialista (PSdeG-PSOE) (8 

votos). 

 

Vota a favor el Grupo Municipal del 

Partido Popular (PP) (9 votos). 

 

Vota a favor el Grupo Municipal de la 

Marea Atlántica (MA) (4 votos). 

 

Vota a favor el Grupo Municipal del 

Bloque Nacionalista Galego (BNG) (2 
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votos). 

 

Vota a favor a concelleira non adscrita 

D.ª Mónica Martínez Lema (1 voto). 

 

Vota a favor a concelleira non adscrita 

D.ª Isabel Faraldo Calvo (1 voto). 

 

Vota a favor a concelleira non adscrita 

D.ª Susana Soneira Lema (1 voto). 

 

Presidencia 
 

Moitas grazas. 

 

Queda aprobada por unanimidade. 

 

8. Moción da concelleira non adscrita 

D.ª Mónica Martínez Lema, 

transaccionada co Grupo Municipal do 

Partido Popular, para que o Concello 

da Coruña xestione na súa totalidade 

as instalacións do estadio de atletismo 

de Elviña. 

 

Acordo 
 

1. Dada a carencia de instalacións para a 

práctica do atletismo na cidade da Coruña 

e as dificultades que se encontra na 

actualidade, instar á alcaldesa dona Inés 

Rey García a negociar coa UDC un 

acordo de xestión do Estadio de 

Atletismo de Elviña para que o atletismo 

coruñés dispoña na súa totalidade dun 

lugar adecuado para poder realizar os 

seus adestramentos e tamén 

competicións.  

 

2. Instar ao Goberno municipal a que 

mentres non cumpra o seu programa 

electoral sobre deportes, inclúa no 

orzamento prorrogado para 2023 unha 

partida para a execución dun módulo 

cuberto de atletismo e lanzamentos. 

 

Primeira. Moción presentada polo 

Grupo Municipal do Bloque 

votos). 

 

Vota a favor la concejala no adscrita D.ª 

Mónica Martínez Lema (1 voto). 

 

Vota a favor la concejala no adscrita D.ª 

Isabel Faraldo Calvo (1 voto). 

 

Vota a favor la concejala no adscrita D.ª 

Susana Soneira Lema (1 voto). 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias. 

 

Queda aprobada por unanimidad. 

 

8. Moción de la concejala no adscrita D.ª 

Mónica Martínez Lema, transaccionada 

con el Grupo Municipal del Partido 

Popular, para que el Ayuntamiento de A 

Coruña gestione en su totalidad las 

instalaciones del estadio de atletismo de 

Elviña. 

 

Acuerdo 
 

1. Dada la carencia de instalaciones para 

la práctica del atletismo en la ciudad de A 

Coruña y las dificultades que se encuentra 

en la actualidad, instar a la alcaldesa doña 

Inés Rey García a negociar con UDC un 

acuerdo de gestión del Estadio de 

Atletismo de Elviña para que el atletismo 

coruñés disponga en su totalidad de un 

lugar adecuado para poder realizar sus 

entrenamientos y también competiciones.  

 

 

2. Instar al Gobierno municipal a que 

mientras no cumpla su programa electoral 

sobre deportes, incluya en el presupuesto 

prorrogado para 2023 una partida para la 

ejecución de un módulo cubierto de 

atletismo y lanzamientos. 

 

Primera. Moción presentada por el Grupo 

Municipal del Bloque Nacionalista 
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Nacionalista Galego sobre o antigo 

cárcere provincial. 

 

Terceira. Moción presentada polo 

Grupo Municipal da Marea Atlántica 

sobre o cárcere provincial. 

 

Segunda. Moción presentada polo 

Grupo Municipal do Partido Popular 

sobre a antiga prisión provincial. 

 

Sobre estas mocións os grupos 

municipais propoñentes do Bloque 

Nacionalista Galego, Marea Atlántica 

e Partido Popular presentan unha 

emenda transaccionada de 

substitución. 

 

Intervencións 

 

Presidencia 
 

Turno para o BNG coa súa primeira 

moción que é unha moción conxunta 

dado que se vai tratar coa terceira das 

mocións presentadas pola Marea 

Atlántica e a segunda das mocións 

presentadas polo Partido Popular sobre o 

antigo cárcere provincial.  

 

Notificouse á Presidencia unha emenda 

transaccionada de substitución firmada 

polos tres grupos propoñentes, Bloque 

Nacionalista Galego, Marea Atlántica e 

Partido Popular e, polo tanto, entendemos 

que chegaron vostedes a unha transacción 

nas diferentes mocións presentadas, así 

que se procederá ao debate conxunto, se 

votarán as mocións por separado e o 

tempo será de catro minutos. 

 

Si, señor Lorenzo. 

 

 

Señor Lorenzo Torres 
 

A votación por separado? Non se vai 

votar a emenda de substitución firmada 

Galego sobre la antigua cárcel provincial. 

 

 

Tercera. Moción presentada por el Grupo 

Municipal de la Marea Atlántica sobre la 

cárcel provincial. 

 

Segunda. Moción presentada por el 

Grupo Municipal del Partido Popular 

sobre la antigua prisión provincial. 

 

Sobre estas mociones los grupos 

municipales proponentes del Bloque 

Nacionalista Galego, Marea Atlántica y 

Partido Popular presentan una enmienda 

transaccionada de sustitución. 

 

 

Intervenciones 

 

Presidencia 

 

Turno para el BNG con su primera moción 

que es una moción conjunta dado que se va 

a tratar con la tercera de las mociones 

presentadas por la Marea Atlántica y la 

segunda de las mociones presentadas por 

el Partido Popular sobre la antigua cárcel 

provincial.  

 

Se notificó a la Presidencia una enmienda 

transaccionada de sustitución firmada por 

los tres grupos proponentes, Bloque 

Nacionalista Galego, Marea Atlántica y 

Partido Popular y, por lo tanto, 

entendemos que llegaron ustedes a una 

transacción en las diferentes mociones 

presentadas, así que se procederá al 

debate conjunto, se votarán las mociones 

por separado y el tiempo será de cuatro 

minutos. 

 

Sí, señor Lorenzo. 

 

Señor Lorenzo Torres 

 

¿La votación por separado? ¿No se va a 

votar la enmienda de sustitución firmada 
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polos tres? 

 

Presidencia 
 

Bueno, entendemos que é unha emenda 

que presenta cada un... vale, pois entón, 

si, perdón, pois entón votamos a emenda 

e xa de prosperar, que prospera, pois xa 

queda así. Ten razón. Despisteime. Era 

por ordenar. 

 

Vale, pois entón facemos o debate. Catro 

minutos en calquera caso porque é 

conxunta e despois votamos a emenda e, 

de prosperar, xa quedaría aí. Así que ten 

a palabra o señor Jorquera. Garden 

silencio aí. Señor Lage, señor Martínez, 

garden silencio. Señor Jorquera, ten a 

palabra. 

 

Debate conxunto e votación única da 

emenda transaccionada de 

substitución presentada 

conxuntamente polos grupos 

municipais do Bloque Nacionalista 

Galego, Marea Atlántica e Partido 

Popular ás mocións do Grupo 

Municipal do Bloque Nacionalista 

Galego sobre o antigo cárcere 

provincial, do Grupo Municipal de 

Marea Atlántica sobre o cárcere 

provincial e do Grupo Municipal do 

Partido Popular sobre a antiga prisión 

provincial. 

 

Señor Jorquera Caselas 
 

Grazas. 

 

O que hai que facer co cárcere é pagar e 

despois decidir o seu futuro. Estas 

declaracións da alcaldesa aparecen 

recollidas na prensa local o pasado 1 de 

setembro, case 4 meses antes da 

celebración do Pleno extraordinario no 

que se rexeitou o acordo transaccional 

entre a SIEPSE e o Goberno municipal. E 

o BNG non acepta esa lóxica, non acepta 

por los tres? 

 

Presidencia 

 

Bueno, entendemos que es una enmienda 

que presenta cada uno... vale, pues 

entonces, sí, perdón, pues entonces 

votamos la enmienda y ya de prosperar, 

que prospera, pues ya queda así. Tiene 

razón. Me despisté. Era por ordenar. 

 

Vale, pues entonces hacemos el debate. 

Cuatro minutos en cualquier caso porque 

es conjunta y después votamos la enmienda 

y, de prosperar, ya quedaría ahí. Así que 

tiene la palabra el señor Jorquera. 

Guarden silencio ahí. Señor Lage, señor 

Martínez, guarden silencio. Señor 

Jorquera, tiene la palabra. 

 

Debate conjunto y votación única de la 

enmienda transaccionada de sustitución 

presentada conjuntamente por los grupos 

municipales del Bloque Nacionalista 

Galego, Marea Atlántica y Partido 

Popular a las mociones del Grupo 

Municipal del Bloque Nacionalista 

Galego sobre la antigua cárcel provincial, 

del Grupo Municipal de Marea Atlántica 

sobre la cárcel provincial y del Grupo 

Municipal del Partido Popular sobre la 

antigua prisión provincial. 

 

 

 

Señor Jorquera Caselas 
 

Gracias. 

 

Lo que hay que hacer con la cárcel es 

pagar y después decidir su futuro. Estas 

declaraciones de la alcaldesa aparecen 

recogidas en la prensa local el pasado 1 de 

septiembre, casi 4 meses antes de la 

celebración del Pleno extraordinario en el 

que se rechazó el acuerdo transaccional 

entre la SIEPSE y el Gobierno municipal. 

Y el BNG no acepta esa lógica, no acepta 
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a lóxica de que o Concello teña que pagar 

para que o Estado nos ceda un morto e, 

nin tan sequera, se comprometa a axudar 

a resucitalo. 

 

Ás trece horas e dezaseis minutos sae 

do Salón de Sesións o señor Lema 

Suárez. 
 

Porque foi o Estado quen converteu o 

antigo cárcere nun morto. Un edificio 

catalogado, con valor patrimonial, 

situado nun lugar emblemático da nosa 

cidade, na contorna da Torre de Hércules, 

un edificio, ademais, vencellado á 

reivindicación da memoria democrática, 

e foi o Estado quen o deixou arruinar. Por 

iso quero lembrar, como fixemos de xeito 

unánime os voceiros dos grupos da 

oposición no Pleno do 28 de decembro no 

que se rexeitou a aprobación do acordo 

transaccional entre a SIEPSE e o 

Concello da Coruña, que o que se sometía 

a votación non era unha esixencia 

derivada do cumprimento dunha 

resolución xudicial, eran os contidos 

concretos dun acordo en virtude do cal o 

Concello da Coruña tería que pagar 

2.300.000 € pola cesión dun edificio 

situado en terreos que eran municipais e 

que foron cedidos ao Estado para usos 

penitenciarios, polo que, unha vez 

rematada esa función, o xusto sería que o 

inmóbel fose devolto sen custo ao 

Concello da Coruña. Un acordo polo que 

o Concello renunciaba a emprender 

accións ante o incumprimento das súas 

obrigas por parte da administración titular 

do edificio, pois a SIEPSE inhibiuse da 

súa obriga de asegurar o correcto 

mantemento e conservación deste ben e a 

consecuencia é que pretende ceder un 

edificio nun estado practicamente 

ruinoso. Non só iso, en virtude do acordo 

que foi rexeitado, na cantidade a pagar 

polo Concello, aínda que houbese unha 

quita, contemplábase o gasto de 

conservación, mantemento e vixilancia 

la lógica de que el Ayuntamiento tenga que 

pagar para que el Estado nos ceda un 

muerto y, ni tan siquiera, se comprometa a 

ayudar a resucitarlo. 

 

A las trece horas y dieciséis minutos sale 

del Salón de Sesiones el señor Lema 

Suárez. 

 

Porque fue el Estado quien convirtió la 

antigua cárcel en un muerto. Un edificio 

catalogado, con valor patrimonial, situado 

en un lugar emblemático de nuestra 

ciudad, en el entorno de la Torre de 

Hércules, un edificio, además, vinculado a 

la reivindicación de la memoria 

democrática, y fue el Estado quien lo dejó 

arruinar. Por eso quiero recordar, como 

hicimos de manera unánime los portavoces 

de los grupos de la oposición en el Pleno 

de 28 de diciembre  en el que se rechazó la 

aprobación del acuerdo transaccional 

entre la SIEPSE y el Ayuntamiento de A 

Coruña, que lo que se sometía a votación 

no era una exigencia derivada del 

cumplimiento de una resolución judicial, 

eran los contenidos concretos de un 

acuerdo en virtud del cual el Ayuntamiento 

de A Coruña tendría que pagar 2.300.000 

€ por la cesión de un edificio situado en 

terrenos que eran municipales y que fueron 

cedidos al Estado para usos 

penitenciarios, por lo que, una vez 

finalizada esa función, lo justo sería que el 

inmueble fuera devuelto sin coste al 

Ayuntamiento de A Coruña. Un acuerdo 

por el que el Ayuntamiento renunciaba a 

emprender acciones ante el 

incumplimiento de sus obligaciones por 

parte de la administración titular del 

edificio, pues la SIEPSE se inhibió de su 

deber de asegurar el correcto 

mantenimiento y conservación de este bien 

y la consecuencia es que pretende ceder un 

edificio en un estado prácticamente 

ruinoso. No solo eso, en virtud del acuerdo 

que fue rechazado, en la cantidad a pagar 

por el Ayuntamiento, aunque hubiera una 
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que a SIEPSE presuntamente efectuou no 

cárcere desde 2011. E, por se todo isto 

fose pouco, o acordo non ía acompañado 

de ningún compromiso por parte da 

Administración Xeral do Estado para 

contribuír á restauración e rehabilitación 

do edificio pese a que o custo desta 

actuación pode elevarse aos 30 millóns de 

euros. Nesas condicións, voltando ás 

declaracións da alcaldesa, como imos 

poder decidir o futuro do cárcere se son 

unhas condicións que pouco menos que 

abocan a que non haxa outra alternativa 

de futuro que a súa demolición. Por iso 

discrepamos da alcaldesa cando, tras a 

celebración do devandito Pleno 

extraordinario, descartou rotundamente 

iniciar unha nova negociación. Entendo 

que queiran que negocie, pero xa 

negociei, manifestou. Pois este pleno que 

representa á cidadanía coruñesa, 

considera que os resultados de esa 

negociación son lesivos para a cidade. 

Hoxe sabemos que en Granada o Estado 

devolveu o antigo cárcere ao Concello de 

xeito gratuíto e que vai facer o propio en 

Soria. Por iso, se se poñen os intereses da 

cidade por diante e se de verdade nos 

preocupa recuperar e darlle vida ao vello 

cárcere, a solución non é achantar e 

pagar, a solución é seguir negociando, 

como propoñíamos na nosa moción, para 

intentar chegar a un acordo non oneroso 

para as arcas municipais no que a cesión 

do cárcere vai acompañado, ademais, dun 

compromiso claro por parte da 

Administración Xeral do Estado, de 

asumir os custos da rehabilitación e 

restauración e para conseguilo hai que 

facerse valer, e por iso o Goberno 

municipal debe emprender cantas accións 

sexan necesarias para que a 

Administración Xeral do Estado cumpra 

coas súas obrigas no relativo a asegurar a 

seguridade, conservación e mantemento 

do edificio.  

 

 

quita, se contemplaba el gasto de 

conservación, mantenimiento y vigilancia 

que la SIEPSE presuntamente efectuó en la 

cárcel desde 2011. Y, por si todo esto fuera 

poco, el acuerdo no iba acompañado de 

ningún compromiso por parte de la 

Administración General del Estado para 

contribuir a la restauración y 

rehabilitación del edificio pese a que el 

coste de esta actuación puede elevarse a 

los 30 millones de euros. En esas 

condiciones, volviendo a las declaraciones 

de la alcaldesa, cómo vamos a poder 

decidir el futuro de la cárcel si son unas 

condiciones que poco menos que abocan a 

que no haya otra alternativa de futuro que 

su demolición. Por eso discrepamos de la 

alcaldesa cuando, tras la celebración del 

dicho Pleno extraordinario, descartó 

rotundamente iniciar una nueva 

negociación. Entiendo que quieran que 

negocie, pero ya negocié, manifestó. Pues 

este pleno que representa a la ciudadanía 

coruñesa, considera que los resultados de 

esa negociación son lesivos para la ciudad. 

Hoy sabemos que en Granada el Estado 

devolvió la antigua cárcel al Ayuntamiento 

de manera gratuita y que va a hacer lo 

propio en Soria. Por eso, si se ponen los 

intereses de la ciudad por delante y si de 

verdad nos preocupa recuperar y darle 

vida a la vieja cárcel, la solución no es 

achantar y pagar, la solución es seguir 

negociando, como proponíamos en nuestra 

moción, para intentar llegar a un acuerdo 

no oneroso para las arcas municipales en 

el que la cesión de la cárcel va 

acompañado, además, de un compromiso 

claro por parte de la Administración 

General del Estado, de asumir los costes de 

la rehabilitación y restauración y para 

conseguirlo hay que hacerse valer, y por 

eso el Gobierno municipal debe emprender 

cuantas acciones sean necesarias para que 

la Administración General del Estado 

cumpla con sus obligaciones en lo relativo 

a asegurar la seguridad, conservación y 

mantenimiento del edificio.  
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Estas son as razóns que motivaron a 

presentación desta moción e 

congratúlome de que chegásemos a unha 

transacción co resto dos grupos da 

oposición. 

 

Nada máis e moitas grazas. 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas, señor Jorquera. 

 

Turno para a Marea Atlántica, señor 

Martínez. 

 

Ás trece horas e vinte minutos sae do 

Salón de Sesións a señora Veira 

González. 

 

Señor Martínez Durán 

 

Grazas, señora Rey. 

 

Creo que o que a xente se pregunta é por 

que Soria si e A Coruña non, por que 

Granada si e A Coruña non, por que 

Cádiz si e A Coruña non, por que en Reus 

é posible a reversión gratuíta dunha 

infraestrutura, dun equipamento destas 

características na cidade e na Coruña non, 

e ante isto, evidentemente, un 

responsable político pode facer varias 

cousas. En decembro vimos que a opción 

do Goberno municipal era a de Barrio 

Sésamo: simplificar a cuestión, 

caricaturizar o posicionamento da 

oposición, banalizar o debate político 

lexítimo e mentir e tratar de convencer de 

que este asunto só ten unha solución que 

é cumprir unha sentenza, sentenza que 

non existe. A outra opción da que somos 

partidarios na Marea Atlántica é dicirlle á 

xente a verdade, e a verdade é que nin en 

Reus nin en Granada nin en Cádiz nin en 

Soria tiveron un alcalde chamado 

Francisco Vázquez nin ningún outro que 

asinase o que o alcalde desta cidade 

 

Estas son las razones que motivaron la 

presentación de esta moción y me 

congratulo de que llegáramos a una 

transacción con el resto de los grupos de la 

oposición. 

 

Nada más y muchas gracias. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias, señor Jorquera. 

 

Turno para la Marea Atlántica, señor 

Martínez. 

 

A las trece horas y veinte minutos sale del 

Salón de Sesiones la señora Veira 

González. 

 

Señor Martínez Durán 

 

Gracias, señora Rey. 

 

Creo que lo que la gente se pregunta es por 

qué Soria sí y A Coruña no, por qué 

Granada sí y A Coruña no, por qué Cádiz 

sí y A Coruña no, por qué en Reus es 

posible la reversión gratuita de una 

infraestructura, de un equipamiento de 

estas características en la ciudad y en A 

Coruña no, y ante esto, evidentemente, un 

responsable político puede hacer varias 

cosas. En diciembre vimos que la opción 

del Gobierno municipal era la de Barrio 

Sésamo: simplificar la cuestión, 

caricaturizar el posicionamiento de la 

oposición, banalizar el debate político 

legítimo y mentir y tratar de convencer de 

que este asunto solo tiene una solución que 

es cumplir una sentencia, sentencia que no 

existe. La otra opción de la que somos 

partidarios en la Marea Atlántica es 

decirle a la gente la verdad, y la verdad es 

que ni en Reus ni en Granada ni en Cádiz 

ni en Soria tuvieron un alcalde llamado 

Francisco Vázquez ni ningún otro que 

hubiera firmado lo que el alcalde de esta 
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asinou irregularmente en 2005, como 

demostrou o Consello Consultivo de 

Galicia e ningunha sentenza xudicial 

dende 2014 desmentiu, que é que o 

alcalde desta cidade, sen competencias, 

sen informes técnicos, sen respaldo 

orzamentario asinou a renuncia á 

reversión gratuíta dos terreos e o 

compromiso de pagarlle ao Estado unha 

cantidade equis, 1,1 millón de euros, 

nunha permuta con sobreprezo ao Estado 

por un edificio no estado no que ese 

edificio estivese, é dicir, unha ruína. Este 

é o problema, este é o sarillo, esta é a nai 

do año, isto é o que este goberno, esta 

corporación ten que responder, e que 

facemos diante deste problema? O 

Goberno municipal fíxonos unha 

proposta, fíxolle unha proposta a esta 

corporación, día sinalado, 28 de 

decembro de 2022. Cal era a proposta do 

Goberno? Pagar aínda máis que o que 

comprometeu o alcalde Francisco 

Vázquez en 2005. Fronte a 1,1 millón de 

euros, 2,3 millóns de euros. Exonerar 

completamente ao Estado de calquera 

responsabilidade exclusiva, ademais, 

como titular do equipamento no 

deficiente estado de conservación do 

inmoble, asumir a titularidade do inmoble 

como está, en estado de avanzadísimo 

deterioro, sen ningún compromiso do 

Estado para a rehabilitación dese edificio 

e, enriba, pagar esa factura desviando 

recursos de Participación, de Benestar, de 

Igualdade e das non natas políticas de 

vivenda deste goberno municipal. Se o 

quixésemos dicir coa linguaxe de Barrio 

Sésamo diríamos que o que se nos 

propoñía era premiar o Estado por levar á 

ruína o antigo cárcere provincial da 

Torre, e ante esa cuestión o Grupo 

Municipal da Marea Atlántica dixo con 

total claridade: non, grazas, o noso grupo 

non é partidario de premiar o Estado por 

levar o antigo cárcere da Torre á ruína. 

 

Isto sucedeu aquí o 28 de decembro e 

ciudad firmó irregularmente en 2005, 

como demostró el Consello Consultivo de 

Galicia y ninguna sentencia judicial desde 

2014 desmintió, que es que el alcalde de 

esta ciudad, sin competencias, sin informes 

técnicos, sin respaldo presupuestario firmó 

la renuncia a la reversión gratuita de los 

terrenos y el compromiso de pagarle al 

Estado una cantidad equis, 1,1 millón de 

euros, en una permuta con sobreprecio al 

Estado por un edificio en el estado en el 

que ese edificio estuviese, es decir, una 

ruina. Este es el problema, este es el 

sarillo, esta es la madre del cordero, esto 

es lo que este gobierno, esta corporación 

tiene que responder, y ¿qué hacemos ante 

este problema? El Gobierno municipal nos 

hizo una propuesta, le hizo una propuesta 

a esta corporación, día señalado, 28 de 

diciembre de 2022. ¿Cuál era la propuesta 

del Gobierno? Pagar aún más que lo que 

comprometió el alcalde Francisco Vázquez 

en 2005. Frente a 1,1 millón de euros, 2,3 

millones de euros. Exonerar 

completamente al Estado de cualquier 

responsabilidad exclusiva, además, como 

titular del equipamiento en el deficiente 

estado de conservación del inmueble, 

asumir la titularidad del inmueble como 

está, en estado de avanzadísimo deterioro, 

sin ningún compromiso del Estado para la 

rehabilitación de ese edificio y, encima, 

pagar esa factura desviando recursos de 

Participación, de Bienestar, de Igualdad y 

de las no natas políticas de vivienda de este 

gobierno municipal. Si lo quisiéramos 

decir con el lenguaje de Barrio Sésamo 

diríamos que lo que se nos proponía era 

premiar al Estado por llevar a la ruina la 

antigua cárcel provincial de la Torre, y 

ante esa cuestión el Grupo Municipal de la 

Marea Atlántica dijo con total claridad: 

no, gracias, nuestro grupo no es partidario 

de premiar al Estado por llevar la antigua 

cárcel de la Torre a la ruina. 

 

 

Esto sucedió aquí el 28 de diciembre y 
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alguén dirá: e por que este pleno volve 

debater hoxe sobre o mesmo asunto se o 

60 % desta corporación, maioría absoluta 

cómoda, xa se pronunciou en contra desa 

folla de ruta? Pois porque, 

lamentablemente, despois do episodio de 

Barrio Sésamo aínda baixamos máis un 

grao do debate político, pasamos de 

Barrio Sésamo a “enfádome e non 

respiro”. Non negocio. O 60 % da 

Corporación rexeitou a miña proposta de 

acordo co Estado, non negocio máis. Pois 

si, a mensaxe desta corporación non era 

só este é un mal acordo, era 

explicitamente negocie máis e negocie 

mellor, e por iso volve o debate hoxe a 

este pleno en forma dun acordo 

novamente avalado polo 60 % da 

Corporación onde, ademais, dicimos 

cales deben ser os obxectivos desa nova 

negociación co Estado, procurar a 

reversión gratuíta do cárcere da Torre, 

asinar un novo convenio, non asumir 

ningún concepto nun eventual acordo co 

Estado que non sexa o relacionado coa 

débeda principal que é o compromiso 

asinado irregularmente polo alcalde 

Francisco Vázquez en 2005, que 

comprometa ao Estado na rehabilitación 

do edificio e que devolva a esta cuestión 

un elemento esencial, que é o debate 

político e cívico sobre os usos que 

queremos darlle ao cárcere da Torre. 

(Óese un sinal acústico indicativo da 

finalización do tempo de intervención). 

Evidentemente, este acordo hoxe vai saír 

aprobado e ninguén entendería, ninguén 

entendería que o Goberno municipal 

rexeitase hoxe aquí e nos vindeiros días 

cumprir este acordo e seguir negociando 

para traer a esta corporación un acordo 

que permita recuperar o edificio, darlle 

novos usos pero con unhas condicións 

que non sexan lesivas para este concello. 

 

E remato xa, creo que o debate que 

tivemos aquí o 28 de decembro e, 

digamos, o coro nos medios de 

alguien dirá: ¿y por qué este pleno vuelve 

a debatir hoy sobre el mismo asunto si el 

60 % de esta corporación, mayoría 

absoluta cómoda, ya se pronunció en 

contra de esa hoja de ruta? Pues porque, 

lamentablemente, después del episodio de 

Barrio Sésamo aún bajamos más un grado 

del debate político, pasamos de Barrio 

Sésamo a “me enfado y no respiro”. No 

negocio. El 60 % de la Corporación 

rechazó mi propuesta de acuerdo con el 

Estado, no negocio más. Pues sí, el 

mensaje de esta corporación no era solo 

este es un mal acuerdo, era explícitamente 

negocie más y negocie mejor, y por eso 

vuelve el debate hoy a este pleno en forma 

de un acuerdo nuevamente avalado por el 

60 % de la Corporación donde, además, 

decimos cuáles deben ser los objetivos de 

esa nueva negociación con el Estado, 

procurar la reversión gratuita de la cárcel 

de la Torre, firmar un nuevo convenio, no 

asumir ningún concepto en un eventual 

acuerdo con el Estado que no sea el 

relacionado con la deuda principal que es 

el compromiso firmado irregularmente por 

el alcalde Francisco Vázquez en 2005, que 

comprometa al Estado en la rehabilitación 

del edificio y que devuelva a esta cuestión 

un elemento esencial, que es el debate 

político y cívico sobre los usos que 

queremos darle a la cárcel de la Torre. (Se 

oye una señal acústica indicativa de la 

finalización del tiempo de intervención). 
Evidentemente, este acuerdo hoy va a salir 

aprobado y nadie entendería, nadie 

entendería que el Gobierno municipal 

rechazara hoy aquí y en los próximos días 

cumplir este acuerdo y seguir negociando 

para traer a esta corporación un acuerdo 

que permita recuperar el edificio, darle 

nuevos usos pero con unas condiciones que 

no sean lesivas para este ayuntamiento. 

 

 

Y finalizo ya, creo que el debate que 

tuvimos aquí el 28 de diciembre y, 

digamos, el coro en los medios de 



 

109 

comunicación neses días foi en varios 

aspectos lamentable, lamentable. Xa 

mencionei o intento arteiro de simplificar 

e caricaturizar o debate e a metáfora era 

Barrio Sésamo, pero é que aquí aínda 

subimos un grao, aínda subimos un grao. 

Cando xa era patente que este pleno, en 

teoría, (óense dous sinais acústicos 

indicativos da finalización do tempo de 

intervención) cando era patente que este 

pleno ía rexeitar cunha ampla maioría o 

acordo, houbo un intento de amedrentar 

aos concelleiros e ás concelleiras 

mobilizando o espantallo da 

responsabilidade patrimonial e tratando 

de enganar á opinión pública dicíndolle 

que o que se votaba aquí era a execución 

dunha sentenza e, por tanto, que había 

unha maioría da Corporación insubmisa 

ante a execución dunha sentenza. Non era 

certo, pero o triste é que, ademais, o 

Goberno municipal perdeu, perdeu 

porque non tiña nin sequera os votos 

suficientes para facernos votar 

nominalmente. Eu pregúntome, que 

pasaría se hoxe o 60 % da Corporación, 

que é o que trae este acordo aquí, fixese 

valer esa maioría, porque si a temos, os 

promotores deste acordo si temos esa 

maioría, obrigásemos á Corporación hoxe 

a votar nominalmente para ver quen, con 

nomes e apelidos, se opón a seguir 

negociando co Estado e traer un acordo 

menos lesivo para os intereses 

municipais? Que pasaría? Non vai 

acontecer, alcaldesa, porque non somos 

todos iguais. 

 

Moitas grazas. 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas. Iguais son nos tempos, 

señor Martínez, eh? Vaian controlando 

que teñen 4 minutos todos, non 7 e medio. 

 

 

Poden pasar. 

comunicación en esos días fue en varios 

aspectos lamentable, lamentable. Ya 

mencioné el intento astuto de simplificar y 

caricaturizar el debate y la metáfora era 

Barrio Sésamo, pero es que aquí aún 

subimos un grado, aún subimos un grado. 

Cuando ya era patente que este pleno, en 

teoría, (se oyen dos señales acústicas 

indicativas de la finalización del tiempo de 

intervención) cuando era patente que este 

pleno iba a rechazar con una amplia 

mayoría el acuerdo, hubo un intento de 

amedrentar a los concejales y a las 

concejalas movilizando el espantapájaros 

de la responsabilidad patrimonial y 

tratando de engañar a la opinión pública 

diciéndole que lo que se votaba aquí era la 

ejecución de una sentencia y, por tanto, 

que había una mayoría de la Corporación 

insumisa ante la ejecución de una 

sentencia. No era cierto, pero lo triste es 

que, además, el Gobierno municipal 

perdió, perdió porque no tenía ni siquiera 

los votos suficientes para hacernos votar 

nominalmente. Yo me pregunto, ¿qué 

pasaría si hoy el 60 % de la Corporación, 

que es lo que trae este acuerdo aquí, 

hiciera valer esa mayoría, porque sí la 

tenemos, los promotores de este acuerdo sí 

tenemos esa mayoría, obligáramos a la 

Corporación hoy a votar nominalmente 

para ver quién, con nombres y apellidos, se 

opone a seguir negociando con el Estado y 

traer un acuerdo menos lesivo para los 

intereses municipales? ¿Qué pasaría? No 

va a suceder, alcaldesa, porque no somos 

todos iguales. 

 

Muchas gracias. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias. Iguales son en los 

tiempos, señor Martínez, ¿eh? Vayan 

controlando que tienen 4 minutos todos, no 

7 y medio. 

 

Pueden pasar. 
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Ás trece horas e vinte e oito minutos 

entra no Salón de Sesións o señor Lema 

Suárez. 
 

Turno para o PP, señora Gallego. Pero xa 

ve que a señora Gallego non estivo 

cronometrando así que tampouco somos 

todos iguais para o cronómetro. Señora 

Gallego, ten a palabra. 

 

Señora Veira, pode pasar. 

 

Ás trece horas e vinte e oito minutos 

entra no Salón de Sesións a señora 

Veira González. 
 

Señora Gallego Neira 

 

Moitas grazas. 

 

Bo día. Antes de nada gustaríame 

sumarme ás reflexións que se fixeron 

aquí sobre os asasinatos machistas. É un 

drama, 12 mulleres nun mes, pero 

gustaríame facer outra reflexión e é que 

me parece un insulto que as responsables 

do Ministerio de Igualdade fagan chistes 

sobre as rebaixas de condenas aos 

violadores. Deberían dimitir, 

sinceramente. Como muller sinto pena e 

vergoña.  

 

E indo ao tema que nos ocupa, o pasado 

28 de decembro a Corporación 

Municipal rexeitou maioritariamente o 

acordo extraxudicial entre o Goberno 

municipal e a SIEPSE para a 

recuperación do edificio do antigo 

cárcere derivado dun convenio asinado 

en 2005 por dous gobernos socialistas. 

Este acordo extraxudicial, negociado 

polo Goberno municipal sen informar á 

oposición a pesar de necesitar o apoio 

para a súa aprobación no Pleno, foi 

incluído sen acordar nunha comisión 

urxente e incluído na orde do día dun 

pleno extraordinario e urxente que, 

 

A las trece horas y veintiocho minutos 

entra en el Salón de Sesiones el señor 

Lema Suárez. 

 

Turno para el PP, señora Gallego. Pero ya 

ve que la señora Gallego no estuvo 

cronometrando así que tampoco somos 

todos iguales para el cronómetro. Señora 

Gallego, tiene la palabra. 

 

Señora Veira, puede pasar. 

 

A las trece horas y veintiocho minutos 

entra en el Salón de Sesiones la señora 

Veira González. 

 

Señora Gallego Neira 
 

Muchas gracias. 

 

Buenos días. Antes de nada me gustaría 

sumarme a las reflexiones que se hicieron 

aquí sobre los asesinatos machistas. Es un 

drama, 12 mujeres en un mes, pero me 

gustaría hacer otra reflexión y es que me 

parece un insulto que las responsables del 

Ministerio de Igualdad hagan chistes sobre 

las rebajas de condenas a los violadores. 

Deberían dimitir, sinceramente. Como 

mujer siento pena y vergüenza. 

 

 

Y yendo al tema que nos ocupa, el pasado 

28 de diciembre la Corporación Municipal 

rechazó mayoritariamente el acuerdo 

extrajudicial entre el Gobierno municipal y 

la SIEPSE para la recuperación del edificio 

de la antigua cárcel derivado de un 

convenio firmado en 2005 por dos 

gobiernos socialistas. Este acuerdo 

extrajudicial, negociado por el Gobierno 

municipal sin informar a la oposición a 

pesar de necesitar el apoyo para su 

aprobación en el Pleno, fue incluido sin 

consensuar en una comisión urgente e 

incluido en el orden del día de un pleno 

extraordinario y urgente que, además, 
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ademais, elixiron o día, o dos inocentes, 

28 de decembro. Ata ese momento 

ninguén coñecía o contido. Desde logo, o 

noso grupo non e, polo que se viu, pois 

ningún dos grupos municipais da 

oposición. Non son maneiras de actuar e 

menos por parte dun goberno en minoría 

e nun asunto que moral, ética e 

economicamente é inasumible. A 

proposta municipal incluía pagar 2,3 

millóns de euros para recuperar un 

edificio que tería que ser municipal, unha 

vez que deixou de ser prisión e no que 

haberá que investir mínimo 30 millóns de 

euros para rehabilitalo e darlle uso. O 

Goberno municipal pretendía coa súa 

proposta que os coruñeses pagasen dúas 

veces polo mesmo e, ademais, facerse 

cargo de intereses, de gastos de 

mantemento e da rehabilitación dun 

edificio en ruínas cuxo responsable é 

unicamente o Estado que xa pretendía 

entregalo en 2011 nun estado de 

deterioración considerable e que, 

evidentemente, con estes anos empeorou 

por falta de mantemento pola súa banda. 

Este acordo extraxudicial, non unha 

execución de sentenza de obrigado 

cumprimento, como aquí xa se dixo, 

incluía pagar 1,17 millóns de euros, 

correspondentes a intereses 362.000 e 

gastos de mantemento 811.000 euros, que 

nunca se realizaron, e exonerar o Estado 

de calquera responsabilidade polo 

ruinoso estado de conservación do 

edificio e así eximirlle da obrigación de 

contribuír, ou sexa, que contribúan os 

coruñeses co seu diñeiro á rehabilitación 

e eximir ao Estado de calquera pago.  

 

O acordo proposto polo Goberno e 

rexeitado pola maioría da Corporación 

non era bo para os coruñeses e por iso 

votamos en contra, a pesar dos intentos 

do portavoz socialista de amedrentar á 

oposición. Como imos estar de acordo 

con semellante despropósito mentres 

noutras cidades as propiedades do 

eligieron el día, el de los inocentes, 28 de 

diciembre. Hasta ese momento nadie 

conocía el contenido. Desde luego, nuestro 

grupo no y, por lo que se vio, pues ninguno 

de los grupos municipales de la oposición. 

No son maneras de actuar y menos por 

parte de un gobierno en minoría y en un 

asunto que moral, ética y económicamente 

es inasumible. La propuesta municipal 

incluía pagar 2,3 millones de euros para 

recuperar un edificio que tendría que ser 

municipal, una vez que dejó de ser prisión 

y en el que habrá que invertir mínimo 30 

millones de euros para rehabilitarlo y darle 

uso. El Gobierno municipal pretendía con 

su propuesta que los coruñeses pagasen dos 

veces por lo mismo y, además, hacerse 

cargo de intereses, de gastos de 

mantenimiento y de la rehabilitación de un 

edificio en ruinas cuyo responsable es 

únicamente el Estado que ya pretendía 

entregarlo en 2011 en un estado de 

deterioro considerable y que, 

evidentemente, con estos años empeoró por 

falta de mantenimiento por su parte. Este 

acuerdo extrajudicial, non una ejecución de 

sentencia de obligado cumplimiento, como 

aquí ya se dijo, incluía pagar 1,17 millones 

de euros, correspondientes a intereses 

362.000 y gastos de mantenimiento 

811.000 euros, que nunca se realizaron, y 

exonerar al Estado de cualquier 

responsabilidad por el ruinoso estado de 

conservación del edificio y así eximirle de 

la obligación de contribuir, o sea, que 

contribuyan los coruñeses con su dinero a 

la rehabilitación y eximir al Estado de 

cualquier pago.  

 

 

El acuerdo propuesto por el Gobierno y 

rechazado por la mayoría de la 

Corporación no era bueno para los 

coruñeses y por eso votamos en contra, a 

pesar de los intentos del portavoz socialista 

de amedrentar a la oposición. ¿Cómo 

vamos a estar de acuerdo con semejante 

despropósito mientras en otras ciudades las 
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Estado destinadas a un uso reverten 

gratuitamente aos concellos cando 

deixan de estar destinadas a ese uso? 

Como imos estar de acordo cando en 

2015 cedeuse a Granada gratuitamente a 

antiga prisión e agora vaise a facer o 

mesmo en Soria? Como imos estar de 

acordo cando en Huelva, cun convenio 

similar, non se pagaron gastos de 

mantemento nin intereses? Como imos 

estar de acordo en pagar 2 veces polo 

cárcere, ceder ao Estado a parcela do 

CIS, pagar intereses e gastos de 

mantemento que nunca se fixeron e que, 

ademais, os coruñeses asuman cos seus 

impostos 30 millóns de euros que custa 

rehabilitar un edificio que pretenden 

recibir en ruínas? Como imos estar de 

acordo con que asinen unha transacción 

na que eximen ao Estado de calquera 

responsabilidade sobre a deterioración 

do cárcere e non lle esixan nin un euro 

para a súa rehabilitación? E fálannos 

dunha quita de 500.000 € coma se fixesen 

o negocio do século. Vaia negociación, 

que nos cobren intereses e gastos e, inda 

por riba, dámoslles as grazas por unha 

quita de 500.000 €. 

 

Esta negociación é a mesma que fixeron 

coa condonación da débeda do Porto, 

levantar a man no Pleno para dicir que 

ían esixirlle ao Estado a condonación da 

débeda pero o resultado é nulo. En 

Valencia se condona a débeda ao Porto e 

en Coruña nada. Ese é o froito das 

negociacións deste goberno municipal. 

 

Señora Rey, ponnos de acordo a todos os 

grupos da oposición unha vez máis e xa é 

difícil nun tema como este, garántollo, 

pero é unha simple cuestión de lóxica e 

de xustiza que entende todo o mundo. O 

que é dos coruñeses ten que volver selo e 

se hai que pagar algo por asinar dous 

gobernos socialistas un convenio 

totalmente lesivo para os intereses 

municipais, polo menos negocien un novo 

propiedades del Estado destinadas a un uso 

revierten gratuitamente a los 

ayuntamientos cuando dejan de estar 

destinadas a ese uso? ¿Cómo vamos a estar 

de acuerdo cuando en 2015 se cedió a 

Granada gratuitamente la antigua prisión y 

ahora se va a hacer lo mismo en Soria? 

¿Cómo vamos a estar de acuerdo cuando en 

Huelva, con un convenio similar, no se 

pagaron gastos de mantenimiento ni 

intereses? ¿Cómo vamos a estar de acuerdo 

en pagar 2 veces por la cárcel, ceder al 

Estado la parcela del CIS, pagar intereses y 

gastos de mantenimiento que nunca se 

hicieron y que, además, los coruñeses 

asuman con sus impuestos 30 millones de 

euros que cuesta rehabilitar un edificio que 

pretenden recibir en ruinas? ¿Cómo vamos 

a estar de acuerdo con que firmen una 

transacción en la que eximen al Estado de 

cualquier responsabilidad sobre el 

deterioro de la cárcel y no le exijan ni un 

euro para su rehabilitación? Y nos hablan 

de una quita de 500.000 € como si hubiesen 

hecho el negocio del siglo. Vaya 

negociación, que nos cobren intereses y 

gastos y, encima, les damos las gracias por 

una quita de 500.000 €. 

 

Esta negociación es la misma que hicieron 

con la condonación de la deuda del Puerto, 

levantar la mano en el Pleno para decir que 

iban a exigirle al Estado la condonación de 

la deuda pero el resultado es nulo. En 

Valencia se condona la deuda al Puerto y 

en Coruña nada. Ese es el fruto de las 

negociaciones de este gobierno municipal. 

 

Señora Rey, nos pone de acuerdo a todos 

los grupos de la oposición una vez más y 

ya es difícil en un tema como este, se lo 

garantizo, pero es una simple cuestión de 

lógica y de justicia que entiende todo el 

mundo. Lo que es de los coruñeses tiene 

que volver a serlo y si hay que pagar algo 

por haber firmado dos gobiernos socialistas 

un convenio totalmente lesivo para los 

intereses municipales, por lo menos 
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acordo coa SIEPSE para recuperar o 

cárcere, que mellore a proposta que 

rexeitou o Pleno o 28 de decembro e, 

desde logo, sen intereses nin gastos de 

mantemento e que se inclúa nese novo 

acordo a achega de fondos do Goberno 

do Estado para a súa rehabilitación, para 

a rehabilitación do edificio como 

responsable único do estado de 

abandono e ruína. Iso é o que hai que 

esixir, un bo acordo e, se o consideran, 

en virtude do artigo 58 (óese un sinal 

acústico indicativo da finalización do 

tempo de intervención) do Regulamento 

Orgánico Municipal, como dicía o señor 

Lage no Pleno de decembro, nós 

propoñemos tamén unha votación 

nominal desta moción para que cada un 

se retrate, se quere, se o considera, pero 

iso si, sen ningún ánimo de intimidar a 

ninguén. 

 

Nada máis e moitas grazas. 

 

Presidencia 
 

Moitas grazas, señora Gallego. 

 

Turno para a señora Soneira. 

 

Señora Soneira Lema 
 

Facendo un pequeno recordatorio do 

asunto que trata esta moción, en 2005 o 

Concello firmou un convenio coa 

SIEPSE para recuperar o conxunto 

inmobiliario do antigo cárcere provincial, 

permutando por unha parcela situada no 

paseo Marítimo máis un importe de 

1.122.772 € para compensar a diferencia 

de valor entre as fincas que se pretendían 

permutar. Parece que despois de firmalo, 

o Goberno local de entón deuse conta de 

que era un mal convenio e, en lugar de 

renegocialo, decidiu incumprilo, o 

mesmo que fixeron os 3 alcaldes de 

diferentes grupos políticos que pasaron 

polo Concello nos 12 anos seguintes. 

negocien un nuevo acuerdo con la SIEPSE 

para recuperar la cárcel, que mejore la 

propuesta que rechazó el Pleno el 28 de 

diciembre y, desde luego, sin intereses ni 

gastos de mantenimiento y que se incluya 

en ese nuevo acuerdo la aportación de 

fondos del Gobierno del Estado para su 

rehabilitación, para la rehabilitación del 

edificio como responsable único del estado 

de abandono y ruina. Eso es lo que hay que 

exigir, un buen acuerdo y, si lo consideran, 

en virtud del artículo 58 (se oye una señal 

acústica indicativa de la finalización del 

tiempo de intervención) del Reglamento 

Orgánico Municipal, como decía el señor 

Lage en el Pleno de diciembre, nosotros 

proponemos también una votación nominal 

de esta moción para que cada uno se retrate, 

si quiere, si lo considera, pero eso sí, sin 

ningún ánimo de intimidar a nadie. 

 

 

Nada más y muchas gracias. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias, señora Gallego. 

 

Turno para la señora Soneira. 

 

Señora Soneira Lema 

 

Haciendo un pequeño recordatorio del 

asunto que trata esta moción, en 2005 el 

Ayuntamiento firmó un convenio con la 

SIEPSE para recuperar el conjunto 

inmobiliario de la antigua cárcel 

provincial, permutando por una parcela 

ubicada en el paseo Marítimo más un 

importe de 1.122.772 € para compensar la 

diferencia de valor entre las fincas que se 

pretendían permutar. Parece que después 

de firmarlo, el Gobierno local de entonces 

se dio cuenta de que era un mal convenio 

y, en lugar de renegociarlo, decidió 

incumplirlo, lo mismo que hicieron los 3 

alcaldes de diferentes grupos políticos que 

pasaron por el Ayuntamiento en los 12 
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Como era de esperar, a SIEPSE presentou 

demanda xudicial contra o Concello por 

incumprimento e, ante a situación actual 

de ter que cumprir a sentenza que obriga 

a pagar 1,7 millóns de euros sobre o 

importe do convenio do 2005, o Goberno 

municipal trouxo ao Pleno extraordinario 

do pasado 28 de decembro un acordo coa 

SIEPSE polo que se reduce o importe a 

pagar en máis de 500.000 euros que se 

fraccionan estes pagos. Nese pleno o meu 

voto foi favorable, porque se trataba de 

aprobar un acordo que reducía 

significativamente o importe que había 

que pagar para o cumprimento da 

sentenza, que era a alternativa que o 

Goberno local presentou, e foi favorable 

porque, meditando e reflexionando sobre 

o asunto, non pode ser que estes asuntos 

tan importantes para a cidadanía se 

atasquen de forma permanente, porque 

aquí, volvo a insistir, aquí hai un 

pimpampum, pimpampum, e a verdade 

que eu son unha concellala non adscrita 

pero represento aos veciños e ás veciñas 

desta cidade e, por tanto, creo que os 

veciños e veciñas desta cidade temos que 

saber e temos que coñecer o que se fai no 

Concello e o que se faga que sea 

favorable para todos nós. 

 

 

Por tanto, non dudo que o Goberno 

negociou con toda a súa capacidade para 

conseguir un mellor acordo pero agora, 

despois de ser rexeitado polo Pleno, o 

asunto non pode quedar en pagar e xa, 

porque non se pode pagar e xa, xa que a 

maioría dos grupos municipais e me 

sorprende que o PP, a Marea e o Bloque 

estean de acordo neste punto. 

Evidentemente, creo que chegados a este 

punto hai que negociar co Goberno do 

Estado, porque ademais é do mesmo cor 

político, para tratar de conseguir un 

mellor acordo. Me parece que é bo para a 

cidadanía e que é moi bo para o Concello. 

Por tanto, o meu voto vai a ser favorable 

años siguientes. Como era de esperar, la 

SIEPSE presentó demanda judicial contra 

el Ayuntamiento por incumplimiento y, 

ante la situación actual de tener que 

cumplir la sentencia que obliga a pagar 1,7 

millones de euros sobre el importe del 

convenio del 2005, el Gobierno municipal 

trajo al Pleno extraordinario del pasado 

28 de diciembre un acuerdo con la SIEPSE 

por el que se reduce el importe a pagar en 

más de 500.000 euros que se fraccionan 

estos pagos. En ese pleno mi voto fue 

favorable, porque se trataba de aprobar un 

acuerdo que reducía significativamente el 

importe que había que pagar para el 

cumplimiento de la sentencia, que era la 

alternativa que el Gobierno local presentó, 

y fue favorable porque, meditando y 

reflexionando sobre el asunto, no puede 

ser que estos asuntos tan importantes para 

la ciudadanía se atasquen de forma 

permanente, porque aquí, vuelvo a insistir, 

aquí hay un pimpampum, pimpampum, y la 

verdad que yo soy una concejala no 

adscrita pero represento a los vecinos y a 

las vecinas de esta ciudad y, por tanto, creo 

que los vecinos y vecinas de esta ciudad 

tenemos que saber y tenemos que conocer 

lo que se hace en el Ayuntamiento y lo que 

se haga que sea favorable para todos 

nosotros. 

 

Por tanto, no dudo que el Gobierno 

negoció con toda su capacidad para 

conseguir un mejor acuerdo pero ahora, 

después de ser rechazado por el Pleno, el 

asunto no puede quedar en pagar y ya, 

porque no se puede pagar y ya, ya que la 

mayoría de los grupos municipales y me 

sorprende que el PP, la Marea y el Bloque 

estén de acuerdo en este punto. 

Evidentemente, creo que llegados a este 

punto hay que negociar con el Gobierno 

del Estado, porque además es del mismo 

color político, para tratar de conseguir un 

mejor acuerdo. Me parece que es bueno 

para la ciudadanía y que es muy bueno 

para el Ayuntamiento. Por tanto, mi voto 
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a esta moción presentada. 

 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas, señora Soneira. 

 

Turno para a señora Faraldo. 

 

Señora Faraldo Calvo 

 

Grazas, señora alcaldesa, grazas. 

 

Non hai chistes, señora Gallego, non hai 

chistes. Hai respostas ante os bulos da 

extrema dereita, ante os bulos que está a 

lanzar a extrema dereita, non os 

alimenten, de verdade, non os alimenten, 

non frivolicen. 

 

Bueno, o que pon en evidencia estas 

mocións é a dor que lle vai a causar a esta 

cidade a recuperación, por calquera das 

vías a día de hoxe existentes do inmoble 

da cárcel. O que tratan de poñer en 

evidencia as mocións é a mala xestión 

que se fixo entorno a este emblemático 

edificio que parece condenado a 

prolongar a súa agónica decadencia. 

Pretende o PP aparecer como defensor 

dos intereses de coruñeses e coruñesas 

cando non podemos esquecer que, xa o 

dixen no Pleno extraordinario de 

decembro e me vexo obrigada a repetilo, 

esta historia ten moito do afán do PP de 

anular un convenio e de xudicializar case 

desde a paranoia todo o que se movese 

entorno a esa transacción, castigando 

denuncia tras denuncia o ánimo de 

recuperar un edificio con enorme carga 

simbólica para A Coruña. O que ía costar 

algo máis dun millón de euros sae agora 

en moito máis do dobre, ao que hai que 

sumarlle, ademais, o custo que vai 

supoñer pola perda de tempo recuperar e 

evitar o enorme deterioro do cárcere. 

Certo é que o convenio e as condicións 

nas que se subscribiu son capítulo á parte, 

va a ser favorable a esta moción 

presentada. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias, señora Soneira. 

 

Turno para la señora Faraldo. 

 

Señora Faraldo Calvo 

 

Gracias, señora alcaldesa, gracias. 

 

No hay chistes, señora Gallego, no hay 

chistes. Hay respuestas ante los bulos de la 

extrema derecha, ante los bulos que está 

lanzando la extrema derecha, no los 

alimenten, de verdad, no los alimenten, no 

frivolicen. 

 

Bueno, lo que ponen en evidencia estas 

mociones es el dolor que la va a causar a 

esta ciudad la recuperación, por 

cualquiera de las vías a día de hoy 

existentes del inmueble de la cárcel. Lo que 

tratan de poner en evidencia las mociones 

es la mala gestión que se hizo en torno a 

este emblemático edificio que parece 

condenado a prolongar su agónica 

decadencia. Pretende el PP aparecer como 

defensor de los intereses de coruñeses y 

coruñesas cuando no podemos olvidar que, 

ya lo dije en el Pleno extraordinario de 

diciembre y me veo obligada a repetirlo, 

esta historia tiene mucho afán del PP de 

anular un convenio y de judicializar casi 

desde la paranoia todo lo que se moviese 

en torno a esa transacción, castigando 

denuncia tras denuncia el ánimo de 

recuperar un edificio con enorme carga 

simbólica para A Coruña. Lo que iba a 

costar algo más de un millón de euros sale 

ahora en mucho más del doble, a lo que 

hay que sumarle, además, el coste que va a 

suponer por la pérdida de tiempo 

recuperar y evitar el enorme deterioro de 

la cárcel. Cierto es que el convenio y las 

condiciones en las que se suscribió son 
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dignas daqueles tempos de faraonismo 

vazquista que deixou tantos cadáveres na 

cidade e que agora teñen que asumirse 

desde a responsabilidade colectiva do 

erario público, pero estamos onde 

estamos e nalgún momento terá que 

desfacerse este nó gordiano que non 

permite nin a recuperación do 

representativo edificio nin a súa 

restauración nin o debate dos posibles 

usos aos que poida estar destinado, 

parecendo o máis idóneo —así o 

manifestaron varios colectivos— todos 

aqueles que xiren entorno á memoria 

histórica. 

 

Hoxe nos atopamos tras un pleno 

extraordinario hai 15 días que xirou 

entorno á devolución do cárcere nunhas 

condicións pouco beneficiosas para a 

cidade e que foi rexeitada pola maioría do 

Pleno cunha premisa básica na que se 

centran as 3 mocións: a necesidade de 

renegociar o traspaso do inmoble á 

titularidade municipal en condicións máis 

ventaxosas. É posible, comprobámolo 

noutras cidades como Soria, Granada, por 

exemplo, xa se mentaron aquí. A 

desventurada frase da alcaldesa, xa 

negociei todo o que tiña que negociar, 

para quen encabeza un goberno local que 

non deixa de repetir en cada pleno ata o 

autoconvencemento que son o goberno 

do diálogo, non parece facilitar a 

posibilidade de conseguir unha mellor 

transacción para a cidade e mostra unha 

debilidade e unha baixada de brazos nada 

recomendable para tratar de gañar ata o 

último segundo esta batalla. Esperemos 

que a última frase que se grave na historia 

do significativo edificio non sexa: entre 

todos a mataron e ela sola se morreu. 

 

Grazas. 

 

Presidencia 
 

Moitas grazas, señora Faraldo. 

capítulo aparte, dignas de aquellos 

tiempos de faraonismo vazquista que dejó 

tantos cadáveres en la ciudad y que ahora 

tienen que asumirse desde la 

responsabilidad colectiva del erario 

público, pero estamos donde estamos y en 

algún momento tendrá que deshacerse este 

nudo gordiano que no permite ni la 

recuperación del representativo edificio ni 

su restauración ni el debate de los posibles 

usos a los que pueda estar destinado, 

pareciendo lo más idóneo —así lo 

manifestaron varios colectivos— todos 

aquellos que giren en torno a la memoria 

histórica. 

 

Hoy nos encontramos tras un pleno 

extraordinario hace 15 días que giró en 

torno a la devolución de la cárcel en unas 

condiciones poco beneficiosas para la 

ciudad y que fue rechazada por la mayoría 

del Pleno con una premisa básica en la que 

se centran las 3 mociones: la necesidad de 

renegociar el traspaso del inmueble a la 

titularidad municipal en condiciones más 

ventajosas. Es posible, lo comprobamos en 

otras ciudades como Soria, Granada, por 

ejemplo, ya se mencionaron aquí. La 

desventurada frase de la alcaldesa, ya 

negocié todo lo que tenía que negociar, 

para quien encabeza un gobierno local que 

no deja de repetir en cada pleno hasta el 

autoconvencimiento que son el gobierno 

del diálogo, no parece facilitar la 

posibilidad de conseguir una mejor 

transacción para la ciudad y muestra una 

debilidad y una bajada de brazos nada 

recomendable para tratar de ganar hasta 

el último segundo esta batalla. Esperemos 

que la última frase que se grave en la 

historia del significativo edificio no sea: 

entre todos la mataron y ella sola se murió. 

 

Gracias. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias, señora Faraldo. 
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Turno para a señora Martínez. 

 

Señora Martínez Lema 
 

Moitas grazas. 

 

O pasado 28 de decembro, de estar aquí, 

tamén houbese votado en contra do 

acordo extraxudicial entre o Goberno e o 

SIEPSE para a recuperación do edificio 

da antiga cárcere. Cústame entender que 

non se dea batalla ante os intereses dunha 

cidade, que o Goberno non queira seguir 

negociando un acordo máis favorable aos 

intereses da cidade, que se renuncie a un 

compromiso claro por parte da 

Administración Xeral do Estado de 

asumir os custos da restauración e 

rehabilitación do edificio, que non se 

emprendan as accións necesarias para que 

a Administración Xeral do Estado 

cumpra coas súas obrigas no relativo a 

asegurar a seguridade, a conservación e o 

mantemento do edificio. Vendo como 

noutras cidades como Granada, Cádiz, 

Soria, as condicións foron ben diferentes, 

quizais de fondo haxa outro tipo de 

acordos que, obviamente, se nos escapan. 

O que, desde logo, temos claro e está á 

vista de todos os cidadáns e de todos os 

turistas que pasan pola zona é que un 

espectacular edificio está en continuo 

deterioro desde os anos 70 por culpa 

única e exclusivamente do Goberno de 

España. Un edificio que podería ser 

emblema desta cidade pola súa historia, 

polo seu espazo, pola súa ubicación, non 

o esquezamos, nas inmediacións da Torre 

de Hércules, patrimonio mundial da 

UNESCO. Temos que aturar que non se 

fai todo o posible para recuperalo nas 

mellores condicións e darlle a vida e uso 

que merece. Por certo, tampouco entendo 

que non se queiran facer públicos os 

estudos e informes encargados para os 

posibles usos futuros do edificio. 

 

 

Turno para la señora Martínez. 

 

Señora Martínez Lema 

 

Muchas gracias. 

 

El pasado 28 de diciembre, de estar aquí, 

también hubiese votado en contra del 

acuerdo extrajudicial entre el Gobierno y 

la SIEPSE para la recuperación del 

edificio de la antigua cárcel. Me cuesta 

entender que no se dé batalla ante los 

intereses de una ciudad, que el Gobierno 

no quiera seguir negociando un acuerdo 

más favorable a los intereses de la ciudad, 

que se renuncie a un compromiso claro por 

parte de la Administración General del 

Estado de asumir los costes de la 

restauración y rehabilitación del edificio, 

que no se emprendan las acciones 

necesarias para que la Administración 

General del Estado cumpla con sus 

obligaciones en lo relativo a asegurar la 

seguridad, la conservación y el 

mantenimiento del edificio. Viendo cómo 

en otras ciudades como Granada, Cádiz, 

Soria, las condiciones fueron bien 

diferentes, quizás de fondo haya otro tipo 

de acuerdos que, obviamente, se nos 

escapan. Lo que, desde luego, tenemos 

claro y está a la vista de todos los 

ciudadanos y de todos los turistas que 

pasan por la zona es que un espectacular 

edificio está en continuo deterioro desde 

los años 70 por culpa única y 

exclusivamente del Gobierno de España. 

Un edificio que podría ser emblema de esta 

ciudad por su historia, por su espacio, por 

su ubicación, non lo olvidemos, en las 

inmediaciones de la Torre de Hércules, 

patrimonio mundial de la UNESCO. 

Tenemos que aguantar que no se hace todo 

lo posible para recuperarlo en las mejores 

condiciones y darle la vida y el uso que 

merece. Por cierto, tampoco entiendo que 

no se quieran hacer públicos los estudios e 

informes encargados para los posibles 
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Estando de acordo coas tres mocións 

expostas e coa proposta de acordos dos 

tres grupos propoñentes, votarei a favor. 

 

 

Presidencia 
 

Moitas grazas. 

 

Pecha o debate o grupo do Goberno, 

señor Lage. 

 

Señor Lage Tuñas 
 

Moitas grazas, señora alcaldesa. 

 

Pois vexo que non lles gustou o Pleno 

onde debatimos este asunto e bueno, 

queren unha segunda volta. Paréceme 

ben, xa llo dixen na Xunta de Voceiros. 

Entendo que a actuación do señor 

Lorenzo... felicítoo, creo que é fácil 

entender que se alguén está no seu sitio 

intenta sumar ao BNG e á Marea, o que é 

máis difícil de entender é o 

posicionamento que teñen outros grupos, 

basicamente, porque pódenlle dar as 

voltas que queiran, é dicir, poden xogar 

ás casiñas no que queda de aquí ao final 

do mandato, non vou a perder un minuto 

con cuestións que están máis que 

sobrepasadas. A señora Gallego coñece 

este asunto e ten unha posición, lexítima 

desde a súa posición como persoa que 

estaba nese goberno, —non quero 

esquecerme que tamén estaba o señor 

Lorenzo e, señor Coira, que o outro día 

me esquecín, vostede tamén— e tomaron 

unha decisión porque entendían que a 

decisión que tomou Francisco Vázquez e 

o Goberno Socialista da Coruña non fora 

acertada. Ata aí, entendible, o que hai que 

saber é cales foron as consecuencias da 

decisión que tomaron. O responsable 

sería asumilas, vostedes xudicializaron 

un convenio. Non, non o xudicializaron, 

usos futuros del edificio. 

 

Estando de acuerdo con las tres mociones 

expuestas y con la propuesta de acuerdos 

de los tres grupos proponentes, votaré a 

favor.  

 

Presidencia 
 

Muchas gracias. 

 

Cierra el debate el grupo de Gobierno, 

señor Lage. 

 

Señor Lage Tuñas 
 

Muchas gracias, señora alcaldesa. 

 

Pues veo que no les gustó el Pleno donde 

debatimos este asunto y bueno, quieren 

una segunda vuelta. Me parece bien, ya se 

lo dije en la Junta de Portavoces. Entiendo 

que la actuación del señor Lorenzo... le 

felicito, creo que es fácil entender que si 

alguien está en su lugar intenta sumar al 

BNG y a la Marea, lo que es más difícil de 

entender es el posicionamiento que tienen 

otros grupos, básicamente, porque le 

pueden dar las vueltas que quieran, es 

decir, pueden jugar a las casitas en lo que 

queda de aquí al final del mandato, no voy 

a perder un minuto con cuestiones que 

están más que sobrepasadas. La señora 

Gallego conoce este asunto y tiene una 

posición, legítima desde su posición como 

persona que estaba en ese gobierno, —no 

quiero olvidarme que también estaba el 

señor Lorenzo y, señor Coira, que el otro 

día me olvidé, usted también— y tomaron 

una decisión porque entendían que la 

decisión que tomó Francisco Vázquez y el 

Gobierno Socialista de A Coruña no había 

sido acertada. Hasta ahí, entendible, lo 

que hay que saber es cuáles fueron las 

consecuencias de la decisión que tomaron. 

Lo responsable sería asumirlas, ustedes 

judicializaron un convenio. ¿No, no lo 

judicializaron, señora Gallego? Lo 
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señora Gallego? Xudicializárono, non?  

 

Vostedes entendían que non había que 

pagar, entendían que non había que pagar 

e non lles gustou a decisión que tomou 

Francisco Vázquez para facer un 

convenio para a cesión da antigua cárcere 

e levárono á Xustiza, e resulta que houbo 

un proceso xudicial, e supoño que non 

haberá alguén aquí que queira crear unha 

virtualidade diferente, saben todos o que 

hai que pagar, que é 2,8. Se hai alguén 

que poda demostrar que iso é mentira que 

o poña sobre a mesa, por sentenza 

xudicial.  

 

Eu dixen aquí: nós acatamos todas as 

sentenzas, hai unhas que nos gustan máis 

e outras menos. Cando a xente ten que 

pagar, ten que pagar. Se hai que pagar, hai 

que pagar. Eu xa entendo que, ás veces, 

pagar non gusta, pero se o dicen os 

tribunais pois haberá que pagar. Ou é que 

vostedes, porque, realmente, está 

demostrado que hai dúas posicións, a do 

Partido Popular e a que defende o 

Goberno, goberno socialista que defende 

o que se fixo nesta cidade durante 

moitísimos anos aínda que despois vaian 

correndo todos, unha boa parte dos que 

andan por aquí pululando, a facerse fotos 

con don Francisco Vázquez, pero o que 

fixo o Partido Socialista e Francisco 

Vázquez nesta cidade despois de 

escoitarlle á señora Faraldo o vazquismo, 

é dicir, cando volven as eleccións volven 

outra vez á lista de Spotify, outra vez o 

vazquismo, o neovazquismo, mira que 

teñen un trauma.  

 

O que teñen que contestar é que fixeron 

vostedes, porque vostedes xa gobernaron, 

todos, todos, que fixeron? Por certo, o 

Grupo da Marea tamén estivo 4 anos, 

creo que cedeu, non vamos a falar deso 

nin como se acabou a mamporrazos nese 

espazo. Negociación non lle vin ningunha 

con ninguén nin resolveron nada. 

judicializaron, ¿no?  

 

Ustedes entendían que no había que pagar, 

entendían que no había que pagar y no les 

gustó la decisión que tomó Francisco 

Vázquez para hacer un convenio para la 

cesión de la antigua cárcel y lo llevaron a 

la Justicia, y resulta que hubo un proceso 

judicial, y supongo que no habrá alguien 

aquí que quiera crear una virtualidad 

diferente, saben todos lo que hay que 

pagar, que es 2,8. Si hay alguien que pueda 

demostrar que eso es mentira que lo ponga 

sobre la mesa, por sentencia judicial.  

 

 

Yo dije aquí: nosotros acatamos todas las 

sentencias, hay unas que nos gustan más y 

otras menos. Cuando la gente tiene que 

pagar, tiene que pagar. Si hay que pagar, 

hay que pagar. Yo ya entiendo que, a veces, 

pagar no gusta, pero si lo dicen los 

tribunales pues habrá que pagar. O es que 

ustedes, porque, realmente, está 

demostrado que hay dos posiciones, la del 

Partido Popular y la que defiende el 

Gobierno, gobierno socialista que defiende 

lo que se hizo en esta ciudad durante 

muchísimos años aunque después vayan 

corriendo todos, una buena parte de los 

que andan por aquí pululando, a hacerse 

fotos con don Francisco Vázquez, pero lo 

que hizo el Partido Socialista y Francisco 

Vázquez en esta ciudad después de 

escucharle a la señora Faraldo el 

vazquismo, es decir, cuando vuelven las 

elecciones vuelven otra vez a la lista de 

Spotify, otra vez el vazquismo, el 

neovazquismo, mira que tienen un trauma.  

 

Lo que tienen que contestar es qué hicieron 

ustedes, porque ustedes ya gobernaron, 

todos, todos, ¿qué hicieron? Por cierto, el 

Grupo de la Marea también estuvo 4 años, 

creo que cedió, no vamos a hablar de eso 

ni cómo se acabó a mamporrazos en ese 

espacio. Negociación no le vi ninguna con 

nadie ni resolvieron nada. Entonces, 
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Entonces, despois de que o Goberno 

municipal remata a negociación co 

Estado, veñen vostedes todos de listos, 

dicen: ai, non, mire, negocien outra 

cousa. Non, miren, o que lle decimos é 

que o Goberno municipal xa negociou un 

ano e medio. Ao mellor vostedes eran 

mellores negociando, é posible, é posible, 

o que sabemos é que gobernaron entre o 

11 e o 15, 4 anos e a decisión que tomaron 

é, en vez de que o Concello pagara 1,1, 

que é o convenio que firmou Francisco 

Vázquez, vostedes querrían que non se 

pagara, e ao mellor nós podemos estar de 

acordo con que non se pagara, pero 

resulta que os xulgados din que hai que 

pagar, non solo 1,1 senón todos os 

intereses que veñen derivados da súa 

acción xudicial. Non foi Inés Rey a que 

levou o tema ao xulgado, foron vostedes. 

Cal é a consecuencia? Ou é que están no 

desacato ás decisións xudiciais? Que 

película se están montando con 

comparaciones?  

 

É dicir, hai sentenzas xudiciais en algún 

outro sitio? Si? Non, non, o que hai é 

unha situación similar en Huelva e van a 

pagar os 2,2, a cesión do terreno, si ho si, 

dense unha voltiña por aí, é dicir, estuden 

as cousas cun pouco de rigor, 2,2 a cesión 

do local e os intereses xerados, firmado 

no 2006. Teñen todas unha forma de 

funcionar bastante semellante, e aquí 

claro que se plantexou algo fácil pero 

para que o entenda todo o mundo, ou 

pagamos 2,8, que é o que hai no ámbito 

xudicial e iso, se hai alguén que sea máis 

listo que diga como se fai para non 

pagalo, ou hai unha negociación que se 

fixo co Estado e unha negociación que 

rematou, é dicir, non hai unha 

negociación eterna. Ben é certo que 

vostedes non a fixeron, nin parcial nin 

temporal nin eterna, non fixeron 

ningunha. Vostedes patada pa diante e a 

engrosar os intereses, que agora hai que 

pagar e son fruto do seu goberno e, por 

después de que el Gobierno municipal 

finaliza la negociación con el Estado, 

vienen ustedes todos de listos, dicen: ay, 

no, mire, negocien otra cosa. No, miren, lo 

que le decimos es que el Gobierno 

municipal ya negoció un año y medio. A lo 

mejor ustedes eran mejores negociando, es 

posible, es posible, lo que sabemos es que 

gobernaron entre el 11 y el 15, 4 años y la 

decisión que tomaron es, en vez de que el 

Ayuntamiento pagase 1,1, que es el 

convenio que firmó Francisco Vázquez, 

ustedes querrían que no se había pagado, 

y al mejor nosotros podemos estar de 

acuerdo con que no se pagara, pero resulta 

que los juzgados dicen que hay que pagar, 

no solo 1,1 sino todos los intereses que 

vienen derivados de su acción judicial. No 

fue Inés Rey la que llevó el tema al juzgado, 

fueron ustedes. ¿Cuál es la consecuencia? 

¿O es que están en el desacato a las 

decisiones judiciales? ¿Qué película se 

están montando con comparaciones?  

 

 

Es decir, ¿hay sentencias judiciales en 

alguno otro sitio? ¿Sí? No, no, lo que hay 

es una situación similar en Huelva y van a 

pagar los 2,2, la cesión del terreno, sí 

hombre sí, dense una vuelta por ahí, es 

decir, estudien las cosas con un poco de 

rigor, 2,2 la cesión del local y los intereses 

generados, firmado en el 2006. Tienen 

todas una forma de funcionar bastante 

semejante, y aquí claro que se planteó algo 

fácil pero para que lo entienda todo el 

mundo, o pagamos 2,8, que es lo que hay 

en el ámbito judicial y eso, si hay alguien 

que sea más listo que diga cómo se hace 

para no pagarlo, o hay una negociación 

que se hizo con el Estado y una 

negociación que finalizó, es decir, no hay 

una negociación eterna. Bien es cierto que 

ustedes no la hicieron, ni parcial ni 

temporal ni eterna, no hicieron ninguna. 

Ustedes patada para delante y a engrosar 

los intereses, que ahora hay que pagar y 

son fruto de su gobierno y, por cierto, el 
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certo, o Goberno da Marea estuvo do ano 

15 ao ano 19. Que fixo? Montar un 

tenderete coa cárcel e, en fin, unha vaina 

que acabou aí con uns líos e coa xente a 

mamporrazos alí, iso é o que se recorda 

da cárcel. Ah no? Pero non é asi? (Óese 

un sinal acústico indicativo da 

finalización do tempo de intervención). 
 

 

Presidencia 

 

Garden silencio, señores da Marea... 

 

Señor Lage Tuñas 

 

Que é o que é mentira? 

 

Presidencia 

 

Garden silencio. 

 

Por favor, garden silencio, non están en 

diálogo. 

 

Señor Lage, vaia rematando. Garden 

silencio. 

 

Señor Lage Tuñas 
 

Que é o que é mentira? Os líos que 

montan?  

 

Señor Lema, por unha vez enténdolle ben 

o que está dicindo, que é unha sonrisa, 

pero aínda que o teño ás costas, é dicir, 

vexo que se expresa con bastante 

claridade.  

 

Unha vez tiña que ser pero, en calquera 

caso, é moi fácil. O que plantexamos é 

que se paguen 600.000 € menos, 600.000 

€ menos, en vez de pagar o que di un 

xulgado, 2,8, pagar 2,2. Ah, que vostedes 

cren que se podería negociar mellor! Sin 

duda.  

 

Por certo, todos os que veñen aquí a 

Gobierno de la Marea estuvo del año 15 al 

año 19. ¿Qué hizo? Montar un tenderete 

con la cárcel y, en fin, una vaina que acabó 

ahí con unos líos y con la gente a 

mamporrazos allí, eso es lo que se 

recuerda de la cárcel. ¿Ah no? ¿Pero no es 

así? (Se oye una señal acústica indicativa 

de la finalización del tiempo de 

intervención). 
 

Presidencia 

 

Guarden silencio, señores de la Marea... 

 

Señor Lage Tuñas 

 

¿Qué es lo que es mentira? 

 

Presidencia 

 

Guarden silencio. 

 

Por favor, guarden silencio, no están en 

diálogo. 

 

Señor Lage, vaya finalizando. Guarden 

silencio. 

 

Señor Lage Tuñas 

 

¿Qué es lo que es mentira? ¿Los líos que 

montan?  

 

Señor Lema, por una vez le entiendo bien 

lo que está diciendo, que es una sonrisa, 

pero aunque lo tengo a mi espalda, es 

decir, veo que se expresa con bastante 

claridad.  

 

Una vez tenía que ser pero, en cualquier 

caso, es muy fácil. Lo que planteamos es 

que se paguen 600.000 € menos, 600.000 € 

menos, en vez de pagar lo que dice un 

juzgado, 2,8, pagar 2,2. ¡Ah, que ustedes 

creen que se podría negociar mejor! Sin 

duda.  

 

Por cierto, todos los que vienen aquí a 
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plantear mocións de Afganistán, de 

Venezuela e de todo o que se lles ocurre 

ou lle mandan, plantearon algunha vez 

algún tipo de negociación ou algo ao 

respecto disto? Excepcionalmente, o 

BNG fixo algunha alusión. Todos os 

demais á procesión, caladiños (óense 

dous sinais acústicos indicativos da 

finalización do tempo de intervención) 
e o que fixo, o que fixo este goberno foi 

negociar, negociar.  

 

Eu entendo que dispararon o arranque da 

campaña electoral e entón, a min 

parécenme ben as coalicións que faga o 

PP coa Marea, co Bloque, pode facer as 

coalicións con quen queira, pero hai unha 

realidade, neste pleno da Corporación vai 

haber que votar, vai haber que votar o 

pago de 2,8 que é o que dice o xulgado, 

eso é o que vai haber que votar porque a 

outra posibilidade era votar o que 

negociou o Goberno, non o que quere 

Rosa Gallego, Iago Martínez, non o que 

quere cada un pola súa conta, non, non, 

negociar fíxoo xa o Goberno municipal e 

negociou co Goberno de España durante 

máis de 18 meses. Si, si, si, señora 

Gallego (óense dous sinais acústicos 

indicativos da finalización do tempo de 

intervención), vostede tivo catro anos, 

non negociou nada, co cal non lle parezca 

nin moito nin pouco, si, si, non,  vostede 

foi ao xulgado e onde había que pagar 1,1, 

pero é que non é así? Hai un convenio 

firmado por don Francisco Vázquez, 

gobernos socialistas nesta cidade... 

 

 

Presidencia 

 

Garden silencio, de verdade, garden 

silencio. Señor Lage, remate xa. 

 

Señor Lage Tuñas 
 

Si, home, pero queren ter un diálogo. 

 

plantear mociones de Afganistán, de 

Venezuela y de todo lo que se les ocurre o 

le mandan, ¿plantearon alguna vez algún 

tipo de negociación o algo al respecto a 

esto? Excepcionalmente, el BNG hizo 

alguna alusión. Todos los demás a la 

procesión, calladitos (se oyen dos señales 

acústicas indicativas de la finalización del 

tiempo de intervención) y lo que hizo, lo 

que hizo este gobierno fue negociar, 

negociar.  

 

Yo entiendo que dispararon el arranque de 

la campaña electoral y entonces, a mi me 

parecen bien las coaliciones que haga el 

PP con la Marea, con el Bloque, puede 

hacer las coaliciones con quien quiera, 

pero hay una realidad, en este pleno de la 

Corporación va a haber que votar, va a 

haber que votar el pago de 2,8 que es lo 

que dice el juzgado, eso es lo que va a 

haber que votar porque la otra posibilidad 

era votar lo que negoció el Gobierno, no lo 

que quiere Rosa Gallego, Iago Martínez, 

no lo que quiere cada uno por su cuenta, 

no, no, negociar lo hizo ya el Gobierno 

municipal y negoció con el Gobierno de 

España durante más de 18 meses. Sí, sí, sí, 

señora Gallego (se oyen dos señales 

acústicas indicativas de la finalización del 

tiempo de intervención), usted tuvo cuatro 

años, no negoció nada, con lo cual no le 

parezca ni mucho ni poco, sí, sí, no,  usted 

fue al juzgado y donde había que pagar 

1,1, pero ¿es que no es así? Hay un 

convenio firmado por don Francisco 

Vázquez, gobiernos socialistas en esta 

ciudad... 

 

Presidencia 

 

Guarden silencio, de verdad, guarden 

silencio. Señor Lage, finalice ya. 

 

Señor Lage Tuñas 

 

Sí, hombre, pero quieren tener un diálogo. 
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Presidencia 
 

É que non é un diálogo, é que... 

 

Señor Lage Tuñas 
 

Bueno, un diálogo é porque están... 

 

Presidencia 
 

As mocións non son un diálogo, en xeral, 

pero é que entran todos en diálogo co 

señor Lage. Eu sei que lles apetece pero, 

miren, imos parar en 20 minutos para 

comer, vaian todos xuntos a comer e falen 

pero, por favor, non empecen a 

contestarlle porque entra ao trapo e 

contesta el e non acabamos nunca, que 

parece mentira que levamos 40 plenos e 

non aprenden.  

 

Remate, señor Lage. 

 

Señor Lage Tuñas 
 

Bueno, pois dicirlles que isto é moi fácil, 

ou se vota, se queren que votemos, o 

acordo ao que chegou o Goberno 

municipal co Estado, pódese traer a outro 

pleno e votalo e se non, e se non, uns 

porque o levaron ao xulgado, outros 

porque non fixeron nada e outros porque 

non se sabe o que van a facer, pois non 

queren votalo, non queren votalo, quedou 

claro que non o queren votar. Nós 

cumprimos, trouxemos a este pleno que 

ao Concello lle costara menos do que fixo 

o Partido Popular que lle acabe costando, 

que é 2,8, salvo que vostedes sexan 

capaces de dicir que vai a costar menos. 

Algún de vostedes se compromete a 

conseguir algo máis ca isto?  

 

Saben o que pasa? Que aquí só hai un 

goberno posible nesta cidade, e é o 

Goberno de Inés Rey. O que hai que 

decidir é canto respaldo ten ese goberno a 

partir do ano 23 e iso é o que queda 

Presidencia 

 

Es que no es un diálogo, es que... 

 

Señor Lage Tuñas 

 

Bueno, un diálogo es porque están... 

 

Presidencia 

 

Las mociones no son un diálogo, en 

general, pero es que entran todos en 

diálogo con el señor Lage. Yo sé que les 

apetece pero, miren, vamos a parar en 20 

minutos para comer, vayan todos juntos a 

comer y hablen pero, por favor, no 

empiecen a contestarle porque entra al 

trapo y contesta él y no acabamos nunca, 

que parece mentira que llevamos 40 plenos 

y no aprenden.  

 

Finalice, señor Lage. 

 

Señor Lage Tuñas 

 

Bueno, pues decirles que esto es muy fácil, 

o se vota, si quieren que votemos, el 

acuerdo al que llegó el Gobierno 

municipal con el Estado, se puede traer a 

otro pleno y votarlo y si no, y si no, unos 

porque lo llevaron al juzgado, otros 

porque no hicieron nada y otros porque no 

se sabe lo que van a hacer, pues no quieren 

votarlo, no quieren votarlo, quedó claro 

que no lo quieren votar. Nosotros 

cumplimos, trajimos a este pleno que al 

Ayuntamiento le costara menos de lo que 

hizo el Partido Popular que le acabe 

costando, que es 2,8, salvo que ustedes 

sean capaces de decir que va a costar 

menos. ¿Alguno de ustedes se compromete 

a conseguir algo más que esto?  

 

¿Saben lo que pasa? Que aquí solo hay un 

gobierno posible en esta ciudad, y es el 

Gobierno de Inés Rey. Lo que hay que 

decidir es cuánto respaldo tiene ese 

gobierno a partir del año 23 y eso es lo que 
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evidenciado unha vez máis neste pleno 

porque non hai alternativa, non hai nada 

enfrente. Enfrente hai a nada, a nada, 

porque cal é a proposta, é dicir, un ciao 

ciao, porque isto é un ciao ciao. Cal é a 

proposta? Non hai ningunha. Non me 

mire así, señor Lorenzo, un ciao ciao, 

sabe o que é un ciao ciao? Pois é un ciao 

ciao, a nada. Nesta merenda que montou 

co Bloque e coa Marea, onde vai? 

 

 

Presidencia 
 

Señor Lage, señor Lage, remate. 

 

Señor Lage Tuñas 
 

Onde vai? En fin, nós... 

 

Presidencia 
 

Ciao, ciao, señor Lage. 

 

Señor Lage Tuñas 
 

Nós vamos a votar en contra e o que lle 

dicimos é... E por certo, señora Gallego, 

aquí non se ameazou a ninguén, nunca, 

aquí o que se pide é responsabilidade e 

sobre todo, que se alguén decide que en 

vez de que os coruñeses e coruñesas 

paguen 2,2 e van a decidir vostedes que 

paguemos 2,8 cando nos podiamos 

aforrar 600.000 €, iso ten que ter 

responsables, ou é gratuíto votar en 

contra de algo que supón un menoscabo 

para o Concello? A negociación que fixo 

este goberno municipal supoñía 600.000 

€ menos a pagar, por certo, derivado de 

que vostedes xudicializaron un acordo. 

Non lles gusta o que fixo Francisco 

Vázquez? Pois se non lles gusta hai que 

roelo. 

 

Nada máis. Moitas grazas. 

 

Presidencia 

queda evidenciado una vez más en este 

pleno porque no hay alternativa, no hay 

nada enfrente. Enfrente hay la nada, la 

nada, porque cuál es la propuesta, es decir, 

un ciao ciao, porque esto es un ciao ciao. 

¿Cuál es la propuesta? No hay ninguna. 

No me mire así, señor Lorenzo, un ciao 

ciao, ¿sabe lo que es un ciao ciao? Pues es 

un ciao ciao, la nada. En esta merienda que 

montó con el Bloque y con la Marea, 

¿adónde va? 

 

Presidencia 

 

Señor Lage, señor Lage, finalice. 

 

Señor Lage Tuñas 

 

¿Adónde va? En fin, nosotros... 

 

Presidencia 

 

Ciao, ciao, señor Lage. 

 

Señor Lage Tuñas 

 

Nosotros vamos a votar en contra y lo que 

le decimos es... Y por cierto, señora 

Gallego, aquí no se amenazó a nadie, 

nunca, aquí lo que se pide es 

responsabilidad y sobre todo, que si 

alguien decide que en vez de que los 

coruñeses y coruñesas paguen 2,2 y van a 

decidir ustedes que paguemos 2,8 cuando 

nos podíamos ahorrar 600.000 €, eso tiene 

que tener responsables, ¿o es gratuito 

votar en contra de algo que supone un 

menoscabo para el Ayuntamiento? La 

negociación que hizo este gobierno 

municipal suponía 600.000 € menos a 

pagar, por cierto, derivado de que ustedes 

judicializaron un acuerdo. ¿No les gusta lo 

que hizo Francisco Vázquez? Pues si no les 

gusta hay que roerlo. 

 

Nada más. Muchas gracias. 

 

Presidencia 
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Moitas grazas.  

 

Remata o debate. Procedemos á votación 

da emenda transaccionada entre os 

grupos. 

 

Votación da emenda transaccionada de 

substitución presentada 

conxuntamente polos grupos 

municipais do Bloque Nacionalista 

Galego, Marea Atlántica e Partido 

Popular ás mocións do Grupo 

Municipal do Bloque Nacionalista 

Galego sobre o antigo cárcere 

provincial, do Grupo Municipal de 

Marea Atlántica sobre o cárcere 

provincial e do Grupo Municipal do 

Partido Popular sobre a antiga prisión 

provincial 

 

Seguidamente pola Presidencia sométese 

a votación a emenda transaccionada de 

substitución presentada conxuntamente 

polos grupos municipais do Bloque 

Nacionalista Galego, Marea Atlántica e 

Partido Popular ás mocións do Grupo 

Municipal do Bloque Nacionalista 

Galego sobre o antigo cárcere provincial, 

do Grupo Municipal de Marea Atlántica 

sobre o cárcere provincial e do Grupo 

Municipal do Partido Popular sobre a 

antiga prisión provincial, producíndose o 

seguinte resultado: 

 

Vota en contra o Grupo Municipal do 

Partido Socialista (PSdeG-PSOE) (8 

votos). 

 

Vota a favor o Grupo Municipal do 

Partido Popular (PP) (9 votos). 

 

Vota a favor o Grupo Municipal da Marea 

Atlántica (MA) (4 votos). 

 

Vota a favor o Grupo Municipal do 

Bloque Nacionalista Galego (BNG) (2 

votos). 

 

Muchas gracias.  

 

Finaliza el debate. Procedemos a la 

votación de la enmienda transaccionada 

entre los grupos. 

 

Votación de la enmienda transaccionada 

de sustitución presentada conjuntamente 

por los grupos municipales del Bloque 

Nacionalista Galego, Marea Atlántica y 

Partido Popular a las mociones del Grupo 

Municipal del Bloque Nacionalista 

Galego sobre la antigua cárcel provincial, 

del Grupo Municipal de Marea Atlántica 

sobre la cárcel provincial y del Grupo 

Municipal del Partido Popular sobre la 

antigua prisión provincial 
 

 

 

Seguidamente por la Presidencia se somete 

a votación la enmienda transaccionada de 

sustitución presentada conjuntamente por 

los grupos municipales del Bloque 

Nacionalista Galego, Marea Atlántica y 

Partido Popular a las mociones del Grupo 

Municipal del Bloque Nacionalista Galego 

sobre la antigua cárcel provincial, del 

Grupo Municipal de Marea Atlántica 

sobre la cárcel provincial y del Grupo 

Municipal del Partido Popular sobre la 

antigua prisión provincial, produciéndose 

el siguiente resultado: 

 

Vota en contra el Grupo Municipal del 

Partido Socialista (PSdeG-PSOE) (8 

votos). 

 

Vota a favor el Grupo Municipal del 

Partido Popular (PP) (9 votos). 

 

Vota a favor el Grupo Municipal de la 

Marea Atlántica (MA) (4 votos). 

 

Vota a favor el Grupo Municipal del 

Bloque Nacionalista Galego (BNG) (2 

votos). 
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Vota a favor a concelleira non adscrita 

D.ª Mónica Martínez Lema (1 voto). 

 

Abstense a concelleira non adscrita D.ª 

Isabel Faraldo Calvo (1 abstención). 

 

Vota a favor a concelleira non adscrita 

D.ª Susana Soneira Lema (1 voto). 

 

Presidencia 
 

Grazas. Queda aprobada. 

 

9. Mocións do Grupo Municipal do 

Bloque Nacionalista Galego sobre o 

antigo cárcere provincial, do Grupo 

Municipal de Marea Atlántica sobre o 

cárcere provincial e do Grupo 

Municipal do Partido Popular sobre a 

antiga prisión provincial, (Emenda 

transaccionada de substitución ás 

mocións presentadas polos devanditos 

Grupos sobre o antigo cárcere 

provincial, rexistradas para o Pleno do 

12 de xaneiro do 2023). 

 

Acordo 

 

1. Instar o Goberno municipal a negociar 

un novo acordo coa Sociedade de 

Infraestructuras y Equipamientos 

Penitenciarios y de la Seguridad del 

Estado (SIEPSE) para recuperar o antigo 

cárcere que mellore a proposta rexeitada 

maioritariamente polo Pleno o 28 de 

decembro de 2022, no que se contemple:  

 

 

Primeiro: As condicións e prazos para a 

reversión gratuíta do edificio da antiga 

prisión provincial. Subsidiariamente a 

negociación e formalización dun acordo 

transaccional na vía xudicial civil (PO 

506/2014), asociado a un Convenio 

Concello–SIEPSE–Administración Xeral 

do Estado no que se teñan en conta tanto 

a cuantificación económica relativa ao 

 

Vota a favor la concejala no adscrita D.ª 

Mónica Martínez Lema (1 voto). 

 

Se abstiene la concejala no adscrita D.ª 

Isabel Faraldo Calvo (1 abstención). 

 

Vota a favor la concejala no adscrita D.ª 

Susana Soneira Lema (1 voto). 

 

Presidencia 

 

Gracias. Queda aprobada. 

 

9. Mociones del Grupo Municipal del 

Bloque Nacionalista Galego sobre la 

antigua cárcel provincial, del Grupo 

Municipal de Marea Atlántica sobre la 

cárcel provincial y del Grupo Municipal 

del Partido Popular sobre la antigua 

prisión provincial, (Enmienda 

transaccionada de substitución a las 

mociones presentadas por dichos Grupos 

sobre la antigua cárcel provincial, 

registradas para el Pleno de 12 de enero 

de 2023). 
 

Acuerdo 

 

1. Instar al Gobierno municipal a negociar 

un nuevo acuerdo con la Sociedad de 

Infraestructuras y Equipamientos 

Penitenciarios y de la Seguridad del 

Estado (SIEPSE) para recuperar la 

antigua cárcel que mejore la propuesta 

rechazada mayoritariamente por el Pleno 

el 28 de diciembre de 2022, en el que se 

contemple:  

 

Primero: Las condiciones y plazos para la 

reversión gratuita del edificio de la antigua 

prisión provincial. Subsidiariamente la 

negociación y formalización de un acuerdo 

transaccional en la vía judicial civil (PO 

506/2014), asociado a un Convenio 

Ayuntamiento–SIEPSE–Administración  

General del Estado en el que se tengan en 

cuenta tanto la cuantificación económica 
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incumprimento efectivo das obrigas de 

conservación e rehabilitación do inmoble 

e a exclusión de conceptos non 

relacionados co principal da débeda.  

 

 

Segundo: O compromiso orzamentario 

do Goberno do Estado para a 

rehabilitación e posta en valor do 

inmoble, como responsable único do seu 

actual estado de abandono e ruína.  

 

2. Instar o Goberno municipal a 

emprender cantas accións sexan 

necesarias para que a Administración 

Xeral do Estado cumpra coas súas 

obrigas no relativo a garantir a 

seguridade, conservación e mantemento 

do edificio, conforme ao previsto na 

lexislación patrimonial e ordenanza 

municipal.  

 

3. Instar o Goberno municipal a abrir 

nesta corporación, e co debido proceso de 

participación cidadá, o debate sobre os 

futuros usos do inmoble, facendo 

públicos canto antes os estudos e 

informes encargados a tal efecto. 

 

 

Intervencións 

 

Presidencia 

 

Segunda moción do BNG, sobre o parque 

do Observatorio. Non constan emendas. 

Tres minutos. Señora Veira. 

 

Segunda. Moción sobre o parque do 

Observatorio. 

 

Sobre esta moción consta presentada 

unha emenda de adición polo grupo 

propoñente, Bloque Nacionalista 

Galego.  

 

Señora Veira González 

 

relativa al incumplimiento efectivo de las 

obligaciones de conservación y 

rehabilitación del inmueble y la exclusión 

de conceptos no relacionados con el 

principal de la deuda.  

 

Segundo: El compromiso presupuestario 

del Gobierno del Estado para la 

rehabilitación y puesta en valor del 

inmueble, como responsable único de su 

actual estado de abandono y ruina.  

 

2. Instar al Gobierno municipal a 

emprender cuantas acciones sean 

necesarias para que la Administración 

General del Estado cumpla con sus 

obligaciones en lo relativo a garantizar la 

seguridad, conservación y mantenimiento 

del edificio, conforme a lo previsto en la 

legislación patrimonial y ordenanza 

municipal.  

 

3. Instar al Gobierno municipal a abrir en 

esta corporación, y con el debido proceso 

de participación ciudadana, el debate 

sobre los futuros usos del inmueble, 

haciendo públicos lo antes posible los 

estudios e informes encargados a tal 

efecto. 

 

Intervenciones 
 

Presidencia 

 

Segunda moción del BNG, sobre el parque 

del Observatorio. No constan enmiendas. 

Tres minutos. Señora Veira. 

 

Segunda. Moción sobre el parque del 

Observatorio. 

 

Sobre esta moción consta presentada una 

enmienda de adición por el grupo 

proponente, Bloque Nacionalista Galego.  

 

 

Señora Veira González 
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Si. Señora Rey, non constan emendas 

presentadas por Rexistro, pero vou facer 

unha emenda in voce, despois de 

consultarlle ao secretario se era posíbel.  

 

Imos reformular a parte do acordo. No 

canto do acordo que aparece na moción 

que foi rexistrada, o que propoñemos é: 

instar ao Goberno local a negociar co 

MITECO a apertura do xardín do 

Observatorio Meteorolóxico á veciñanza 

da Agra do Orzán derrubando os muros 

da rúa Canceliña e da rúa Páramo, tendo 

en conta que hoxe o espazo exterior 

dispoñíbel é maior, ou pode ser maior, 

pola automatización do sistema de 

medición. 

 

Esta é a proposta, logo lles paso por 

escrito... Se queren agora pásolles a 

emenda tal e como quedaría. Despois, se 

queren, mentres falan o resto dos grupos, 

pásollo por escrito. 

 

Presidencia 

 

Si. Bueno. Consta na acta, pero se pode, 

mesmo no receso, achegar por escrito á 

Presidencia. 

 

Señora Veira González 

 

Vale, vale. Eu creo que é sinxela... 

 

Presidencia 

 

Si. Nada. É: derrubando os muros da rúa 

Canceliña e da rúa Páramo. 

 

Bueno. Creo que todos escoitamos a 

autoemenda para saber o que se vai votar. 

A partir de agora si que comeza o seu 

tempo. 

 

Pode saír. 

 

Ás trece horas e cincuenta e catro 

minutos sae do Salón de Sesións o señor 

Sí. Señora Rey, no constan enmiendas 

presentadas por Registro, pero voy a hacer 

una enmienda in voce, después de 

consultarle al secretario si era posible.  

 

Vamos a reformular la parte del acuerdo. 

En vez del acuerdo que aparece en la 

moción que fue registrada, lo que 

proponemos es: instar al Gobierno local a 

negociar con el MITECO la apertura del 

jardín del Observatorio Meteorológico al 

vecindario del Agra del Orzán derribando 

los muros de la calle Canceliña y de la 

calle Páramo, toda vez que hoy el espacio 

exterior disponible es mayor, o puede ser 

mayor, por la automatización del sistema 

de medición. 

 

Esta es la propuesta, luego les paso por 

escrito… Si quieren ahora les paso la 

enmienda tal y como quedaría. Después, si 

quieren, mientras hablan el resto de los 

grupos, se lo paso por escrito. 

 

Presidencia 

 

Sí. Bueno. Consta en el acta, pero se puede, 

incluso en el receso, presentar por escrito 

a la Presidencia. 

 

Señora Veira González 

 

Vale, vale. Yo creo que es sencilla... 

 

Presidencia 

 

Sí. Nada. Es: derribando los muros de la 

calle Canceliña y de la calle Páramo. 

 

Bueno. Creo que todos oímos la 

autoenmienda para saber lo que se va a 

votar. A partir de ahora sí que comienza su 

tiempo. 

 

Puede salir. 

 

A las trece horas y cincuenta y cuatro 

minutos sale del Salón de Sesiones el 
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Celemín Santos. 

 

Señora Veira González 

 

Ben. Comezo pola explicación da 

autoemenda. Autoemendámonos para 

que a moción sexa máis ambiciosa do que 

o era nun inicio. Nun inicio, o que 

falabamos era de reabrir o xardín do 

Observatorio tal e como se facía antes da 

pandemia. Antes da pandemia o xardín do 

Observatorio —cómpre lembralo— 

abríase unhas horas ao día, e nós o que 

pedimos nesta emenda que nos 

autofacemos é abrir ese xardín do 

Observatorio durante todo o tempo, 

durante todos os días a todas horas. 

 

Ás trece horas e cincuenta e cinco 

minutos sae do Salón de Sesións o señor 

Martínez Durán. 

 

E por que o pedimos? Ben, pois por dous 

motivos. Primeiro, vimos de pasar unha 

pandemia na que se puxo de relevo a 

necesidade de contarmos con espazos 

libres e con espazos abertos. Xa temos 

reiterado en moitas ocasións neste salón 

de plenos que a Agra do Orzán, 

precisamente, adoece deses espazos 

libres, deses espazos abertos de 

convivencia, sendo o barrio máis denso 

da nosa cidade e posibelmente un dos 

barrios máis densos de Europa, non? 

 

Os únicos espazos libres —tamén o 

temos dito moitas veces— cos que conta 

este barrio era a praza das Conchiñas, que 

desgrazadamente, tras a reforma que se 

fixo durante o Goberno do Partido 

Popular, deixou de ser unha zona verde 

para ser unha zona gris —directamente, 

gris— e ademais que, hoxe en día, cada 

día conta con menos espazo libre, e por 

suposto a rúa Barcelona, non? Nós 

cremos que a Agra do Orzán precisa 

destas zonas verdes, destas zonas amplas. 

Pero non só o considera o BNG, non só o 

señor Celemín Santos. 

 

Señora Veira González 

 

Bien. Comienzo por la explicación de la 

autoenmienda. Nos autoenmendamos para 

que la moción sea más ambiciosa de lo que 

lo era en un inicio. En un inicio, lo que 

decíamos era reabrir el jardín del 

Observatorio tal y como se hacía antes de 

la pandemia. Antes de la pandemia el 

jardín del Observatorio —conviene 

recordarlo— se abría unas horas al día, y 

nosotros lo que pedimos en esta enmienda 

que nos autohacemos es abrir ese jardín 

del Observatorio durante todo el tiempo,  

durante todos los días a todas horas. 

 

A las trece horas y cincuenta y cinco 

minutos sale del Salón de Sesiones el 

señor Martínez Durán. 

 

¿Y por qué lo pedimos? Bien, pues por dos 

motivos. Primero, acabamos de pasar una 

pandemia en la que se puso de relieve la 

necesidad de contar con espacios libres y 

con espacios abiertos. Ya hemos reiterado 

en muchas ocasiones en este salón de 

plenos que el Agra do Orzán, 

precisamente, adolece de esos espacios 

libres, de esos espacios abiertos de 

convivencia, siendo el barrio más denso de 

nuestra ciudad y posiblemente uno de los 

barrios más densos de Europa ¿no? 

 

Los únicos espacios libres —también lo 

hemos dicho muchas veces— con los que 

cuenta este barrio era la plaza de las 

Conchiñas, que desgraciadamente, tras la 

reforma que se hizo durante el Gobierno 

del Partido Popular, dejó de ser una zona 

verde para ser una zona gris —

directamente, gris— y además que 

actualmente, cada día cuenta con menos 

espacio libre, y por supuesto la calle 

Barcelona ¿no? Nosotros creemos que el 

Agra do Orzán necesita estas zonas verdes, 

estas zonas amplias. Pero no solo lo 
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consideran os expertos en urbanismo, que 

falan da necesidade e da repercusión no 

benestar das persoas dese acceso aos 

espazos verdes, e espazos verdes que 

estean a man e aos que se poida acudir no 

día a día.  Non se trata de ter grandes 

parques nos bordos das cidades, senón 

integrados nos propios barrios.  

 

 

Ás trece horas e cincuenta e seis 

minutos sae do Salón de Sesións a 

señora alcaldesa e pasa a presidir a 

sesión o señor Borrego Vázquez. 

 

Reitero: non só o opina o BNG, non só o 

opinan os expertos en urbanismo, senón 

que a propia Organización das Nacións 

Unidas, nos obxectivos de 

desenvolvemento sostíbel, sinala a 

importancia de ter zonas verdes e espazos 

públicos seguros, inclusivos e accesíbeis 

nas cidades e no interior das cidades, e 

tamén o Goberno local entendemos que 

así o entende, porque primeiro o incluíu 

dentro desa Axenda Urbana da Coruña —

o feito de que o Observatorio sexa unha 

gran zona verde para o barrio da Agra do 

Orzán—, e tamén entendemos que o 

Goberno local está de acordo con isto 

porque votou a favor desta cuestión no 

Pleno de xuño de 2022, nunha moción na 

que desde o BNG trasladamos a este 

pleno as necesidades da Agra do Orzán. 

 

 

Por todos estes motivos consideramos 

que é necesario que o Goberno local 

negocie co Ministerio esa apertura dos 

xardíns do Observatorio Meteorolóxico e, 

tendo en conta que xa non se lanza ese 

globo e que polo tanto o sistema de 

medición é automático e non precisa de 

tanto espazo, gustaríanos que a alcaldesa 

dese conta de se está facendo algún tipo 

de negociación porque o certo é que eses 

xardíns se pecharon con motivo do estado 

de alarma e non se volveron a abrir. 

considera el BNG, no solo lo consideran 

los expertos en urbanismo, que hablan de 

la necesidad y de la repercusión en el 

bienestar de las personas de ese acceso a 

los espacios verdes, y espacios verdes que 

estén a mano y a los que se pueda acudir 

en el día a día. No se trata de tener grandes 

parques en los bordes de las ciudades, sino 

integrados en los propios barrios.  

 

A las trece horas y cincuenta y seis 

minutos sale del Salón de Sesiones la 

señora alcaldesa y pasa a presidir la 

sesión el señor Borrego Vázquez. 

 

Reitero: no solo lo opina el BNG, no solo 

lo opinan los expertos en urbanismo, sino 

que la propia Organización de las 

Naciones Unidas, en los objetivos de 

desarrollo sostenible, señala la 

importancia de tener zonas verdes y 

espacios públicos seguros, inclusivos y 

accesibles en las ciudades y en el interior 

de las ciudades, y también el Gobierno 

local entendemos que así lo entiende, 

porque primero lo incluyó dentro de esa 

Agenda Urbana de A Coruña —el hecho de 

que el Observatorio sea una gran zona 

verde para el barrio del Agra do Orzán— , 

y también entendemos que el Gobierno 

local está de acuerdo con esto porque votó 

a favor de esta cuestión en el Pleno de 

junio de 2022, en una moción en la que 

desde el BNG trasladamos a este pleno las 

necesidades del Agra do Orzán. 

 

Por todos estos motivos consideramos que 

es necesario que el Gobierno local negocie 

con el Ministerio esa apertura de los 

jardines del Observatorio Meteorológico 

y, teniendo en cuenta que ya no se lanza ese 

globo y que por lo tanto el sistema de 

medición es automático y no necesita tanto 

espacio, nos gustaría que la alcaldesa 

diese cuenta de si está haciendo algún tipo 

de negociación porque lo cierto es que esos 

jardines se cerraron con motivo del estado 

de alarma y no se volvieron a abrir. 



 

131 

Queremos saber que accións concretas 

está a facer a alcaldesa para abrir de novo 

estes xardíns. 

 

Nada máis. 

 

Presidencia  
 

Gracias, señora Veira. 

 

Ten a palabra a señora Soneira. 

 

Señora Soneira Lema 

 

Está moi claro que o problema que se 

trata de resolver con esta moción é tan 

simple como volver á situación que se 

tiña antes da pandemia da COVID-19, 

que non ten, a simple vista, prexuízo para 

ninguén e si un gran beneficio para os 

veciños e veciñas deste Concello, 

principalmente da Agra do Orzán. Por 

iso, o meu voto vai ser favorable. 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas. 

 

Señora Faraldo, o seu turno. 

 

Ás trece horas e cincuenta e nove 

minutos sae do Salón de Sesións o señor 

Jorquera Caselas. 

 

Señora Faraldo Calvo 

 

Grazas. 

 

Esta moción recolle unha vella petición 

que conta con tanta veciñanza, non só 

afectada, senón solicitante da mesma. Tal 

e como recolle, este barrio ten unha alta 

densidade e, pola contra, pouquísimas 

zonas verdes e libres. Ademais estamos a 

falar dunha zona de crecemento e 

expansión dos anos 70, onde a 

concentración das construcións para 

acoller a xente que viña a traballar á 

Queremos saber qué acciones concretas 

está haciendo la alcaldesa para abrir de 

nuevo estos jardines. 

 

Nada más.  

 

Presidencia  
 

Gracias, señora Veira. 

 

Tiene la palabra la señora Soneira. 

 

Señora Soneira Lema 

 

Está muy claro que el problema que se 

trata de resolver con esta moción es tan 

simple como volver a la situación que se 

tenía antes de la pandemia de la COVID-

19, que no tiene, a simple vista, perjuicio 

para nadie y sí un gran beneficio para los 

vecinos y vecinas de este Ayuntamiento, 

principalmente del Agra do Orzán. Por 

eso, mi voto va a ser favorable. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias. 

 

Señora Faraldo, su turno. 

 

A las trece horas y cincuenta y nueve 

minutos sale del Salón de sesiones el 

señor Jorquera Caselas. 

 

Señora Faraldo Calvo 

 

Gracias. 

 

Esta moción recoge una vieja petición que 

cuenta con tanta vecindad, no solo 

afectada, sino solicitante de la misma. Tal 

y como recoge, este barrio tiene una alta 

densidad y, por el contrario, poquísimas 

zonas verdes y libres. Además estamos 

hablando de una zona de crecimiento y 

expansión de los años 70, donde la 

concentración de las construcciones para 

acoger a la gente que venía a trabajar a la 
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cidade fixo do barrio un barrio de altísima 

concentración demográfica, tal e como 

segue sendo na actualidade. Por iso, as 

zonas de esparcemento e de lecer son 

máis demandadas e precisan dunha 

actuación municipal máis áxil, onde o 

Concello se involucre con rigor máis alá 

das palabras, pasando con resolución ás 

obras. 

 

Ás catorce horas saen do Salón de 

Sesións o señor Lorenzo Torres e a 

señora Soneira Lema. 

 

De feito, a moción sería máis precisa se 

esixise simplemente o cumprimento do 

aprobado por unanimidade en xuño do 

ano pasado, cando houbo o compromiso 

de facer no Observatorio unha gran zona 

verde con parque público, ou se pedise 

cumprir coa propia Axenda Urbana 20-30 

da Coruña, na que se fai referencia á 

mellora do parque do Observatorio para 

darlle calidade ambiental ao barrio da 

Agra. Agora se insiste en aprobar un novo 

acordo, cando o que procede sería, 

simplemente —entendo— insistir nos 

cumprimentos dos acordos aprobados. 

 

 

En todo caso, vaia por diante o voto a 

favor. 

 

Presidencia 

 

Moitas gracias. 

 

Señora Martínez, o seu turno. 

 

Señora Martínez Lema 

 

Moitas grazas. 

 

Velaquí temos unha proba de que da 

pandemia non saímos mellores. Como 

pode ser que, tralo que pasamos, non 

fagamos todo o posible por recuperar un 

espazo verde onde a xente poida desfrutar 

ciudad hizo del barrio un barrio de 

altísima concentración demográfica, tal y 

como sigue siendo en la actualidad. Por 

eso, las zonas de esparcimiento y de ocio 

son más demandadas y necesitan una 

actuación municipal más ágil, donde el 

Ayuntamiento se involucre con rigor más 

allá de las palabras, pasando con 

resolución a las obras. 

 

A las catorce horas salen del Salón de 

Sesiones el señor Lorenzo Torres y la 

señora Soneira Lema. 

 

De hecho, la moción sería más precisa si 

exigiera simplemente el cumplimiento de lo 

aprobado por unanimidad en junio del año 

pasado, cuando hubo el compromiso de 

hacer en el Observatorio una gran zona 

verde con parque público, o se pidiera 

cumplir con la propia Agenda Urbana 20-

30 de A Coruña, en la que se hace 

referencia a la mejora del parque del 

Observatorio para darle calidad ambiental 

al barrio del Agra. Ahora se insiste en 

aprobar un nuevo acuerdo, cuando lo que 

procede sería, simplemente —entiendo— 

insistir en los cumplimientos de los 

acuerdos aprobados. 

 

En todo caso, vaya por delante el voto a 

favor. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias. 

 

Señora Martínez, su turno. 

 

Señora Martínez Lema 

 

Muchas gracias. 

 

He aquí una prueba de que de la pandemia 

no hemos salido mejores ¿Cómo puede ser 

que, tras lo que hemos pasado, no hagamos 

todo lo posible por recuperar un espacio 

verde donde la gente pueda disfrutar al 
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ao aire libre?  

 

Ás catorce horas e un minuto sae do 

Salón de Sesións a señora Cameán 

Calvete. 

 

A Organización Mundial da Saúde 

recomenda que haxa un espazo verde a lo 

menos a 300 metros en liña recta de cada 

domicilio. Unha orientación que de 

cumprirse podería aforrar 43.000 mortes 

prematuras ao ano en Europa. Aquí 

témolo pechado con datos de 

superdensidade: 29.000 persoas, máis ou 

menos, en catro quilómetros cadrados. 

Case 7.000 persoas por cada quilómetro 

cadrado.  

 

Os veciños da Agra teñen dereito a ese 

espazo e este goberno ten a obriga de 

devolverllo. 

 

O meu voto é a favor. 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas. 

 

Pola Marea, señora García. 

 

Señora García Gómez 

 

Si. Moitas grazas. 

 

Ás catorce horas e dous minutos entra 

no Salón de Sesións o señor Celemín 

Santos. 

 

Na Agra do Orzán viven máis de 29.000 

persoas en menos de 32 hectáreas e iso dá 

unha elevadísima densidade de 

poboación, próxima a 689 habitantes por 

hectárea, que non só é a maior da Coruña, 

senón que é unha das máis elevadas de 

Europa. Densidade de poboación que se 

organiza en edificios de 5 a 7 alturas no 

centro do barrio, pero que chegan a ser ata 

15 alturas nas avenidas principais: a rolda 

aire libre?  

 

A las catorce horas y un minuto sale del 

Salón de Sesiones la señora Cameán 

Calvete. 

 

La Organización Mundial de la Salud 

recomienda que haya un espacio verde  por 

lo menos a 300 metros en línea recta de 

cada domicilio. Una orientación que de 

cumplirse podría ahorrar 43.000 muertes 

prematuras al año en Europa. Aquí lo 

tenemos cerrado con datos de 

superdensidad: 29.000 personas, más o 

menos, en cuatro kilómetros cuadrados. 

Casi 7.000 personas por cada kilómetro 

cuadrado.  

 

Los vecinos del Agra tienen derecho a ese 

espacio y este gobierno tiene el deber de 

devolvérselo. 

 

Mi voto es a favor. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias. 

 

Por la Marea, señora García. 

 

Señora García Gómez 

 

Sí. Muchas gracias. 

 

A las catorce horas y dos minutos entra en 

el Salón de Sesiones el señor Celemín 

Santos. 

 

En el Agra do Orzán viven más de 29.000 

personas en menos de 32 hectáreas y eso 

da una elevadísima densidad de población, 

próxima a 689 habitantes por hectárea, 

que no solo es la mayor de A Coruña, sino 

que es una de las más elevadas de Europa. 

Densidad de población que se organiza en 

edificios de 5 a 7 alturas en el centro del 

barrio, pero que llegan a ser hasta 15 

alturas en las avenidas principales: la 
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de Nelle e a rolda de Outeiro. 

 

Con esta edificabilidade hai que lamentar 

que os únicos espazos públicos sexan a 

rúa Barcelona, peonil dende xa hai uns 

anos, e a praza das Conchiñas, que antes 

era verde, agora xa non o é, pero que dan 

un resultado de que cada metro cadrado 

de espazo público na Agra do Orzán debe 

ser compartido por tres habitantes deste 

barrio, xa pensando que non reciban 

visitas. 

 

Neste contexto, a área ocupada polo 

parque do Observatorio é unha esperanza 

de contar cun espazo público de calidade 

e unha zona verde que se necesita como 

auga de maio. Desgraciadamente, a área 

está afectada por previsións urbanísticas 

da época de Paco Vázquez, que ocupan o 

único espazo libre do barrio máis denso 

da cidade con bloques residenciais de alta 

densidade. Algo parecido acontece en 

San Pedro de Visma, en Asteleiros Valiña 

ou na parcela das Percebeiras. 

 

 

O Partido Socialista en 2020 presentou 

unha proposta de ordenación do ámbito 

que non foi consensuada con ninguén 

nesta corporación e tampouco coa 

veciñanza do barrio, e que mantiña gran 

parte da edificabilidade prevista na área 

do Observatorio. Dende aquela proposta 

de 2020 nada máis ocorreu ata a 

negociación orzamentaria de 2022, onde 

a Marea Atlántica propuxo ao Goberno 

local mellorar as condicións da zona 

verde no parque da Agra, na zona do 

Observatorio, investindo se facía falta. 

Xa dixemos que se nos parecía un 

absurdo investir 15 millóns de euros de 

fondos municipais en adquirir —

simplemente mercar— os terreos 

portuarios de Batería e Calvo Sotelo —15 

millóns de euros municipais mais cinco 

da Xunta de Galicia, sen mover a 

primeira pedra—, había outras 

ronda de Nelle y la ronda de Outeiro. 

 

Con esta edificabilidad hay que lamentar 

que los únicos espacios públicos sean la 

calle Barcelona, peatonal desde ya hace 

unos años, y la plaza de las Conchiñas, que 

antes era verde, ahora ya no lo es, pero que 

dan un resultado de que cada metro 

cuadrado de espacio público en el Agra do 

Orzán debe ser compartido por tres 

habitantes de este barrio, ya pensando que 

no reciban visitas. 

 

En este contexto, el área ocupada por el 

parque del Observatorio es una esperanza 

de contar con un espacio público de 

calidad y una zona verde que se necesita 

como agua de mayo. Desgraciadamente, el 

área está afectada por previsiones 

urbanísticas de la época de Paco Vázquez, 

que ocupan el único espacio libre del 

barrio más denso de la ciudad con bloques 

residenciales de alta densidad. Algo 

parecido ocurre en San Pedro de Visma, en 

Astilleros Valiña o en la parcela de las 

Percebeiras. 

 

El Partido Socialista en 2020 presentó una 

propuesta de ordenación del ámbito que no 

fue consensuada con nadie en esta 

corporación y tampoco con el vecindario 

del barrio, y que mantenía gran parte de la 

edificabilidad prevista en el área del 

Observatorio. Desde aquella propuesta de 

2020 nada más ocurrió hasta la 

negociación presupuestaria de 2022, 

donde la Marea Atlántica propuso al 

Gobierno local mejorar las condiciones de 

la zona verde en el parque del Agra, en la 

zona del Observatorio, invirtiendo si hacía 

falta. Ya hemos dicho que si nos parecía un 

absurdo invertir 15 millones de euros de 

fondos municipales en adquirir —

simplemente comprar— los terrenos 

portuarios de Batería y Calvo Sotelo —15 

millones de euros municipales más cinco 

de la Xunta de Galicia, sin mover la 

primera piedra—, había otras necesidades 
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necesidades dos barrios, como é o parque 

do Observatorio, onde podía ter 

moitísimo máis sentido un investimento 

desas características.  

 

Temos que lembrar que a superficie verde 

actual rolda os 13.000 metros, dos cales 

moitos son impracticables para as persoas 

pola súa forte pendente. Para que teñamos 

unha relación, o parque de Santa 

Margarita son 53.000 metros cadrados e 

o parque de Eirís arredor duns 80.000. A 

moción recolle unha proposta de 

mínimos, que efectivamente é abrir as 

portas do parque do Observatorio a través 

dunha negociación con Ministerio de 

Transición Ecolóxica —abrir as portas, 

tirar os muros— e sería un moi 

interesante punto de partida para contar 

cunha zona verde en condicións, á espera 

dunha solución urbanística que debería 

mirarse con ollada ampla e con ambición.  

 

 

Unha ambición moito máis necesaria se 

se consolidan os plans previstos para San 

Pedro de Visma, que volven a urbanizar 

unha das escasísimas zonas verdes desa 

área. Unha vez máis, cun urbanismo 

obsoleto (óese un sinal acústico 

indicativo da finalización do tempo de 

intervención) herdado —perdón—, 

herdado de gobernos socialistas 

anteriores e que mesmo pretende suprimir 

o outro espazo verde de elevadísima 

necesidade, e moi querido no barrio, que 

son as eco-hortas da zona do Ágora. 

Entonces, se esta cuestión agora mesmo é 

necesaria, vólvese acuciante se se 

materializan uns plans que, igualmente, o 

Goberno local debería tentar corrixir. 

 

 

Nada máis. Moitas grazas. 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas, señora García. 

de los barrios, como es el parque del 

Observatorio, donde podía tener 

muchísimo más sentido una inversión de 

esas características.  

 

Tenemos que recordar que la superficie 

verde actual ronda los 13.000 metros, de 

los cuales muchos son impracticables para 

las personas por su fuerte pendiente. Para 

que tengamos una relación, el parque de 

Santa Margarita son 53.000 metros 

cuadrados y el parque de Eirís alrededor 

de unos 80.000. La moción recoge una 

propuesta de mínimos, que efectivamente 

es abrir las puertas del parque del 

Observatorio a través de una negociación 

con Ministerio de Transición Ecológica —

abrir las puertas, tirar los muros— y sería 

un muy interesante punto de partida para 

contar con una zona verde en condiciones, 

a la espera de una solución urbanística que 

debería contemplarse con mirada amplia y 

con ambición.  

 

Una ambición mucho más necesaria si se 

consolidan los planes previstos para San 

Pedro de Visma, que vuelven a urbanizar 

una de las escasísimas zonas verdes de esa 

área. Una vez más, con un urbanismo 

obsoleto (se oye una señal acústica 

indicativa de la finalización del tiempo de 

intervención) heredado —perdón—, 

heredado de gobiernos socialistas 

anteriores y que incluso pretende suprimir 

el otro espacio verde de elevadísima 

necesidad, y muy querido en el barrio, que 

son las eco-huertas de la zona del Ágora. 

Entonces, si esta cuestión ahora mismo es 

necesaria, se vuelve acuciante si se 

materializan unos planes que, igualmente, 

el Gobierno local debería intentar 

corregir. 

 

Nada más. Muchas gracias. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias, señora García. 
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Polo Partido Popular, ten a palabra o 

señor García. 

 

Ás catorce horas e seis minutos entran 

no Salón de Sesións a señora alcaldesa, 

que pasa a presidir a sesión, Cameán 

Calvete e Soneira Lema e os señores 

Lorenzo Torres, Martínez Durán e 

Jorquera Caselas. 

 

Señor García Fernández 

 

Grazas. 

 

Algo funciona mal cando existen tantas 

iniciativas sobre o descoido da xestión 

municipal ¿verdade? Dígoo porque xa 

non é a primeira vez que se traen a este 

salón de plenos mocións sobre este 

barrio. Este grupo municipal xa trouxo 

en outra ocasión, en xaneiro de 2021, 

unha moción onde se instaba ao Goberno 

de Inés Rey a defender os intereses dos 

barrios coruñeses e dos coruñeses e 

ademais esixir ao Goberno de Inés Rey a 

que cumpra o seu programa. Repito: o 

que prometeu o Partido Socialista no seu 

programa, que o cumpra. É un deber 

como político, aínda que, 

lamentablemente, a este goberno esta 

palabra sóalle case a chinés mandarino.  

 

E esta moción, ademais, encaixa 

perfectamente dentro das competencias 

que lle atribúe a Lei de bases de réxime 

local a todo concello. É sinxelo. O que 

reclamamos ao Goberno de Inés Rey é 

mellorar a xestión directa entre os 

cidadáns e a alcaldesa, entre os que 

pasean o barrio, os que queren iniciar 

unha nova vida no seu barrio, os que 

queren emprender un novo negocio e os 

que simplemente desfrutan paseando ese 

barrio. En definitiva, os que queren facer 

barrio, como diciamos no noso programa 

electoral, que foi o máis votado nas 

anteriores eleccións. 

 

Por el Partido Popular, tiene la palabra el 

señor García. 

 

A las catorce horas y seis minutos entran 

en el Salón de Sesiones las señoras 

alcaldesa, que pasa a presidir la sesión,  

Cameán Calvete y Soneira Lema y los 

señores Lorenzo Torres, Martínez Durán 

y Jorquera Caselas. 

 

Señor García Fernández 

 

Gracias. 

 

Algo funciona mal cuando existen tantas 

iniciativas sobre el descuido de la gestión 

municipal ¿verdad? Lo digo porque ya no 

es la primera vez que se traen a este salón 

de plenos mociones sobre este barrio. Este 

grupo municipal ya ha traído en otra 

ocasión, en enero de 2021, una moción 

donde se instaba al Gobierno de Inés Rey a 

defender los intereses de los barrios 

coruñeses y de los coruñeses y además 

exigir al Gobierno de Inés Rey a que 

cumpla su programa. Repito: lo que 

prometió el Partido Socialista en su 

programa, que lo cumpla. Es un deber 

como político, aunque, lamentablemente, a 

este gobierno esta palabra le suena casi a 

chino mandarino.  

 

Y esta moción, además, encaja 

perfectamente dentro de las competencias 

que le atribuye la Ley de Bases de Régimen 

Local a todo ayuntamiento. Es sencillo. Lo 

que reclamamos al Gobierno de Inés Rey 

es mejorar la gestión directa entre los 

ciudadanos y la alcaldesa, entre los que 

pasean el barrio, los que quieren iniciar una 

nueva vida en su barrio, los que quieren 

emprender un nuevo negocio y los que 

simplemente disfrutan paseando ese barrio. 

En definitiva, los que quieren hacer barrio, 

como decíamos en nuestro programa 

electoral, que fue el más votado en las 

anteriores elecciones. 
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Todo o que ocorre nun barrio ten 

incidencia nas familias que o viven. A 

limpeza, o mantemento das zonas verdes, 

a mobilidade, a mellora da iluminación, 

a sensación de seguridade e o dotar de 

espazos verdes, que importante é, 

verdade? É vital nunha sociedade que 

ademais necesita moitos hábitos 

saudables. Isto é o que o barrio da Agra 

está demando á señora alcaldesa, uns 

espazos onde os veciños poidan gozar 

afastados do cemento e das edificacións, 

pero vostede e o seu equipo están 

paralizados, están superados con todo o 

que lles está vir enriba, con concelleiros 

que non dispoñen de accións de goberno 

e outros que acaparan a maioría desas 

áreas. Por moito que lles digamos, por 

moito que o tecido asociativo se 

manifeste diante do Concello, por moito 

que asistan representantes dos cidadáns 

ao escano do cidadán para poñelos 

colorados, por moito que exista todo isto, 

vostedes non reaccionan. Isto define a 

falta, sobre todo, de proxecto de cidade; 

define unha falta de desconfianza do 

tecido asociativo con vostedes. E non é 

que cheguen tarde, é que non chegan 

nunca. 

 

Sinto profundamente que nestes catro 

anos non fosen capaces de estar á altura 

do que os nosos barrios reivindican, das 

persoas que día a día están a lles rogar 

que o seu barrio precisa melloras, que 

reivindican que se cumpra o prometido. 

Pero a resposta da alcaldesa 

lamentablemente non chega, e os veciños 

cánsanse de esperaralos. 

 

Noutras mocións vinculadas a este barrio 

nós solicitabamos un cambio de política 

municipal, de responsabilidade social ou 

de reequilibrio territorial, para que non 

existan diferenzas entre os coruñeses, 

pero a falta de tres meses, que van facer 

vostedes, se non o fixeron en catro anos? 

 

Todo lo que ocurre en un barrio tiene 

incidencia en las familias que lo viven. La 

limpieza, el mantenimiento de las zonas 

verdes, la movilidad, la mejora de la 

iluminación, la sensación de seguridad y el 

dotar de espacios verdes, que importante es 

¿verdad? Es vital en una sociedad que 

además necesita muchos hábitos 

saludables. Esto es lo que el barrio del Agra 

está demando a la señora alcaldesa, unos 

espacios donde los vecinos puedan 

disfrutar alejados del cemento y de las 

edificaciones, pero usted y su equipo están 

paralizados, están sobrepasados con todo lo 

que está viniéndoles encima, con 

concejales que no disponen de acciones de 

gobierno y otros que acaparan la mayoría 

de esas áreas. Por mucho que les digamos, 

por mucho que el tejido asociativo se 

manifieste delante del Concello, por mucho 

que asistan representantes de los 

ciudadanos al escaño del ciudadano para 

ponerles colorados, por mucho que exista 

todo esto, ustedes no reaccionan. Esto 

define la falta, sobre todo, de proyecto de 

ciudad; define una falta de desconfianza 

del tejido asociativo con ustedes. Y no es 

que lleguen tarde, es que no llegan nunca. 

 

 

Lamento profundamente que en estos 

cuatro años no hayan sido capaces de estar 

a la altura de lo que nuestros barrios 

reivindican, de las personas que día a día 

están rogándoles que su barrio necesita 

mejoras, que reivindican que se cumpla lo 

prometido. Pero la respuesta de la alcaldesa 

lamentablemente no llega, y los vecinos se 

cansan de esperarles. 

 

En otras mociones vinculadas a este barrio 

nosotros solicitábamos un cambio de 

política municipal, de responsabilidad 

social o de reequilibrio territorial, para que 

no existan diferencias entre los coruñeses, 

pero a falta de tres meses ¿qué van a hacer 

ustedes, si no lo hicieron en cuatro años? 
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Por suposto, votaremos a favor da 

moción do Bloque Nacionalista Galego. 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas, señor García. 

 

Turno para o Goberno. Señor Díaz. 

 

Señor Díaz Gallego 

 

Adiantar o noso voto favorable á presente 

moción, presentada polo Bloque 

Nacionalista Galego.  

 

O Goberno de Inés Rey —preguntaba a 

señora Veira— xa está a traballar, xunto 

co Ministerio de Transición Ecolóxica, a 

Subdelegación do Goberno e a AEMET 

para poder realizar unha apertura do 

espazo libre do Observatorio que permita 

dar resposta ás necesidades do barrio do 

Orzán. Unha apertura na que 

contemplamos —como indica a 

autoemenda que se fixeron— eses 

derribos dos muros de Canceliña e 

Páramo, como non podería ser doutro 

xeito.  

 

Estas negociacións e traballos xa foron 

trasladados tamén ás asociacións de 

veciños do barrio antes do Nadal, nunha 

reunión que tivemos con todas, e na que 

nos trasladaron as súas inquedanzas e 

pola nosa parte transmitimos as 

informacións das que dispoñiamos nese 

momento e que nos fan pensar nunha 

apertura do recinto nun prazo razoable, 

froito, como digo, deses traballos de 

negociación do Goberno local. Un 

traballo que confiamos  en que chegue a 

dar froitos proximamente e que ademais 

vén referendado polo traballo previo de 

gobernos socialistas da cidade, que así 

como foron os que puxeron en marcha 

todos os grandes parques e espazos 

verdes da cidade —Bens, San Pedro, 

 

Por supuesto, votaremos a favor de la 

moción del Bloque Nacionalista Galego. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias, señor García. 

 

Turno para el Gobierno. Señor Díaz. 

 

Señor Díaz Gallego 

 

Adelantar nuestro voto favorable a la 

presente moción, presentada por el Bloque 

Nacionalista Galego.  

 

El Gobierno de Inés Rey —preguntaba la 

señora Veira— ya está trabajando, junto 

con el Ministerio de Transición Ecológica, 

la Subdelegación del Gobierno y la 

AEMET para poder realizar una apertura 

del espacio libre del Observatorio que 

permita dar respuesta a las necesidades 

del barrio del Orzán. Una apertura en la 

que contemplamos —como indica la 

autoenmienda que se hicieron— ese 

derribo de los muros de Canceliña y 

Páramo, como no podría ser de otro modo.  

 

 

Estas negociaciones y trabajos ya fueron 

trasladados también a las asociaciones de 

vecinos del barrio antes de Navidad, en 

una reunión que tuvimos con todas y en la 

que nos trasladaron sus inquietudes y por 

nuestra parte transmitimos las 

informaciones de las que disponíamos en 

ese momento y que nos hacen pensar en 

una apertura del recinto en un plazo 

razonable, fruto, como digo, de esos 

trabajos de negociación del Gobierno 

local. Un trabajo que confiamos en que 

llegue a dar frutos próximamente y que 

además viene refrendado por el trabajo 

previo de gobiernos socialistas de la 

ciudad, que así como fueron los que 

pusieron en marcha todos los grandes 

parques y espacios verdes de la ciudad —
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Europa, San Diego ou Eirís—, tamén 

foron os que dotaron de espazos de 

calidade ao barrio non?  

 

Os tres espazos libres da Agra do Orzán 

existentes a día de hoxe teñen no seu 

ADN o labor e a iniciativa de Gobernos 

socialistas. Tanto a praza das Conchiñas 

—a previa ao destrozo do Goberno do 

señor Lorenzo— que era un pulmón 

verde do barrio, hoxe tristemente 

desaparecido e convertido nunha enorme 

placa de formigón, como a rúa Barcelona, 

pioneira nas peonalizacións na cidade, 

que permitiu introducir arboredo e zonas 

de estancia no tecido do barrio, e tamén 

as intervencións máis recentes que, 

bueno, chámame a atención que non se 

mencionen, como a ponalización da rúa 

San Leopoldo ou a introdución de zonas 

de estancia e arboredo na rúa Gramela, 

aumentando espazos libres e creando 

zonas estanciais. Todos froito de 

Gobernos socialistas e, polo tanto, non 

podía ser de outro xeito, será un Goberno 

socialista o que abra o Observatorio de 

novo como espazo verde do barrio, 

espazo verde do barrio que, en todo caso, 

considero importante recordar que veu a 

este pleno en febreiro de 2020, dentro da 

modificación do plan xeral do parque da 

Agra, na que se recollía un espazo verde, 

un parque de máis de 13.000 metros 

cadrados —máis dos que hai actualmente 

no barrio da Agra— e que foi rexeitado 

por este pleno. Hoxe os veciños poderían 

ter en marcha as obras do dito parque, as 

obras de urbanización de toda esa zona, 

grazas ao Goberno de Inés Rey, pero non 

as teñen, dende logo, por tacticismos e 

demagoxias da oposición. Cada quen que 

aguante, en todo caso, a súa vela. 

 

 

 

Porque, señora García, quero aclarar, da 

súa  intervención, que o Partido 

Socialista, en aquel momento, en febreiro 

Bens, San Pedro, Europa, San Diego o 

Eirís—, también fueron los que dotaron de 

espacios de calidad al barrio ¿no?  

 

Los tres espacios libres del Agra do Orzán 

existentes a día de hoy tienen en su ADN la 

labor y la iniciativa de Gobiernos 

socialistas. Tanto la plaza de las 

Conchiñas —la previa al destrozo del 

Gobierno del señor Lorenzo— que era un 

pulmón verde del barrio, hoy tristemente 

desaparecido y convertido en una enorme 

placa de hormigón, como la calle 

Barcelona, pionera en las 

peatonalizaciones en la ciudad, que 

permitió introducir arbolado y zonas de 

estancia en el tejido del barrio, y también 

las intervenciones más recientes que, 

bueno, me llama la atención que no se 

mencionen, como la peatonalización de la 

calle San Leopoldo o la introducción de 

zonas de estancia y arbolado en la calle 

Gramela, aumentando espacios libres y 

creando zonas estanciales. Todos fruto de 

Gobiernos socialistas y, por lo tanto, no 

podía ser de otra manera, será un 

Gobierno socialista el que abra el 

Observatorio de nuevo como espacio verde 

del barrio, espacio verde del barrio que, en 

todo caso, considero importante recordar 

que vino a este pleno en febrero de 2020, 

dentro de la modificación del plan general 

del parque del Agra, en la que se recogía 

un espacio verde, un parque de más de 

13.000 metros cuadrados —más de los que 

hay actualmente en el barrio del Agra— y 

que fue rechazado por este pleno. Hoy los 

vecinos podrían tener en marcha las obras 

de dicho parque, las obras de urbanización 

de toda esa zona, gracias al Gobierno de 

Inés Rey, pero no las tienen, desde luego, 

por tacticismos y demagogias de la 

oposición. Cada quien que aguante, en 

todo caso, su vela. 

 

Porque, señora García, quiero aclarar, de 

su intervención, que el Partido Socialista, 

en aquel momento, en febrero de 2020, 
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de 2020, presentou a este pleno a 

documentación que deixou preparada o 

Goberno do que formaba parte vostede, o 

Goberno da Marea Atlántica. Entendo 

que xa tiñan consensuada, como sempre 

presumen, cos veciños esa proposta. O 

que non entendo é por que votaron en 

contra dun documento que vostedes 

mesmos redactaron. É, cando menos, 

chamativo. 

 

Señor García, que fixo o Partido Popular 

polo barrio da Agra nos catro anos que 

gobernaron? Que obras? Que melloras 

nos espazos libres? Que melloras nas 

zonas verdes do barrio fixo o Partido 

Popular? Que fixo, ademais de destrozar 

As Conchiñas? Eu propóñolle, cando saia 

de aquí, busque en Google como eran As 

Conchiñas antes de 2011. Eran un 

verdadeiro espazo verde, era unha praza-

parque. Agora son un descampado de 

formigón, sen arboredo nin zonas verdes, 

froito da labor do Goberno do que 

formaba parte o seu candidato. Busque 

esa foto e vólvame a falar aquí de 

cemento. 

 

En todo caso, dos minutos da súa 

intervención dedicou cero minutos a falar 

do parque do Observatorio, co cal 

entendo que non é o tema que lle 

interesaba.  

 

O noso compromiso coa apertura a curto 

prazo, como digo, do espazo libre do 

Observatorio é absoluto, así como o noso 

compromiso de que a medio prazo 

poidamos executar un parque en 

condicións para a Agra do Orzán, que 

permita duplicar os espazos libres 

existentes e gañar novas zonas estanciais 

e de ocio a un barrio cunha elevada 

densidade de poboación. 

 

Moitas gracias. 

 

Presidencia 

presentó a este pleno la documentación 

que dejó preparada el Gobierno del que 

formaba parte usted, el Gobierno de la 

Marea Atlántica. Entiendo que ya tenían 

consensuada, como siempre presumen, con 

los vecinos esa propuesta. Lo que no 

entiendo es por qué votaron en contra de 

un documento que ustedes mismos 

redactaron. Es, cuando menos, llamativo. 

 

 

Señor García ¿qué hizo el Partido Popular 

por el barrio del Agra en los cuatro años 

que gobernaron? ¿qué obras? ¿qué 

mejoras en los espacios libres? ¿qué 

mejoras en las zonas verdes del barrio hizo 

el Partido Popular? ¿Qué hizo, además de 

destrozar As Conchiñas? Yo le propongo, 

cuando salga de aquí, busque en Google 

como eran As Conchiñas antes de 2011. 

Eran un verdadero espacio verde, era una 

plaza-parque. Ahora son un descampado 

de hormigón, sin arbolado ni zonas verdes, 

fruto de la labor del Gobierno del que 

formaba parte su candidato. Busque esa 

foto y vuélvame a hablar aquí de cemento. 

 

 

En todo caso, de los minutos de su 

intervención dedicó cero minutos a hablar 

del parque del Observatorio, con lo cual 

entiendo que no es el tema que le 

interesaba.  

 

Nuestro compromiso con la apertura a 

corto plazo, como digo, del espacio libre 

del Observatorio es absoluto, así como 

nuestro compromiso de que a medio plazo 

podamos ejecutar un parque en 

condiciones para el Agra do Orzán, que 

permita duplicar los espacios libres 

existentes y ganar nuevas zonas 

estanciales y de ocio a un barrio con una 

elevada densidad de población. 

 

Muchas gracias. 

 

Presidencia 
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Moitas grazas, señor Díaz. Imos proceder 

á votación desta moción. 

 

Votación da segunda moción 

presentada e emendada polo Bloque 

Nacionalista Galego 

 

Seguidamente pola Presidencia sométese 

a votación a segunda moción presentada 

e emendada polo Bloque Nacionalista 

Galego sobre o parque do Observatorio, 

producíndose o seguinte resultado: 

 

Vota a favor o Grupo Municipal do 

Partido Socialista (PSdeG-PSOE) (8 

votos). 

 

Vota a favor o Grupo Municipal do 

Partido Popular (PP) (9 votos). 

 

Vota a favor o Grupo Municipal da Marea 

Atlántica (MA) (4 votos). 

 

Vota a favor o Grupo Municipal do 

Bloque Nacionalista Galego (BNG) (2 

votos). 

 

Vota a favor a concelleira non adscrita 

D.ª Mónica Martínez Lema (1 voto). 

 

Vota a favor a concelleira non adscrita 

D.ª Isabel Faraldo Calvo (1 voto). 

 

Vota a favor a concelleira non adscrita 

D.ª Susana Soneira Lema (1 voto). 

 

Presidencia 
 

Moitas grazas. Queda aprobada por 

unanimidade da Corporación. 

 

10. Moción do Grupo Municipal do 

Bloque Nacionalista Galego sobre o 

parque do Observatorio. 

 

Acordo 

 

 

Muchas gracias, señor Díaz. Vamos a 

proceder a la votación de esta moción. 

 

Votación de la segunda moción 

presentada y enmendada por el Bloque 

Nacionalista Galego 

 

Seguidamente por la Presidencia se somete 

a votación la segunda moción presentada y 

enmendada por el Bloque Nacionalista 

Galego sobre el parque del Observatorio, 

produciéndose el siguiente resultado: 

 

Vota a favor el Grupo Municipal del 

Partido Socialista (PSdeG-PSOE) (8 

votos). 

 

Vota a favor el Grupo Municipal del 

Partido Popular (PP) (9 votos). 

 

Vota a favor el Grupo Municipal de la 

Marea Atlántica (MA) (4 votos). 

 

Vota a favor el Grupo Municipal del 

Bloque Nacionalista Galego (BNG) (2 

votos). 

 

Vota a favor la concejala no adscrita D.ª 

Mónica Martínez Lema (1 voto). 

 

Vota a favor la concejala no adscrita D.ª 

Isabel Faraldo Calvo (1 voto). 

 

Vota a favor la concejala no adscrita D.ª 

Susana Soneira Lema (1 voto). 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias. Queda aprobada por 

unanimidad de la Corporación. 

 

10. Moción del Grupo Municipal del 

Bloque Nacionalista Galego sobre el 

parque del Observatorio. 

 

Acuerdo 
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Instar o Goberno Local a negociar co 

MITECO a apertura do xardín do 

Observatorio Meteorolóxico á veciñanza 

da Agra do Orzán derrubando os muros 

da rúa Canceliña e da rúa Páramo, tendo 

en conta que hoxe o espazo exterior 

dispoñíbel pode ser maior pola 

automatización do sistema de medición.  

 

Intervencións 

 

Presidencia 

 

Ben. Pois terceira e última das mocións 

do BNG, sobre os núcleos de O Birloque, 

Martinete e Someso. 

 

Señor Jorquera. 

 

Terceira. Moción sobre os núcleos de O 

Birloque, Martinete e Someso, 

 

Sobre esta moción consta unha emenda 

de adición presentada polo Grupo 

Municipal da Marea Atlántica. 

 

Señor Jorquera Caselas 

 

Moitas grazas. 

 

Señor Lage, permítame antes de entrar en 

materia unha aclaración, porque vostede 

falou na súa intervención de coalicións, 

tortillas... Fágolle una aclaración. Mire, 

se o PP di que o mundo é redondo ou a 

Marea dia que o mundo é redondo, o 

BNG, para diferenciarse, non vai dicir 

que a terra é plana.  

 

Dito isto, os contidos desta moción son 

froito dunha recente visita do noso grupo 

municipal os núcleos do Birloque, O 

Martinete e Someso, respondendo a un 

convite da Asociación de Veciños dos 

Anxos, e moitas das cuestións que figuran 

nesta moción xa as formuláramos nunha 

pregunta ao Goberno local con data do 15 

 

Instar al Gobierno Local a negociar con el 

MITECO la apertura del jardín del 

Observatorio Meteorológico al vecindario 

del Agra del Orzán derribando los muros 

de la calle Canceliña y de la calle Páramo, 

teniendo en cuenta que hoy el espacio 

exterior disponible puede ser mayor por la 

automatización del sistema de medición. 

 

Intervenciones 

 

Presidencia 

 

Bien. Pues tercera y última de las mociones 

del BNG, sobre los núcleos de O Birloque, 

Martinete y Someso. 

 

Señor Jorquera. 

 

Tercera. Moción sobre los núcleos de O 

Birloque, Martinete y Someso. 

 

Sobre esta moción consta una enmienda 

de adición presentada por el Grupo 

Municipal de la Marea Atlántica. 

 

Señor Jorquera Caselas 

 

Muchas gracias. 

 

Señor Lage, permítame antes de entrar en 

materia una aclaración, porque usted 

habló en su intervención de coaliciones, 

tortillas... Le hago una aclaración. Mire, si 

el PP dice que el mundo es redondo o la 

Marea la dice que el mundo es redondo, el 

BNG, para diferenciarse, no va a decir que 

la tierra es plana.  

 

Dicho esto, los contenidos de esta moción 

son fruto de una reciente visita de nuestro 

grupo municipal los núcleos de O 

Birloque, O Martinete y Someso, 

respondiendo a una invitación de la 

Asociación de Vecinos de Os Anxos, y 

muchas de las cuestiones que figuran en 

esta moción ya las habíamos formulado en 
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de outubro de 2020. As necesidades 

destes núcleos son moi variadas, pero, en 

particular, unha preocupación da 

asociación e do conxunto da veciñanza é 

todo o que ten que ver coa mobilidade e a 

accesibilidade.  

 

 

Ás catorce horas e catorce minutos sae 

do Salón de Sesións a señora García 

Gómez.  

 

O Birloque e o Martinete están 

atravesados pola estrada DP-0512. Pese á 

apertura desde hai anos da estrada de 

acceso a Pocomaco desde a avenida da 

Vedra, e da AC-14 e V-14, esta estrada 

segue soportando moito tráfico, incluído 

o tráfico pesado, co conseguinte impacto 

nestes núcleos.  

 

A velocidade excesiva nesta estrada, e 

tamén na estrada DP-3004, que dá acceso 

á Escola Profesional de Someso, a 

ausencia ou insuficiencia de beirarrúas, 

badéns e pasos de peóns e unha 

sinalización deficitaria, provocan 

inseguranza nas veciñas e veciños. Por 

iso reclaman que se procuren solucións 

para permeabilizar o acceso á AC-14 e V-

14 e así reducir o tránsito por esta estrada, 

que mesmo se prohiba o tránsito de 

camións, pois existen neses itinerarios 

alternativos, que se negocie coa 

Deputación Provincial a adopción de 

medidas dirixidas a aumentar a 

seguridade dos peóns e calmar o tráfico 

—entre outras, que se implante en todo o 

itinerario por estes núcleos o límite 30— 

e que se contemple a cesión tanto da 

estrada DP-0512 como da 3004 ao 

Concello, por seren vías de características 

urbanas. 

 

Alén diso, o resto das propostas dos 

veciños e veciñas son cuestións 

elementais, reivindicacións moitas delas 

comúns a outros barrios periféricos e que 

una pregunta al Gobierno local con fecha 

de 15 de octubre  de 2020. Las necesidades 

de estos núcleos son muy variadas, pero, 

en particular, una preocupación de la 

asociación y del conjunto del vecindario es 

todo lo que tiene que ver con la movilidad 

y la accesibilidad.  

 

A las catorce horas y catorce minutos sale 

del Salón de Sesiones la señora García 

Gómez.  

 

El Birloque y el Martinete están 

atravesados por la carretera DP-0512. 

Pese a la apertura desde hace años de la 

carretera de acceso a Pocomaco desde la 

avenida de A Vedra, y de la AC-14 y V-14, 

esta carretera sigue soportando mucho 

tráfico, incluido el tráfico pesado, con el 

consiguiente impacto en estos núcleos.  

 

La velocidad excesiva en esta carretera, y 

también en la carretera DP-3004, que da 

acceso a la Escuela Profesional de 

Someso, la ausencia o insuficiencia de 

aceras, badenes y pasos de cebra y una 

señalización deficitaria, provocan 

inseguridad en las vecinas y vecinos. Por 

eso reclaman que se busquen soluciones 

para permeabilizar el acceso a la AC-14 y 

V-14 y así reducir el tránsito por esta 

carretera, que incluso se prohíba el 

tránsito de camiones, pues existen en esos 

itinerarios alternativos, que se negocie con 

la Diputación Provincial la adopción de 

medidas dirigidas a aumentar la seguridad 

de los peatones y calmar el tráfico —entre 

otras, que se implante en todo el itinerario 

por estos núcleos el límite 30— y que se 

contemple la cesión tanto de la carretera 

DP-0512 como de la 3004 al 

Ayuntamiento, por ser vías de 

características urbanas. 

 

Además de eso, el resto de las propuestas 

de los vecinos y vecinas son cuestiones 

elementales, reivindicaciones muchas de 

ellas comunes a otros barrios periféricos y 
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axudarían a mellorar a calidade do espazo 

urbano, asegurar a accesibilidade, 

favorecer a mobilidade peonil e dotar 

estes núcleos de maiores equipamentos.  

 

Así, propoñen asegurar o bo estado e a 

accesibilidade das beirarrúas e, con tal 

fin, dotar de beirarrúas as zonas onde 

estas son inexistentes e ampliar as 

beirarrúas en aquelas nas que o seu ancho 

é insuficiente para facilitar o tránsito de 

peóns, e dotar de marquesiñas e 

plataformas de acceso as paradas de 

buses. 

 

Propoñen tamén asegurar a limpeza e 

correcto mantemento das fincas 

abandonadas e contemplar, negociando 

cos propietarios, o acondicionamento de 

algunha delas co obxecto de proporcionar 

zonas verdes e espazos de convivio e 

lecer aos habitantes destes barrios; 

habilitar itinerarios peonís e pasos 

seguros de peóns; mellorar a 

pavimentación e a sinalización do 

aparcadoiro do complexo deportivo de 

Elviña, no Birloque, e mellorar tamén o 

estado de conservación e seguridade do 

parque infantil anexo a este aparcadoiro, 

así como instalar un parque de calistenia 

na zona verde onde se sitúa o parque 

infantil. 

 

 

Na visita que fixemos a esta zona 

puidemos constatar que os problemas e 

carencias que fundamentan estas 

propostas son reais. Como dixen antes, o 

que propoñen os veciños son cuestións 

elementais, intervencións pouco custosas 

que mellorarían a calidade do espazo 

público nestes núcleos e con iso a 

calidade de vida da súa veciñanza.  

 

Por esa razón solicitamos o voto a favor 

desta moción e aceptamos a emenda de 

inclusión do novo punto formulada pola 

Marea Atlántica porque cremos que 

que ayudarían a mejorar la calidad del 

espacio urbano, asegurar la accesibilidad, 

favorecer la movilidad peatonal y dotar a 

estos núcleos de mayores equipamientos.  

 

Así, proponen asegurar el buen estado y la 

accesibilidad de las aceras y, con tal fin, 

dotar de aceras a las zonas donde estas son 

inexistentes y ampliar las aceras en 

aquellas en las que su ancho es insuficiente 

para facilitar el tránsito de peatones, y 

dotar de marquesinas y plataformas de 

acceso a las paradas de buses. 

 

 

Proponen también asegurar la limpieza y 

correcto mantenimiento de las fincas 

abandonadas y contemplar, negociando 

con los propietarios, el acondicionamiento 

de alguna de ellas con el objeto de 

proporcionar zonas verdes y espacios de 

convivencia y esparcimiento a los 

habitantes de estos barrios; habilitar 

itinerarios peatonales y pasos seguros de 

peatones; mejorar la pavimentación y la 

señalización del aparcamiento del 

complejo deportivo de Elviña, en el 

Birloque, y mejorar también el estado de 

conservación y seguridad del parque 

infantil anexo a este aparcamiento, así 

como instalar un parque de calistenia en la 

zona verde donde se sitúa el parque 

infantil. 

 

En la visita que hicimos a esta zona 

pudimos constatar que los problemas y 

carencias que fundamentan estas 

propuestas son reales. Como dije antes, lo 

que proponen los vecinos son cuestiones 

elementales, intervenciones poco costosas 

que mejorarían la calidad del espacio 

público en estos núcleos y con eso la 

calidad de vida de su vecindario.  

 

Por esa razón solicitamos el voto a favor 

de esta moción y aceptamos la enmienda 

de inclusión del nuevo punto formulada 

por la Marea Atlántica porque creemos 
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complementa a nosa moción. 

 

Moitas grazas. 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas, señor Jorquera. 

 

Turno para a señora Soneira. 

 

Señora Soneira Lema 

 

Evidentemente que todas as melloras que 

redunden no beneficio da cidade e a 

cidadanía considero que son necesarias 

para unha mellor calidade de vida, como 

é, entre outras, unha mellor 

habitabilidade e humanización para todos 

os veciños e veciñas. Todos e cada un dos 

puntos propostos nesta moción 

parécenme importantes para esa mellora 

de calidade de vida, por tanto o meu voto 

vai ser favorable. 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas.  

 

Turno para a señora Faraldo. 

 

Señora Faraldo Calvo 

 

Grazas, señora alcaldesa. 

 

É tan evidente que esta moción vai a ser 

aprobada por unanimidade, como que 

chegaremos ao próximo mandato sen vela 

cumprida. E non o digo eu porque teña 

dotes de adiviña, señor Díaz, senón 

porque da mera observación se poden 

concluír ambas cuestións. 

 

Ás catorce horas e dezaoito minutos 

entra no Salón de Sesións a señora 

García Gómez.  

 

Cantas veces trouxemos a este pleno, en 

forma de moción, rogo ou pregunta oral, 

que complementa nuestra moción. 

 

Muchas gracias. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias, señor Jorquera. 

 

Turno para la señora Soneira. 

 

Señora Soneira Lema 

 

Evidentemente que todas las mejoras que 

redunden en el beneficio de la ciudad y la 

ciudadanía considero que son necesarias 

para una mejor calidad de vida, como es, 

entre otras, una mejor habitabilidad y 

humanización para todos los vecinos y 

vecinas. Todos y cada uno de los puntos 

propuestos en esta moción me parecen 

importantes para esa mejora de calidad de 

vida, por tanto mi voto va a ser favorable. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias.  

 

Turno para la señora Faraldo. 

 

Señora Faraldo Calvo 

 

Gracias, señora alcaldesa. 

 

Es tan evidente que esta moción va a ser 

aprobada por unanimidad, como que 

llegaremos al próximo mandato sin verla 

cumplida. Y no lo digo yo porque tenga 

dotes de adivinación, señor Díaz, sino 

porque de la mera observación se pueden 

concluir ambas cuestiones. 

 

 

A las catorce horas y dieciocho minutos 

entra en el Salón de Sesiones la señora 

García Gómez. 

 

¿Cuántas veces hemos traído a este pleno, 

en forma de moción, ruego o pregunta 
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calquera das medidas que hoxe se 

plantexan nesta nova moción? Cantas 

veces elevamos a este pleno a necesidade 

de adoptar medidas de reducir o tráfico e 

a velocidade na estrada da Deputación 

512? Cantas veces se expuxeron por uns 

e outros os riscos que supón o paso desta 

estrada por zonas urbanas, permitindo a 

circulación de camións, incluso de carga 

pesada? Cantas formulamos a necesidade 

de mellorar as marquesiñas nas paradas 

de autobuses, cuxo estado actual deixa á 

intemperie ás usuarias que esperan polo 

transporte público? Cantas? Referimos 

incluso reportaxes fotográficas do estado 

das beirarrúas. Cantas denunciamos o 

estado dos soares abandonados, que 

acaban sendo niños de diferente bichería, 

cos problemas que isto supón para os 

edificios cercanos? Fáltannos dedos das 

mans para enumerar as veces que se levou 

a este pleno a petición de negociar coa 

Deputación a cesión dos viais referidos 

na moción. E para máis inri, seguro que 

non vai ser a última vez no que queda de 

mandato que volvamos a elevar estas 

demandas destes barrios que se sinten, 

non xa afastados de María Pita, senón 

totalmente esquecidos polas políticas 

municipais. 

 

 

 

Por iso, unha vez máis, en coherencia con 

todo o defendido ata agora, e en pleno 

coñecemento de que as demandas non só 

son lexítimas, senón necesarias de 

acometer, volveremos a votar a favor. 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas. 

 

Turno para a señora Martínez. 

 

Señora Martínez Lema 

 

Moitas grazas. 

oral, cualquiera de las medidas que hoy se 

plantean en esta nueva moción? ¿Cuántas 

veces hemos elevado a este pleno la 

necesidad de adoptar medidas de reducir 

el tráfico y la velocidad en la carretera de 

la Diputación 512? ¿Cuántas veces se han 

expuesto por unos y otros los riesgos que 

supone el paso de esta carretera por zonas 

urbanas, permitiendo la circulación de 

camiones, incluso de carga pesada? 

¿Cuántas hemos formulado la necesidad 

de mejorar las marquesinas en las paradas 

de autobuses, cuyo estado actual deja a la 

intemperie a las usuarias que esperan por 

el transporte público? ¿Cuántas? 

Referimos incluso reportajes fotográficos 

del estado de las aceras. ¿Cuántas hemos 

denunciado el estado de los solares 

abandonados, que acaban siendo nidos de 

diferentes bichos, con los problemas que 

esto supone para los edificios cercanos? 

Nos faltan dedos de las manos para 

enumerar las veces que se ha llevado a este 

pleno la petición de negociar con la 

Diputación la cesión de los viales referidos 

en la moción. Y para más inri, seguro que 

no va a ser la última vez en lo que queda 

de mandato que volvamos a elevar estas 

demandas de estos barrios que se sienten, 

no ya alejados de María Pita, sino 

totalmente olvidados por las políticas 

municipales. 

 

Por eso, una vez más, en coherencia con 

todo lo defendido hasta ahora, y en pleno 

conocimiento de que las demandas no solo 

son legítimas, sino necesarias de acometer, 

volveremos a votar a favor. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias. 

 

Turno para la señora Martínez. 

 

Señora Martínez Lema 

 

Muchas gracias. 
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Comparto a exposición de motivos feita 

polo señor Jorquera. Comparto a 

percepción de que hai barrios moito máis 

abandonados que outros, algúns 

especialmente. Non podemos permitir, xa 

non tanto o impacto visual e estético en 

diversas zonas da cidade, senón o máis 

importante, a falta de seguridade que 

teñen os peóns, os cidadáns, en 

determinadas zonas. 

 

No plan de rexeneración dos barrios debe 

primar a seguridade, a mellora da 

mobilidade e accesibilidade por riba de 

calquera mellora estética.  

 

Tratándose ademais dunha petición 

veciñal, o meu voto é a favor. 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas. 

 

Turno para a Marea Atlántica. 

 

Señor Lema Suárez 

 

Moitas grazas.  

 

En primeiro lugar, agradecerlle ao BNG 

que acepte a nosa emenda, que é 

significativa. Este paso da vía do tren por 

riba da DP-512 carece de beirarrúas. Ou 

sexa, non ten unha solución doada, pero é 

un deses puntos negros da cidade que a 

visita ao propio lugar dá conta da súa 

perigosidade. Isto xa se ten comentado 

aquí. Este é un barrio atravesado por vías 

de alta capacidade, por vías de 

titularidade, en algúns casos, provincial, 

pero que supoñen un perigo evidente para 

o benestar e a seguridade da xente do 

barrio. 

 

É certo que este barrio conecta co 

polígono de Pocomaco, pero tamén é 

certo que sería raro ver en outros barrios 

 

Comparto la exposición de motivos hecha 

por el señor Jorquera. Comparto la 

percepción de que hay barrios mucho más 

abandonados que otros, algunos 

especialmente. No podemos permitir, ya no 

tanto el impacto visual y estético en 

diversas zonas de la ciudad, sino lo más 

importante, la falta de seguridad que 

tienen los peatones, los ciudadanos, en 

determinadas zonas. 

 

En el plan de regeneración de los barrios 

debe primar la seguridad, la mejora de la 

movilidad y accesibilidad por encima de 

cualquier mejora estética.  

 

Tratándose además de una petición 

vecinal, mi voto es a favor. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias. 

 

Turno para la Marea Atlántica. 

 

Señor Lema Suárez 

 

Muchas gracias.  

 

En primer lugar, agradecerle al BNG que 

acepte nuestra enmienda, que es 

significativa. Este paso de la vía del tren 

por encima de la DP-512 carece de aceras. 

O sea, no tiene una solución fácil, pero es 

uno de esos puntos negros de la ciudad que 

la visita al propio lugar da cuenta de su 

peligrosidad. Esto ya se ha comentado 

aquí. Este es un barrio atravesado por vías 

de alta capacidad, por vías de titularidad, 

en algunos casos, provincial, pero que 

suponen un peligro evidente para el 

bienestar y la seguridad de la gente del 

barrio. 

 

Es cierto que este barrio conecta con el 

polígono de Pocomaco, pero también es 

cierto que sería raro ver en otros barrios 
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máis céntricos da Coruña o paso de 

camións e vehículos de alta capacidade. 

Polo tanto, creo que por unha cuestión, 

non só digamos de mellora das vías 

públicas, senón de seguridade, creo que 

hai que realmente tomar en serio o que 

aquí se denuncia. 

 

Facendo un pouco relación ao que antes 

tamén se comentaba aquí, convido ao 

señor Lage Tuñas a diferenciar onde está 

situada a avenida do Metrosidero e onde 

está situado o cárcere provincial da 

Coruña, porque non son exactamente o 

mesmo lugar. Tamén o convido a que, na 

súa continua referencia ao legado do 

vazquismo, sepa diferenciar a parte boa 

—que non discuto— da mala, e a deixar 

de imitar a segunda parte, por exemplo no 

que ten que ver coa xestión de persoal do 

Concello da Coruña. 

 

Nada máis e moitas grazas. 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas, señor Lema. 

 

Turno para o PP. Señor Varela. 

 

Señor Varela Vázquez 

 

Grazas, señora alcaldesa. Bo día. 

 

Imos votar a favor da moción presentada 

polo BNG sobre O Birloque, Martinete e 

Someso porque entendemos que se fai 

unha descrición real das carencias 

endémicas destes núcleos de poboación. 

 

 

Falamos duns barrios compostos de 

bloques residenciais e vivendas 

unifamiliares, entrada na Universidade e 

Pocomaco, un dos polígonos industriais 

da nosa cidade no que traballan unhas 

20.000 persoas, testemuñas a diario do 

estado de abandono no que se atopan 

más céntricos de A Coruña el paso de 

camiones y vehículos de alta capacidad. 

Por lo tanto, creo que por una cuestión, no 

solo digamos de mejora de las vías 

públicas, sino de seguridad, creo que hay 

que realmente tomar en serio lo que aquí 

se denuncia. 

 

Haciendo un poco relación a lo que antes 

también se comentaba aquí, invito al señor 

Lage Tuñas a diferenciar dónde está 

ubicada la avenida del Metrosidero y 

dónde está situada la cárcel provincial de 

A Coruña, porque no son exactamente el 

mismo lugar. También le invito a que, en 

su continua referencia al legado del 

vazquismo, sepa diferenciar la parte buena 

—que no discuto— de la mala, y a dejar de 

imitar la segunda parte, por ejemplo en lo 

que tiene que ver con la gestión de 

personal del Ayuntamiento de A Coruña. 

 

Nada más y muchas gracias. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias, señor Lema. 

 

Turno para el PP. Señor Varela. 

 

Señor Varela Vázquez 

 

Gracias, señora alcaldesa. Buenos días. 

 

Vamos a votar a favor de la moción 

presentada por el BNG sobre el Birloque, 

Martinete y Someso porque entendemos 

que se hace una descripción real de las 

carencias endémicas de estos núcleos de 

población. 

 

Hablamos de unos barrios compuestos de 

bloques residenciales y viviendas 

unifamiliares, entrada en la Universidad y 

Pocomaco, uno de los polígonos 

industriales de nuestra ciudad en el que 

trabajan unas 20.000 personas, testigos a 

diario del estado de abandono en el que se 
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estes veciños. Moverse por aquí, nin é 

cómodo, nin é seguro. Na estrada de 11 

quilómetros que une Arteixo co Birloque 

hai tramos da cidade nos que hai que ir 

pola calzada por falta de beirarrúas, 

mentres outros teñen beirarrúas estreitas 

ocupadas por valos de veciños, 

abandonados, e por malas herbas. Para 

ir a Pocomaco ou a Mesoiro hai que 

pasar por baixo da ponte da vía do tren, 

sen beirarrúas nin visibilidade.  

 

Non estamos a falar de grandes obras; 

estamos a falar de servizos básicos, como 

o da seguridade que calquera Goberno 

municipal debe garantir aos seus veciños 

vivan onde vivan e, sobre todo, sexa cal 

for a titularidade do espazo. Trátase de 

ampliar beirarrúas; de sinalizar e elevar 

os pasos de peóns; de limitar a 

velocidade a 30 nos tramos onde se 

concentra o maior número de residentes 

e de retirar a circulación por esta vía do 

transporte pesado. E trátase de ampliar a 

iluminación tamén, neste traxecto e en 

cinco rúas máis da contorna: Juan 

Darriba, Joaquín Martín Martínez, Félix 

Acevedo, Braña de Someso e Manuel 

Ferrol. 

 

Por certo, esta última rúa circunvala un 

extenso solar que está a monte e que é un 

foco de insalubridade, mentres os veciños 

carecen dunha zona de lecer. É urxente 

un proxecto de rehabilitación e 

naturalización desta zona, 

humanizándoo por medio de corredores 

verdes, idóneos para este tipo de barrios 

mixtos entre urbanos e rurais, castigados 

polo esquecemento e a indiferenza 

municipal. Porque estes barrios, ademais 

de ser importantes para os seus 

residentes, son o acceso máis próximo e 

natural, a pé ou en bicicleta, a centros 

emblemáticos como é o centro de 

Someso, con máis de 1.200 alumnos, e a 

Universidade, con máis de 15.000. 

 

encuentran estos vecinos. Moverse por 

aquí, ni es cómodo, ni es seguro. En la 

carretera de 11 kilómetros que une Arteixo 

con el Birloque hay tramos de la ciudad en 

los que hay que ir por la calzada por falta 

de aceras, mientras otros tienen aceras 

estrechas ocupadas por vallas de vecinos, 

abandonados, y por hierbajos. Para ir a 

Pocomaco o a Mesoiro hay que pasar por 

debajo del puente de la vía del tren, sin 

aceras ni visibilidad.  

 

No estamos hablando de grandes obras; 

estamos hablando de servicios básicos, 

como el de la seguridad que cualquier 

Gobierno municipal debe garantizar a sus 

vecinos vivan donde vivan y, sobre todo, 

sea cual sea la titularidad del espacio. Se 

trata de ampliar aceras; de señalizar y 

elevar los pasos de peatones; de limitar la 

velocidad a 30 en los tramos donde se 

concentra el mayor número de residentes y 

de retirar la circulación por esta vía del 

transporte pesado. Y se trata de ampliar la 

iluminación también, en este trayecto y en 

cinco calles más del entorno: Juan Darriba, 

Joaquín Martín Martínez, Félix Acevedo, 

Braña de Someso y Manuel Ferrol. 

 

 

Por cierto, esta última calle circunvala un 

extenso solar que está a monte y que es un 

foco de insalubridad, mientras los vecinos 

carecen de una zona de esparcimiento. Es 

urgente un proyecto de rehabilitación y 

naturalización de esta zona, 

humanizándolo por medio de corredores 

verdes, idóneos para este tipo de barrios 

mixtos entre urbanos y rurales, castigados 

por el olvido y la indiferencia municipal. 

Porque estos barrios, además de ser 

importantes para sus residentes, son el 

acceso más cercano y natural, a pie o en 

bici, a centros emblemáticos como es el 

centro de Someso, con más de 1.200 

alumnos, y la Universidad, con más de 

15.000. 
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Por outra banda, no Pleno do 13 de 

decembro pasado o Partido Popular 

presentou unha moción sobre Someso, 

aprobada por este pleno por 

unanimidade —e isto é para vostede, 

señor Díaz— o proxecto de urbanización 

vixente desde xullo do 19, perdón do 20, 

obriga aos promotores a acondicionar 

nove parcelas como zonas verdes. 

Vostedes publican un cronograma que 

secuencia nove fases de execución 

durante once meses, sendo a primeira o 

movemento de terras. Aínda asumindo un 

atraso razoable, que calquera obra pode 

ter, trinta meses despois atopámonos na 

primeira fase, na primeira. Mentres 

tanto, os camións circulan sen a carga 

tapada, sen limpar as rodas, manchando 

de barro e rompendo rúas e beirarrúas, 

provocando a entrada de po nas 

vivendas. Só están a mirar para outro 

lado. Permiten o incumprimento 

flagrante do artigo 76 da Ordenanza 

municipal de residuos municipais. Tamén 

permiten o incumprimento do artigo 43 

da Ordenanza municipal de circulación, 

que prohibe o estacionamento deste tipo 

de vehículos en zona urbana. Só en 

decembro, na rúa José Pascual López 

Cortón, desde o portal 8 ata a rotonda, 

entre cinco e sete camións diarios 

estacionados, eliminando prazas de 

aparcamento e depositando todo tipo de 

residuos inorgánicos e orgánicos nunha 

zona sen papeleiras, que nin se limpa, nin 

se mantén. Ata dez chamadas ao 092 sen 

acudir ninguén, e nalgúns casos 

despachadas con respostas 

improcedentes. 

 

Acabo. A conclusión é elemental: ou ben 

este goberno municipal é cómplice desta 

mascarada ante os veciños do barrio, ou 

ben son vostedes vítimas subsidiarias 

dunha sorte de gatopardismo 

inmobiliario, que pretende facer que fai, 

para que as cousas sigan igual. 

 

Por otra parte, en el Pleno del 13 de 

diciembre pasado el Partido Popular 

presentó una moción sobre Someso, 

aprobada por este pleno por unanimidad —

y esto es para usted, señor Díaz— el 

proyecto de urbanización vigente desde 

julio del 19, perdón del 20, obliga a los 

promotores a acondicionar nueve parcelas 

como zonas verdes. Ustedes publican un 

cronograma que secuencia nueve fases de 

ejecución durante once meses, siendo la 

primera el movimiento de tierras. Aun 

asumiendo un retraso razonable, que 

cualquier obra puede tener, treinta meses 

después nos encontramos en la primera 

fase, en la primera. Mientras tanto, los 

camiones circulan sin la carga tapada, sin 

limpiar las ruedas, manchando de barro y 

rompiendo calles y aceras, provocando la 

entrada de polvo en las viviendas. Solo 

están mirando para otro lado. Permiten el 

incumplimiento flagrante del artículo 76 de 

la Ordenanza municipal de residuos 

municipales. También permiten el 

incumplimiento del artículo 43 de la 

Ordenanza municipal de circulación, que 

prohíbe el estacionamiento de este tipo de 

vehículos en zona urbana. Solo en 

diciembre, en la calle José Pascual López 

Cortón, desde el portal 8 hasta la rotonda, 

entre cinco y siete camiones diarios 

estacionados, eliminando plazas de 

aparcamiento y depositando todo tipo de 

residuos inorgánicos y orgánicos en una 

zona sin papeleras, que ni se limpia, ni se 

mantiene. Hasta diez llamadas al 092 sin 

acudir nadie, y en algunos casos 

despachadas con respuestas 

improcedentes. 

 

Acabo. La conclusión es elemental: o bien 

este gobierno municipal es cómplice de 

esta mascarada ante los vecinos del barrio, 

o bien son ustedes víctimas subsidiarias de 

una suerte de gatopardismo inmobiliario, 

que pretende hacer que hace, para que las 

cosas sigan igual. 
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Moitas grazas. 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas, señor Varela. 

 

Pecha o debate, polo Goberno, a señora 

Sobral. 

 

Señora Sobral Cabanas 

 

Gracias, señora alcaldesa. 

 

Gustaríame comezar esta intervención 

subliñando que compartimos con 

vostedes a importancia que teñen todos os 

núcleos rurais e periurbanos que 

envolven, e tamén abrazan, o casco 

urbano consolidado da nosa cidade. É 

máis, non é posible entender a nosa 

querida cidade da Coruña sen a súa 

contorna, sen toda a diversidade cultural, 

medioambiental, patrimonial, e deses 

espazos que abranguen e crecen ao redor 

do corazón da nosa cidade.  

 

Por todo isto, porque para nós, como 

Goberno, foi unha prioridade dende o 

minuto cero poñer en valor estas zonas, a 

nosa alcaldesa priorizou o feito de 

destinar todos os recursos posibles para 

tratar de cubrir as necesidades históricas 

que tiñan. Como ben indican na súa 

exposición de motivos, algunhas das 

estradas que atravesan e circundan estes 

barrios son de titularidade da Deputación. 

En todo caso, e tal e como vimos facendo 

habitualmente, temos dado traslado das 

demandas que nos fan chegar as 

asociacións de veciños e temos 

constancia de que se está a traballar para 

darlle solución.  

 

Como mostra da implicación do Goberno 

municipal no acondicionamento destes 

núcleos, permítome lembrarlles algunhas 

das actuacións levadas a cabo. Unha delas 

foi a finalización do acceso peonil e 

Muchas gracias. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias, señor Varela. 

 

Cierra el debate, por el Gobierno, la 

señora Sobral. 

 

Señora Sobral Cabanas 

 

Gracias, señora alcaldesa. 

 

Me gustaría comenzar esta intervención 

subrayando que compartimos con ustedes 

la importancia que tienen todos los núcleos 

rurales y periurbanos que envuelven, y 

también abrazan, el casco urbano 

consolidado de nuestra ciudad. Es más, no 

es posible entender nuestra querida ciudad 

de A Coruña sin su entorno, sin toda la 

diversidad cultural, medioambiental, 

patrimonial, y de esos espacios que 

abarcan y crecen alrededor del corazón de 

nuestra ciudad.  

 

Por todo esto, porque para nosotros, como 

Gobierno, fue una prioridad desde el 

minuto cero poner en valor estas zonas, 

nuestra alcaldesa priorizó el hecho de 

destinar todos los recursos posibles para 

tratar de cubrir las necesidades históricas 

que tenían. Como bien indican en su 

exposición de motivos, algunas de las 

carreteras que atraviesan y circundan 

estos barrios son de titularidad de la 

Diputación. En todo caso, y tal y como 

venimos haciendo habitualmente, hemos 

dado traslado de las demandas que en nos 

hacen llegar las asociaciones de vecinos y 

tenemos constancia de que se está 

trabajando para darle solución.  

 

Como muestra de la implicación del 

Gobierno municipal en el 

acondicionamiento de estos núcleos, me 

permito recordarles algunas de las 

actuaciones llevadas a cabo. Una de ellas 
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ciclista que conecta o polígono de 

Pocomaco co Birloque. Con esta 

actuación mellórase a mobilidade entre 

estas zonas e tamén a seguridade viaria, 

pois ata este momento o único paso baixo 

as vías supoñía a invasión da calzada por 

parte dos peóns. Esta actuación 

financiouse con fondos EIDUS e contou 

cun orzamento superior aos 400.000 

euros. Tamén se renovou o parque 

infantil do complexo deportivo de Elviña 

—xa está renovado— e reurbanizáronse 

as rúas Mozart e Luis Peña Novo, entre 

outras, e mellorouse tamén o mobiliario 

urbano coa reposición e mantemento de 

bancos, papeleiras, contedores de lixo, 

etcétera. 

 

 

 

Estanse a levar a cabo campañas 

periódicas de desratización en todas estas 

zonas, e desbroces por execución 

subsidiaria en fincas privadas. Dende a 

Concellaría de Benestar Social estase a 

realizar o proxecto de transformación do 

edificio da avenida Glasgow, número 9, 

nun centro cívico que contará cun aula de 

informática, un punto TEU, unha sala 

multiusos, un lugar destinado á Cociña 

Económica e un bar. Este espazo terá 

unha superficie útil de 631 metros 

cadrados e contará cunha inversión de 

case 800.000 euros.  

 

Por outra banda, o Goberno de Inés Rey, 

a través da Concellaría de Medio 

Ambiente, concorre a unha convocatoria 

de subvencións emitida pola Fundación 

Biodiversidad co proxecto “Parque 

Cidade”, unha iniciativa veciñal 

orientada á recuperación de zonas 

naturais e rehabilitación do patrimonio, 

ofrecendo espazos de ocio e lecer para a 

veciñanza. Tamén inclúe un deseño de 

mellores conexións e a creación de 

corredores verdes entre o Birloque, 

Someso e O Martinete. Este proxecto 

fue la finalización del acceso peatonal y 

ciclista que conecta el polígono de 

Pocomaco con el Birloque. Con esta 

actuación se mejora la movilidad entre 

estas zonas y también a seguridad vial, 

pues hasta este momento el único paso 

bajo las vías suponía la invasión de la 

calzada por parte de los peatones. Esta 

actuación se financió con fondos EIDUS y 

contó con un presupuesto superior a los 

400.000 euros. También se renovó el 

parque infantil del complejo deportivo de 

Elviña —ya está renovado— y se 

reurbanizaron las calles Mozart y Luis 

Peña Novo, entre otras, y se mejoró 

también el mobiliario urbano con la 

reposición y mantenimiento de bancos, 

papeleras, contenedores de basura, 

etcétera. 

 

Se están llevando a cabo campañas 

periódicas de desratización en todas estas 

zonas, y desbroces por ejecución 

subsidiaria en fincas privadas. Desde la 

Concejalía de Bienestar Social se está 

realizando el proyecto de transformación 

del edificio de la avenida Glasgow, número 

9, en un centro cívico que contará con un 

aula de informática, un punto TEU, una 

sala multiusos, un lugar destinado a la 

Cocina Económica y un bar. Este espacio 

tendrá una superficie útil de 631 metros 

cuadrados y contará con una inversión de 

casi 800.000 euros.  

 

Por otra parte, el Gobierno de Inés Rey, a 

través de la Concejalía de Medio 

Ambiente, concurre a una convocatoria de 

subvenciones emitida por la Fundación 

Biodiversidad con el proyecto “Parque 

Ciudad”, una iniciativa vecinal orientada 

a la recuperación de zonas naturales y 

rehabilitación del patrimonio, ofreciendo 

espacios de ocio esparcimiento para el 

vecindario. También incluye un diseño de 

mejores conexiones y la creación de 

corredores verdes entre el Birloque, 

Someso y O Martinete. Este proyecto nace 
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nace da escoita activa por parte da nosa 

alcaldesa ás propostas da veciñanza.  

 

A mellora dos nosos barrios tamén 

significa a mellora da calidade de vida 

dos nosos veciños e veciñas, que é 

precisamente a finalidade que temos 

como Goberno.  

 

Todas as accións que levamos feito nos 

barrios teñen o obxectivo de acadar a 

transformación urbana que precisaba a 

nosa cidade, e así poder voltar a ser unha 

urbe de cabeceira: moderna, inclusiva e 

referente, restablecendo de novo todo o 

empuxe perdido. 

 

Votaremos a favor. Moitas grazas. 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas, señora Cabanas. 

 

Procedemos á votación desta moción. 

 

Votación da terceira moción 

presentada polo Bloque Nacionalista 

Galego transaccionada co Grupo 

Municipal da Marea Atlántica 

 

Seguidamente pola Presidencia sométese 

a votación a terceira moción presentada 

polo Bloque Nacionalista Galego, 

transaccionada co Grupo Municipal da 

Marea Atlántica, sobre os núcleos de O 

Birloque, O Martinete e Someso, 

producíndose o seguinte resultado: 

 

Vota a favor o Grupo Municipal do 

Partido Socialista (PSdeG-PSOE) (8 

votos). 

 

Vota a favor o Grupo Municipal do 

Partido Popular (PP) (9 votos). 

 

Vota a favor o Grupo Municipal da Marea 

Atlántica (MA) (4 votos). 

 

de la escucha activa por parte de nuestra 

alcaldesa a las propuestas del vecindario.  

 

La mejora de nuestros barrios también 

significa la mejora de la calidad de vida de 

nuestros vecinos y vecinas, que es 

precisamente la finalidad que tenemos 

como Gobierno.  

 

Todas las acciones que hemos hecho en los 

barrios tienen el objetivo de alcanzar la 

transformación urbana que precisaba 

nuestra ciudad, y así poder volver a ser 

una urbe de cabecera: moderna, inclusiva 

y referente, restableciendo de nuevo todo 

lo empuje perdido. 

 

Votaremos a favor. Muchas gracias. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias, señora Cabanas. 

 

Procedemos a la votación de esta moción. 

 

Votación de la tercera moción presentada 

por el Bloque Nacionalista Galego 

transaccionada con el Grupo Municipal 

de la Marea Atlántica 

 

Seguidamente por la Presidencia se somete 

a votación la tercera moción presentada 

por el Bloque Nacionalista Galego, 

transaccionada con el Grupo Municipal de 

la Marea Atlántica, sobre los núcleos de O 

Birloque, O Martinete y Someso, 

produciéndose el siguiente resultado: 

 

Vota a favor el Grupo Municipal del 

Partido Socialista (PSdeG-PSOE) (8 

votos). 

 

Vota a favor el Grupo Municipal del 

Partido Popular (PP) (9 votos). 

 

Vota a favor el Grupo Municipal de la 

Marea Atlántica (MA) (4 votos). 
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Vota a favor o Grupo Municipal do 

Bloque Nacionalista Galego (BNG) (2 

votos). 

 

Vota a favor a concelleira non adscrita 

D.ª Mónica Martínez Lema (1 voto). 

 

Vota a favor a concelleira non adscrita 

D.ª Isabel Faraldo Calvo (1 voto). 

 

Vota a favor a concelleira non adscrita 

D.ª Susana Soneira Lema (1 voto). 

 

Presidencia 
 

Moitas grazas. Queda aprobada por 

unanimidade. 

 

11. Moción do Grupo Municipal do 

Bloque Nacionalista Galego, 

transaccionada co Grupo Municipal da 

Marea Atlántica, sobre os núcleos do 

Birloque, O Martinete e Someso. 

 

Acordo 

 

1. Instar o Goberno municipal a 

emprender as seguintes actuacións para 

mellorar a seguridade e a accesibilidade 

no sistema viario dos núcleos de O 

Birloque, O Martinete e Someso: 

 

1.1. Levar a cabo accións de mellora que 

aseguren o bo estado e a accesibilidade 

das beirarrúas. Con tal fin dotar de 

beirarrúas ás zonas onde estas son 

inexistentes e ampliar as beirarrúas 

naquelas zonas nas que o seu ancho é 

insuficiente para facilitar o tránsito dos 

peóns.  

 

1.2. Dotar de marquesiñas e plataformas 

de acceso ás paradas de buses.  

 

1.3. Mellorar o estado e a sinalización dos 

pasos de peóns, incrementar o seu 

número na DP0512 e implantar pasos de 

peóns elevados para incrementar a súa 

Vota a favor el Grupo Municipal del 

Bloque Nacionalista Galego (BNG) (2 

votos). 

 

Vota a favor a concejala no adscrita D.ª 

Mónica Martínez Lema (1 voto). 

 

Vota a favor a concejala no adscrita D.ª 

Isabel Faraldo Calvo (1 voto). 

 

Vota a favor a concejala no adscrita D.ª 

Susana Soneira Lema (1 voto). 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias. Quieta aprobada por 

unanimidad. 

 

11. Moción del Grupo Municipal del 

Bloque Nacionalista Galego, 

transaccionada con el Grupo Municipal 

de la Marea Atlántica, sobre los núcleos 

del Birloque, O Martinete y Someso. 

 

Acuerdo 

 

1. Instar al Gobierno municipal a 

emprender las siguientes actuaciones para 

mejorar la seguridad y la accesibilidad en 

el sistema viario de los núcleos de O 

Birloque, O Martinete y Someso:  

 

1.1. Llevar a cabo acciones de mejora que 

aseguren el buen estado y la accesibilidad 

de las aceras. Con tal fin dotar de aceras a 

las zonas donde estas son inexistentes y 

ampliar las aceras en aquellas zonas en la 

que su ancho es insuficiente para facilitar 

el tránsito de los peatones.  

 

 

1.2. Dotar de marquesinas y plataformas 

de acceso a las paradas de buses.  

 

1.3. Mejorar el estado y la señalización de 

los pasos de peatones, incrementar su 

número en la DP0512 e implantar pasos de 

peatones elevados para incrementar su 
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seguridade.  

 

1.4. Establecer o límite 30 km/h en todas 

as vías e rúas existentes nestes núcleos.  

 

1.5. Negociar coa Deputación Provincial, 

titular das estradas DP3004 e DP0512, a 

implantación nestas vías das medidas 

devanditas e outras destinadas a reducir e 

calmar o tráfico e aumentar a seguridade 

dos peóns. Con ese obxecto, procurar 

solucións para permeabilizar o acceso á 

AC-14 e V-14, e así reducir o tránsito 

pola estrada DP0512, contemplando 

mesmo a prohibición do tránsito de 

camións. 

 

1.6. Contemplar, na  negociación coa 

Deputación Provincial, a solicitude de 

cesión ao Concello da Coruña das 

estradas DP3004 e DP0512, por seren 

vías de características urbanas.  

 

2. A respecto doutras actuacións de 

mellora nestes núcleos, instar o Goberno 

municipal a realizar cantas actuacións 

sexan necesarias para:  

 

2.1. Asegurar a limpeza e correcto 

mantemento das fincas abandonadas e 

negociar coas persoas propietarias a 

incorporación dalgunhas delas ao 

patrimonio municipal co obxecto de 

proporcionar zonas verdes e espazos de 

convivio e lecer ás e aos habitantes destes 

barrios.  

 

2.2. Dotar dun acceso peonil acaído e 

seguro o aparcadoiro de As Lonzas e 

crear un sendeiro peonil que, seguindo o 

curso do oleoduto, conecte O Briloque 

con A Grela. 

 

2.3. Habilitar pasos seguros de peóns na 

rotonda de entronque da avenida Salgado 

Torres, rúa Severo Ochoa e avenida de 

Arteixo.  

 

seguridad.  

 

1.4. Establecer el límite 30 km/h en todas 

las vías y calles existentes en estos núcleos.  

 

1.5. Negociar con la Diputación 

Provincial, titular de las carreteras 

DP3004 y DP0512, la implantación en 

estas vías de dichas medidas y otras 

destinadas a reducir y calmar el tráfico y 

aumentar la seguridad de los peatones. 

Con ese objeto, buscar soluciones para 

permeabilizar el acceso a la AC-14 y V-14, 

y así reducir el tráfico por la carretera 

DP0512, contemplando incluso la 

prohibición del tránsito de camiones. 

 

1.6. Contemplar, en la negociación con la 

Diputación Provincial, la solicitud de 

cesión al Ayuntamiento de A Coruña de las 

carreteras DP3004 y DP0512, por ser vías 

de características urbanas.  

 

2. Respecto a otras actuaciones de mejora 

en estos núcleos, instar al Gobierno 

municipal a realizar cuantas actuaciones 

sean necesarias para:  

 

2.1. Asegurar la limpieza y correcto 

mantenimiento de las fincas abandonadas 

y negociar con las personas propietarias la 

incorporación de algunas de ellas al 

patrimonio municipal con el objeto de 

proporcionar zonas verdes y espacios de 

convivio y entretenimiento a las y los 

habitantes de estos barrios.  

 

2.2. Dotar de un acceso peatonal 

apropiado y seguro al aparcamiento de As 

Lonzas y crear un sendero peatonal que, 

siguiendo el curso del oleoducto, conecte 

O Briloque con A Grela. 

 

2.3. Habilitar pasos seguros de peatones 

en la rotonda de entronque de la avenida 

Salgado Torres, calle Severo Ochoa y 

avenida de Arteixo.  
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2.4. Mellorar a pavimentación e a 

sinalización do aparcadoiro do complexo 

deportivo de Elviña, no Birloque.  

 

 

2.5. Mellorar o estado de conservación e 

de seguridade do parque infantil anexo ao 

aparcadoiro do complexo deportivo de 

Elviña e instalar un parque de calistenia 

na zona verde onde se sitúa o parque 

infantil.  

 

3. Establecer beirarrúas ou outro tipo de 

medidas que permitan o paso seguro dos 

peóns baixo a ponte da vía do tren na 

estrada DP-0512 no Martinete.  

 

Presidencia 

 

Sendo as dúas e media, paramos aquí 

unha hora e cuarto. Ás quince corenta e 

cinco retomamos a sesión. 

 

Ás catorce horas e trinta e un minutos 

a Presidencia resolve facer un receso 

na sesión, que se retoma ás quince 

horas e cincuenta e seis minutos cos 

mesmos asistentes relacionados ut 

supra, a excepción dos señores Lage 

Tuñas e Martínez Durán, que non se 

atopan presentes no Salón de Sesións. 
 

Intervencións 

 

Presidencia 
 

Boa tarde a todas e todos. Retomamos a 

sesión co debate das mocións e 

continuamos coas presentadas pola 

Marea Atlántica, a moción sobre a planta 

de pretratamento de aceites de buques na 

dársena de Oza. 

 

MOCIÓNS PRESENTADAS POLO 

GRUPO MUNICIPAL DA MAREA 

ATLÁNTICA 

 

Primeira. Moción sobre a planta de 

2.4. Mejorar la pavimentación y la 

señalización del aparcamiento del 

complejo deportivo de Elviña, en O 

Birloque.  

 

2.5. Mejorar el estado de conservación y 

de seguridad del parque infantil anexo al 

aparcamiento del complejo deportivo de 

Elviña e instalar un parque de calistenia en 

la zona verde donde se sitúa el parque 

infantil.  

 

3. Establecer aceras u otro tipo de medidas 

que permitan el paso seguro de los 

peatones bajo el puente de la vía del tren 

en la carretera DP-0512 en O Martinete.  

 

Presidencia 

 

Siendo las dos y media, paramos aquí una 

hora y cuarto. A las quince cuarenta y 

cinco retomamos la sesión. 

 

A las catorce horas y treinta y un minutos 

la Presidencia resuelve hacer un receso 

en la sesión, que se reanuda a las quince 

horas y cincuenta y seis minutos con los 

mismos asistentes relacionados ut supra, 

a excepción de los señores Lage Tuñas y 

Martínez Durán, que no se encuentran 

presentes en el Salón de Sesiones. 
 

Intervenciones 
 

Presidencia 

 

Buenas tardes a todas y todos. Retomamos 

la sesión con el debate de las mociones y 

continuamos con las presentadas por la 

Marea Atlántica, la moción sobre la planta 

de pretratamiento de aceites de buques en 

la dársena de Oza. 

 

MOCIÓNS PRESENTADAS POR EL 

GRUPO MUNICIPAL DE LA MAREA 

ATLÁNTICA 

 

Primera. Moción sobre la planta de 
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pretratamento de aceites de buques na 

dársena de Oza. 

 

Sobre esta moción o Grupo Municipal 

do Partido Socialista presenta unha 

emenda de adición. 

 

Presidencia 
 

Un momento que estou buscando a folla 

das emendas 

 

Hai unha emenda de adición do PSOE. 

 

Comeza o debate a señora García. 

 

Señora García Gómez 

 

Si, moi ben. Moitas grazas alcaldesa. 

 

O 19 de decembro, hai escasamente un 

mes, e, este dato é relevante, a Xunta 

outorgou a autorización ambiental 

integrada á planta de recepción e 

pretratamento de aceites de buques de 

Limpoil na dársena de Oza e ben é certo 

que é un servizo obrigatorio e necesario 

para os portos estatais no marco do 

convenio MARPOL, que o que tenta é, 

precisamente, é evitar episodios de 

contaminación no mar. O que é moi 

dubidoso é a ubicación que esta planta 

propón na dársena de Oza, nun lugar onde 

conflúen moitos usos diferentes. 

 

 

 En primeiro lugar, é unha zona de 

crecente uso público, cunha zona de 

baño, unha praia, un clube marítimo 

deportivo e diferentes instalacións 

náuticas. É unha zona tamén de 

explotación marisqueira e ademais de 

bancos marisqueiros de moita calidade, 

de categoría A, estable que non requiren 

de depuración antes de saír á 

comercialización, e é unha zona na boca 

da ría do Burgo que precisamente agora 

está en pleno proceso de dragaxe para 

pretratamiento de aceites de buques en la 

dársena de Oza.  

 

Sobre esta moción el Grupo Municipal del 

Partido Socialista presenta una enmienda 

de adición.  

 

Presidencia 

 

Un momento que estoy buscando la hoja de 

las enmiendas 

 

Hay una enmienda de adición del PSOE. 

 

Comienza el debate la señora García. 

 

Señora García Gómez 

 

Sí, muy bien. Muchas gracias alcaldesa.  

 

El 19 de diciembre, hace escasamente un 

mes, y, este dato es relevante, la Xunta 

otorgó la autorización ambiental 

integrada a la planta de recepción y 

pretratamiento de aceites de buques de 

Limpoil en la dársena de Oza y bien es 

cierto que es un servicio obligatorio y 

necesario para los puertos estatales en el 

marco del convenio MARPOL, que lo que 

intenta es, precisamente, es evitar 

episodios de contaminación en el mar. Lo 

que es muy dudoso es la ubicación que esta 

planta propone en la dársena de Oza, en un 

lugar donde confluyen muchos usos 

diferentes.  

 

En primer lugar, es una zona de creciente 

uso público, con una zona de baño, una 

playa, un club marítimo deportivo y 

diferentes instalaciones náuticas. Es una 

zona también de explotación marisquera y 

además de bancos marisqueros de mucha 

calidad, de categoría A, estable que no 

requieren de depuración antes de salir a la 

comercialización, y es una zona en la boca 

de la ría del Burgo que precisamente ahora 

está en pleno proceso de dragado para 

favorecer, pues una regeneración 
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favorecer, pois unha rexeneración 

ecolóxica necesaria para que mellore 

tamén a produtividade marisqueira. Para 

máis inri —a veciñanza dos Castros nos 

avisa— conflúe ademais con outras 

instalacións que teñen os seus riscos 

asociados e que non deberían estar na 

dársena de Oza, que é unha gasolineira e 

unha planta de subministro de 

combustible e agora ademais, pois a zona 

de pretratamento de aceites nunha área de 

recheo, nunha dársena de recheo, que 

sempre teñen a súa inestabilidade 

xeotécnica.  

 

Ás quince horas e cincuenta e oito 

minutos entra no Salón de Sesións o 

señor Lage Tuñas. 

 

Se ademais consideramos a evolución no 

tempo desa zona, podemos entender o 

fartazgo da veciñanza dos Castros, pois o 

que era o seu litoral na ría do Burgo se 

converteu nun determinado momento nun 

porto petroleiro. A dársena de Oza se 

recheou tamén con lodos tóxicos e todos 

temos na memoria, porque non hai tanto 

tempo, as descargas de carbón e de 

graneis sólidos que convertían a calidade 

do aire en San Diego e nos Castros, pois 

nun auténtico desastre e que motivou a 

construción da Medusa, que volve a estar 

de actualidade.  

 

 

Pero se pensamos no futuro, é un 

contrasentido que mentres as instalacións 

do tránsito portuario, a meirande parte, 

delas se trasladan a Punta Langosteira, 

precisamente as de maior impacto 

ambiental, e cando os peiraos interiores 

se abren ao uso público, á cidade e aos 

barrios —por fin habería que dicir— 

precisamente se sigan instalando este tipo 

de actividades con un impacto e un risco 

notorio nunha zona, como dicimos, de 

cada vez máis intenso uso público. Ese 

uso público foi o motivo polo que a 

ecológica necesaria para que mejore 

también la productividad marisquera. 

Para más inri —el vecindario de los 

Castros nos avisa— confluye además con 

otras instalaciones que tienen sus riesgos 

asociados y que no deberían estar en la 

dársena de Oza, que es una gasolinera y 

una planta de suministro de combustible y 

ahora además, pois la zona de 

pretratamiento de aceites en un área de 

relleno, en una dársena de relleno, que 

siempre tienen su inestabilidad geotécnica.  

 

 

 

A las quince horas y cincuenta y ocho 

minutos entra en el Salón de Sesiones el 

señor Lage Tuñas. 

 

Si además consideramos la evolución en el 

tiempo de esa zona, podemos entender el 

hartazgo del vecindario de los Castros, 

pues lo que era su litoral en la ría del 

Burgo se convirtió en determinado 

momento en un puerto petrolero. La 

dársena de Oza se rellenó también con 

lodos tóxicos y todos tenemos en la 

memoria, porque no hace tanto tiempo, las 

descargas de carbón y de granel sólidos 

que convertían la calidad del aire en San 

Diego y en los Castros, pues en un 

auténtico desastre y que motivó la 

construcción de la Medusa, que vuelve a 

estar de actualidad.  

 

Pero si pensamos en el futuro, es un 

contrasentido que mientras las 

instalaciones del tránsito portuario, la 

mayor parte de ellas, se trasladan a Punta 

Langosteira, precisamente las de mayor 

impacto ambiental, y cuando los muelles 

interiores se abren al uso público, a la 

ciudad y a los barrios —por fin habría que 

decir— precisamente se sigan instalando 

este tipo de actividades con un impacto y 

un riesgo notorio en una zona, como 

decimos, de cada vez más intenso uso 

público. Ese uso público fue el motivo por 
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Marea Atlántica levou a cabo no mandato 

pasado o programa de vertido cero e 

conseguimos recuperar a calidade das 

augas excelente para a praia de Oza. 

Dende logo que esta autorización 

ambiental integrada, pois supón un 

retroceso nesa estratexia que debería ser 

agora mesmo,continuada. 

 

O proxecto de Limpoil mellorou froito 

das alegacións presentadas porque agora 

todas as augas, incluídas as pluviais desa 

zona, se redirixen ao saneamento. Quero 

falar disto porque intuitivamente todos 

pensamos en ubicar este tipo de plantas 

no porto exterior de Punta Langosteira. 

Ben, o porto exterior de Punta 

Langosteira non ten saneamento e iso é 

unha carencia absolutamente 

incomprensible. Estabamos todos 

pedindo un tren a Langosteira e o 

primeiro que había que pedir, pois resulta 

que é unha rede de canalizacións e de 

saneamento. Bueno, é un debe que debe 

de ser corrixido nalgún momento.  

 

Por todos estes motivos, cremos que 

suficientes, pois propoñemos os acordos 

que se relatan a continuación: en primeiro 

lugar, que o Pleno amose o seu 

rexeitamento á concesión da autorización 

ambiental integrada desta planta de 

pretratamento de aceites de buques; que 

se apoie ás entidades veciñais que están 

agora mesmo manifestando ese 

rexeitamento; que o Goberno municipal 

se presente diante dos procedementos 

administrativos correspondentes e o 

primeiro xa é presentar un recurso de 

alzada, que remata o prazo posiblemente 

a semana que vén, o día 19, por eso dicía 

que hai un mes que se outorgou esta 

autorización e, realmente, se non nos 

presentamos, se non nos personamos, se 

non recurrimos xa pola vía 

administrativa, pois todo se queda nun bla 

bla sen sentido.  

 

el que la Marea Atlántica llevó a cabo en 

el mandato pasado el programa de vertido 

cero y conseguimos recuperar la calidad 

de las aguas excelente para la playa de 

Oza. Desde luego que esta autorización 

ambiental integrada, pues supone un 

retroceso en esa estrategia que debería ser 

ahora mismo continuada. 

 

El proyecto de Limpoil mejoró fruto de las 

alegaciones presentadas porque ahora 

todas las aguas, incluidas las pluviales de 

esa zona, se redirigen al saneamiento. 

Quiero hablar de esto porque 

intuitivamente todos pensamos en ubicar 

este tipo de plantas en el puerto exterior de 

Punta Langosteira. Bien, el puerto exterior 

de Punta Langosteira no tiene saneamiento 

y eso es una carencia absolutamente 

incomprensible. Estábamos todos pidiendo 

un tren a Langosteira y lo primero que 

había que pedir, pues resulta que es una 

red de canalizaciones y de saneamiento. 

Bueno, es un debe que debe de ser 

corregido en algún momento.  

 

Por todos estos motivos, creemos que 

suficientes, pues proponemos los acuerdos 

que se relatan a continuación: en primer 

lugar, que el Pleno muestre su rechazo a la 

concesión de la autorización ambiental 

integrada de esta planta de pretratamiento 

de aceites de buques; que se apoye a las 

entidades vecinales que están ahora mismo 

manifestando ese rechazo; que el Gobierno 

municipal se presente ante los 

procedimientos administrativos 

correspondientes y el primero ya es 

presentar un recurso de alzada, que 

finaliza el plazo posiblemente la semana 

que viene, el día 19, por eso decía que hace 

un mes que se otorgó esta autorización y, 

realmente, si no nos presentamos, si no nos 

personamos, si no recurrimos ya por la vía 

administrativa, pues todo se queda en un 

bla bla sin sentido.  
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Nós imos aceptar a emenda do Partido 

Socialista para que a Autoridade 

Portuaria reubique estas instalacións e 

reordene os usos de Oza tendo en conta o 

uso público e a apertura aos barrios, pero 

tamén requirimos ao Goberno municipal 

que faga os deberes á hora de presentar un 

recurso de alzada e á hora de avaliar se a 

planta recibe ou non licenza municipal.  

 

 

Nada máis e moitas grazas.  

 

Presidencia  
 

Moitas grazas, señora García.  

 

Turno para a señora Soneira. 

 

Ás dez e seis horas e dous minutos 

entra no Salón de Sesións o señor 

Martínez Durán. 

 

Señora Soneira Lema 

 

Moitas grazas.  

 

Segundo as informacións dispoñibles en 

distintos medios de comunicación, os 

antecedentes deste proxecto de 

pretratamento de aceites de buques na 

dársena de Oza por parte da empresa 

Limpoil demostran que a ubicación deste 

proxecto pode que non sexa a máis 

adecuada. Diría que para nada é adecuada 

tendo en conta as características 

potencialmente contaminantes da planta, 

porque se van a manexar aceites que son 

residuos perigosos.  

 

 

Non poño en duda que a concesión da 

autorización ambiental integrada cumpra 

todos e cada un dos requisitos que a lei 

exixe para ese tipo de actividade, pero 

aínda así, considero que existe un 

potencial risco para o entorno da 

localización da planta ao ser esta unha 

Nosotros vamos a aceptar la enmienda del 

Partido Socialista para que la Autoridad 

Portuaria reubique estas instalaciones y 

reordene los usos de Oza teniendo en 

cuenta el uso público y la apertura a los 

barrios, pero también requerimos al 

Gobierno municipal que haga los deberes 

a la hora de presentar un recurso de alzada 

y a la hora de evaluar si la planta recibe o 

no licencia municipal.  

 

Nada más y muchas gracias. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias, señora García. 

 

Turno para la señora Soneira. 

 

A las dieciséis horas y dos minutos entra 

en el Salón de Sesiones el señor Martínez 

Durán. 

 

Señora Soneira Lema 

 

Muchas gracias.  

 

Según las informaciones disponibles en 

distintos medios de comunicación, los 

antecedentes de este proyecto de 

pretratamiento de aceites de buques en la 

dársena de Oza por parte de la empresa 

Limpoil demuestran que la ubicación de 

este proyecto puede que no sea la más 

adecuada. Diría que para nada es 

adecuada teniendo en cuenta las 

características potencialmente 

contaminantes de la planta, porque se van 

a manejar aceites que son residuos 

peligrosos.  

 

No pongo en duda que la concesión de la 

autorización ambiental integrada cumpla 

todos y cada uno de los requisitos que la 

ley exige para ese tipo de actividad, pero 

aun así, considero que existe un potencial 

riesgo para el entorno de la localización de 

la planta al ser esta una zona de baño de 



 

161 

zoa de baño de uso público e deportivo e 

tamén zoa de marisqueo de alta calidade 

que por algunha causa non prevista pode 

alcanzarlle a contaminación, como a 

historia recente de accidentes medio 

ambientais indica. Non os temos tan 

lonxe.  

 

Os accidentes suceden, porque ben falla 

algún control ou porque ocurre algo non 

previsto. Esta potencial contaminación 

non tería o mesmo efecto se se produce 

noutro entorno, como sería o do porto de 

Langosteira que agora, como ben dixo a 

señora García, parece que non ten os 

medios adecuados para este tipo de 

tratamento de aceites de buques. Eu dicía 

o porto de Langosteira, porque coa acción 

do mar diluiría moitísimo calquer 

potencial vertido ou derrame que se 

produxera, reducindo enormemente a súa 

gravidade.  

 

Para nada me opoño á implantación de 

empresas nesta cidade porque considero 

que crean riqueza e con elo mellora o 

emprego e a actividade económica na 

cidade, tan necesarios nestes tempos que 

corren, pero considero que no caso desta 

planta de pretratamento de aceites o 

emprazamento é manifestamente 

mellorable e polo tanto, vou a apoiar esta 

moción co meu voto favorable e tamén a 

emenda do PSOE.  

 

Presidencia 
 

Moitas grazas, señora Soneira.  

 

Turno para a señora Faraldo.  

 

Señora Faraldo Calvo 

 

Grazas, señora alcaldesa.  

 

Boa tarde, saudar previamente á 

Asociación Veciñal de Oza – Gaitera, 

hoxe con representantes no Pleno, saudar 

uso público y deportivo y también zona de 

marisqueo de alta calidad que por alguna 

causa no prevista puede alcanzarle la 

contaminación, como la historia reciente 

de accidentes medio ambientales indica. 

No los tenemos tan lejos.  

 

 

Los accidentes suceden, porque bien falla 

algún control o porque ocurre algo no 

previsto. Esta potencial contaminación no 

tendría el mismo efecto si se produce en 

otro entorno, como sería el del puerto de 

Langosteira que ahora, como bien dijo la 

señora García, parece que no tiene los 

medios adecuados para este tipo de 

tratamiento de aceites de buques. Yo decía 

el puerto de Langosteira, porque con la 

acción del mar diluiría muchísimo 

cualquier potencial vertido o derrame que 

se produjera, reduciendo enormemente su 

gravedad.  

 

Para nada me opongo a la implantación de 

empresas en esta ciudad porque considero 

que crean riqueza y con ello mejora el 

empleo y la actividad económica en la 

ciudad, tan necesarios en estos tiempos 

que corren, pero considero que en el caso 

de esta planta de pretratamiento de aceites 

el emplazamiento es manifiestamente 

mejorable y por lo tanto, voy a apoyar esta 

moción con mi voto favorable y también la 

enmienda del PSOE.  

 

Presidencia 

 

Muchas gracias, señora Soneira.  

 

Turno para la señora Faraldo.  

 

Señora Faraldo Calvo 

 

Gracias, señora alcaldesa.  

 

Buenas tardes, saludar previamente a la 

Asociación Vecinal de Oza-Gaitera, hoy 

con representantes en el Pleno, saludar y 
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e agradecer, non só as súas aportacións a 

este tema e a outros, senón tamén á 

defensa e ao fomento que fan sempre do 

seu barrio.  

 

Non podemos estar máis de acordo con 

esta moción, non só en plantexar os riscos 

que suporía a instalación da planta de 

aceites de Oza, senón no rexeitamento da 

mesma polo impacto medioambiental 

nunha zona de baño público, de uso 

deportivo, a carón de zonas de marisqueo 

e, incongruentemente, preto dunha ría 

que precisamente vai ser dragada polos 

residuos tóxicos vertidos nela. É de tal 

lóxica que conta coa oposición veciñal de 

plano expresada, xa o dixen, pola 

Asociación de Veciños, pola proximidade 

á praia de Oza e á boca da ría, que suscita 

preocupación polo risco de vertidos, pero 

ademais estou case segura, ou quero 

estalo, vai contar co rexeitamento da 

maioría deste pleno, cando a maiores esta 

zona podería ser, tería que ser, un foco de 

creación de emprego e riqueza con 

actividades en torno ao lecer, deporte, 

pesca, marisqueo. Para eso é 

imprescindible, por un lado, o 

comprometido saneamento da ría e, por 

outro lado, evitar actividades 

potencialmente contaminantes.  

 

As características desta planta son 

totalmente incompatibles coas 

actividades relacionadas co mar que hai 

no porto de Oza e ademais é preciso 

puntualizar que no seu día a Consellería 

de Medio Ambiente xa resaltaba o 

impacto da planta nun entorno 

especialmente sensible, e toca lembrar 

que a empresa que está detrás desta 

iniciativa xa foi denunciada no 2002 polo 

Concello de Oleiros polas malas 

prácticas. Os vertidos que recollía do 

porto eran derramados a través do 

alcantarillado desde unha nave en Icaria.  

 

Parece como mínimo recomendable a 

agradecer, no solo sus aportaciones a este 

tema y a otros, sino también a la defensa y 

al fomento que hacen siempre de su barrio.  

 

 

No podemos estar más de acuerdo con esta 

moción, no solo en plantear los riesgos que 

supondría la instalación de la planta de 

aceites de Oza, sino en el rechazo de la 

misma por el impacto medioambiental en 

una zona de baño público, de uso 

deportivo, al lado de zonas de marisqueo e, 

incongruentemente, cerca de una ría que 

precisamente va a ser dragada por los 

residuos tóxicos vertidos en ella. Es de tal 

lógica que cuenta con la oposición vecinal 

de plano expresada, ya lo dije, por la 

Asociación de Vecinos, por la cercanía a la 

playa de Oza y a la boca de la ría, que 

suscita preocupación por el riesgo de 

vertidos, pero además estoy casi segura, o 

quiero estarlo, va a contar con el rechazo 

de la mayoría de este pleno, cuando a 

mayores esta zona podría ser, tendría que 

ser, un foco de creación de empleo y 

riqueza con actividades en torno al ocio, 

deporte, pesca, marisqueo. Para eso es 

imprescindible, por un lado, el 

comprometido saneamiento de la ría y, por 

otro lado, evitar actividades 

potencialmente contaminantes.  

 

Las características de esta planta son 

totalmente incompatibles con las 

actividades relacionadas con el mar que 

hay en el puerto de Oza y además es 

preciso puntualizar que en su día la 

Consellería de Medio Ambiente ya 

resaltaba el impacto de la planta en un 

entorno especialmente sensible, y toca 

recordar que la empresa que está detrás de 

esta iniciativa ya fue denunciada en 2002 

por el Ayuntamiento de Oleiros por las 

malas prácticas. Los vertidos que recogía 

del puerto eran derramados a través del 

alcantarillado desde una nave en Icaria.  

 

Parece como mínimo recomendable la 



 

163 

búsqueda de ubicacións máis idóneas 

como a mentada Punta Langosteira, 

arredor da cual van xurdir necesidades 

propias da actividade desta planta de 

aceite, sendo ademais unha zona costeira 

alonxada de edificacións e núcleos 

urbanos.  

 

Por todo o exposto, imos a votar a favor 

desta moción na que temos que instar as 

administracións implicadas, Concello, 

Xunta e Autoridade Portuaria, para que se 

evite a toda costa a ampliación desta 

planta no peirao de Oza.  

 

 

Grazas.  

 

Presidencia 

 

Moitas grazas, señora Faraldo. 

 

Turno para a señora Martínez.  

 

Señora Martínez Lema 

 

Moitas grazas.  

 

Simplemente, anunciar o meu voto a 

favor desta moción.  

 

Presidencia 

 

Moitas grazas.  

 

Turno para o BNG, o .., si, para o BNG, 

señor Jorquera. 

 

Señor Jorquera Caselas 

 

Grazas, señora alcaldesa.  

 

A cuestión que plantexa a Marea 

Atlántica nesta moción —recollendo a 

proposta da Asociación de Veciños Oza–

Gaiteira-Castros, a cuxos representantes 

envíolles tamén un saúdo— xa motivou 

en decembro de 2017 a iniciativa do 

búsqueda de ubicaciones más idóneas 

como la mentada Punta Langosteira, 

alrededor de la cual van a surgir 

necesidades propias de la actividad de esta 

planta de aceite, siendo además una zona 

costera alejada de edificaciones y núcleos 

urbanos.  

 

Por todo lo expuesto, vamos a votar a favor 

de esta moción en la que tenemos que 

instar a las administraciones implicadas, 

Ayuntamiento, Xunta y Autoridad 

Portuaria, para que se evite a toda costa la 

ampliación de esta planta en el muelle de 

Oza.  

 

Gracias.  

 

Presidencia 

 

Muchas gracias, señora Faraldo. 

 

Turno para la señora Martínez.  

 

Señora Martínez Lema 

 

Muchas gracias.  

 

Simplemente, anunciar mi voto a favor de 

esta moción.  

 

Presidencia 

 

Muchas gracias.  

 

Turno para el BNG, señor Jorquera. 

 

 

Señor Jorquera Caselas 

 

Gracias, señora alcaldesa.  

 

La cuestión que plantea la Marea Atlántica 

en esta moción —recogiendo la propuesta 

de la Asociación de Vecinos Oza–Gaiteira-

Castros, a cuyos representantes les envío 

también un saludo— ya motivó en 

diciembre de 2017 a iniciativa del BNG, un 
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BNG, un acordo do Pleno do Concello 

moi semellante ao que agora se propón. 

Tamén motivou a presentación dunha 

pregunta por parte do noso grupo 

municipal a comezos deste mandato, en 

concreto en setembro de 2019, e mesmo 

a presentación de alegacións ao proxecto 

e iniciativas no Parlamento galego. A 

novidade é que a Xunta de Galicia vén de 

conceder autorización ambiental 

integrada e, por tanto, temos que reiterar 

os argumentos que nos levan a opoñernos 

a esta instalación.  

 

Non negamos que unha planta de 

recepción e tratamento de aceites 

procedentes de buques sexa necesaria, 

pero si discrepamos da súa ubicación. A 

planta estará situada a menos de 500 

metros da praia de Oza e dun banco 

marisqueiro colindante e tamén a menos 

de 500 metros da praia de Santa Cristina 

e da bocana da ría do Burgo, onde existen 

e se explotan tamén bancos marisqueiros. 

Non ten sentido que unha vez que por fin 

está en marcha a tan demandada 

rexeneración da ría do Burgo, que debe 

de servir para restaurar os valores 

ambientais e a capacidade produtiva da 

ría, esta actuación se vexa ameazada pola 

instalación dunha planta de pretratamento 

de aceites procedentes dos buques porque 

por moitas medidas de seguridade que se 

adopten, sempre poden producirse 

incidentes e erros. De feito, nesta zona xa 

se teñen producido con certa frecuencia 

verteduras. Como parece que non ten 

moito sentido a súa instalación nas 

proximidades dunha praia que presume 

de bandeira azul e se me permiten a 

maldade, parece que tampouco ten moito 

sentido que a Xunta de Galicia converta a 

construción dunha pasarela entre Oza e 

Santa Cristina na súa proposta estrela e ao 

mesmo tempo autorice a instalación nesta 

zona dunha planta de tratamento de 

residuos procedentes dos barcos, máxime 

cando estamos a falar duns barrios, a 

acuerdo del Pleno del Ayuntamiento muy 

semejante al que ahora se propone. 

También motivó la presentación de una 

pregunta por parte de nuestro grupo 

municipal a comienzos de este mandato, en 

concreto en septiembre de 2019, e incluso 

la presentación de alegaciones al proyecto 

e iniciativas en el Parlamento gallego. La 

novedad es que la Xunta de Galicia acaba 

de conceder autorización ambiental 

integrada y, por tanto, tenemos que 

reiterar los argumentos que nos llevan a 

oponernos a esta instalación.  

 

No negamos que una planta de recepción y 

tratamiento de aceites procedentes de 

buques sea necesaria, pero sí discrepamos 

de su ubicación. La planta estará situada a 

menos de 500 metros de la playa de Oza y 

de un banco marisquero colindante y 

también a menos de 500 metros de la playa 

de Santa Cristina y de la bocana de la ría 

del Burgo, donde existen y se explotan 

también bancos marisqueros. No tiene 

sentido que una vez que por fin está en 

marcha la tan demandada regeneración de 

la ría del Burgo, que debe de servir para 

restaurar los valores ambientales y la 

capacidad productiva de la ría, esta 

actuación se vea amenazada por la 

instalación de una planta de 

pretratamiento de aceites procedentes de 

los buques porque por muchas medidas de 

seguridad que se adopten, siempre pueden 

producirse incidentes y errores. De hecho, 

en esta zona ya se han producido con cierta 

frecuencia vertidos. Como parece que no 

tiene mucho sentido su instalación en las 

cercanías de una playa que presume de 

bandera azul y si me permiten la maldad, 

parece que tampoco tiene mucho sentido 

que la Xunta de Galicia convierta la 

construcción de una pasarela entre Oza y 

Santa Cristina en su propuesta estrella y al 

mismo tiempo autorice la instalación en 

esta zona de una planta de tratamiento de 

residuos procedentes de los barcos, 

máxime cuando estamos hablando de unos 



 

165 

Gaiteira e Os Castros, durante anos 

castigados por soportar as actividades 

máis molestas do porto e as de maior 

impacto ambiental, caso das descargas de 

carbón ou as actividades máis perigosas, 

como é o caso do tráfico petroleiro.  

 

 

Por iso, cando se está levando a cabo o 

traslado destas actividades ao porto 

exterior de Punta Langosteira, non 

entendemos a razón pola que a 

Autoridade Portuaria co visto e prace da 

Xunta de Galiza opta por esa ubicación. 

Coincidimos en que esta planta debe de 

ubicarse nunha área de menor afección ao 

uso público, ao marisqueo e ao medio 

natural, manifestamos o noso apoio ás 

reivindicacións das entidades veciñais e 

polos argumentos expostos, votaremos a 

favor desta moción.  

 

Grazas.  

 

Presidencia 

 

Moitas grazas, señor Jorquera.  

 

Turno para el Partido Popular, señor 

Rodríguez  

 

Señor Rodríguez Martínez 

 

Boas tardes. 

 

Quero en primeiro lugar saudar aos 

veciños de Oza, impulsores desta 

iniciativa, e quero dicirlles en primeiro 

lugar que entendemos a súa 

preocupación, que comprendemos a 

intranquilidade que pode provocar unha 

posible actividade futura que, de ser 

posible elixir, todos prefeririamos ter 

afastada, e creo que nisto coincidimos 

absolutamente todos os que estamos hoxe 

aquí. No que xa non coincidimos é na 

forma de afrontar esa comprensible 

preocupación e así hai quen desde o 

barrios, la Gaiteira y Os Castros, durante 

años castigados por soportar las 

actividades más molestas del puerto y las 

de mayor impacto ambiental, caso de las 

descargas de carbón o las actividades más 

peligrosas, como es el caso del tráfico 

petrolero.  

 

Por eso, cuando se está llevando a cabo el 

traslado de estas actividades al puerto 

exterior de Punta Langosteira, no 

entendemos la razón por la que la 

Autoridad Portuaria con el visto bueno de 

la Xunta de Galicia opta por esa ubicación. 

Coincidimos en que esta planta debe de 

ubicarse en un área de menor afección al 

uso público, al marisqueo y al medio 

natural, manifestamos nuestro apoyo a las 

reivindicaciones de las entidades vecinales 

y por los argumentos expuestos, votaremos 

a favor de esta moción.  

 

Gracias.  

 

Presidencia 

 

Muchas gracias, señor Jorquera.  

 

Turno para el Partido Popular, señor 

Rodríguez.  

 

Señor Rodríguez Martínez 

 

Buenas tardes.  

 

Quiero en primer lugar saludar a los 

vecinos de Oza, impulsores de esta 

iniciativa, y quiero decirles en primer lugar 

que entendemos su preocupación, que 

comprendemos la intranquilidad que puede 

provocar una posible actividad futura que, 

de ser posible elegir, todos preferiríamos 

tener alejada, y creo que en esto 

coincidimos absolutamente todos los que 

estamos hoy aquí. En lo que ya no 

coincidimos es en la forma de afrontar esa 

comprensible preocupación e así hay 

quienes desde el populismo más básico 
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populismo máis básico elixen alimentar 

esa razoable preocupación buscando 

quizais rédito electoral, e hai quen desde 

a responsabilidade optamos por ofrecer 

aos veciños o noso apoio incondicional 

en todo aquilo que pode ser e polos 

medios que pode ser, pero explicarlles ao 

mesmo tempo que hai cousas que non 

poden ser e por iso estamos a favor de 

apoiar aos veciños nas súa 

reivindicación de atopar un 

emprazamento máis idóneo para a 

planta, pero a favor de instar a unha 

administración, a que sexa e da cor que 

sexa, a denegar unha autorización á 

marxe de que se acredite ou non o 

cumprimento de todas e cada unha das 

esixencias legais para que sexa 

concedida, sentímolo, pero a favor diso 

non podemos estar porque iso ten un 

nome, chámase prevaricación e é un 

delito previsto e penado polo Código 

Penal.  

 

E por iso o máis grave, o máis indignante 

é a hipocrisía deste goberno municipal 

con estes veciños. Porque estes días 

escoitamos ao Goberno municipal dicir 

sobre este tema que as licenzas son actos 

regrados e se unha empresa solicita unha 

licenza con todos os requisitos legais, 

non se lle pode negar e ten a desvergoña 

de vir hoxe aquí a instar a outra 

administración a que faga o que vostedes 

mesmos recoñecen que non se pode 

facer: saltarse a normativa. 

 

Miren, aquí só hai dúas opcións, ou hai 

que cumprir a lei e entón témola que 

cumprir todos, non só vostedes, ou non 

hai que cumprila e entón poderémola 

incumprir todos, vostedes tamén e por iso 

dígolles que se esta é a súa opción, non 

sexan parvos, aprovéitena, apúntense o 

tanto e digan que mentres vostedes 

gobernen non van conceder esa licenza. 

Pero non, para vostedes é un acto 

regrado, pero só para vostedes. Pois, 

eligen alimentar esa razonable 

preocupación buscando quizás rédito 

electoral, y hay quienes desde la 

responsabilidad optamos por ofrecer a los 

vecinos nuestro apoyo incondicional en 

todo aquello que puede ser y por los cauces 

que puede ser, pero explicarles al mismo 

tiempo que hay cosas que no pueden ser y 

por eso estamos a favor de apoyar a los 

vecinos en su reivindicación de encontrar 

un emplazamiento más idóneo para la 

planta, pero a favor de instar a una 

administración, la que sea y del color que 

sea, a denegar una autorización al margen 

de que se acredite o no el cumplimiento de 

todas y cada una de las exigencias legales 

para que sea concedida, lo sentimos, pero a 

favor de eso no podemos estar porque eso 

tiene un nombre, se llama prevaricación y 

es un delito previsto y penado por el 

Código Penal.  

 

 

 

Y por eso, lo más grave, lo más indignante 

es la hipocresía de este gobierno municipal 

con estos vecinos. Porque estos días hemos 

escuchado al Gobierno municipal decir 

sobre este tema que las licencias son actos 

reglados y si una empresa solicita una 

licencia con todos los requisitos legales, no 

se le puede negar y tiene la desfachatez de 

venir hoy aquí a instar a otra 

administración a que haga lo que ustedes 

mismos reconocen que no se puede hacer: 

saltarse la normativa.  

 

Miren, aquí solo hay dos opciones, o hay 

que cumplir la ley y entonces la tenemos 

que cumplir todos, no solo ustedes, o no 

hay que cumplirla y entonces la podremos 

incumplir todos, ustedes también y por eso 

les digo que si esta es su opción, no sean 

tontos, aprovéchenla, apúntense el tanto y 

digan que mientras ustedes gobiernen no 

van a conceder esa licencia. Pero no, para 

ustedes es un acto reglado, pero solo para 

ustedes. Pues, claro, claro que es un acto 
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claro, claro que é un acto regrado, igual 

que a autorización ambiental. Ou a emite 

o Espírito Santo, baixa unha pomba 

branca e emite unha autorización 

ambiental? Non, emítea un responsable 

con nome e apelidos, en base a uns 

informes técnicos asinados por un 

funcionario público que tamén ten nome 

e apelidos, os de aquí e os de alí.  

 

Pero a súa desvergoña neste tema vai 

máis alá porque miren, eu non estou aquí 

nin para defender a autorización 

ambiental, nin me vai nin me vén, nin vou 

entrar nese tema, pero esa autorización 

concédese porque se cumpren todos os 

requisitos legais e medio ambientais e 

todos os parámetros de seguridade 

esixibles. É máis, este concello fixo 

alegacións, todas elas foron aceptadas, 

todas elas foron aceptadas e por tanto 

incorporadas ao proxecto con carácter 

previo á concesión desa autorización, e 

agora veñen aquí a pedir que se denegue 

unha vez concedida. Pero é que ademais, 

para poder tramitar esa autorización era 

necesaria unha compatibilidade 

urbanística declarada polo Concello e 

deuse, claro que se deu, porque había que 

dala, porque era a lei a que o esixía. E é 

máis, para no seu caso iniciar a 

actividade nun futuro, se iso é o que se 

pretende, será necesaria a licenza 

municipal e se esta non se concedese a 

autorización ambiental revogaríase 

automaticamente.  

 

Pero xa como colofón da desvergoña, 

instan á Autoridade Portuaria a buscar 

un novo emprazamento máis adecuado. 

E, ollo, niso estamos todos de acordo, nós 

tamén, pero claro, saben que pasa? 

Ocorre que se vostedes, como non queda 

máis remedio porque vostedes si van 

cumprir a lei, outorgan esa licenza, o 

porto non ten alternativa porque ten unha 

concesión en vigor e se a empresa solicita 

modificar esa concesión e acode coa 

reglado, igual que la autorización 

ambiental. ¿O la emite el Espíritu Santo, 

baja una paloma blanca y emite una 

autorización ambiental? No, la emite un 

responsable con nombre y apellidos, en 

base a unos informes técnicos firmados por 

un funcionario público que también tiene 

nombre y apellidos, los de aquí y los de allí.  

 

 

Pero su desvergüenza en este tema va más 

allá porque miren, yo no estoy aquí ni para 

defender la autorización ambiental, ni me 

va ni me viene, ni voy a entrar en ese tema, 

pero esa autorización se concede porque se 

cumplen todos los requisitos legales y 

medio ambientales y todos los parámetros 

de seguridad exigibles. Es más, este 

concello hizo alegaciones, todas ellas 

fueron aceptadas, todas ellas fueron 

aceptadas y por tanto incorporadas al 

proyecto con carácter previo a la concesión 

de esa autorización, e ahora vienen aquí a 

pedir que se deniegue una vez concedida. 

Pero es que además, para poder tramitar esa 

autorización era necesaria una 

compatibilidad urbanística declarada por el 

Concello y se dio, claro que se dio, porque 

había que darla, porque era la ley la que lo 

exigía. Y es más, para en su caso iniciar la 

actividad en un futuro, si eso es lo que se 

pretende, será necesaria la licencia 

municipal y si esta no se concediera la 

autorización ambiental se revocaría 

automáticamente.  

 

 

Pero ya como colofón de la desvergüenza, 

instan a la Autoridad Portuaria a buscar un 

nuevo emplazamiento más adecuado. Y, 

ojo, en eso estamos todos de acuerdo, 

nosotros también, pero claro, ¿saben qué 

pasa? Ocurre que si ustedes, como no les 

queda más remedio porque ustedes sí van a 

cumplir la ley, otorgan esa licencia, el 

puerto no tiene alternativa porque tiene una 

concesión en vigor y si la empresa solicita 

modificar esa concesión y acude con la 
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licenza municipal, para eles tamén é un 

acto regrado e polo tanto terán que 

concedela.  

 

En definitiva, xa que van votar a favor de 

que alguén prevarique, prevariquen 

vostedes e se lla solicitan dígano aquí, 

bótenlle valor, neguen a licenza, digan 

que non a van a conceder.  

 

O que vostedes merecían era unha 

emenda pedíndolles a vostedes que 

denegasen a licenza, a ver entón que 

votaban, pero ocorre que nós por 

seriedade e coherencia non o fixemos. 

Pero resumindo, teñen vostedes a cara de 

cemento armado.  

 

Termino como empecei, dirixíndome aos 

veciños. A nosa comprensión e apoio 

incondicional na súa reivindicación, no 

persoamento do Concello en todos os 

procedementos administrativos; na 

procura dun emprazamento máis idóneo 

e se no futuro se solicita a posta en 

funcionamento da planta, no rigoroso e o 

exhaustivo control do cumprimento de 

todos e cada un dos requisitos ambientais 

recollidos na autorización. Era tan fácil 

como isto para alcanzar a unanimidade 

neste pleno, pero insisto, en instar a 

calquera administración, sexa a Xunta ou 

sexa este concello a prevaricar 

denegando unha autorización ou licenza 

á que se poida ter dereito, non podemos 

enganarlles, iso non é posible, e quen lles 

diga que si (óese un sinal acústico 

indicativo da finalización do tempo de 

intervención) —conclúo— e, quen lles 

diga que si, lles minte por un puñado de 

votos.  

 

Desgraciadamente non se pode afrontar 

unha votación por puntos e polo tanto 

neste caso o noso sentido do voto será o 

da abstención reiterando o noso apoio ás 

reclamacións veciñais, pero sempre 

desde o respecto á lei e aos dereitos de 

licencia municipal, para ellos también es 

un acto reglado y por lo tanto tendrán que 

concederla.  

 

En definitiva, ya que van a votar a favor de 

que alguien prevarique, prevariquen 

ustedes y si se la solicitan díganlo aquí, 

échenle valor, nieguen la licencia, digan 

que no la van a conceder.  

 

Lo que ustedes merecían era una enmienda 

pidiéndoles a ustedes que denegaran la 

licencia, a ver entonces qué votaban, pero 

ocurre que nosotros por seriedad y 

coherencia no lo hemos hecho. Pero 

resumiendo, tienen ustedes la cara de 

cemento armado.  

 

Termino como empecé, dirigiéndome a los 

vecinos. Nuestra comprensión y apoyo 

incondicional en su reivindicación, en el 

personamiento del Concello en todos los 

procedimientos administrativos; en la 

búsqueda de un emplazamiento más idóneo 

y si en el futuro se solicita la puesta en 

funcionamiento de la planta, en el riguroso 

y el exhaustivo control del cumplimiento 

de todos y cada uno de los requisitos 

ambientales recogidos en la autorización. 

Era tan fácil como esto para alcanzar la 

unanimidad en este pleno, pero insisto, en 

instar a cualquier administración, sea la 

Xunta o sea este concello a prevaricar 

denegando una autorización o licencia a la 

que se pueda tener derecho, no podemos 

engañarles, eso no es posible, y quien les 

diga que sí (se oye una señal acústica 

indicativa de la finalización del tiempo de 

intervención) —concluyo— y, quien les 

diga que sí, les miente por un puñado de 

votos.  

 

Desgraciadamente no se puede afrontar 

una votación por puntos y por lo tanto en 

este caso nuestro sentido del voto será el de 

la abstención reiterando nuestro apoyo a las 

reclamaciones vecinales, pero siempre 

desde el respeto a la ley y a los derechos de 
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todos e cada un dos cidadáns. Non se 

pode estar por encima dos dereitos dos 

cidadáns, nin outro cidadán, nin 

ningunha administración, sexa o 

Concello, sexa a Xunta.  

 

Moitas grazas. 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas, señor Rodríguez. 

 

Turno para o Goberno, señor Díaz.  

 

Señor Díaz Gallego 

 

Grazas, señora alcaldesa.  

 

Señor Rodríguez, está moi ben que 

terxiverse vostede a realidade. O que 

engadiu na súa emenda este grupo 

municipal socialista textualmente é:  

instar á Autoridade Portuaria a buscar e 

pór a disposición un emprazamento máis 

axeitado e menos comprometido en 

termos medioambientais para a 

instalación da planta, así como iniciar os 

trámites de cara á modificación puntual 

do Plan Especial do porto e en particular 

o referido á área 7 que analice a 

compatibilidade de usos na zona. Non sei 

onde instamos a ninguén a saltarse 

ningunha lei. O que instou este grupo 

municipal socialista foi a este punto 5. 

Entón, pola nosa parte creo que é lóxico 

instar á Autoridade Portuaria a buscar 

unha nova ubicación, toda vez que creo 

que todos estamos de acordo, despois de 

escoitarlles tamén a vostedes, en que a 

ubicación elixida non é a mellor.  

 

Tampouco é novidade se conto aquí que 

o presidente da Autoridade Portuaria é do 

Partido Popular, co cal entendo que, 

bueno, pois poderedes falar con el para 

ver se se busca esa nova ubicación, que 

non é algo que vos é axeno ao Grupo 

Municipal do Partido Popular e despois 

todos y cada uno de los ciudadanos. No se 

puede estar por encima de los derechos de 

los ciudadanos, ni otro ciudadano, ni 

ninguna administración, sea el Concello, 

sea la Xunta.  

 

Muchas gracias.  

 

Presidencia 

 

Muchas gracias, señor Rodríguez. 

 

Turno para el Gobierno, señor Díaz. 

 

Señor Díaz Gallego 

 

Gracias, señora alcaldesa.  

 

Señor Rodríguez, está muy bien que 

tergiverse usted la realidad. Lo que añadió 

en su enmienda este grupo municipal 

socialista textualmente es: instar a la 

Autoridad Portuaria a buscar y poner a 

disposición un emplazamiento más idóneo 

y menos comprometido en términos 

medioambientales para la instalación de la 

planta, así como iniciar los trámites de 

cara a la modificación puntual del Plan 

Especial del puerto y en particular lo 

referido al área 7 que analice la 

compatibilidad de usos en la zona. No sé 

dónde instamos a nadie a saltarse ninguna 

ley. Lo que instó este grupo municipal 

socialista fue a este punto 5. Entonces, por 

nuestra parte creo que es lógico instar a la 

Autoridad Portuaria a buscar una nueva 

ubicación, toda vez que creo que todos 

estamos de acuerdo, después de 

escucharlos también a ustedes, en que la 

ubicación elegida no es la mejor.  

 

Tampoco es novedad si cuento aquí que el 

presidente de la Autoridad Portuaria es del 

Partido Popular, con lo cual entiendo que, 

bueno, pues podréis hablar con él para ver 

si se busca esa nueva ubicación, que no es 

algo que os sea ajeno al Grupo Municipal 

del Partido Popular y después tampoco 
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tampouco invento a pólvora se descubro 

que a responsabilidade do Plan Especial 

do porto é do porto da Coruña. O feito de 

que esa planta poida estar en Oza vén 

motivado polo Plan Especial do porto 

cuxa revisión depende da Autoridade 

Portuaria da Coruña.  

 

Polo tanto, bueno, eu creo que era lóxico 

que nesta moción se introducise unha 

instancia á administración competente e 

que ten a responsabilidade de que esa 

planta se sitúe onde parece que se vai 

situar. Non creo que esteamos pedindo 

nada estraño. 

 

Con respecto á presente moción, sinalar o 

noso voto favorable e máis agora, unha 

vez aceptada a emenda que rexistramos, 

unha emenda na que instamos, como 

dicía, á Autoridade Portuaria a buscar esa 

nova ubicación e a revisar o Plan Especial 

do porto, porque o que queremos deixar 

claro e quero deixalo claro nesta 

intervención, é nós non nos opoñemos, 

obviamente, á existencia da planta, senón 

á súa ubicación nun punto tan sensible da 

cidade, polo cal, coa finalidade de deixar 

clara esta postura do Goberno local que 

non variou, ademais, desde que se nos 

preguntou por parte do Grupo 

Nacionalista Galego no ano 2019 e na que 

xa amosamos o noso rexeitamento. O 5 

de setembro de 2019, como digo, en 

contestación a unha pregunta escrita do 

BNG, sinalamos que o Goberno 

municipal mantén a oposición de que 

exista no muelle de Oza una planta que 

xenere un risco medio ambiental. Aí 

estábamos en 2019 e aí seguimos no 

2022.  

 

Como dicía, esa planta é necesaria. É 

necesaria por ese convenio internacional 

MARPOL que obriga a que existan 

plantas de tratamento, almacenamento e 

clasificación destes refugallos da 

actividade portuaria. A realidade é que o 

invento la pólvora si descubro que la 

responsabilidad del Plan Especial del 

puerto es del puerto de A Coruña. El hecho 

de que esa planta pueda estar en Oza viene 

motivado por el Plan Especial del puerto 

cuya revisión depende de la Autoridad 

Portuaria de A Coruña.  

 

Por lo tanto, bueno, yo creo que era lógico 

que en esta moción se introdujera una 

instancia a la administración competente y 

que tiene la responsabilidad de que esa 

planta se sitúe donde parece que se va a 

situar. No creo que estemos pidiendo nada 

extraño. 

 

Con respecto a la presente moción, señalar 

nuestro voto favorable y más ahora, una 

vez aceptada la enmienda que registramos, 

una enmienda en la que instamos, como 

decía, a la Autoridad Portuaria a buscar 

esa nueva ubicación y a revisar el Plan 

Especial del puerto, porque lo que 

queremos dejar claro y quiero dejarlo 

claro en esta intervención, es nosotros no 

nos oponemos, obviamente, a la existencia 

de la planta, sino a su ubicación en un 

punto tan sensible de la ciudad, por lo cual, 

con la finalidad de dejar clara esta postura 

del Gobierno local que no varió, además, 

desde que se nos preguntó por parte del 

Grupo Nacionalista Gallego en el año 

2019 y en la que ya mostramos nuestro 

rechazo. El 5 de septiembre de 2019, como 

digo, en contestación a una pregunta 

escrita del BNG, señalamos que el 

Gobierno municipal mantiene la oposición 

de que exista en el muelle de Oza una 

planta que genere un riesgo medio 

ambiental. Ahí estábamos en 2019 y ahí 

seguimos en el 2022.  

 

Como decía, esa planta es necesaria. Es 

necesaria por ese convenio internacional 

MARPOL que obliga a que existan plantas 

de tratamiento, almacenamiento y 

clasificación de estos desechos de la 

actividad portuaria. La realidad es que el 
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Plan Especial de ordenación da zona 

porturaria do ano 2000, que debería ser 

actualizado 22 anos despois, permite ese 

uso na zona do peirao de Oza, é 

compatible porque permite eses usos 

industriais. O que sinalamos na nosa 

emenda é que é responsabilidade da 

Autoridade Portuaria, non deste goberno 

nin de ninguén máis.  

 

Ademais, a maiores, temos esa 

autorización ambiental da Xunta de 

Galicia e a partires de aquí a situación é 

que a planta está sendo validada pola 

Autoridade Portuaria, toda vez que non 

modifica ese Plan Especial, que 

tampouco amosou a súa disposición a 

buscar outra ubicación noutro punto dos 

peiraos. Podería ser, como dicía creo que 

a señora Faraldo, podería ser Langosteira, 

podería ser esas novas, eses novos peiraos 

da cidade que están pensados 

precisamente para trasladar as 

actividades máis daniñas ao medio 

ambiente fóra da ría. Polo tanto, por que 

non levalo a Langosteira? Non é unha 

cousa que esteamos pechando aquí nós, 

pero bueno, podería ser unha alternativa a 

ter enriba da mesa.  

 

En todo caso, como digo, o porto o 

permite, a Xunta autoriza e, como sinalo, 

este goberno municipal mantén a súa 

posición. Se ben é certo que este servizo 

debe de estar máis cerca dos operadores 

que os xenera, no é menos certo que 

debemos evitar a potencialidade 

contaminante dos produtos que poidan 

poñer en risco zonas tan sensibles como a 

ría que precisamente neste momento 

estamos rexenerando.  

 

Bueno, así é que con independencia da 

posibilidade legal, que é unha 

posibilidade que existe, de ubicar a planta 

no peirao de Oza e con independencia 

tamén de que o emprazamento do servizo 

precise dun entorno portuario, a realidade 

Plan Especial de ordenación de la zona 

portuaria del año 2000, que debería ser 

actualizado 22 años después, permite ese 

uso en la zona del muelle de Oza, es 

compatible porque permite esos usos 

industriales. Lo que señalamos en nuestra 

enmienda es que es responsabilidad de la 

Autoridad Portuaria, no de este gobierno 

ni de nadie más.  

 

Además, a mayores, tenemos esa 

autorización ambiental de la Xunta de 

Galicia y a partir de aquí la situación es 

que la planta está siendo validada por la 

Autoridad Portuaria, toda vez que no 

modifica ese Plan Especial,  que tampoco 

mostró su disposición a buscar otra 

ubicación en otro punto de los muelles. 

Podría ser, como decía creo que la señora 

Faraldo, podría ser Langosteira, podría 

ser esas nuevas, esos nuevos muelles de la 

ciudad que están pensados precisamente 

para trasladar las actividades más dañinas 

al medio ambiente fuera de la ría. Por lo 

tanto, ¿por qué no llevarlo a Langosteira? 

No es una cosa que estemos cerrando aquí 

nosotros, pero bueno, podría ser una 

alternativa a tener encima de la mesa.  

 

 

En todo caso, como digo, el puerto lo 

permite, la Xunta autoriza y, como señalo, 

este gobierno municipal mantiene su 

posición. Si bien es cierto que este servicio 

debe de estar más cerca de los operadores 

que los genera, no es menos cierto que 

debemos evitar la potencialidad 

contaminante de los productos que puedan 

poner en riesgo zonas tan sensibles como 

la ría que precisamente en este momento 

estamos regenerando.  

 

Bueno, así es que con independencia de la 

posibilidad legal, que es una posibilidad 

que existe, de ubicar la planta en el muelle 

de Oza y con independencia también de 

que el emplazamiento del servicio necesite 

de un entorno portuario, la realidad es que 
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é que se trata dunha actividade, como 

digo, moi comprometedora nun espazo 

medioambientalmente sensible e por iso 

solicitamos á Autoridade Portuaria que 

explore a posibilidade de trasladar a 

planta a outra ubicación do porto, a un 

entorno que non ameace dun xeito tan 

directo a un espazo medioambiental 

estratéxico da cidade e na súa ría, petición 

que como dicía no comezo da na miña 

intervención, recollemos na emenda.  

 

 

Hai que lembrar que unha das principais 

razóns da construción do porto exterior, 

como dicía agora, foi alonxar da cidade as 

operativas e produtos perigosos e polo 

tanto, como operativa perigosa, como é o 

tema da limpeza de almacenamento de 

refugallos, pois debería estar nesa 

ubicación do porto exterior. Estaremos, 

desde logo, vixiantes coa tramitación 

deste expediente e trasladaremos os 

puntos do acordo desta moción ás 

administracións competentes coa 

finalidade, como diciamos, de buscar o 

mellor punto dentro do porto para a 

instalación necesaria desta actividade 

portuaria.  

 

 

Grazas.  

 

Presidencia 

 

Moitas grazas, señor Díaz.  

 

Pola parte propoñente, señora García: Se 

acepta a emenda? 

 

Señora García Gómez 

 

Si. 

 

Presidencia 

 

Pois imos votar xa a moción coa emenda 

incorporada.  

se trata de una actividad, como digo, muy 

comprometedora en un espacio 

medioambientalmente sensible y por eso 

solicitamos a la Autoridad Portuaria que 

explore la posibilidad de trasladar la 

planta a otra ubicación del puerto, a un 

entorno que no amenace de una manera 

tan directa a un espacio medioambiental 

estratégico de la ciudad y en su ría, 

petición que como decía en el comienzo de 

mi intervención, recogemos en la 

enmienda.  

 

Hay que recordar que una de las 

principales razones de la construcción del 

puerto exterior, como decía ahora, fue 

alejar de la ciudad las operativas y 

productos peligrosos y por lo tanto, como 

operativa peligrosa, como es el tema de la 

limpieza de almacenamiento de desechos, 

pues debería estar en esa ubicación del 

puerto exterior. Estaremos, desde luego, 

vigilantes con la tramitación de este 

expediente y trasladaremos los puntos del 

acuerdo de esta moción a las 

administraciones competentes con la 

finalidad, como decíamos, de buscar el 

mejor punto dentro del puerto para la 

instalación necesaria de esta actividad 

portuaria.  

 

Gracias.  

 

Presidencia 

 

Muchas gracias, señor Díaz. 

 

Por la parte proponente, señora García: 

¿Se acepta la enmienda? 

 

Señora García Gómez 

 

Sí. 

 

Presidencia 

 

Pues vamos a votar ya la moción con la 

enmienda incorporada. 
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Votación da primeira moción 

presentada polo Grupo Municipal da 

Marea Atlántica transaccionada co 

Grupo Municipal do Partido 

Socialista.  

 

Seguidamente pola Presidencia sométese 

a votación a moción presentada polo 

Grupo Municipal da Marea Atlántica, 

transaccionada co Grupo Municipal do 

Partido Socialista, sobre a planta de 

pretratamento de aceites de buques na 

dársena de Oza, producíndose o seguinte 

resultado: 

 

Vota a favor o Grupo Municipal do 

Partido Socialista (PSdeG-PSOE) (8 

votos). 

 

Abstense o Grupo Municipal do Partido 

Popular (PP) (9 abstencións). 

 

Vota a favor o Grupo Municipal da Marea 

Atlántica (MA) (4 votos). 

 

Vota a favor o Grupo Municipal do 

Bloque Nacionalista Galego (BNG) (2 

votos). 

 

Vota a favor a concelleira non adscrita 

D.ª Mónica Martínez Lema (1 voto). 

 

Abstense a concelleira non adscrita D.ª 

Isabel Faraldo Calvo (1 abstención). 

 

Vota a favor a concelleira non adscrita 

D.ª Susana Soneira Lema (1 voto). 

 

Presidencia 
 

Grazas.  

 

Queda aprobada. 

 

12. Moción presentada polo Grupo 

Municipal da Marea Atlántica 

transaccionada co Grupo Municipal do 

 

Votación de la primera moción 

presentada por el Grupo Municipal de la 

Marea Atlántica transaccionada con el 

Grupo Municipal del Partido Socialista . 

 

 

Seguidamente por la Presidencia se somete 

a votación la moción presentada por el 

Grupo Municipal de la Marea Atlántica, 

transaccionada con el Grupo Municipal 

del Partido Socialista, sobre la planta de 

pretratamiento de aceites de buques en la 

dársena de Oza, produciéndose el 

siguiente resultado: 

 

Vota a favor el Grupo Municipal del 

Partido Socialista (PSdeG-PSOE) (8 

votos). 

 

Se abstiene el Grupo Municipal del Partido 

Popular (PP) (9 abstenciones). 

 

Vota a favor el Grupo Municipal de la 

Marea Atlántica (MA) (4 votos). 

 

Vota a favor el Grupo Municipal del 

Bloque Nacionalista Galego (BNG) (2 

votos). 

 

Vota a favor a concejala no adscrita 

D.ª Mónica Martínez Lema (1 voto). 

 

Se abstiene la concejala no adscrita 

D.ª Isabel Faraldo Calvo (1 abstención). 

 

Vota a favor a concejala no adscrita 

D.ª Susana Soneira Lema (1 voto). 

 

Presidencia 

 

Gracias.  

 

Queda aprobada. 

 

12. Moción presentada por el Grupo 

Municipal de la Marea Atlántica 

transaccionada con el Grupo Municipal 
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Partido Socialista sobre a planta de 

pretratamento de aceites de buques na 

dársena de Oza.  

 

Acordo 

 

1. Amosar publicamente o rexeitamento 

do Pleno da Corporación á concesión da 

Autorización Ambiental Integrada á 

planta de pre-tratamento de aceites e 

hidrocarburos no Peirao de Oza.  

 

2. Apoiar ás entidades veciñais e 

organizacións que se teñen posicionado 

en contra desta planta e xa teñen 

presentado alegacións ao proxecto.  

 

3. Instar ao Goberno municipal a que se 

presente diante dos procedementos 

administrativos correspondentes, como 

parte interesada, co obxecto de impedir a 

ampliación desta planta no peirao de Oza.  

 

4. Instar á Xunta de Galicia a denegar a 

Autorización Ambiental Integrada da 

planta de recepción e pre-tratamento de 

residuos xerados por buques na súa 

ubicación actual, procurando o seu 

traslado a unha área de menor afección ao 

uso público, ao marisqueo e ao medio 

natural.  

 

5. Instar á Autoridade Portuaria da 

Coruña a buscar e poñer a disposición un 

emprazamento máis axeitado e menos 

comprometido en termos 

medioambientais para a instalación da 

planta, así como a iniciar os trámites de 

cara a unha modificación puntual do Plan 

Especial do Porto da Coruña (PEOZOS) 

e, en particular, ao referido á Área 7ª 

(peirao de Oza) que analice a 

compatibilidade de usos na zona 

procurando a interrelación porto-cidade. 

 

 

Segunda. Moción sobre demandas do 

barrio do Agra do Orzán. 

del Partido Socialista sobre la planta de 

pretratamiento de aceites de buques en la 

dársena de Oza.  

 

Acuerdo 

 

1. Mostrar públicamente el rechazo del 

Pleno de la Corporación a la concesión de 

la Autorización Ambiental Integrada a la 

planta de pretratamiento de aceites e 

hidrocarburos en el Muelle de Oza.  

 

2. Apoyar a las entidades vecinales y 

organizaciones que si han posicionado en 

contra de esta planta y ya han presentado 

alegatos al proyecto.  

 

3. Instar al Gobierno municipal a que se 

presente delante de los procedimientos 

administrativos correspondientes, como 

parte interesada, con el objeto de impedir 

la ampliación de esta planta en el muelle 

de Oza.  

 

4. Instar a la Xunta de Galicia a denegar 

la Autorización Ambiental Integrada de la 

planta de recepción y pretratamiento de 

residuos generados por buques en su 

ubicación actual, procurando su traslado a 

un área de menor afección al uso público, 

al marisqueo y al medio natural.  

 

5. Instar a la Autoridad Portuaria de A 

Coruña a buscar y poner a disposición un 

emplazamiento más idóneo y menos 

comprometido en términos 

medioambientales para la instalación de la 

planta, así como a iniciar los trámites de 

cara a una modificación puntual del Plan 

Especial de Oporto de A Coruña 

(PEOZOS) y, en particular, a lo referido al 

área 7.ª (muelle de Oza) que analice la 

compatibilidad de usos en la zona 

procurando la interrelación puerto-

ciudad. 

 

Segunda. Moción sobre demandas del 

barrio del Agra del Orzán. 



 

175 

 

Sobre esta moción consta presentada 

unha emenda de substitución do 

Grupo Municipal socialista. 

 

Presidencia 
 

Segunda moción da Marea Atlántica 

sobre demandas do barrio da Agra do 

Orzán. Hai unha emenda de substitución 

do Grupo Municipal Socialista. 

 

Señora García, ten a palabra. 

 

Ás dezaseis horas e vinte e dous 

minutos sae do Salón de Sesións o señor 

Jorquera Caselas. 

 

Señora García Gómez 

 

Si. Pola mañá, cando falábamos do 

Parque do Observatorio a través dunha 

moción do BNG, tiñamos oportunidade 

de falar tamén da poboación da Agra do 

Orzán e da necesidade de espazos verdes 

e espazos públicos, e é que en realidade, 

bueno pois cunha densidade de 

poboación absolutamente extraordinaria 

no contexto europeo, cando se visita ás 

entidades da zona o espazo público está 

permanentemente na conversa e nas súas 

demandas. 

 

Na década dos 70 a Agra do Orzán 

medrou extraordinariamente —pola 

mañá xa comentabamos— con bloques 

de cinco a sete plantas na meirande parte 

das rúas, pero que chegan ata as 15 no 

caso das avenidas, da Rolda de Nelle e da 

Rolda de Outeiro, e esta densidade de 

poboación, pois pon de manifesto, pois 

cando se fala coa Asociación veciñal da 

Agra do Orzán, cando se fala coa 

Asociación veciñal da praza do 

Comercio, cando se fala cos veciños e 

veciñas do camiño do Pinar, cos usuarios 

e as usuarias das hortas urbanas, etcétera, 

etcétera, e é que é un clamor realmente 

 

Sobre esta moción consta presentada una 

enmienda de relevo del Grupo Municipal 

socialista. 

 

Presidencia 

 

Segunda moción de la Marea Atlántica 

sobre demandas del barrio del Agra del 

Orzán. Hay una enmienda de sustitución 

del Grupo Municipal Socialista. 

 

Señora García, tiene la palabra. 

 

A las dieciséis horas y veintidós minutos 

sale del Salón de Sesiones el señor 

Jorquera Caselas. 

 

Señora García Gómez 

 

Sí. Por la mañana, cuando hablábamos del 

Parque del Observatorio a través de una 

moción del BNG, teníamos oportunidad de 

hablar también de la población del Agra 

del Orzán y de la necesidad de espacios 

verdes y espacios públicos, y es que en 

realidad, bueno pues con una densidad de 

población absolutamente extraordinaria 

en el contexto europeo, cuando se visita a 

las entidades de la zona el espacio público 

está permanentemente en la conversación 

y en sus demandas. 

 

En la década de los 70 el Agra del Orzán 

creció extraordinariamente —por la 

mañana ya comentábamos— con bloques 

de cinco a siete plantas en la mayor parte 

de las calles, pero que llegan hasta las 15 

en el caso de las avenidas, de la Ronda de 

Nelle y de la Ronda de Outeiro, y esta 

densidad de población, pues pone de 

manifiesto, pues cuando se habla con la 

Asociación vecinal del Agra del Orzán, 

cuando se habla con la Asociación vecinal 

de la plaza del Comercio, cuando se habla 

con los vecinos y vecinas del camino del 

Pinar, con los usuarios y las usuarias de 

las huertas urbanas, etcétera, etcétera, y es 
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que o barrio máis poboado da cidade da 

Coruña, pois dispoña de máis espazo 

público, de máis espazos verdes e non 

teñan que repartirse un metro cadrado 

entre tres persoas, como comentabamos 

pola mañá. 

 

 

Xa tivemos oportunidade de falar das 

demandas, o futuro, as perspectivas do 

Parque do Observatorio que debería ser 

como mínimo abrirse as portas, derrubar 

os muros, pero tendendo a ampliar esa 

zona verde con investimento municipal se 

fose necesario. Aí a Marea Atlántica se 

presta, realmente, pois a facilitar unha 

solución máis ambiciosa que a que está 

enriba da mesa. A verdade é que a 

situación se volve máis acuciante se 

temos en conta os plans previstos, se o 

Goberno municipal non o corrixe, para 

San Pedro de Visma, entre 3.000 e 4.000 

vivendas previstas no Plan Parcial de 

Ordenación Sur 1 que xa non só é un 

desenvolvemento urbanístico froito 

dunha mentalidade dos anos 90, bueno 

pois cun goberno socialista que parece 

que se consolida con outro goberno 

socialista, senón que, bueno, teremos 

oportunidade de falar diso proximamente, 

pero senón que ademais, pois se leva por 

diante un montón de cuestións que 

convén, procede conservar e protexer, 

unha delas son as hortas urbanas, por ese 

motivo non habemos aceptar a emenda 

que plantexa o Partido Socialista de 

reubicar as hortas urbanas, pero outra é o 

camiño de Visma, a Arqueta dos Frades e 

o patrimonio cultural que está na zona, e 

dende logo cremos que a Agra do Orzán 

non se pode permitir o luxo de seguir 

perdendo espazo público e zonas verdes, 

máis ben o contrario, e que a evolución 

no século XXI, deixando atrás xa o 

desarrollismo dos anos 90, o PXOM do 

vazquismo, a burbulla inmobiliaria e 

todos eses procesos que nos deberían ter 

ensinado algo, bueno, pois que 

que es un clamor realmente que el barrio 

más poblado de la ciudad de A Coruña, 

pues disponga de más espacio público, de 

más espacios verdes y no tengan que 

repartirse un metro cuadrado entre tres 

personas, como comentábamos por la 

mañana. 

 

Ya tuvimos oportunidad de hablar de las 

demandas, el futuro, las perspectivas del 

Parque del Observatorio que debería ser 

como mínimo abrirse las puertas, derribar 

los muros, pero tendiendo a ampliar esa 

zona verde con inversión municipal si 

fuera necesario. Ahí la Marea Atlántica se 

presta, realmente, pues a facilitar una 

solución más ambiciosa que la que está 

encima de la mesa. La verdad es que la 

situación se vuelve más acuciante si 

tenemos en cuenta los planes previstos, si 

el Gobierno municipal no lo corrige, para 

San Pedro de Visma, entre 3.000 y 4.000 

viviendas previstas en el Plan Parcial de 

Ordenación Sur 1 que ya no solo es un 

desarrollo urbanístico fruto de una 

mentalidad de los años 90, bueno pues con 

un gobierno socialista que parece que se 

consolida con otro gobierno socialista, 

sino que, bueno, tendremos oportunidad de 

hablar de eso próximamente, pero sino que 

además, pues se lleva por delante un 

montón de cuestiones que conviene, 

procede conservar y proteger, una de ellas 

son las huertas urbanas, por ese motivo no 

aceptaremos la enmienda que plantea el 

Partido Socialista de reubicar las huertas 

urbanas, pero otra es el camino de Visma, 

la Arqueta de los Frades y el patrimonio 

cultural que está en la zona, y desde luego 

creemos que el Agra del Orzán no se puede 

permitir el lujo de seguir perdiendo 

espacio público y zonas verdes, más bien lo 

contrario, y que la evolución en el siglo 

XXI, dejando atrás ya el desarrollismo de 

los años 90, el PGOM del 176asquismo, la 

burbuja inmobiliaria y todos esos procesos 

que nos deberían haber enseñado algo, 

bueno, pues que deberíamos seguir con 
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deberíamos seguir cunha estratexia 

noutra dirección. 

 

O que traemos a aprobación do Pleno, 

pois en primeiro lugar blindar as 

ecohortas que están prestando unha 

función ambiental e social no barrio da 

Agra do Orzán; en segundo lugar, como 

xa comentabamos, de maneira inmediata 

abrir a acceso público o Parque do 

Observatorio, atendendo a demanda 

histórica da veciñanza; propoñer unha 

solución inmediata á accesibilidade para 

as escaleiras do camiño do Pinar; 

salvagardar as zonas peonís do barrio da 

ocupación por coches e o aparcamento 

indebido; manter a través dun plan de 

mantemento de beirarrúas en rúas como a 

avenida das Conchiñas e Vila de Cee, 

entre outras moitas; e rematar os xardíns 

que se acondicionaron na praza do 

Comercio. Son algunhas das demandas 

que puidemos recoller e que trasladamos 

aquí para interés da Corporación. 

 

 

Nada máis. 

 

Presidencia 
 

Moitas grazas, señora García. 

 

Turno para a señora Soneira. 

 

Señora Soneira Lema 

 

Gracias. 

 

Paréceme moi ben traída esta moción por 

parte do Grupo da Marea Atlántica 

porque considero que as ecohortas son 

espazos urbanos moi apreciados polos 

veciños e veciñas deste concello, ademais 

eu o penso de corazón, que poucas cousas 

hai tan satisfactorias como cultivar as 

súas propias hortalizas para despois 

levalas ó prato. Por iso, por iso considero 

que esos espazos municipais dedicados a 

una estrategia en otra dirección. 

 

 

Lo que traemos a aprobación del Pleno, 

pues en primer lugar blindar las 

ecohuertas que están prestando una 

función ambiental y social en el barrio de 

la Agra del Orzán; en segundo lugar, como 

ya comentábamos, de manera inmediata 

abrir al acceso público el Parque del 

Observatorio, atendiendo la demanda 

histórica del vecindario; proponer una 

solución inmediata a la accesibilidad para 

las escaleras del camino del Pinar; 

salvaguardar las zonas peatonales del 

barrio de la ocupación por coches y el 

aparcamiento indebido; mantener a través 

de un plan de mantenimiento de aceras en 

calles como la avenida de las Conchiñas y 

Vila de Cee, entre otras muchas; y finalizar 

los jardines que se acondicionaron en la 

plaza del Comercio. Son algunas de las 

demandas que pudimos recoger y que 

trasladamos aquí para interés de la 

Corporación. 

 

Nada más. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias, señora García. 

 

Turno para la señora Soneira. 

 

Señora Soneira Lema 

 

Gracias. 

 

Me parece muy bien traída esta moción por 

parte del Grupo de la Marea Atlántica 

porque considero que las ecohuertas son 

espacios urbanos muy apreciados por los 

vecinos y vecinas de este ayuntamiento, 

además yo lo creo de corazón, que pocas 

cosas hay tan satisfactorias como cultivar 

sus propias hortalizas para después 

llevarlas al plato. Por eso, por eso 

considero que esos espacios municipales 
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ecohortas non deben desaparecer baixo 

ningún concepto. Convén protexer os que 

existen e amplialos na medida do posible. 

Penso que ademais poden ser incluso moi 

importantes para que as personas maiores 

coa súa experiencia neste tipo de 

actividad podan fomentar, como mínimo, 

a curiosidade dos cativos e cativas, sobre 

todo no que é todo o proceso de 

plantación ata o momento de recoller os 

seus frutos. Inda que pareza unha 

tontería, inda que pareza unha tontería, 

me parece que é moi importante que os 

nenos e as nenas se nutran das 

experiencias dos maiores. Que mellor 

oportunidad que esta. Por tanto, creo que 

é moi necesaria, desta maneira tamén os 

apartaríamos os cativos durante un tempo 

estando nesta actividad que seguro que 

lles vai a parecer incluso máis 

interesantes que estar co teléfono, tablet, 

etcétera, etcétera, todo o tempo. 

 

 

Por tanto, me parece que vai a redundar 

de maneira moi positiva, moi positiva, 

nos veciños e veciñas deste concello e me 

parece que incluso pode ser algo moi 

pedagóxico. Por tanto, o meu voto vai a 

ser favorable. 

 

Presidencia 
 

Moitas grazas, señora Soneira. 

 

Turno para a señora Faraldo. 

 

Señora Faraldo Calvo 
 

Grazas. 

 

Recreándose nunha lección de historia 

que pode ser de agradecer, esta moción 

volve a salientar un problema básico do 

barrio do Agra do Orzán: a falta de 

espazos verdes e de lecer para a 

densidade de poboación da mesma, sexa 

cal sexa a súa orixe de nacemento, e polo 

dedicados a ecohuertas no deben 

desaparecer bajo ningún concepto. 

Conviene proteger los que existen y 

ampliarlos en la medida de lo posible. 

Creo que además pueden ser incluso muy 

importantes para que las personas 

mayores con su experiencia en este tipo de 

actividad puedan fomentar, como mínimo, 

la curiosidad de los niños y niñas, sobre 

todo en lo que es todo el proceso de 

plantación hasta el momento de recoger 

sus frutos. Aunque parezca una tontería, 

aunque parezca una tontería, me parece 

que es muy importante que los niños y las 

niñas se nutran de las experiencias de los 

mayores. Qué mejor oportunidad que esta. 

Por tanto, creo que es muy necesaria, de 

esta manera también apartaríamos a los 

niños durante un tiempo estando en esta 

actividad que seguro que les va a parecer 

incluso más interesantes que estar con el 

teléfono, tableta, etcétera, etcétera, todo el 

tiempo. 

 

Por tanto, me parece que va a redundar de 

manera muy positiva, muy positiva, en los 

vecinos y vecinas de este ayuntamiento y 

me parece que incluso puede ser algo muy 

pedagógico. Por tanto, mi voto va a ser 

favorable. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias, señora Soneira. 

 

Turno para la señora Faraldo. 

 

Señora Faraldo Calvo 

 

Gracias. 

 

Recreándose en una lección de historia que 

puede ser de agradecer, esta moción 

vuelve a destacar un problema básico del 

barrio del Agra del Orzán: la falta de 

espacios verdes y de ocio para la densidad 

de población de la misma, sea cuál sea su 

origen de nacimiento, y por lo tanto es 
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tanto é grande a oportunidade que para a 

veciñanza é o uso público do Parque do 

Observatorio que vimos xa de aprobar 

por unanimidade na moción do BNG. 

Polo tanto, esa materia xa está aprobada 

aínda que volva, insisto, a recrearse nesta 

moción. Xa o estaba en xuño do 2022. 

 

No resto da moción atopámonos con 

demandas ben coñecidas por todas que 

son ademais reivindicacións veciñais de 

peso para a mellora de calidade de vida 

do barrio. É así o caso das escaleiras do 

camiño do Pinar no cruce con Manuel 

Deschamps, barrera arquitectónica que 

recolle a finais do ano pasado máis de 400 

sinaturas para pedirlle ó Concello a súa 

eliminación. O coidado dos xardíns da 

praza do Comercio é outra recurrente 

demanda da zona por non ter un 

mantemento periódico que fai que cada 

certo tempo a veciñanza teña que solicitar 

o recorte dos arbustos que invaden as 

beirarrúas, salvaguardar as zonas peonís 

dos coches na praza das Conchiñas e por 

extensión en todas as prazas. Unha vez 

máis sale a relucir a problemática 

convivencia de coches na cidade. 

 

 

No tema das beirarrúas creo que 

merecerían outra moción sobre un plan 

integral de adecuación e arranxo de boa 

parte delas en toda a cidade.  

 

Aplaudimos con convencemento todo o 

relativo ás ecohortas especificado na 

moción. Os seus beneficios, tanto para a 

vida barrial como para a vida doméstica, 

como desde a perspectiva más ampla de 

adaptación á emerxencia climática e polo 

tanto nos parece vital asegurar a súa 

permanencia, potencialas e protexer o seu 

funcionamento no barrio. 

 

Aínda que soe algo xenérico eso de 

asegurar a boa convivencia dos veciños e 

veciñas residentes, onde cremos que hai 

grande la oportunidad que para el 

vecindario es el uso público del Parque del 

Observatorio que acabamos ya de aprobar 

por unanimidad en la moción del BNG. Por 

lo tanto, esa materia ya está aprobada 

aunque vuelva, insisto, a recrearse en esta 

moción. Ya lo estaba en junio del 2022. 

 

En el resto de la moción nos encontramos 

con demandas bien conocidas por todas 

que son además reivindicaciones vecinales 

de peso para la mejora de calidad de vida 

del barrio. Es así el caso de las escaleras 

del camino del Pinar en el cruce con 

Manuel Deschamps, barrera 

arquitectónica que recoge a finales del año 

pasado más de 400 firmas para pedirle al 

Ayuntamiento su eliminación. El cuidado 

de los jardines de la plaza del Comercio es 

otra recurrente demanda de la zona por no 

tener un mantenimiento periódico que hace 

que cada cierto tiempo el vecindario tenga 

que solicitar el recorte de los arbustos que 

invaden las aceras, salvaguardar las zonas 

peatonales de los coches en la plaza de las 

Conchiñas y por extensión en todas las 

plazas. Una vez más sale a relucir la 

problemática convivencia de coches en la 

ciudad. 

 

En el tema de las aceras creo que 

merecerían otra moción sobre un plan 

integral de adecuación y arreglo de buena 

parte de ellas en toda la ciudad.  

 

Aplaudimos con convencimiento todo lo 

relativo a las ecohuertas especificado en la 

moción. Sus beneficios, tanto para la vida 

barrial cómo para la vida doméstica, como 

desde la perspectiva más amplia de 

adaptación a la emergencia climática y por 

lo tanto nos parece vital asegurar su 

permanencia, potenciarlas y proteger su 

funcionamiento en el barrio. 

 

Aunque suene algo genérico eso de 

asegurar la buena convivencia de los 

vecinos y vecinas residentes, donde 
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que apelar tamén á corresponsabilidade, 

vaia por diante o noso voto a favor dunha 

moción que no seu conxunto supón 

melloras para o barrio da Agra do Orzán. 

 

 

Presidencia 
 

Moitas grazas, señora Faraldo. 

 

Turno para a señora Martínez. 

 

Señora Martínez Lema 

 

Moitas grazas. 

 

Tratándose de demandas veciñais o meu 

voto será a favor. 

 

Presidencia 
 

Moitas grazas. 

 

Turno para o BNG, señora Veira. 

 

Señora Veira González 

 

Grazas, señora alcaldesa. 

 

En primeiro lugar sinalar que imos votar 

a favor desta moción, por comezar 

dicindo que nalgúns dos puntos é 

reiterativa con outras mocións do BNG, 

xa non só sobre a que acabamos de 

debater, sobre o Parque do Observatorio, 

senón tamén á que presentamos en xuño 

de 2022. Para continuar, o acordo ó que 

se refire as ecohortas, nós consideramos 

que un planeamento adaptado ó século 

XXI tería que ser respectuoso coas 

cuestións existentes onde se vai actuar, 

cuestións existentes que son interesantes 

para, valga a redundancia, para o interese 

público. Falamos das ecohortas ou 

podemos falar do mantemento do 

patrimonio e da Arqueta dos Frades, non? 

Hai cuestións que son a preservar, que 

entendemos que un planeamento 

creemos que hay que apelar también a la 

corresponsabilidad, vaya por delante 

nuestro voto a favor de una moción que en 

su conjunto supone mejoras para el barrio 

del Agra del Orzán. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias, señora Faraldo. 

 

Turno para la señora Martínez. 

 

Señora Martínez Lema 

 

Muchas gracias. 

 

Tratándose de demandas vecinales mi voto 

será a favor. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias. 

 

Turno para el BNG, señora Veira. 

 

Señora Veira González 

 

Gracias, señora alcaldesa. 

 

En primer lugar señalar que vamos a votar 

a favor de esta moción, por comenzar 

diciendo que en algunos de los puntos es 

reiterativa con otras mociones del BNG, ya 

no solo sobre la que acabamos de debatir, 

sobre el Parque del Observatorio, sino 

también a la que presentamos en junio de 

2022. Para continuar, el acuerdo al que se 

refiere las ecohuertas, nosotros 

consideramos que un planeamiento 

adaptado al siglo XXI tendría que ser 

respetuoso con las cuestiones existentes 

donde se va a actuar, cuestiones existentes 

que son interesantes para, valga la 

redundancia, para el interés público. 

Hablamos de las ecohuertas o podemos 

hablar del mantenimiento del patrimonio y 

de la Arqueta de los Frades, ¿no? Hay 

cuestiones que son a preservar, que 
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adaptado ó século XXI pois debería de 

respectar como mínimo, non? 

 

 

En terceiro lugar, a cuestión das 

escaleiras do camiño do Pinar que o 

propio Goberno local ten dito que non é 

posíbel executar. Ben, eu quero recordar 

que tamén se lle dixo á veciñanza dos 

Rosales que non se podía facer o camiño 

do Cura e ó final o camiño do Cura fíxose. 

Que era imposíbel facer o camiño do 

Cura, que aquilo era inviábel e ó final, 

pois trouxéronse aquí modificacións 

puntuais do PXOM para facer posíbel o 

camiño do Cura. O que quero dicir con 

isto é que a veciñanza non deixe de 

reivindicalo e nós non imos deixar de 

trasladalo aquí, a este pleno. Témolo 

trasladado a través dun rogo escrito e creo 

que hai que continuar presionando para 

que iso sexa unha realidade porque antes 

das escaleiras había unha rampla, non sei 

se o saben, e de repente apareceron unhas 

escaleiras. Como hai agora unhas 

escaleiras pode volver haber unha 

rampla. Polo tanto, tan complicado non 

debe de ser a cuestión. É unha cuestión 

básica, básica, básica de accesibilidade. 

 

 

Ás dezaseis horas e trinta e un minutos 

sae do Salón de Sesións a señora 

Martínez Lema. 

 

No que ten a ver coas zonas peonís por 

ocupación dos coches na praza das 

Conchiñas? Por suposto que tamén o 

apoiamos. Aproveitamos para trasladar 

tamén, xa que está aquí a concelleira de 

Mercados, pois que tamén coiden o que é 

o edificio do mercado porque está nunha 

situación absolutamente terríbel, 

enferruxadas as estruturas por fóra, as 

reixas, e que polo tanto que tamén atallen 

ese problema, non? 

 

 

entendemos que un planeamiento 

adaptado al siglo XXI pues debería de 

respetar como mínimo, ¿no? 

 

En tercer lugar, la cuestión de las 

escaleras del camino del Pinar que el 

propio Gobierno local tiene dicho que no 

es posible ejecutar. Bien, yo quiero 

recordar que también se le dijo al 

vecindario de los Rosales que no se podía 

hacer el camino del Cura y al final el 

camino del Cura se hizo. Que era 

imposible hacer el camino del Cura, que 

aquello era inviable y al final, pues se 

trajeron aquí modificaciones puntuales del 

PGOM para hacer posible el camino del 

Cura. Lo que quiero decir con esto es que 

el vecindario no deje de reivindicarlo y 

nosotros no vamos a dejar de trasladarlo 

aquí, a este pleno. Lo hemos trasladado a 

través de un ruego escrito y creo que hay 

que continuar presionando para que eso 

sea una realidad porque antes de las 

escaleras había una rampa, no sé se lo 

saben, y de repente aparecieron unas 

escaleras. Como hay ahora unas escaleras 

puede volver a haber una rampa. Por lo 

tanto, tan complicado no debe de ser la 

cuestión. Es una cuestión básica, básica, 

básica de accesibilidad. 

 

A las dieciséis horas y treinta y un 

minutos sale del Salón de Sesiones la 

señora Martínez Lema. 

 

¿En lo que se refiere a las zonas peatonales 

por ocupación de los coches en la plaza de 

las Conchiñas? Por supuesto que también 

lo apoyamos. Aprovechamos para 

trasladar también, ya que está aquí la 

concejala de Mercados, pues que también 

cuiden lo que es el edificio del mercado 

porque está en una situación 

absolutamente terrible, aherrumbradas las 

estructuras por fuera, las rejas, y que por 

lo tanto que también atajen ese problema, 

¿no? 
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En canto ó que é o plan de mantemento 

de beirarrúas, estaba tamén recollido na 

moción de xuño de 2022 e o mantemento 

tamén dos xardíns da praza do Comercio 

foi obxecto doutra iniciativa do BNG e 

que cremos que non debería de volver a 

vir a pleno. É unha cuestión básica de 

mantemento e de competencias 

municipais.  

 

Polo tanto, o noso voto favorábel a esta 

moción. Nada máis. 

 

Presidencia 
 

Moitas grazas, señora Veira. 

 

Turno para o Partido Popular, señor 

García. 

 

Ás dez e seis horas e trinta e catro 

minutos entra no Salón de Sesións o 

señor Jorquera Caselas. 

 

Señor García Fernández 

 

Grazas, señora alcaldesa. 

 

Vaia por diante que imos apoiar a 

emenda proposta polo Partido Socialista. 

Parécenos que dos puntos... aínda que 

estou de acordo tamén coa proposta da 

Marea, pero sobre todo o primeiro punto 

é o que... o matiz para poder decantarnos 

por esta, por esta proposta do Partido 

Socialista. 

 

Xaneiro do 2021, este grupo municipal 

presentou unha moción sobre este barrio. 

Maio, xuño, como dicía a señora Avia, 

pois tamén outra moción sobre o barrio 

do Agra. Xaneiro do 2023 aparecen dous. 

Volvemos a outra moción do Agra, por 

non dicir as do Ventorrillo, as da Silva, 

que todos estes barrios cohabitan na 

mesma zona. 

 

Bo, indo á exposición de motivos e as 

En cuanto a lo que es el plan de 

mantenimiento de aceras, estaba también 

recogido en la moción de junio de 2022 y 

el mantenimiento también de los jardines 

de la plaza del Comercio fue objeto de otra 

iniciativa del BNG y que creemos que no 

debería de volver a venir a pleno. Es una 

cuestión básica de mantenimiento y de 

competencias municipales.  

 

Por lo tanto, nuestro voto favorable la esta 

moción. Nada más. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias, señora Veira. 

 

Turno para el Partido Popular, señor 

García. 

 

A las dieciséis horas y treinta y cuatro 

minutos entra en el Salón de Sesiones el 

señor Jorquera Caselas. 

 

Señor García Fernández 
 

Gracias, señora alcaldesa. 

 

Vaya por delante que vamos a apoyar la 

enmienda propuesta por el Partido 

Socialista. Nos parece que de los puntos... 

aunque estoy de acuerdo también con la 

propuesta de la Marea, pero sobre todo el 

primer punto es el que... el matiz para poder 

decantarnos por esta, por esta propuesta del 

Partido Socialista. 

 

Enero del 2021, este grupo municipal 

presentó una moción sobre este barrio. 

Mayo, junio, como decía la señora Avia, 

pues también otra moción sobre el barrio 

del Agra. Enero del 2023 aparecen dos. 

Volvemos a otra moción del Agra, por no 

decir las del Ventorrillo, las de la Silva, que 

todos estos barrios cohabitan en la misma 

zona. 

 

Bueno, yendo a la exposición de motivos y 
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diferentes propostas que aparecen aí, que 

ao principio coincidimos con elas, pois é, 

como diciamos na anterior proposta do 

BNG, a zona verde para o barrio do 

Agra, pero moitas destas aparecen 

melloras de iluminación, melloras de 

limpeza, melloras de seguridade, 

mellorar a nosa mobilidade ao usuario, 

mellorar os usos dos servizos públicos, 

incrementar instalacións para ter máis 

recursos en instalacións deportivas, 

sobre todo nesta alta densidade de 

poboación, independentemente das 

propostas que cada grupo, sempre 

respectables, como non pode ser doutra 

maneira, apoiaremos esta moción, pero 

convén lembrar que despois de 24 meses 

e despois de 24 meses, repetimos, e isto 

pasa, señores do Goberno, entón cando 

non se realiza unha política máis de 

xestos que de feitos.  

 

De verdade que non hai ninguén que se 

pare un momento en reflexionar e valorar 

o que están a facer? Non hai ninguén que 

tente analizar e avaliar o que non fan? 

Porque así llos describimos. Se ademais 

téñeno fácil, co traballo que xa lles vén 

mastigado destas infinitas mocións que 

levamos xa neste mandato, xa só con 

supervisar estas mocións, repito, e 

executar o solicitado xa terían menos 

problemas, é moi fácil. 

 

Demasiado desequilibrio entre os barrios 

coruñeses, señora alcaldesa, e algo 

funciona mal cando existindo todo este 

tipo de iniciativas, tanto de grupos 

municipais, como de tecido de asociativo 

ou de particulares polo descoido da 

xestión do Goberno municipal, non son 

capaces de reconducir estes problemas 

para os cidadáns e non saben dar as 

solucións oportunas para os seus 

intereses. 

 

Todos os barrios pasaron por estes 

plenos en reiteradas ocasións e 

las diferentes propuestas que aparecen ahí, 

que al principio coincidimos con ellas, 

pues es, como decíamos en la anterior 

propuesta del BNG, la zona verde para el 

barrio del Agra, pero muchas de estas 

aparecen mejoras de iluminación, mejoras 

de limpieza, mejoras de seguridad, mejorar 

nuestra movilidad al usuario, mejorar los 

usos de los servicios públicos, incrementar 

instalaciones para tener más recursos en 

instalaciones deportivas, sobre todo en esta 

alta densidad de población, 

independientemente de las propuestas que 

cada grupo, siempre respetables, como no 

puede ser de otra manera, apoyaremos esta 

moción, pero conviene recordar que 

después de 24 meses y después de 24 

meses, repetimos, y esto pasa, señores del 

Gobierno, entonces cuando no se realiza 

una política más de gestos que de hechos.  

 

 

¿De verdad que no hay nadie que se pare 

un momento en reflexionar y valorar lo que 

están haciendo? ¿No hay nadie que intente 

analizar y evaluar lo que no hacen? Porque 

así se los describimos. Si además lo tienen 

fácil, con el trabajo que ya les viene 

masticado de estas infinitas mociones que 

llevamos ya en este mandato, ya solo con 

supervisar estas mociones, repito, y 

ejecutar lo solicitado ya tendrían menos 

problemas, es muy fácil. 

 

Demasiado desequilibrio entre los barrios 

coruñeses, señora alcaldesa, y algo 

funciona mal cuando existiendo todo este 

tipo de iniciativas, tanto de grupos 

municipales, como de tejido de asociativo 

o de particulares por el descuido de la 

gestión del Gobierno municipal, no son 

capaces de reconducir estos problemas 

para los ciudadanos y no saben dar las 

soluciones oportunas para sus intereses. 

 

 

Todos los barrios han pasado por estes 

plenos en reiteradas ocasiones y defendidas 
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defendidas por un ou por outro grupo. 

Non é normal o que está a suceder que é 

reiteradamente se traian varias veces 

estas mocións sobre os barrios 

coruñeses. 

 

En consecuencia, temos un goberno 

sumido nunha desorde total, un caos 

impresionante, en concelleiros que 

recollen varias áreas e non dan 

solucionado a súa. Consecuencia? pois 

que non se chega ao cidadán, non se 

chega ao colectivo e normalmente o 

colectivo se cabrea, é normal. Esta forma 

de traballar caracterizoulles este 

mandato porque nin unha mala palabra, 

pero tampouco nin unha boa acción. 

Pero xa nos teñen afeitos a non cumprir 

coa súa palabra, como así propoñían 

para este barrio cunha serie de accións, 

lendo o seu programa electoral, pero o 

colmo do incumprimento é sobre todo 

que non sexan capaces de cumprir o que 

este grupo municipal solicitoulle en 

xaneiro do 2021 e que ademais foron 

aprobados por vostedes ou ao do resto 

dos grupos municipais. Como é posible? 

preguntámonos e pregúntannos os 

cidadáns, como é posible que en 

transcurso de dous anos se teñan 

presentadas varias mocións, con esta a 

terceira e a cuarta, con accións 

repetitivas e que a día de hoxe sigan os 

veciños esperándolles? 

 

Vostedes están para resolver os 

problemas dos veciños, están para 

xestionar con responsabilidade, están 

para estar na area buscando solucións 

para que os veciños gocen dos mellores 

servizos públicos. 

 

Moitas grazas, señora alcaldesa. 

 

Presidencia 
 

Moitas grazas, señor García. 

 

por uno o por otro grupo. No es normal lo 

que está sucediendo que es reiteradamente 

se traigan varias veces estas mociones 

sobre los barrios coruñeses. 

 

 

En consecuencia, tenemos un gobierno 

sumido en un desorden total, un caos 

impresionante, en concejales que recogen 

varias áreas y no dan solucionado la suya. 

Consecuencia? Pues que no se llega al 

ciudadano, no se llega al colectivo y 

normalmente el colectivo se cabrea, es 

normal. Esta forma de trabajar les 

caracterizó este mandato porque ni una 

mala palabra, pero tampoco ni una buena 

acción. Pero ya nos tienen acostumbrados 

a no cumplir con su palabra, como así 

proponían para este barrio con una serie de 

acciones, leyendo su programa electoral, 

pero el colmo del incumplimiento es sobre 

todo que no sean capaces de cumplir lo que 

este grupo municipal le solicitó en enero 

del 2021 y que además fueron aprobados 

por ustedes o al del resto de los grupos 

municipales. ¿Cómo es posible? nos 

preguntamos y nos preguntan los 

ciudadanos ¿cómo es posible que en 

transcurso de dos años se hayan 

presentadas varias mociones, con esta la 

tercera y la cuarta, con acciones repetitivas 

y que a día de hoy sigan los vecinos 

esperándoles? 

 

 

Ustedes están para resolver los problemas 

de los vecinos, están para gestionar con 

responsabilidad, están para estar en la 

arena buscando soluciones para que los 

vecinos disfruten de los mejores servicios 

públicos. 

 

Muchas gracias, señora alcaldesa. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias, señor García. 
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Turno para o Goberno, señora Cabanas. 

 

Señora Sobral Cabanas 

 

Gracias, señora alcaldesa. 

 

Decía Agustín Fernández Paz que a 

cidade é un libro que se le camiñando, e a 

verdade é que non existe outra forma 

máis atinada de comprender unha cidade 

que a de camiñala, paseala, percorrela 

dunha punta a outra para tratar de 

entender as súas necesidades, desvelos e 

inquedanzas. Por iso mesmo temos que 

dicir que o barrio da Agra do Orzán o 

temos moi camiñado. Coñecemos de 

primeira man o seu crecemento durante a 

etapa do chamado desarrollismo e como 

as leiras e solares foron engulidas polos 

edificios, deixando como herdanza o 

barrio máis densamente poboado da nosa 

cidade. 

 

Aproveitando isto, a herdanza da escasez 

de espazos verdes e públicos no barrio, 

non estaría de máis lembrar que en 

febreiro do 2010 trouxemos nós, este 

goberno que encabeza Inés Rey, a 

modificación do Plan Xeral no ámbito do 

Parque do Agra que preveía 13.500 m2 de 

zonas verdes. Se tiveran votado a favor, 

as veciñas e veciños do Agra do Orzán 

desfrutarían en breve de 13.500 m2 máis 

de espazos verdes e públicos.  

 

 

A pesar do seu impedimento para sacar 

adiante o Parque do Agra, restando á 

veciñanza 13.500 m2 de espazos verdes, 

nós seguimos traballando para mellorar a 

calidade de vida do barrio.  

 

Cómpre lembrar que foi este goberno 

quen humanizou e peonizou a rúa San 

Leopoldo a petición veciñal. Esta 

actuación mellorou a ratio de habitantes 

por metro cadrado de espazo libre no 

barrio. Tamén se reformou a praza das 

Turno para el Gobierno, señora Cabanas. 

 

Señora Sobral Cabanas 

 

Gracias, señora alcaldesa. 

 

Decía Agustín Fernández Paz que la 

ciudad es un libro que se lee caminando, y 

la verdad es que no existe otra forma más 

acertada de comprender una ciudad que la 

de caminarla, pasearla, recorrerla de una 

punta a otra para tratar de entender sus 

necesidades, desvelos e inquietudes. Por 

eso mismo tenemos que decir que el barrio 

del Agra del Orzán lo tenemos muy 

caminado. Conocemos de primera mano su 

crecimiento durante la etapa del llamado 

desarrollismo y cómo las fincas y solares 

fueron devoradas por los edificios, dejando 

como herencia el barrio más densamente 

poblado de nuestra ciudad. 

 

 

Aprovechando esto, la herencia de la 

escasez de espacios verdes y públicos en el 

barrio, no estaría de más recordar que en 

febrero del 2010 trajimos nosotros, este 

gobierno que encabeza Inés Rey, la 

modificación del Plan General en el 

ámbito del Parque del Agra que preveía 

13.500 m2 de zonas verdes. Si hubieran 

votado a favor, las vecinas y vecinos del 

Agra del Orzán disfrutarían en breve de 

13.500 m2 más de espacios verdes y 

públicos.  

 

A pesar de su impedimento para sacar 

adelante el Parque del Agra, restando al 

vecindario 13.500 m2 de espacios verdes, 

nosotros seguimos trabajando para 

mejorar la calidad de vida del barrio.  

 

Hace falta recordar que fue este gobierno 

quien humanizó y peatonalizó la calle Sano 

Leopoldo a petición vecinal. Esta 

actuación mejoró la ratio de habitantes por 

metro cuadrado de espacio libre en el 

barrio. También se reformó la plaza de las 
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Conchiñas cun novo parque infantil, 

plantáronse novas árbores, reparáronse os 

alcorques e recuperouse o monumento ós 

liberais coruñeses.  

 

Por outra banda, acadamos a mellora de 

accesibilidade e zonas verdes na avenida 

da Gramela e se realizou unha mellora do 

saneamento na praza do Comercio e na 

rúa Xosé Baldomir. Instalamos hai pouco 

unha nova estación de BiciCoruña na rúa 

Canceliña. Na rúa Barcelona colocamos 

xardineiras ó longo da rúa e retiráronse os 

ferros que cubrían os alcorques. Todo isto 

dá unha imaxe máis amable da zona. 

 

 

Tamén se procedeu á colocación dun 

minipunto limpo no barrio para a 

reciclaxe de aparatos electrónicos, 

bolígrafos, lámparas, entre outros. 

 

Este goberno procedeu á renovación do 

axardinamento da rotonda dos xardíns da 

praza do Comercio, unha demanda non só 

moi esperada polos veciños, senón tamén 

moi aplaudida. 

 

Por outro lado, temos presentado un 

proxecto a Fondos Next para a 

reurbanización das rúas Manuel 

Deschamps, preto das escaleiras que 

mencionan do camiño do Pinar, Fanny 

Garrido, Julia Minguillón, Padre 

Sarmiento ou San Mateo, coa idea de ir 

achegando o parque ó barrio.  

 

Ás dez e seis horas e trinta e seis 

minutos entra no Salón de Sesións a 

señora Martínez Lema. 

 

Doutra parte, o novo desenvolvemento de 

Visma vai ter 90.000 m2 máis de zonas 

verdes e 1.000 vivendas de protección 

oficial que van servir para atender a 

demanda existente. As ecohortas de 

Visma non figuran no proxecto porque 

non forman parte da urbanización que lle 

Conchiñas con un nuevo parque infantil, se 

plantaron nuevos árboles, se repararon los 

alcorques y se recuperó el monumento a 

los liberales coruñeses.  

 

Por otra parte, conseguimos la mejora de 

accesibilidad y zonas verdes en la avenida 

de la Gramela y se realizó una mejora del 

saneamiento en la plaza del Comercio y en 

la calle Xosé Baldomir. Instalamos hace 

poco una nueva estación de BiciCoruña en 

la calle Canceliña. En la calle Barcelona 

colocamos jardineras a lo largo de la calle 

y se retiraron los hierros que cubrían los 

alcorques. Todo esto da una imagen más 

amable de la zona. 

 

También se procedió a la colocación de un 

minipunto limpio en el barrio para el 

reciclaje de aparatos electrónicos, 

bolígrafos, lámparas, entre otros. 

 

Este gobierno procedió a la renovación del 

ajardinamiento de la rotonda de los 

jardines de la plaza del Comercio, una 

demanda no solo muy esperada por los 

vecinos, sino también muy aplaudida. 

 

Por otro lado, hemos presentado un 

proyecto a Fondos Next para la 

reurbanización de las calles Manuel 

Deschamps, cerca de las escaleras que 

mencionan del camino del Pinar, Fanny 

Garrido, Julia Minguillón, Padre 

Sarmiento o San Mateo, con la idea de ir 

acercando el parque al barrio.  

 

A as diez y seis horas y treinta y seis 

minutos entra en el Salón de Sesiones la 

señora Martínez Lema. 

 

De otra parte, el nuevo desarrollo de 

Visma va a tener 90.000 m2 más de zonas 

verdes y 1.000 viviendas de protección 

oficial que van a servir para atender la 

demanda existente. Las ecohuertas de 

Visma no figuran en el proyecto porque no 

forman parte de la urbanización que le 
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corresponde á xunta de compensación, 

polo que se farán, se levarán a cabo 

noutra parcela municipal próxima e de 

similares características. Non se 

manteñen na posición actual porque 

forma parte da nova zona verde, entón 

estaríamos quitándolle 5.000 m2 a un 

barrio que, como dicen vostedes, ten unha 

gran carencia de espazos verdes, pero si, 

si que haberá ecohortas. 

 

Gustaríame rematar xusto no comezo, 

lembrando de novo o dito de que se a 

cidade é un libro que se le camiñando, a 

cidade tamén é un libro aberto, un libro 

aberto e vivo que se transforma e mellora 

cando se dispón dunha firme e axeitada 

vontade e capacidade de traballo, como é 

o caso, para sacar adiante todas as accións 

e intervencións plantexadas no barrio do 

Agra do Orzán, porque este é un goberno 

de feitos. 

 

Moitas grazas. 

 

Presidencia 
 

Moitas grazas, señora Cabanas. 

 

Remata o debate. Non aceptan a emenda, 

señora García?  

 

Ben, pois imos votar primeiro a emenda e 

despois a moción. 

 

Votación da emenda presentada polo 

Grupo Municipal Socialista á segunda 

moción do Grupo Municipal da Marea 

Atlántica 
 

Seguidamente pola Presidencia sométese 

a votación  a emenda de substitución 

presentada polo Grupo Municipal 

Socialista á segunda moción do Grupo 

Municipal da Marea Atlántica sobre 

demandas do barrio do Agra do Orzán, 

producíndose o seguinte resultado: 

 

corresponde a la junta de compensación, 

por lo que se harán, se llevarán a cabo en 

otra parcela municipal próxima y de 

similares características. No se mantienen 

en la posición actual porque forma parte 

de la nueva zona verde, entonces 

estaríamos quitándole 5.000 m2 a un 

barrio que, como dicen ustedes, tiene una 

gran carencia de espacios verdes, pero sí, 

sí que habrá ecohuertas. 

 

Me gustaría finalizar justo en el comienzo, 

recordando de nuevo el dicho de que si la 

ciudad es un libro que se lee caminando, la 

ciudad también es un libro abierto, un libro 

abierto y vivo que se transforma y mejora 

cuando se dispone de una firme e adecuada 

voluntad y capacidad de trabajo, como es 

el caso, para sacar adelante todas las 

acciones e intervenciones planteadas en el 

barrio del Agra del Orzán, porque este es 

un gobierno de hechos. 

 

Muchas gracias. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias, señora Cabanas. 

 

Finaliza el debate. ¿No aceptan la 

enmienda, señora García?  

 

Bien, pues vamos a votar primero la 

enmienda y después la moción. 

 

Votación de la enmienda presentada por 

el Grupo Municipal Socialista a la 

segunda moción del Grupo Municipal de 

la Marea Atlántica 

 

Seguidamente por la Presidencia se somete 

a votación  la enmienda de sustitución 

presentada por el Grupo Municipal 

Socialista a la segunda moción del Grupo 

Municipal de la Marea Atlántica sobre 

demandas del barrio del Agra del Orzán, 

produciéndose el siguiente resultado: 
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Vota a favor o Grupo Municipal do 

Partido Socialista (PSdeG-PSOE) (8 

votos). 

 

Vota a favor o Grupo Municipal do 

Partido Popular (PP) (9 votos). 

 

Vota en contra o Grupo Municipal da 

Marea Atlántica (MA) (4 votos). 

 

Abstense o Grupo Municipal do Bloque 

Nacionalista Galego (BNG) (2 

abstencións). 

 

Abstense a concelleira non adscrita D.ª 

Mónica Martínez Lema (1 abstención). 

 

Vota en contra a concelleira non adscrita 

D.ª Isabel Faraldo Calvo (1 voto). 

 

Vota en contra a concelleira non adscrita 

D.ª Susana Soneira Lema (1 voto) 

 

Presidencia 
 

Pois queda aprobada a emenda. 

 

13. Moción presentada polo Grupo 

Municipal da Marea Atlántica 

emendada polo Grupo Municipal do 

Partido Socialista sobre as demandas 

do Barrio da Agra do Orzán.  

 

Acordo 
 

1. Instar o Goberno local a manter unhas 

hortas urbanas municipais de similares 

características ás existentes en Visma 

dentro do Sector 2. 

 

2. A apertura para o acceso ao uso público 

do parque do Observatorio, un dos 

escasos espazos libres do barrio da Agra 

do Orzán, atendendo á demanda histórica 

dos veciños e veciñas.  

 

 

3. Propoñer unha solución inmediata de 

Vota a favor el Grupo Municipal del 

Partido Socialista (PsdeG-PSOE) (8 

votos). 

 

Vota a favor el Grupo Municipal del 

Partido Popular (PP) (9 votos). 

 

Vota en contra el Grupo Municipal de la 

Marea Atlántica (MA) (4 votos). 

 

Se abstiene el Grupo Municipal del Bloque 

Nacionalista Galego (BNG) (2 

abstenciones). 

 

Se abstiene la concejala no adscrita D.ª 

Mónica Martínez Lema (1 abstención). 

 

Vota en contra la concejala no adscrita D.ª 

Isabel Faraldo Calvo (1 voto). 

 

Vota en contra la concejala no adscrita D.ª 

Susana Soneira Lema (1 voto) 

 

Presidencia 

 

Pues queda aprobada la enmienda. 

 

13. Moción presentada por el Grupo 

Municipal de la Marea Atlántica 

enmendada por el Grupo Municipal del 

Partido Socialista sobre las demandas del 

Barrio de Agra del Orzán.  

 

Acuerdo 
 

1. Instar al Gobierno local a mantener 

unas huertas urbanas municipales de 

similares características a las existentes en 

Visma dentro del Sector 2. 

 

2. La apertura para el acceso al uso 

público del parque del Observatorio, uno 

de los escasos espacios libres del barrio 

del Agra del Orzán, atendiendo a la 

demanda histórica de los vecinos y 

vecinas.  

 

3. Proponer una solución inmediata de 
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accesibilidade para as escaleiras do 

Camiño do Pinar. 

 

4. Propoñer unha solución para 

salvagardar as zonas peonís da ocupación 

de coches na praza das Conchiñas.  

 

 

5. Plan de mantemento de beirarrúas para 

facilitar a accesibilidade na avenida das 

Conchiñas e Vila de Cee, entre outras.  

 

6. Coidar o mantemento dos xardíns da 

praza do Comercio e asegurar a boa 

convivencia dos veciños e veciñas 

residentes.  

 

 

MOCIÓNS PRESENTADAS POLO 

GRUPO MUNICIPAL DO PARTIDO 

POPULAR 

 

Primeira. Moción sobre convenios 

municipais con entidades.  

 

Sobre esta moción o Grupo Municipal 

da Marea Atlántica presenta unha 

emenda de substitución. 

 

Presidencia  

 

Pasamos xa ás mocións presentadas polo 

Grupo Popular. Moitas grazas á Marea 

Atlántica.  

 

A primeira delas sobre convenios 

municipais con entidades. Hai unha 

emenda de substitución do Grupo da 

Marea.  

 

Señor Lorenzo, ten a palabra.  

 

Señor Lorenzo Torres 
 

Grazas, señora alcaldesa. Boas tardes a 

todos e a todas, aos presentes e a aquelas 

persoas que nos están seguindo en 

directo. 

accesibilidad para las escaleras del 

Camino del Pinar. 

 

4. Proponer una solución para 

salvaguardar las zonas peatonales de la 

ocupación de coches en la plaza de As 

Conchiñas.  

 

5. Plan de mantenimiento de aceras para 

facilitar la accesibilidad en la avenida de 

As Conchiñas y Vila de Cee, entre otras.  

 

6. Cuidar el mantenimiento de los jardines 

de la plaza del Comercio y asegurar la 

buena convivencia de los vecinos y vecinas 

residentes. 

 

 

MOCIONES PRESENTADA POR EL 

GRUPO MUNICIPAL DEL PARTIDO 

POPULAR 

 

Primera. Moción sobre convenios 

municipales con entidades. 

 

Sobre esta moción el Grupo Municipal de 

la Marea Atlántica presenta una 

enmienda de sustitución. 

 

Presidencia  

 

Pasamos ya a las mociones presentadas 

por el Grupo Popular. Muchas gracias a la 

Marea Atlántica.  

 

La primera de ellas sobre convenios 

municipales con entidades. Hay una 

enmienda de sustitución del Grupo de la 

Marea. 

 

Señor Lorenzo, tiene la palabra. 

 

Señor Lorenzo Torres 

 

Gracias, señora alcaldesa. Buenas tardes a 

todos y a todas, a los presentes y a aquellas 

personas que nos están siguiendo por 

streaming.  
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Ben, nós traemos hoxe aquí, a 

aprobación de todos vostedes e á súa 

consideración, unha proposta de que se 

traia a este pleno un modificativo de 

crédito a fin de atender as necesidades 

que teñen as entidades sociais, culturais 

e deportivas, porque nestes momentos 

non hai convenios.  

 

Ás dezaseis horas e corenta e catro 

minutos sae do Salón de Sesións a 

señora García Gómez. 

 

Isto é unha consecuencia de que non haxa 

presupostos, isto é un feito real que a día 

12 de xaneiro pois aquí non se 

presentaron orzamentos e prorrogáronse 

os do ano anterior, pero isto por suposto 

afecta ás entidades e aos convenios das 

entidades. Quizá non hai presupostos 

porque nos atopamos ante o goberno 

máis débil que existe no Goberno 

municipal. Son vostedes oito 

concelleiros, unha alcaldesa, e non teñen 

vostedes maioría, e os seus socios de 

goberno neste momento non atopan 

vostedes a capacidade de buscar un 

acordo para elaboralos.  

 

Eu repítollo, díxenllo e vólvollo a dicir: 

nós, o Partido Popular, sempre lles 

tendeu a man para sentarnos xuntos e 

elaborar uns orzamentos, porque o 

orzamento non hai que esquecer que é a 

norma máis importante que debe facer un 

goberno, é a norma que vai influír en 

todas as políticas dese goberno e nos 

cidadáns, e nós, xa digo, queremos 

colaborar. E imos colaborar porque a 

nós o que nos importa é Coruña e os 

coruñeses.  

 

Por certo, señor Lema, eu estívenlle 

escoitando, estiven a escoitarlle e vin que 

vostede durante case tres minutos estivo 

a falar dunha ladaíña de incumprimentos 

por parte do Partido Socialista. 

 

Bueno, nosotros traemos hoy aquí, a 

aprobación de todos ustedes y a su 

consideración, una propuesta de que se 

traiga a este pleno un modificativo de 

crédito a fin de atender las necesidades que 

tienen las entidades sociales, culturales y 

deportivas, porque en estos momentos no 

hay convenios.  

 

A las dieciséis horas y cuarenta y cuatro 

minutos sale del Salón de Sesiones la 

señora García Gómez. 

 

Esto es una consecuencia de que no haya 

presupuestos, esto es un hecho real que a 

día 12 de enero pues aquí no se han 

presentado presupuestos y se han 

prorrogado los del año anterior, pero esto 

por supuesto afecta a las entidades y a los 

convenios de las entidades. Quizá no hay 

presupuestos porque nos encontramos ante 

el gobierno más débil que existe en el 

Gobierno municipal. Son ustedes ocho 

concejales, una alcaldesa, y no tienen 

ustedes mayoría, y sus socios de gobierno 

en este momento no encuentran ustedes la 

capacidad de buscar un acuerdo para 

elaborarlos.  

 

Yo se lo repito, se lo dije y se lo vuelvo a 

decir: nosotros, el Partido Popular, siempre 

les ha tendido la mano para sentarnos 

juntos y elaborar unos presupuestos, 

porque el presupuesto no hay que olvidar 

que es la norma más importante que debe 

hacer un gobierno, es la norma que va a 

influir en todas las políticas de ese 

gobierno y en los ciudadanos, y nosotros, 

ya digo, queremos colaborar. Y vamos a 

colaborar porque a nosotros lo que nos 

importa es Coruña y los coruñeses.  

 

Por cierto, señor Lema, yo le estuve 

escuchando, le estuve escuchando y vi que 

usted durante casi tres minutos estuvo 

hablando de una retahíla de 

incumplimientos por parte del Partido 
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Pareceume do programa, de cousas que 

non se fixeron nestes tres anos. 

Permítame que lle lembre que vostedes 

son cómplices, vostedes sostiveron este 

goberno, si, vostedes sostiveron este 

goberno e vostedes son cooperadores 

necesarios deses incumprimentos. 

Vostedes son cómplices, asuman tamén a 

súa mea culpa, eh? Porque se vostedes 

non apoiasen este goberno non estaba aí, 

porque quen gañou as eleccións lles 

lembro que foi o Partido Popular.  

 

 

Pero imos ao importante, que son os 

convenios e as entidades. Hai máis de 

200 entidades, hai máis de 7 millóns de 

euros que están aí, que son necesarios 

para desenvolver a súa actividade e a día 

de hoxe hai problemas para que poidan 

desenvolvela porque non poden recibir 

este diñeiro, estas subvencións, por parte 

do Concello. E estamos a perder moito o 

tempo, estamos a perder moito o tempo 

porque hoxe, neste pleno, xa tiña que 

terse traído ese modificativo.  Porque 

vostedes saben que ten un proceso, un 

proceso longo, porque hai que aprobalo 

en comisión, hai que aprobación inicial, 

logo alegacións, aprobación final, iso 

son, tárdase un ou dous meses e eles non 

poden esperar tanto tempo para 

desenvolver esta actividade. 

  

Porque mire, non polo que lle supón a 

eles, senón polo que eles a influencia que 

teñen na cidadanía. Moitísimas persoas 

están a esperar esas actuacións por parte 

desas entidades, que non van poder facer 

se non teñen o convenio asinado. Entón 

estamos a falar de coruñeses e coruñesas 

con problemas.  

 

O outro día escoitabamos ou liamos nun 

xornal que hai máis de 11 familias nesta 

cidade, de clase media empobrecida 

polas políticas socialistas, que teñen 

moitos problemas para chegar a fin de 

Socialista. Me pareció del programa, de 

cosas que no se habían hecho en estos tres 

años. Permítame que le recuerde que 

ustedes son cómplices, ustedes han 

sostenido este gobierno, si, ustedes han 

sostenido este gobierno y ustedes son 

cooperadores necesarios de esos 

incumplimientos. Ustedes son cómplices, 

asuman también su mea culpa, ¿eh? Porque 

si ustedes no hubieran apoyado este 

gobierno no estaba ahí, porque quien ganó 

las elecciones le recuerdo que fue el 

Partido Popular.  

 

Pero vamos a lo importante, que son los 

convenios y las entidades. Hay más de 200 

entidades, hay más de 7 millones de euros 

que están ahí, que son necesarios para 

desarrollar su actividad y a día de hoy hay 

problemas para que puedan desarrollarla 

porque no pueden recibir este dinero, estas 

subvenciones, por parte del Ayuntamiento. 

Y estamos perdiendo mucho el tiempo, 

estamos perdiendo mucho el tiempo 

porque hoy, en este pleno, ya había que 

haber traído ese modificativo.  Porque 

ustedes saben que tiene un proceso, un 

proceso largo, porque hay que aprobarlo en 

comisión, hay que aprobación inicial, 

luego alegaciones, aprobación final, eso 

son, se tarda uno o dos meses y ellos no 

pueden esperar tanto tiempo para 

desarrollar esta actividad. 

  

Porque mire, no por lo que a ellos le 

supone, sino por lo que ellos la influencia 

que tienen en la ciudadanía. Muchísimas 

personas están esperando esas actuaciones 

por parte de esas entidades, que no van a 

poder hacer si no tienen el convenio 

firmado. Entonces estamos hablando de 

coruñeses y coruñesas con problemas.  

 

El otro día escuchábamos o leíamos en un 

periódico que hay más de 11 familias en 

esta ciudad, de clase media empobrecida 

por las políticas socialistas, que tienen 

muchos problemas para llegar a fin de mes 
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mes e estanlles axudando estas 

asociacións, estas entidades. Entón eu 

digo, nós facemos unha política de man 

tendida. Non son vostedes capaces de 

sacar o orzamento adiante? Eu enténdoo, 

é unha cuestión política entre vostedes, 

fixérono outros anos, este ano non son 

capaces. Nós estamos aquí pero si, por 

suposto, imos aprobar ese modificativo 

de crédito se vostedes o traen para que se 

poidan aprobar eses convenios. 

 

O outro día estaba en Padre Rubinos. 

Desde marzo non teñen o convenio, non 

teñen o convenio, non teñen o convenio 

asinado, caducou o convenio que teñen 

para os transeúntes, caducou, e o de 

“Calor café” está sen asinar a día de 

hoxe. Entón, non poden vostedes deixar a 

unha entidade como Padre Rubinos, que 

fai de albergue municipal, que lle teñen 

vostedes cedida a competencia de 

albergue municipal, sen convenio.  

 

Xa digo, isto aféctanos a todos e disto os 

únicos culpables son este desgoberno 

municipal que non está a traballar, que 

non fai os seus deberes, e que non cumpre 

a súa principal función, que é dotar dun 

orzamento a esta cidade.  

 

Grazas pola súa atención. 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas, señor Lorenzo.  

 

Turno para a señora Soneira.  

 

Señora Soneira Lema 

 

Gracias.  

 

Bueno, eu penso que todo o que sexa bo 

para a cidadanía vai ter sempre o meu 

apoio.  

 

Se a prórroga dos orzamentos de 2022 vai 

y les están ayudando estas asociaciones, 

estas entidades. Entonces yo digo, nosotros 

hacemos una política de mano tendida. ¿No 

son ustedes capaces de sacar el presupuesto 

adelante? Yo lo entiendo, es una cuestión 

política entre ustedes, lo hicieron otros 

años, este año no son capaces. Nosotros 

estamos aquí pero sí, por supuesto, vamos 

a aprobar ese modificativo de crédito si 

ustedes lo traen para que se puedan aprobar 

esos convenios. 

 

El otro día estaba en Padre Rubinos. Desde 

marzo no tienen el convenio, no tienen el 

convenio, no tienen el convenio firmado, 

ha caducado el convenio que tienen para 

los transeúntes, ha caducado y  el de “Calor 

café” está sin firmarse a día de hoy. 

Entonces, no pueden ustedes dejar a una 

entidad como Padre Rubinos, que hace de 

albergue municipal, que le tienen ustedes 

cedida la competencia de albergue 

municipal, sin convenio.  

 

Ya digo, esto nos afecta a todos y de esto 

los únicos culpables son este desgobierno 

municipal que no está trabajando, que no 

hace sus deberes, y que no cumple su 

principal función, que es dotar de un 

presupuesto a esta ciudad.  

 

Gracias por su atención.  

 

Presidencia 

 

Muchas gracias, señor Lorenzo.  

 

Turno para la señora Soneira.  

 

Señora Soneira Lema 

 

Gracias.  

 

Bueno, yo creo que todo lo que sea bueno 

para la ciudadanía va a tener siempre mi 

apoyo.  

 

Si la prórroga de los presupuestos de 2022 
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a deixar sen recursos a algunha entidade 

hai que darlle solución á maior brevidade 

posible, do contrario sería un abandono 

do Concello e da cidadanía.  

 

 

Por tanto, apoio a moción co meu voto 

favorable. 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas.  

 

Turno para a señora Faraldo.  

 

Señora Faraldo Calvo 

 

Grazas, señora alcaldesa.  

 

Dicía meu pai, home tozudo por natureza, 

que cando tes razón tes razón e hai que 

darcha. Este conxuro foi o que veume  á 

cabeza cando lin a moción do PP. Mais de 

200 asociacións, organizacións, clubs, 

entidades, ven freada a súa actividade en 

todos os casos tan positiva para a vida da 

cidade, porque o Goberno local non fixo, 

non fai os seus deberes. Pode darlle a 

volta e sinalar co seu dedo acusador a uns 

e a outras, pero o que é certo é que a 

responsabilidade orzamentaria é do grupo 

de goberno. 

 

 

Ás dezaseis horas e corenta e oito 

minutos sae do Salón de Sesións o señor 

García Fernández.  

 

Estando en xaneiro, co Pleno a piques xa 

de rematar e sabendo que o novo 

orzamento para o 2023 vai tardar en 

amosar as orellas sequera, e termos que 

ter prorrogado o do 2022, o que non é 

xustificable é que non se trate de 

minimizar o impacto negativo desta falta 

de xestión, e un dos primeiros 

damnificados son os convenios 

nominativos e con eles centos de 

va a dejar sin recursos a alguna entidad 

hay que darle solución a la mayor 

brevedad posible, de lo contrario sería un 

abandono del Ayuntamiento y de la 

ciudadanía.  

 

Por tanto, apoyo la moción con mi voto 

favorable. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias.  

 

Turno para la señora Faraldo.  

 

Señora Faraldo Calvo 

 

Gracias, señora alcaldesa.  

 

Decía mi padre, hombre tozudo por 

naturaleza, que cuando tienes razón tienes 

razón y hay que dártela. Este conjuro fue 

el que me vino a la cabeza cuando leí la 

moción del PP. Más de 200 asociaciones, 

organizaciones, clubes, entidades, ven 

frenada su actividad, en todos los casos tan 

positiva para la vida de la ciudad, porque 

el Gobierno local no hizo, no hace sus 

deberes. Puede darle la vuelta y señalar 

con su dedo acusador a unos y a otras, 

pero lo que es cierto es que la 

responsabilidad presupuestaria es del 

grupo de gobierno. 

 

A las dieciséis horas y cuarenta y ocho 

minutos sale del Salón de Sesiones el 

señor García Fernández.  

 

Estando en enero, con el Pleno a punto ya 

de finalizar y sabiendo que el nuevo 

presupuesto para el 2023 va a tardar en 

mostrar las orejas siquiera, y tener que 

haber prorrogado el del 2022, lo que no es 

justificable es que no se trate de minimizar 

el impacto negativo de esta falta de 

gestión, y uno de los primeros 

damnificados son los convenios 

nominativos y con ellos cientos de 
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asociacións con problemas para seguir 

realizando as actividades ás que se 

dedican e que desde diferentes ámbitos 

—deportivos, educativos, cultural, 

sanitario, social—, no só deixan a súa 

pegada na cidade, senón que benefician a 

miles de persoas, de familias, que acoden 

a recibir apoio ou a desfrutar das 

actividades que se prestan. 

 

Que hoxe teña que ser unha moción do PP 

a que lle lembre ao Goberno a súa obriga 

de tramitar con urxencia para os 

convenios un modificativo do orzamento 

prorrogado, é un gol pola escuadra en 

termos futbolísticos que tanto lle gustan 

ao concelleiro de Facenda.  

 

Pola nosa parte non nos queda outra que 

apoiar esta moción votando a favor.  

 

Presidencia 

 

Moitas grazas, señora Faraldo. 

 

Turno para a señora Martínez.  

 

Señora Martínez Lema 
 

Moitas grazas.  

 

Concordo en que unha das peores 

consecuencias da falta de orzamentos é o 

grave prexuízo para as entidades da 

cidade. A incerteza, a inseguridade, a 

falta de concreción sobre cando poderán 

confirmar os seus convenios e se 

finalmente terán convenios, leva ás 

entidades a un estado de ansiedade que 

incide e prexudica a súa labor. Perdemos 

todos e moito.  

 

Incluso diría mais. A base e as 

posibilidades de funcionamento das 

entidades —e permítame que neste caso 

me refira ás deportivas—, susténtanse en 

tres piares. Os convenios coas entidades 

que fan o fomento de cada actividade 

asociaciones con problemas para seguir 

realizando las actividades a las que se 

dedican y que desde diferentes ámbitos —

deportivos, educativos, cultural, sanitario, 

social—, no solo dejan su huella en la 

ciudad, sino que benefician a miles de 

personas, de familias, que acuden a recibir 

apoyo o a disfrutar de las actividades que 

se prestan. 

 

Que hoy tenga que ser una moción del PP 

la que le recuerde al Gobierno su deber de 

tramitar con urgencia para los convenios 

un modificativo del presupuesto 

prorrogado, es un gol por la escuadra en 

términos futbolísticos que tanto le gustan 

al concejal de Hacienda.  

 

Por nuestra parte no nos queda otra que 

apoyar esta moción votando a favor.  

 

Presidencia 

 

Muchas gracias, señora Faraldo. 

 

Turno para la señora Martínez.  

 

Señora Martínez Lema 

 

Muchas gracias.  

 

Concuerdo en que una de las peores 

consecuencias de la falta de presupuestos 

es el grave perjuicio para las entidades de 

la ciudad. La incertidumbre, la 

inseguridad, la falta de concreción sobre 

cuándo podrán confirmar sus convenios y 

si finalmente tendrán convenios, lleva a las 

entidades a un estado de ansiedad que 

incide y perjudica su labor. Perdemos 

todos y mucho.  

 

Incluso diría más. La base y las 

posibilidades de funcionamiento de las 

entidades —y permítame que en este caso 

me refiera a las deportivas—, se sustentan 

en tres pilares. Los convenios con las 

entidades que hacen el fomento de cada 
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deportiva, por non poder desenvolvela o 

propio Concello, pero tamén as 

instalacións deportivas, as que se deben 

manter nunha situación de operativa 

óptima e incluso se debe fomentar a 

inversión na construción de novas 

instalacións debido á ampla demanda que 

afortunadamente existe na cidade, e un 

terceiro piar, pero non menos importante, 

que complementa as anteriores, que son 

os torneos e as competicións. Estas 

permiten visualizar o potencial deportivo 

que temos nesta cidade, permite aos 

nosos deportistas competir na casa e 

serve como atractivo turístico, o que xera 

riqueza para a cidade.  

 

 

Sabendo desde hai meses que as 

negociacións para os orzamentos levan o 

seu tempo e que cada vez se complican 

mais polas circunstancias  políticas que 

estamos vivindo nesta cidade e os 

axitados meses que nos agardan, creo 

sinceramente que para este pleno tíñanse 

que ter esforzado en traer un modificativo 

para solventar as inquietudes e as 

necesidades das entidades da cidade.  

 

 

Podo falar en primeira persoa dos 

convenios coas entidades deportivas. 

Podo constatar que houbo moito que 

pelexar nos orzamentos de 2022 para que 

fosen atendidas todas as necesidades e 

por iso creo que deben intentar, na 

medida do posible, que os convenios non 

queden ao albur  da negociación política 

e sexan o mais dilixentes posibles para 

evitar sorpresas de última hora, como xa 

ocorreu, que entidades que esperaban 

como cada ano o seu convenio, que 

celebraron ou estaban a punto de celebrar 

o seu evento e se encontraron coa 

ausencia de axuda pública e sen tempo 

para pedir subvención por concorrencia 

competitiva ou outra subvención noutras 

administracións e pendentes doutro 

actividad deportiva, por no poder 

desarrollarla el propio Ayuntamiento, pero 

también las instalaciones deportivas, las 

que se deben mantener en una situación de 

operativa óptima e incluso se debe 

fomentar la inversión en la construcción de 

nuevas instalaciones debido a la amplia 

demanda que afortunadamente existe en la 

ciudad, y un tercer pilar, pero no menos 

importante, que complementa los 

anteriores, que son los torneos y las 

competiciones. Estas permiten visualizar el 

potencial deportivo que tenemos en esta 

ciudad, permite a nuestros deportistas 

competir en casa y sirve como atractivo 

turístico, lo que genera riqueza para la 

ciudad.  

 

Sabiendo desde hace meses que las 

negociaciones para los presupuestos 

llevan su tiempo y que cada vez se 

complican más por las circunstancias 

políticas que estamos viviendo en esta 

ciudad y los agitados meses que nos 

esperan, creo sinceramente que para este 

pleno se tenían que haber esforzado en 

traer un modificativo para solventar las 

inquietudes y las necesidades de las 

entidades de la ciudad.  

 

Puedo hablar en primera persona de los 

convenios con las entidades deportivas. 

Puedo constatar que hubo mucho que 

pelear en los presupuestos de 2022 para 

que fueran atendidas todas las necesidades 

y por eso creo que deben intentar, en la 

medida del posible, que los convenios no 

queden al albur  de la negociación política 

y sean lo más diligentes posibles para 

evitar sorpresas de última hora, como ya 

ocurrió, que entidades que esperaban 

como cada año su convenio, que 

celebraron o estaban a punto de celebrar 

su evento y se encontraron con la ausencia 

de ayuda pública y sin tiempo para pedir 

subvención por concurrencia competitiva 

u otra subvención en otras 

administraciones y pendientes de otro 
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modificativo.  

 

Por favor, non releguen a negociación, 

eviten conflitos políticos e sexan o mais 

rápidos posible. E por favor, tamén sexan 

ecuánimes. Hai moitas entidades 

modestas, e vólvome a repetir —as 

entidades deportivas que esperan pola 

axuda do Concello para desenvolver as 

súas actividades, para celebrar os seus 

torneos— e que ven como outros 

deportes que xa teñen moito se levan 

aínda moito mais.  

 

Moitas grazas. 

 

Presidencia 
 

Moitas grazas. 

 

Turno para o BNG, señor Jorquera.  

 

Señor Jorquera Caselas 

 

Grazas.  

 

Ás dezaseis horas e cincuenta e dous 

minutos entra no Salón de Sesións o 

señor García Fernández e sae o señor 

Varela Vázquez. 

 

Comeza 2023. A Administración xeral do 

Estado e a Xunta de Galiza comezan o 

ano cos orzamentos do novo exercicio 

aprobados e xa en vigor , e o Concello da 

Coruña non só non ten os novos 

orzamentos, senón que o Goberno 

municipal ni tan sequera presentou un 

proxecto nin iniciou a negociación para 

recabar os apoios necesarios para a súa 

aprobación, cando menos co BNG. 

 

 

Claro que como se preocupa de lembrar 

sempre o señor Lage, o BNG non suma. 

O problema, señor Lage, é que tras a 

última baixa no Goberno o seu grupo 

corre o risco de non ter con quen sumar. 

modificativo.  

 

Por favor, no releguen la negociación, 

eviten conflictos políticos y sean lo más 

rápidos posible. Y por favor, también sean 

ecuánimes. Hay muchas entidades 

modestas, y me vuelvo a repetir —las 

entidades deportivas que esperan por la 

ayuda del Ayuntamiento para desarrollar 

sus actividades, para celebrar sus 

torneos— y que ven como otros deportes 

que ya tienen mucho se llevan aún mucho 

más.  

 

Muchas gracias. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias. 

 

Turno para el BNG, señor Jorquera. 

 

Señor Jorquera Caselas 

 

Gracias.  

 

A las dieciséis horas y cincuenta y dos 

minutos entra en el Salón de Sesiones el 

señor García Fernández y sale el señor 

Varela Vázquez. 

 

Comienza 2023. La Administración 

general del Estado y la Xunta de Galicia 

comienzan el año con los presupuestos del 

nuevo ejercicio aprobados y ya en vigor y 

el Ayuntamiento de A Coruña no solo no 

tiene los nuevos presupuestos, sino que el 

Gobierno municipal ni tan siquiera 

presentó un proyecto ni inició la 

negociación para recabar los apoyos 

necesarios para su aprobación, cuando 

menos con el BNG. 

 

Claro que como se preocupa de recordar 

siempre el señor Lage, el BNG no suma. El 

problema, señor Lage, es que tras la última 

baja en el Gobierno su grupo corre el 

riesgo de no tener con quien sumar. Por 
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Por iso, como dixemos no Pleno 

extraordinario do 28 de decembro, 

emprazamos ao Goberno local a que 

cando menos negocie e someta a 

aprobación coa máxima urxencia un 

modificativo, para non deixar ás 

entidades sen convenios e para poder 

acometer investimentos que non están 

previstos nos orzamentos prorrogados. 

 

Por esa razón anticipo o voto favorábel do 

BNG a esta moción. Como temos dito 

tantas veces, as entidades do terceiro 

sector da nosa cidade fan un traballo 

extraordinario, chegan onde non son 

capaces de chegar de xeito directo as 

administracións e a súa actividade vai 

verse comprometida pola ausencia de 

convenio, e os afectados serán os 

cidadáns que se benefician dos servicios 

que prestan e das actividades que 

programan as distintas asociacións.  

 

Unha queixa xeneralizada das entidades 

asociativas é a tardanza na sinatura dos 

convenios e por tanto na disposición dos 

fondos vencellados ós mesmos. 

Déixaselles moi pouco tempo para a súa 

execución, dificultando enormemente a 

xestión e a planificación do seu traballo. 

Este problema recorrente, que compre 

resolver, non pode verse ademais 

agravado porque non teñamos uns 

orzamentos, porque teñamos uns 

orzamentos  prorrogados e porque se 

demore a presentación dun modificativo 

deste orzamento prorrogado.  

 

Os orzamentos son a ferramenta mais 

importante que ten o Concello para influír 

na marcha da cidade e todo apunta que 

nos catro anos de mandato o Goberno 

local só vai ser capaz de aprobar 

orzamentos en dous, funcionando nos 

dous restantes con orzamentos 

prorrogados. Creo que esta situación 

coméntase por si soa, pero as 

consecuencias non as pode sufrir a 

eso, como dijimos en el Pleno 

extraordinario de 28 de diciembre, 

emplazamos al Gobierno local a que 

cuando menos negocie y someta a 

aprobación con la máxima urgencia un 

modificativo, para no dejar a las entidades 

sin convenios y para poder acometer 

inversiones que no están previstas en los 

presupuestos prorrogados. 

 

Por esa razón anticipo el voto favorable 

del BNG a esta moción. Como hemos dicho 

tantas veces, las entidades del tercer sector 

de nuestra ciudad hacen un trabajo 

extraordinario, llegan donde no son 

capaces de llegar de manera directa las 

administraciones y su actividad va a verse 

comprometida por la ausencia de 

convenio, y los afectados serán los 

ciudadanos que se benefician de los 

servicios que prestan y de las actividades 

que programan las distintas asociaciones.  

 

Una queja generalizada de las entidades 

asociativas es la tardanza en la firma de 

los convenios y por tanto en la disposición 

de los fondos vinculados a los mismos. Se 

les deja muy poco tiempo para su 

ejecución, dificultando enormemente la 

gestión y la planificación de su trabajo. 

Este problema recurrente, que es necesario 

resolver, no puede verse además agravado 

porque no tengamos unos presupuestos, 

porque tengamos unos presupuestos 

prorrogados y porque se demore la 

presentación de un modificativo de este 

presupuesto prorrogado.  

 

Los presupuestos son la herramienta más 

importante que tiene el Ayuntamiento para 

influir en la marcha de la ciudad y todo 

apunta que en los cuatro años de mandato 

el Gobierno local solo va a ser capaz de 

aprobar presupuestos en dos, funcionando 

en los dos restantes con presupuestos 

prorrogados. Creo que esta situación se 

comenta por sí sola, pero las 

consecuencias no las puede sufrir la 
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cidade.  

 

Reitero por eses motivos o noso voto a 

favor da moción e anuncio que nos 

absteremos na emenda de substitución 

presentada pola Marea Atlántica. Por 

varias razóns, pero fundamentalmente 

por unha: a Marea Atlántica defende 

instar o Goberno a que presente xa un 

proxecto de orzamentos, non un 

modificativo. Nós estamos a favor de que 

haxa orzamentos, pero orzamentos en 

tempo e forma. Dubidamos da eficacia 

duns orzamentos que van entrar en vigor 

a fins de mandato, pero 

independentemente disto, mentres tanto 

hai que abordar a cuestión dos convenios 

coas entidades, non se pode esperar, e a 

Marea Atlántica o que fai na súa emenda 

é plasmar as súas propostas para os 

orzamentos. Cremos que o lóxico é que 

estas se substancien en iniciativas 

propias, non en iniciativas doutro grupo. 

 

 

Por tanto, por respecto ao grupo 

propoñente e porque agora o que estamos 

a falar é de convenios, imos a absternos 

da emenda da Marea Atlántica e 

votaremos a favor da moción.  

 

Presidencia 

 

Moitas grazas, señor Jorquera.  

 

Pecha o debate o ... , non? Ah, non, agora 

a Marea, perdón.  

 

Señor Martínez Durán 

 

Grazas, alcaldesa.  

 

Pois nada, que o Partido Popular tamén 

renuncia a que haxa un debate de 

orzamentos este ano no Concello da 

Coruña. Primeiro foi o BNG, que insiste 

nos seus argumentos —dicía agora o 

señor Jorquera—, e agora tamén o Partido 

ciudad.  

 

Reitero por esos motivos nuestro voto a 

favor de la moción y anuncio que nos 

abstendremos en la enmienda de 

sustitución presentada por la Marea 

Atlántica. Por varias razones, pero 

fundamentalmente por una: la Marea 

Atlántica defiende instar al Gobierno a que 

presente ya un proyecto de presupuestos, 

no un modificativo. Nosotros estamos a 

favor de que haya presupuestos, pero 

presupuestos en tiempo y forma. Dudamos 

de la eficacia de unos presupuestos que 

van a entrar en vigor a fines de mandato, 

pero independientemente de esto, mientras 

tanto hay que abordar la cuestión de los 

convenios con las entidades, no se puede 

esperar, y la Marea Atlántica lo que hace 

en su enmienda es plasmar sus propuestas 

para los presupuestos. Creemos que lo 

lógico es que estas se sustancien en 

iniciativas propias, no en iniciativas de 

otro grupo.  

 

Por tanto, por respeto al grupo proponente 

y porque ahora lo que estamos hablando es 

de convenios, vamos a abstenernos de la 

enmienda de la Marea Atlántica y 

votaremos a favor de la moción.  

 

Presidencia 

 

Muchas gracias, señor Jorquera.  

 

Cierra el debate el… ¿no? Ah, no, ahora la 

Marea, perdón. 

 

Señor Martínez Durán 

 

Gracias, alcaldesa.  

 

Pues nada, que el Partido Popular también 

renuncia a que haya un debate de 

presupuestos este año en el Ayuntamiento 

de A Coruña. Primero fue el BNG, que 

insiste en sus argumentos —decía ahora el 

señor Jorquera—, y ahora también el 
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Popular. Pode ser un virus estacional —

improbable—, pode ser que non teñen 

vocación de goberno —sería raro—, ou 

pode ser que xa, que teñan demasiada 

vocación de goberno, demasiado apetito 

electoral e estean xa coa cabeza en maio, 

porque só así se explica de verdade que 

renuncien a que este Concello teña cando 

menos, cando menos, un debate 

orzamentario que non deixa de ser o 

debate sobre as prioridades, sobre a 

conxuntura, sobre os problemas da 

veciñanza, sobre as aspiracións, sobre o 

proxecto de cidade.  

 

É certo que a diferenza do BNG o Partido 

Popular trae unha proposta, proposta 

pequeneira, un pouco oportunista, a de 

sempre, o abc. Si un renuncia ós 

orzamentos pois trata de traer unha 

proposta de modificativo para resolver o 

mais urxente, o que afecta a mais 

terceiros, cando non hai, cando hai 

orzamentos prorrogados, cando non hai 

capacidade dun goberno de formular 

unha proposta económica para un novo 

ano, como son os convenios coas, coas 

entidades.  

 

Claro, é que iso é o que nos está dicindo 

o Partido Popular con esta moción: 

renunciamos a esixirlle ó Goberno que 

cumpra a súa obriga de formular un 

proxecto orzamentario, renunciamos a 

debatelo, renunciamos a facer as nosas 

propostas, renunciamos a ler criticamente 

ese proxecto de goberno e nos 

conformamos con aprobar, a maior 

urxencia, un modificativo para resolver 

os convenios.  

 

Claro, nós estamos de acordo en resolver 

o problema das entidades sociais, tanto é 

así que imos votar a favor da súa moción, 

que é o mais urxente. Pero claro, é que na 

Marea Atlántica non nos podemos 

conformar con poñer sobre a mesa a 

urxencia dos convenios porque iso é 

Partido Popular. Puede ser un virus 

estacional —improbable—, puede ser que 

no tienen vocación de gobierno —sería 

raro—, o puede ser que ya, que tengan 

demasiada vocación de gobierno, 

demasiado apetito electoral y estén ya con 

la cabeza en mayo, porque solo así se 

explica de verdad que renuncien a que este 

Ayuntamiento tenga cuando menos, 

cuando menos, un debate presupuestario 

que no deja de ser el debate sobre las 

prioridades, sobre la coyuntura, sobre los 

problemas del vecindario, sobre las 

aspiraciones, sobre el proyecto de ciudad.  

 

Es cierto que a diferencia del BNG el 

Partido Popular trae una propuesta, 

propuesta más bien pequeña, un poco 

oportunista, la de siempre, el abc. Si uno 

renuncia a los presupuestos pues trata de 

traer una propuesta de modificativo para 

resolver lo más urgente, lo que afecta a 

más terceros, cuando no hay, cuando hay 

presupuestos prorrogados, cuando no hay 

capacidad de un gobierno de formular una 

propuesta económica para un nuevo año, 

como son los convenios con las, con las 

entidades.  

 

Claro, es que eso es lo que nos está 

diciendo el Partido Popular con esta 

moción: renunciamos a exigirle al 

Gobierno que cumpla su deber de formular 

un proyecto presupuestario, renunciamos 

a debatirlo, renunciamos a hacer nuestras 

propuestas, renunciamos a leer 

críticamente ese proyecto de gobierno y 

nos conformamos con aprobar, a mayor 

urgencia, un modificativo para resolver los 

convenios.  

 

Claro, nosotros estamos de acuerdo en 

resolver el problema de las entidades 

sociales, tanto es así que vamos a votar a 

favor de su moción, que es lo más urgente. 

Pero claro, es que en la Marea Atlántica 

no nos podemos conformar con poner 

sobre la mesa la urgencia de los convenios 
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renunciar a todo o demais. Renunciar non 

só ao contido de todo o demais, aos 

orzamentos propiamente, senón ao debate 

político, que é fundamental. Nós non 

imos renunciar a que este goberno 

municipal cumpra a súa obriga, por iso 

formulamos unha emenda. Xa sabíamos 

que o Partido Popular non a ía encaixar e 

xa nos imaxinabamos que o resto dos 

grupos terían mais ben pouco interese en 

apoiala, pero nós, é nosa maneira de 

entender a responsabilidade.  

 

 

Nós seguimos instando a alcaldesa a que 

presente o seu proxecto de orzamentos e, 

é mais, fronte á renuncia do BNG 

primeiro e do Partido Popular agora de 

dar o debate dos orzamentos, nós 

queremos dar o debate dos orzamentos. É 

mais a alcaldesa ten dúas opcións agora 

mesmo: pode agarrarse á súa proposta —

o que non deixa de ser darlle iniciativa ó 

Partido Popular, alá cada quen como 

quere encarar os últimos cinco meses de 

mandato— ou polo contrario pode 

manifestarse a favor de abrir unha 

negociación orzamentaria coa Marea 

Atlántica aceptando dez condicións para 

esa, para esa negociación.  

 

 

Non propoñemos nada fóra nin das 

urxencias que ten a cidade, nin das 

necesidades da maioría da poboación, nin 

moito menos do histórico de acordos, 

moitos deles incumpridos, unha 

moratoria na autorización de pisos 

turísticos para poder regular esa 

actividade, que está mermando a oferta de 

aluguer convencional para a xente; por 

suposto resolver os convenios 

nominativos coas entidades, pero tamén 

os recursos necesarios para a 

implantación da Axencia Española de 

Supervisión da Intelixencia Artificial, 

que non debe ser unha prioridade para o 

Partido Popular; medidas urxentes para 

porque eso es renunciar a todo lo demás. 

Renunciar no solo al contenido de todo lo 

demás, a los presupuestos propiamente, 

sino al debate político, que es fundamental. 

Nosotros no vamos a renunciar a que este 

gobierno municipal cumpla su deber, por 

eso formulamos una enmienda. Ya 

sabíamos que el Partido Popular no la iba 

a encajar y ya nos imaginábamos que el 

resto de los grupos tendrían más bien poco 

interés en apoyarla, pero nosotros, es 

nuestra manera de entender la 

responsabilidad.  

 

Nosotros seguimos instando a la alcaldesa 

a que presente su proyecto de presupuestos 

y, es más, frente a la renuncia del BNG 

primero y del Partido Popular ahora de 

dar el debate de los presupuestos, nosotros 

queremos dar el debate de los 

presupuestos. Es más, la alcaldesa tiene 

dos opciones ahora mismo: puede 

agarrarse a su propuesta, —lo que no deja 

de ser darle iniciativa al Partido Popular, 

allá cada quien como quiere encarar los 

últimos cinco meses de mandato— o por el 

contrario puede manifestarse a favor de 

abrir una negociación presupuestaria con 

la Marea Atlántica aceptando diez 

condiciones para esa, para esa 

negociación.  

 

No proponemos nada fuera ni de las 

urgencias que tiene la ciudad, ni de las 

necesidades de la mayoría de la población, 

ni mucho menos del histórico de acuerdos, 

muchos de ellos incumplidos, una 

moratoria en la autorización de pisos 

turísticos para poder regular esa 

actividad, que está mermando la oferta de 

alquiler convencional para la gente; por 

supuesto resolver los convenios 

nominativos con las entidades, pero 

también los recursos necesarios para la 

implantación de la Agencia Española de 

Supervisión de la Inteligencia Artificial, 

que no debe ser una prioridad para el 

Partido Popular; medidas urgentes para 
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frear a alza dos alugueres porque nesta 

cidade é imposible alugar e iso está 

facendo padecer a moita xente; actualizar 

as contías dos principais recursos sociais 

porque a xente que ten necesidades, a 

xente que está en situación de 

vulnerabilidade tamén padece a inflación; 

parar a proliferación de casas de apostas 

para poder regular distancias mínimas 

con equipamentos sensibles; presentar o 

mapa das enerxías renovables para que 

este concello poida tomar decisións de 

soberanía enerxética; desbloquear os 

equipamentos nos barrios, que foron 

pactados en 2022 e seguen sen moverse; 

presentar (óese un sinal acústico 

indicativo da finalización do tempo de 

intervención) alegacións conxuntas á 

ampliación da Ponte da Pasaxe; reunir 

aos alcaldes e alcaldesas da Área 

Metropolitana para abordar a xestión de 

residuos e a mobilidade e, que cousa mais 

difícil de cumprir, constituír a comisión 

pactada para estudar a 

remunicipalización das bibliotecas 

municipais.  

 

Dez propostas sinxelas para abrir unha 

negociación orzamentaria. A Marea 

Atlántica non renuncia a que este 

concello teña orzamentos en 2023, 

Depende da alcaldesa. 

 

Nada mais, moitas grazas. 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas, señor Martínez.  

 

Pode pasar, señora García.  

 

Ás dezasete horas e un minuto entra no 

Salón de Sesións a señora García 

Gómez. 

 

Agora si, turno de peche para o portavoz 

municipal señor Lage Tuñas.  

 

frenar el alza de los alquileres porque en 

esta ciudad es imposible alquilar y eso está 

haciendo padecer la mucha gente; 

actualizar las cuantías de los principales 

recursos sociales porque la gente que tiene 

necesidades, la gente que está en situación 

de vulnerabilidad también padece la 

inflación; parar la proliferación de casas 

de apuestas para poder regular distancias 

mínimas con equipamientos sensibles; 

presentar el mapa de las energías 

renovables para que este ayuntamiento 

pueda tomar decisiones de soberanía 

energética; desbloquear los equipamientos 

en los barrios, que fueron pactados en 

2022 y siguen sin moverse; presentar (se 

oye una señal acústica indicativa de la 

finalización del tiempo de intervención) 
alegaciones conjuntas a la ampliación del 

Ponte da Pasaxe; reunir a los alcaldes y 

alcaldesas del Área Metropolitana para 

abordar la gestión de residuos y la 

movilidad y, qué cosa más difícil de 

cumplir, constituir la comisión pactada 

para estudiar la remunicipalización de las 

bibliotecas municipales.  

 

Diez propuestas sencillas para abrir una 

negociación presupuestaria. La Marea 

Atlántica no renuncia a que este 

ayuntamiento tenga presupuestos en 2023. 

Depende de la alcaldesa. 

 

Nada más, muchas gracias. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias, señor Martínez.  

 

Puede pasar, señora García.  

 

A las diecisiete horas y un minuto entra 

en el Salón de Sesiones la señora García 

Gómez. 

 

Ahora sí, turno de cierre para el portavoz 

municipal señor Lage Tuñas. 
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Señor Lage Tuñas 

 

Grazas señora alcaldesa. Boa tarde a 

todos e a todas.  

 

Ben, creo que tódalas... todos os desexos 

expresados poden ser compartidos, fanse, 

é certo que o día de Reis xa pasou e os 

bos propósitos foron explicitados a través 

da correspondente carta aos Reis Magos, 

e está ben. Dicíao a señora Soneira 

nalgunha das súas intervencións, e a 

veces cando a escoito venme á cabeza 

aquilo da voz do pobo. E fai ben, señora 

Soneira, e por que non? Fai ben en dicir 

aquilo que lle peta, que para iso lle deron 

micro e representa o que vostede 

considere que represente, quero dicir que 

estas cousas sempre son todas moi 

opinables.  

 

 

Todo o que se dixo aquí está ben, quero 

dicir, quen pode estar en contra?, bueno, 

algunha xente hai en contra do cambio 

climático, non?, uns cantos, a favor 

parece que poucos, non? E despois están 

os que teñen un primo como Rajoy, que o 

negan. Pero quen non está de acordo en 

ter un orzamento municipal? Quen non 

está de acordo en que as entidades teñan 

tódolos recursos necesarios e moitos mais 

dos que collen nun orzamento? Pode 

haber alguén que estea en desacordo? 

 

 

Ás dezasete horas e tres minutos entra 

no Salón  de Sesións o señor Varela 

Vázquez. 

 

A ver, nós como Goberno valoramos que 

o Grupo da Marea, por exemplo, pois teña 

unha disposición a falar do orzamento. 

Non baixo dez condicións. Ppode haber 

cousas nas que esteamos de acordo e 

noutras nas que non esteamos de acordo, 

señor Martínez, pero en calquera caso 

non negamos esa posibilidade de diálogo, 

Señor Lage Tuñas 

 

Gracias señora alcaldesa. Buenas tardes a 

todos y a todas.  

 

Bien, creo que todas las... todos los deseos 

expresados pueden ser compartidos, se 

hacen, es cierto que el día de Reis ya pasó 

y los buenos propósitos fueron explicitados 

a través de la correspondiente carta a los 

Reyes Magos, y está bien. Lo decía la 

señora Soneira en alguna de sus 

intervenciones, y a veces cuando la 

escucho me viene a la cabeza aquello de la 

voz del pueblo. Y hace bien, señora 

Soneira, y ¿por qué no? Hace bien en decir 

aquello que le parece, que para eso le 

dieron micro y representa lo que usted 

considera que represente, quiero decir que 

estas cosas siempre son todas muy 

opinables.  

 

Todo lo que se dijo aquí está bien, quiero 

decir, ¿quién puede estar en contra?, 

bueno, alguna gente hay en contra del 

cambio climático, ¿no?, unos cuantos. A 

favor parece que pocos, ¿no? Y después 

están los que tienen un primo como Rajoy, 

que lo niegan. Pero ¿quién no está de 

acuerdo en tener un presupuesto 

municipal? ¿Quién no está de acuerdo en 

que las entidades tengan todos los recursos 

necesarios y muchos más de los que caben 

en un presupuesto? ¿Puede haber alguien 

que esté en desacuerdo? 

 

A las diecisiete horas y tres minutos entra 

en el Salón de Sesiones el señor Varela 

Vázquez.  

 

A ver, nosotros como Gobierno valoramos 

que el Grupo de la Marea, por ejemplo, 

pues tenga una disposición a hablar del 

presupuesto. No bajo diez condiciones. 

Puede haber cosas en las que estemos de 

acuerdo y en otras en las que no estemos 

de acuerdo, señor Martínez, pero en 

cualquier caso no negamos esa posibilidad 
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é mais, sabe vostede que estamos abertos 

a que iso sexa así.  

 

Señor Jorquera, non é que nos 

empeñemos nós nin eu persoalmente, o 

sabe ben, en dicir que vostedes son dous. 

Si cre que é cousa miña, de verdade que 

gustaríame convencelo de que non son eu 

quen determina que vostedes son dous: 

un e dous. Ou sexa, un máis un dous. Non 

da. Pero, ollo, pero non fun eu o que me 

borrei dunha negociación, foi o BNG o 

que dixo que total que para o que 

quedaba... Recórdollo, foi vostede o que 

dixo que para o que quedaba para que 

facía falta o orzamento que agora xa non 

había orzamento. Vostede ten experiencia 

e sabe perfectamente que sempre é bo 

contar con todas as ferramentas e 

instrumentos, non? Algúns grupos fanse 

algo de trampas ó solitario.  

 

Estamos de acordo en que haxa 

orzamento? Si. A alcaldesa comprometeu 

a presentación do orzamento, vamos a ter 

un orzamento. Van a votar o orzamento? 

Van a estar dispostos a que haxa unha 

maioría que permita traer ó Pleno ese 

orzamento? O señor Lorenzo di que si.  

 

Eu solo lle fago unha recomendación, 

señor Lorenzo, e dígollo con todo 

agarimo: fale coa señora... utilizando 

aquelo da Marea, “Dillo ti”, non? Lle 

diría eu á señora Gallego como é o trámite 

do orzamento. Vostede estivo no 

Goberno, pero cando tramitaban o 

orzamento eses días non estivo. Non sei 

si estaba no Senado ou estaba noutro 

sitio, pero non estivo, porque non vou 

entrar en detalles e a verdade é que, en 

fin, para aspirar á Alcaldía descoñece un 

pouco como se tramita o orzamento. Teño 

que dicirllo con todo o agarimo, pero, en 

fin. Si, si, dígallo, moi ben señora 

Gallego, dígallo, dígallo. Non é así, non é 

así, señora Gallego, como vostede ben 

sabe. Que vostede si o sabe, vostede si o 

de diálogo, es más, sabe usted que estamos 

abiertos a que eso sea así.  

 

Señor Jorquera, no es que nos empeñemos 

nosotros ni yo personalmente, lo sabe bien, 

en decir que ustedes son dos. Si cree que es 

cosa mía, de verdad que me gustaría 

convencerlo de que no soy yo quien 

determina que ustedes son dos: uno y dos. 

O sea, uno más uno dos. No da. Pero, ojo, 

pero no fui yo el que me borré de una 

negociación, fue el BNG el que dijo que 

total que para lo que quedaba… Se lo 

recuerdo, fue usted el que dijo que para lo 

que quedaba para qué hacía falta el 

presupuesto que ahora ya no había 

presupuesto. Usted tiene experiencia y 

sabe perfectamente que siempre es bueno 

contar con todas las herramientas e 

instrumentos, ¿no? Algunos grupos se 

hacen algo de trampas al solitario.  

 

¿Estamos de acuerdo en que haya 

presupuesto? Sí. La alcaldesa 

comprometió la presentación del 

presupuesto, vamos a tener un presupuesto 

¿Van a votar el presupuesto? ¿Van a estar 

dispuestos a que haya una mayoría que 

permita traer al Pleno ese presupuesto?  

 

El señor Lorenzo dice que sí. Yo solo le 

hago una recomendación, señor Lorenzo, y 

se lo digo con todo cariño: hable con la 

señora... utilizando aquello de la Marea, 

“Dillo ti”, ¿no? Le diría yo a la señora 

Gallego cómo es el trámite del 

presupuesto. Usted estuvo en el Gobierno, 

pero cuando tramitaban el presupuesto 

esos días no estuvo. No sé si estaba en el 

Senado o estaba en otro sitio, pero no 

estuvo, porque no voy a entrar en detalles 

y la verdad es que, en fin, para aspirar a la 

Alcaldía desconoce un poco como se 

tramita el presupuesto. Tengo que 

decírselo con todo el cariño, pero, en fin. 

Sí, sí, dígaselo, muy bien señora Gallego, 

dígaselo, dígaselo. No es así, no es así 

señora Gallego, como usted bien sabe. Que 
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sabe e o señor Lorenzo tamén o debía de 

saber. Pois ó mellor colleuno un pouco 

despistado.  

 

Señor Lorenzo, vostede está disposto a 

apoiar o orzamento? Pois fantástico, imos 

a velo. E se non hai orzamento, vamos a 

traer un modificativo, non solo para o das 

entidades sociais, senón para todo aquelo 

que sexa necesario e sobre o que poida 

haber acordo? Por suposto.  

 

Por certo, nada novo, nada novo. Neste 

mandato houbo dous orzamentos cun 

grao de execución bastante elevado. 

Quero recordarlle que o orzamento que 

houbo no ano 2022, que contivo a maior 

partida de investimentos que houbo 

nunca, é un orzamento histórico, que non 

houbo nunca, ou sexa que estean 

tranquilos, non se preocupen. Haberá 

unha proposta de orzamento, o que non 

sei é (óese un sinal acústico indicativo 

da finalización do tempo de 

intervención) se vai haber a 

responsabilidade suficiente para votalo. 

Vamos a velo. 

 

En calquera caso, parécenos ben o que 

propoñen, entendendo que se están 

dispostos a votar o orzamento que 

presenta o Goberno municipal haberá 

pleno para votar ese orzamento, sabendo 

previamente se hai apoios ou non —non 

vamos montar aquí unha feira para falar 

do orzamento—. E se non hai orzamento 

traeremos un modificativo. Vamos, nada 

novo, nada novo. Poden seguir falando 

tódalas veces que queiran do orzamento, 

pero non da para moito mais.  

 

Espero que teñan algunhas ideas a 

maiores porque se non vai ser isto un 

pouco aburrido de aquí a maio. Fan o seu 

esforzo, eu o entendo, cada un ten que 

falar do que lle parece, pero en calquera 

caso, tal.  

 

usted sí lo sabe, usted sí lo sabe y el señor 

Lorenzo también lo debía de saber. Pues a 

lo mejor lo cogió un poco despistado.  

 

Señor Lorenzo, ¿usted está dispuesto a 

apoyar el presupuesto? Pues fantástico, 

vamos a verlo. Y si no hay presupuesto, 

¿vamos a traer un modificativo, no solo 

para lo de las entidades sociales, sino para 

todo aquello que sea necesario y sobre lo 

que pueda haber acuerdo? Por supuesto.  

 

Por cierto, nada nuevo, nada nuevo. En 

este mandato hubo dos presupuestos con 

un grado de ejecución bastante elevado. 

Quiero recordarle que el presupuesto que 

hubo en el año 2022, que conttuvo la 

mayor partida de inversiones que hubo 

nunca, es un presupuesto histórico, que no 

hubo nunca, o sea que estén tranquilos, no 

se preocupen. Habrá una propuesta de 

presupuesto, lo que no sé es (se oye una 

señal acústica indicativa de la 

finalización del tiempo de intervención) si 

va a haber la responsabilidad suficiente 

para votarlo. Vamos a verlo. 

 

 

En cualquier caso, nos parecen bien lo que 

proponen, entendiendo que si están 

dispuestos a votar el presupuesto que 

presenta el Gobierno municipal habrá 

pleno para votar ese presupuesto, sabiendo 

previamente si hay apoyos o no —no 

vamos a montar aquí una feria para hablar 

del presupuesto—. Y si no hay presupuesto 

traeremos un modificativo. Vamos, nada 

nuevo, nada nuevo. Pueden seguir 

hablando todas las veces que quieran del 

presupuesto, pero no da para mucho más.  

 

Espero que tengan algunas ideas a 

mayores porque si no va a ser esto un poco 

aburrido de aquí a mayo. Hacen su 

esfuerzo, yo lo entiendo, cada uno tiene 

que hablar de lo que le parece, pero en 

cualquiera caso, tal.  
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Non vai así a cousa (óense dous sinais 

acústicos indicativos da finalización do 

tempo de intervención), señor Lorenzo, 

vai doutra maneira. Haberá unha proposta 

do orzamento nas vindeiras semanas, 

cando se poida presentar, e se ese 

orzamento non ten respaldo, tanto dos 

que non o ven necesario agora, como dos 

que o queren negociar, como dos que non 

se sabe moi ben, pois haberá un 

modificativo.  

 

Queden tranquilos, non se preocupen, que 

non da para mais a cousa.  

 

Presidencia 

 

Moitas grazas, señor Lage.  

 

Acepta o propoñente a emenda da Marea? 

 

 

Señor Lorenzo Torres 

 

Non, así non se pode aceptar.  

 

Presidencia  

 

Non. Ben.  

 

Pois imos votar en primeiro lugar a 

emenda de substitución presentada polo 

Grupo Municipal da Marea Atlántica e de 

non prosperar a moción do Partido 

Popular.  

 

Votación da emenda de substitución do 

Grupo Municipal da Marea Atlántica 

á primeira moción do Grupo 

Municipal do Partido Popular 

 

Seguidamente, pola Presidencia sométese 

a votación a emenda de substitución do 

Grupo Municipal da Marea Atlántica á 

primeira moción do Grupo Municipal do 

Partido Popular, sobre convenios con 

entidades, producíndose o seguinte 

resultado: 

No va así la cosa (se oyen dos señales 

acústicas indicativas de la finalización del 

tiempo de intervención), señor Lorenzo, va 

de otra manera. Habrá una propuesta del 

presupuesto en las próximas semanas, 

cuando se pueda presentar, y si ese 

presupuesto no tiene respaldo, tanto de los 

que no lo ven necesario ahora, como de los 

que lo quieren negociar, como de los que 

no se sabe muy bien, pues habrá un 

modificativo.  

 

Quédense tranquilos, no se preocupen, que 

no da para más la cosa.  

 

Presidencia 

 

Muchas gracias, señor Lage.  

 

¿Acepta el proponente la enmienda de la 

Marea? 

 

Señor Lorenzo Torres 

 

No, así no se puede aceptar.  

 

Presidencia  

 

No. Bien.  

 

Pues vamos a votar en primer lugar la 

enmienda de sustitución presentada por el 

Grupo Municipal de la Marea Atlántica y 

de no prosperar la moción del Partido 

Popular. 

 

Votación de la enmienda de sustitución 

del Grupo Municipal de la Marea 

Atlántica a la primera moción del Grupo 

Municipal del Partido Popular 

 

Seguidamente, por la Presidencia se 

somete a votación la enmienda de 

sustitución del Grupo Municipal de la 

Marea Atlántica a la primera moción del 

Grupo Municipal del Partido Popular, 

sobre convenios con entidades, 

produciéndose el siguiente resultado: 
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Abstense o Grupo Municipal do Partido 

Socialista (PSdeG-PSOE) (8 

abstencións). 

 

Vota en contra o Grupo Municipal do 

Partido Popular (PP) (9 votos). 

 

Vota a favor o Grupo Municipal da Marea 

Atlántica (MA) (4 votos). 

 

Abstense o Grupo Municipal do Bloque 

Nacionalista Galego (BNG) (2 

abstencións). 

 

Vota en contra a concelleira non adscrita 

D.ª Mónica Martínez Lema (1 voto). 

 

Abstense a concelleira non adscrita D.ª 

Isabel Faraldo Calvo (1 abstención). 

 

Abstense a concelleira non adscrita D.ª 

Susana Soneira Lema (1 abstención). 

 

Presidencia 

 

Queda rexeitada. 

 

Votación da primeira moción 

presentada polo Grupo Municipal do 

Partido Popular 

 

Seguidamente, por parte da Presidencia 

sométese a votación a primeira moción 

presentada polo Grupo Municipal do 

Partido Popular, sobre convenios 

municipais con entidades: 

 

Vota a favor o Grupo Municipal do 

Partido Socialista (PSdeG-PSOE) (8 

votos). 

 

Vota a favor o Grupo Municipal do 

Partido Popular (PP) (9 votos). 

 

Vota a favor o Grupo Municipal da Marea 

Atlántica (MA) (4 votos). 

 

 

Se abstiene el Grupo Municipal del Partido 

Socialista (PSdeG-PSOE) (8 

abstenciones). 

 

Vota en contra el Grupo Municipal del 

Partido Popular (PP) (9 votos). 

 

Vota a favor el Grupo Municipal de la 

Marea Atlántica (MA) (4 votos). 

 

Se abstiene el Grupo Municipal del Bloque 

Nacionalista Galego (BNG) (2 

abstenciones). 

 

Vota en contra la concejala no adscrita D.ª 

Mónica Martínez Lema (1 voto). 

 

Se abstiene la concejala no adscrita D.ª 

Isabel Faraldo Calvo (1 abstención). 

 

Se abstiene la concejala no adscrita D.ª 

Susana Soneira Lema (1 abstención). 

 

Presidencia 

 

Queda rechazada. 

 

Votación de la primera moción 

presentada por el Grupo Municipal del 

Partido Popular 

 

Seguidamente, por parte de la Presidencia 

se somete a votación la primera moción 

presentada por el Grupo Municipal del 

Partido Popular, sobre convenios 

municipales con entidades: 

 

Vota a favor el Grupo Municipal del 

Partido Socialista (PSdeG-PSOE) (8 

votos). 

 

Vota a favor el Grupo Municipal del 

Partido Popular (PP) (9 votos). 

 

Vota a favor el Grupo Municipal de la 

Marea Atlántica (MA) (4 votos). 
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Vota a favor o Grupo Municipal do 

Bloque Nacionalista Galego (BNG) (2 

votos). 

 

Vota a favor a concelleira non adscrita 

D.ª Mónica Martínez Lema (1 voto). 

 

Vota a favor a concelleira non adscrita 

D.ª Isabel Faraldo Calvo (1 voto). 

 

Vota a favor a concelleira non adscrita 

D.ª Susana Soneira Lema (1 voto). 

 

Presidencia 
 

Moitas grazas.  

 

Queda aprobada por unanimidade.  

 

14. Moción do Grupo Municipal do 

Partido Popular sobre convenios 

municipais con entidades. 

 

Acordo 
 

Instar o Goberno municipal a traer a 

Pleno con urxencia un modificativo do 

orzamento prorrogado con subvencións 

nominativas para entidades e asociacións 

sociais, sanitarias, culturais, deportivas, 

comerciais, etc., que non contan con 

ningunha axuda municipal por non haber 

un orzamento novo para 2023. 

 

Terceira. Moción sobre a alta 

velocidade ferroviaria. 

 

Sobre esta moción o Grupo Municipal 

da Marea Atlántica presenta unha 

emenda de adición. 

 

Presidencia 

 

Terceira e última moción do Partido 

Popular sobre alta velocidade ferroviaria. 

Consta unha emenda de adición do Grupo 

da Marea.  

 

Vota a favor el Grupo Municipal del 

Bloque Nacionalista Galego (BNG) (2 

votos). 

 

Vota a favor la concejala no adscrita D.ª 

Mónica Martínez Lema (1 voto). 

 

Vota a favor la concejala no adscrita D.ª 

Isabel Faraldo Calvo (1 voto). 

 

Vota a favor la concejala no adscrita D.ª 

Susana Soneira Lema (1 voto). 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias.  

 

Queda aprobada por unanimidad.  

 

14. Moción del Grupo Municipal del 

Partido Popular sobre convenios 

municipales con entidades. 

 

Acuerdo 

 

Instar al Gobierno municipal a traer a 

Pleno con urgencia un modificativo del 

presupuesto prorrogado con subvenciones 

nominativas para entidades y asociaciones 

sociales, sanitarias, culturales, deportivas, 

comerciales, etc., que no cuentan con 

ninguna ayuda municipal por no haber un 

presupuesto nuevo para 2023. 

 

Tercera. Moción sobre la alta velocidad 

ferroviaria. 

 

Sobre esta moción el Grupo Municipal de 

la Marea Atlántica presenta una 

enmienda de adición. 

 

Presidencia 

 

Tercera y última moción del Partido 

Popular sobre alta velocidad ferroviaria. 

Consta una enmienda de adición del Grupo 

de la Marea.  
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Señor Lorenzo, ten a palabra. 

 

Señor Lorenzo Torres 
 

Moi boas tardes de novo. Grazas señora 

alcaldesa.  

 

Ben, ás veces a actualidade política é 

moito máis rápida do que nos parece.  

 

Só dúas cousas. Mire, nós non 

renunciamos a que se presente un 

orzamento, pero señores da Marea, se 

vostedes querían que se aprobase iso 

terían presentado vostedes a moción, non 

terían feito unha emenda. Puxeron unha 

emenda á nosa. Preséntena e se cadra 

nós aprobámola.  

 

E segundo, señor Lage, mire, eu non sei 

se, ou non, vou aprobar o orzamento. 

Vostede vai atender, a pregunta que eu 

lle fago é se vostede vai atender as cen 

peticións que nós fixemos nos anteriores 

presupostos que vostedes non atenderon? 

Iso é a negociación dun orzamento, 

enténdeme? E no que ten vostede razón, 

que a cousa non vai. Iso sabémolo todos 

os coruñeses que a cousa non vai, que isto 

vai mal por culpa deste goberno 

socialista que non é capaz de crear un 

orzamento para a cidade. Pero ben, isto 

non é o tema.  

 

O tema é unha realidade que temos aí que 

é o tema dos trens Avril. A verdade que 

nós fixemos esta pregunta o luns pola 

mañá, presentámola, e o luns pola tarde 

xa nos contestaron, perdón, nun 

programa de televisión, en “Adiante 

Galicia”. Xa a propia secretaria de 

Estado, a señora Pardo de Vera, xa dixo 

que os trens Avril como mínimo ata 

outono do próximo ano.  

 

E eu quero facer tamén un pouco un 

histórico, non? A vostedes que lles gusta 

moito o da memoria, o de lembrar o que 

Señor Lorenzo, tiene la palabra. 

 

Señor Lorenzo Torres 

 

Muy buenas tardes de nuevo. Gracias 

señora alcaldesa.  

 

Bueno, a veces la actualidad política es 

mucho más rápida de lo que nos parece.  

 

Solo dos cosas. Mire, nosotros no 

renunciamos a que se presente un 

presupuesto, pero señores de la Marea, si 

ustedes querían que se aprobara eso 

hubieran presentado ustedes la moción, no 

habrían hecho una enmienda. Pusieron una 

enmienda a la nuestra. Preséntenla y a lo 

mejor nosotros la aprobamos.  

 

Y segundo, señor Lage, mire, yo no sé si, o 

no, voy a aprobar el presupuesto. ¿Usted va 

a atender, la pregunta que yo le hago es si 

usted va a atender las cien peticiones que 

nosotros hicimos en los anteriores 

presupuestos que ustedes no atendieron? 

Eso es la negociación de un presupuesto, 

¿me entiende? Y en lo que tiene usted 

razón, que la cosa no va. Eso lo sabemos 

todos los coruñeses que la cosa no va, que 

esto va mal por culpa de este gobierno 

socialista que no es capaz de crear un 

presupuesto para la ciudad. Pero bueno, 

este no es el tema.  

 

El tema es una realidad que tenemos ahí 

que es el tema de los trenes Avril. La 

verdad que nosotros hicimos esta pregunta 

el lunes por la mañana, la presentamos, y el 

lunes por la tarde ya nos contestaron, 

perdón, en un programa de televisión, en 

“Adiante Galicia”. Ya la propia secretaria 

de Estado, la señora Pardo de Vera, ya dijo 

que los trenes Avril como mínimo hasta 

otoño del próximo año.  

 

Y yo quiero hacer también un poco un 

histórico, ¿no? A ustedes que les gusta 

mucho lo de la memoria, lo de recordar lo 



 

209 

se fixo e o que non se fixo e se, vou dicir 

as pequenas datas, en plan telegrama, un 

pouco o itinere de todo isto.  

 

No ano 2016 aprobouse, aprobouse que 

se construísen estes trens. En novembro 

de 2018 o Partido Popular preguntou no 

Congreso e dixéronse que serían 

entregados en xuño do 2020.  

 

Ás dezasete horas e once minutos sae 

do Salón de Sesións o señor Martínez 

Durán.  

 

Chegou o 2020, en decembro, non 

habían, non se entregaron, preguntouse e 

contestaron: non, a principios do ano 21. 

Chegou febreiro do ano 21, principios do 

ano 21, e responderon: non, non, aínda 

non, a finais de ano. Chegou finais de 

ano, xaneiro do 22, volveron preguntar e 

dixeron: non, non, este verán, no verán 

de 2022 seguro que xa teñen vostedes os 

trens aí, xa chega o AVE a Ourense, ai 

perdón, a Santiago, a Coruña e a Vigo. 

En xullo do 22 volveuse preguntar, 

porque claro, os prazos ían pasando e a 

señora Pardo de Vera afirmou que, 

nunha entrevista, que chegarían no 

primeiro cuadrimestre do ano 2023. E 

onte, estamos no primeiro cuadrimestre 

do ano 2023, e xa anunciou que chegarán 

no outono como moi pronto, no outono do 

2023. Ou sexa, a partir de outubro e 

novembro e decembro deste ano.  

 

E esta é a realidade. Entón, eu a verdade 

que me adiantei moito nesta moción, 

debín de cambiala e falar dos 

desagravios que ten o Goberno central, o 

Goberno socialista, o Goberno de Pedro 

Sánchez, coa Coruña e cos coruñeses. 

Porque para maior inri, se non nos 

chegaba co dos trens Avril, esta mañá 

todos espertámonos coa portada dun 

xornal, de La Voz de Galicia, falando da 

Terceira Rolda. Veu a ministra, perdón, 

de Alfonso Molina, perdón. Veu a 

que se hizo y lo que no se hizo y si, voy a 

decir las pequeñas fechas, en plan 

telegrama, un poco el itinere de todo esto.  

 

En el año 2016 se aprobó, se aprobó que se 

construyeran estos trenes. En noviembre de 

2018 el Partido Popular preguntó en el 

Congreso y se dijeron que serían 

entregados en junio del 2020.  

 

A las diecisiete horas y once minutos sale 

del Salón de Sesiones el señor Martínez 

Durán.  

 

Llegó el 2020, en diciembre, no habían, no 

se habían entregado, se preguntó y 

contestaron: no, a principios del año 21. 

Llegó febrero del año 21, principios del año 

21, y respondieron: no, no, aún no, a finales 

de año. Llegó finales de año, enero del 22, 

se volvieron a preguntar y dijeron: no, no, 

este verano, en el verano de 2022 seguro 

que ya tienen ustedes los trenes ahí, ya 

llega el AVE a Orense, ay perdón, a 

Santiago, a Coruña y a Vigo. En julio del 

22 se volvió a preguntar, porque claro, los 

plazos iban pasando y la señora Pardo de 

Vera afirmó que, en una entrevista, que 

llegarían en el primer cuatrimestre del año 

2023. Y ayer, estamos en el primer 

cuatrimestre del año 2023, y ya anunció 

que llegarán en otoño como muy pronto, en 

otoño del 2023. O sea, a partir de octubre y 

noviembre y diciembre de este año.  

 

 

Y esta es la realidad. Entonces, yo la 

verdad que me adelanté mucho en esta 

moción, debí de haberla cambiado y haber 

hablado de los desagravios que tiene el 

Gobierno central, el Gobierno socialista, el 

Gobierno de Pedro Sánchez, con La 

Coruña y con los coruñeses. Porque para 

mayor inri, si no nos llegaba con lo de los 

trenes Avril, esta mañana todos nos 

despertamos con la portada de un 

periódico, de La Voz de Galicia, hablando 

de la Tercera Ronda. Vino la ministra, 
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ministra, fixo uns anuncios, que se 

empezaba xa, antes de decembro, que se 

ía a licitar.  Eu pregunteille no Senado e 

contestou, está (...) a resposta, vostede 

que tanto lle gusta falar do Senado. E 

díxome que estaba no proxecto, que 

estaba en marcha, e que xa estaría 

licitado antes de decembro. Aínda non. 

Ben, eu hoxe volvín preguntar eh? É o bo 

que ten estar, ser senador. Deféndense un 

os intereses de Galicia e pódelle 

preguntar ao Goberno cando vai 

empezarse a obra tamén en Alfonso 

Molina. Ou o cárcere. 

 

Mire, eu señor Lage, cando lle oía falar 

a vostede, un representante do Partido 

Socialista, do cumprimento das 

sentenzas, vostedes que foron capaces de 

cambiar o fallo dunha sentenza do 

Tribunal Supremo respecto ao Procés, 

que cambiaron todas as normativas para 

que esa sentenza non se puidese executar. 

Cambiaron o Código Penal, cambiaron 

todo, estame vostede dicindo que non van 

ser vostedes capaces de negociar ou de 

cambiar a normativa para que a sentenza 

de, sobre o cárcere, non se execute? Que 

non se poida chegar a unha negociación 

cando fixeron todos os cambios posibles 

xurídicos, cando mesmo, incluso a 

malversación de fondos que vostedes 

rebaixaron   as penas e mesmo lle 

rebaixaron as indemnizacións que teñen, 

terían que pagar os condenados? E 

respecto a o cárcere, que son 2 millóns e 

pico de euros, non foron vostedes 

capaces? É que eu cando vostedes falan 

da xustiza ten que perdoar que me 

enerve, porque son avogado, creo na 

xustiza e en vostedes non creo, non creo. 

Entón, de verdade, mida un pouco as súas 

palabras nestes temas.  

 

Pero ben, imos ver, hai unha historia de 

desagravios por parte de, deste goberno 

central. Temos o AVE, non chega nin á 

Coruña, nin a Santiago nin a Vigo —por 

perdón, de Alfonso Molina, perdón. Vino 

la ministra, hizo unos anuncios, que se 

empezaba ya, antes de diciembre, que se 

iba a licitar.  Yo le pregunté en el Senado y 

contestó, está (...) la respuesta, usted que 

tanto le gusta hablar del Senado. Y me dijo 

que estaba en el proyecto, que estaba en 

marcha, y que ya estaría licitado antes de 

diciembre. Aún no. Bueno, yo hoy volví a 

preguntar ¿eh? Es lo bueno que tiene estar, 

ser senador. Se defienden uno los intereses 

de Galicia y le puede preguntar al Gobierno 

cundo va a empezarse la obra también en 

Alfonso Molina. O la cárcel. 

 

Mire, yo señor Lage, cuando le oía hablar a 

usted, un representante del Partido 

Socialista, del cumplimiento de las 

sentencias, ustedes que fueron capaces de 

cambiar el fallo de una sentencia del 

Tribunal Supremo respecto al Procés, que 

cambiaron todas las normativas para que 

esa sentencia no se pudiera ejecutar. 

Cambiaron el Código Penal, cambiaron 

todo, ¿me está usted diciendo que no van a 

ser ustedes capaces de negociar o de 

cambiar la normativa para que la sentencia 

de, sobre la cárcel, no se ejecute? ¿Que no 

se pueda llegar a una negociación cuando 

hicieron todos los cambios posibles 

jurídicos, cuando incluso, incluso la 

malversación de fondos que ustedes han 

rebajado las penas e incluso le han rebajado 

las indemnizaciones que tienen, tendrían 

que pagar los condenados? ¿Y respecto a la 

cárcel, que son 2 millones y pico de euros, 

no fueron ustedes capaces? Es que yo 

cuando ustedes hablan de la justicia tiene 

que perdonar que me enerve, porque soy 

abogado, creo en la justicia y en ustedes no 

creo, no creo. Entonces, de verdad, mida un 

poco sus palabras en estos temas.  

 

 

Pero bueno, vamos a ver, hay una historia 

de desagravios por parte de, de este 

gobierno central. Tenemos el AVE, no 

llega ni a La Coruña, ni a Santiago ni a 
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certo, tres gobernos municipais 

socialistas, podían facer vostedes un 

pouco de presión para que isto se levase 

a cabo—, temos os peores trens, temos 

uns trens que non funcionan ben, temos 

uns trens que hai moitas queixas polo de 

atrasos, cunha falta de calidade 

tremenda e que por suposto non son 

rápidos nin efectivos.  

 

Entón, por iso nós presentamos nese 

momento esta moción. Xa digo, xa nos foi 

contestada, xa hai un novo prazo máis, 

unha nova promesa máis por parte deste 

goberno central incumprida por suposto 

con Galicia e neste caso coa Coruña, 

sobre os prazos. Pero ben, como di 

vostede: Reis xa pasou. Claro que xa 

pasou, pero nós os coruñeses, nunca 

perderemos a ilusión, a ilusión de que un 

día haxa un goberno neste país que 

cumpra cos seus compromisos,  

 

Grazas pola súa atención. 

 

Presidencia 
 

Moitas grazas, señor Lorenzo.  

 

Turno para a señora Soneira.  

 

Señora Soneira Lema 
 

Grazas, señora alcaldesa. 

 

Está claro que a chegada do AVE para a 

nosa cidade se sigue a demorar ano tras 

ano a pesar do necesario que é para a 

mesma, non?, para a nosa cidade, dado 

que estamos a falar de un medio de 

transporte rápido e económico. 

Desgraciadamente o retraso non só ven 

polos trens, senón que todavía estamos 

nunha estación intermodal 

históricamente demandada e que ía ser a 

primeira en Galicia. Agora vai a ser a 

quinta ou a sexta, e como sigamos así 

incluso nos vai adiantar Ferrol, claro. 

Vigo —por cierto, tres gobiernos 

municipales socialistas, podían hacer 

ustedes un poco de presión para que esto se 

llevara a cabo—, tenemos los peores 

trenes, tenemos unos trenes que no 

funcionan bien, tenemos unos trenes que 

hay muchas quejas por lo de atrasos, con 

una falta de calidad tremenda y que por 

supuesto no son rápidos ni efectivos.  

 

Entonces, por eso nosotros presentamos en 

ese momento esta moción. Ya digo, ya nos 

ha sido contestada, ya hay un nuevo plazo 

más, una nueva promesa más por parte de 

este gobierno central incumplida por 

supuesto con Galicia y en este caso con La 

Coruña, sobre los plazos. Pero bueno, 

como dice usted: Reyes ya pasó. Claro que 

ya pasó, pero nosotros los coruñeses, nunca 

perderemos la ilusión, la ilusión de que un 

día haya un gobierno en este país que 

cumpla con sus compromisos. 

 

Gracias por su atención.  

 

Presidencia 

 

Muchas gracias, señor Lorenzo.  

 

Turno para la señora Soneira.  

 

Señora Soneira Lema 

 

Gracias, señora alcaldesa. 

 

Claro está que la llegada del AVE para 

nuestra ciudad se sigue demorando año 

tras año a pesar de lo necesario que es 

para la misma, ¿no?, para nuestra ciudad, 

dado que estamos hablando de un medio de 

transporte rápido y económico. 

Desgraciadamente el retraso no solo viene 

por los trenes, sino que todavía estamos en 

una estación intermodal históricamente 

demandada y que iba a ser la primera en 

Galicia. Ahora va a ser la quinta o la sexta, 

y como sigamos así incluso nos va a 

adelantar Ferrol, claro. 
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Por tanto, creo que hai algo que facer con 

carácter urxente porque esta cidade o 

demanda. Penso que esta moción, se se 

aproba non?, habería que darlle 

celeridade. Porque miren, eu estiven onte 

en Ourense e precisamente collín o tren 

de Coruña a Ourense, unha hora e sete 

minutos. Resulta que collín un taxi 

despois para ir a unha, bueno, a unha 

reunión que tiña. E resulta que eu falo 

moito cos taxistas, e os taxistas me din 

que desde que chegou o AVE  a Ourense 

a cidade de Ourense ten un empuxe 

económico importantísimo. E non 

entendo, non entendo como a día de hoxe, 

no ano 2023, seguimos a estar nestas, 

nesta tesitura.  

 

Por tanto, a miña, o meu voto, vai ser 

favorable.  

 

Presidencia 

 

Moitas grazas.  

 

Turno para a señora Faraldo. 

  

Señora Faraldo Calvo 

 

Grazas, señora alcaldesa. 

 

O tren e as infraestruturas ferroviarias xa 

lle quitaban o sono a Castelao. Na 

hemeroteca da Cámara Baixa e na 

recámara da historia gárdanse as 

excelentes reflexións de Castelao sobre a 

importancia do ferrocarril para Galicia: 

os intereses locais son tamén intereses 

españois, sentenciou nun famoso 

discurso pronunciado no Congreso. O 

ferrocarril que reclamaba Castelao en 

1933 non chegou ata 1957, case 25 anos 

despois. Parece que en cuestións 

ferroviarias estamos condenados a chegar 

sempre tarde e con mal pé. Pero neste 

caso, que quen ostentou as tres 

administracións simultaneamente —

 

Por tanto, creo que hay algo que hacer con 

carácter urgente porque esta ciudad lo 

demanda. Pienso que esta moción, si se 

aprueba ¿no?, habría que darle celeridad. 

Porque miren, yo estuve ayer en Ourense y 

precisamente cogí el tren de Coruña a 

Ourense, una hora y siete minutos. Resulta 

que cogí un taxi después para ir a una, 

bueno, a una reunión que tenía. Y resulta 

que yo hablo mucho con los taxistas, y los 

taxistas me dicen que desde que llegó el 

AVE a Ourense la ciudad de Ourense tiene 

un empuje económico importantísimo. Y no 

entiendo, no entiendo como a día de hoy, 

en el año 2023, seguimos estando en estas, 

en esta tesitura.  

 

 

Por tanto, la mía, mi voto, va a ser 

favorable.  

 

Presidencia 

 

Muchas gracias.  

 

Turno para la señora Faraldo. 

 

Señora Faraldo Calvo 

 

Gracias, señora alcaldesa. 

 

El tren y las infraestructuras ferroviarias 

ya le quitaban el sueño a Castelao. En la 

hemeroteca de la Cámara Baja y en la 

recámara de la historia se guardan las 

excelentes reflexiones de Castelao sobre la 

importancia del ferrocarril para Galicia: 

los intereses locales son también intereses 

españoles, sentenció en un famoso discurso 

pronunciado en el Congreso. El ferrocarril 

que reclamaba Castelao en 1933 no llegó 

hasta 1957, casi 25 años después. Parece 

que en cuestiones ferroviarias estamos 

condenados a llegar siempre tarde y con 

mal pie. Pero en este caso, que quien 

ostentó las tres administraciones 

simultáneamente —local, autonómica y 
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local, autonómica e estatal—, non lle 

salgan as cores pedindo o que non 

executou cando gobernaba, incluso con 

maiorías absolutas, pois empeza a ser 

incalificable. 

 

Por outra banda, entenderíase esta 

moción para un grupo sen representación 

no Congreso, incluso para os que teñen 

tan pouca voz que case non se lles escoita, 

pero para quen, para quen ten 11 dos 24 

representantes, ou sexa, dos 24, 24 

deputados representantes de Galicia no 

Congreso, pois resulta canto menos 

estraño. Ou non, vindo do PP e intuíndo 

outras intencións.  

 

Pero xa que estamos a falar do tren, non 

perdamos a oportunidade de intentar 

poñer unha pica en Flandes con respecto 

a un tren menos defendido e sen embargo 

tan importante para a defensa do 

transporte colectivo, e para a vertebración 

do país, como son os trens de cercanía, 

aposta na que terían que implicarse tanto 

o Goberno central como o da Xunta de 

Galiza e onde nin sequera farían falta 

obras, pois as liñas xa existen, senón tan 

só máquinas, vagóns e xente.  

 

Ás dezasete horas e dezaoito minutos 

entra no Salón de Sesións o señor 

Martínez Durán.   

 

O tren de proximidade —xente 

traballadora claro, me refiro—. O tren de 

proximidade, un tren de proximidade que 

conectara as diferentes poboacións 

creando toda una rede de cercanías con 

parte dos trazados ferroviarios xa 

existentes, que acabarían posibilitando 

sementar toda Galiza deste transporte 

aumentando as posibilidades de 

mobilidade, a sustentabilidade, a 

economía das zonas, a consolidación 

poboacional e a ampliación de servizos. 

Todo un paso de mais para avanzar no 

obxectivo de reducir o parque 

estatal—, no le salgan los colores pidiendo 

lo que no ejecutó cuando gobernaba, 

incluso con mayorías absolutas, pues 

empieza a ser incalificable. 

 

 

Por otra parte, se entendería esta moción 

para un grupo sin representación en el 

Congreso, incluso para los que tienen tan 

poca voz que casi no se les escucha, pero 

para quien, para quien tiene 11 de los 24 

representantes, o sea, de los 24, 24 

diputados representantes de Galicia en el 

Congreso, pues resulta cuanto menos 

extraño. O no, viniendo del PP e intuyendo 

otras intenciones.  

 

Pero ya que estamos hablando del tren, no 

perdamos la oportunidad de intentar poner 

una pica en Flandes con respecto a un tren 

menos defendido y sin embargo tan 

importante para la defensa del transporte 

colectivo, y para la vertebración del país, 

como son los trenes de cercanía, apuesta 

en la que tendrían que implicarse tanto el 

Gobierno central como el de la Xunta de 

Galicia y donde ni siquiera harían falta 

obras, pues las líneas ya existen, sino tan 

sólo máquinas, vagones y gente.  

 

A las diecisiete horas y dieciocho minutos 

entra en el Salón de Sesiones el señor 

Martínez Durán.   

 

El tren de cercanías —gente trabajadora 

claro, me refiero—. El tren de cercanías, 

un tren de cercanías que conectara las 

diferentes poblaciones creando toda una 

red de cercanías con parte de los trazados 

ferroviarios ya existentes, que acabarían 

posibilitando sembrar toda Galicia de este 

transporte aumentando las posibilidades 

de movilidad, la sostenibilidad, la 

economía de las zonas, la consolidación 

poblacional y la ampliación de servicios. 

Todo un paso de más para avanzar en el 

objetivo de reducir el parque 

automovilístico de las ciudades. 
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automobilístico das cidades. 

 

Estamos vendo os bos resultados de 

implantar medidas que inviten ao uso 

deste transporte, non só, como son, 

perdón, os bonos gratuítos ampliados este 

ano pola alta demanda dos mesmos. Si a 

todo, do que se trata é dunha declaración 

a favor do tren, se do que se trata é de 

facer constar as necesidades de maiores 

investimentos neste transporte, e se 

finalmente do que se trata é de demandar 

maiores dotacións e modernizacións das 

infraestruturas de, para ferroviarias, non 

será por nós. Imos a votar a favor. 

 

 

Grazas. 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas, señora Faraldo.  

 

Turno para a señora Martínez. 

 

Señora Martínez Lema 

 

Moitas grazas.  

 

Só anunciar o meu voto a favor pola 

necesidade de que se cumpra este 

compromiso tan necesario para a 

colectividade desta cidade. Confío, estou 

segura, que a señora Pardo de Vera está 

facendo todo o posible para cumprir este 

compromiso. Espero que teña toda a 

axuda necesaria para desfacer o agravio 

que sufre Galicia, neste caso A Coruña, 

coa chegada da alta velocidade. 

 

Presidencia  

 

Moitas grazas.  

 

Turno para o BNG, señora Veira.  

 

Señora Veira González 

 

 

 

Estamos viendo los buenos resultados de 

implantar medidas que inviten al uso de 

este transporte, no solo, como son, perdón, 

los bonos gratuitos ampliados este año por 

la alta demanda de los mismos. Si de lo que 

se trata es de una declaración a favor del 

tren, si de lo que se trata es de hacer 

constar las necesidades de mayores 

inversiones en este transporte, y si 

finalmente de lo que se trata es de 

demandar mayores dotaciones y 

modernizaciones de las infraestructuras 

de, para ferroviarias, no será por nosotros. 

Vamos a votar a favor. 

 

Gracias. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias, señora Faraldo.  

 

Turno para la señora Martínez. 

 

Señora Martínez Lema 

 

Muchas gracias.  

 

Solo anunciar mi voto a favor por la 

necesidad de que se cumpla este 

compromiso tan necesario para la 

colectividad de esta ciudad. Confío, estoy 

segura, que la señora Pardo de Vera está 

haciendo todo el posible para cumplir este 

compromiso. Espero que tenga toda la 

ayuda necesaria para deshacer el agravio 

que sufre Galicia, en este caso A Coruña, 

con la llegada de la alta velocidad. 

 

Presidencia  

 

Muchas gracias.  

 

Turno para el BNG, señora Veira.  

 

Señora Veira González 
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Si. A verdade é que nós tamén queremos 

amosar a nosa sorpresa porque sexa o 

Partido Popular quen se poña tan 

estupendo cos atrasos da chegada da alta 

velocidade á Coruña e a Galiza. A 

verdade é que despois dos sapos e sapos 

que tragou o Goberno da Xunta de Galiza 

en mans do Partido Popular, os 

innumerables atrasos da chegada do AVE 

a Galiza gobernando o señor Rajoy na 

Moncloa, pois a verdade é que nos chama 

a atención o estupendos que se poñen 

agora cando está o Partido Socialista no 

Goberno do Estado.  

 

En todo caso, nós desde o BNG, 

independentemente de que gobernase o 

Partido Popular ou de que gobernase o 

Partido Socialista, sempre reclamamos a 

mellora das infraestruturas ferroviarias 

para Galiza. Reclamamos a chegada do 

AVE a Galiza, reclamamos tamén que se 

dote ó noso país dun servizo de 

proximidade. Nós consideramos que a 

estas alturas da historia tería que haber un 

servizo de proximidade en Galiza, 

ferroviario, nomeadamente na comarca 

da Coruña. Somos das únicas zonas do 

Estado cunha densidade de poboación 

semellante que non teñen un servizo de 

proximidade. Temos proposto isto en 

numerables ocasións no Congreso dos 

Deputados e das Deputadas. 

 

Quero lembrar que durante anos se 

recolleu no orzamento a proposta do 

BNG, o estudo da implantación do 

servizo de proximidade para a nosa 

comarca. Un estudo que realmente vai 

camiño de ser un tratado enciclopédico  

ou, desde logo, e é mais probábel que 

sexa así, non importa en absoluto o 

Goberno do Estado. En todo caso, en pro 

obviamente dunha mobilidade 

sustentábel e agora para a loita contra o 

cambio climático, é fundamental que 

exista uns, que existan uns servizos 

ferroviarios de calidade. Nós o que nos 

Sí. La verdad es que nosotros también 

queremos mostrar nuestra sorpresa 

porque sea el Partido Popular quien se 

ponga tan estupendo con los retrasos de la 

llegada de la alta velocidad a A Coruña y 

a Galicia. La verdad es que después de los 

sapos y sapos que tragó el Gobierno de la 

Xunta de Galicia en manos del Partido 

Popular, los innumerables retrasos de la 

llegada del AVE a Galicia gobernando el 

señor Rajoy en la Moncloa, pues la verdad 

es que nos llama la atención lo estupendos 

que se ponen ahora cuando está el Partido 

Socialista en el Gobierno del Estado.  

 

En todo caso, nosotros desde el BNG, 

independientemente de que gobernara el 

Partido Popular o de que gobernara el 

Partido Socialista, siempre reclamamos la 

mejora de las infraestructuras ferroviarias 

para Galicia. Reclamamos la llegada del 

AVE a Galicia, reclamamos también que se 

dote a nuestro país de un servicio de 

cercanías. Nosotros consideramos que a 

estas alturas de la historia tendría que 

haber un servicio de cercanías en Galicia, 

ferroviario, especialmente en la comarca 

de A Coruña. Somos de las únicas zonas 

del Estado con una densidad de población 

semejante que no tienen un servicio de 

cercanías. Hemos propuesto esto en 

numerables ocasiones en el Congreso de 

los Diputados y de las Diputadas. 

 

Quiero recordar que durante años se 

recogió en el presupuesto la propuesta del 

BNG, el estudio de la implantación del 

servicio de cercanías para nuestra 

comarca. Un estudio que realmente va 

camino de ser un tratado enciclopédico o, 

desde luego, y es más probable que sea así, 

no importa en absoluto el Gobierno del 

Estado. En todo, caso en pro obviamente 

de una movilidad sostenible y ahora para 

la lucha contra el cambio climático, es 

fundamental que existan unos, que existan 

unos servicios ferroviarios de calidad. 

Nosotros lo que nos preguntamos en 
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preguntamos en canto ós trens, e ós 

retrasos dos trens Avril, é se o Ministerio 

vai denunciar a Talgo polos retrasos e os 

incumprimentos no contrato, porque son 

mais que, mas que manifestos. En todo 

caso, si que consideramos que o Concello 

da Coruña como tal, este salón, esta 

corporación, ten que reclamar que chegue 

dunha vez por todas a alta velocidade á 

Coruña, pero tamén ese servizo de 

proximidade que vai ser o que no día a día 

poida modificar os modos de transporte 

na nosa, na nosa comarca, non? 

 

 

E pola nosa banda nada mais. 

 

Presidencia  

 

Moitas grazas, señora Veira.  

 

Turno para a Marea Atlántica, señora 

Cameán. 

 

Señora Cameán Calvete 

 

Si. Moitísimas grazas alcaldesa. Moi boa 

tarde.  

 

Antes de nada, gustaríanos explicar os 

motivos relativos á presentación dunha 

emenda por parte do noso Grupo 

Municipal.  

 

Se ben é certo que esta moción fai 

referencia ao servizo ferroviario de alta 

velocidade, parécenos relevante tamén 

que se reivindiquen outras melloras do 

servizo ferroviario que ademais son 

urxentes e que resultan ser todo un 

agravio para a nosa cidade.  

 

Neste sentido, as propostas de adición 

que presentamos respectan o sentido 

orixinal da moción propoñente e ademais 

completan as demandas, atendendo deste 

xeito a demandas que son formuladas 

pola plataforma de persoas usuarias. 

cuanto a los trenes, y a los retrasos de los 

trenes Avril, es si el Ministerio va a 

denunciar a Talgo por los retrasos y los 

incumplimientos en el contrato, porque son 

más que, más qué manifiestos. En todo 

caso, sí que consideramos que el 

Ayuntamiento de A Coruña como tal, este 

salón, esta corporación, tiene que 

reclamar que llegue de una vez por todas 

la alta velocidad a A Coruña, pero también 

ese servicio de cercanías que va a ser el 

que en el día a día pueda modificar los 

modos de transporte en nuestra, en nuestra 

comarca, ¿no? 

 

Y por nuestra parte nada más. 

 

Presidencia  

 

Muchas gracias, señora Veira.  

 

Turno para la Marea Atlántica, señora 

Cameán. 

 

Señora Cameán Calvete 

 

Sí. Muchísimas gracias alcaldesa. Muy 

buenas tardes.  

 

Antes de nada, nos gustaría explicar los 

motivos relativos a la presentación de una 

enmienda por parte de nuestro Grupo 

Municipal.  

 

Si bien es cierto que esta moción hace 

referencia al servicio ferroviario de alta 

velocidad, nos parece relevante también 

que se reivindiquen otras mejoras del 

servicio ferroviario que además son 

urgentes y que resultan ser todo un agravio 

para nuestra ciudad.  

 

En este sentido, las propuestas de adición 

que presentamos respetan el sentido 

original de la moción proponente y además 

completan las demandas, atendiendo de 

este modo a demandas que son formuladas 

por la plataforma de personas usuarias. 
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Deste xeito propoñemos 

fundamentalmente dúas cuestións. A 

primeira, demandar ó Goberno do Reino 

de España a electrificación das vías A 

Coruña-Ferrol, así como outras melloras 

que procedan co fin de subsanar as 

actuais deficiencias relativas ás 

frecuencias, a duración, e tamén ó seu 

coste. En segundo lugar, demandar ó 

Goberno do Reino de España a creación 

dun núcleo de cercanías na Coruña co fin 

de atender as problemáticas de 

mobilidade na comarca da Coruña.  

 

Ben, se plantexamos estas dúas cuestións 

é porque nos parece absolutamente 

inxustificable que nos orzamentos xerais 

do Estado 2022 quedasen fóra a creación 

de núcleos de proximidade ferroviaria de 

Galicia, e concretamente tamén, como 

pode ser, no que afecta á Coruña, non? 

Así mesmo, a Secretaría do Estado do 

Ministerio de Transportes fixo mención a 

esta cuestión en declaracións públicas, 

nas que alegaba que esta situación era 

debida á falta dun interlocutor válido en 

Galicia. Cremos que se trata dunha mala 

escusa e agardemos que poidan rectificar 

porque a cuestión, dende logo, non é 

baladí.  

 

O tren é o medio de transporte mais 

sustentable, resulta fundamental 

promover o seu uso para enfriar o planeta 

nun contexto como o actual. Trátase 

dende logo do primeiro eixe de abordaxe 

para facer fronte á situación de 

emerxencia climática na que vivimos e 

dun medio de descarbonización do 

transporte. Como xa o advertiu en 

diversas ocasións e como así o sinala 

Antonio Turiel, xa pasamos o teito do 

diésel e así toca asumir a urxencia da 

promoción de novos medios de transporte 

que sexan absolutamente respectuosos co 

medio ambiente.  

 

Segundo datos do Instituto Nacional de 

De este modo proponemos 

fundamentalmente dos cuestiones. La 

primera, demandar al Gobierno del Reino 

de España la electrificación de las vías A 

Coruña-Ferrol, así como otras mejoras 

que procedan con el fin de subsanar las 

actuales deficiencias relativas a las 

frecuencias, la duración, y también a su 

coste. En segundo lugar, demandar al 

Gobierno del Reino de España la creación 

de un núcleo de cercanías en A Coruña con 

el fin de atender las problemáticas de 

movilidad en la comarca de A Coruña.  

 

Bien, si planteamos estas dos cuestiones es 

porque nos parece absolutamente 

injustificable que en los presupuestos 

generales del Estado 2022 quedaran fuera 

la creación de núcleos de cercanías 

ferroviaria de Galicia, y concretamente 

también, como puede ser, en lo que afecta 

a la Coruña, ¿no? Asimismo, la Secretaría 

de Estado del Ministerio de Transportes 

hizo mención a esta cuestión en 

declaraciones públicas, en las que alegaba 

que esta situación era debida a la falta de 

un interlocutor válido en Galicia. Creemos 

que se trata de una mala excusa y 

esperemos que puedan rectificar porque la 

cuestión, desde luego, no es baladí.  

 

El tren es el medio de transporte más 

sostenible, resulta fundamental promover 

su uso para enfriar el planeta en un 

contexto como el actual. Se trata desde 

luego del primer eje de abordaje para 

hacer frente a la situación de emergencia 

climática en la que vivimos y de un medio 

de descarbonización del transporte. Como 

ya lo advirtió en diversas ocasiones y como 

así lo señala Antonio Turiel, ya pasamos el 

techo del diésel y así toca asumir la 

urgencia de la promoción de nuevos 

medios de transporte que sean 

absolutamente respetuosos con el medio 

ambiente.  

 

Según datos del Instituto Nacional de 
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Estadística, durante o ano 2021 só o 9,7 

% das galegas e dos galegos se 

desprazaron en transporte público, 

mentres que un 73 % fíxoo en transporte 

privado. É dicir, 7 de cada 10 

desprazamentos durante o ano 2021 

fixéronse en transporte privado. Son 

datos que nos sinalan que estamos aínda 

moi lonxe de solucionar esta 

problemática e que require pois dun 

fomento evidente do transporte público.   

 

Neste sentido queremos lembrar as 

cuestións que propoñemos na nosa 

emenda, non? En primeiro lugar, que a 

liña ferroviaria que comunica A Coruña 

con Ferrol é a mais lenta do Reino de 

España. Transcorreron xa 100 anos dende 

a súa construción sen que se levasen a 

cabo as melloras oportunas, e sendo o 

traxecto, é sorprendente, porque sendo o 

traxecto que separa ambas cidades de non 

moito —tan só 69 quilómetros—, é 

chamativo que a duración deste traxecto 

sexa tan elevada, de unha hora e media. É 

urxente dende logo que contemos cunha 

boa comunicación entre estas dúas 

cidades e que sexa unha liña ferroviaria 

acorde ó século no que vivimos. 

Reivindicamos tamén a necesidade dun 

servizo de cercanías que solucione as 

actuais problemáticas de mobilidade na 

Coruña e que, dende logo, pois, permita 

que non haxa esta entrada tan masiva de 

coches a través da Área Metropolitana.  

 

Finalmente, xa por rematar, coincidimos 

con esta moción na necesidade da 

chegada dos trens Avril de eixe variable 

polas melloras que traerán, posto que 

poden circular tanto por vías de ancho 

internacional-estatal como poden 

mellorar sen dúbida os tempos de viaxe á 

Coruña, a Santiago, a Pontevedra e Vigo, 

ademais, obviamente, do incremento do 

número de prazas.  

 

Mais nada. Como xa indiquei, imos a 

Estadística, durante el año 2021 solo el 9,7 

% de las gallegas y de los gallegos se 

desplazaron en transporte público, 

mientras que un 73 % lo hizo en transporte 

privado. Es decir, 7 de cada 10 

desplazamientos durante el año 2021 se 

hicieron en transporte privado. Son datos 

que nos señalan que estamos aún muy lejos 

de solucionar esta problemática y que 

requiere pues de un fomento evidente del 

transporte público.   

 

En este sentido queremos recordar las 

cuestiones que proponemos en nuestra 

enmienda, ¿no? En primer lugar, que la 

línea ferroviaria que comunica A Coruña 

con Ferrol es la más lenta del Reino de 

España. Transcurrieron ya 100 años desde 

su construcción sin que se llevaran a cabo 

las mejoras oportunas, y siendo el trayecto, 

es sorprendente, porque siendo el trayecto 

que separa ambas ciudades de no mucho 

—tan sólo 69 kilómetros—, es llamativo 

que la duración de este trayecto sea tan 

elevada, de una hora y media. Es urgente 

desde luego que contemos con una buena 

comunicación entre estas dos ciudades y 

que sea una línea ferroviaria acorde al 

siglo en el que vivimos. Reivindicamos 

también la necesidad de un servicio de 

cercanías que solucione las actuales 

problemáticas de movilidad en A Coruña y 

que, desde luego, pues, permita que no 

haya esta entrada tan masiva de coches a 

través del Área Metropolitana.  

 

Finalmente, ya por finalizar, coincidimos 

con esta moción en la necesidad de la 

llegada de los trenes Avril de eje variable 

por las mejoras que traerán, puesto que 

pueden circular tanto por vías de ancho 

internacional-estatal como pueden 

mejorar sin duda los tiempos de viaje a A 

Coruña, a Santiago, a Pontevedra y Vigo, 

además, obviamente, del incremento del 

número de plazas.  

 

Nada más. Como ya indiqué, vamos a votar 
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votar a favor.  

 

Moitas grazas.  

  

Presidencia 

 

Moitas grazas, señora Cameán.  

 

Turno para o Goberno, que pecha este 

debate a través do seu portavoz, señor 

Lage. 

 

Señor Lage Tuñas 

 

Moitas gracias, señora alcaldesa.  

 

Bueno, a verdade señor Lorenzo é sempre 

interesante comprobar o traballo do 

Senado, no? Neste caso vostede veu aquí 

a falar do traballo que fai no Senado. Non 

é unha sesión de control sobre o que fai 

ou deixa de facer. A verdade é que o vin 

un pouco enervado, non?, vostede o 

xustificaba na súa condición profesional. 

Teño que dicirlle que me sorprendeu 

moito o que dixo. Invítolle incluso a que 

se volva a escoitar, porque ás veces ó 

mellor estase dicindo o que se pensa pero 

non se pensa, o que se di.  

 

Vostede chegou a dicir que para non 

pagar a sentenza sobre a cárcere que 

podíamos cambiar a lexislación. Como 

non é un tema penal non diremos o 

Código Penal, sería unha barbaridade, 

aínda que a vostede faltoulle pouco. Dixo 

que para evitar o pago dunha sentenza se 

podía cambiar a normativa. A min me 

parece unha barbaridade, pero non xa 

como senador, senón que me parece unha 

barbaridade polos seus coñecementos. Eu 

creo que quixo facer algún tipo de 

hipérbole, non? É así do mais grave que 

teño escoitado nas últimas horas, 

quitando os temas do mundo do corazón 

que están así moi hoxe, moi de moda. E 

bueno, e a actuación absolutamente 

impresentable da señora esta que é 

a favor.  

 

Muchas gracias 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias, señora Cameán.  

 

Turno para el Gobierno, que cierra este 

debate a través de su portavoz, señor Lage. 

 

 

Señor Lage Tuñas 

 

Muchas gracias, señora alcaldesa.  

 

Bueno, la verdad señor Lorenzo es siempre 

interesante comprobar el trabajo del 

Senado, ¿no? En este caso usted vino aquí 

a hablar del trabajo que hace en el Senado. 

No es una sesión de control sobre lo que 

hace o deja de hacer. La verdad es que lo 

vi un poco enervado, ¿no?, usted lo 

justificaba en su condición profesional. 

Tengo que decirle que me sorprendió 

mucho lo que dijo. Le invito incluso a que 

se vuelva a escuchar, porque a veces a lo 

mejor se está diciendo lo que se piensa, 

pero no se piensa lo que se dice.  

 

Usted llegó a decir que para no pagar la 

sentencia sobre la cárcel que podíamos 

cambiar la legislación. Como no es un 

tema penal no diremos el Código Penal, 

sería una barbaridad, aunque a usted le 

faltó poco. Dijo que para evitar el pago de 

una sentencia se podía cambiar la 

normativa. A mí me parece una 

barbaridad, pero no ya como senador, sino 

que me parece una barbaridad por sus 

conocimientos. Yo creo que quiso hacer 

algún tipo de hipérbole, ¿no? Es así de lo 

más grave que he escuchado en las últimas 

horas, quitando los temas del mundo del 

corazón que están así muy hoy, muy de 

moda. Y bueno, y la actuación 

absolutamente impresentable de la señora 

esta que es secretaria de Estado que me 
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secretaria de Estado que me parece unha 

aberración, me parece impresentable, 

punto. Ou sexa, impresentable, andar 

facendo bromas sobre a violencia de 

xénero, é dicir eu creo que non tiña que 

continuar un minuto mais no sitio no que 

está. Así, dígollo así de claro.  

 

Ás dezasete horas e vinte e nove 

minutos sae do Salón de Sesións a 

señora Veira González. 

 

Pero vostede púxose case ó mesmo nivel. 

Eu, como aquel programa que había de 

Canal Plus, señor Lorenzo, invítoo á 

moviola, a que lle de para atrás á cinta. É 

un auténtico disparate o que, o que dixo 

vostede aquí. Vostede pode estar de 

acordo ou en desacordo cunha reforma no 

ámbito lexislativo, e vostede está nas 

Cortes Xerais e aí se pode manifestar. 

Agora, que xustifique non pagar o que di 

un xulgado por unha denuncia que 

presentan vostedes —vostedes denuncian 

o convenio que firmou Francisco 

Vázquez no ano 5, non están de acordo 

con pagar 1,1—, e a Xustiza di que o que 

fixo o señor Vázquez e os Gobernos 

socialistas se axusta a dereito e que 

vostedes non teñen razón. Que pasa?, que 

tempo despois a consecuencia é ter que 

pagar 2,8. Este goberno municipal 

despois de moitos meses de negociación 

chega a unha quita de 600.000 € e vostede 

conclúe que hai que cambiar a lexislación 

para non acatar as sentenzas.  

 

A min, sinceramente señor Lorenzo, me 

parece un disparate, un disparate 

impropio de vostede que é unha persoa 

con coñecementos e fundamentos 

suficientes. Eu nunca o descalificarei en 

termos persoais, pero politicamente creo 

que é unha barbaridade o que dixo 

vostede hoxe aquí.  

 

Claro, que vostedes veñan a falar dos 

trens Avril... Mire, xa llo adianto, nunca 

parece una aberración, me parece 

impresentable, punto. O sea, 

impresentable, andar haciendo bromas 

sobre la violencia de género, es decir yo 

creo que no tenía que continuar un minuto 

más en el sitio en el que está. Así, se lo digo 

así de claro.  

 

A las diecisiete horas y veintinueve 

minutos sale del Salón de Sesiones la 

señora Veira González. 

 

Pero usted se puso casi al mismo nivel. Yo, 

como aquel programa que había de Canal 

Plus, señor Lorenzo, lo invito a la moviola, 

a que le dé para atrás a la cinta. Es un 

auténtico disparate lo que, lo que dijo 

usted aquí. Usted puede estar de acuerdo o 

en desacuerdo con una reforma en el 

ámbito legislativo, y usted está en las 

Cortes Generales y ahí se puede 

manifestar. Ahora, que justifique no pagar 

lo que dice un juzgado por una denuncia 

que presentan ustedes —ustedes denuncian 

el convenio que firmó Francisco Vázquez 

en el año 5, no están de acuerdo con pagar 

1,1—, y la Justicia dice que lo que hizo el 

señor Vázquez y los Gobiernos socialistas 

se ajusta a derecho y que ustedes no tienen 

razón ¿Qué pasa?, que tiempo después la 

consecuencia es tener que pagar 2,8. Este 

gobierno municipal después de muchos 

meses de negociación llega a una quita de 

600.000 € y usted concluye que hay que 

cambiar la legislación para no acatar las 

sentencias.  

 

A mí, sinceramente señor Lorenzo, me 

parece un disparate, un disparate impropio 

de usted que es una persona con 

conocimientos y fundamentos suficientes. 

Yo nunca lo descalificaré en términos 

personales, pero políticamente creo que es 

una barbaridad lo que dijo usted hoy aquí.  

 

 

Claro, que ustedes vengan a hablar de los 

trenes Avril... Mire, ya se lo adelanto, 
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nos van a atopar en contra de ningunha 

proposta que sexa mellora para o 

territorio, para Galicia, e para esta cidade. 

Polo tanto, o que din é razoable, vamos a 

votalo a favor señor Lorenzo, pero non 

sen antes puntualizar algunhas cuestións.  

 

 

Galicia, a Galicia chega hoxe o AVE 

porque houbo un goberno socialista, e por 

que non dicilo, un ministro que ten nomes 

e apelidos: José Blanco López —non lles 

gusta nada, non lles gusta nada—, pero 

Galicia ten hoxe AVE en gran parte 

gracias a Pepe Blanco, señor Lorenzo. 

Que fixo Aznar por este país? Bastante 

pouco, por non dicir nada. Cando, cando 

chegou o AVE  a Galicia? Cun goberno 

socialista e Pedro Sánchez. Sabe cando 

foi? Ás doce horas dezaseis minutos da 

mañá do 20 de decembro do ano 21.  

 

Polo tanto, todo o que supoñan melloras, 

adiante, e claro que teñen que estar eses 

trens Avril. Só lle quero aclarar que os 

Alvia tamén son alta velocidade. Supoño 

que o sabía, porque vostede 

coñecementos ten, non o omite por 

ignorancia, non é o seu caso. Pode haber 

o de outros, o seu non o é. Polo tanto, 

tódalas melloras e mais, e na defensa do 

territorio aí estará o Partido dos 

Socialistas de Galicia e o Goberno 

municipal da Coruña, non teña ningunha 

dúbida. Agora, recordando quen fixo 

posible que haxa AVE a Galicia que non 

foi nin Aznar nin Rajoy, senón que foron 

os Gobernos socialistas, o Goberno de 

Zapatero e o Goberno de Pedro Sánchez, 

señor Lorenzo.  

 

Porque o seu Goberno, o único que 

tiveron aquí na Comunidade Autónoma 

nos últimos anos, que é o do señor Núñez 

Feijóo —pois eu remítome ao 10 de 

xaneiro do ano 2009—, e dicía o señor 

Feijóo, que hoxe preside o Partido 

Popular —como para fiarse do señor 

nunca nos van a encontrar en contra de 

ninguna propuesta que sea mejora para el 

territorio, para Galicia, y para esta 

ciudad. Por lo tanto, lo que dicen es 

razonable, vamos a votarlo a favor señor 

Lorenzo, pero no sin antes puntualizar 

algunas cuestiones.  

 

Galicia, a Galicia llega hoy el AVE porque 

hubo un gobierno socialista, y por qué no 

decirlo, un ministro que tiene nombres y 

apellidos: José Blanco López —no les 

gusta nada, no les gusta nada—, pero 

Galicia tiene hoy AVE en gran parte 

gracias a Pepe Blanco, señor Lorenzo. 

¿Qué hizo Aznar por este país? Bastante 

poco, por no decir nada. ¿Cuándo, cuándo 

llegó el AVE a Galicia? Con un gobierno 

socialista y Pedro Sánchez. ¿Sabe cuándo 

fue? A las doce horas dieciséis minutos de 

la mañana del 20 de diciembre del año 21.  

 

Por lo tanto, todo lo que supongan 

mejoras, adelante, y claro que tienen que 

estar esos trenes Avril. Solo le quiero 

aclarar que los Alvia también son alta 

velocidad. Supongo que lo sabía, porque 

usted conocimientos tiene, no lo omite por 

ignorancia, no es su caso. Puede haber el 

de otros, el suyo no lo es. Por lo tanto, 

todas las mejoras y más, y en la defensa del 

territorio ahí estará el Partido de los 

Socialistas de Galicia y el Gobierno 

municipal de A Coruña, no tenga ninguna 

duda. Ahora, recordando quien hizo 

posible que haya AVE a Galicia, que no fue 

ni Aznar ni Rajoy, sino que fueron los 

Gobiernos socialistas, el Gobierno de 

Zapatero y el Gobierno de Pedro Sánchez, 

señor Lorenzo.  

 

Porque su Gobierno, el único que tuvieron 

aquí en la Comunidad Autónoma en los 

últimos años, que es el del señor Núñez 

Feijóo —pues yo me remito al 10 de enero 

del año 2009—, y decía el señor Feijóo, 

que hoy preside el Partido Popular —como 

para fiarse del señor Feijóo—, decía algo 
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Feijóo—, dicía algo que eu creo que non 

debemos de esquecer nunca: levaremos o 

AVE de Lugo a Ourense co diñeiro da 

Xunta. Aínda estamos esperando hoxe 

(óese un sinal acústico indicativo da 

finalización do tempo de intervención). 

Credibilidade, señor Lorenzo, teñen ben 

pouca.  

 

Están esperando, está moi ben que 

plantexen o de Ferrol e o de Lugo, nós 

tamén estamos de acordo. A diferencia é 

que nós facemos posible que o AVE 

chegue a Galicia e vostedes, cando 

gobernaron ou gobernan na Xunta de 

Galicia, o seu presidente, sabe cantos 

anos estivo o señor Feijóo de presidente 

en Galicia?, trece anos. Mira se tivo 

tempo de levarlle o AVE de Lugo a 

Ourense, que o ía facer con fondos da 

Xunta. Dez de xaneiro do ano 2009 —

pode comprobalo, eh—. E venme vostede 

aquí a falar de que se a ministra dixo que 

era un pouquiño antes ou un pouco 

despois? Nós vamos a ser esixentes para 

que se licite Alfonso Molina no 2023. 

 

 

Pero, mire unha cousa, señor Lorenzo, 

vostede que xa foi deputado —cabeza de 

lista por certo no ano 2015—, que fixo no 

Congreso dos Deputados mentres 

gobernou Mariano Rajoy? É que 

gobernaron en España do ano 11 ó ano  

18. E que fixeron pola cidade da Coruña? 

Non fixeron absolutamente nada, porque 

se fixeran algo hoxe non estaríamos a 

falar de que hai que licitar Alfonso 

Molina. A rexeneración, o dragado da Ría 

do Burgo, cando se desbloquea? Cando 

chega Inés Rey ó Goberno da Coruña. 

Cando se desbloquea o tren a Punta 

Langosteira? Cando chega Inés Rey ó 

Goberno municipal da Coruña.  

 

Señor Lorenzo, señor Lorenzo, vostede 

xa foi goberno do ano 11 ao 15, que fixo? 

Xa foi deputado do 15 ao 19, que fixo? 

que yo creo que no debemos de olvidar 

nunca: llevaremos el AVE de Lugo a 

Ourense con el dinero de la Xunta. Aún 

estamos esperando hoy (se oye una señal 

acústica indicativa de la finalización del 

tiempo de intervención). Credibilidad, 

señor Lorenzo, tienen bien poca.  

 

 

Están esperando, está muy bien que 

planteen lo de Ferrol y lo de Lugo, 

nosotros también estamos de acuerdo. La 

diferencia es que nosotros hacemos posible 

que el AVE llegue a Galicia y ustedes, 

cuando gobernaron o gobiernan en la 

Xunta de Galicia, su presidente, ¿sabe 

cuántos años estuvo el señor Feijóo de 

presidente en Galicia?, trece años. Mira si 

tuvo tiempo de llevarle el AVE de Lugo a 

Ourense, que lo iba a hacer con fondos de 

la Xunta. Diez de enero del año 2009 —

puede comprobarlo, eh—. ¿Y me viene 

usted aquí a hablar de que si la ministra 

dijo que era un poquito antes o un poco 

después? Nosotros vamos a ser exigentes 

para que se licite Alfonso Molina en el 

2023. 

 

Pero, mire una cosa, señor Lorenzo, usted 

que ya fue diputado —cabeza de lista por 

cierto en el año 2015—, ¿qué hizo en el 

Congreso de los Diputados mientras 

gobernó Mariano Rajoy? Es que 

gobernaron en España del año 11 al año 

18. ¿Y qué hicieron por la ciudad de A 

Coruña? No hicieron absolutamente nada, 

porque si hicieran algo hoy no estaríamos 

hablando de que hay que licitar Alfonso 

Molina. La regeneración, el dragado de la 

Ría del Burgo, ¿cuándo se desbloquea? 

Cuando llega Inés Rey al Gobierno de A 

Coruña. ¿Cuándo se desbloquea el tren a 

Punta Langosteira? Cuando llega Inés Rey 

al Gobierno municipal de A Coruña.  

 

Señor Lorenzo, señor Lorenzo, usted ya fue 

gobierno del año 11 al 15, ¿qué hizo? Ya 

fue diputado del 15 al 19 ¿qué hizo? Todo 
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Todo iso se está a facer agora. E sabe por 

que hai que facelo agora? Porque non o 

fixeron antes, porque (óense dous sinais 

acústicos indicativos da finalización do 

tempo de intervención) se o fixeran 

antes, se o fixeran antes, xa non teríamos 

esta discusión nin esta debate. Os 

Gobernos de Rajoy foron daniños para 

esta cidade e vostedes foron os que lle 

deron cobertura porque eran a procesión 

dos caladiños. Falan agora, pero onde 

estaban durante oito anos para defender 

os intereses desta cidade? En ningún sitio. 

Non conseguiron nin unha quita nin un 

pon, ou sexa, nin pon nin quita, non sei se 

o entende. Porque ás veces non sei se tal, 

antes non entendeu o que lle dixo. Se 

quere explícollo o que significa así vai.  

 

Presidencia 
 

Ten que rematar, señor Lage. 

 

Señor Lage Tuñas 

 

Así vai non é como vai o Goberno, o 

Goberno vai ben. Así van as cousas, que 

non entenden o que estamos explicando. 

Pero señor Lorenzo, vostede cre que 

despois de todo este tempo, despois de 

todo este tempo, están en condicións de 

ter un mínimo crédito, credibilidade? 

Revisen un pouquiño os seus feitos. O 

que teña claro é unha cousa: as maior 

partes das actuacións que estaban 

pendentes cando vostede entrou de 

concelleiro co señor Negreira, no ano 11, 

están empezando a resolverse agora. Sabe 

cal é a diferencia? Que vostede pasou 

polo Goberno, pasou polo Congreso dos 

Deputados e non fixeron absolutamente 

nada. Estanse resolvendo con Inés Rey 

como alcaldesa desta cidade e con Pedro 

Sánchez como presidente do Goberno.  E 

por suposto vamos a votar a favor, non 

teña ningunha dúbida. Sempre a favor dos 

intereses da Coruña e dos intereses de 

Galicia. Sen dúbida ningunha señor 

eso se está haciendo ahora. ¿Y sabe por 

qué hay que hacerlo ahora? Porque no lo 

hicieron antes, porque (se oyen dos 

señales acústicas indicativas de la 

finalización del tiempo de intervención) si 

lo hicieran antes, si lo hicieran antes, ya no 

tendríamos esta discusión ni este debate. 

Los Gobiernos de Rajoy fueron dañinos 

para esta ciudad y ustedes fueron los que 

le dieron cobertura porque eran la 

procesión de los calladitos. Hablan ahora, 

pero ¿dónde estaban durante ocho años 

para defender los intereses de esta ciudad? 

En ningún sitio. No consiguieron ni una 

quita ni un pon, o sea, ni pon ni quita, no 

sé si lo entiende. Porque a veces no sé si 

tal, antes no entendió lo que le dijo. Si 

quiere se lo explico lo que significa así va. 

 

Presidencia 
 

Tiene que finalizar, señor Lage. 

 

Señor Lage Tuñas 

 

Así va no es cómo va el Gobierno, el 

Gobierno va bien. Así van las cosas, que no 

entienden lo que estamos explicando. 

¿Pero señor Lorenzo, usted cree que 

después de todo este tiempo, después de 

todo este tiempo, están en condiciones de 

tener un mínimo crédito, credibilidad? 

Revisen un poquito sus hechos. Lo que 

tenga claro es una cosa: la mayor parte de 

las actuaciones que estaban pendientes 

cuando usted entró de concejal con el 

señor Negreira, en el año 11, están 

empezando a resolverse ahora. ¿Sabe cuál 

es la diferencia? Que usted pasó por el 

Gobierno, pasó por el Congreso de los 

Diputados y no hicieron absolutamente 

nada. Se están resolviendo con Inés Rey 

como alcaldesa de esta ciudad y con Pedro 

Sánchez como presidente del Gobierno.  Y 

por supuesto vamos a votar a favor, no 

tenga ninguna duda. Siempre a favor de los 

intereses de A Coruña y de los intereses de 

Galicia. Sin duda ninguna señor Lorenzo. 
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Lorenzo.  

 

Ás dezasete horas e trinta e cinco 

minutos entra no Salón de Sesións a 

señora Veira González. 

 

Presidencia 

 

Grazas señor Lage.  

 

Acepta o propoñente da moción a emenda 

presentada polo Grupo da Marea? 

 

Señor Lorenzo Torr 

es 

 

Si.  

 

Presidencia  

 

Ben, pois procedemos á votación da 

moción.  

 

Votación da terceira moción 

presentada polo Grupo Municipal do 

Partido Popular transaccionada co 

Grupo Municipal da Marea Atlántica 

 

Seguidamente, pola Presidencia sométese 

a votación a terceira moción presentada 

polo Grupo Municipal do Partido Popular 

transaccionada co Grupo Municipal da 

Marea Atlántica, sobre a alta velocidade 

ferroviaria, producíndose o seguinte 

resultado: 

 

Vota a favor o Grupo Municipal do 

Partido Socialista (PSdeG-PSOE) (8 

votos). 

 

Vota a favor o Grupo Municipal do 

Partido Popular (PP) (9 votos). 

 

Vota a favor o Grupo Municipal da Marea 

Atlántica (MA) (4 votos). 

 

Vota a favor o Grupo Municipal do 

Bloque Nacionalista Galego (BNG) (2 

 

 

A las diecisiete horas y treinta y cinco 

minutos entra en el Salón de Sesiones la 

señora Veira González.  

 

Presidencia 

 

Gracias señor Lage. 

 

¿Acepta el proponente de la moción la 

enmienda presentada por el Grupo de la 

Marea? 

 

Señor Lorenzo Torres 

 

Sí.  

 

Presidencia  

 

Bien, pues procedemos a la votación de la 

moción. 

 

Votación de la tercera moción presentada 

por el Grupo Municipal del Partido 

Popular transaccionada con el Grupo 

Municipal de la Marea Atlántica 

 

Seguidamente, por la Presidencia se 

somete a votación la tercera moción 

presentada por el Grupo Municipal del 

Partido Popular transaccionada con el 

Grupo Municipal de la Marea Atlántica, 

sobre la alta velocidad, produciéndose el 

siguiente resultado: 

 

Vota a favor el Grupo Municipal del 

Partido Socialista (PSdeG-PSOE) (8 

votos). 

 

Vota a favor el Grupo Municipal del 

Partido Popular (PP) (9 votos). 

 

Vota a favor el Grupo Municipal de la 

Marea Atlántica (MA) (4 votos). 

 

Vota a favor el Grupo Municipal del 

Bloque Nacionalista Galego (BNG) (2 
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votos). 

 

Vota a favor a concelleira non adscrita 

D.ª Mónica Martínez Lema (1 voto). 

 

Vota a favor a concelleira non adscrita 

D.ª Isabel Faraldo Calvo (1 voto). 

 

Vota a favor a concelleira non adscrita 

D.ª Susana Soneira Lema (1 voto). 

 

Presidencia 
 

Moitas grazas, queda aprobada por 

unanimidade.  

 

Acordo 

 

15. Moción presentada polo Grupo 

Municipal do Partido Popular 

transaccionada co Grupo Municipal da 

Marea Atlántica, sobre alta velocidade 

ferroviaria. 

 

1. Demandar ao Goberno de España a 

dotación inmediata dos trens Avril de 

rodada desprazable que permita a 

chegada da alta velocidade ás cidades da 

Coruña, Santiago, Pontevedra e Vigo. 

 

2. Demandar ao Goberno de España a 

presentación e execución dunha 

planificación concreta e completa para a 

modernización das infraestruturas 

ferroviarias para que Ferrol e Lugo se 

conecten tamén á alta velocidade. 

 

3. Demandar ao Goberno do Reino de 

España a electrificación da vías A 

Coruña-Ferrol, así como outras melloras 

que procedan, co fin de subsanar as 

actuais deficiencias relativas ás 

frecuencias, duración e coste. 

 

4. Demandar ao Goberno do Reino de 

España a creación dun núcleo de 

cercanías en A Coruña co fin de atender 

as problemáticas de mobilidade na 

votos). 

 

Vota a favor la concejala no adscrita D.ª 

Mónica Martínez Lema (1 voto). 

 

Vota a favor la concejala no adscrita D.ª 

Isabel Faraldo Calvo (1 voto). 

 

Vota a favor la concejala no adscrita D.ª 

Susana Soneira Lema (1 voto). 

 

Presidencia 
 

Muchas gracias, queda aprobada por 

unanimidad. 

 

Acuerdo 

 

15. Moción presentada por el Grupo 

Municipal del Partido Popular 

transaccionada con el Grupo Municipal 

de la Marea Atlántica, sobre alta 

velocidad ferroviaria. 

 

1. Demandar al Gobierno de España la 

dotación inmediata de los trenes Avril de 

rodadura desplazable que permita la 

llegada de la alta velocidad a las ciudades 

de A Coruña, Santiago, Pontevedra y Vigo.  

 

2. Demandar al Gobierno de España la 

presentación y ejecución de una 

planificación concreta y completa para la 

modernización de las infraestructuras 

ferroviarias para que Ferrol y Lugo se 

conecten también a la alta velocidad. 

 

3. Demandar al Gobierno del Reino de 

España la electrificación de las vías A 

Coruña-Ferrol, así como otras mejoras 

que procedan, con el fin de subsanar las 

actuales deficiencias relativas a las 

frecuencias, duración y coste. 

 

4. Demandar al Gobierno del Reino de 

España la creación de un núcleo de 

cercanías en A Coruña con el fin de 

atender las problemáticas de movilidad en 
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comarca da Coruña.  

 

Presidencia  

 

Rematamos xa as mocións presentadas 

polos diferentes grupos e concelleiras non 

adscritas e pasamos xa ás preguntas de 

resposta oral.  

 

3º. Preguntas de resposta oral. 

 

Presidencia 
 

Unicamente hai preguntas do Bloque 

Nacionalista Galego e do Partido 

Popular, así que ten a palabra o señor 

Jorquera. 

 

PREGUNTAS DE RESPOSTA ORAL 

PRESENTADAS POLO GRUPO 

MUNICIPAL DO BLOQUE 

NACIONALISTA GALEGO 

 

Primeira. Pregunta de resposta oral 

sobre os cambios na composición do 

Goberno local e na delegación de 

atribucións en áreas de goberno. 
 

Señor Jorquera Caselas 
 

Grazas. 

 

Pensa o Goberno local que as necesidades 

do deporte na Coruña van estar mellor 

atendidas atribuíndo tamén as 

competencias desta área directamente á 

Alcaldía? 

 

Ás dezasete horas e trinta e nove 

minutos sae do Salón de Sesións o señor 

Lema Suárez. 

 

Señor Lage Tuñas 
 

Por suposto, señor Jorquera. 

 

Señor Jorquera Caselas 
 

la comarca de A Coruña. 

 

Presidencia  

 

Finalizamos ya las mociones presentadas 

por los diferentes grupos y concejalas no 

adscritas y pasamos ya a las preguntas de 

respuesta oral. 

 

3º. Preguntas de respuesta oral. 

 

Presidencia 

 

Únicamente hay preguntas del Bloque 

Nacionalista Galego y del Partido 

Popular, así que tiene la palabra el señor 

Jorquera. 

 

PREGUNTAS DE RESPUESTA ORAL 

PRESENTADAS POR EL GRUPO 

MUNICIPAL DEL BLOQUE 

NACIONALISTA GALEGO 

 

Primera. Pregunta de respuesta oral sobre 

los cambios en la composición del 

Gobierno local y en la delegación de 

atribuciones en áreas de gobierno. 

 

Señor Jorquera Caselas 

 

Gracias. 

 

¿Piensa el Gobierno local que las 

necesidades del deporte en A Coruña van 

a estar mejor atendidas atribuyendo 

también las competencias de esta área 

directamente a la Alcaldía? 

 

A las diecisiete horas y treinta y nueve 

minutos sale del Salón de Sesiones el 

señor Lema Suárez. 

 

Señor Lage Tuñas 

 

Por supuesto, señor Jorquera. 

 

Señor Jorquera Caselas 
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Señor concelleiro, alédome do seu 

optimismo pero permítame que faga un 

repaso.  

 

Cultura. Inicialmente, esta área recaíu no 

señor Celemín. En setembro de 2020, un 

ano e medio despois das eleccións 

municipais, retíraselle a competencia 

delegada e Cultura pasa a depender 

directamente da Alcaldía. Noméase un 

director de área adscrito á Alcaldía, o 

señor Rómulo Sanjurjo, e só 5 meses 

despois dimite e pasa a ser designada 

directora de área a señora Bettina 

Kohlhaas. Xestiónase así mellor a 

cultura? Só aporto un dato: ás portas de 

que acabe o mandato, o Instituto José 

Cornide, o Teatro Colón e o Museo 

Arqueolóxico seguen sen dirección. 

 

Deporte. Inicialmente, esta área recaíu no 

señor Juan Ignacio Borrego. Tras a crise 

de goberno de setembro de 2020, 

retíraselle a competencia delegada e 

Deporte pasa a depender da señora 

Mónica Martínez, que se incorpora ao 

Goberno local tras abandonar a 

formación pola que se presentou ás 

eleccións. E agora prodúcese o cese da 

señora Martínez e do director de área, o 

señor Afonso Hermida, dos que non me 

doen prendas en recoñecer que fixeron un 

bo labor, e as competencias de Deporte 

pasan a depender tamén directamente da 

Alcaldía. 

 

Por iso preguntámoslle se pensa que as 

necesidades do deporte na Coruña van 

estar así mellor atendidas. Nós, desde 

logo, pensamos que non e non o dicimos 

en demérito da alcaldesa, dicímolo 

porque non cremos nin en Superman nin 

en Superwoman.  

 

Falei de crise de goberno. Chámase crise 

de goberno a calquera remodelación dun 

goberno que non é froito do resultado 

dunhas eleccións e xa perdín a conta das 

Señor concejal, me alegro de su optimismo 

pero permítame que haga un repaso.  

 

 

Cultura. Inicialmente, esta área recayó en 

el señor Celemín. En septiembre de 2020, 

un año y medio después de las elecciones 

municipales, se le retira la competencia 

delegada y Cultura pasa a depender 

directamente de la Alcaldía. Se nombra un 

director de área adscrito a la Alcaldía, el 

señor Rómulo Sanjurjo, y solo 5 meses 

después dimite y pasa a ser designada 

directora de área la señora Bettina 

Kohlhaas. ¿Se gestiona así mejor la 

cultura? Solo aporto un dato: a las puertas 

de que acabe el mandato, el Instituto José 

Cornide, el Teatro Colón y el Museo 

Arqueológico siguen sin dirección. 

 

Deporte. Inicialmente, esta área recayó en 

el señor Juan Ignacio Borrego. Tras la 

crisis de gobierno de septiembre de 2020, 

se le retira la competencia delegada y 

Deporte pasa a depender de la señora 

Mónica Martínez, que se incorpora al 

Gobierno local tras abandonar la 

formación por la que se presentó a las 

elecciones. Y ahora se produce el cese de 

la señora Martínez y del director de área, 

el señor Afonso Hermida, de los que no me 

duelen prendas en reconocer que hicieron 

una buena labor, y las competencias de 

Deporte pasan a depender también 

directamente de la Alcaldía. 

 

Por eso le preguntamos si piensa que las 

necesidades del deporte en A Coruña van 

a estar así mejor atendidas. Nosotros, 

desde luego, pensamos que no y no lo 

decimos en demérito de la alcaldesa, lo 

decimos porque no creemos ni en 

Superman ni en Superwoman.  

 

Hablé de crisis de gobierno. Se llama crisis 

de gobierno a cualquier remodelación de 

un gobierno que no es fruto del resultado 

de unas elecciones y ya perdí la cuenta de 
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crises de goberno que levamos. Ás 

reasignacións de competencias entre os 

distintos concelleiros do equipo de 

goberno, ó cese de Eva Martínez Acón, á 

dimisión de Juan Manuel Díaz 

Villoslada, súmaselle agora a baixa no 

Goberno local da señora Mónica 

Martínez, e a estas crises hai que sumar 

as mudanzas na dirección da Área de 

Cultura, a remoción do equipo de 

comunicación do Goberno municipal, ou 

a asunción polo señor Gonzalo Castro das 

funcións que, inicialmente, asumiu o 

señor Santiago Roura. A inestabilidade 

foi a tónica do mandato e vostedes son os 

responsábeis e teñen que dar explicacións 

polas consecuencias desta situación, 

porque gobernar con só oito concelleiros 

é unha decisión da alcaldesa, que foi quen 

decidiu cesar nas súas funcións á señora 

Eva Martínez Acón, e foi a alcaldesa 

quen decidiu incorporar ao Goberno local 

á señora Mónica Martínez que agora é 

cesada nas súas funcións. Por iso 

reitérolle a pregunta: de verdade pensa 

que as necesidades do deporte na Coruña 

van estar mellor atendidas atribuíndo 

tamén as competencias desta área 

directamente á Alcaldía? 

 

 

Moitas grazas. 

 

Ás dezasete horas e corenta e dous 

minutos sae do Salón de Sesións o señor 

Deus Álvarez. 

 

Señor Lage Tuñas 
 

Señor Jorquera, vostede fai de 

comentarista tertuliano, entón, eu non sei 

que quere que lle diga. Eu xa lle contestei 

ao que preguntou. Podería eu facerlle 

preguntas pero tampouco creo que veña a 

conto. Imaxínese se eu lle pregunto: 

vostede cre que o alcalde de Ribadeo non 

repite de alcalde porque teña algún 

problema co BNG? Por poñer un 

las crisis de gobierno que llevamos. A las 

reasignaciones de competencias entre los 

distintos concejales del equipo de 

gobierno, al cese de Eva Martínez Acón, a 

la dimisión de Juan Manuel Díaz 

Villoslada, se le suma ahora la baja en el 

Gobierno local de la señora Mónica 

Martínez, y a estas crisis hay que sumar los 

cambios en la dirección del Área de 

Cultura, la remoción del equipo de 

comunicación del Gobierno municipal, o la 

asunción por el señor Gonzalo Castro de 

las funciones que, inicialmente, asumió el 

señor Santiago Roura. La inestabilidad fue 

la tónica del mandato y ustedes son los 

responsables y tienen que dar 

explicaciones por las consecuencias de 

esta situación, porque gobernar con solo 

ocho concejales es una decisión de la 

alcaldesa, que fue quien decidió cesar en 

sus funciones a la señora Eva Martínez 

Acón, y fue la alcaldesa quien decidió 

incorporar al Gobierno local a la señora 

Mónica Martínez que ahora es cesada en 

sus funciones. Por eso le reitero la 

pregunta: ¿de verdad piensa que las 

necesidades del deporte en A Coruña van 

a estar mejor atendidas atribuyendo 

también las competencias de esta área 

directamente a la Alcaldía? 

 

Muchas gracias. 

 

A las diecisiete horas y cuarenta y dos 

minutos sale del Salón de Sesiones el 

señor Deus Álvarez. 

 

Señor Lage Tuñas 

 

Señor Jorquera, usted hace de 

comentarista tertuliano, entonces, yo no sé 

qué quiere que le diga. Yo ya le contesté a 

lo que preguntó. Podría yo hacerle 

preguntas pero tampoco creo que venga a 

cuento. Imagínese si yo le pregunto: ¿usted 

cree que el alcalde de Ribadeo no repite de 

alcalde porque tenga algún problema con 

el BNG? Por poner un ejemplo de hacerle 
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exemplo de facerlle unha pregunta, e 

podería explicarlle o que son crises pero, 

mire vostede, non cre que aos veciños o 

que lles interesará é se os servizos están 

ben xestionados ou non?  

 

Eu fágolle unha pregunta, señor Jorquera, 

vostede cre que vostede xestionaría 

mellor que a nosa alcaldesa a Área de 

Cultura que pegou un cambio e un xiro 

recuperando para a cidade da Coruña ser 

a referencia en cantidade de actuacións, 

espectáculos, eventos e cunha 

programación cultural que non houbo en 

ningunha outra cidade de Galicia? 

Vostede cre que se vostede fora o 

concelleiro de Cultura —que eu creo que 

non o faría mal, non me entenda mal, non 

digo eu que o fixera mal, seguramente o 

faría bastante ben porque vostede é unha 

persoa competente—, pero cre que o faría 

mellor que a nosa alcaldesa? E entón, se 

non o faría mellor, como sería a 

contestación? Porque, isto pode ser unha 

sesión de control, pero tamén pode 

parecer un intento de imos comentar a 

xogada: pensa o Goberno local que as 

necesidades do deporte...?  

 

Mire, as necesidades do deporte na 

Coruña estaban ben atendidas, estaban 

ben atendidas, primeiro tiveron un 

concelleiro, o señor Borrego, que fixo un 

bo traballo, despois estivo a señora 

Martínez, que fixo un bo traballo, e agora 

a responsabilidade vai a recaer na 

Alcaldía e vaise continuar con ese bo 

traballo.  

 

Vostede cre, señor Jorquera, que vostede 

faría tan ben como os anteriores 

responsables ese traballo? Pois non hai 

que descartalo. 

 

A ver, eu presúmolle máis capacidade, 

altura de miras e tal. Eu tamén podo 

entrar, digamos, ao regate corto, pero 

paréceme que ata non está moito á súa 

una pregunta, y podría explicarle lo que 

son crisis pero, mire usted, ¿no cree que a 

los vecinos lo que les interesará es si los 

servicios están bien gestionados o no?  

 

 

Yo le hago una pregunta, señor Jorquera, 

¿usted cree que usted gestionaría mejor 

que nuestra alcaldesa el Área de Cultura 

que pegó un cambio y un giro recuperando 

para la ciudad de A Coruña ser la 

referencia en cantidad de actuaciones, 

espectáculos, eventos y con una 

programación cultural que no hubo en 

ninguna otra ciudad de Galicia? ¿Usted 

cree que si usted fuese el concejal de 

Cultura —que yo creo que no lo haría mal, 

no me entienda mal, no digo yo que lo 

hiciera mal, seguramente lo haría bastante 

bien porque usted es una persona 

competente—, pero cree que lo haría mejor 

que nuestra alcaldesa? Y entonces, si no lo 

haría mejor, ¿cómo sería la contestación? 

Porque, esto puede ser una sesión de 

control, pero también puede parecer un 

intento de vamos a comentar la jugada: 

¿piensa el Gobierno local que las 

necesidades del deporte…?  

 

Mire, las necesidades del deporte en A 

Coruña estaban bien atendidas, estaban 

bien atendidas, primero tuvieron un 

concejal, el señor Borrego, que hizo un 

buen trabajo, después estuvo la señora 

Martínez, que hizo un buen trabajo, y 

ahora la responsabilidad va a recaer en la 

Alcaldía y se va a continuar con ese buen 

trabajo.  

 

¿Usted cree, señor Jorquera, que usted 

haría tan bien como los anteriores 

responsables ese trabajo? Pues no hay que 

descartarlo. 

 

A ver, yo le presumo más capacidad, altura 

de miras y tal. Yo también puedo entrar, 

digamos, al regate corto, pero me parece 

que hasta no está mucho a su altura, usted 
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altura, vostede que tamén foi senador do 

Reino de España, como o señor Lorenzo, 

creo eu que manifesta o quero e non 

podo. Vostedes querían estar no 

Goberno? Ofrecémosllo. Dixeron que 

non. Só eran dous, é certo, pero iso di 

vostede porque despois, despois 

atribúeme a min, atribúeme a min, señor 

Jorquera, non é que nós non queiramos 

que sumen, non, non, xa llo aclaro, a nós 

encantaríanos que sumaran, pero o de 

sumar é o doutra xente, xa está collido. 

Non sei se despois de sumar vai a pasar a 

ser dividir, porque tamén empezando con 

Unidos e ao final é un pouco menos. Pero, 

señor Jorquera, unha proposta, un tal, é 

dicir, si, vaise facer ben, quedan catro 

meses, cinco meses, vaise intentar facer o 

mellor posible.  

 

Non decidiu este goberno municipal que 

a señora Martínez non seguira formando 

parte do Goberno. Señor Jorquera, fíxose 

un bo traballo ao longo do mandato. Na 

súa pregunta vai implícito, estaba ben 

atendido? Pois vai a seguir o mellor 

atendido posible, con máis esforzo, salvo 

que vostede se presente de voluntario, 

que se pode valorar. A señora alcaldesa 

sabe que o ten en boa consideración, ou 

como quere resolvelo? Que quere que lle 

diga? A resposta é clara: a Alcaldía o fixo 

moi ben recuperando para a cidade ser a 

referencia cultural en toda Galicia. Non 

queda moito tempo para falar de moitas 

máis cousas no ámbito do deporte pero 

hoxe saíron aquí iniciativas para 

continuar co traballo que facía a señora 

Martínez. Falouse de xestionar, mellor 

incluso do que se xestionaba, as 

instalacións deportivas para atletismo. 

Bueno, pois a ver se a señora alcaldesa 

pode facer algunha xestión máis das que 

se fixeron antes coa Universidade, por 

poñer un exemplo, ou de dotar nos 

orzamentos unha partida para mellorar un 

equipamento.  

 

que también fue senador del Reino de 

España, como el señor Lorenzo, creo yo 

que manifiesta el quiero y no puedo. 

¿Ustedes querían estar en el Gobierno? Se 

lo ofrecimos. Dijeron que no. Solo eran 

dos, es cierto, pero eso dice usted porque 

después, después me atribuye a mí, me 

atribuye a mí, señor Jorquera, no es que 

nosotros no queramos que sumen, no, no, 

ya se lo aclaro, a nosotros nos encantaría 

que sumasen, pero lo de sumar es lo de otra 

gente, ya está cogido. No sé si después de 

sumar va a pasar a ser dividir, porque 

también empezando con Unidos y al final 

es un poco menos. Pero, señor Jorquera, 

una propuesta, un tal, es decir, sí, se va a 

hacer bien, quedan cuatro meses, cinco 

meses, se va a intentar hacer lo mejor 

posible.  

 

No decidió este gobierno municipal que la 

señora Martínez no siguiese formando 

parte del Gobierno. Señor Jorquera, se 

hizo un buen trabajo a lo largo del 

mandato. En su pregunta va implícito, 

¿estaba bien atendido? Pues va a seguir lo 

mejor atendido posible, con más esfuerzo, 

salvo que usted se presente de voluntario, 

que se puede valorar. La señora alcaldesa 

sabe que lo tiene en buena consideración, 

o ¿cómo quiere resolverlo? ¿Qué quiere 

que le diga? La respuesta es clara: la 

Alcaldía lo hizo muy bien recuperando 

para la ciudad ser la referencia cultural en 

toda Galicia. No queda mucho tiempo para 

hablar de muchas más cosas en el ámbito 

del deporte pero hoy salieron aquí 

iniciativas para continuar con el trabajo 

que hacía la señora Martínez. Se habló de 

gestionar, mejor incluso de lo que se 

gestionaba, las instalaciones deportivas 

para atletismo. Bueno, pues a ver si la 

señora alcaldesa puede hacer alguna 

gestión más de las que se hicieron antes 

con la Universidad, por poner un ejemplo, 

o de dotar a los presupuestos de una 

partida para mejorar un equipamiento.  
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Non frivolicemos e démoslle un pouco de 

altura aos debates, señor Jorquera, que... 

non, vostede podería cuestionar todo o 

que considerase, pero creo que a estas 

alturas está claro que a nosa cidade ten un 

liderazgo claro e ten unha alcaldesa que 

non sei se é Superwoman, como vostede 

deslizou, non é Superwoman pero, desde 

logo, creo que deixou ben claro o 

liderazgo ao longo destes 3 anos e medio, 

e creo que queda bastante reflexada en 

algunhas decisións que se teñen tomado. 

Polo tanto, súmese vostede, faga 

propostas construtivas e estou seguro que 

nese camiño podemos atoparnos. Mire 

como a señora Soneira, cada vez que ten 

oportunidade, formula unha proposta en 

positivo, bueno, pois aprendamos todos 

que todos aprendemos tódolos días, eu 

polo menos, seguramente son o que 

menos sei de todos os que hai aquí neste 

salón de plenos. Moitas grazas. 

 

Presidencia 
 

Superwoman non sei pero súper 

paciencia cos tempos teño dabondo, eh?. 

 

Seguinte pregunta do BNG.  

 

Poden escapar todos. Señor Borrego, 

substitúame, por favor, nesta pregunta. 

Poden saír os concelleiros e concelleiras 

que o desexen, poden entrar tamén, señor 

Deus, pode pasar. 

 

Ás dezasete horas e corenta e oito 

minutos, entran no Salón de Sesións os 

señores Lema Suárez e Deus Álvarez e 

saen o señor Rodríguez Martínez, as 

señoras Martínez Acón, Cendán 

Gayoso e a señora alcaldesa, e pasa a 

presidir a sesión o señor Borrego 

Vázquez. 

 

Segunda. Pregunta de resposta oral 

sobre mobilidade peonil. 

 

No frivolicemos y démosle un poco de 

altura a los debates, señor Jorquera, que... 

no, usted podría cuestionar todo lo que 

considerara, pero creo que a estas alturas 

claro está que nuestra ciudad tiene un 

liderazgo claro y tiene una alcaldesa que 

no sé si es Superwoman, como usted 

deslizó, no es Superwoman pero, desde 

luego, creo que dejó bien claro el liderazgo 

a lo largo de estos 3 años y medio, y creo 

que queda bastante reflejada en algunas 

decisiones que se han tomado. Por lo tanto, 

súmese usted, haga propuestas 

constructivas y estoy seguro que en ese 

camino podemos encontrarnos. Mire cómo 

la señora Soneira, cada vez que tiene 

oportunidad, formula una propuesta en 

positivo, bueno, pues aprendamos todos 

que todos aprendemos todos los días, yo 

por lo menos, seguramente soy el que 

menos sé de todos los que hay aquí en este 

salón de plenos. Muchas gracias. 

 

Presidencia 
 

Superwoman no sé pero súper paciencia 

con los tiempos tengo de sobra, ¿eh?. 

 

Siguiente pregunta del BNG.  

 

Pueden escapar todos. Señor Borrego, 

sustitúyame, por favor, en esta pregunta. 

Pueden salir los concejales y concejalas 

que lo deseen, pueden entrar también, 

señor Deus, puede pasar. 

 

A las diecisiete horas y cuarenta y ocho 

minutos, entran en el Salón de Sesiones 

los señores Lema Suárez y Deus Álvarez y 

salen el señor Rodríguez Martínez, las 

señoras Martínez Acón, Cendán Gayoso y 

la señora alcaldesa, y pasa a presidir la 

sesión el señor Borrego Vázquez. 

 

 

Segunda. Pregunta de respuesta oral 

sobre movilidad peatonal. 
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Presidencia 
 

Moitas grazas, señora alcaldesa. 

 

Segunda pregunta sobre mobilidade 

peonil, ten a palabra. 

 

Señora Veira González 
 

Canto cre o Goberno local que se tarda en 

pintar un paso de peóns? 

 

Señor Díaz Gallego 
 

Depende. 

 

Señora Veira González 
 

Supoñía que esa sería a resposta. 

 

Señor Lage, non sei se é sumar, dividir, 

restar ou multiplicar pero, ás veces, un 

máis un dá sete, teña coidado. 

 

En todo caso, en canto á pregunta oral que 

formulamos, debe depender, debe 

depender, supoñía que a resposta sería 

depende, ás veces debe depender incluso 

do distrito e non só da distancia nin do 

que haxa que pintar. Na praza de Lugo 

pode aparecer da noite para a mañá un 

paso de peóns en forma de X ao carón de 

catro pasos de peóns en rúas cunha 

densidade de tráfico ben pequena. 

 

Ás dezasete horas e corenta e nove 

minutos sae do Salón de Sesións a 

señora Gallego Neira. 
 

Pero na avenida de Arteixo debe de levar 

máis dun ano pintar un paso de peóns, un 

paso de peóns que, ademais está, como 

ben digo, na propia avenida onde hai 300 

metros de avenida onde non hai un paso 

de peóns. Iso, malia que era unha 

demanda da veciñanza da zona, unha 

demanda que se reflectiu nos Orzamentos 

Participativos de 2022 e que estaba 

Presidencia 

 

Muchas gracias, señora alcaldesa. 

 

Segunda pregunta sobre movilidad 

peatonal, tiene la palabra. 

 

Señora Veira González 

 

¿Cuánto cree el Gobierno local que se 

tarda en pintar un paso de cebra? 

 

Señor Díaz Gallego 

 

Depende. 

 

Señora Veira González 

 

Suponía que esa sería la respuesta. 

 

Señor Lage, no sé si es sumar, dividir, 

restar o multiplicar pero, a veces, uno más 

uno da siete, tenga cuidado. 

 

En todo caso, en cuanto a la pregunta oral 

que formulamos, debe depender, debe 

depender, suponía que la respuesta sería 

depende, a veces debe depender incluso del 

distrito y no solo de la distancia ni de lo 

que haya que pintar. En la plaza de Lugo 

puede aparecer de la noche a la mañana 

un paso de cebra en forma de X a un lado 

de cuatro pasos de cebra en calles con una 

densidad de tráfico bien pequeña. 

 

A las diecisiete horas y cuarenta y nueve 

minutos sale del Salón de Sesiones la 

señora Gallego Neira. 

 

Pero en la avenida de Arteixo debe de 

llevar más de un año pintar un paso de 

cebra, un paso de cebra que, además está, 

como bien digo, en la propia avenida 

donde hay 300 metros de avenida donde no 

hay un paso de cebra. Eso, a pesar de que 

era una demanda del vecindario de la 

zona, una demanda que se reflejó en los 

Presupuestos Participativos de 2022 y que 
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recollido, precisamente, no anexo de 

investimentos do Orzamento de 2022 

cunha dotación de 85.000 €, e o que 

vemos é que un ano despois e pasado o 

2022 non se executou este paso de peóns 

e a verdade é que nos chama moito a 

atención por dous motivos: primeiro, pola 

desidia absoluta na aplicación desta 

proposta, unha desidia absoluta do 

Goberno local en executar os orzamentos 

participativos, cuestión que, ademais, 

está a xerar unha frustración importante 

na cidadanía. 

 

A cidadanía fai propostas que se inclúen 

nos orzamentos pero logo non se 

executan e esta é unha cuestión da que o 

Goberno local é único responsábel e que 

ten, ademais, que explicar. Pero, en 

segundo lugar, chámanos a atención esta 

cuestión porque simboliza unha certa 

deixadez do Goberno local á hora de 

priorizar a mobilidade peonil e non só 

podemos falar de mobilidade peonil ou 

non falemos só de mobilidade peonil á 

hora de gañar o que se di gañar espazo 

para os peóns e peonalizar. 

 

Ás dezasete horas e cincuenta e dous 

minutos sae do Salón de Sesións a 

señora Soneira Lema. 
 

Nós cremos que, realmente, priorizar a 

mobilidade peonil consiste en moito 

máis, consiste en regular os semáforos 

priorizando os pasos de peóns, que os 

tempos nos pasos de peóns regulados por 

semáforos sexan para as persoas ou 

estean medidos para as persoas máis 

vulnerábeis, nese sentido hai varios 

puntos negros na cidade. Un deles é o de 

Manuel Murguía con paseo de Ronda, 

que nos transmitiron en reiteradas 

ocasións a AMPA da Aneja de Prácticas, 

da Normal, que hai un problema neses 

pasos de peóns porque os nenos teñen que 

cruzar mesmo correndo. Podemos falar 

da praza de Ourense, onde o semáforo é 

estaba recogido, precisamente, en el anexo 

de inversiones del Presupuesto de 2022 

con una dotación de 85.000 €, y lo que 

vemos es que un año después y pasado el 

2022 no se ejecutó este paso de cebra y la 

verdad es que nos llama mucho la atención 

por dos motivos: primero, por la desidia 

absoluta en la aplicación de esta 

propuesta, una desidia absoluta del 

Gobierno local en ejecutar los 

presupuestos participativos, cuestión que, 

además, está generando una frustración 

importante en la ciudadanía. 

 

La ciudadanía hace propuestas que se 

incluyen en los presupuestos pero luego no 

se ejecutan y esta es una cuestión de la que 

el Gobierno local es único responsable y 

que tiene, además, que explicar. Pero, en 

segundo lugar, nos llama la atención esta 

cuestión porque simboliza una cierta 

dejadez del Gobierno local a la hora de 

priorizar la movilidad peatonal y no solo 

podemos hablar de movilidad peatonal o 

no hablemos solo de movilidad peatonal a 

la hora de ganar lo que se dice ganar 

espacio para los peones y peatonalizar. 

 

A las diecisiete horas y cincuenta y dos 

minutos sale del Salón de Sesiones la 

señora Soneira Lema. 

 

Nosotros creemos que, realmente, 

priorizar la movilidad peatonal consiste en 

mucho más, consiste en regular los 

semáforos priorizando los pasos de cebra, 

que los tiempos en los pasos de cebra 

regulados por semáforos sean para las 

personas o estén medidos para las 

personas más vulnerables, en ese sentido 

hay varios puntos negros en la ciudad. Uno 

de ellos es el de Manuel Murguía con 

paseo de Ronda, que nos transmitieron en 

reiteradas ocasiones la AMPA de la Aneja 

de Prácticas, de la Normal, que hay un 

problema en esos pasos de cebra porque 

los niños tienen que cruzar incluso 

corriendo. Podemos hablar de la plaza de 
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imposíbel de cruzar por unha persoa sana 

de mediana idade en tempo.  

 

 

Outra das cuestións que nós cremos que 

ten que ser prioritaria para o Goberno 

local é o estado das beirarrúas. O que non 

pode ser é que as beirarrúas sexan un 

auténtico obstáculo para a mobilidade 

peonil e, nese sentido, cremos que hai 

moito que traballar por parte deste 

goberno local. A elevación dos pasos de 

peóns tamén ten que ser unha prioridade 

para este goberno local e temos que dicir 

que, desde que non está o señor Díaz 

Villoslada, non se está traballando nesta 

liña practicamente en ningunha parte 

nesta cidade.  

 

Hai moitas tarefas por levar a cabo na 

nosa cidade para priorizar a mobilidade 

peonil que non son estritamente a 

peonalización de rúas pero que si que son 

importantes para que a cidadanía, para 

que as persoas máis vulnerábeis e as que 

teñen dificultades de accesibilidade 

poidan empregar a rúa en pé de igualdade 

co resto. 

 

Ás dezasete horas e cincuenta e tres 

minutos entra no Salón de Sesións o 

señor Rodríguez Martínez. 
 

Señor Díaz Gallego 
 

Si, bueno, señora Veira, podemos entrar 

en demagoxias, falar da praza de Lugo e 

o paso de cebra da avenida de Arteixo. A 

realidade é que o paso de cebra da praza 

de Lugo é só pintura e, polo tanto, é o 

contrato de mantemento de sinalización 

horizontal, é mandar o contrato de 

mantemento nunha mañá a pintar un paso 

de cebra como se pintaron outros noutros 

barrios da cidade como, por exemplo, se 

pintou un detrás do Curros Enríquez, en 

Monte Alto, que non existía e que non 

require obra nin hai que ir a facer ningún 

Ourense, donde el semáforo es imposible 

de cruzar por una persona sana de 

mediana edad en tiempo.  

 

Otra de las cuestiones que nosotros 

creemos que tiene que ser prioritaria para 

el Gobierno local es el estado de las 

aceras. Lo que no puede ser es que las 

aceras sean un auténtico obstáculo para la 

movilidad peatonal y, en ese sentido, 

creemos que hay mucho que trabajar por 

parte de este gobierno local. La elevación 

de los pasos de cebra también tiene que ser 

una prioridad para este gobierno local y 

tenemos que decir que, desde que no está 

el señor Díaz Villoslada, no se está 

trabajando en esta línea prácticamente en 

ninguna parte en esta ciudad.  

 

Hay muchas tareas por llevar a cabo en 

nuestra ciudad para priorizar la movilidad 

peatonal que no son estrictamente la 

peatonalización de calles pero que sí que 

son importantes para que la ciudadanía, 

para que las personas más vulnerables y 

las que tienen dificultades de accesibilidad 

puedan emplear la calle en pie de igualdad 

con el resto. 

 

A las diecisiete horas y cincuenta y tres 

minutos entra en el Salón de Sesiones el 

señor Rodríguez Martínez. 

 

Señor Díaz Gallego 

 

Sí, bueno, señora Veira, podemos entrar en 

demagogias, hablar de la plaza de Lugo y 

el paso de cebra de la avenida de Arteixo. 

La realidad es que el paso de cebra de la 

plaza de Lugo es solo pintura y, por lo 

tanto, es el contrato de mantenimiento de 

señalización horizontal, es mandar el 

contrato de mantenimiento en una mañana 

a pintar un paso de cebra como se pintaron 

otros en otros barrios de la ciudad como, 

por ejemplo, se pintó uno detrás del Curros 

Enríquez, en Monte Alto, que no existía y 

que no requiere obra ni hay que ir a hacer 
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tipo de intervención, e outra cousa é facer 

un paso de cebra novo que require toda 

unha mellora de accesibilidade da 

beirarrúa, que require partir a mediana 

verde arborada que está na avenida de 

Arteixo, que require elevar unha calzada 

con un proxecto que se presentou, como 

ben dicía, aos presupostos participativos, 

que ten un orzamento de 85.000 € e que, 

polo tanto, ten que ser licitado.  

 

E falaba de desidia. O Goberno local 

redactou xa ese proxecto, o proxecto está 

redactado, xa sabemos o custo da obra, 

estamos esperando os informes 

necesarios para poder licitar o proxecto e 

será licitado, vamos, á maior brevidade, 

pero non se trata nin dun tema de que 

estea no distrito 10, no 7, no 15, no 1 ou 

no 24 nin dunha cuestión de desidia do 

Goberno municipal por ese paso de cebra 

na avenida de Arteixo, o que pasa é que 

non é unha intervención simplemente de 

pintura, se fose de unha intervención 

simplemente de pintura, nunha mañá 

estaba resolto, de aí tamén a nosa resposta 

inicial de depende. 

 

O comentario que facía á marxe sobre 

outros temas de mobilidade peonil como 

pode ser a priorización dos peóns nos 

pasos de cebra xa se está facendo tamén 

unha adaptación, sobre todo á normativa 

que cambia os tempos nos semáforos para 

o paso peonil e xa se está notando en 

algúns pasos de cebra na cidade. O caso 

de Manuel Murguía, esa queixa xa nola 

trasladou a AMPA do cole e xa se fixo 

nas horas punta, digamos, de entrada e 

saída do colexio que hai ese ámbar que 

non funciona nesas horas que, 

precisamente, bueno, pois causa, 

loxicamente, retencións no tráfico pero 

quixemos priorizar o acceso ao centro 

escolar e é certo que hai un problema na 

praza de Ourense que xa está en marcha 

tamén a súa solución. 

 

ningún tipo de intervención, y otra cosa es 

hacer un paso de cebra nuevo que requiere 

toda una mejora de accesibilidad de la 

acera, que requiere partir la mediana 

verde arbolada que está en la avenida de 

Arteixo, que requiere elevar una calzada 

con un proyecto que se presentó, como bien 

decía, a los presupuestos participativos, 

que tiene un presupuesto de 85.000 € y que, 

por lo tanto, tiene que ser licitado.  

 

Y hablaba de desidia. El Gobierno local 

redactó ya ese proyecto, el proyecto está 

redactado, ya sabemos el coste de la obra, 

estamos esperando los informes necesarios 

para poder licitar el proyecto y será 

licitado, vamos, a la mayor brevedad, pero 

no se trata ni de un tema de que esté en el 

distrito 10, en el 7, en el 15, en el 1 o en el 

24 ni de una cuestión de desidia del 

Gobierno municipal por ese paso de cebra 

en la avenida de Arteixo, lo que pasa es que 

no es una intervención simplemente de 

pintura, si fuera de una intervención 

simplemente de pintura, en una mañana 

estaba resuelto, de ahí también nuestra 

respuesta inicial de depende. 

 

El comentario que hacía al margen sobre 

otros temas de movilidad peatonal como 

puede ser la priorización de los peatones 

en los pasos de cebra ya se está haciendo 

también una adaptación, sobre todo a la 

normativa que cambia los tiempos en los 

semáforos para el paso peatonal y ya se 

está notando en algunos pasos de cebra en 

la ciudad. El caso de Manuel Murguía, esa 

queja ya nos la trasladó la AMPA del cole 

y ya se hizo en las horas punta, digamos, 

de entrada y salida del colegio que hay ese 

ámbar que no funciona en esas horas que, 

precisamente, bueno, pues causa, 

lógicamente, retenciones en el tráfico pero 

quisimos priorizar el acceso al centro 

escolar y es cierto que hay un problema en 

la plaza de Ourense que ya está en marcha 

también su solución. 
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En todo caso, falaba tamén de frustración 

importante na veciñanza polo 

cumprimento dos orzamentos 

participativos. Alegrámonos do nivel de 

esixencia actual coa execución dos 

orzamentos participativos. Eu só quero 

recordar a esta corporación que, cando 

este goberno local chegou en xuño de 

2019, tiñamos sen executar orzamentos 

participativos do 16, do 17, do 18 e 

propios do ano 19, polo tanto, que agora 

se estean a reclamar proxectos da anterior 

convocatoria de orzamentos 

participativos e este nivel de esixencia 

estea a xenerar unha frustración 

importante o que quere dicir é que, dende 

logo, este goberno local mellorou 

amplamente os tempos de execución dos 

orzamentos participativos. Grazas. 

 

Ás dezasete horas e cincuenta e seis 

minutos entra no Salón de Sesións as 

señoras Soneira Lema, Martínez Acón, 

e a señora alcaldesa que pasa a presidir 

a sesión. 

 

Presidencia 
 

Moitas grazas. 

 

Terceira e última pregunta do BNG. 

Señor Jorquera. 

 

Terceira. Pregunta de resposta oral 

sobre a Casa Cornide. 

 

Señor Jorquera Caselas 
 

Sobre a Casa Cornide, señores e señoras 

do Goberno local, que? 

 

Señor Celemín Santos 
 

Señor Jorquera, se me pregunta “que” 

danme ganas de contestarlle “ixo”, 

(risos), pero ben, que de que, estamos aí. 

 

Señor Jorquera Caselas 

En todo caso, hablaba también de 

frustración importante en la vecindad por 

el cumplimiento de los presupuestos 

participativos. Nos alegramos del nivel de 

exigencia actual con la ejecución de los 

presupuestos participativos. Yo solo quiero 

recordar a esta corporación que, cuando 

este gobierno local llegó en junio de 2019, 

teníamos sin ejecutar presupuestos 

participativos del 16, del 17, del 18 y 

propios del año 19, por lo tanto, que ahora 

se estén reclamando proyectos de la 

anterior convocatoria de presupuestos 

participativos y este nivel de exigencia esté 

a generar una frustración importante lo 

que quiere decir es que, desde luego, este 

gobierno local mejoró ampliamente los 

tiempos de ejecución de los presupuestos 

participativos. Gracias. 

 

A las diecisiete horas y cincuenta y seis 

minutos entran en el Salón de Sesiones 

las señoras Soneira Lema, Martínez 

Acón, y la señora alcaldesa que pasa a 

presidir la sesión. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias. 

 

Tercera y última pregunta del BNG. Señor 

Jorquera. 

 

Tercera. Pregunta de respuesta oral sobre 

la Casa Cornide. 

 

Señor Jorquera Caselas 
 

Sobre la Casa Cornide, señores y señoras 

del Gobierno local, ¿qué? 

 

Señor Celemín Santos 
 

Señor Jorquera, si me pregunta “qué” me 

dan ganas de contestarle “so”, (risas), pero 

bueno, qué de qué, estamos ahí. 

 

Señor Jorquera Caselas 
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Señor concelleiro, recorro á pregunta que 

inmortalizara o xornalista deportivo 

coruñés Lolo Gantes, por desgraza hai 

anos falecido, cando nunha 

comparecencia de imprensa do 

adestrador do Deportivo abriu a quenda 

de preguntas formulándolle a seguinte 

cuestión: Arsenio, que? Acababa de 

inventar a pregunta total. E teño que 

admitir que recorro á pregunta total 

porque xa non sei como preguntarlle pola 

Casa Cornide.  

 

Ás dezasete horas e cincuenta e oito 

minutos entre no Salón de Sesións a 

señora Gallego Neira. 

 

O 12 de setembro de 2019 este pleno 

aprobaba por unanimidade unha moción 

do BNG instando ao Goberno local a 

iniciar os trámites para que o Concello da 

Coruña interpoña unha demanda xudicial 

para reclamar a restitución ao Concello 

da Coruña da titularidade da Casa 

Cornide. Desde o verán de 2020 vostedes 

dispoñen dun estudio histórico. Desde 

decembro de 2020 dispoñen tamén do 

informe xurídico sobre as vías de 

recuperación da Casa Cornide para o 

patrimonio público.  

 

No que levamos de mandato esta é a sexta 

vez que preguntamos en Pleno pola 

cuestión. Preguntamos do dereito e do 

revés, que medidas vai adoptar o 

Concello da Coruña para evitar o espolio 

da Casa Cornide, cando ten pensado o 

Goberno local presentar a demanda 

xudicial para recuperar a Casa Cornide 

para o patrimonio público, que pasos está 

a dar o Goberno local para avanzar no 

camiño para a recuperación da Casa 

Cornide para as coruñesas e coruñeses, 

vai iniciar o Goberno municipal accións 

legais antes do remate do século XXI para 

recuperar a Casa Cornide, está o Goberno 

local en condicións de asegurar que se 

 

Señor concejal, recurro a la pregunta que 

había inmortalizado el periodista 

deportivo coruñés Lolo Gantes, por 

desgracia hace años fallecido, cuando en 

una comparecencia de prensa del 

entrenador del Deportivo abrió el turno de 

preguntas formulándole la siguiente 

cuestión: Arsenio, ¿qué? Acababa de 

inventar la pregunta total. Y tengo que 

admitir que recurro a la pregunta total 

porque ya no sé cómo preguntarle por la 

Casa Cornide.  

 

A las diecisiete horas y cincuenta y ocho 

minutos entra en el Salón de Sesiones la 

señora Gallego Neira. 

 

El 12 de septiembre de 2019 este pleno 

aprobaba por unanimidad una moción del 

BNG instando al Gobierno local a iniciar 

los trámites para que el Ayuntamiento de A 

Coruña interponga una demanda judicial 

para reclamar la restitución al 

Ayuntamiento de A Coruña de la 

titularidad de la Casa Cornide. Desde el 

verano de 2020 ustedes disponen de un 

estudio histórico. Desde diciembre de 2020 

disponen también del informe jurídico 

sobre las vías de recuperación de la Casa 

Cornide para el patrimonio público.  

 

En lo que llevamos de mandato esta es la 

sexta vez que preguntamos en Pleno por la 

cuestión. Preguntamos del derecho y del 

revés, ¿qué medidas va a adoptar el 

Ayuntamiento de A Coruña para evitar el 

expolio de la Casa Cornide?, ¿cuándo ha 

pensado el Gobierno local presentar la 

demanda judicial para recuperar la Casa 

Cornide para el patrimonio público?, ¿qué 

pasos está dando el Gobierno local para 

avanzar en el camino para la recuperación 

de la Casa Cornide para las coruñesas y 

coruñeses?, ¿va a iniciar el Gobierno 

municipal acciones legales antes del final 

del siglo XXI para recuperar la Casa 

Cornide?, ¿está el Gobierno local en 
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iniciarán as accións legais sen exceder o 

tempo empregado por Michelangelo para 

pintar a Capela Sistina? E vostede o único 

que fixo é responder como Aznar: 

estamos traballando niso. Iso si, sen 

acento chicano, e tamén tirar balóns fóra: 

culpou á Xunta por non ter concluído o 

expediente para a declaración de BIC 

cando a Xunta, precisamente, se escuda 

en que o Concello da Coruña non fixo os 

seus deberes e non iniciou as accións 

iniciais, culpou incluso ao BNG porque 

cando tivo responsabilidades de goberno 

seica non o fixo, como se o BNG tivese a 

Alcaldía, porque o inicio das accións 

legais en nome do Concello é unha 

decisión da Alcaldía. Co tempo que se 

está tomando para examinar o caso, 

debería de sabelo. Se tanta présa ten en 

presentar a demanda, ben pode o seu 

grupo político adiantarse ao Concello e 

presentala vostedes, chegou a dicir, como 

se a Casa Cornide fose do BNG, porque 

co tempo que se está tomando para 

examinar o caso tamén debería de saber 

que a Casa Cornide era do Concello e por 

iso o Concello é o lexitimado para 

emprender accións legais, por iso 

aclárenos a todos dunha vez, van 

presentar a demanda, si ou non? Isto é 

como “Barrio Sésamo”, señor Lage, é 

doado. Van presentar a demanda, si ou 

non? Van facelo antes de que remate o 

mandato, si ou non?  

 

 

 

E permítame unha reflexión para 

concluír: a loita cívica e a iniciativa das 

institucións implicadas conseguiu a 

recuperación do Pazo de Meirás. Sería 

unha vergoña que non acontecese o 

mesmo coa Casa Cornide porque o 

Concello da Coruña se inhiba de 

emprender accións legais para recuperar 

o patrimonio que nos foi usurpado polos 

Franco. 

 

condiciones de asegurar que se iniciarán 

las acciones legales sin exceder el tiempo 

empleado por Michelangelo para pintar la 

Capilla Sistina? Y usted lo único que hizo 

es responder como Aznar: estamos 

trabajando en ello. Eso sí, sin acento 

chicano, y también tirar balones fuera: 

culpó a la Xunta por no haber concluido el 

expediente para la declaración de BIC 

cuando la Xunta, precisamente, se escuda 

en que el Ayuntamiento de A Coruña no 

hizo sus deberes y no inició las acciones 

iniciales, culpó incluso al BNG porque 

cuando tuvo responsabilidades de 

gobierno acaso no lo hizo, como si el BNG 

tuviera la Alcaldía, porque el inicio de las 

acciones legales en nombre del 

Ayuntamiento es una decisión de la 

Alcaldía. Con el tiempo que se está 

tomando para examinar el caso, debería de 

haberlo sabido. Si tanta prisa tiene en 

presentar la demanda, bien puede su grupo 

político adelantarse al Ayuntamiento y 

presentarla ustedes, llegó a decir, como si 

la Casa Cornide fuera del BNG, porque 

con el tiempo que se está tomando para 

examinar el caso también debería de saber 

que la Casa Cornide era del Ayuntamiento 

y por eso el Ayuntamiento es el legitimado 

para emprender acciones legales, por eso 

aclárennos a todos de una vez, ¿van a 

presentar la demanda, sí o no? Esto es 

como “Barrio Sésamo”, señor Lage, es 

fácil. ¿Van a presentar la demanda, sí o 

no? ¿Lo van a hacer antes de que finalice 

el mandato, sí o no?  

 

Y permítame una reflexión para concluir: 

la lucha cívica y la iniciativa de las 

instituciones implicadas consiguió la 

recuperación del Pazo de Meirás. Sería 

una vergüenza que no sucediera lo mismo 

con la Casa Cornide porque el 

Ayuntamiento de A Coruña se inhiba de 

emprender acciones legales para 

recuperar el patrimonio que nos fue 

usurpado por los Franco. 
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Grazas. 

 

Señor Celemín Santos 

 

Señor Jorquera, por suposto que se vai a 

recuperar e vaise a interpoñer a 

demanda. Eu agradézolle enormemente a 

súa insistencia e o férreo seguimento que 

fai sobre este asunto da Casa Cornide.  

 

Doutra banda, como vostede dicía, 

emular ao mítico Lolo Gantes, que non 

deixa de ser unha retórica de efecto digna 

dun bo orador como nos vén 

demostrando ao longo de tantos plenos. 

É certo que este golpe de efecto xa o 

practicara na Cámara Galega, 

acórdase?, cando lle preguntaba ao 

anterior presidente da Xunta, señor 

Feijóo, que? Por tanto, hoxe non peca de 

orixinalidade senón de persistencia e 

reiteración, sen dúbida, moi lexítima. 

Pero eu creo que se esquece de algo 

tamén esencial e é preguntar tamén ao 

conselleiro Román Rodríguez da Xunta 

de Galicia: e da declaración definitiva de 

BIC da Casa Cornide, que?  

 

Vostede sabe tan ben como eu que unha 

cuestión son os desexos, outra os tempos 

políticos e outra os tempos xudiciais que, 

normalmente, non van á vez, ás veces por 

desgraza. Todos os concelleiros deste 

plenario quereríamos que a Casa 

Cornide pasase a formar parte do 

patrimonio da cidade. O Goberno de Inés 

Rey fixo todo o que tiña que facer ata o 

momento, realizou os informes 

correspondentes, o histórico, o xurídico, 

o artístico polo profesor Vigo Trasancos, 

para solicitar a protección BIC deste 

patrimonio e agora estase argumentando 

a demanda. Aínda estamos a esperar que 

se declare BIC a Casa Cornide 

definitivamente e non adiantemos etapas. 

 

Que se está a facer neste momento? Pois 

estamos a solicitar información e 

Gracias. 

 

Señor Celemín Santos 
 

Señor Jorquera, por supuesto que se va a 

recuperar y se va a interponer la demanda. 

Yo le agradezco enormemente su 

insistencia y el férreo seguimiento que hace 

sobre este asunto de la Casa Cornide.  

 

Por otro lado, como usted decía, emular al 

mítico Lolo Gantes, que no deja de ser una 

retórica de efecto digna de un buen orador 

como nos viene demostrando a lo largo de 

tantos plenos. Es cierto que este golpe de 

efecto ya lo practicara en la Cámara 

Galega, ¿se acuerda?, cuando le 

preguntaba al anterior presidente de la 

Xunta, señor Feijóo, ¿qué? Por lo tanto, 

hoy no peca de originalidad sino de 

persistencia y reiteración, sin duda, muy 

legítima. Pero yo creo que se olvida de algo 

también esencial y es preguntar también al 

conselleiro Román Rodríguez de la Xunta 

de Galicia: y de la declaración definitiva de 

BIC de la Casa Cornide, ¿qué?  

 

 

Usted sabe tan bien como yo que una 

cuestión son los deseos, otra los tiempos 

políticos y otra los tiempos judiciales que, 

normalmente, no van a la par, a veces por 

desgracia. Todos los munícipes de este 

plenario quisiéramos que la Casa Cornide 

pasara a formar parte del patrimonio de la 

ciudad. El Gobierno de Inés Rey hizo todo 

lo que tenía que hacer hasta el momento, 

realizó los informes correspondientes, el 

histórico, el jurídico, el artístico por el 

profesor Vigo Trasancos, para solicitar la 

protección BIC de este patrimonio y ahora 

se está argumentando la demanda. Aún 

estamos esperando que se declare BIC la 

Casa Cornide definitivamente y no 

adelantemos etapas. 

 

¿Qué se está haciendo en este momento? 

Pues estamos recabando información y 
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documentación absolutamente esencial 

para a demanda e, como é unha 

documentación histórica, non é nada 

fácil de dar con ela nos arquivos e vai 

saíndo á luz aos poucos, despois de horas 

e horas de procura e de traballo. 

 

Señor Jorquera, eu voullo a dicir doutra 

maneira xa que vostede é un gran 

apaixonado das cores branquiazuis, 

lembrando ao gran Arsenio Iglesias, non 

podemos andar como tolos, ollo coas 

présas, coidado coas présas que nos 

poden quitar a casa dos fouciños. 

 

 Moitas grazas. 

 

Ás dezaoito horas e tres minutos sae do 

Salón de Sesións a señora Faraldo 

Calvo. 

 

Presidencia 
 

Moitas grazas, señor Celemín. Grazas, 

señor Jorquera e o BNG. 

 

Turno xa para o Partido Popular. Primeira 

pregunta relativa a deportes, señor 

García. 

 

PREGUNTAS DE RESPOSTA ORAL 

PRESENTADAS POLO GRUPO 

MUNICIPAL DO PARTIDO 

POPULAR 
 

Primeira. Pregunta de resposta oral 

relativa a deportes. 
 

Señor García Fernández 
 

Grazas, señora alcaldesa. 

 

Que pensa facer Inés Rey para cumprir o 

seu programa electoral de deporte? 

 

Señor Lage Tuñas 
 

Pois, señor García, solicitar da Xunta os 

documentación absolutamente esencial 

para la demanda y, como es una 

documentación histórica, no es nada fácil 

de dar con ella en los archivos y va saliendo 

a la luz poco a poco, después de horas y 

horas de búsqueda y de trabajo. 

 

Señor Jorquera, yo se lo voy a decir de otra 

manera ya que usted es un gran apasionado 

de los colores blanquiazules, recordando al 

gran Arsenio Iglesias, no podemos andar 

como locos, ojo con las prisas, cuidado con 

las prisas que nos pueden quitar la casa de 

los fuciños. 

 

 Muchas gracias. 

 

A las dieciocho horas y tres minutos sale 

del Salón de Sesiones la señora Faraldo 

Calvo. 
 

Presidencia 
 

Muchas gracias, señor Celemín. Gracias, 

señor Jorquera y BNG. 

 

Turno ya para el Partido Popular. Primera 

pregunta relativa a deportes, señor 

García. 

 

PREGUNTAS DE RESPUESTA ORAL 

PRESENTADAS POR EL GRUPO 

MUNICIPAL DEL PARTIDO 

POPULAR 
 

Primera. Pregunta de respuesta oral 

relativa a deportes. 

 

Señor García Fernández 
 

Gracias, señora alcaldesa. 

 

¿Qué piensa hacer Inés Rey para cumplir 

su programa electoral de deporte? 

 

Señor Lage Tuñas 

 

Pues, señor García, solicitar de la Xunta 
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recursos económicos que 

sistematicamente nos nega para poder 

levar a cabo os necesarios investimentos 

nesta cidade. Como lle dixen á mañá 

estaría ben que, por unha vez, deixaran de 

actuar con sectarismo e que os recursos 

económicos que poñen a disposición 

doutros concellos con moitos menos 

clubs e moitos menos recursos e moitos 

menos todos, pois que houbera uns 

criterios obxectivos de reparto, por certo, 

como hai noutras institucións. Polo tanto, 

agardo que entenda a resposta. Supoño 

que se entendeu o que quero transmitirlle.  

 

 

Tamén é certo que, claro, supoño que 

estará preguntando polo programa 

electoral do 2023, que será un programa 

de goberno, non un programa electoral, 

imaxino que non virá a preguntar en 

xaneiro do 23 polo programa electoral, ou 

xa estamos na máquina do tempo ou eu 

perdinme algo.  

 

Señor García, a vostede parécelle normal, 

quedando, en fin, unha carreiriña dun can 

para que o día 4 de abril se convoquen as 

eleccións municipais, é dicir, a dous 

plenos ordinarios de entrar na 

convocatoria electoral, a vostede 

parécelle que... eu creo que hai... Teñen 

que poñerse de acordo entre a primeira 

fila e a segunda para a táctica e a 

estratexia porque aínda non está a cousa 

ben engraxada. Pregunte o que queira 

pero, en fin, faría vostede máis? Non o 

sei, eu sei o que fan ao frente da Xunta de 

Galicia, que é ter as instalacións 

deportivas desta cidade feitas unha 

peniña. Agora, estaría ben que 

puidéramos contar con vostedes para 

poder facer investimentos. Agardo que no 

seguinte mandato sexa posible e, polo que 

vexo, vostede tamén o agarda, porque 

claro, preguntar agora polo programa 

electoral, en fin. 

 

los recursos económicos que 

sistemáticamente nos niega para poder 

llevar a cabo las necesarias inversiones en 

esta ciudad. Como le dije por la mañana 

estaría bien que, por una vez, dejasen de 

actuar con sectarismo y que los recursos 

económicos que ponen a disposición de 

otros ayuntamientos con muchos menos 

clubes y muchos menos recursos y muchos 

menos todos, pues que hubiese unos 

criterios objetivos de reparto, por cierto, 

como hay en otras instituciones. Por lo 

tanto, espero que entienda la respuesta. 

Supongo que se entendió lo que quiero 

transmitirle.  

 

También es cierto que, claro, supongo que 

estará preguntando por el programa 

electoral de 2023, que será un programa 

de gobierno, no un programa electoral, 

imagino que no vendrá a preguntar en 

enero del 23 por el programa electoral, o 

ya estamos en la máquina del tiempo o yo 

me perdí algo.  

 

Señor García, a usted le parece normal, 

quedando, en fin, una carrerita de un perro 

para que el día 4 de abril se convoquen las 

elecciones municipales, es decir, a dos 

plenos ordinarios de entrar en la 

convocatoria electoral, a usted le parece 

que... yo creo que hay... Tienen que 

ponerse de acuerdo entre la primera fila y 

la segunda para la táctica y la estrategia 

porque aún no está la cosa bien engrasada. 

Pregunte lo que quiera pero, en fin, ¿haría 

usted más? No lo sé, yo sé lo que hacen al 

frente de la Xunta de Galicia, que es tener 

las instalaciones deportivas de esta ciudad 

hechas una penita. Ahora, estaría bien que 

pudiésemos contar con ustedes para poder 

hacer inversiones. Espero que en el 

siguiente mandato sea posible y, por lo que 

veo, usted también lo espera, porque claro, 

preguntar ahora por el programa 

electoral, en fin. 
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Ás dezaoito horas e seis minutos entra 

no Salón de Sesións a señora Faraldo 

Calvo. 

 

Señor García Fernández 

 

Grazas, señora alcaldesa.  

 

Deus dálle pan a quen non ten dentes. 

 

Mire, esta é a foto que lle vai a perseguir 

neste ano e no que vén: Inés Rey, 

programa electoral. Plan estratéxico do 

deporte, ía facer, novas infraestruturas 

deportivas na Fábrica de Armas, un 

estadio de atletismo, señor Lage, campos 

de fútbol e de rugby en Feáns, a cidade 

da raqueta, unha repartición xusta de 

instalacións e de convenios. Isto, o 

primeiro concelleiro dicía que ía poñer A 

Coruña no século XXI. 

Lamentablemente, calquera parecido coa 

realidade é pura coincidencia. Dous 

concelleiros e outra terceira persoa máis, 

como dicía pola mañá, con competencias 

en materia do deporte e quérennos facer 

ver que vai ben, que vai estar coidado o 

deporte. Incrible, incrible. O que hai que 

escoitar. Pois vén definir a súa política 

no ámbito do deporte, fracaso absoluto, 

unha tomadura de pelo ao noso tecido 

deportivo. 

 

O que sucedeu no deporte é un exemplo 

clarísimo do que veu a ser esta política 

de Inés Rey neste mandato: non dispoñer 

dun proxecto de cidade, por iso non fan 

nada; incumprimento do programa 

electoral, por iso non fan nada; 

incerteza, improvisación e, sobre todo, 

moita prepotencia, como lle escoitamos a 

vostede agora, para recoñecer os seus 

erros. É o básico, é… como persoa e 

como político habería que pedir perdón. 

Pero isto déixoo ao seu xuízo interno. 

 

 

Ás dezaoito horas e oito minutos sae do 

A las dieciocho horas y seis minutos entra 

en el Salón de Sesiones la señora Faraldo 

Calvo. 

 

Señor García Fernández 
 

Gracias, señora alcaldesa.  

 

Dios le da pan a quien no tiene dientes. 

 

Mire, esta es la foto que le va a perseguir 

en este año y en lo que viene: Inés Rey, 

programa electoral. Plan estratégico del 

deporte, iba a hacer, nuevas 

infraestructuras deportivas en la Fábrica de 

Armas, un estadio de atletismo, señor 

Lage, campos de fútbol y de rugby en 

Feáns, la ciudad de la raqueta, un reparto 

justo de instalaciones y de convenios. Esto, 

el primer concejal decía que iba a poner A 

Coruña en el siglo XXI. Lamentablemente, 

cualquier parecido con la realidad es pura 

coincidencia. Dos concejales y otra tercera 

persona más, como decía por la mañana, 

con competencias en materia del deporte y 

nos quieren hacer ver que va bien, que va a 

estar cuidado el deporte. Increíble, 

increíble. Lo que hay que escuchar. Pues 

viene a definir su política en el ámbito del 

deporte, fracaso absoluto, una tomadura de 

pelo a nuestro tejido deportivo. 

 

 

Lo que ha sucedido en el deporte es un 

ejemplo clarísimo de lo que ha venido a ser 

esta política de Inés Rey en este mandato: 

no disponer de un proyecto de ciudad, por 

eso no hacen nada; incumplimiento del 

programa electoral, por eso no hacen nada; 

incertidumbre, improvisación y, sobre 

todo, mucha prepotencia, como le hemos 

escuchado a usted ahora, para reconocer 

sus errores. Es lo básico, es… como 

persona y como político habría que pedir 

perdón. Pero esto lo dejo a su juicio 

interno. 

 

A las dieciocho horas y ocho minutos sale 



 

243 

Salón de Sesións o señor Celemín 

Santos e entra a señora Cendán 

Gayoso. 

 

En primeiro lugar, a súa xestión 

deportiva: dous concelleiros que non 

foron capaces de tomar o pulso aos 

verdadeiros problemas do tecido 

deportivo, non foron capaces de 

solucionar nin de xestionar os diferentes 

contratos de servizo. Preguntamos no 

ano 19 e seguen estando os contratos de 

servizo en precario. Bravo, bravo. Ou os 

contratos do campo de golf e de San 

Diego, do Castrillón, a ver se agora a 

señora alcaldesa.  

 

Vostede, señor Lage, pasa e non se mete 

nos ocos que hai alí no campo de golf. 

Non pasa nada. O ano 23 faremos as 

reformas, señor Lage. Perfecto, alá 

vostedes. Sen saber, ademais, o que 

queren facer nestes tres centros, nin no 

campo de golf nin en San Diego. Levan 

dous anos cunha empresa que a 

contrataron, un prego e aínda non saben 

que se vai a facer, pero as instalacións si 

que se ven deteriorándose.  

 

Vaia vostede a ver o San Diego, señor 

Lage. Sabe cantas duchas están 

estragadas que non se poden usar desde 

hai seis meses? 6 duchas xa nun só 

vestiario. Non pasa nada, no 23, se isto 

aos de deporte, que mais dá, dámoslles 

un pantalón curto e uns zapatos e van 

correr por aí. 

 

O uso de instalacións: nunca houbo máis 

alegacións sobre o uso das instalacións 

deportivas. Os convenios nominativos: 

xa o dixo o noso portavoz, hai xente, hai 

clubs, señor Lage, que empezaron a 

tempada e non saben que diñeiro van 

dispoñer nin cando van dispoñelo, pero a 

vostede estalle dando igual, é un 

fenómeno, vostede é un fenómeno.  

 

del Salón de Sesiones el señor Celemín 

Santos y entra la señora Cendán Gayoso. 

 

 

En primer lugar, su gestión deportiva: dos 

concejales que no han sido capaces de 

tomar el pulso a los verdaderos problemas 

del tejido deportivo, no han sido capaces de 

solucionar ni de gestionar los diferentes 

contratos de servicio. Preguntamos en el 

año 19 y siguen estando los contratos de 

servicio en precario. Bravo, bravo. O los 

contratos del campo de golf y de San 

Diego, del Castrillón, a ver si ahora la 

señora alcaldesa.  

 

 

Usted, señor Lage, pasa y no se mete en los 

huecos que hay allí en el campo de golf. No 

pasa nada. El año 23 haremos las reformas, 

señor Lage. Perfecto, allá ustedes. Sin 

saber, además, lo que quieren hacer en 

estos tres centros, ni en el campo de golf ni 

en San Diego. Llevan dos años con una 

empresa que la han contratado, un pliego y 

todavía no saben qué se va a hacer, pero las 

instalaciones sí que se ven deteriorándose.  

 

 

Vaya usted a ver el San Diego, señor Lage. 

¿Sabe cuántas duchas están estropeadas 

que no se pueden usar desde hace seis 

meses? 6 duchas ya en un solo vestuario. 

No pasa nada, en el 23, si esto a los de 

deporte, qué mas da, les damos un pantalón 

corto y unos zapatos y van a correr por ahí. 

 

 

El uso de instalaciones: nunca ha habido 

más alegaciones sobre el uso de las 

instalaciones deportivas. Los convenios 

nominativos: ya lo dijo nuestro portavoz, 

hay gente, hay clubes, señor Lage, que han 

empezado la temporada y no saben qué 

dinero van a disponer ni cuándo van a 

disponerlo, pero a usted le está dando igual, 

es un fenómeno, usted es un fenómeno.  
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En canto a infraestruturas, señor Lage, 

xa lle deron mal a información. Mire, 

aquí xa se trouxo por este grupo que se 

propuxese que estas instalacións da 

Xunta se puidesen reparar e xa lle 

adianto, non debeu de escoitar ou non 

estivo nese pleno, que hai 5.000.000 € 

que xa se están executando para 

reformar os tres complexos deportivos, e 

os catro pavillóns deportivos desta 

cidade levan 1 millón e medio que xa 

están a reformar, acabándose o de Monte 

Alto. Por tanto, primeiro infórmese, 

infórmese, jolín, que está a dar patadas 

ao aire, dispárase ao seu pé mesmo. É 

incrible a información, a falta de 

información que vostede ten. 

 

E en canto ás axudas da Xunta a 

concellos, quérolle lembrar que para 

que… mire, vostede coñece ao alcalde de 

Ares, verdade, o Partido Socialista, ou o 

BNG de San Sadurniño? Presentan un 

anteproxecto, solicítano e apróbase. 

Fácil. Pero, que pasa? Que é que aquí, en 

Coruña preséntannos, preguntamos por 

unha partida que vén, que vén debuxada 

nos orzamentos do 2022, que é o 

complexo de Xuxán e dinnos que está en 

Alcaldía o proxecto. 500.000 € deste ano 

e un millón e medio o ano que vén, pero 

non sabemos en que consiste. Vostede cre 

que imos ir ao presidente da Xunta 

presentando unha cousa que non existe? 

Pero, en que cabeza cabe? Pero vostede, 

onde vive? 

 

O seu estado de execución do ano 2022, 

incrible, incrible, señor Lage. Cantas 

instalacións estaban debuxadas e non se 

fixeron? Relátollas? Relátollas? Campo 

de fútbol da Leyma, campo de Viso do 

Mar, parque de pantrak, a reforma do 

Palacio de Deportes, a reforma das 

instalacións do Palacio de Deportes, 

eléctrica, reforma da pista de Labañou, 

pistas na urbanización de Breogán, nos 

Rosales, todo isto sen facer, sen facer, e 

En cuanto a infraestructuras, señor Lage, 

ya le dieron mal la información. Mire, aquí 

ya se trajo por este grupo que se propusiera 

que estas instalaciones de la Xunta se 

pudieran reparar y ya le adelanto, no debió 

de escuchar o no estuvo en ese pleno, que 

hay 5.000.000 € que ya se están ejecutando 

para reformar los tres complejos 

deportivos, y los cuatro pabellones 

deportivos de esta ciudad llevan 1 millón y 

medio que ya están reformando, 

acabándose el de Monte Alto. Por lo tanto, 

primero infórmese, infórmese, jolín, que 

está dando patadas al aire, se dispara a su 

pie mismo. Es increíble la información, la 

falta de información que usted tiene. 

 

 

Y en cuanto a las ayudas de la Xunta a 

concellos, le quiero recordar que para 

que… mire, ¿usted conoce al alcalde de 

Ares, verdad, el Partido Socialista, o el 

BNG de San Sadurniño? Presentan un 

anteproyecto, lo solicitan y se aprueba. 

Fácil. Pero, ¿qué pasa? Que es que aquí, en 

Coruña nos presentan, preguntamos por 

una partida que viene, que viene dibujada 

en los presupuestos del 2022, que es el 

complejo de Xuxán y nos dicen que está en 

Alcaldía el proyecto. 500.000 € de este año 

y un millón y medio el año que viene, pero 

no sabemos en qué consiste. ¿Usted se cree 

que vamos a ir al presidente de la Xunta 

presentando una cosa que no existe? Pero, 

¿en qué cabeza cabe? Pero usted, ¿dónde 

vive? 

 

Su estado de ejecución del año 2022, 

increíble, increíble, señor Lage. ¿Cuántas 

instalaciones estaban dibujadas y no se 

hicieron? ¿Se las relato? ¿Se las relato? 

Campo de fútbol de la Leyma, campo de 

Viso do Mar, parque de pantrak, la reforma 

del Palacio de Deportes, la reforma de las 

instalaciones del Palacio de Deportes, 

eléctrica, reforma de la pista de Labañou, 

pistas en la urbanización de Breogán, en los 

Rosales, todo esto sin hacer, sin hacer, y 
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teñen a cara de dicirnos que vaiamos 

valorar o ano 2023. Eu, se cadra, no 

2023 non estou. A miña responsabilidade 

é defender ás entidades, que llo dixen 

pola mañá, que choian moitísimo para 

que os saquen aos nenos para facer a súa 

actividade, e vostede rise deles, incrible, 

incrible. Eu pensei que lle tiña con máis 

humildade, con máis humildade.  

 

Por último, o plan de deporte de Coruña 

aprobado aquí, onde está? Pero, a 

señora alcaldesa decide que é o Consello 

Municipal de Deportes. Sabe cantas 

persoas foron ao último pleno? 25, 4 

delas eran concelleiros. Saben cantas 

entidades deportivas hai en Coruña? Nin 

idea. Hai máis de 460 entidades. Sabe 

canto representan? Nin o 5 %. Esa é a 

súa resposta do tecido deportivo á 

política que a señora alcaldesa e 

vostedes prometeron aos cidadáns.  

 

Sen dúbida, o peor goberno, señor Lage, 

que pasou por este concello en materia de 

deporte e con todo a favor, con todo a 

favor. A oposición sempre estivo 

ofrecendo a súa axuda, co orzamento 

máis alto non souberon deseñar, que 

para iso o tiñan, unha Coruña do deporte 

para os próximos anos. Efectivamente é o 

goberno máis débil que hai e eu estaría 

con vostedes cando presentan o 

programa e queren desenvolver a súa 

actividade, as súas actividades, eu 

defenderíaos, pero estamos aquí para 

describir a realidade, a día de hoxe 

fixeron unha renovación dos campos de 

fútbol da Torre e un rocódromo de fai… 

do mandato pasado, esa é a realidade.  

 

Nada máis. Moitas grazas, señora 

alcaldesa. 

 

Señor Lage Tuñas 
 

Grazas, señora alcaldesa. 

 

tienen la cara de decirnos que vayamos a 

valorar el año 2023. Yo, a lo mejor, en el 

2023 no estoy. Mi responsabilidad es 

defender a las entidades, que se lo dije por 

la mañana, que curran muchísimo para que 

los saquen a los niños a hacer su actividad, 

y usted se ríe de ellos, increíble, increíble. 

Yo pensé que le tenía con más humildad, 

con más humildad.  

 

Por último, el plan de deporte de Coruña 

aprobado aquí, ¿dónde está? Pero, la señora 

alcaldesa decide que es el Consello 

Municipal de Deportes. ¿Sabe cuántas 

personas fueron al último pleno? 25, 4 de 

ellas eran concejales. ¿Saben cuántas 

entidades deportivas hay en Coruña? Ni 

idea. Hay más de 460 entidades. ¿Sabe 

cuánto representan? Nin el 5 %. Esa es su 

respuesta del tejido deportivo a la política 

que la señora alcaldesa y ustedes han 

prometido a los ciudadanos.  

 

Sin duda, el peor gobierno, señor Lage, que 

ha pasado por este ayuntamiento en materia 

de deporte y con todo a favor, con todo a 

favor. La oposición siempre ha estado 

ofreciendo su ayuda, con el presupuesto 

más alto no han sabido diseñar, que para 

eso lo tenían, una Coruña del deporte para 

los próximos años. Efectivamente es el 

gobierno más débil que hay y yo estaría con 

ustedes cuando presentan el programa y 

quieren desarrollar su actividad, sus 

actividades, yo los defendería, pero 

estamos aquí para describir la realidad, a 

día de hoy han hecho una renovación de los 

campos de fútbol de la Torre y un 

rocódromo de hace… del mandato pasado, 

esa es la realidad.  

 

Nada más. Muchas gracias, señora 

alcaldesa. 

 

Señor Lage Tuñas 

 

Gracias, señora alcaldesa. 
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Señor García, paréceme ben que vostede 

intente facer a mellor actuación posible 

nese “Got Talent” do Partido Popular, a 

verdade é que vostede esforzouse por 

facer xusto o contrario do que lle 

recomendan os da bancada de diante, que 

tanto traballo pasan con mimo para 

intentar dicir unhas cousas fóra do Salón 

de Plenos e despois vén vostede aquí e, 

vou utilizar unha expresión coloquial 

galega, vén vostede e no seu minuto de 

ouro escaghállalle todo. Enténdeme o que 

lle digo, verdade? Escaghállalle todo. 

Fóra contamos unhas cousiñas pero, 

vimos aquí e tracatrá, hai que marcar o 

territorio, se levo tres anos dicindo que 

todo moi mal, a ver agora, que o de 

diante dime que non, que así que non.  

 

Ás dezaoito horas e catorce minutos 

entra no Salón de Sesións o señor 

Celemín Santos. 

 

Señor García, ha, menudo papelón, aínda 

nos vamos a reír un anaco. Agora resulta 

que vostede veu aquí a facer unha censura 

de todo o mandato municipal e vén a 

preguntar polo programa electoral. Isto é 

unha coña. Agora, a vostede, bueno, 

supoño que vostede falará en nome do 

Partido Popular, porque non lle gusta o 

Consello Municipal de Deportes, non lle 

gusta todo o traballo que fixeron o 

concelleiro Borrego, a concelleira 

Martínez, a alcaldesa Inés Rey. Pois a 

este goberno municipal e a este portavoz 

gústalle todo o traballo que se fixo, moi 

bo, a vostede non, pero mire, os 

convenios ás entidades deportivas nesta 

cidade medraron con este goberno.  

 

Vostede sabe canto aportaba o seu 

goberno, o goberno no que estaban o 

señor Lorenzo, o señor Coira e a señora 

Gallego ás entidades deportivas? Sábeo, 

señor García? Contáronllo? Pois é o que 

lles ten que contar ás entidades.  

 

Señor García, me parece bien que usted 

intente hacer la mejor actuación posible en 

ese “Got Talent” del Partido Popular, la 

verdad es que usted se esforzó por hacer 

justo lo contrario de lo que le recomiendan 

los de la bancada de delante, que tanto 

trabajo pasan con mimo para intentar 

decir unas cosas fuera del Salón de Plenos 

y después viene usted aquí y, voy a utilizar 

una expresión coloquial gallega, viene 

usted y en su minuto de oro les descangalla 

todo. Me entiende lo que le digo, ¿verdad? 

Les descangalla todo. Fuera contamos unas 

cositas pero, venimos aquí y tracatrá, hay 

que marcar el territorio, si llevo tres años 

diciendo que todo muy mal, a ver ahora, 

que el de delante me dice que no, que así 

que no.  

 

A las dieciocho horas y catorce minutos 

entra en el Salón de Sesiones el señor 

Celemín Santos. 

 

 Señor García, ¡ja!, menudo papelón, aun 

nos vamos a reír un rato. Ahora resulta que 

usted vino aquí a hacer una censura de 

todo el mandato municipal y viene a 

preguntar por el programa electoral. Esto 

es una coña. Ahora, a usted, bueno, 

supongo que usted hablará en nombre del 

Partido Popular, porque no le gusta el 

Consejo Municipal de Deportes, no le 

gusta todo el trabajo que hicieron el 

concejal Borrego, la concejala Martínez, 

la alcaldesa Inés Rey. Pues a este gobierno 

municipal y a este portavoz le gusta todo el 

trabajo que se hizo, muy bueno, a usted no, 

pero mire, los convenios a las entidades 

deportivas en esta ciudad crecieron con 

este gobierno.  

 

¿Usted sabe cuánto aportaba su gobierno, 

el gobierno en el que estaban el señor 

Lorenzo, el señor Coira y la señora 

Gallego a las entidades deportivas? ¿Lo 

sabe, señor García? ¿Se lo contaron? Pues 

es lo que les tiene que contar a las 

entidades.  
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Aquí ninguén se ri das entidades, aquí o 

que traballamos é seriamente coas 

entidades. O que pasa é que é moi fácil 

dicirlle non te preocupes, o que precises, 

e despois, se algo non sae ben sempre 

haberá alguén que leva a culpa. Non se 

preocupe que xa sei que a culpa a levo eu 

moitas veces. Eu, señor García, eu 

atendino e non sei se vostede, coas 

alusións que fai e cos xestos, vive isto con 

certo nerviosismo pero, mire, dígollo 

hoxe e repetireillo: fíxose un gran traballo 

e unha gran xestión no ámbito do deporte.  

 

 

Vostede criticou, pero que contratos? A 

que contratos se refire? Se ten que falar 

de algo de contratos de deportes, falamos 

do que queira. Hai que falar de algunha 

cousa? Parece ser que non sei que dixo 

desde o ano 19 que pasaba algo. 

Descoñézoo, descoñézoo, descoñézoo. O 

que si sei é que este goberno foi o 

goberno que máis recursos dedicou ao 

deporte de base desta cidade, o goberno 

que máis eventos deportivos fixo e o 

goberno que máis apoiou aos clubs 

deportivos, e iso, señores do Partido 

Popular, saben quen o fixo? O fixo o 

señor Borrego, o fixo a señora Martínez e 

o fixo a nosa alcaldesa.  

 

Señor García, vostede di que para 

presentar proxectos hai que ser serios, 

pero mire unha cousiña, ho, vostede é do 

mesmo partido que o da pasarela de 

marras? Porque anuncios, un lote deles, a 

bombo e platillo, pero onde están os 

proxectos que aínda non os vimos. Non 

os vimos, o que vimos foron anuncios, 

non na tele pero anuncios, e por arte de 

birlibirloque, voou. O que era 

irrenunciable naquela semana de gloria 

de Alberto Núñez Feijóo de imos facer, 

imos facer, imos facer e se te vin non me 

acordo, como o AVE de Lugo a Ourense. 

Alá vai a pasarela, voou. 

 

Aquí nadie se ríe de las entidades, aquí lo 

que trabajamos es seriamente con las 

entidades. Lo que pasa es que es muy fácil 

decirle no te preocupes, lo que necesites, y 

después, si algo no sale bien siempre habrá 

alguien que se lleva la culpa. No se 

preocupe que ya sé que la culpa me la llevo 

yo muchas veces. Yo, señor García, yo le 

atendí y no sé si usted, con las alusiones 

que hace y con los gestos, vive esto con 

cierto nerviosismo pero, mire, se lo digo 

hoy y se lo repetiré: se hizo un gran trabajo 

y una gran gestión en el ámbito del 

deporte.  

 

Usted criticó, pero ¿qué contratos? ¿a qué 

contratos se refiere? Si tiene que hablar de 

algo de contratos de deportes, hablamos de 

lo que quiera. ¿Hay que hablar de alguna 

cosa? Parece ser que no sé qué dijo desde 

el año 19 que pasaba algo. Lo desconozco, 

lo desconozco, lo desconozco. Lo que sí sé 

es que este gobierno fue el gobierno que 

más recursos dedicó al deporte de base de 

esta ciudad, el gobierno que más eventos 

deportivos hizo y el gobierno que más 

apoyó a los clubes deportivos, y eso, 

señores del Partido Popular, ¿saben quién 

lo hizo? Lo hizo el señor Borrego, lo hizo 

la señora Martínez y lo hizo nuestra 

alcaldesa.  

 

Señor García, usted dice que para 

presentar proyectos hay que ser serios, 

pero mire una cosita, hombre, ¿usted es del 

mismo partido que el de la pasarela de 

marras? Porque anuncios, un lote de ellos, 

a bombo y platillo, pero dónde están los 

proyectos que aún no vimos. No los vimos, 

lo que vimos fueron anuncios, no en la tele 

pero anuncios, y por arte de birlibirloque, 

voló. Lo que era irrenunciable en aquella 

semana de gloria de Alberto Núñez Feijóo 

de vamos a hacer, vamos a hacer, vamos a 

hacer y si te vi no me acuerdo, como el 

AVE de Lugo a Ourense. Allá va la 

pasarela, voló. 
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Mire, señor García, que é o que non lle 

gusta do que se fixo en deporte? Polo que 

vexo non lle gusta nada. Pois teñen que 

poñerse de acordo consigo mesmos, 

vostede e todos os que ten ao redor, 

porque ás veces, nos días impares din 

unha cousa e nos días pares din outra. 

Cando están fóra do Pleno, no cuchi cuchi 

non din o mesmo, salvo que a vostede non 

lle conten todo. Non sei se me entende, 

pero se quere explícollo.  

 

Pouca seriedade... Mire, vostede a 

verdade é que dixo unha gran verdade 

cando comezou a súa intervención: 

señora Rey, esta foto vaina perseguir este 

ano e o que vén. É que eu, a verdade, 

cando lles digo que non hai nada enfrente 

é que vostedes mesmos se retratan, é que 

non hai nada enfrente. Alégrame moito 

que asuman que esta cidade ten unha 

alcaldesa e a vai a ter por moito tempo, e 

é normal que pregunten no ano 23 polo 

programa electoral que vai a presentar o 

Partido Socialista, lóxico, (óese un sinal 

acústico indicativo da finalización do 

tempo de intervención), razonable. O 

que espero é que cando pasen as eleccións 

estén á altura e se poidan firmar acordos 

e convenios para que esas grandes 

instalacións que a todo o mundo lle 

gustaría que se fixeran poidan contar co 

apoio da Administración autonómica.  

 

Desde logo, non creo que o modelo de 

instalacións do Concello da Coruña teña 

que ser o que vostede e o seu partido 

dende a Xunta de Galicia mantiveron, por 

exemplo, en Elviña. Supoño que sabe de 

que lle falo, non? Non será o exemplo? 

Porque máis ben parece Cisjordania. 

Señor García, Cisjordania, sabe do que lle 

falo? Vostede cre que esas son 

instalacións dignas para esta cidade, que 

son titularidade da Xunta? (Óense dous 

sinais acústicos indicativos da 

finalización do tempo de intervención). 

 

Mire, señor García, ¿qué es lo que no le 

gusta de lo que se hizo en deporte? Por lo 

que veo no le gusta nada. Pues tienen que 

ponerse de acuerdo consigo mismos, usted 

y todos los que tiene alrededor, porque a 

veces, en los días impares dicen una cosa y 

en los días pares dicen otra. Cuando están 

fuera del Pleno, en el cuchi cuchi no dicen 

lo mismo, salvo que a usted no le cuenten 

todo. No sé si me entiende, pero si quiere 

se lo explico.  

 

Poca seriedad... Mire, usted la verdad es 

que dijo una gran verdad cuando comenzó 

su intervención: señora Rey, esta foto la va 

a perseguir este año y el que viene. Es que 

yo, la verdad, cuando les digo que no hay 

nada enfrente es que ustedes mismos se 

retratan, es que no hay nada enfrente. Me 

alegra mucho que asuman que esta ciudad 

tiene una alcaldesa y la va a tener por 

mucho tiempo, y es normal que pregunten 

en el año 23 por el programa electoral que 

va a presentar el Partido Socialista, lógico, 

(se oye una señal acústica indicativa de la 

finalización del tiempo de intervención), 

razonable. Lo que espero es que cuando 

pasen las elecciones estén a la altura y se 

puedan firmar acuerdos y convenios para 

que esas grandes instalaciones que a todo 

el mundo le gustaría que se hiciesen 

puedan contar con el apoyo de la 

Administración autonómica.  

 

Desde luego, no creo que el modelo de 

instalaciones del Ayuntamiento de A 

Coruña tenga que ser el que usted y su 

partido desde la Xunta de Galicia 

mantuvieron, por ejemplo, en Elviña. 

Supongo que sabe de qué le hablo, ¿no? 

¿No será el ejemplo? Porque más bien 

parece Cisjordania. Señor García, 

Cisjordania, ¿sabe de lo que le hablo? 

¿Usted cree que esas son instalaciones 

dignas para esta ciudad, que son 

titularidad de la Xunta? (Se oyen dos 

señales acústicas indicativas de la 
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Que van a facer, si, si, se eu me alegro de 

que algún día fagan. Algún día farán.  

 

 

Hai que recoñecerlle unha cousa, vostede 

é constante e consistente, preguntou por 

instalacións deportivas, por San Diego, 

polo campo de golf, moi ben, pois, señor 

García, o que se fixera fíxose e o que 

quede por facer, pois haberá que facelo 

no futuro. Hoxe estamos uns aquí e mañá 

virán outros pero, permítame que lle diga 

unha cousa, coa súa intervención de hoxe 

queda claro que solo hai unha solución 

para esta cidade para os próximos anos, e 

alégrome moito que vostede teña 

interiorizado que o proxecto de Inés Rey 

é para moitos anos. Normal, coas 

preguntas que presentan, xa o entendo. 

 

 

Nada máis e moitas grazas. 

 

Presidencia 
 

Moitas grazas, señor Lage. 

 

Segunda pregunta do Partido Popular, 

señor Rodríguez. 

 

Segunda. Pregunta de resposta oral 

relativa a xestión municipal. 

 

Señor Rodríguez Martínez 
 

Ten previsto o Goberno de Inés Rey 

delegar competencias de goberno na 

concelleira do Grupo Socialista, Eva 

Martínez Acón, tras haber na actualidade 

só oito concelleiros e concelleiras de 

goberno? 

 

Señor Lage Tuñas 
 

Señor Rodríguez, ten previsto vostede 

relevar como portavoz do grupo 

municipal ao señor Lorenzo despois de 

que perda as próximas eleccións 

finalización del tiempo de intervención). 

Que van a hacer, sí, sí, si yo me alegro de 

que algún día hagan. Algún día harán.  

 

Hay que reconocerle una cosa, usted es 

constante y consistente, preguntó por 

instalaciones deportivas, por San Diego, 

por el campo de golf, muy bien, pues, señor 

García, lo que se hiciera se hizo y lo que 

quede por hacer, pues habrá que hacerlo 

en el futuro. Hoy estamos unos aquí y 

mañana vendrán otros pero, permítame 

que le diga una cosa, con su intervención 

de hoy queda claro que solo hay una 

solución para esta ciudad para los 

próximos años, y me alegro mucho que 

usted tenga interiorizado que el proyecto 

de Inés Rey es para muchos años. Normal, 

con las preguntas que presentan, ya lo 

entiendo. 

 

Nada más y muchas gracias. 

 

Presidencia 
 

Muchas gracias, señor Lage. 

 

Segunda pregunta del Partido Popular, 

señor Rodríguez. 

 

Segunda. Pregunta de respuesta oral 

relativa a gestión municipal. 

 

Señor Rodríguez Martínez 
 

¿Tiene previsto el Gobierno de Inés Rey 

delegar competencias de gobierno en la 

concejala del Grupo Socialista, Eva 

Martínez Acón, tras haber en la actualidad 

solo ocho concejales de gobierno? 

 

 

Señor Lage Tuñas 
 

Señor Rodríguez, ¿tiene previsto usted 

relevar como portavoz del grupo municipal 

al señor Lorenzo después de que pierda las 

próximas elecciones municipales? 
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municipais? 

 

Señor Rodríguez Martínez 

 

Polo de agora, señor Lage, pregunto eu. 

Quizais, quizais dentro duns meses me 

poida preguntar vostede. 

 

Non me parecía necesario, pero á vista 

da resposta dada polo señor Lage hai uns 

minutos ao señor Jorquera, si me parece 

oportuno comezar precisando que se 

hoxe traemos aquí a sucesión de crise que 

levaron ao Goberno municipal á súa 

actual situación de extrema debilidade, é 

precisamente por iso, porque é o 

Goberno municipal. Nin se nos ocorreu 

traer a este salón os problemas internos 

de calquera partido de non ser pola 

incidencia dos mesmos no Goberno 

municipal e o prexuízo directo que 

provocan á xestión ordinaria da nosa 

cidade. 

 

Primeiro foi a retirada de funcións á 

señora Martínez Acón, oficialmente por 

ser pouco dilixente á hora de executar o 

orzamento da súa concellería, 

oficiosamente por ser demasiado 

dilixente á hora de cobrar as cotas da 

Agrupación Socialista Coruñesa da cal 

era entón secretaria xeral. As súas 

funcións recaeron entón no señor 

Celemín e na señora Sobral que, 

curiosamente, eran os únicos que 

realizaran as súas achegas, ironías do 

destino ou non. Despois foi a marcha do 

señor Díaz Villoslada, farto das 

continuas inxerencias na xestión interna 

da súa concellería, desprazado, nas súas 

propias palabras. Dicía un ilustre 

socialista, o señor Pérez Rubalcaba, que 

en España se enterra moi ben. Non sei 

que tería opinado da despedida sen 

honras ao concelleiro mellor valorado 

nese momento, orfo dunha soa mención 

de agradecemento do seu goberno para 

que, polo menos, constase en acta. Esta 

 

 

Señor Rodríguez Martínez 
 

Por lo de ahora, señor Lage, pregunto yo. 

Quizás, quizás dentro de unos meses me 

pueda preguntar usted. 

 

No me parecía necesario, pero a la vista de 

la respuesta dada por el señor Lage hace 

unos minutos al señor Jorquera, sí me 

parece oportuno comenzar precisando que 

si hoy traemos aquí la sucesión de crisis 

que han llevado al Gobierno municipal a su 

actual situación de extrema debilidad, lo es 

precisamente por eso, porque es el 

Gobierno municipal. Ni se nos hubiera 

ocurrido traer a este salón los problemas 

internos de cualquier partido de no ser por 

la incidencia de los mismos en el Gobierno 

municipal y el prejuicio directo que 

provocan a la gestión ordinaria de nuestra 

ciudad. 

 

Primero fue la retirada de funciones a la 

señora Martínez Acón, oficialmente por ser 

poco diligente a la hora de ejecutar el 

presupuesto de su concejalía, 

oficiosamente por ser demasiado diligente 

a la hora de cobrar las cuotas de la 

Agrupación Socialista Coruñesa de la cual 

era entonces secretaria general. Sus 

funciones recayeron entonces en el señor 

Celemín y en la señora Sobral que, 

curiosamente, eran los únicos que habían 

realizado sus aportaciones, ironías del 

destino o no. Después fue la marcha del 

señor Díaz Villoslada, harto de las 

continuas injerencias en la gestión interna 

de su concejalía, desplazado, en sus propias 

palabras. Decía un ilustre socialista, el 

señor Pérez Rubalcaba, que en España se 

entierra muy bien. No sé qué hubiera 

opinado de la despedida sin honores al 

concejal mejor valorado en ese momento, 

huérfano de una sola mención de 

agradecimiento de su gobierno para que, al 

menos, constara en acta. Esta salida, a su 
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saída, á súa vez, provocou unha nova 

crise recollida en varios medios dixitais 

da cidade, panfletos desde entón para o 

Goberno municipal. Unha enorme rifa, 

todo isto que vén a continuación está 

entre comiñas, unha enorme rifa a dúas 

concelleiras socialistas por mostrar o seu 

apoio ao concelleiro saínte coa esixencia 

de renuncia das súas actas mediando 

malos modos e duros ataques verbais, 

provocando mesmo, nunha delas unha 

crise de ansiedade que a obrigou a 

abandonar a sesión plenaria. Pecho 

comiñas. E, finalmente, a dimisión da 

concelleira señora Martínez como 

consecuencia da sentenza ditada polo 

Tribunal Superior de Xustiza de Galicia, 

declarando como acto de transfuguismo 

a súa incorporación ao Goberno 

municipal en setembro de 2020. 

Casualmente, de novo, a concelleira máis 

valorada do Goberno, xa é mala sorte, 

pero ben, a verdade é que non me estraña 

que o resto de concelleiros de goberno 

non se esforcen en destacar porque, ben, 

está claro que en canto alguén parece 

que é o mellor valorado é a sorte que 

corre. 

 

Como consecuencia desta sucesión de 

crises internas o certo é que a nosa 

cidade ten hoxe o goberno municipal 

máis roto, dividido e débil desde a 

democracia. Roto porque xa non confían 

nel nin os socios que apoiaron a súa 

investidura. Foron abrumadoramente 

máis numerosas as iniciativas que 

viñeron a este pleno para denunciar o 

incumprimento deses pactos que os 

asuntos nos cales o Goberno tivo o apoio 

deses socios. Niso resúmese o errado 

pacto á coruñesa. Dividido porque os 

represaliados do lagerato, esa gaiola 

bañada en ouro na que, voluntariamente, 

se meteu a señora Rey entregando a 

chave ao señor Lage, son a día de hoxe 

terceira forza neste salón de Plenos, a 

saber, a señora Martínez Acón, o señor 

vez, provocó una nueva crisis recogida en 

varios medios digitales de la ciudad, 

panfletos desde entonces para el Gobierno 

municipal. Una enorme bronca, todo esto 

que viene a continuación está 

entrecomillado, una enorme bronca a dos 

concejalas socialistas por mostrar su apoyo 

al concejal saliente con la exigencia de 

renuncia de sus actas mediando malos 

modos y duros ataques verbales, 

provocando incluso, en una de ellas una 

crisis de ansiedad que la obligó a 

abandonar la sesión plenaria. Cierro 

comillas. Y, finalmente, la dimisión de la 

concejala señora Martínez como 

consecuencia de la sentencia dictada por el 

Tribunal Superior de Xustiza de Galicia, 

declarando como acto de transfuguismo su 

incorporación al Gobierno municipal en 

septiembre de 2020. Casualmente, de 

nuevo, la concejala más valorada del 

Gobierno, ya es mala suerte, pero bueno, la 

verdad es que no me extraña que el resto de 

concejales de gobierno no se esfuercen en 

destacar porque, bueno, está claro que en 

cuanto alguien parece que es el mejor 

valorado es la suerte que corre. 

 

 

Como consecuencia de esta sucesión de 

crisis internas lo cierto es que nuestra 

ciudad tiene hoy el gobierno municipal más 

roto, dividido y débil desde la democracia. 

Roto porque ya no confían en él ni los 

socios que apoyaron su investidura. Han 

sido abrumadoramente más numerosas las 

iniciativas que han venido a este pleno a 

denunciar el incumplimiento de esos 

pactos que los asuntos en los cuales el 

Gobierno ha tenido el apoyo de esos socios. 

En eso se resume el fallido pacto a la 

coruñesa. Dividido porque los 

represaliados del lagerato, esa jaula bañada 

en oro en la que, voluntariamente, se ha 

metido la señora Rey entregando la llave al 

señor Lage, son a día de hoy tercera fuerza 

en este salón de Plenos, a saber, la señora 

Martínez Acón, el señor Díaz Villoslada, la 
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Díaz Villoslada, a señora Martínez Lema 

e dúas concelleiras máis que teñen 

retiradas de facto as súas competencias e 

cuxo nome non vou pronunciar porque, 

desde esta bancada, ténselles máis 

respecto que o que lle demostra o seu 

propio goberno. E débil porque nunca na 

nosa democracia houbo un goberno máis 

conciso que, ademais, se caracteriza por 

unha total e absoluta ausencia de 

ambición e de proxecto para esta cidade. 

E a cuestión é, ante esta situación, que 

actitude van adoptar vostedes nos 

estertores deste mandato? É obvio que 

non van recuperar á señora Martínez 

Acón, que seguirá presidindo esa 

procesión dos caladiños á que ás veces se 

refire o señor Lage, iso si que é unha 

procesión dos caladiños que, por certo, 

son cada vez máis no seu goberno. O 

deporte coruñés queda orfo de 

responsable do mesmo xeito que xa o está 

a cultura, cunha alcaldesa que exercerá 

de concelleira fixa descontinua, só para 

aquelas fotos que interesen á súa axenda 

electoral. Van vostedes, por unha vez, a 

antepoñer o interese da cidade aos seus 

intereses partidistas? A man tendida do 

Partido Popular segue aquí. Hoxe 

volvémoslla a reiterar. Van vostedes a 

aceptala para sacar adiante os asuntos 

de cidade de aquí a final de mandato? 

Espero que, ademais de —a 

continuación, como habitualmente 

ocorre— perdoarnos a vida, facer 

mencións a concursos de televisión e 

lembrar o número de portavoces que tivo 

neste mandato o Partido Popular, 

vostede non responda a esta pregunta, 

ben, probablemente tamén sacará da 

manga e recitará esa ladaíña de 

presuntos logros deste mandato, o tren a 

Langosteira que trouxo Feijóo, a dragaxe 

da ría que xa orzara Rajoy ou, mesmo, 

pois, Alfonso Molina, que finalizará este 

mandato, probablemente sen que nin 

sequera sexan capaces de inaugurar 

unha pasarela. Acórdase vostede, señor 

señora Martínez Lema y dos concejalas 

más que tienen retiradas de facto sus 

competencias y cuyo nombre no voy a 

pronunciar porque, desde esta bancada, se 

les tiene más respeto que el que le 

demuestra su propio gobierno. Y débil 

porque nunca en nuestra democracia hubo 

un gobierno más escueto que, además, se 

caracteriza por una total y absoluta 

ausencia de ambición y de proyecto para 

esta ciudad. Y la cuestión es, ante esta 

situación, ¿qué actitud van a adoptar 

ustedes en los estertores de este mandato? 

Es obvio que no van a recuperar a la señora 

Martínez Acón, que seguirá presidiendo 

esa procesión de los calladitos a la que a 

veces se refiere el señor Lage, eso sí que es 

una procesión de los calladitos que, por 

cierto, son cada vez más en su gobierno. El 

deporte coruñés queda huérfano de 

responsable al igual que ya lo está la 

cultura, con una alcaldesa que ejercerá de 

concejala fija discontinua, solo para 

aquellas fotos que interesen a su agenda 

electoral. ¿Van ustedes, por una vez, a 

anteponer el interés de la ciudad a sus 

intereses partidistas? La mano tendida del 

Partido Popular sigue aquí. Hoy se la 

hemos vuelto a reiterar. ¿Van ustedes a 

aceptarla para sacar adelante los asuntos de 

ciudad de aquí a final de mandato? Espero 

que, además de, a continuación, como 

habitualmente ocurre, perdonarnos la vida, 

hacer menciones a concursos de televisión 

y recordar el número de portavoces que ha 

tenido en este mandato el Partido Popular, 

usted no responda a esta pregunta, bueno, 

probablemente también sacará de la manga 

y recitará esa retahíla de presuntos logros 

de este mandato, el tren a Langosteira que 

trajo Feijóo, el dragado de la ría que ya 

había presupuestado Rajoy o, incluso, 

pues, Alfonso Molina, que finalizará este 

mandato, probablemente sin que ni siquiera 

sean capaces de inaugurar una pasarela. 

¿Se acuerda usted, señor Lage, lo que decía 

de la pasarela de Marineda en el pasado 

mandato? Pues están a punto de cumplir la 



 

253 

Lage, o que dicía da pasarela de 

Marineda no pasado mandato? Pois 

están a piques de cumprir a profecía de 

que Inés Rey sexa a primeira alcaldesa 

da historia da cidade que finalice un 

mandato sen inaugurar unha obra do 

Estado. 

 

E conclúo, a moviola. Eu creo que a 

moviola é recomendable para todos. 

Dicía antes vostede, señor Lage, que se 

mostraba sorprendido porque ao parecer 

aquí reclamouse un cambio da 

lexislación para eludir unha sentenza. Eu 

recoméndolle a moviola, primeiro 

porque eu creo que non se dixo 

exactamente iso, pero home, o que non 

pode é estar vostede sorprendido porque 

iso exactamente é o que acaba de facer o 

seu goberno en Madrid, modificar o 

código penal para eludir o cumprimento 

e execución dunha sentenza e, en canto a 

sorpresas, a min si que me sorprende que 

vostede ao señor García —que, para que 

non queden dúbidas, a min paréceme que 

estivo bárbaro—, que vostede se 

sorprenda de que o señor García lle diga 

algo sobre a situación de determinados 

contratos na área de Deportes cando 

vostede é o concelleiro de Contratación. 

Home, a min iso si me sorprende. Moitas 

grazas. 

 

Señor Lage Tuñas 

 

Moitas grazas, señora alcaldesa. 

 

Señor Rodríguez, a verdade, a verdade é 

que non sei se se ve moito no papel que 

fai pero veu aquí a facer hoxe un 

exercicio de “Sálvame Deluxe” como se 

vostede fora o Jorge Javier da política, é 

dicir, de cronista. A verdade é que iso ten 

sempre certo risco, señor Rodríguez. 

Vostede entrou nun terreo no que, xa 

sabe, cando se entra no terreo rosa, 

despois depende das tonalidades que cada 

un lle queira poñer. Eu xa lle adianto que 

profecía de que Inés Rey sea la primera 

alcaldesa de la historia de la ciudad que 

finalice un mandato sin inaugurar una obra 

del Estado. 

 

 

 

 

Y concluyo, la moviola. Yo creo que la 

moviola es recomendable para todos. Decía 

antes usted, señor Lage, que se mostraba 

sorprendido porque al parecer aquí se había 

reclamado un cambio de la legislación para 

eludir una sentencia. Yo le recomiendo la 

moviola, primero porque yo creo que no se 

dijo exactamente eso, pero hombre, lo que 

no puede es estar usted sorprendido porque 

eso exactamente es lo que acaba de hacer 

su gobierno en Madrid, modificar el código 

penal para eludir el cumplimiento y 

ejecución de una sentencia y, en cuanto a 

sorpresas, a mí sí que me sorprende que 

usted al señor García, que, para que non 

queden dudas, a mí me parece que ha 

estado bárbaro, que usted se sorprenda de 

que el señor García le diga algo sobre la 

situación de determinados contratos en el 

área de Deportes cuando usted es el 

concejal de Contratación. Hombre, a mí 

eso sí me sorprende. Muchas gracias. 

 

 

 

Señor Lage Tuñas 

 

Muchas gracias, señora alcaldesa. 

 

Señor Rodríguez, la verdad, la verdad es 

que no sé si se ve mucho en el papel que 

hace pero vino aquí a hacer hoy un 

ejercicio de “Sálvame Deluxe” como si 

usted fuese el Jorge Javier de la política, es 

decir, de cronista. La verdad es que eso 

tiene siempre cierto riesgo, señor 

Rodríguez. Usted entró en un terreno en el 

que, ya sabe, cuando se entra en el terreno 

rosa, después depende de las tonalidades 

que cada uno le quiera poner. Yo ya le 
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non vou entrar ata aí, si, é que... señora 

Gallego, por iso digo... por algo digo, 

espero que non lle prexudique moito, 

señora Gallego, que vostede está noutro 

nivel porque, efectivamente, está o rosa 

pao e podemos chegar ata o fucsia... as 

tonalidades, verdade? Moi ben apuntado, 

señora Gallego. 

 

Señor Rodríguez, a min o que me parece 

é unha falta de respecto aos coruñeses e 

ás coruñesas que o tempo que empreguen 

para facer sesións de control ao Goberno 

sexa para vivir na súa burbulla, pero 

bueno, eu creo que explica bastante ben o 

rumbo que leva o Partido Popular. 

Mentres as preocupacións dos coruñeses 

sexan a serie de Netflix que vostede 

intentou aquí guionizar, bueno, teñen 

pouco que ver coas preocupacións dos 

coruñeses e as coruñesas, a retahíla de 

chismes e, en fin, historietas que vostede 

veu a contar hoxe aquí. Se vostede cre 

que isto é de interese, o que xa lle digo é 

que o único que fai é corroborar que 

enfrente non hai nada, absolutamente 

nada porque se o partido que, 

teoricamente, ten un proxecto alternativo 

ou debería de telo pola sana alternancia 

democrática que, canto máis tarde se 

produza, mellor, loxicamente, pois 

poderíamos preguntarnos que xestións 

fixo o PP diante da Xunta para que 

achegara o 20 % do coste do bus urbano 

co fin de reducir o prezo aos usuarios.  

 

Está a favor o PP local de que a Xunta 

subvencione o bus urbano como xa fai 

noutros lugares ou está en contra? Que 

está a facer o PP local para garantir que 

os seus compañeiros na Xunta deixen 

nesta cidade os 8 millóns de euros desa 

pasarela pantasma, aquela que 

desapareceu en canto a aceptamos? Está 

a favor o PP local da asfixia financeira á 

que a Xunta somete as cidades galegas 

negándolles financiamento? Que 

medidas está a adoptar para que haxa un 

adelanto que no voy a entrar hasta ahí, sí, 

es que... señora Gallego, por eso digo... 

por algo digo, espero que no le perjudique 

mucho, señora Gallego, que usted está en 

otro nivel porque, efectivamente, está el 

rosa palo y podemos llegar hasta el 

fucsia… las tonalidades, ¿verdad? Muy 

bien apuntado, señora Gallego. 

 

Señor Rodríguez, a mí lo que me parece es 

una falta de respeto a los coruñeses y a las 

coruñesas que el tiempo que empleen para 

hacer sesiones de control al Gobierno sea 

para vivir en su burbuja, pero bueno, yo 

creo que explica bastante bien el rumbo 

que lleva el Partido Popular. Mientras las 

preocupaciones de los coruñeses sean la 

serie de Netflix que usted intentó aquí 

guionizar, bueno, tienen poco que ver con 

las preocupaciones de los coruñeses y las 

coruñesas, la retahíla de chismes y, en fin, 

historietas que usted vino a contar hoy 

aquí. Si usted cree que esto es de interés, lo 

que ya le digo es que lo único que hace es 

corroborar que enfrente no hay nada, 

absolutamente nada porque si el partido 

que, teóricamente, tiene un proyecto 

alternativo o debería de tenerlo por la sana 

alternancia democrática que, cuanto más 

tarde se produzca, mejor, lógicamente, 

pues podríamos preguntarnos qué 

gestiones hizo el PP ante la Xunta para que 

aportase el 20 % del coste del bus urbano 

con el fin de reducir el precio a los 

usuarios.  

 

¿Está a favor el PP local de que la Xunta 

subvencione el bus urbano como ya hace 

en otros lugares o está en contra? ¿Qué 

está haciendo el PP local para garantizar 

que sus compañeros en la Xunta dejen en 

esta ciudad los 8 millones de euros de esa 

pasarela fantasma, aquella que 

desapareció en cuanto la aceptamos? 

¿Está a favor el PP local de la asfixia 

financiera a la que la Xunta somete las 

ciudades gallegas negándoles 

financiación? ¿Qué medidas está 
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trato xusto e que esta cidade non teña a 

situación que ten sanitaria onde para 

acudir ao médico ou á médica de 

cabeceira, a atención primaria, teñamos 

unha media de 10 días para que nos poida 

atender o médico de cabeceira, con listas 

de espera que non había cando Touriño 

era presidente pero hainas agora, co 

Partido Popular na Xunta de Galicia? Que 

é o que está a facer o Partido Popular para 

que se invista nos centros educativos 

desta cidade, para que se mellore a 

atención aos nosos maiores, que non 

foron capaces de abrir unha sola 

residencia pública en 15 anos? Que é o 

que están a facer nas políticas de vivenda, 

que teñen competencia plena dende a 

Xunta de Galicia?  

 

 

Poderíalle seguir preguntando, señor 

Rodríguez, porque entre fozar —

permítame a expresión que supoño que se 

entende—, fozar ou guionizar nunha serie 

sobre o Partido Popular, o seu grupo 

municipal e o que se contan uns de outros, 

ou falar dos intereses dos coruñeses e das 

coruñesas, este portavoz prefire falar do 

que lles interesa aos coruñeses e ás 

coruñesas e non da película de Netflix 

que poderíamos guionizar sobre o que se 

contan uns aos outros ou sobre como 

falan uns dos outros.  

 

 

Vostede caeu nesa trampa que soe caer a 

xente que vive na burbulla do 

dixomedíxome, contáronme e tal. A sorte 

é que fóra de aquí hai 240.000 coruñeses 

e coruñesas que lles importa ben pouco 

toda a peliculiña que vostede acaba de 

montar, e que de tres preguntas que ten o 

Partido Popular, unha a utilice para andar 

con estas merendiñas, señor Rodríguez, 

di bastante pouco de vostede. Agora ben, 

se vostede elixe ese terreo teña por seguro 

que os cidadáns hanlle de contestar, 

hanlle de contestar, e hanlle de contestar 

adoptando para que haya un trato justo y 

que esta ciudad no tenga la situación que 

tiene sanitaria donde para acudir al 

médico o a la médica de cabecera, la 

atención primaria, tengamos una media de 

10 días para que nos pueda atender el 

médico de cabecera, con listas de espera 

que no había cuando Touriño era 

presidente pero las hay ahora, con el 

Partido Popular en la Xunta de Galicia? 

¿Qué es lo que está haciendo el Partido 

Popular para que se invierta en los centros 

educativos de esta ciudad, para que se 

mejore la atención a nuestros mayores, que 

no fueron capaces de abrir una sola 

residencia pública en 15 años? ¿Qué es lo 

que están haciendo en las políticas de 

vivienda, que tienen competencia plena 

desde la Xunta de Galicia?  

 

Le podría seguir preguntando, señor 

Rodríguez, porque entre hurgar —

permítame la expresión que supongo que 

se entiende—, hurgar o guionizar en una 

serie sobre el Partido Popular, su grupo 

municipal y lo que se cuentan unos de 

otros, o hablar de los intereses de los 

coruñeses y de las coruñesas, este portavoz 

prefiere hablar de lo que les interesa a los 

coruñeses y a las coruñesas y no de la 

película de Netflix que podríamos 

guionizar sobre lo que se cuentan unos a 

los otros o sobre cómo hablan unos de los 

otros.  

 

Usted cayó en esa trampa que suele caer la 

gente que vive en la burbuja de los dimes y 

diretes, me contaron y tal. La suerte es que 

fuera de aquí hay 240.000 coruñeses y 

coruñesas que les importa bien poco toda 

la peliculita que usted acaba de montar, y 

que de tres preguntas que tiene el Partido 

Popular, una la utilice para andar con 

estas merienditas, señor Rodríguez, dice 

bastante poco de usted. Ahora bien, si 

usted elige ese terreno tenga por seguro 

que los ciudadanos le han de contestar, le 

han de contestar, y le han de contestar 
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poñéndoos no seu sitio, onde xa están 

agora, que é na oposición, pero tamén é 

certo que é un retrato que explica bastante 

ben por que o Partido Popular tivo catro 

voceiros, dous voceiras e dous voceiros 

ao longo do mandato. Eu non sei se 

haberá un quinto, o que si sei é que as 

preguntas que formulan neste pleno teñen 

pouco que ver cos intereses de ningún 

veciño, sexa dos Castros, sexa de 

Labañou, sexa de Monte Alto ou sexa dos 

Rosales. Supoño que teñen que ver máis 

cos cuchicuchis e coas cousiñas así de 

cafetería.  

 

O tempo pasa, esta cidade ten un 

liderazgo asentado coa nosa alcaldesa ao 

frente. Vostedes seguirán buscando El 

Dorado e seguirán facendo preguntiñas 

destas. Eu animo a que siga co mundo do 

cuore e convertido vostede no Jorge 

Javier cronista da política municipal coa 

súa serie. Eu, ten que perdoar, pero ás 

veces un vale máis polo que cala que polo 

que conta. Permítanme que hoxe utilice o 

silencio como resposta porque para falar 

teño tempo. Teña por seguro que, de 

falar, non creo que vostede quedara 

branco, máis ben quedaría doutra cor. 

 

 

Nada máis e moitas grazas. 

 

Presidencia 
 

Moitas grazas, señor Lage. 

 

Última pregunta do Partido Popular. 

 

Señora Neira, pode saír. 

 

Última pregunta do Partido Popular. 

 

Ás dezaoito horas e trinta e catro 

minutos sae do Salón de Sesións a 

señora Neira Fernández. 

 

Terceira. Pregunta de resposta oral 

poniéndolos en su sitio, donde ya están 

ahora, que es en la oposición, pero 

también es cierto que es un retrato que 

explica bastante bien por qué el Partido 

Popular tuvo cuatro portavoces, dos 

mujeres y dos hombres a lo largo del 

mandato. Yo no sé si habrá un quinto, lo 

que sí sé es que las preguntas que formulan 

en este pleno tienen poco que ver con los 

intereses de ningún vecino, sea de los 

Castros, sea de Labañou, sea de Monte 

Alto o sea de los Rosales. Supongo que 

tienen que ver más con los cuchicuchis y 

con las cositas así de cafetería.  

 

El tiempo pasa, esta ciudad tiene un 

liderazgo asentado con nuestra alcaldesa 

al frente. Ustedes seguirán buscando El 

Dorado y seguirán haciendo preguntitas 

de estas. Yo le animo a que siga con el 

mundo del cuore y convertido usted en el 

Jorge Javier cronista de la política 

municipal con su serie. Yo, tiene que 

perdonar, pero a veces uno vale más por lo 

que calla que por lo que cuenta. 

Permítanme que hoy utilice el silencio 

como respuesta porque para hablar tengo 

tiempo. Tenga por seguro que, de hablar, 

no creo que usted se quedara blanco, más 

bien se quedaría de otro color. 

 

Nada más y muchas gracias. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias, señor Lage. 

 

Última pregunta del Partido Popular. 

 

Señora Neira, puede salir. 

 

Última pregunta del Partido Popular. 

 

A las dieciocho horas y treinta y cuatro 

minutos sale del Salón de Sesiones la 

señora Neira Fernández. 

 

Tercera. Pregunta de respuesta oral 
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relativa a inseguridade cidadá. 

 

Señor Rodríguez Martínez 

 

Que medidas puxo en marcha Inés Rey 

ante a estatística de delitos do Ministerio 

do Interior dos nove primeiros meses de 

2022 que reflicten que seguimos sendo a 

cidade máis insegura de Galicia e agora 

tamén entre as cidades de España do 

noso tamaño? 

 

Ás dezaoito horas e trinta e cinco 

minutos sae do Salón de Sesións o señor 

Coira Andrade. 

 

Señor Borrego Vázquez 
 

Grazas, señora alcaldesa. Boa tarde a 

todas e a todos. 

 

As medidas, todas as posibles ampliadas, 

reforzadas e coordinadas, pero isto xa llo 

dixen o mes pasado falando, 

precisamente tamén, do mesmo período. 

 

Señor Rodríguez Martínez 

 

Pois algo non funciona. 

 

En primeiro lugar, escoitando falar ao 

portavoz do Goberno, calquera diría que 

levan vostedes 15 anos sen gañar unhas 

eleccións municipais. Si, si, bote a conta, 

15 anos sen gañar unhas eleccións 

municipais e falan vostedes aquí coma se 

tivesen o secreto da eterna mocidade 

electoral.  

 

En fin, ben, eu lamento que a alguén lle 

desguste o meu ton. Eu creo que aquí a 

estas alturas xa nos coñecemos todos e 

creo que eu, se sempre destaquei por algo 

é por dicir, non só o que queira dicir 

senón o que debo dicir pola condición 

que me corresponde e loito sempre desde 

o respecto e sen superar ningún tipo de 

liña. Eu non sei se todos os que estamos 

relativa a inseguridad ciudadana. 

 

Señor Rodríguez Martínez 
 

¿Qué medidas ha puesto en marcha Inés 

Rey ante la estadística de delitos del 

Ministerio del Interior de los nove primeros 

meses de 2022 que reflejan que seguimos 

siendo la ciudad más insegura de Galicia y 

ahora también entre las ciudades de España 

de nuestro tamaño? 

 

A las dieciocho horas y treinta y cinco 

minutos sale del Salón de Sesiones el 

señor Coira Andrade. 

 

Señor Borrego Vázquez 
 

Gracias, señora alcaldesa. Buenas tardes 

a todas y a todos. 

 

Las medidas, todas las posibles ampliadas, 

reforzadas y coordinadas, pero esto ya se 

lo dije el mes pasado hablando, 

precisamente también, del mismo período. 

 

Señor Rodríguez Martínez 
 

Pues algo no funciona. 

 

En primer lugar, escuchando hablar al 

portavoz del Gobierno, cualquiera diría que 

llevan ustedes 15 años sin ganar unas 

elecciones municipales. Sí, sí, eche la 

cuenta, 15 años sin ganar unas elecciones 

municipales y hablan ustedes aquí como si 

tuvieran el secreto de la eterna juventud 

electoral.  

 

En fin, bueno, yo lamento que a alguien le 

disguste mi tono. Yo creo que aquí a estas 

alturas ya nos conocemos todos y creo que 

yo, si siempre he destacado por algo es por 

decir, no solo lo que quiera decir sino lo 

que debo decir por la condición que me 

corresponde y lucho siempre desde el 

respeto y sin superar ningún tipo de línea. 

Yo no sé si todos los que estamos aquí 
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aquí podemos dicir o mesmo. En 

calquera caso, con estas premisas, señor 

Lage, vostede pode dicir o que queira, 

vostede pode dicir o que queira, logo 

moléstalles moito que a vostede lle digan 

que conversacións privadas, que miúda 

cuestión, que esta historia. Vostede ten o 

meu absoluto permiso para dicir o que 

queira das cousas que oíse de min, 

absoluto, total e absoluto. Empece cando 

queira. 

 

Este goberno roto, dividido e débil non se 

caracteriza, precisamente, pola súa 

humildade, senón máis ben por todo o 

contrario e por iso resulta moi 

rechamante que cada vez que enumeran 

esa esaxerada listaxe de presuntos logros 

que a estas alturas xa só cren vostedes, 

resulta rechamante que se esquezan do 

único logro que de verdade lles 

corresponde a vostedes en exclusiva: 

converter á nosa cidade, primeiro en 

líder en criminalidade entre as cidades 

de Galicia, e agora en líder nacional 

entre as cidades españolas do seu 

tamaño.  

 

Ao señor Lage gústalle repetir con certa 

frecuencia iso de dato mata relato ou 

aquilo que tamén usa moito o seu mozo 

Padawan, o señor Díaz Gallego, que o 

que é medible non é discutible. Ben, pois 

imos falar de datos medidos.  

 

Na Coruña cometéronse nos nove 

primeiros meses do pasado ano 9.817 

delitos, isto é 36 delitos ao día, con 

especial relevancia para o delito de furto, 

que encabeza a estatística, xunto co 

tráfico de drogas, as lesións e as rifas 

tumultuarias. Por atopar un dato 

positivo, ben, pois descenden as 

infraccións contra a liberdade sexual, do 

que todos nos alegramos. A cidade 

rexistraba cando vostedes chegaron ao 

Goberno 2.500 delitos menos que hoxe. 

Ollo, 2.500 delitos menos nun ano, isto é 

podemos decir lo mismo. En cualquier 

caso, con estas premisas, señor Lage, usted 

puede decir lo que quiera, usted puede 

decir lo que quiera, luego les molesta 

mucho que a usted le digan que 

conversaciones privadas, que menuda 

cuestión, que esta historia. Usted tiene mi 

absoluto permiso para decir lo que quiera 

de las cosas que haya oído de mí, absoluto, 

total y absoluto. Empiece cuando quiera. 

 

 

Este gobierno roto, dividido y débil no se 

caracteriza, precisamente, por su humildad, 

sino más bien por todo lo contrario y por 

eso resulta muy llamativo que cada vez que 

enumeran ese exagerado listado de 

presuntos logros que a estas alturas ya solo 

se creen ustedes, resulta llamativo que se 

olviden del único logro que de verdad les 

corresponde a ustedes en exclusiva: haber 

convertido a nuestra ciudad, primero en 

líder en criminalidad entre las ciudades de 

Galicia, y ahora en líder nacional entre las 

ciudades españolas de su tamaño.  

 

 

 

Al señor Lage le gusta repetir con cierta 

frecuencia eso de dato mata relato o 

aquello que también usa mucho su joven 

Padawan, el señor Díaz Gallego, que lo que 

es medible no es discutible. Bien, pues 

vamos a hablar de datos medidos.  

 

En A Coruña se cometieron en los nueve 

primeros meses del pasado año 9.817 

delitos, esto es 36 delitos al día, con 

especial relevancia para el delito de hurto, 

que encabeza la estadística, junto con el 

tráfico de drogas, las lesiones y las riñas 

tumultuarias. Por encontrar un dato 

positivo, bueno, pues descienden las 

infracciones contra la libertad sexual, de lo 

que todos nos alegramos. La ciudad 

registraba cuando ustedes llegaron al 

Gobierno 2.500 delitos menos que hoy. 

Ojo, 2.500 delitos menos en un año, esto es 
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en nove meses, ou sexa que, 

probablemente a fenda aumente. Desde 

entón, un progresivo e alarmante 

aumento da criminalidade en palabras 

dos sindicatos policiais, que foi 

reiteradamente advertido por este grupo 

municipal en numerosas iniciativas, 

aínda que a única medida —debe ser esta 

a medida á que se refire o señor 

Borrego—, a única medida que vostedes 

adoptaron foi chamarnos alarmistas, non 

adoptaron ningunha outra.  

 

Eu comprendo, señor Borrego, que o 

momento actual non é fácil para vostede. 

A vostede descabalgárono de Deportes 

en setembro de 2020 e a verdade, todos 

supuxemos que era simplemente por 

darlle á señora Martínez Lema a área 

que esta solicitara a cambio de entrar no 

Goberno, pero claro, agora resulta que a 

señora Martínez Lema cesou e parece 

que o seu teléfono non soou para, por 

estes meses, pedirlle que volvese facerse 

cargo desa área e, a verdade, este 

concelleiro non o entende porque, vistos 

os seus resultados na área de Seguridade, 

todo parece indicar que vostede tempo 

libre debe de ter. Vostede foi o cómplice 

ideal da señora Rey en materia de 

seguridade. Estiveron ambos os dous 

desaparecidos ata o punto de ser vostede 

o único concelleiro de Seguridade da 

historia ao que a súa propia policía case 

lle pon en marcha un dispositivo de 

procura e localización. Acórdase vostede 

da pancarta, verdade? Ambos 

permitiron, vostede e a señora Rey para 

vergoña propia e allea, que, a diario 

durante seis meses a Policía Local se 

manifestase ás portas deste palacio 

municipal e ambos pasarán á historia, 

por fin, esta vez si, isto si é histórico, 

celébreno, por fin fixeron historia, 

pasarán á historia por levar coa súa 

inacción á cidade ao liderado da 

criminalidade en Galicia e en España. 

Non fixeron absolutamente nada para 

en nueve meses, o sea que, probablemente 

el gap aumente. Desde entonces, un 

progresivo y alarmante aumento de la 

criminalidad en palabras de los sindicatos 

policiales, que fue reiteradamente 

advertido por este grupo municipal en 

numerosas iniciativas, si bien la única 

medida —debe ser esta la medida a la que 

se refiere el señor Borrego—, la única 

medida que ustedes adoptaron fue 

llamarnos alarmistas, non adoptaron 

ninguna otra.  

 

Yo comprendo, señor Borrego, que el 

momento actual no es fácil para usted. A 

usted lo descabalgaron de Deportes en 

septiembre de 2020 y la verdad, todos 

supusimos que era simplemente por darle a 

la señora Martínez Lema el área que esta 

había solicitado a cambio de entrar en el 

Gobierno, pero claro, ahora resulta que la 

señora Martínez Lema ha cesado y parece 

que su teléfono no ha sonado para, por 

estos meses, pedirle que volviera a hacerse 

cargo de esa área y, la verdad, este concejal 

no lo entiende porque, vistos sus resultados 

en el área de Seguridad, todo parece indicar 

que usted tiempo libre debe de tener. Usted 

ha sido el cómplice ideal de la señora Rey 

en materia de seguridad. Han estado ambos 

desaparecidos hasta el punto de ser usted el 

único concejal de Seguridad de la historia 

al que su propia policía casi le pone en 

marcha un dispositivo de búsqueda y 

localización. ¿Se acuerda usted de la 

pancarta, verdad? Ambos permitieron, 

usted y la señora Rey para vergüenza 

propia y ajena, que, a diario durante seis 

meses la Policía Local se manifestara a las 

puertas de este palacio municipal y ambos 

pasarán a la historia, por fin, esta vez sí, 

esto sí es histórico, celébrenlo, por fin han 

hecho historia, pasarán a la historia por 

haber llevado con su inacción a la ciudad al 

liderato de la criminalidad en Galicia y en 

España. No han hecho absolutamente nada 

para cambiar ese rumbo, esa tendencia 

desde el inicio del mandato, pero bueno, 
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cambiar ese rumbo, esa tendencia desde 

o inicio do mandato, pero ben, sempre 

hai tempo para maquillar a 

incompetencia.  

 

Ás dezaoito horas e trinta e oito 

minutos entran no Salón de Plenos a 

señora Neira Fernández e o señor 

Coira Andrade. 

 

Espreman ao máximo a taxa de 

reposición permitida legalmente, é 

imprescindible aumentar a presenza 

policial que tanto demandan os veciños 

dos nosos barrios, a falta de efectivos é 

grave, un 28 % menos, pero ademais 

temos un horizonte de xubilacións sen 

que exista a máis mínima planificación 

para facerlle fronte. Vostedes 

incorporaron a 10 axentes, non me veña 

vostede agora, señor Borrego, con esas 

trampas tan bastas ás que nos ten afeitos 

e non vaia vostede a apuntarse os 30 da 

Marea, home, para unha cousa que 

fixeron, non, vostedes incorporaron a 10 

e xubiláronse 70 no que vai de mandato e 

os 26 que forman parte da seguinte 

promoción non se incorporarán ata finais 

deste ano, pero isto tampouco reverterá a 

situación porque o ritmo de xubilacións 

non vai decaer nos próximos plenos. E, 

por Deus, non me veña outra vez coa Lei 

Montoro, vostedes agora teñen unha taxa 

de reposición do 125 %, esgótena, é 

imprescindible. Esixan con firmeza ao 

Goberno central, non coa boca pequena, 

que dote de efectivos á Policía Nacional 

na nosa cidade porque A Coruña, cun 25 

% menos dos previstos no seu persoal, 

tamén ocupa unha posición destacada na 

clasificación de capital de provincia 

(óese un sinal acústico indicativo da 

finalización do tempo de intervención) 
con menor policía por habitante e 

organicen os recursos dispoñibles e 

recuperen a policía de barrio, un clamor 

en todos e cada un dos barrios da cidade 

que, sen excepción, valoran o seu 

siempre hay tiempo para maquillar la 

incompetencia.  

 

 

 

A las dieciocho horas y treinta y ocho 

minutos entran en el Salón de Plenos la 

señora Neira Fernández y el señor Coira 

Andrade. 

 

Expriman al máximo la tasa de reposición 

permitida legalmente, es imprescindible 

aumentar la presencia policial que tanto 

demandan los vecinos de nuestros barrios, 

la falta de efectivos es grave, un 28 % 

menos, pero además tenemos un horizonte 

de jubilaciones sin que exista la más 

mínima planificación para hacerle frente. 

Ustedes han incorporado a 10 agentes, no 

me venga usted ahora, señor Borrego, con 

esas trampas tan burdas a las que nos tiene 

acostumbrados y no vaya usted a apuntarse 

los 30 de la Marea, hombre, para una cosa 

que hicieron, no, ustedes han incorporado a 

10 y se jubilaron 70 en lo que va de 

mandato y los 26 que forman parte de la 

siguiente promoción no se incorporarán 

hasta finales de este año, pero esto tampoco 

revertirá la situación porque el ritmo de 

jubilaciones no va a decaer en los próximos 

plenos. Y, por Dios, no me venga otra vez 

con la Ley Montoro, ustedes ahora tienen 

una tasa de reposición del 125 %, agótenla, 

es imprescindible. Exijan con firmeza al 

Gobierno central, no con la boca pequeña, 

que dote de efectivos a la Policía Nacional 

en nuestra ciudad porque A Coruña, con un 

25 % menos de los previstos en su plantilla, 

también ocupa una posición destacada en el 

ranking de capital de provincia (se oye una 

señal acústica indicativa de la 

finalización del tiempo de intervención) 
con menor policía por habitante y 

organicen los recursos disponibles y 

recuperen la policía de barrio, un clamor en 

todos y cada uno de los barrios de la ciudad 

que, sin excepción, valoran su carácter 

preventivo y disuasorio pues saben, porque 
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carácter preventivo e disuasorio pois 

saben, porque así foi no seu día, que a 

presenza de efectivos nas rúas, en 

patrullas a pé ou en moto, contribúe á 

diminución da actividade delituosa. 

 

Miren, o que ninguén entendería xa a 

estas alturas é que vostedes se limitasen 

a seguir negando a realidade. Adopte 

unha medida, polo menos, para 

maquillar o evidente fracaso, que non o 

di este grupo, dio o seu propio ministerio 

coas estatísticas. Nin sequera poden 

discutilo porque non é o CIS de Tezanos, 

é o Ministerio do Interior. Líderes, 

desbancando a Vigo, miren vostedes, 

tanto competir co señor Caballero e, 

manda truco, vano superar nisto. Non 

había outras cousas. Desbancando a 

Vigo, líder tradicional como líder en 

Galicia, consolidada e agora líderes 

nacionais nas cidades do noso tamaño. 

Se o que vostede vai dicir agora é o 

mesmo que dixo coas anteriores 

estatísticas, pois, eu síntoo moito, vostede 

segue igual pero as estatísticas 

empeoran. Moitas grazas. 

 

Señor Borrego Vázquez 
 

Moitas grazas, señora alcaldesa. 

 

Señor Rodríguez, para esixir respecto 

primeiro hai que practicalo e para pedir 

humildade hai que compatibilizada 

tamén con outra característica que 

relataba o grande Bebeto, con traballo, 

porque todo o que plantexou aquí desde o 

inicio da pregunta e a súa argumentación 

o único que fai é facer reprobable, 

cuestionar o esforzo que está facendo este 

concello cos seus recursos e máis e as 

esixencias que fai diante de quen ten as 

competencias de Seguridade. Pero  mire, 

claro que son alarmistas, porque menten. 

Os datos dos que fala non son do 

Ministerio do Interior porque aínda non 

se publicaron, os datos dos que fala e 

así fue en su día, que la presencia de 

efectivos en las calles, en patrullas a pie o 

en moto, contribuye a la disminución de la 

actividad delictiva. 

 

 

Miren, lo que nadie entendería ya a estas 

alturas es que ustedes se limitaran a seguir 

negando la realidad. Adopte una medida, al 

menos, para maquillar el evidente fracaso, 

que no lo dice este grupo, lo dice su propio 

ministerio con las estadísticas. Ni siquiera 

pueden discutirlo porque no es el CIS de 

Tezanos, es el Ministerio del Interior. 

Líderes, desbancando a Vigo, miren 

ustedes, tanto competir con el señor 

Caballero y, manda narices, lo van a 

superar en esto. No había otras cosas. 

Desbancando a Vigo, líder tradicional 

como líder en Galicia, consolidada y ahora 

líderes nacionales en las ciudades de 

nuestro tamaño. Si lo que usted va a decir 

ahora es lo mismo que dijo con las 

anteriores estadísticas, pues, yo lo siento 

mucho, usted sigue igual pero las 

estadísticas empeoran. Muchas gracias. 

 

 

Señor Borrego Vázquez 
 

Muchas gracias, señora alcaldesa. 

 

Señor Rodríguez, para exigir respeto 

primero hay que practicarlo y para pedir 

humildad hay que compatibilizarla también 

con otra característica que relataba el gran 

Bebeto, con trabajo, porque todo lo que 

planteó aquí desde el inicio de la pregunta 

y su argumentación lo único que hace es 

hacer reprobable, cuestionar el esfuerzo 

que está haciendo este ayuntamiento con 

sus recursos y más y las exigencias que 

hace ante quien tiene las competencias de 

Seguridad. Pero  mire, claro que son 

alarmistas, porque mienten. Los datos de 

los que habla no son del Ministerio del 

Interior porque aún no se publicaron, los 

datos de los que habla y sesga son los que 
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sesga son os que publicou hai pouco un 

xornal —por certo, igual tiña que ler os 

de hoxe— e neses datos que vostede 

sesgaba fálase de que, efectivamente, os 

índices de criminalidade subiron, non que 

A Coruña sexa a cidade máis insegura de 

nada, porque se falamos de tamaños, que 

a comparamos, con Cádiz? Ou confunde 

vostede tamaño con número de 

habitantes? Hai que preparar un pouquiño 

as cousas. 

 

Ás dezaoito horas e corenta e dous 

minutos sae do Salón de Sesións o señor 

Lorenzo Torres. 

 

Mire, non sei se a Policía o fará moi mal 

pero os delitos en establecementos, 

segundo os mesmos datos da mesma 

fonte que vostede trouxo, reducíronse 

nun 4 %, os roubos con violencia 

reducíronse un 12 %, os roubos en 

vivendas reducíronse un 13 % e os delitos 

de carácter sexual, as violacións un 50 % 

e as agresións sexuais un 25 %. Se 

seguimos o burdo do seu argumento, 

estes datos que son, responsabilidade da 

alcaldesa? Pois en parte si polo traballo e 

esforzo que fai asignando recursos que 

ela asigna á Policía Municipal e á 

coordinación total co resto de forzas e 

corpos de seguridade do Estado. Omite 

vostede o dato máis importante que, 

ademais, afea o traballo policial, que é a 

taxa de efectividade, o incremento de 

actuacións, porque está moi mal que os 

delitos aumenten pero estaría horrible se 

a policía non correse aínda máis que ese 

aumento dos delitos na súa resolución.  

 

Quere falar doutras cidades? Quere falar 

de concellos cercanos onde, se aquí o 

nivel xeral de delincuencia subiu un 12 % 

segundo eses datos que aínda son 

extraoficiais, dos cales o 20 % son de 

ciberdelitos e dese 20 %, ademais, un 13 

% son ciberdelito graves, quere que 

falemos de Arteixo? Igual coñecen ao 

publicó hace poco un periódico —por 

cierto, igual tenía que leer los de hoy— y 

en esos datos que usted sesgaba se habla 

de que, efectivamente, los índices de 

criminalidad subieron, no que A Coruña 

sea la ciudad más insegura de nada, 

porque si hablamos de tamaños, ¿que la 

comparamos, con Cádiz? ¿O confunde 

usted tamaño con número de habitantes? 

Hay que preparar un poquito las cosas. 

 

 

A las dieciocho horas y cuarenta y dos 

minutos sale del Salón de Sesiones el 

señor Lorenzo Torres. 

 

Mire, no sé si la Policía lo hará muy mal 

pero los delitos en establecimientos, según 

los mismos datos de la misma fuente que 

usted trajo, se redujeron en un 4 %, los 

robos con violencia se redujeron un 12 %, 

los robos en viviendas se redujeron un 13 

% y los delitos de carácter sexual, las 

violaciones un 50 % y las agresiones 

sexuales un 25 %. Si seguimos lo burdo de 

su argumento, ¿estos datos qué son? 

¿responsabilidad de la alcaldesa? Pues en 

parte sí por el trabajo y esfuerzo que hace 

asignando recursos que ella asigna a la 

Policía Municipal y a la coordinación total 

con el resto de fuerzas y cuerpos de 

seguridad del Estado. Omite usted el dato 

más importante que, además, afea el 

trabajo policial, que es la tasa de 

efectividad, el incremento de actuaciones, 

porque está muy mal que los delitos 

aumenten pero estaría horrible si la policía 

no corriera aún más que ese aumento de 

los delitos en su resolución.  

 

¿Quiere hablar de otras ciudades? 

¿Quiere hablar de ayuntamientos cercanos 

donde, si aquí el nivel general de 

delincuencia subió un 12 % según esos 

datos que aún son extraoficiales, de los 

cuales el 20 % son de ciberdelitos y de ese 

20 %, además, un 13 % son ciberdelito 

graves, quiere que hablemos de Arteixo? 
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alcalde de alí, porque alí non subiron un 

12, subiron un 15 e o tamaño de Arteixo 

e a poboación de Arteixo, por medila 

como se ten que medir, non é comparable. 

Un pouquiño de rigor, un pouquiño de 

respecto, un pouquiño de deixar a 

demagoxia, de deixar de estigmatizar 

barrios, de deixar de danar a reputación 

desta cidade porque o esforzo que se está 

facendo é enorme e se seguirá facendo 

diante de quen sexa como xa está 

actuando tamén a Policía Nacional desde 

a Delegación de Goberno, como viron 

vostedes esta semana, e semanalmente, 

despois de que tamén en novembro a 

Xunta de Seguridade Local liderada pola 

nosa alcaldesa plantexase determinadas 

cuestións, estase coordinando actividade 

policial, desde logo con certo éxito. 

 

 

Só por acabar, en cuestións de drogas, por 

exemplo, as actuacións e intervencións 

policiais triplicáronse en éxitos de 

efectividade en máis dun 50 %. 

Efectivamente, o medible non é 

obxectivable pero un pouquiño de 

respecto incluso cos seus propios datos 

porque isto non é xogar, isto é alarmar sen 

necesidade a tranquilidade e a 

convivencia dunha cidade. 

 

Nada máis. Permítanme mandarlle un 

saúdo a unha concelleira que está neste 

día pasándoo un pouquiño mal, a nosa 

compañeira Esther, que se recupere e boa 

tarde a todas e a todos. 

 

Presidencia 
 

Moitas grazas, señor Borrego. Grazas ao 

Partido Popular.  

 

Rematan as preguntas de resposta oral. 

As preguntas de resposta escrita serán 

enviadas antes do próximo pleno. 

 

4º.- Preguntas de resposta escrita. 

Igual conocen al alcalde de allí, porque 

allí no subieron un 12, subieron un 15 y el 

tamaño de Arteixo y la población de 

Arteixo, por medirla como se tiene que 

medir, no es comparable. Un poquito de 

rigor, un poquito de respeto, un poquito de 

dejar la demagogia, de dejar de 

estigmatizar barrios, de dejar de dañar la 

reputación de esta ciudad porque el 

esfuerzo que se está haciendo es enorme y 

se seguirá haciendo ante quien sea como 

ya está actuando también la Policía 

Nacional desde la Delegación de 

Gobierno, como vieron ustedes esta 

semana, y semanalmente, después de que 

también en noviembre la Junta de 

Seguridad Local liderada por nuestra 

alcaldesa planteara determinadas 

cuestiones, se está coordinando actividad 

policial, desde luego con cierto éxito. 

 

Solo por acabar, en cuestiones de drogas, 

por ejemplo, las actuaciones e 

intervenciones policiales se triplicaron en 

éxitos de efectividad en más de un 50 %. 

Efectivamente, lo medible no es objetivable 

pero un poquito de respeto incluso con sus 

propios datos porque esto no es jugar, esto 

es alarmar sin necesidad la tranquilidad y 

la convivencia de una ciudad. 

 

 

Nada más. Permítanme mandarle un 

saludo a una concejala que está en este día 

pasándolo un poquito mal, nuestra 

compañera Esther, que se recupere y 

buena tarde a todas y a todos. 

 

Presidencia 
 

Muchas gracias, señor Borrego. Gracias 

al Partido Popular.   

 

Finalizan las preguntas de respuesta oral. 

Las preguntas de respuesta escrita serán 

enviadas antes del próximo pleno. 

 

4º.- Preguntas de respuesta escrita. 
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PREGUNTAS DE RESPOSTA 

ESCRITA PRESENTADAS POLA 

CONCELLEIRA NON ADSCRITA 

DONA ISABEL FARALDO CALVO 

 

Primeira. Pregunta de resposta escrita 

sobre BiciCoruña. 
 

Que previsión de apertura de estacións do 

servizo de BiciCoruña hai para o ano 

2023? 

 

Que novos puntos vanse incluír na 

cidade, de ser afirmativa a resposta 

anterior? 

 

Vaise aumentar a flota de bicis eléctricas 

este ano 2023? En que número? 

 

 

Segunda. Pregunta de resposta escrita 

sobre o soterramento de vías do 

tranvía no paseo Marítimo. 
 

As vías do carril do tranvía xa sen uso 

seguen ocupando unha das marxes da 

estrada do paseo Marítimo Francisco 

Vázquez, cos conseguintes riscos para a 

condución. De feito, xa foi motivo dunha 

denuncia con indemnización contra o 

Concello.  

 

Valora o Goberno local o seu 

soterramento, varias veces solicitado en 

Pleno? 

 

De ser afirmativa a resposta, que plan ao 

respecto hai? 

 

Terceira. Pregunta de resposta escrita 

sobre a subvención das colonias felinas. 
 

 

Tras o anuncio do goberno do Estado, a 

través do Ministerio de Asuntos Sociais e 

Axenda 2030, dunha liña de subvencións 

dirixidas a sufragar os gastos 

 

PREGUNTAS DE RESPUESTA 

ESCRITA PRESENTADAS POR LA 

CONCEJALA NO ADSCRITA DOÑA 

ISABEL FARALDO CALVO 
 

Primera. Pregunta de respuesta escrita 

sobre BiciCoruña. 
 

¿Qué previsión de apertura de estaciones 

de servicio de BiciCoruña hay para el año 

2023? 

 

¿Qué nuevos puntos se van a incluir en la 

ciudad, de ser afirmativa la respuesta 

anterior? 

 

¿Se va a aumentar la flota de bicis 

eléctricas este año 2023? ¿En qué 

número? 

 

Segunda. Pregunta de respuesta escrita 

sobre el soterramiento de las vías del 

tranvía en el paseo Marítimo. 
 

Las vías del carril del tranvía ya sin uso 

siguen ocupando una de las márgenes de 

la carretera del paseo Marítimo Francisco 

Vázquez, con los consiguientes riesgos 

para la conducción. De hecho, ya fue 

motivo de una denuncia con indemnización 

contra el Ayuntamiento.  

 

¿Valora el Gobierno local su 

soterramiento, varias veces solicitado en 

Pleno? 

 

De ser afirmativa la respuesta, ¿qué plan 

al respecto hay? 

 

Tercera. Pregunta de respuesta escrita 

sobre la subvención de las colonias 

felinas. 

 

Tras el anuncio del gobierno del Estado, a 

través del Ministerio de Asuntos Sociales y 

Agenda 2030, de una línea de 

subvenciones dirigidas a sufragar los 
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relacionados coas colonias felinas en 

actuacións, tanto para mellorar e impulsar 

o control poboacional, como as 

condicións de vida, alimentación dos 

animais e a formación e concienciación 

cidadá ao respecto, está a Concellería de 

Medio Ambiente a traballar neste punto 

para a solicitude da dita subvención que 

mellorará os proxectos e plans actuais? 

 

 

Cuarta. Pregunta de resposta escrita 

sobre locais de asociacións veciñais. 
 

Son varias asociacións veciñais as que 

están á espera dunha resposta deste 

concello para a concesión de locais onde 

poder exercer as súas competencias e 

facer actividades para os distintos barrios 

(desde Durmideiras ata Palavea). 

 

 

Ten previsto o Goberno neste novo ano 

que acabamos de estrear dotar ás 

asociacións solicitantes de locais para o 

seu uso? 

 

Quinta. Pregunta de resposta escrita 

sobre o uso dos almacéns do antigo 

tranvía. 

 

Ten este goberno algún plan de actuación 

para o aproveitamento e uso do espazo e 

almacéns do antigo tranvía da cidade? 

 

 

Sexta. Pregunta de resposta escrita 

sobre unha rúa co nome do doutor 

García Buitrón. 
 

No mes de setembro do pasado ano, 

tristemente, faleceu de forma inesperada 

o doutor José García Buitrón, home e 

médico de recoñecido prestixio tanto na 

nosa cidade como en Galicia. 

 

Ademais de xerente do Hospital da 

Coruña, tivo a enorme labor de crear e 

gastos relacionados con las colonias 

felinas en actuaciones, tanto para mejorar 

e impulsar el control poblacional, como las 

condiciones de vida, alimentación de los 

animales y la formación y concienciación 

ciudadana al respecto, ¿está la Concejalía 

de Medio Ambiente trabajando en este 

punto para la solicitud de dicha 

subvención que mejorará los proyectos y 

planes actuales? 

 

Cuarta. Pregunta de respuesta escrita 

sobre locales de asociaciones vecinales. 

 

Son varias asociaciones vecinales las que 

están a la espera de una respuesta de este 

ayuntamiento para la concesión de locales 

donde poder ejercer sus competencias y 

hacer actividades para los distintos 

barrios (desde Durmideiras hasta 

Palavea). 

 

¿Ha previsto el Gobierno en este nuevo 

año que acabamos de estrenar dotar a las 

asociaciones solicitantes de locales para 

su uso? 

 

Quinta. Pregunta de respuesta escrita 

sobre el uso de los almacenes del antiguo 

tranvía. 

 

¿Tiene este gobierno algún plan de 

actuación para el aprovechamiento y uso 

del espacio y almacenes del antiguo 

tranvía de la ciudad? 

 

Sexta. Pregunta de respuesta escrita sobre 

una calle con el nombre del doctor García 

Buitrón. 

 

En el mes de septiembre del pasado año, 

tristemente, falleció de forma inesperada el 

doctor José García Buitrón, hombre y 

médico de reconocido prestigio tanto en 

nuestra ciudad como en Galicia. 

 

Además de gerente del Hospital de A 

Coruña, tuvo la enorme labor de crear e 
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impulsar a Oficina de Coordinación de 

Transplantes de Galicia. 

 

Por estes e outros méritos, entre os que se 

contan salvar máis de 2.000 vidas, 

persoas do ámbito social, cultural, 

profesional sanitario entre outras, 

solicitaron a este concello o honor de 

poñerlle o seu nome a unha rúa. 

 

Está este goberno local a dar resposta a 

esta petición? De que xeito? 

 

Sétima. Pregunta de resposta escrita 

sobre o cárcere. 
 

No derradeiro pleno do 2022, pleno 

ademais extraordinario, foi rexeitado pola 

maioría dos e das concelleiras o acordo ao 

que o Goberno local chegou co Estado 

con referencia ao pago da débeda do 

cárcere da cidade. 

 

Deulle xa conta á SIEPSE deste 

rexeitamento por parte do Pleno? 

 

Que actuacións e trámites ten plantexado 

o Goberno local ante esta situación? 

 

Vai tratar de negociar un acordo máis 

positivo para o traspaso do inmoble? 

 

PREGUNTAS DE RESPOSTA 

ESCRITA PRESENTADAS POLO 

GRUPO MUNICIPAL DO BLOQUE 

NACIONALISTA GALEGO 

 

Primeira. Pregunta de resposta escrita 

sobre o CEIP Raquel Camacho. 
 

- É consciente o Goberno local da 

situación na que se atopan as instalacións 

do CEIP Raquel Camacho? 

 

- Cal é o motivo de que aínda non se 

acometese a fase 3 da reforma de 

fachadas, que suporía un aforro 

enerxético importante con repercusións 

impulsar la Oficina de Coordinación de 

Trasplantes de Galicia. 

 

Por estos y otros méritos, entre los que se 

cuentan salvar más de 2.000 vidas, 

personas del ámbito social, cultural, 

profesional sanitario entre otras, 

solicitaron la este ayuntamiento el honor 

de ponerle su nombre la una calle. 

 

¿Está este gobierno local dando respuesta 

a esta petición? ¿De qué manera? 

 

Séptima. Pregunta de respuesta escrita 

sobre la cárcel. 

 

En el último pleno del 2022, pleno además 

extraordinario, fue rechazado por la 

mayoría de los y de las concejalas el 

acuerdo al que el Gobierno local llegó con 

el Estado con referencia al pago de la 

deuda de la cárcel de la ciudad. 

 

¿Le dio ya cuenta a la SIEPSE de este 

rechazo por parte del Pleno? 

 

¿Qué actuaciones y trámites ha planteado 

el Gobierno local ante esta situación? 

 

¿Va a tratar de negociar un acuerdo más 

positivo para el traspaso del inmueble? 

 

PREGUNTAS DE RESPUESTA 

ESCRITA PRESENTADAS POR EL 

GRUPO MUNICIPAL DEL BLOQUE 

NACIONALISTA GALEGO 

 

Primera. Pregunta de respuesta escrita 

sobre el CEIP Raquel Camacho. 

 

- ¿Es consciente el Gobierno local de la 

situación en la que se encuentran las 

instalaciones del CEIP Raquel Camacho? 

 

- ¿Cuál es el motivo de que aún no se 

acometiera la fase 3 de la reforma de 

fachadas, que supondría un ahorro 

energético importante con repercusiones 
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económicas e ambientais? 

 

- Ten pensado o Goberno municipal levar 

a cabo a reforma de fachadas e 

substitución de carpintarías da á oeste? 

 

- Se se ten pensado, pode concretar o 

Executivo local cando vai acontecer isto? 

 

- Se non ten pensado, pode aclarar por 

que? 

 

- A respecto do patio cuberto, considera o 

Goberno local que é posíbel atender a 

demanda de reparar o tellado e rematar as 

paredes para converter este espazo nun 

pavillón que poida facer as veces de salón 

de actos? 

 

- Vai levar a cabo o Goberno local a 

reparación ou substitución da cuberta 

deste patio? 

 

- Se é así, cando ten planificado facelo? 

 

 

- Vai estudar o Goberno municipal a 

posibilidade de pechar as paredes do 

patio cuberto? 

 

- A respecto dos baños, ten pensado o 

Goberno local substituír as billas e os 

váteres así como solucionar os problemas 

de accesibilidade que teñen? 

 

- Se se ten pensado, cando o vai facer? 

 

- No que ten a ver coa couza, que medidas 

ten pensado tomar o Goberno municipal 

para atallar esta praga? 

 

 

Segunda. Pregunta de resposta escrita 

sobre licenzas urbanísticas. 
 

- Cantos expedientes de licenzas 

urbanísticas están pendentes de 

resolverse na Concellaría de Urbanismo? 

económicas y ambientales? 

 

- ¿Ha pensado el Gobierno municipal 

llevar a cabo a reforma de fachadas y 

sustitución de carpinterías del ala oeste? 

 

- Si se ha pensado, ¿puede concretar el 

Ejecutivo local cuándo va a suceder esto? 

 

- Si no se ha pensado, ¿puede aclarar por 

qué? 

 

- Respecto del patio cubierto, ¿considera el 

Gobierno local que es posible atender la 

demanda de reparar el tejado y finalizar 

las paredes para convertir este espacio en 

un pabellón que pueda hacer las veces de 

salón de actos? 

 

- ¿Va a llevar a cabo el Gobierno local la 

reparación o sustitución de la cubierta de 

este patio? 

 

- Si es así, ¿cuándo ha planificado 

hacerlo? 

 

- ¿Va a estudiar el Gobierno municipal la 

posibilidad de cerrar las paredes del patio 

cubierto? 

 

- Respecto de los baños, ¿ha pensado el 

Gobierno local sustituir las llaves y los 

váteres así como solucionar los problemas 

de accesibilidad que tienen? 

 

- Si se ha pensado, ¿cuándo lo va a hacer? 

 

- En lo que tiene que ver con la carcoma, 

¿qué medidas ha pensado tomar el 

Gobierno municipal para atajar esta 

plaga? 

 

Segunda. Pregunta de respuesta escrita 

sobre licencias urbanísticas. 

 

- ¿Cuántos expedientes de licencias 

urbanísticas están pendientes de 

resolverse en la Concejalía de Urbanismo? 
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Cantas corresponden a comunicacións 

previas? Cantas son de obra maior? 

 

- Pode especificar o Goberno local de que 

anos son as licenzas pendentes de 

resolverse? 

 

- Cantas licenzas de obras maiores foron 

concedidas en Xunta de Goberno Local? 

 

 

- Que valoración fai o Goberno local das 

queixas de particulares, profesionais e 

empresas do sector da construción e da 

rehabilitación pola tardanza na concesión 

de licenzas no Concello da Coruña? 

 

 

- A que cre o Executivo local que se 

deben estes atrasos? 

 

- Canto persoal do Concello da Coruña 

está adscrito ao Departamento de 

Licenzas? 

 

- Ten pensado o Goberno local reforzar 

este departamento? 

 

Terceira. Pregunta de resposta escrita 

sobre a reforma de Santo Agostiño. 
 

Recentemente o Concello da Coruña 

reformou a contorna da praza de Santo 

Agostiño para aumentar o espazo peonil 

e a transición coa praza do Humor. Porén, 

están a ser reiteradas as queixas das 

persoas que queren acceder á praza 

porque a zona na que non hai bancos está 

invadida por vehículos. 

 

 

- É coñecedor o Goberno local desta 

situación? 

 

- Ten o Goberno local pensado iniciar 

unha campaña de vixilancia do 

aparcamento indebido nesta zona peonil? 

 

¿Cuántas corresponden a comunicaciones 

previas? ¿Cuántas son de obra mayor? 

 

- ¿Puede especificar el Gobierno local de 

qué años son las licencias pendientes de 

resolverse? 

 

- ¿Cuántas licencias de obras mayores 

fueron concedidas en Junta de Gobierno 

Local? 

 

- ¿Qué valoración hace el Gobierno local 

de las quejas de particulares, profesionales 

y empresas del sector de la construcción y 

de la rehabilitación por la tardanza en la 

concesión de licencias en el Ayuntamiento 

de A Coruña? 

 

- ¿A qué cree el Ejecutivo local que se 

deben estos retrasos? 

 

- ¿Cuánto personal del Ayuntamiento de A 

Coruña está adscrito al Departamento de 

Licencias? 

 

- ¿Tiene pensado el Gobierno local 

reforzar este departamento? 

 

Tercera. Pregunta de respuesta escrita 

sobre la reforma de San Agustín. 

 

Recientemente el Ayuntamiento de A 

Coruña reformó el entorno de la plaza de 

San Agustín para aumentar el espacio 

peatonal y la transición con la plaza del 

Humor. Sin embargo, están siendo 

reiteradas las quejas de las personas que 

quieren acceder a la plaza porque la zona 

en la que no hay bancos está invadida por 

vehículos. 

 

- ¿Es conocedor el Gobierno local de esta 

situación? 

 

- ¿Ha pensado el Gobierno local iniciar 

una campaña de vigilancia del 

aparcamiento indebido en esta zona 

peatonal? 
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- Se non o vai facer, como ten pensado 

rematar con esta situación que impide á 

cidadanía desfrutar deste novo espazo 

que, en teoría, se gañaba para os peóns? 

 

 

- Ten pensado reforzar os espazos de 

carga e descarga nas proximidades da 

praza de Santo Agostiño non só para as 

praceiras e praceiros senón tamén para o 

comercio local da contorna? 

 

PREGUNTAS DE RESPOSTA 

ESCRITA PRESENTADAS POLO 

GRUPO MUNICIPAL DA MAREA 

ATLÁNTICA 

 

Primeira. Pregunta de resposta escrita 

sobre o mural do pintor Urbano Lugrís 

na rúa Olmos. 
 

- Incoou o Goberno local algún 

expediente con motivo da petición da 

asociación “O Mural”? 

 

- Adoptou o Goberno local algunha 

medida para protexer e conservar o mural 

catalogado de Urbano Lugrís na rúa 

Olmos 25-27? 

 

- Tomou contacto o Goberno local coa 

Dirección Xeral de Patrimonio de cara á 

protección efectiva e declaración de BIC 

do mural de Urbano Lugrís da rúa Olmos 

25-27? 

 

Segunda. Pregunta de resposta escrita 

sobre a planta de Nostián. 
 

1. Ante a acumulación irregular de lixo á 

intemperie: 

 

- Realizou o Goberno local algunha 

inspección in situ? 

 

- Ten previsto o Goberno local iniciar 

algún expediente de imposición de 

 

- Si no lo va a hacer, ¿cómo ha pensado 

finalizar con esta situación que impide a la 

ciudadanía disfrutar de este nuevo espacio 

que, en teoría, se ganaba para los 

peatones? 

 

- ¿Ha pensado reforzar los espacios de 

carga y descarga en las cercanías de la 

plaza de San Agustín no solo para las 

placeras y placeros sino también para el 

comercio local del entorno? 

 

PREGUNTAS DE RESPUESTA 

ESCRITA PRESENTADAS POR EL 

GRUPO MUNICIPAL DE LA MAREA 

ATLÁNTICA 

 

Primera. Pregunta de respuesta escrita 

sobre el mural del pintor Urbano Lugrís 

en la calle Olmos. 

 

- ¿Incoó el Gobierno local algún 

expediente con motivo de la petición de la 

asociación “O Mural”? 

 

- ¿Adoptó el Gobierno local alguna medida 

para proteger y conservar el mural 

catalogado de Urbano Lugrís en la calle 

Olmos 25-27? 

 

- ¿Tomó contacto el Gobierno local con la 

Dirección Xeral de Patrimonio de cara a 

la protección efectiva y declaración de BIC 

del mural de Urbano Lugrís de la calle 

Olmos 25-27? 

 

Segunda. Pregunta de respuesta escrita 

sobre la planta de Nostián. 

 

1. Ante la acumulación irregular de basura 

a la intemperie: 

 

- ¿Realizó el Gobierno local alguna 

inspección in situ? 

 

- ¿Ha previsto el Gobierno local iniciar 

algún expediente de imposición de 
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penalidades á concesionaria? 

 

- Puxo o Goberno local en coñecemento 

da administración ambiental autonómica 

os feitos denunciados pola plantilla? 

 

 

2. Ten previsto o Goberno local axustar o 

estudo de viabilidade e o anteproxecto da 

concesión actualmente en exposición 

pública aos contidos do RD 1055/2022 

recentemente aprobado? 

 

3. En que estado de tramitación se atopa 

a reclamación do reintegro dos pagos 

efectuados en concepto de tratamento de 

rechazos aos que fixo referencia o 

informe da Intervención Xeral sobre o 

recoñecemento extraxudicial de setembro 

de 2022? 

 

PREGUNTAS DE RESPOSTA 

ESCRITA PRESENTADAS POLO 

GRUPO MUNICIPAL DO PARTIDO 

POPULAR 

 

Primeira. Pregunta de resposta escrita 

sobre a accesibilidade dos 

aparcadoiros públicos municipais. 

 

1. Realizou o Goberno municipal un 

estudo destes aparcadoiros municipais 

nos que é necesario realizar actuacións 

para mellorar a accesibilidade? Cantos 

aparcadoiros precisan destas obras na 

cidade? 

 

2. Moitas destas actuacións resólvense 

coa instalación dun ascensor, cantos 

aparcadoiros na cidade necesitan da 

instalación dun ascensor para mellorar 

as condicións de accesibilidade? Cales 

son eses aparcadoiros? 

 

3. Cantos aparcadoiros municipais 

contan con prazas de aparcamento 

reservado para persoas con mobilidade 

reducida? Cantas prazas reservadas 

penalidades a la concesionaria? 

 

- ¿Puso el Gobierno local en conocimiento 

de la administración ambiental 

autonómica los hechos denunciados por la 

plantilla? 

 

2. ¿Ha previsto el Gobierno local ajustar 

el estudio de viabilidad y el anteproyecto 

de la concesión actualmente en exposición 

pública a los contenidos del RD 1055/2022 

recientemente aprobado? 

 

3. ¿En qué estado de tramitación se 

encuentra la reclamación del reintegro de 

los pagos efectuados en concepto de 

tratamiento de rechazos a los que hizo 

referencia el informe de la Intervención 

General sobre el reconocimiento 

extrajudicial de septiembre de 2022? 

 

PREGUNTAS DE RESPUESTA 

ESCRITA PRESENTADAS POR EL 

GRUPO MUNICIPAL DEL PARTIDO 

POPULAR 
 

Primera. Pregunta de respuesta escrita 

sobre la accesibilidad de los parkings 

públicos municipales. 
 

1. ¿Ha realizado el Gobierno municipal un 

estudio de estos parkings municipales en 

los que es necesario realizar actuaciones 

para mejorar la accesibilidad? ¿Cuántos 

parkings precisan de estas obras en la 

ciudad? 

 

2. Muchas de estas actuaciones se 

resuelven con la instalación de un ascensor, 

¿cuántos parkings en la ciudad necesitan de 

la instalación de un ascensor para mejorar 

las condiciones de accesibilidad? ¿Cuáles 

son esos parkings? 

 

3. ¿Cuántos parkings municipales cuentan 

con plazas de aparcamiento reservado para 

personas con movilidad reducida? 

¿Cuántas plazas reservadas existen en estos 
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existen nestes aparcadoiros municipais? 

Cúmprense os estándares mínimos 

sinalados na lexislación vixente? 

 

Segunda. Pregunta de resposta escrita 

sobre os convenios nominativos da área 

de Cultura. 

 

1. Cantos convenios nominativos da área 

de Cultura se asinaron e abonaron con 

cargo ao orzamento do ano 2022? 

 

2. A que entidades correspondían e 

importes? 

 

3. Cantos quedaron pendentes? De que 

entidades e importes? 

 

4. Cal é a causa pola que non se asinaron 

nin se abonaron? 

 

Terceira. Pregunta de resposta escrita 

sobre expedientes de licenzas 

urbanísticas. 

 

1. Cantas solicitudes de licenzas 

urbanísticas se rexistraron nos anos 

2019, 2020, 2021 e 2022? 

 

2. Neses catro anos, cantas corresponden 

a comunicacións previas en cada ano? 

 

 

3. Neses catro anos, cantas corresponden 

a licenzas de obra maior en cada ano? 

 

 

4. Neses catro anos, a cantas 

comunicacións previas solicitadas se lles 

esixiu o cambio a obra maior? 

 

5. Neses catro anos, cantas licenzas de 

obra maior están pendentes de resolverse 

cada ano? 

 

6. Neses catro anos, cantas licenzas de 

obra maior foron concedidas na Xunta de 

Goberno Local en cada ano? 

parkings municipales? ¿Se cumplen los 

estándares mínimos señalados en la 

legislación vigente? 

 

Segunda. Pregunta de respuesta escrita 

sobre los convenios nominativos del área 

de Cultura. 
 

1. ¿Cuántos convenios nominativos del 

área de Cultura se firmaron y abonaron con 

cargo al presupuesto del año 2022? 

 

2. ¿A qué entidades correspondían e 

importes? 

 

3. ¿Cuántos quedaron pendientes? ¿De qué 

entidades e importes? 

 

4. ¿Cuál es la causa por la que no se 

firmaron ni se abonaron? 

 

Tercera. Pregunta de respuesta escrita 

sobre expedientes de licencias 

urbanísticas. 
 

1. ¿Cuántas solicitudes de licencias 

urbanísticas se han registrado en los años 

2019, 2020, 2021 y 2022? 

 

2. En esos cuatro años, ¿cuántas 

corresponden a comunicaciones previas en 

cada año? 

 

3. En esos cuatro años, ¿cuántas 

corresponden a licencias de obra mayor en 

cada año? 

 

4. En esos cuatro años, ¿a cuántas 

comunicaciones previas solicitadas se les 

ha exigido el cambio a obra mayor? 

 

5. En esos cuatro años, ¿cuántas licencias 

de obra mayor están pendientes de 

resolverse cada año? 

 

6. En esos cuatro años, ¿cuántas licencias 

de obra mayor fueron concedidas en la 

Junta de Gobierno Local en cada año? 
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7. Neses catro anos, cal é o tempo medio 

de concesión de licenzas de obra maior 

desde a data da solicitude da licenza 

inicial ata o momento da súa concesión 

definitiva en cada ano? 

 

8. Cantos profesionais do Concello se 

ocupan de redactar os informes técnicos 

das solicitudes de licenza de obra maior? 

Solicítase, ademais do número, a 

titulación de cada un deles. 

 

9. Téñense externalizado os servizos de 

redacción de informes técnicos de 

licenzas de obra contratando a empresas 

ou profesionais? Nese caso, cantos 

profesionais externos ao Concello se 

contrataron? 

 

10. Cantos profesionais do Concello se 

ocupan de redactar os informes xurídicos 

das solicitudes de obra maior? 

 

11. Cantos profesionais do Concello se 

ocupan da tramitación de expedientes de 

apertura de locais para o 

desenvolvemento dunha actividade 

económica? 

 

12. É consciente o Goberno municipal do 

malestar que existe nos cidadáns polos 

atrasos nas tramitacións que teñen que 

ver co departamento de Urbanismo? 

Tomou algunha medida para tratar de 

mellorar a situación? 

 

Cuarta. Pregunta de resposta escrita 

sobre a pista de xeo de Matogrande. 

 

1. Que empresa é a responsable da 

instalación? 

 

2. Quen promove a dita actividade? 

 

3. Que permisos, licenzas ou 

autorizacións solicitou ao Concello? 

 

 

7. En esos cuatro años, ¿cuál es el tiempo 

medio de concesión de licencias de obra 

mayor desde la fecha de la solicitud de la 

licencia inicial hasta el momento de su 

concesión definitiva en cada año? 

 

8. ¿Cuántos profesionales del Concello se 

ocupan de redactar los informes técnicos de 

las solicitudes de licencia de obra mayor? 

Se solicita, además del número, la 

titulación de cada uno de ellos. 

 

9. ¿Se han externalizado los servicios de 

redacción de informes técnicos de licencias 

de obra contratando a empresas o 

profesionales? En ese caso, ¿cuántos 

profesionales externos al Concello se han 

contratado? 

 

10. ¿Cuántos profesionales del Concello se 

ocupan de redactar los informes jurídicos 

de las solicitudes de obra mayor? 

 

11. ¿Cuántos profesionales del Concello se 

ocupan de la tramitación de expedientes de 

apertura de locales para el desarrollo de 

una actividad económica? 

 

 

12. ¿Es consciente el Gobierno municipal 

del malestar que existe en los ciudadanos 

por los retrasos en las tramitaciones que 

tienen que ver con el departamento de 

Urbanismo? ¿Ha tomado alguna medida 

para tratar de mejorar la situación? 

 

Cuarta. Pregunta de respuesta escrita 

sobre la pista de hielo de Matogrande. 
 

1. ¿Qué empresa es la responsable de la 

instalación? 

 

2. ¿Quién promueve dicha actividad? 

 

3. ¿Qué permisos, licencias o 

autorizaciones solicitó al Ayuntamiento? 
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4. Que taxas paga por ese uso de chan de 

uso público? 

 

5. Que controis de seguridade da 

instalación se fixeron por parte do 

Concello nunha pista situada nunha 

praza de uso público con acceso a 

edificios de oficinas, aparcamento, locais 

de hostalería e un gran supermercado? A 

instalación eléctrica foi revisada? 

 

Quinta. Pregunta de resposta escrita 

relativa ao bus urbano. 

 

1. Vai afrontar o Concello o pago dalgún 

tipo de compensación ou indemnización 

polos ingresos non recibidos pola Cía. de 

Tranvías desde que se aplicou a rebaixa 

das tarifas de forma unilateral en 

febreiro de 2019? 

 

2. Iniciou o Concello algún tipo de 

negociación coa Cía. de Tranvías en 

relación a este asunto? 

 

Sexta. Pregunta de resposta escrita 

relativa ao barrio de Matogrande. 

 

A veciñanza de Matogrande quéixase de 

problemas de seguridade do barrio e das 

molestias que xera algún establecemento 

de hostalaría que funciona como after. 

 

1. Que medidas pensa tomar o Concello 

para garantir a seguridade? 

 

 

2. Cantas denuncias por incumprimento 

de horarios de locais de hostalería de 

Matogrande se tramitaron? 

 

Sétima. Pregunta de resposta escrita 

relativa ao barrio de Castrillón. 

 

No patio interior da mazá da rúa José Mª 

Hernansáez, Oza dos Ríos, Vila de Ordes 

e rúa Castrillón está a procederse á 

demolición do inmoble alí situado. 

4. ¿Qué tasas paga por ese uso de suelo de 

uso público? 

 

5. ¿Qué controles de seguridad de la 

instalación se hicieron por parte del 

Ayuntamiento en una pista situada en una 

plaza de uso público con acceso a edificios 

de oficinas, aparcamiento, locales de 

hostelería y un gran supermercado? ¿La 

instalación eléctrica ha sido revisada? 

 

Quinta. Pregunta de respuesta escrita 

relativa al bus urbano. 
 

1. ¿Va a afrontar el Concello el pago de 

algún tipo de compensación o 

indemnización por los ingresos no 

recibidos por la Cía. de Tranvías desde que 

se aplicó la rebaja de las tarifas de forma 

unilateral en febrero de 2019? 

 

2. ¿Ha iniciado el Concello algún tipo de 

negociación con la Cía. de Tranvías en 

relación a este asunto? 

 

Sexta. Pregunta de respuesta escrita 

relativa al barrio de Matogrande. 
 

Los vecinos de Matogrande se quejan de 

problemas de seguridad del barrio y de las 

molestias que genera algún establecimiento 

de hostelería que funciona como after. 

 

1. ¿Qué medidas piensa tomar el 

Ayuntamiento para garantizar la 

seguridad? 

 

2. ¿Cuántas denuncias por incumplimiento 

de horarios de locales de hostelería de 

Matogrande se han tramitado? 

 

Séptima. Pregunta de respuesta escrita 

relativa al barrio de Castrillón. 
 

En el patio interior de la manzana de la 

calle José Mª Hernansáez, Oza dos Ríos, 

Vila de Ordes y calle Castrillón se está 

procediendo a la demolición del inmueble 
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Esta demolición realízase por conta do 

Concello ou a requirimento dos 

propietarios? 

 

Oitava. Pregunta de resposta escrita 

relativa ao estado de conservación da 

Domus. 

 

1. Elaborou o Goberno municipal un 

proxecto para reparar as deficiencias 

que presenta no seu envolvente este 

edificio? 

 

2. Que elementos se atopan máis 

deteriorados e que patoloxías acusa o 

edificio? 

 

3. Que prazos contempla o Goberno 

municipal para actuar e reparar este 

edificio? 

 

Novena. Pregunta de resposta escrita 

relativa á falta de subministración 

eléctrica en fin de ano. 

 

A última noite do ano determinadas 

zonas da cidade quedaron durante 

algunhas horas sen subministración de 

electricidade, o cal lles ocasionou perdas 

económicas na súa actividade. 

 

Que medidas pensa tomar o Concello 

para que a compañía responsable desta 

situación indemnice polos danos 

ocasionados e repoña ou substitúa o 

transformador ou a instalación que 

causou esta situación? 

 

Décima. Pregunta de resposta escrita 

relativa ao centenario de Manuel 

Murguía. 

 

1. Que actividades organiza o Concello 

para este aniversario? 

 

2. Que institucións ou administracións 

allí situado. 

 

¿Esta demolición se realiza por cuenta del 

Ayuntamiento o a requerimiento de los 

propietarios? 

 

Octava. Pregunta de respuesta escrita 

relativa al estado de conservación de la 

Domus. 
 

1. ¿Ha elaborado el Gobierno municipal un 

proyecto para reparar las deficiencias que 

presenta en su envolvente este edificio? 

 

 

2. ¿Qué elementos se encuentran más 

deteriorados y qué patologías acusa el 

edificio? 

 

3. ¿Qué plazos contempla el Gobierno 

municipal para actuar y reparar este 

edificio? 

 

Novena. Pregunta de respuesta escrita 

relativa a la falta de suministro eléctrico 

en fin de año. 

 

La última noche del año determinadas 

zonas de la ciudad se quedaron durante 

algunas horas sin suministro de 

electricidad, lo cual les ocasionó pérdidas 

económicas en su actividad. 

 

¿Qué medidas piensa tomar el 

Ayuntamiento para que la compañía 

responsable de esta situación indemnice 

por los daños ocasionados y reponga o 

sustituya el transformador o la instalación 

que causó esta situación? 

 

Décima. Pregunta de respuesta escrita 

relativa al centenario de Manuel 

Murguía. 
 

1. ¿Qué actividades organiza el 

Ayuntamiento para este aniversario? 

 

2. ¿Qué instituciones o administraciones 
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participarán nos devanditos actos? 

 

3. Cal é o programa previsto? 

 

Décimo primeira. Pregunta de 

resposta escrita relativa ao CEIP 

Emilia Pardo Bazán. 

 

Ten previsto a Concellería de Educación 

o cambio das xanelas do comedor e das 

aulas da fachada orientada ao mar no 

CEIP Emilia Pardo Bazán? 

 

Décimo segunda. Pregunta de resposta 

escrita relativa ao Agra de Santo 

Amaro. 

 

O Tribunal Superior de Xustiza de 

Galicia deu a razón aos propietarios dos 

terreos do Agra de Santo Amaro, 

desestimando o recurso presentado polo 

Concello; estes seguen conservando a 

edificabilidade que tiñan asignada nesa 

zona, existindo un proxecto de 

compensación aprobado no ano 2008. 

 

Cal é a solución que ten prevista o 

Goberno municipal para compensar aos 

propietarios destes terreos? 

 

Décimo terceira. Pregunta de resposta 

escrita relativa ás actividades 

extraescolares dos CEIP. 

 

Valora a Concellería de Educación a 

posibilidade de ampliar as actividades 

extraescolares dos CEIP aos meses de 

xuño e setembro, inicio e fin do curso 

escolar? 

 

Décimo cuarta. Pregunta de resposta 

escrita relativa a mobilidade. 

 

Recentemente, a alcaldesa Inés Rey 

manifestou que a instalación dun quinto 

contedor nas rúas da nosa cidade “non é 

unha cuestión opcional”. Ao parecer, as 

estimacións que se realizaron advirten de 

participarán en dichos actos? 

 

3. ¿Cuál es el programa previsto? 

 

Décimo primera. Pregunta de respuesta 

escrita relativa al CEIP Emilia Pardo 

Bazán. 
 

¿Tiene previsto la Concejalía de Educación 

el cambio de las ventanas del comedor y de 

las aulas de la fachada orientada al mar en 

el CEIP Emilia Pardo Bazán? 

 

Décimo segunda. Pregunta de respuesta 

escrita relativa al Agra de San Amaro. 
 

 

El Tribunal Superior de Xustiza de Galicia 

ha dado la razón a los propietarios de los 

terrenos del Agra de San Amaro, 

desestimando el recurso presentado por el 

Concello; estos siguen conservando la 

edificabilidad que tenían asignada en esa 

zona, existiendo un proyecto de 

compensación aprobado en el año 2008. 

 

¿Cuál es la solución que tiene prevista el 

Gobierno municipal para compensar a los 

propietarios de estos terrenos? 

 

Décimo tercera. Pregunta de respuesta 

escrita relativa a las actividades 

extraescolares de los CEIP. 
 

¿Valora la Concejalía de Educación la 

posibilidad de ampliar las actividades 

extraescolares de los CEIP a los meses de 

junio y septiembre, inicio y fin del curso 

escolar? 

 

Décimo cuarta. Pregunta de respuesta 

escrita relativa a movilidad. 
 

Recientemente, la alcaldesa Inés Rey ha 

manifestado que la instalación de un quinto 

contenedor en las calles de nuestra ciudad 

“no es una cuestión opcional”. Al parecer, 

las estimaciones que se han realizado 
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que se van a destruír entre 1.200 e 1.400 

prazas de aparcamento en superficie nas 

rúas da nosa cidade. Esta actuación, 

unida ás decisións xa executadas pola 

Concellería de Mobilidade sen 

alternativas reais vai ocasionar graves 

problemas na cidade. 

 

Está a estudar o Goberno local solucións 

alternativas para paliar as 

consecuencias que a implantación destes 

contedores vai provocar nas rúas da nosa 

cidade? 

 

Décimo quinta. Pregunta de resposta 

escrita relativa ao barrio de Someso. 

 

1. Por que non se executou o proxecto de 

urbanización nos prazos previstos? 

 

2. Recibiuse polo Concello algunha parte 

da urbanización deste polígono? 

 

 

3. Cando se van a iniciar as obras de 

urbanización pendentes? 

 

4. Cal é o prazo de finalización das 

devanditas obras que baralla o 

Concello? 

 

5. Ten constituído a empresa promotora 

algún aval para responder da execución 

das obras de urbanización? Cal é o seu 

importe? 

 

Décimo sexta. Pregunta de resposta 

escrita relativa á cabalgata de Reis. 

 

1. Cal é o custo total da cabalgata de Reis 

do ano 2023 para o Concello? 

 

2. Que compañías, artistas ou 

agrupacións de artistas participaron? 

Canto cobraron por actuar na 

cabalgata? 

 

3. Canto custou a seguridade da 

advierten de que se van a destruir entre 

1.200 y 1.400 plazas de aparcamiento en 

superficie en las calles de nuestra ciudad. 

Esta actuación, unida a las decisiones ya 

ejecutadas por la Concejalía de Movilidad 

sin alternativas reales va a ocasionar graves 

problemas en la ciudad. 

 

¿Está estudiando el Gobierno local 

soluciones alternativas para paliar las 

consecuencias que la implantación de estos 

contenedores va a provocar en las calles de 

nuestra ciudad? 

 

Décimo quinta. Pregunta de respuesta 

escrita relativa al barrio de Someso. 
 

1. ¿Por qué no se ha ejecutado el proyecto 

de urbanización en los plazos previstos? 

 

2. ¿Se ha recepcionado por el 

Ayuntamiento alguna parte de la 

urbanización de este polígono? 

 

3. ¿Cuándo se van a iniciar las obras de 

urbanización pendientes? 

 

4. ¿Cuál es el plazo de finalización de 

dichas obras que baraja el Ayuntamiento? 

 

 

5. ¿Tiene constituido la empresa promotora 

algún aval para responder de la ejecución 

de las obras de urbanización? ¿Cuál es su 

importe? 

 

Décimo sexta. Pregunta de respuesta 

escrita relativa a la cabalgata de Reyes. 
 

1. ¿Cuál es el coste total de la cabalgata de 

Reyes del año 2023 para el Ayuntamiento? 

 

2. ¿Qué compañías, artistas o agrupaciones 

de artistas participaron? ¿Cuánto cobraron 

por actuar en la cabalgata? 

 

 

3. ¿Cuánto costó la seguridad de la 
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cabalgata? Que empresa se contratou? 

 

Décimo sétima. Pregunta de resposta 

escrita relativa ás zonas verdes da rúa 

Juan Darriba. 

 

1. Asinouse algún tipo de convenio con 

algunha das empresas responsables do 

mantemento das zonas verdes do 

Concello para que manteñan tamén as 

plantas e zonas verdes do edificio 

privado situado na rúa Juan Darriba, 

números 1, 3, 5 e 7, tal e como manifestan 

veciñas testemuñas da intervención? 

 

 

2. En caso negativo, teñen vostedes 

constancia de que isto está a suceder así? 

 

3. En caso afirmativo, cal é o 

procedemento para que manteñan tamén 

as zonas verdes doutros edificios 

privados da rúa? 

 

Décimo oitava. Pregunta de resposta 

escrita relativa ao solar abandonado no 

barrio do Birloque. 

 

Entre a rúa Birloque e a rúa Manuel 

Ferrol hai un extenso solar abandonado 

tras a quebra da empresa inmobiliaria 

que ía edificar alí. 

 

Hai previsto algún plan de mantemento 

deste espazo para que cumpra unhas 

normas mínimas de saneamento e 

limpeza, tal e como están a demandar os 

veciños? 

 

Décimo novena. Pregunta de resposta 

escrita relativa ás prazas de 

aparcamento no barrio de Monte Alto. 

 

Na zona do paseo Marítimo 

correspondente ao barrio de Monte Alto 

elimináronse unhas 80 prazas, 

aproximadamente, de aparcamentos. 

Ademais, autorizouse a ampliación de 

cabalgata? ¿Qué empresa se contrató? 

 

Décimo séptima. Pregunta de respuesta 

escrita relativa a las zonas verdes de la 

calle Juan Darriba. 
 

1. ¿Se ha firmado algún tipo de convenio 

con alguna de las empresas responsables 

del mantenimiento de las zonas verdes del 

Ayuntamiento para que mantengan 

también las plantas y zonas verdes del 

edificio privado situado en la calle Juan 

Darriba, números 1, 3, 5 y 7, tal y como 

manifiestan vecinos testigos de la 

intervención? 

 

2. En caso negativo, ¿tienen ustedes 

constancia de que esto está sucediendo así? 

 

3. En caso afirmativo, ¿cuál es el 

procedimiento para que mantengan 

también las zonas verdes de otros edificios 

privados de la calle? 

 

Décimo octava. Pregunta de respuesta 

escrita relativa al solar abandonado en el 

barrio del Birloque. 
 

Entre la calle Birloque y la calle Manuel 

Ferrol hay un extenso solar abandonado 

tras la quiebra de la empresa inmobiliaria 

que iba a edificar allí. 

 

¿Hay previsto algún plan de 

mantenimiento de este espacio para que 

cumpla unas normas mínimas de 

saneamiento y limpieza, tal y como están 

demandando los vecinos? 

 

Décimo novena. Pregunta de respuesta 

escrita relativa a las plazas de 

aparcamiento en el barrio de Monte Alto. 
 

En la zona del paseo Marítimo 

correspondiente al barrio de Monte Alto se 

han eliminado unas 80 plazas, 

aproximadamente, de aparcamientos. 

Además, se ha autorizado la ampliación de 
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terrazas a algúns bares na rúa Orillamar 

e na de Miguel Servet, eliminando 3 e 2 

prazas, respectivamente. A estes números 

hai que sumarlles as 6 prazas eliminadas 

no parque de Monte Alto e na travesía da 

Torre. 

 

Ten o Goberno municipal algún plan 

alternativo para solucionar os serios 

problemas que estas eliminacións están a 

causar aos veciños obrigándoos a 

circular polo barrio buscando 

aparcamento ao volver do traballo ou, 

mesmo, a esperar en dobre fila a que 

alguén abandone algunha praza? 

 

Vixésima. Pregunta de resposta escrita 

relativa ao peche do CEIP María Pita. 

 

1. Considera a Concellería de Educación 

que as continuas queixas das familias do 

CEIP María Pita en relación ao botellón 

e trapicheo de droga que teñen lugar as 

fins de semana no espazo externo do 

centro están estigmatizando ao mesmo? 

 

2. Recoñece a Concellería de Educación 

que a situación aludida por parte da 

comunidade educativa deste centro é 

real? Consideran que estas queixas e as 

denuncias por parte dos veciños do 

barrio son esaxeradas? 

 

3. Considera a Concellería de Educación 

que a solución a esta situación é a súa 

competencia ou é competencia da área de 

Seguridade Cidadá? 

 

4. Tiveron ou previron ter desde a 

Concellería algunha reunión coa 

Xefatura Provincial de Educación para 

resolver unha situación inquietante para 

as familias e escolares e impropia nun 

centro educativo? 

 

5. Considera a Concellería que a 

solución de elevar o peche do centro 

resolvería o problema? 

terrazas a algunos bares en la calle 

Orillamar y en la de Miguel Servet, 

eliminando 3 y 2 plazas, respectivamente. 

A estos números hay que sumarles las 6 

plazas eliminadas en el parque de Monte 

Alto y en la travesía de la Torre. 

 

¿Tiene el Gobierno municipal algún plan 

alternativo para solucionar los serios 

problemas que estas eliminaciones están 

causando a los vecinos obligándolos a 

circular por el barrio buscando 

aparcamiento al volver del trabajo o, 

incluso, a esperar en doble fila a que 

alguien abandone alguna plaza? 

 

Vigésima. Pregunta de respuesta escrita 

relativa al cierre del CEIP María Pita. 
 

1. ¿Considera la Concejalía de Educación 

que las continuas quejas de las familias del 

CEIP María Pita en relación al botellón y 

trapicheo de droga que tienen lugar los 

fines de semana en el espacio externo del 

centro están estigmatizando al mismo? 

 

2. ¿Reconoce la Concejalía de Educación 

que la situación aludida por parte de la 

comunidad educativa de este centro es 

real? ¿Consideran que estas quejas y las 

denuncias por parte de los vecinos del 

barrio son exageradas? 

 

3. ¿Considera la Concejalía de Educación 

que la solución a esta situación es su 

competencia o es competencia del área de 

Seguridad Ciudadana? 

 

4. ¿Tuvieron o han previsto tener desde la 

Concejalía alguna reunión con la Jefatura 

Provincial de Educación para resolver una 

situación inquietante para las familias y 

escolares e impropia en un centro 

educativo? 

 

5. ¿Considera la Concejalía que la solución 

de elevar el cierre del centro resolvería el 

problema? 
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Vixésimo primeira. Pregunta de 

resposta escrita relativa aos proxectos 

deportivos vinculados a fondos 

europeos. 

 

Que proxectos deportivos en concreto 

presentou o Goberno de Inés Rey 

vinculados aos fondos europeos? 

Descrición do proxecto. 

 

Vixésimo segunda. Pregunta de 

resposta escrita relativa ao Consello 

Municipal de Deportes. 

 

Cal foi o número de asistentes no último 

pleno do Consello Municipal de 

Deportes? 

 

Vixésimo terceira. Pregunta de 

resposta escrita relativa á planificación 

deportiva do SMD. 

 

Cal é a planificación deportiva do SMD 

para este exercicio en eventos 

deportivos? 

 

Vixésimo cuarta. Pregunta de resposta 

escrita relativa ao programa de 

deporte escolar. 

 

Que pensa realizar o Goberno de Inés 

Rey co programa de deporte escolar? 

Seguirá sen apoiar os xogos deportivos 

escolares? 

 

Vixésimo quinta. Pregunta de resposta 

escrita relativa ás pistas deportivas de 

Riazor. 

 

Ten pensado o Goberno de Inés Rey 

acometer algunha actuación de mellora 

nas pistas polideportivas de Riazor? 

 

Vixésimo sexta. Pregunta de resposta 

escrita relativa ao servizo de 

conserxería de instalacións deportivas. 

 

 

Vigésimo primera. Pregunta de respuesta 

escrita relativa a los proyectos deportivos 

vinculados a fondos europeos. 
 

 

¿Qué proyectos deportivos en concreto ha 

presentado el Gobierno de Inés Rey 

vinculados a los fondos europeos? 

Descripción del proyecto. 

 

Vigésimo segunda. Pregunta de respuesta 

escrita relativa al Consello Municipal de 

Deportes. 
 

¿Cuál fue el número de asistentes en el 

último pleno del Consello Municipal de 

Deportes? 

 

Vigésimo tercera. Pregunta de respuesta 

escrita relativa a la planificación 

deportiva del SMD. 
 

¿Cuál es la planificación deportiva del 

SMD para este ejercicio en eventos 

deportivos? 

 

Vigésimo cuarta. Pregunta de respuesta 

escrita relativa al programa de deporte 

escolar. 
 

¿Qué piensa realizar el Gobierno de Inés 

Rey con el programa de deporte escolar? 

¿Seguirá sin apoyar los juegos deportivos 

escolares? 

 

Vigésimo quinta. Pregunta de respuesta 

escrita relativa a las pistas deportivas de 

Riazor. 
 

¿Tiene pensado el Gobierno de Inés Rey 

acometer alguna actuación de mejora en las 

pistas polideportivas de Riazor? 

 

Vigésimo sexta. Pregunta de respuesta 

escrita relativa al servicio de conserjería 

de instalaciones deportivas. 
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En que fase se atopa o novo contrato do 

servizo de conserxería de instalacións 

deportivas? 

 

Vixésimo sétima. Pregunta de resposta 

escrita relativa ao servizo de limpeza 

de instalacións deportivas. 

 

En que fase está o contrato de limpeza de 

instalacións deportivas? 

 

Vixésimo oitava. Pregunta de resposta 

escrita relativa aos convenios 

nominativos das entidades deportivas. 

 

Cando ten previsto o Goberno de Inés 

Rey asinar os convenios nominativos 

coas entidades deportivas? Trasladar os 

diferentes convenios que se queren asinar 

coas entidades deportivas. 

 

Vixésimo novena. Pregunta de 

resposta escrita relativa á 

dinamización da zona comercial 

Obelisco. 
 

Os comercios do centro da cidade son un 

dos principais motores económicos da 

Coruña e un verdadeiro reclamo turístico 

que dota de vida á cidade. 

 

1. Que está a facer o Goberno municipal 

para dinamizar o consumo e a 

dinamización da compra no distrito da 

zona do Obelisco? 

 

2. Ten previsto recuperar o fío musical 

que tradicionalmente emprega a 

asociación comercial desta área? 

 

Trixésima. Pregunta de resposta escrita 

relativa ao mercado irregular da zona 

comercial Obelisco. 
 

Os comerciantes levan anos demandando 

solucións ao mercado irregular no que 

triunfan as falsificacións e as imitacións 

situado nunha das arterias comerciais 

¿En qué fase se encuentra el nuevo contrato 

del servicio de conserjería de instalaciones 

deportivas? 

 

Vigésimo séptima. Pregunta de respuesta 

escrita relativa al servicio de limpieza de 

instalaciones deportivas. 
 

¿En qué fase está el contrato de limpieza de 

instalaciones deportivas? 

 

Vigésimo octava. Pregunta de respuesta 

escrita relativa a los convenios 

nominativos de las entidades deportivas. 
 

¿Cuándo tiene previsto el Gobierno de Inés 

Rey firmar los convenios nominativos con 

las entidades deportivas? Trasladar los 

diferentes convenios que se quieren firmar 

con las entidades deportivas. 

 

Vigésimo novena. Pregunta de respuesta 

escrita relativa a la dinamización de la 

zona comercial Obelisco. 

 

 

Los comercios del centro de la ciudad son 

uno de los principales motores económicos 

de A Coruña y un verdadero reclamo 

turístico que dota de vida a la ciudad. 

 

1. ¿Qué está haciendo el Gobierno 

municipal para dinamizar el consumo y la 

dinamización de la compra en el distrito de 

la zona del Obelisco? 

 

2. ¿Ha previsto recuperar el hilo musical 

que tradicionalmente emplea la asociación 

comercial de esta área? 

 

Trigésima. Pregunta de respuesta 

escrita relativa al mercado irregular de 

la zona comercial Obelisco. 

 

Los comerciantes llevan años demandando 

soluciones al mercado irregular en el que 

triunfan las falsificaciones y las 

imitaciones situado en una de las arterias 
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máis transitadas da cidade, que comunica 

a praza de María Pita e o Obelisco. 

 

 

1. Que está a facer o Goberno municipal 

para loitar contra esta problemática? 

 

2. Que tipo de medidas implantou para 

eliminar este tipo de mercado 

secundario? 

 

Trixésimo primeira. Pregunta de 

resposta escrita relativa á mobilidade 

da zona comercial Obelisco. 
 

1. Que está a facer o Goberno municipal 

para mellorar a circulación e o acceso a 

zonas como o mercado de San Agustín ou 

ás rúas Nova e San Andrés? 

 

2. Que tipo de medidas implantou para 

facilitar o aparcamento? 

 

Intervencións 
 

Presidencia 

 

Pasamos xa aos rogos orais. Xa lles pido, 

por favor, que sexan breves no enunciado 

dos mesmos. Non transformen os rogos 

en mocións. 

 

Adiante, señora Faraldo, ten a palabra. 

 

5º.- Rogos 

 

Rogos orais 

 

ROGOS ORAIS PRESENTADOS 

POLA CONCELLEIRA NON 

ADSCRITA D.ª ISABEL FARALDO 

CALVO 

 

Primeiro. Rogo oral para o 

recoñecemento polo pasamento do 

músico, compositor e director don 

Rogelio Groba. 
 

comerciales más transitadas de la ciudad, 

que comunica la plaza de María Pita y el 

Obelisco. 

 

1. ¿Qué está haciendo el Gobierno 

municipal para luchar contra esta 

problemática? 

 

2. ¿Qué tipo de medidas implantó para 

eliminar este tipo de mercado secundario? 

 

Trigésimo primera. Pregunta de respuesta 

escrita relativa a la movilidad de la zona 

comercial Obelisco. 

 

1. ¿Qué está haciendo el Gobierno 

municipal para mejorar la circulación y el 

acceso a zonas como el mercado de San 

Agustín o a las calles Nova y San Andrés? 

 

2. ¿Qué tipo de medidas implantó para 

facilitar el aparcamiento? 

 

Intervenciones 
 

Presidencia 
 

Pasamos ya a los ruegos orales. Ya les 

pido, por favor, que sean breves en el 

enunciado de los mismos. No transformen 

los ruegos en mociones. 

 

Adelante, señora Faraldo, tiene la palabra.  

 

5º. Ruegos 

 

Ruegos orales 

 

RUEGOS ORALES PRESENTADOS 

POLA CONCEJALA NO ADSCRITA D.ª 

ISABEL FARALDO CALVO 

 

 

Primero. Ruego oral para el 

reconocimiento por la muerte del músico, 

compositor y director don Rogelio Groba. 
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Señora Faraldo Calvo 

 

O 31 de decembro finaba o músico e 

compositor don Rogelio Groba, director 

da Banda Orquestra Municipal da 

Coruña, dirixiu tamén o Conservatorio, a 

Coral Polifónica Follas Novas e a Coral 

El Eco. Foi fundador da Orquestra da 

Coruña e promotor da Orquestra 

Sinfónica de Galicia, da que foi 

compositor asociado. Exerceu como 

profesor de harmonía, contrapunto, fuga 

e composición no Conservatorio Superior 

de Música da Coruña, do que foi director 

durante vinte anos fundando, ao tempo, 

numerosos conservatorios por toda a 

xeografía galega. 

 

Autor de varios ensaios e libros, 

dedicouse con exclusividade á 

creatividade musical desde 1992, tendo 

máis de 700 obras catalogadas. Pola súa 

labor musical recibiu distincións como o 

Premio da Crítica Galega, o Premio da 

Xunta de Galicia da Cultura, a Medalla 

Castelao en 1995, Galego do Ano en 

2002 e Premio Internacional Auditorio de 

Galicia 2004. Membro da Real Academia 

de Belas Artes de Galicia, da Real 

Academia de Bellas Artes de San 

Fernando en Madrid e do Instituto José 

Cornide de Estudos Coruñeses. 

 

Tras as debidas condolencias á familia 

cremos que todos estes méritos o fan 

merecedor dun alto recoñecemento por 

parte deste concello e, a tal fin, rogamos 

a consideración dos seguintes: 

 

 

1. Estudo para a concesión dunha rúa ao 

seu nome. 

 

2. Mantemento da actividade periódica 

do ciclo de concertos anual Noites da 

Cidade Vella, podendo formalizarse un 

convenio coa fin de que sirva de espazo 

habitual de homenaxe á obra do mestre 

Señora Faraldo Calvo 

 

El 31 de diciembre fallecía el músico y 

compositor don Rogelio Groba, director de 

la Banda Orquesta Municipal de A 

Coruña, dirigió también el Conservatorio, 

la Coral Polifónica Follas Novas y la Coral 

El Eco. Fue fundador de la Orquesta de A 

Coruña y promotor de la Orquesta 

Sinfónica de Galicia, de la que fue 

compositor asociado. Ejerció como 

profesor de armonía, contrapunto, fuga y 

composición en el Conservatorio Superior 

de Música de A Coruña, del que fue 

director durante veinte años fundando, al 

tiempo, numerosos conservatorios por 

toda la geografía gallega. 

 

Autor de varios ensayos y libros, se dedicó 

con exclusividad a la creatividad musical 

desde 1992, teniendo más de 700 obras 

catalogadas. Por su labor musical recibió 

distinciones como el Premio de la Crítica 

Gallega, el Premio de la Xunta de Galicia 

de la Cultura, la Medalla Castelao en 

1995, Gallego del Año en 2002 y Premio 

Internacional Auditorio de Galicia 2004. 

Miembro de la Real Academia de Bellas 

Artes de Galicia, de la Real Academia de 

Bellas Artes de San Fernando en Madrid y 

del Instituto José Cornide de Estudios 

Coruñeses. 

 

Tras las debidas condolencias a la familia 

creemos que todos estos méritos lo hacen 

merecedor de un alto reconocimiento por 

parte de este ayuntamiento y, a tal fin, 

rogamos la consideración de los 

siguientes: 

 

1. Estudio para la concesión de una calle a 

su nombre. 

 

2. Mantenimiento de la actividad periódica 

del ciclo de conciertos anual Noches de la 

Ciudad Vieja, pudiendo formalizarse un 

convenio con el fin de que sirva de espacio 

habitual de homenaje a la obra del maestro 



 

283 

Groba. 

 

3. Elevar petición ao Conservatorio 

Profesional de Música da cidade para que 

incorpore o nome de Rogelio Groba. 

 

 

Segundo. Rogo oral para a mellora da 

fonte da praza de Azcárraga na Cidade 

Vella. 
 

Señora Faraldo Calvo 
 

Seguinte rogo oral para a mellora da fonte 

da praza de Azcárraga na Cidade Vella. 

 

 

A praza de Azcárraga ten no seu centro a 

maxestuosa Fonte do Desexo que 

sobrepasou xa os 125 anos. A fonte foi un 

encargo realizado directamente a París a 

finais do século XIX especificándose que 

o que se quería representar era a figura do 

desexo pois, ademais dun adorno, era 

unha forma de chegar a auga á Cidade 

Vella, repartindo con ela a sorte. Parece 

que os coruñeses e coruñesas da época 

botaban pequenas pedras no seu interior 

para pedir un desexo. 

 

A día de hoxe, tanto a pila, os caños, a 

estatuíña e a base sobre a que se asenta 

presentan un deterioro que fai que 

elevemos este rogo solicitando a debida 

reparación para a mellora de tan 

emblemática fonte. 

 

Terceiro. Rogo oral para un plan 

integral para a mellora das beirarrúas 

da rúa Cartagena no barrio dos 

Castros. 
 

Solicita a veciñanza a través da súa 

asociación de veciños unha actuación 

integral nas beirarrúas da rúa Cartagena, 

cuxo estado actual xera moitos problemas 

aos e ás viandantes.  

 

Groba. 

 

3. Elevar petición al Conservatorio 

Profesional de Música de la ciudad para 

que incorpore el nombre de Rogelio 

Groba. 

 

Segundo. Ruego oral para la mejora de la 

fuente de la plaza de Azcárraga en la 

Ciudad Vieja. 

 

Señora Faraldo Calvo 

 

Siguiente ruego oral para la mejora de la 

fuente de la plaza de Azcárraga en la 

Ciudad Vieja. 

 

La plaza de Azcárraga tiene en su centro la 

majestuosa Fuente del Deseo que 

sobrepasó ya los 125 años. La fuente fue un 

encargo realizado directamente a París a 

finales del siglo XIX especificándose que lo 

que se quería representar era la figura del 

deseo pues, además de un adorno, era una 

forma de llegar el agua a la Ciudad Vieja, 

repartiendo con ella la suerte. Parece que 

los coruñeses y coruñesas de la época 

echaban pequeñas piedras en su interior 

para pedir un deseo. 

 

A día de hoy, tanto la pila, los caños, la 

estatuilla y la base sobre la que se asienta 

presentan un deterioro que hace que 

elevemos este ruego solicitando la debida 

reparación para la mejora de tan 

emblemática fuente. 

 

Tercero. Ruego oral para un plan integral 

para la mejora de las aceras de la calle 

Cartagena en el barrio de los Castros. 

 

 

Solicita el vecindario a través de su 

asociación de vecinos una actuación 

integral en las aceras de la calle 

Cartagena, cuyo estado actual genera 

muchos problemas a los y a las viandantes.  
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Medidas reducidas, con inclinación, 

pouca iluminación fan que esta sexa unha 

zona con dificultades para transitar sen 

riscos de caídas, tropezos ou posibles 

escordaduras. 

 

Por iso, rogamos que se atenda a 

demanda veciñal realizándose os 

traballos de mellora da rúa. 

 

Permítaseme acabar os rogos de hoxe 

mandándolle un saúdo e os meus desexos 

de mellora á concelleira Esther Fontán. 

Grazas. 

 

Presidencia 
 

Moitas grazas, señora Faraldo. 

 

Turno para o Bloque Nacionalista Galego 

cos seus dous rogos. 

 

ROGOS ORAIS PRESENTADOS 

POLO GRUPO MUNICIPAL DO 

BLOQUE NACIONALISTA 

GALEGO 

 

Primeiro. Rogo oral sobre Rogelio 

Groba. 

 

Señora Veira González 
 

Grazas, señora alcaldesa. 

 

Nado en Ponteareas en 1930, Rogelio 

Groba foi un xenio da música, creador até 

os seus derradeiros días: tan só dous 

meses antes de falecer, con 92 anos, 

estreaba a súa décimo sexta sinfonía, 

“Sinfonía nº 16, Voces da Terra”. 

 

Foi compositor, investigador, director, 

profesor, cun amplo recoñecemento 

internacional e traballou alén das nosas 

fronteiras, deixou unha pegada 

inigualábel na música galega cunha 

creación sempre marcada pola nosa 

tradición musical, ensinando a varias 

Medidas reducidas, con inclinación, poca 

iluminación hacen que esta sea una zona 

con dificultades para transitar sin riesgos 

de caídas, tropiezos o posibles esguinces. 

 

 

Por eso, rogamos que se atienda la 

demanda vecinal realizándose los trabajos 

de mejora de la calle. 

 

Permítaseme acabar los ruegos de hoy 

mandándole un saludo y mis deseos de 

mejora a la concejala Esther Fontán. 

Gracias. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias, señora Faraldo. 

 

Turno para el Bloque Nacionalista Galego 

con sus dos ruegos. 

 

RUEGOS ORALES PRESENTADOS 

POR EL GRUPO MUNICIPAL DEL 

BLOQUE NACIONALISTA GALEGO 

 

 

Primero. Ruego oral sobre Rogelio 

Groba. 

 

Señora Veira González 

 

Gracias, señora alcaldesa. 

 

Nacido en Ponteareas en 1930, Rogelio 

Groba fue un genio de la música, creador 

hasta sus últimos días: tan sólo dos meses 

antes de fallecer, con 92 años, estrenaba su 

decimosexta sinfonía, “Sinfonía nº 16, 

Voces da Terra”. 

 

Fue compositor, investigador, director, 

profesor, con un amplio reconocimiento 

internacional y trabajó más allá de 

nuestras fronteras, dejó una huella 

inigualable en la música gallega con una 

creación siempre marcada por nuestra 

tradición musical, enseñando a varias 
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xeracións de músicos, impulsando a 

creación de conservatorios e dirixindo 

formacións musicais por todo o noso 

territorio. 

 

Na Coruña, Groba participou do 

nacemento e da vida dalgunhas das 

institucións musicais máis importantes 

que temos: a Banda Municipal de Música 

da Coruña, a Orquestra Sinfónica de 

Galicia e o Conservatorio Superior de 

Música. 

 

É por isto que o Grupo Municipal do 

BNG realiza o seguinte rogo: 

 

Que a Concellaría de Cultura programe 

un ciclo Rogelio Groba na súa honra 

contando coa colaboración da Fundación 

Rogelio Groba coa que puidésemos 

desfrutar da súa obra interpretada, entre 

outras, pola Banda Municipal de Música, 

a Orquestra Sinfónica de Galicia e a 

Orquestra de Cámara Galega. 

 

Permítanme facer un apuntamento 

porque se anunciou que a Banda 

Municipal de Música ía tocar unha peza, 

“Fantasía española”, que non é da súa 

obra e se dicía que ía ser en honra de 

Rogelio Groba, así que se poden corrixan 

esta cuestión. 

 

O seguinte rogo é sobre a atención ao 

público. 

 

Segundo. Rogo oral sobre atención ao 

público. 
 

Nestes momentos, se unha coruñesa ou 

coruñés ten a súa tarxeta Millennium 

estragada, se precisa un duplicado, quere 

darse de alta ou é menor de 13 anos e 

quere solicitar a tarxeta con este perfil 

non pode. E é que se tentamos pedir cita 

previa na Estación de Autobuses para 

algún destes trámites, todas as datas de 

xaneiro e todas as datas de febreiro están 

generaciones de músicos, impulsando la 

creación de conservatorios y dirigiendo 

formaciones musicales por todo nuestro 

territorio. 

 

En A Coruña, Groba participó del 

nacimiento y de la vida de algunas de las 

instituciones musicales más importantes 

que tenemos: la Banda Municipal de 

Música de A Coruña, la Orquesta 

Sinfónica de Galicia y el Conservatorio 

Superior de Música. 

 

Es por esto que el Grupo Municipal del 

BNG realiza el siguiente ruego: 

 

Que la Concejalía de Cultura programe un 

ciclo Rogelio Groba en su honor contando 

con la colaboración de la Fundación 

Rogelio Groba con la que pudiéramos 

disfrutar de su obra interpretada, entre 

otras, por la Banda Municipal de Música, 

la Orquesta Sinfónica de Galicia y la 

Orquesta de Cámara Gallega. 

 

Permítanme hacer un apunte porque se 

anunció que la Banda Municipal de 

Música iba a tocar una pieza, “Fantasía 

española”, que no es de su obra y se decía 

que iba a ser en honor de Rogelio Groba, 

así que si pueden corrijan esta cuestión. 

 

 

El siguiente ruego es sobre la atención al 

público. 

 

Segundo. Ruego oral sobre atención al 

público. 

 

En estos momentos, si una coruñesa o 

coruñés tiene su tarjeta Millennium 

estropeada, si necesita un duplicado, 

quiere darse de alta o es menor de 13 años 

y quiere solicitar la tarjeta con este perfil 

no puede. Y es que si intentamos pedir cita 

previa en la Estación de Autobuses para 

alguno de estos trámites, todas las fechas 

de enero y todas las fechas de febrero están 
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bloqueadas. 

 

Porén, si que hai ocos libres e 

posibilidade de seleccionar datas e horas 

se desexamos solicitar cita previa para a 

descarga da APP Coruña Próxima, perfil 

de discapacidade, perfil escolar, 

pensionista, xubilado ou desempregado. 

 

É por isto que desde o Grupo Municipal 

do BNG realizamos o seguinte rogo: 

 

Que desde a Concellaría de Mobilidade 

se proceda a reforzar o servizo de 

atención á cidadanía na Estación de 

Autobuses para poder atender as 

solicitudes de cita para alta, duplicado de 

tarxeta, renovación de tarxeta por mal 

funcionamento e para a alta de menores 

de 13 anos. 

 

Presidencia 
 

Señora Veira, por aclarar simplemente o 

tema do concerto, porque fixen eu a 

presentación da tempada e do director da 

Banda e, á parte da programación 

especial —e xa aproveito para dicirlles 

que se está a traballar nestas homenaxes e 

demais, por suposto merecidísimos para o 

mestre Groba— o director, Juan Miguel 

Romero Llopis anunciaba que o concerto 

do próximo domingo sería in memoriam 

de Rogelio Groba e xa aproveito para 

dicirlles que o domingo hai un concerto 

ás 12:15h retomando o horario tradicional 

da Banda Municipal no Teatro Colón e 

que sería in memoriam e, ademais, traía, 

precisamente, á rolda de prensa unha 

partitura de hai moitísimos anos —se non 

recordo mal do 11 de novembro do ano 

68, creo que deu esa data de cando o 

mestre Groba empezou a ser o director da 

Banda— unha partitura que estaba 

asinada polo propio Rogelio Groba, 

orixinal e demais, pero simplemente dicir 

que o que será in memoriam é o concerto 

do próximo domingo a expensas da 

bloqueadas. 

 

Sin embargo, sí que hay huecos libres y 

posibilidad de seleccionar fechas y horas 

si deseamos solicitar cita previa para la 

descarga de la APP Coruña Próxima, 

perfil de discapacidad, perfil escolar, 

pensionista, jubilado o desempleado. 

 

Es por esto que desde el Grupo Municipal 

del BNG realizamos el siguiente ruego: 

 

Que desde la Concejalía de Movilidad se 

proceda a reforzar el servicio de atención 

a la ciudadanía en la Estación de 

Autobuses para poder atender las 

solicitudes de cita para alta, duplicado de 

tarjeta, renovación de tarjeta por mal 

funcionamiento y para el alta de menores 

de 13 años. 

 

Presidencia 

 

Señora Veira, por aclarar simplemente el 

tema del concierto, porque hice yo la 

presentación de la temporada y del 

director de la Banda y, aparte de la 

programación especial —y ya aprovecho 

para decirles que se está trabajando en 

estos homenajes y demás, por supuesto 

merecidísimos para el maestro Groba— el 

director, Juan Miguel Romero Llopis 

anunciaba que el concierto del próximo 

domingo sería in memoriam de Rogelio 

Groba y ya aprovecho para decirles que el 

domingo hay un concierto a las 12:15h 

retomando el horario tradicional de la 

Banda Municipal en el Teatro Colón y que 

sería in memoriam y, además, traía, 

precisamente, a la rueda de prensa una 

partitura de hace muchísimos años —si no 

recuerdo mal del 11 de noviembre  del año 

68, creo que dio esa fecha de cuando el 

maestro Groba empezó a ser el director de 

la Banda— una partitura que estaba 

firmada por el propio Rogelio Groba, 

original y demás, pero simplemente decir 

que el que será in memoriam es el 
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programación especial e as diferentes 

homenaxes que se irán organizando. 

Simplemente por puntualizar. 

 

 

 

Turno para a Marea Atlántica. 

 

ROGOS ORAIS PRESENTADOS 

POLO GRUPO MUNICIPAL DA 

MAREA ATLÁNTICA 

 

Primeiro. Rogo oral sobre compostaxe 

na EIM A Caracola. 

 

Señora García Gómez 
 

Si. A Marea Atlántica roga que a 

Concellaría de Medio Ambiente faga 

chegar á EIM A Caracola os 

composteiros precisos e o material 

estruturante necesario ou, no seu defecto, 

unha trituradora para restos de poda a fin 

de que poidan avanzar nun proxecto 

educativo exemplar que irradia boas 

prácticas dentro e fóra da escola infantil 

e, engado, e que está xa pagado polo 

contrato de recollida de lixo. 

 

Segundo. Rogo oral relativo á praza 

das Conchiñas. 
 

O seguinte rogo fai referencia á pérgola 

da praza das Conchiñas e di así: 

 

 

Atendendo ás demandas das veciñas e 

veciños do barrio da Agra do Orzán, 

rogamos que atendan a súa petición de 

atallar canto antes o recambio da cuberta 

da pérgola da praza das Conchiñas que, 

debido ao seu mal estado, está sendo un 

problema para as veciñas e veciños, tanto 

pola falta dunha cubeta como porque no 

estado no que está caen trozos sobre as 

persoas ou o chan provocando 

esvaramentos. 

 

concierto del próximo domingo a expensas 

de la programación especial y los 

diferentes homenajes que se irán 

organizando. Simplemente por 

puntualizar. 

 

Turno para la Marea Atlántica. 

 

RUEGOS ORALES PRESENTADOS 

POR EL GRUPO MUNICIPAL DE LA 

MAREA ATLÁNTICA 

 

Primero. Ruego oral sobre compostaje en 

la EIM A Caracola. 

 

Señora García Gómez 
 

Sí. La Marea Atlántica ruega que la 

Concejalía de Medio Ambiente haga llegar 

a la EIM A Caracola los composteros 

precisos y el material estructurante 

necesario o, en su defecto, una trituradora 

para restos de poda, a fin de que puedan 

avanzar en un proyecto educativo ejemplar 

que irradia buenas prácticas dentro y fuera 

de la escuela infantil y, añado, y que está 

ya pagado por el contrato de recogida de 

basura. 

 

Segundo. Ruego oral relativo a la plaza de 

las Conchiñas. 

 

El siguiente ruego hace referencia a la 

pérgola de la plaza de las Conchiñas y dice 

así: 

 

Atendiendo a las demandas de las vecinas 

y vecinos del barrio del Agra del Orzán, 

rogamos que atiendan su petición de atajar 

lo antes posible el recambio de la cubierta 

de la pérgola de la plaza de las Conchiñas 

que, debido a su mal estado, está siendo un 

problema para las vecinas y vecinos, tanto 

por la falta de una cubeta como porque en 

el estado en el que está caen trozos sobre 

las personas o el suelo provocando 

resbalones. 
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Terceiro. Rogo oral sobre OESÍA. 

 

Señor Lema Suárez 
 

Ben, tamén transmitirlle os meus 

mellores desexos á compañeira Esther 

Fontán, que teña unha pronta 

recuperación. 

 

Traemos o seguinte rogo: 

 

A empresa de consultoría tecnolóxica 

Oesía conta cunha plantilla de 3.200 

traballadores a nivel de estado, dos cales 

700 están localizados na cidade da 

Coruña. A situación dos seus 

traballadores na Coruña pon de manifesto 

a realidade da precarización laboral e 

subemprego que agocha este sector, o das 

novas tecnoloxías da información e a 

telecomunicación, que se considera 

estratéxico no futuro económico da nosa 

cidade e comarca, unha precarización 

laboral máis grave aínda se temos en 

conta os grandes beneficios económicos 

que vén obtendo esta empresa ano tras 

ano. 

 

Así, na xuntanza que mantivemos esta 

semana pasada cos seus representantes 

laborais, estes puxéronnos de manifesto o 

seu malestar ante o desprezo da dirección 

pola mellora das súas condicións laborais 

en aspectos tales como o plan de 

igualdade ou as condicións de 

teletraballo, unha actitude que nós 

consideramos inaceptable, máis aínda 

tratándose dunha empresa que presta os 

seus servizos a este concello da Coruña 

mediante un contrato que dá emprego a 

25 persoas. 

 

Por todo o exposto, presentamos o 

seguinte rogo oral: 

 

Pregámoslle á alcaldesa da Coruña que 

manteña unha xuntanza á maior 

brevidade posible coa representación 

Tercero. Ruego oral sobre OESÍA. 

 

Señor Lema Suárez 
 

Bien, también transmitirle mis mejores 

deseos a la compañera Esther Fontán, que 

tenga una pronta recuperación. 

 

 

Traemos el siguiente ruego: 

 

La empresa de consultoría tecnológica 

Oesía cuenta con una plantilla de 3.200 

trabajadores a nivel de estado, de los 

cuales 700 están localizados en la ciudad 

de A Coruña. La situación de sus 

trabajadores en A Coruña pone de 

manifiesto la realidad de la precarización 

laboral y subempleo que esconde este 

sector, el de las nuevas tecnologías de la 

información y la telecomunicación, que se 

considera estratégico en el futuro 

económico de nuestra ciudad y comarca, 

una precarización laboral más grave aún 

si tenemos en cuenta los grandes beneficios 

económicos que viene obteniendo esta 

empresa año tras año. 

 

Así, en la reunión que mantuvimos esta 

semana pasada con sus representantes 

laborales, estos nos pusieron de manifiesto 

su malestar ante el desprecio de la 

dirección por la mejora de sus condiciones 

laborales en aspectos tales como el plan de 

igualdad o las condiciones de teletrabajo, 

una actitud que nosotros consideramos 

inaceptable, más aún tratándose de una 

empresa que presta sus servicios a este 

ayuntamiento de A Coruña mediante un 

contrato que da empleo a 25 personas. 

 

 

Por todo lo expuesto, presentamos el 

siguiente ruego oral: 

 

Le rogamos a la alcaldesa de A Coruña 

que mantenga una reunión a la mayor 

brevedad posible con la representación 
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laboral de Oesía á fin de coñecer as 

condicións laborais da súa plantilla. 

 

Nada máis e grazas. 

 

Cuarto. Rogo oral relativo ás 

frecuencias das diferentes liñas de 

autobús na cidade. 
 

E o último rogo da Marea Atlántica é que 

rogamos que se atendan as demandas das 

veciñas de Novo Mesoiro e Eirís, que 

dende o Concello se realice un control 

axeitado e inmediato á Compañía de 

Tranvías sobre os horarios e as 

frecuencias nas diferentes liñas para 

evitar cambios e retrasos inxustificados 

que causen prexuízos ás usuarias. 

 

 

Presidencia 
 

Moitas grazas á Marea Atlántica. 

 

Turno para os rogos do Partido Popular. 

 

 

Ás dezaoito horas e cincuenta e seis 

minutos sae do Salón de Sesións o señor 

Jorquera Caselas. 

 

ROGOS ORAIS PRESENTADOS 

POLO GRUPO MUNICIPAL DO 

PARTIDO POPULAR 

 

Primeiro. Rogo oral relativo ao 

polideportivo do barrio do Castrillón. 

 

Señor Coira Andrade 

 

Moitas grazas. 

 

Desde hai dúas semanas os veciños do 

Castrillón gozan dun polideportivo que, 

tras a súa apertura, non ten máis que 

problemas de funcionamento. A 

temperatura da auga da piscina, 

máquinas avariadas no ximnasio ou 

laboral de Oesía a fin de conocer las 

condiciones laborales de su plantilla. 

 

Nada más y gracias. 

 

Cuarto. Ruego oral relativo a las 

frecuencias de las diferentes líneas de 

autobús en la ciudad. 

 

Y el último ruego de la Marea Atlántica es 

que rogamos que se atiendan las demandas 

de las vecinas de Novo Mesoiro y Eirís, que 

desde el Ayuntamiento se realice un 

control adecuado e inmediato a la 

Compañía de Tranvías sobre los horarios 

y las frecuencias en las diferentes líneas 

para evitar cambios y retrasos 

injustificados que causen perjuicios a las 

usuarias. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias a la Marea Atlántica. 

 

Turno para los ruegos del Partido 

Popular. 

 

A las dieciocho horas y cincuenta y seis 

minutos sale del Salón de Sesiones el 

señor Jorquera Caselas. 

 

RUEGOS ORALES PRESENTADOS 

POR EL GRUPO MUNICIPAL DEL 

PARTIDO POPULAR 

 

Primero. Ruego oral relativo al 

polideportivo del barrio del Castrillón. 
 

Señor Coira Andrade 
 

Muchas gracias. 

 

Desde hace dos semanas los vecinos del 

Castrillón disfrutan de un polideportivo 

que, tras su apertura, no tiene más que 

problemas de funcionamiento. La 

temperatura del agua de la piscina, 

máquinas averiadas en el gimnasio o 



 

290 

problemas no jacuzzi. Todo froito das 

présas de última hora e das 

improvisacións despois de anos de atraso 

na posta en uso da instalación, segundo 

manifestan os veciños e algúns dos 

representantes dos propios veciños. 

 

Por todo iso, o Grupo Municipal do 

Partido Popular roga que o Concello 

realice as xestións oportunas para 

garantir un funcionamento adecuado da 

instalación para un maior e mellor goce 

dos veciños. 

 

Segundo. Rogo oral relativo ao servizo 

de limpeza da contorna do mercado de 

Santo Agostiño. 

 

Os veciños da contorna do mercado de 

Santo Agostiño durante o ano 2022 non 

deixaron de sufrir toda clase de 

molestias. Primeiro as obras, despois a 

eliminación de prazas de aparcamento, a 

irracional colección de contedores 

colocados no sitio máis inadecuado e o 

caos para peóns, coches, aparcamento ou 

carga e descarga unha vez finalizadas as 

obras. 

 

O servizo de limpeza tamén quere 

achegar o seu gran de area e dedícase a 

realizar servizos e tarefas de limpeza que 

ocasionan molestias aos veciños que 

ousan descansar entre as 4 e media e as 

6 da mañá, a mellor hora, desde logo, 

para limpar unha rúa e espertar aos 

veciños que tentan conciliar o soño. 

 

É por iso que o Grupo Municipal do 

Partido Popular roga que o Concello 

tome as medidas pertinentes para que se 

garanta o dereito ao descanso dos 

veciños de Santo Agostiño buscado 

outras horas para que os servizos de 

limpeza municipais realicen tan ruidosas 

tarefas nas rúas, que deben deixar 

descansar aos veciños. Eu creo que se 

poden ter as rúas limpas sen necesidade 

problemas en el jacuzzi. Todo fruto de las 

prisas de última hora y de las 

improvisaciones después de años de retraso 

en la puesta en uso de la instalación, según 

manifiestan los vecinos y algunos de los 

representantes de los propios vecinos. 

 

Por todo ello, el Grupo Municipal del 

Partido Popular ruega que el Ayuntamiento 

realice las gestiones oportunas para 

garantizar un funcionamiento adecuado de 

la instalación para un mayor y mejor 

disfrute de los vecinos. 

 

Segundo. Ruego oral relativo al servicio 

de limpieza del entorno del mercado de 

San Agustín. 
 

Los vecinos del entorno del mercado de 

San Agustín durante el año 2022 no 

dejaron de sufrir toda clase de molestias. 

Primero las obras, después la eliminación 

de plazas de aparcamiento, la irracional 

colección de contenedores colocados en el 

sitio más inapropiado y el caos para 

peatones, coches, aparcamiento o carga y 

descarga una vez finalizadas las obras. 

 

 

El servicio de limpieza también quiere 

aportar su grano de arena y se dedica a 

realizar servicios y tareas de limpieza que 

ocasionan molestias a los vecinos que osan 

descansar entre las 4 y media y las 6 de la 

mañana, la mejor hora, desde luego, para 

limpiar una calle y despertar a los vecinos 

que intentan conciliar el sueño. 

 

Es por ello que el Grupo Municipal del 

Partido Popular ruega que el Ayuntamiento 

tome las medidas pertinentes para que se 

garantice el derecho al descanso de los 

vecinos de San Agustín buscado otras 

horas para que los servicios de limpieza 

municipales realicen tan ruidosas tareas en 

las calles, que deben dejar descansar a los 

vecinos. Yo creo que se pueden tener las 

calles limpias sin necesidad de que los 
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de que os veciños teñan que privarse do 

seu descanso. 

 

Terceiro. Rogo oral relativo ao espazo 

biosaudable do barrio de Matogrande. 

 

Hai un par de semanas o Concello 

inaugura en Matogrande un espazo 

biosaudable que non dispón de ningún 

punto de luz e que, ao estar rodeado de 

vexetación, convértese nunha zona 

escura e illada á noitiña, como se pode 

apreciar nunhas fotografías que se 

achegan ao rogo presentado. 

 

Por todo iso, o Grupo Municipal do 

Partido Popular solicita e roga que o 

departamento correspondente do 

Concello instale os puntos de luz 

necesarios para que nesta zona se poida 

permitir o uso cando non hai luz natural. 

 

Cuarto. Rogo oral relativo a unha 

medianeira do barrio de Matogrande. 

 

Na medianeira da esquina das rúas 

Enrique Mariñas Romero e Manuel 

Barbeito, no barrio de Matogrande, 

existía un sinal de sentido obrigatorio 

que os vehículos tiraron e agora son 

moitos os condutores que non ven o sinal, 

non ven a medianeira e tropezan con ela. 

 

Por todo iso, o Grupo Municipal do 

Partido Popular roga dos servizos 

municipais a inmediata reposición do 

sinal para evitar os continuos golpes de 

vehículos contra a medianeira que 

poderían provocar unha situación de 

perigo. Creo que poñer un sinal non 

debería custar moito traballo nin moito 

esforzo se podemos evitar unha situación 

de perigo en Matogrande. Nas fotos, 

tamén, que se achegan ao rogo pódese 

ver a medianeira totalmente machucada. 

 

Quinto. Rogo oral relativo á beirarrúa 

da praza de Pontevedra. 

vecinos tengan que privarse de su 

descanso. 

 

Tercero. Ruego oral relativo al espacio 

biosaludable del barrio de Matogrande. 
 

Hace un par de semanas el Ayuntamiento 

inaugura en Matogrande un espacio 

biosaludable que no dispone de ningún 

punto de luz y que, al estar rodeado de 

vegetación, se convierte en una zona 

oscura y aislada al anochecer, como se 

puede apreciar en unas fotografías que se 

adjuntan al ruego presentado. 

 

Por todo ello, el Grupo Municipal del 

Partido Popular solicita y ruega que el 

departamento correspondiente del 

Ayuntamiento instale los puntos de luz 

necesarios para que en esta zona se pueda 

permitir el uso cuando no hay luz natural. 

 

Cuarto. Ruego oral relativo a una 

medianera del barrio de Matogrande. 
 

En la medianera de la esquina de las calles 

Enrique Mariñas Romero y Manuel 

Barbeito, en el barrio de Matogrande, 

existía una señal de sentido obligatorio que 

los vehículos tiraron y ahora son muchos 

los conductores que no ven la señal, no ven 

la medianera y tropiezan con ella. 

 

Por todo ello, el Grupo Municipal del 

Partido Popular ruega de los servicios 

municipales la inmediata reposición de la 

señal para evitar los continuos golpes de 

vehículos contra la medianera que podrían 

provocar una situación de peligro. Creo 

que poner una señal no debería costar 

mucho trabajo ni mucho esfuerzo si 

podemos evitar una situación de peligro en 

Matogrande. En las fotos, también, que se 

adjuntan al ruego se puede ver la 

medianera totalmente machacada. 

 

Quinto. Ruego oral relativo a la acera de 

la plaza de Pontevedra. 
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A beirarrúa da praza de Pontevedra ao 

redor da cafetería Manhattan e á altura 

do paso de peóns leva meses acoutada 

por un valo de obra suxeita a dúas 

columnas polo mal estado en que se 

atopa a beirarrúa nesa zona, como se 

pode apreciar na fotografía que se 

achega ao rogo. 

 

O Grupo Municipal Popular roga que o 

Goberno municipal encargue aos 

servizos municipais correspondentes a 

reposición inmediata da beirarrúa para 

evitar situacións de risco para os peóns 

nunha zona tan transitada, a cafetería, un 

colexio, unha praza na que xogan moitos 

nenos e moitas persoas. 

 

Estes rogos, desde logo, mostran que as 

pequenas cousas tampouco neste 

concello somos capaces de solucionalas. 

Creo que todo isto se soluciona moi 

rápido, só hai que ter vontade. O deste 

último rogo leva 2 meses. 

 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas, señor Coira, moitas grazas 

a todos. Pode pasar, señor Jorquera.  

 

 

Ás dezanove horas e un minuto entra 

no Salón de Sesións o señor Jorquera 

Caselas. 

 

Rogos escritos. 

 

ROGOS ESCRITOS PRESENTADOS 

POLO GRUPO MUNICIPAL DO 

BLOQUE NACIONALISTA 

GALEGO 

 

Primeiro. Rogo escrito sobre a 

necesidade de adoptar medidas de 

calmado do tráfico á altura do paso de 

cebra situado na rúa Antonio Ríos, 

 

La acera de la plaza de Pontevedra en torno 

a la cafetería Manhattan y a la altura del 

paso de peatones lleva meses acotada por 

una valla de obra sujeta a dos columnas por 

el mal estado en que se encuentra la acera 

en esa zona, como se puede apreciar en la 

fotografía que se adjunta al ruego. 

 

 

El Grupo Municipal Popular ruega que el 

Gobierno municipal encargue a los 

servicios municipales correspondientes la 

reposición inmediata de la acera para evitar 

situaciones de riesgo para los peatones en 

una zona tan transitada, la cafetería, un 

colegio, una plaza en la que juegan muchos 

niños y muchas personas. 

 

Estos ruegos, desde luego, muestran que 

las pequeñas cosas tampoco en este 

ayuntamiento somos capaces de 

solucionarlas. Creo que todo esto se 

soluciona muy rápido, solo hay que tener 

voluntad. Lo de este último ruego lleva 2 

meses. 

 

Presidencia 
 

Muchas gracias, señor Coira, muchas 

gracias a todos. Puede pasar, señor 

Jorquera. 

 

A las diecinueve horas y un minuto entra 

en el Salón de Sesiones el señor Jorquera 

Caselas. 

 

Ruegos escritos. 

 

RUEGOS ESCRITOS PRESENTADOS 

POR EL GRUPO MUNICIPAL DEL 

BLOQUE NACIONALISTA GALEGO 

 

 

Primero. Ruego escrito sobre la necesidad 

de adoptar medidas de calmado del tráfico 

a la altura del paso de cebra situado en la 

calle Antonio Ríos, próximo al número 
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próximo ao número 72. 
 

Na rúa Antonio Ríos, á altura do número 

72, existe un paso de cebra que forma 

parte dun itinerario polo que decote 

transitan moitas alumnas e alumnos do 

CEIP Juan Fernández Latorre, que saen 

do centro pola porta que comunica coa 

avenida da Concordia, atravesan esta 

avenida por un paso de cebra elevado, 

baixan polas escaleiras que comunican 

coa rúa Antonio Ríos e cruzan esta rúa 

polo paso de cebra que motiva este rogo 

(loxicamente, en horario de entrada ao 

centro o percorrido é o mesmo en sentido 

inverso). 

 

 

Porén, o paso de cebra situado na rúa 

Antonio Ríos presenta déficits de 

seguridade. Como se observa nas 

fotografías que ilustran este rogo, a 

diferenza do paso de cebra da avenida da 

Concordia, o da rúa Antonio Ríos non 

está elevado e non hai outras medidas que 

contribúan ao calmado do tráfico, como a 

existencia de bandas rugosas na calzada 

ou medidas equivalentes, pese a ser un 

paso de cebra situado tras unha costa que 

dificulta a visibilidade. 

 

Polas razóns devanditas, o Grupo 

Municipal do BNG formula o seguinte 

rogo: 

 

Que o Goberno municipal dea as 

oportunas instrucións, a través da área 

correspondente, para que se proceda a 

adoptar as medidas de calmado do tráfico 

á altura do paso de cebra situado na rúa 

Antonio Ríos, próxima ao número 72, 

que reforcen a seguridade das e dos peóns 

que transitan polo devandito paso de 

cebra. 

 

Segundo. Rogo escrito sobre o estado 

da beirarrúa na rúa Joaquín Galiacho 

á altura dos números 14 e 16. 

72. 

 

En la calle Antonio Ríos, a la altura del 

número 72, existe un paso de cebra que 

forma parte de un itinerario por el que a 

diario transitan muchas alumnas y 

alumnos del CEIP Juan Fernández 

Latorre, que salen del centro por la puerta 

que comunica con la avenida de la 

Concordia, atraviesan esta avenida por un 

paso de cebra elevado, bajan por las 

escaleras que comunican con la calle 

Antonio Ríos y cruzan esta calle por el 

paso de cebra que motiva este ruego 

(lógicamente, en horario de entrada al 

centro el recorrido es el mismo en sentido 

inverso). 

 

Sin embargo, el paso de cebra situado en 

la calle Antonio Ríos presenta déficits de 

seguridad. Como se observa en las 

fotografías que ilustran este ruego, a 

diferencia del paso de cebra de la avenida 

de la Concordia, el de la calle Antonio Ríos 

no está elevado y no hay otras medidas que 

contribuyan al calmado del tráfico, como 

la existencia de bandas rugosas en la 

calzada o medidas equivalentes, pese a ser 

un paso de cebra situado tras una cuesta 

que dificulta la visibilidad. 

 

Por las razones expuestas, el Grupo 

Municipal del BNG formula el siguiente 

ruego: 

 

Que el Gobierno municipal dé las 

oportunas instrucciones, a través del área 

correspondiente, para que se proceda a 

adoptar las medidas de calmado del tráfico 

a la altura del paso de cebra situado en la 

calle Antonio Ríos, próxima al número 72, 

que refuercen la seguridad de las y de los 

peatones que transitan por dicho paso de 

cebra. 

 

Segundo. Ruego escrito sobre el estado de 

la acera en la calle Joaquín Galiacho a la 

altura de los números 14 y 16. 



 

294 

 

A beirarrúa da rúa Joaquín Galiacho, á 

altura dos números 14 e 16, presenta un 

importante estado de deterioración, como 

se observa nas fotografías que 

acompañan este rogo. 

 

Polas razóns devanditas, o Grupo 

Municipal do BNG formula o seguinte 

rogo: 

 

Que o Goberno municipal dea as 

oportunas instrucións, a través da área 

correspondente, para que se proceda á 

reparación do treito deteriorado de 

beirarrúa na rúa Joaquín Galiacho á altura 

dos números 14 e 16. 

 

Terceiro. Rogo escrito sobre a 

exclusión do galego no aviso auditivo 

dun semáforo na rúa Xoán Flórez. 
 

De novo o Grupo Municipal do BNG ten 

que facer notar, como en plenos de meses 

anteriores, un novo incumprimento da 

Ordenanza municipal reguladora do uso 

da lingua galega vixente no Concello da 

Coruña. 

 

Trátase, nesta ocasión, non do 

incumprimento da Ordenanza nun 

soporte físico escrito, aínda que si, como 

nas ocasións anteriores, da ausencia da 

lingua propia do país, que tamén o é da 

nosa cidade, no espazo público por 

(ir)responsabilidade da Administración 

local. 

 

Concretamente, da locución do sinal de 

aviso acústico dirixido a peóns do 

semáforo situado na rúa de Xoán Flórez 

xunto á confluencia desta coa rúa 

Betanzos, que unicamente utiliza o 

castelán á hora de informar ás persoas 

viandantes de que poden cruzar a calzada. 

 

 

Polas razóns devanditas, o Grupo 

 

La acera de la calle Joaquín Galiacho, a la 

altura de los números 14 y 16, presenta un 

importante estado de deterioro, como se 

observa en las fotografías que acompañan 

este ruego. 

 

Por las razones dichas, el Grupo 

Municipal del BNG formula el siguiente 

ruego: 

 

Que el Gobierno municipal dé las 

oportunas instrucciones, a través del área 

correspondiente, para que se proceda a la 

reparación del tramo deteriorado de acera 

en la calle Joaquín Galiacho a la altura de 

los números 14 y 16. 

 

Tercero. Ruego escrito sobre la exclusión 

del gallego en el aviso auditivo de un 

semáforo en la calle Juan Flórez. 

 

De nuevo el Grupo Municipal del BNG 

tiene que hacer notar, como en plenos de 

meses anteriores, un nuevo incumplimiento 

de la Ordenanza municipal reguladora del 

uso de la lengua gallega vigente en el 

Ayuntamiento de A Coruña. 

 

Se trata, en esta ocasión, no del 

incumplimiento de la Ordenanza en un 

soporte físico escrito, aunque sí, como en 

las ocasiones anteriores, de la ausencia de 

la lengua propia del país, que también lo 

es de nuestra ciudad, en el espacio público 

por (ir)responsabilidad de la 

Administración local. 

 

Concretamente, de la locución de la señal 

de aviso acústico dirigido a peatones del 

semáforo situado en la calle de Juan 

Flórez junto a la confluencia de esta con la 

calle Betanzos, que únicamente utiliza el 

castellano a la hora de informar a las 

personas viandantes de que pueden cruzar 

la calzada. 

 

Por las razones expuestas, el Grupo 
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Municipal do BNG formula o seguinte 

rogo: 

 

Que se dean as instrucións oportunas á 

correspondente área municipal para que a 

locución do citado semáforo pase a 

incluír tamén o uso do galego e, da 

mesma forma, a que a devandita área 

revise periodicamente a locución dos 

avisadores acústicos do conxunto da rede 

semafórica da cidade con vistas a 

incorporar plenamente o uso do galego. 

 

Cuarto. Rogo escrito sobre a parada do 

autobús situada na Costa da Palloza. 
 

 

A parada do bus urbano situada na Costa 

da Palloza, na confluencia coa rúa Ramón 

Pérez Costales, é popularmente coñecida 

como a parada do bingo de Catro 

Camiños e dá servizo cada día a 

centenares de persoas, usuarias das liñas 

1, a 1A, a 2, a 2A, 5, a 17 ou a 22. Á súa 

vez, é unha das paradas de distintas liñas 

metropolitanas que penetran até o centro 

da cidade cumprindo, pola súa situación, 

en plena zona de Catro Camiños, a 

función dun verdadeiro intercambiador 

entre bus metropolitano e bus urbano. 

 

 

Esta función, esencial para a calidade e 

operatividade do transporte público 

colectivo nunha cidade cuxa realidade 

social e económica é xa netamente 

metropolitana, sería completa se dita 

parada dispuxese dunha marquesiña 

intelixente como a que se acaba de 

habilitar na parada dos Castros, xunto á 

igrexa do Carme, ou, como mínimo, de 

dispositivos informáticos que permitisen 

coñecer en tempo real os tempos de 

chegada das diferentes liñas de bus 

urbano ás persoas que acceden á cidade 

desde os buses metropolitanos. 

Dispositivos que si que se foron 

instalando noutras paradas próximas, 

Municipal del BNG formula el siguiente 

ruego: 

 

Que se den las instrucciones oportunas al 

correspondiente área municipal para que 

la locución del citado semáforo pase a 

incluir también el uso del gallego y, de la 

misma forma, a que dicha área revise 

periódicamente la locución de los 

avisadores acústicos del conjunto de la red 

semafórica de la ciudad con vistas a 

incorporar plenamente el uso del gallego. 

 

Cuarto. Ruego escrito sobre la parada del 

autobús situada en la Cuesta de la 

Palloza. 

 

La parada del bus urbano situada en la 

Cuesta de la Palloza, en la confluencia con 

la calle Ramón Pérez Costales, es 

popularmente conocida como la parada 

del bingo de Cuatro Caminos y da servicio 

cada día a centenares de personas, 

usuarias de las líneas 1, la 1A, la 2, la 2A, 

5, la 17 o la 22. A su vez, es una de las 

paradas de distintas líneas metropolitanas 

que penetran hasta el centro de la ciudad 

cumpliendo, por su situación, en plena 

zona de Cuatro Caminos, la función de un 

verdadero intercambiador entre bus 

metropolitano y bus urbano. 

 

Esta función, esencial para la calidad y 

operatividad del transporte público 

colectivo en una ciudad cuya realidad 

social y económica es ya netamente 

metropolitana, sería completa si dicha 

parada dispusiera de una marquesina 

inteligente como la que se acaba de 

habilitar en la parada de los Castros, junto 

a la iglesia del Carmen, o, como mínimo, 

de dispositivos informáticos que 

permitieran conocer en tiempo real los 

tiempos de llegada de las diferentes líneas 

de bus urbano a las personas que acceden 

a la ciudad desde los buses metropolitanos. 

Dispositivos que sí que se fueron 

instalando en otras paradas próximas, 
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mais curiosamente nunca na parada 

citada. 

 

Polas razóns devanditas, o Grupo 

Municipal do BNG formula o seguinte 

rogo: 

 

Que a área de Mobilidade do Concello da 

Coruña estude a viabilidade da 

instalación dunha marquesiña intelixente 

na parada do bus da Costa da Palloza ou, 

no seu defecto, un panel informativo 

informatizado que permita ás persoas 

usuarias do transporte urbano coñecer os 

tempos de chegada dos buses que fan 

paradas neste lugar. 

 

 

Presidencia 
 

Ata aquí o Pleno ordinario do mes de 

xaneiro. Grazas polo debate e polo 

traballo. 

 

 

Ó non haber máis asuntos que tratar, e ás 

dezanove horas e un minuto, a 

Presidencia remata a sesión, e redáctase a 

presente acta que asinan e autorizan a 

Alcaldía Presidencia e o secretario xeral; 

todo elo consonte co disposto no artigo 

110.2 do Real Decreto 2568/1986, de 28 

de novembro, polo que se aproba o 

Regulamento de organización, 

funcionamento e réxime xurídico das 

entidades locais. 

pero curiosamente nunca en la parada 

citada. 

 

Por las razones expuestas, el Grupo 

Municipal del BNG formula el siguiente 

ruego: 

 

Que el área de Movilidad del 

Ayuntamiento de A Coruña estudie la 

viabilidad de la instalación de una 

marquesina inteligente en la parada de bus 

de la Cuesta de la Palloza o, en su defecto, 

un panel informativo informatizado que 

permita a las personas usuarias del 

transporte urbano conocer los tiempos de 

llegada de los buses que hacen paradas en 

este lugar. 

 

Presidencia 
 

Hasta aquí el Pleno ordinario del mes de 

enero. Gracias por el debate y por el 

trabajo. 

 

 

No habiendo más asuntos que tratar, a las 

diecinueve horas y un minuto, la 

Presidencia levanta la sesión, y se redacta 

la presente acta que firman y autorizan la 

Alcaldía Presidencia y el secretario 

general; todo ello de conformidad con lo 

dispuesto en el artículo 110.2 del Real 

Decreto 2568/1986, de 28 de noviembre, 

por el que se aprueba el Reglamento de 

organización, funcionamiento y régimen 

jurídico de las entidades locales. 

 


